Минея. Июль

Содержание

- Информация о первоисточнике

- 1 июля: Святых бессребреников Космы и Дамиана римских.

- 2 июля: Положение честной ризы Пресвятой Богородицы во Влахерне.

- 3 июля: Мученика Иакинфа. Святителя Филиппа, митрополита Московского.

- 4 июля: Святителя Андрея, архиепископа Критского. Преподобной Марфы, матери святого Симеона Дивногорца.

- 5 июля: Преподобного Афанасия Афонского. Обретение мощей преподобного Сергия Радонежского.

- 6 июля: Преподобного Сисоя Великого.

- 7 июля: Преподобных Фомы Малейского и Акакия, упоминаемого в Лествице.

- 8 июля: Великомученика Прокопия. Блаженного Прокопия, Христа ради юродивого, Устюжского чудотворца. Явление иконы Пресвятой Богородицы во граде Казани.

- 9 июля: Священномученика Панкратия, епископа Тавроменийского.

- 10 июля: Четыредесяти пяти мучеников из Никополи Арменской. Положение честной ризы Господа Иисуса Христа в Москве. Преподобного Антония Киево-Печерского.

- 11 июля: Мученицы Евфимии. Равноапостольной Ольги, великой княгини Российской, во святом крещении Елены.

- 12 июля: Мучеников Прокла и Илария. Преподобного Михаила Малеина.

- 13 июля: Собор архангела Гавриила. Преподобного Стефана Сассаита.

- 14 июля: Апостола Акилы. Мучеников Кирика и Иулитты.

- 15 июля: Равноапостольного великого князя Владимира, во святом крещении Василия.

- 16 июля: Священномученика Афиногена и десяти учеников его. Святые отцов шести Вселенских соборов.

- 17 июля: Великомученицы Марины.

- 18 июля: Мученика Иакинфа Амастридийского. Мученика Емилиана.

- 19 июля: Преподобной Макрины, сестры святителя Василия Великого. Преподобного Дия.

- 20 июля: Пророка Илии.

- 21 июля: Преподобных Симеона, Христа ради юродивого, и Иоанна, спостника его. Пророка Иезекиила.

- 22 июля: Равноапостольной Марии Магдалины. Возвращение мощей священномученика Фоки.

- 23 июля: Мучеников Трофима, Феофила и других с ними.

- 24 июля: Мученицы Христины. Мучеников Бориса и Глеба, во святом крещении Романа и Давида.

- 25 июля: Успение святой Анны, матери Пресвятой Богородицы. Святых жен Олимпиады и Евпраксии. Преподобного Макария Желтоводского, Унженского.

- 26 июля: Священномученика Ермолая и других с ним.

- 27 июля: Великомученика и целителя Пантелеимона.

- 28 июля: Апостолов Прохора, Никанора, Тимона и Пармена. Явление иконы Пресвятой Богородицы Смоленской, Одигитрии.

- 29 июля: Мученика Каллиника.

- 30 июля: Апостолов Силы, Силуана и других с ними.

- 31 июля: Предпразднество происхождения честного Креста Господня. Праведного Евдокима.

- Приложение. 12 июля: Иконы Пресвятой Богородицы Троеручица.

- Приложение. 23 июля: Иконы Пресвятой Богородицы Почаевской.

- Приложение. 28 июля: Святителя Питирима Тамбовского.

Информация о первоисточнике

При использовании материалов библиотеки ссылка на источник обязательна.

При публикации материалов в сети интернет обязательна гиперссылка:

Библиотека святоотеческой литературы (http://www.orthlib.ru/).

Преобразование в форматы epub, mobi, fb2

"Православие и мир. Православная электронная библиотека" (lib.pravmir.ru).

1 июля: Святых бессребреников Космы и Дамиана римских.

МИНІ1А МЭ1СZЦЪ ЇУ1ЛІЙ

КІ1ЕВЪ. Въ тmпогрaфіи кіево-печeрской лavры.

¤аt§г г0да

Во слaву с™hz, є3диносyщныz, животворsщіz и3 нераздэли1мыz трbцы, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aгw д¦а: бlгословeніемъ с™ёйшагw патріaрха моск0вскагw и3 всеS руси2 ґлеxjz моск0вскагw срётенскагw монастырS свzщeнно-ґрхімандрjта напечaтасz кни1га сіS, минjа мёсzцъ їyлій во грaдэ москвЁ, въ лёто t ржcтвA по пл0ти бGа сл0ва ¤ац§ѕ

Московский Сретенский монастырь, издательство Правило веры, 1996

МЭ1СZЦЪ ЇУ1ЛІЙ,

и3мёzй днeй lа.

Въ №-й дeнь:

С™hхъ и3 чудотв0рцєвъ безсрeбреникwвъ космы2 и3 даміaна, въ ри1мэ мyчившихсz.

Стіхи6ры на ѕ7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Чудeсными зарsми * болёзней нaшихъ tжени1те всsкъ недyгъ, * безсрeбреннw бlгодaть простирaюще, * даровaньми ў§телz њбогaщшесz, * на земли2 болBзни земнор0дныхъ взeмшагw * на рaмэхъ свои1хъ.

Врачeбнэ ќбw пeрвэе наказaвшесz д0брэ, * болBзни всBмъ њчищaете вёрою: * втор0е же пaки * дух0внw себE воwружи1вше, * tгонsете бжcтвеннэ * и3 душeвныхъ нед{гъ вреждє1ніz.

Ћкw безсрeбреннw бlгодaть t хrтA бGа пріeмше, * всBмъ безсрeбреннw и3сцэлsете, * безсрeбрєницы, недyги, * не т0кмw нaшz болBзни њчищaете, * но и3 скотHмъ даю1ще словeснw и3справлeніе, * ћкw ми1лостиви.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Водaми дух0вными, * ћкw рёки наводнsємы * и3 ћвэ нап0лншесz, твaрь напоsете * бGознaменьми, и3 преслaвными и3сцэлeній даров†ніи, * и3 душетлBнныz стр†сти и3зсушaете, * и3 недyги и3сцэлsете, * и3 tгонsете дyхи, * бGон0сніи безсрeбрєницы, * моли1твєнницы њ душaхъ нaшихъ.

Стр†сти безсловє1сныz * пок0рше, с™jи, * душeвными си1лами, * человёкwмъ и3 скотHмъ * благодэsніе подавaете, * t хrтA даровaніемъ и3сцэлeній њбогaщшесz. * тёмже свzщeнное вaше * и3 свэтон0сное торжество2 совершaюще, * пр0симъ њчищeніz душaмъ нaшымъ.

Бжcтвенный хрaмъ вaшъ, * ћкw нб7о показaсz свэтозaрно и3 спасeнно, * ћкw ѕвёзды чудесA спаси1тєльна, * нhнэ притzжaвъ, * и3 ћкоже с0лнце свётло, * и3сцэлeній бжcтвенное дёйство, * космо2 пребlжeнне, даміaне преслaвне, * гDни служи1тели, * моли1твєнницы њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Безконeчна є4сть с™hхъ бlгодaть, ю4же t хrтA пріsша: тёмже и3 мHщи и4хъ t бжcтвенныz си1лы непрестaннw дёйствуютъ чудесA, и4хже и3 и3менA, вёрою призывaєма, неисцBльныz болBзни и3сцэлsютъ, и4миже, гDи, и3 нaсъ душeвныхъ и3 тэлeсныхъ страстeй свободи2, ћкw чlвэколю1бецъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Ѓгнца своего2 * ѓгница несквeрнаz дрeвле * и3 непор0чнаz вLчца * на дрeвэ кrтнэмъ ћкw ўзрЁ, * м™рски восклицaше, * и3 дивsщисz вопіsше: * чaдо сладчaйшее, * что2 зрёніе сіE н0вое и3 преслaвное; * кaкw с0нмъ безбlгодaтный * суди1щу пілaтову предадe тz, * и3 њсуждaетъ на смeрть животA всsческихъ; * но воспэвaю твоE неизречeнное, * сл0ве, снизхождeніе.

На стіх0внэ стіхи6ры nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

ВсегдA и3мyще хrтA дёйствующа въ вaсъ, с™jи безсрeбреницы, чудодёйствуете въ мjрэ, болsщыz и3сцэлsете. И$бо врачевство2 вaше и3ст0чникъ є4сть неисчерпaемый: чeрплемый же, пaче и3з8oби1льнw и3стекaетъ, и3 и3зливaемь, и3з8wби1луетъ, на кjйждо дeнь и3стощавaемь, и3 ўмножaемь, всBмъ подаS, и3 неwскудэвaемь пребывaz: и3 чeрплющіи насыщaютсz и3сцэлeніz, т0й же пребывaетъ неиждивyщь. что2 u5бо вaсъ наречeмъ; цэли1тельныхъ ли врачє1въ дyшъ же и3 тэлeсъ; цэли1телей страстeй неисцёльныхъ, тyне и3сцэлsющихъ всёхъ, пріeмшихъ даровaніе t сп7са хrтA, подаю1щагw нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz, вопіsше: * что2 стрaнное, * є4же ви1жу, тaинство, сн7е м0й; * кaкw на дрeвэ ўмирaеши пл0тію повёшенъ, * жи1зни подaтелю;

Тропaрь, глaсъ }:

С™jи безсрeбреницы и3 чудотв0рцы космо2 и3 даміaне, посэти1те нeмwщи нaшz: тyне пріsсте, тyне дади1те нaмъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

КанHны џба nктHиха, и3 с™hхъ на ѕ7.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ души2 тричaстное потопи2, молю1сz: да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Дв0ице свэтови1днаz мyдрыхъ безсрeбрєникъ, трbцэ честнёй со всёми и3збрaнными предстоsщи, моли1сz, пaмzть твою2 свэтон0сную творsщымъ просвэти1тисz д¦а бжcтвенными свэтлостьми2.

Превыс0цы ўм0мъ сyщихъ въ вeщехъ ћвльшесz, невещeствєнна блист†ніz д¦а мyдріи пріsсте, с™jи. тёмже тмY недyгwвъ разрэшaете всегдA посэщє1ніи бжcтвенными, безсрeбрєницы.

Недремaнно душeвное стzжaвше џко, ко и3сполнeнію б9ію, бжcтвенныхъ зaповэдей, спsщыz въ недyзэхъ, слaвніи, къ д0брому здрaвію возбуждaете бlгодaтію, ми1лостивіи бGон0сніи безсрeбрєницы.

БGор0диченъ:

Сп7са и3 бGа, t чcтыхъ твои1хъ кровeй, воплоти1ла є3си2, чcтаz, показaвшаго нaмъ врачи2 душaмъ нaшымъ, пречcтаz, сп7си1тельны и3 теплы2 застyпники, чєстнhz безсрeбреники, дyхомъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE, нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

МЂро благов0нно и3сцэлeній, бжcтвенный хрaмъ вaшъ и3сточaетъ свzщeннw тyчи духHвныz, стр†сти ѕлосмр†дныz tмывaz всегдA.

Въ нбcныхъ сeлэхъ водворsющесz всегдA, сёнь вaшу при1снw и3ст0чникъ и3сцэлeній, премyдріи, показyете бlгодaтію вседержи1телz.

Плwтскjz стр†сти воздержaніz брозд0ю њбуздaвше, духHвныz зари6 пребогaтнw пріsсте: тёмже и3сцэлeньми мjръ њбогащaете.

БGор0диченъ:

Краснёйшу въ женaхъ тS бGъ и3збрA, и3 и3зъ тебє2 пл0тски, чcтаz, роди1тисz благоизв0ли почивazй во с™hхъ свои1хъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

И#сцэлeній дaтели и3 чудотв0рцы, и3 чудeсъ свэти1льники свэтопріeмніи всBмъ kви1стесz, дух0вною благодaтію, страстнhй бо плaмень вёрою прохлаждaете, и3 вBрнымъ въ нeй смhслъ согрэвaете. тёмъ врачевство2 душeвное стzжaвше, бжcтвенную цRковь вaшу, къ нeйже прибэгaюще вопіeмъ: бGон0сцы безсрeбрєницы, моли1те хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Слaва, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

И#сцэлeній зари6 сyщымъ на земли2 возсіsюще, бжcтвенніи чудотв0рцы, ћвэ tгонsете человёкwвъ недyги, вои1стинну незаходи1маго сlнца въ себЁ стzжaвше, хrтA бGа нaшего. тёмже дост0йнw сошeдшесz, почитaемъ слaвную, с™jи, и3 честнyю вaшу пaмzть, бGон0сніи безсрeбрєницы. моли1те хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. Долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ, пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Живон0сными дёйствы, всsческими дэ‰ніи, смертонHсныz стр†сти человёкwвъ и3сцэлsете, свэтови1дніи столпи2, забр†ла недви6жима, віногрaда и4стиннагw бжcтвєнныz л0зы.

Сосцы2 цRк0вніи, и5же млеко2 проливaюще и3сцэлeній, просвэщeній, безсрeбрєницы, питaюще всёхъ б9eственными брaшны, да восхвaлzтсz рaдостными пёсньми.

Врачевство2 показaсz хрaмъ вaшъ, с™jи, њбуревaємымъ небyрно пристaнище и3 спаси1тельно, въ џньже притекaюще вси2 пріeмлемъ тишинY, и3 лю1тыхъ и3збавлeніе.

БGор0диченъ:

Ми1лости мS, дв7о, ћже въ тебЁ, спод0би, р0ждшаz сл0во, є3ди1на вои1стинну ми1лостивное, є3ди1но ми1лостивны с™ы6z показaвшее, цэли1тели и3 чудотв0рцы въ концёхъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Бжcтвенными свэтлостьми2 ћвэ њблистaеми, вeсь њбх0дите мjръ: вс‰ человёки просвэщaете, тмY teмлюще страстeй, дeмwны прогонsюще, бGон0сніи безсрeбрєницы.

Ћкw двA просвэщaете свэти1льники поднебeсную, духодви1жнw, бGон0сцы, всю2 твaрь њбходsще, и3 и5же на nдрЁ болёзней посэщaюще, и3 t бёдъ и3зимaюще.

Недyгующымъ и3сцэлeніе, страстeй и3збавлeніе подаю1ще безсрeбреннw, всBмъ предстaтели вели1цы kви1стесz, всBмъ помHщницы съ бGомъ, всBмъ застyпницы, бGон0сніи безсрeбрєницы.

БGор0диченъ:

Мyдрость породилA є3си2 б9ію v3постaсную, пречcтаz дв7о бцdе, с™ы6z премyдры показaвшую: и4миже ѕломудрецA падeсz шатaніе, и3 лю6таz ўхищрє1ніz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Не хи1тростію человёческою, но бжcтвенною бlгодaтію, њчищaете недyги человёкwвъ, слaвніи: сегw2 рaди сошeдшесz, по д0лгу вaсъ ўблажaемъ.

Люб0вію ко хrтY, бGон0сніи, свzзaеми, всю2 ѕл0бу дeмwнwвъ разрушaете бжcтвенною благодaтію: сегw2 рaди вaше совершaемъ торжество2.

Ћкw сyще віногрaда бжcтвеннагw прозzбє1ніz, віно2 нaмъ и3сцэлeній сyщымъ въ сётованіи недyгwвъ точaще, весeліz и3сполнsете безсрeбрєницы.

БGор0диченъ:

Хрaмъ тS чи1стъ содёла, вLчце, пречи1стое сл0во є4же бжcтвенный хрaмъ безсрeбрєникъ, величaz въ чудесёхъ и3 знaменіихъ всегдA.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Бlгодaть пріи1мше и3сцэлeній, простирaете здрaвіе сyщымъ въ нyждахъ, врaчеве, чудотв0рцы преслaвніи: но вaшимъ посэщeніемъ рaтникwвъ дeрзwсти низложи1те, мjръ и3сцэлsюще чудесы2.

Јкосъ:

Всsкагw рaзума и3 мyдрости прех0дитъ сл0во мyдрыхъ врачє1въ, и3 всBмъ рaзумъ подаю1тъ: вhшнzгw бо благодaть пріeмше, неви1димw здрaвіе дaруютъ всBмъ. toнyдуже и3 мнЁ п0вэсти бlгодaть даровaсz пёти, ћкw бGонHсныz ўг0дники хrтHвы и3 служи1тели, и3сцэлeній мн0жество подаю1щыz: болёзни бо всёхъ и3збавлsютъ, мjръ и3сцэлsюще чудесы2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Tверзaюще и3ст0чникъ бGодaнный с™jи, всBмъ рёки и3сточaете чи1стыхъ и3сцэлeній, tмывaюще страстeй сквернє1ніz, и3 дeмwнwвъ ѕл0бу всегуби1тельную.

Ўкрэплsеми вседержи1телz д¦а благодaтію, здрaвіе болsщымъ всегдA подаeтъ, дв0ица безсрeбрєникъ твои1хъ досточyднаz, сл0ве б9ій, мyдросте и3 си1ло.

Свsтъ є3ди1нъ є3си2, прославлsz с™ы6z тво‰: мjръ бо тёхъ рaди и3збавлsеши t бёдъ, и3 просвэщaеши зовyщыz: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Жeзлъ и3зъ к0рене їессeева ты2 прозzблA є3си2, цвёта хrтA и3зрасти1вши, марjе: ћкw цвэтцы2 чудесы2 ўкраси1вшаго сво‰ безсрeбреники ўгHдныz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Нaзи всsкіz kви1стесz врaжіz ѕл0бы, с™jи, бжcтвеннымъ д¦омъ, нaмъ бhвше nдeжда спасeніz, и3 њставлeніz винA, и3 лю1тыхъ премэнeніе, вопію1щымъ: вс‰ дэлA благослови1те гDнz гDа.

Сhнове по причaстію б9ію, даміaне и3 космо2, бhвше, вёрою nтeческій жрeбій нhнэ њбрэт0сте, нбcное наслаждeніе, и3 чудeсъ свётлое вои1стинну дёйство, и3 вопіeте: вс‰ дэлA благослови1те гDнz гDа.

Кроплeньми вaшими бGолёпными сквeрну њмhйте душeвную нaшу, и3 болёзнєнныz, с™jи, прожени1те стр†сти, и3 дeмwнскаz стремлє1ніz tими1те, ћкw предстaтеліе, и3 ћкw цэли1теліе нaши ми1лостивіи.

Ћкw крjнъ, ћкw цвётъ мhсленный, ћкw шипцы2 д¦омъ ўкрaшени, нaмъ kви1стесz, с™jи, благов0ніе воспущaюще, и3 ѕлосмрaдіе страстeй tгонsюще, вопію1щымъ: вс‰ дэлA благослови1те гDнz гDа.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлsетсz смeрть тоб0ю, жи1знь бо родилA є3си2 v3постaсную, хrтA бGа, пречcтаz, и3 предстaтели жи1зни нaшеz показaвшаго, безсрeбреники врачи2, вопію1щымъ: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ твоегw2 чрeва.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

СE нhнэ что2 добро2, и3ли2 что2 красно2, ћкоже пи1шетъ, но т0кмw є4же жи1ти нhнэ брaтіи въ є3диномышлeніи, въ мёстэ свэтозaрнэ, въ сeлэхъ нбcныхъ, въ слaвэ неувzдaющей, ±же по достоsнію ўблажaемъ;

Ћкw вели1къ сjй хрaмъ, чудесы2 всегдA ўкрашaемь, въ џньже при1снw приходsще, космо2 и3 даміaне досточyдніи, здрaвіе трeбующымъ подавaете: тёмже дост0йнw блажи1ми є3стE.

Днeсь срaдуютсz нaмъ, бlжeнніи, въ пaмzти вaшей, ѓгGли, и3 бжcтвенніи ґпcли, прbр0цы и3 прпdбніи, и3 вси2 прaвєдницы, съ ни1миже рaдостнw водворsющесz, за вeсь мjръ моли1тесz.

Бжcтвеннаz дв0ице и3 свэтозaрнаz, безсрeбренніи и3 бGон0сніи и3 всечестнjи, њставлeніе согрэшeній, и3 и3справлeніе житіS и3спроси1те, и3 всёхъ лю1тыхъ и3збавлeніе, восхвалsющымъ вaсъ всегдA.

БGор0диченъ:

Свёта жили1ще, чcтаz, былA є3си2 вс‰ њзари1вшагw, и3 свэтон0сны, и3 с™ы показaвшагw, нhнэ тмY teмлюща страстeй душетлённыхъ д¦омъ, пречcтаz є3ди1на приснодв7о.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

К0е дов0льно бyдетъ сл0во, безсрeбрєникъ и3зрещи2 бlгодaть и3сцэлeній; и4бо сyть по бз7э, всeй вселeннэй врaчеве и3 спаси1теліе.

БGор0диченъ:

Держaвнымъ твои1мъ кр0вомъ, t вр†гъ навёта нaсъ, чcтаz, тво‰ рабы6 сохрани2 вс‰ неврє1дны: тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище въ ск0рбехъ.

На хвали1техъ стіхи6ры, на ѕ7. Глaсъ №. Самогл†сны:

Благодaть и3сцэлeній t бGа, пріeмше, безсрeбреннw стр†сти дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ тeплэ и3сцэлsете, всекрaсніи безсрeбрєницы: тёмже вaми хrт0съ вBрнымъ дaнное здрaвіе дaруz, свэти6ла нелє1стнаz вaсъ показyетъ вселeннэй. того2 ўмоли1те, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

T вhшнzгw пр0мысла бeздну и3сцэлeній почeрпше, всBмъ и3сточaете вBрнымъ и3сцэлє1ніz безсрeбреницы: преестeственнэ бо недyгующихъ стр†сти, рукодёйствіи тaинственными, t сокр0вищъ д¦а лэчбы6 предлагaюще спаси1тєльныz, стрaждущихъ и3сцэлsете. тёмже хрaмъ чeстенъ бhвше живоначaльныz трbцы, въ вaсъ бо ћвэ nби1тель сотвори2: є4йже моли1тесz, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Глaсъ в7. Fеофaново:

Люб0вію бжcтвенною, и3 желaніемъ бyдущихъ, дётельнэ пожи1вше, спаси1тєльныz пути6 и3спрaвисте. тёмже чистотY душeвную несквeрнw соблю1дше, вє1щнымъ до концA проти1ву стaсте: д¦омъ же бжcтвеннымъ позлaщшесz, беззлaтнw и3сцэлeніе недyгующымъ подаeте, дв0ице свzщeннаz, свэтозaрное собрaніе, просвэщeнный бжcтвенный сопрyже безсрeбрєницы, въ ск0рбехъ и3 болёзнехъ посэщaюще нaсъ, и3 дyшъ нaшихъ недyги безмeзднw и3сцэлsюще.

Гeрманово:

Вели6кимъ спод0бльшесz дарHмъ, прехвaльніи, въ смирeнномъ житіи2 на земли2 пожи1сте: и3 проходsще всю1ду, тyне болsщихъ стр†сти и3сцэлsюще, kви1стесz ѓгGлwмъ собесBдницы, космо2 съ даміaномъ мyдрымъ, брaтіz прекрaсніи, и3 нaшz стр†сти, моли1твами вaшими, и3сцэли1те.

Стjхъ: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ.

И#ст0чникъ и3сцэлeній є3ди1наго т0кмw въ лётэ и3сцэлевaше, хрaмъ же безсрeбреникwвъ всE мн0жество и3сцэлsетъ недyгующихъ: неwскyдно бо є4сть и3 неиждивaемое богaтство с™hхъ. тёхъ моли1твами, хrтE, поми1луй нaсъ.

Стjхъ: СE что2 добро2, и3ли2 что2 красно2, но є4же жи1ти брaтіи вкyпэ:

Гeрманово:

Рaдуетсz ли1къ с™hхъ во вёки, цrтво бо нбcное наслёдоваша: землS мHщи и4хъ пріeмши, благов0ніе распусти2, раби2 хrтHвы бhша, всeльшесz въ жи1знь вёчную.

Слaва, глaсъ д7: Fеофaново:

И#ст0чникъ и3сцэлeній, и3мyще с™jи безсрeбрєницы, и3сцэлeніе подаeте всBмъ трeбующымъ, ћкw вели6кимъ дарHмъ спод0бльшесz, t приснотекyщагw и3ст0чника сп7са хrтA. речe бо къ вaмъ гDь, ћкw є3диноревни1телємъ ґпcтолwвъ: сE дaхъ вaмъ влaсть надъ дyхи нечи1стыми, ћкоже тёхъ и3згони1ти, и3 и3сцэли1ти всsкъ недyгъ, и3 всsкую ћзю. тёмже въ повелёніихъ є3гw2 д0брэ пожи1вше, тyне пріsсте, тyне подаeте, и3сцэлsюще стр†сти дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

Ѓще ли случи1тсz средA, и3ли2 пzт0къ, глаг0ли крестобGор0диченъ:

Глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца ви1дzщи, пречcтаz, * и3 рeбра и3скоповaема копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й! * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій: * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Кто2 не ўдиви1тсz, кто2 не прослaвитъ, кто2 не воспоeтъ вёрнw, мyдрыхъ и3 преслaвныхъ безсрeбрєникъ чудесA; ћкw да и3 по с™0мъ и4хъ преставлeніи, всBмъ подаю1тъ притекaющымъ вёрою богaтнw и3сцэлє1ніz, и3 чєстнhz и3 свzты6z м0щи тёхъ и3сточaютъ благодaть и3сцэлeній. q дв0ице с™az! q честны6z главы6! q премyдросте и3 слaво, ћже t бGа дaнныz вaмъ благодaти! тёмже пёсньми зовeмъ бlгодётелю бGу, показaвшему тёхъ на врачевaніе дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше: * люби1мэйшее чaдо: * чт0 ти с0нмъ воздадE безбlгодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне;

На літургjи, бlжє1нна nктHиха, на д7: и3 t канHна с™hхъ, пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ. Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну, ћкw њдеснyю менє2 є4сть, да не подви1жусz. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рн7г. Ґллилyіа, глaсъ д7: СE что2 добро2, и3ли2 что2 красно2, но є4же жи1ти брaтіи вкyпэ: Е#ђліе матfeа, зачaло lд t полY. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи њ гDэ:

2 июля: Положение честной ризы Пресвятой Богородицы во Влахерне.

Мёсzца тогHже во в7-й дeнь.

Положeніе чcтнhz ри1зы прес™hz вLчцы нaшеz бцdы ко влахeрнэ.

Вeчеръ, nбhчнаz каfjсма.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7, глaсъ д7: Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2, чlвэколю1бче, твою2 м™рь, * п0мощь рабHмъ твои6мъ, * ћкw бlгоутр0бенъ: * є4юже неизречeнное и3 стрaшное содёлалъ є3си2 смотрeніе твоE, * и3 первоздaнное нaше и3спрaвилъ є3си2 бжcтвенное дост0инство. * тёмже всечестн0е тоS чтyще торжество2, * воспэвaемъ держaву твою2, * ї}се всеси1льне, сп7се дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

Грaдъ почитaющій тS, * и3 по д0лгу слaвzщій, њграждaеши, всепётаz, * ри1зою твоeю честн0ю * t безб0жныхъ, чcтаz, и3ноплемє1нникъ, * t глaда же и3 трyса, * и3 междоус0бныz брaни всегдA, * дв7о неискусобрaчнаz: * и3 сегw2 рaди слaвитъ тS, прес™az бGоневёсто, * человёкwвъ пом0щнице.

Двaжды.

Ри1зу честнyю твою2, бGоблагодaтнаz вLчце, * даровaла є3си2 грaду твоемY, * богaтство неteмлемо: * покр0въ же и3 слaву, * и3 неwбори1му стёну, * и3 и3сцэлeній сокр0вище, * и3 чудeсъ и3ст0чникъ приснотекyщій, * пристaнище же спаси1тельное њбуревaємымъ всегдA, * сегw2 рaди поeмъ тS, препётаz чcтаz.

Почерпи1те человёцы * здрaвіе души2 и3 тёла: * рaка бо всBмъ предлежи1тъ, * въ нeйже положи1сz чcтнaz ри1за приснодв7ы, * и3сточaющаz нaмъ чудeсъ струи6, * и3 њмывaющаz сердeцъ њмрачє1ніz, * и3 страстeй њсквернє1ніz, * и3 дyшы њсвzщaющаz вёрныхъ * бжcтвенною бlгодaтію.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Смhслъ њчи1стивше и3 ќмъ, со ѓгGлы и3 мы2 торжествyемъ, свётлw начинaюще дв7дскую пёснь nтрокови1цэ, невёстэ всёхъ цRS хrтA бGа нaшегw, воскrни2, гDи, глаг0люще, въ пок0й тв0й, ты2, и3 ківHтъ с™hни твоеS: ћкw бо палaту краснY сію2 ўкраси1въ, и3 причтE ю5 грaду твоемY, вLко, стр0ити и3 покрывaти t супостaтныхъ пог†нъ, держaвною си1лою твоeю моли1твами є3S.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyченицы:

Палaта њдушевлeннаz б9іz * є3ди1на былA є3си2, * и3 честнyю ри1зу твою2, * въ домY с™ёмъ твоeмъ сокровeну, * вBрнымъ њсвzщeніе, и3 стёну даровaла є3си2 неwбори1му: * є3sже рaди грaдъ тв0й, бGомaти, спасaетсz, * воспэвaz бжcтвенную держaву твою2.

Стjхъ: Воскrни2, гDи, въ пок0й тв0й, ты2, и3 ківHтъ с™hни твоеS.

Ри1зу честнyю твою2, твоE честн0е и3 с™0е тёло, * чcтаz, покрhвшую, * nдeжду слaвы даровaла є3си2 всBмъ, * и3 и3ст0чникъ и3сточaющь * благодaти присноживHтныz в0ды. * є3sже прaзднуемъ положeніе, * почитaюще тS, бцdе, всёхъ честнёйшую.

Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи.

Хрaмъ тв0й, вLчце, * твою2 свzщeнную ри1зу, * ћкw сокр0вище свzщeніz носS, * всегдA њсвzщaетъ вс‰ * вёрою притекaющыz, * и3 тS по д0лгу блажaщыz * въ сeмъ вhну, * ўповaніе дyшъ нaшихъ, * и3 твeрдый покр0въ и3 держaву.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Ћкw вэнцeмъ пресвётлымъ, всечcтаz бцdе, ри1зою твоeю честн0ю, цRковь б9іz приwдёzсz, и3 свётитсz рaдующисz днeсь, и3 тaйнw ликовствyетъ, вLчце, вопію1щи тебЁ: рaдуйсz, діади1ма честнaz, и3 вёнче бжcтвенныz слaвы: рaдуйсz, є3ди1на слaвы совершeніе, и3 вёчное весeліе: рaдуйсz, къ тебЁ притекaющымъ пристaнище и3 и3збавлeніе, и3 спасeніе нaше.

Тропaрь, глaсъ }:

Бцdе приснодв7о, человёкwвъ покр0ве, ри1зу и3 п0zсъ пречcтагw твоегw2 тэлесE, держaвное грaду твоемY њбложeніе даровaла є3си2, безсёменнымъ ржcтв0мъ твои1мъ, нетлённа пребывaющи: њ тебё бо и3 є3стество2 њбновлsетсz и3 врeмz. тёмже м0лимъ тS, ми1ръ грaду твоемY даровaти и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь бцdы, три1жды.

По № стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Красот0ю дёвства твоегw2, прекрaсное сл0во р0ждши, и3 сего2 ри1зою твоeю, чcтаz, ћкw мLнца њбвилA є3си2. сію2 ќбw даровaла є3си2 рабHмъ твои6мъ, вLчце, покр0въ, п0мощь и3 и3ст0чникъ свzщeніz. є3sже честн0е положeніе, прес™az дв7о, вси2 вёрнw прaзднуемъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

По в7 стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Ржcтво2 нетлённо и3 дёвство, є3ди1на и3мёла є3си2, благословeннаz: њдэsніе же человёкwмъ спаси1тельно, твою2 с™yю ри1зу даровaла є3си2, дaже до нhнэ нетлённw пребывaющую, бGоневёсто. є3sже рaди t бGа пріeмлемъ раби2 твои2, чcтаz, вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

КанHны двA: пeрвый со їрмос0мъ на }, є3гHже краегранeсіе:

Ри1зу почитaю пречcтыz дв7ы. Творeніе їHсифово.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ, души2 тричaстное потопи2, молю1сz: да тебЁ ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Ри1зу твою2 честнyю, бцdе дв7о, чтyщымъ тS лю1демъ даровaла є3си2 при1снw, сщ7eнное њграждeніе, всsкое сопроти1вныхъ њбстоsніе всегдA побэждaющи си1лою дух0вною.

Пл0тію нaсъ рaди t чи1стыхъ твои1хъ кровeй, ћвльшагwсz на земли2, ри1зу свzщeнную њсzзaніемъ њсвzти1ла є3си2, и3 тэлесE твоегw2 прикосновeніемъ: є3sже рaди вс‰ рабы6 тво‰ њсвzщaеши, дв7о, пою1щыz тS.

Сокр0вище честн0е вёрнw тS чтyщымъ даровaла є3си2, благaz дв7о, вои1стинну честнyю ри1зу твою2, вс‰ њбогащaющи д†ры бжcтвеннагw д¦а и3 чудeсъ мн0гими дэ‰ніи.

Несквeрнаz ѓгнице, ѓгнца р0ждшаz б9іz пaче є3стествA, даровaла є3си2 нaмъ честнyю ри1зу твою2, сквє1рны и4стиннw и3 вр†ски њчищaющую всегдA, покланsющихсz є4й, всенепор0чнаz.

Другjй на д7. Творeніе тогHже.

Глaсъ т0йже. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

СвэщA свэтоzвлeннаz и3 незаходи1маz, пречcтыz хрaмъ, ћкоже нб7о свётлое њбрётъ честнyю ри1зу є3S, вселeнную днeсь благодaтей просвэщaетъ зарsми.

Крёпость и3 ўтверждeніz сою1зъ, твою2, пречcтаz, ри1зу бжcтвенную, вои1стинну стzжaвъ грaдъ тв0й, держaву непобэди1мую и4мать, тёмъ и3 хвaлитсz њ тебЁ.

Дрeвнzгw ћкw вои1стинну ківHта честнёйшаz твоS рaка, бGороди1тельнице, kви1сz на земли2, є3гHже знaмєніz носsщи, но и3 вёрныхъ во и4стинэ познaніz сохранsющи.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Ћкw непл0ды роди2 t kзы6къ цRковь, и3 мн0гое въ чaдэхъ и3знем0же с0нмище, чyдному бGу нaшему возопіи1мъ: с™ъ є3си2, гDи.

Крaсное њсвzщeніе, нбcную двeрь, б9ію м™рь воспоeмъ, и3 тоS ри1зу бжcтвєннаz точaщу дарwвaніz, ю4же люб0вію цэлyемъ.

Нетлёніz њдeждею, тлёніемъ њбнaжшыzсz твои1мъ нетлённымъ ржcтв0мъ, всёхъ њдёzла є3си2, чcтаz: и4мже честнyю ри1зу твою2 даровaла є3си2 богaтство неteмлемо.

И$же џблаки, чcтаz, њдэвaющаго всE нб7о, ри1зою твоeю њбвилA є3си2, пречcтаz. є4йже покланsющесz вёрнw, тS слaвимъ, покр0ве дyшъ нaшихъ.

Врачевaніе безмeздно болsщымъ є4сть бжcтвенный сeй хрaмъ: ри1зу бо твою2, чcтаz, и3ст0чникъ непрестaннw точaщій и3сцэлє1ніz стzжA, пренепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цeрковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Почитaемъ вёрніи, ћкw совокуплeніz къ бGу сою1зъ, чcтыz днeсь ри1зы, вёрнw говёюще.

И#сцэлє1ніz вBрнымъ многочестнaz нaмъ днeсь пречeстнw чcтыz ри1за и3сточaетъ благодaтію.

Ћкw росA ќтреннzz рaдость твоS приснотекyщаz, пeщь страстeй, тS воспэвaющихъ, ўставлsетъ при1снw.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Чудeсъ рёки, бцdе, t всечестнhz твоеS рaки происходsщыz, ћкw и3зъ є3дeма напаsютъ лицE земли2 бlгод†ти проливaющыz, вёрнw тS чтyщымъ: тёмже тS воспэвaемъ, и3 вёрнw восхвалsемъ, и3 благодaрнw всегдA взывaемъ: рaдуйсz, є3ди1на надeжде пою1щихъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

Пёснь д7. Їрм0съ:

ЛюбвE рaди, щeдре, твоегw2 џбраза, на крестЁ твоeмъ стaлъ є3си2, и3 растazшасz kзhцы: тh бо є3си2, человэколю1бче, крёпость моS и3 хвалeніе.

Возвели1чимъ є3ди1ну благословeнную, и3 тоS ри1зэ прик0снемсz вёрою: ћкw да почерпeмъ благодaть дух0вную.

Ћкw многоцённое сокр0вище стzжaвъ, тебE чтyщій грaдъ, ри1зу твою2, nтрокови1це, вёрою њблобызaетъ, и3 благодaть пріeмлетъ.

Ри1зу твою2, ћкw точaщую нетлёніе, nдeжду же слaвы бhвшую, всBмъ пэсносл0вzщымъ тS, почитaемъ, всенепор0чнаz.

Всенепор0чнаz, и3 є3ди1на благословeннаz, херув‡мъ с™ёйши ћвльшисz, дyшы нaсъ спаси2 t всsкагw њбстоsніz, вёрою чтyщихъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на крестЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћкw пречестнyю твeрдь, бцdе, творeцъ и3 зижди1тель тS водрузи1вый, ћкоже ѕвэздaми ўкраси1 тz бжcтвенными сі‰ніи, и4миже ўкрашaеши концы2.

T земли2 нaсъ возвлачи1тъ къ нб7си2, бGороди1тельнице, бжcтвеннаz твоS ри1за, чcтаz, люб0вію сеS распалeнныхъ тeплэ: тёмже тS слaвимъ, ћкw лyчшагw винY.

СE бlгодaть неисчерпaемаz, пріиди1те вси2 сокрушeннымъ сeрдцемъ, почерпи1те бжcтвєнныz т0ки, и3сточaющыz незави1стнw, q празднолю1бцы, t честнhz рaки твоеS, всепётаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Ты2, вLчце чcтаz, нaмъ твои6мъ рабHмъ даровaла є3си2 ўтверждeніе ри1зу и3 честнhй тв0й поsсъ, и3 бжcтвенное њграждeніе.

Рaй красeнъ, благов0ніе д¦а, пречcтаz, и3спущazй, хрaмъ держaщій твою2 ри1зу показaсz.

Њсвzти2 нaшz дyшы и3 тэлесA, вёрою с™yю твою2, прес™az, ри1зу почитaющихъ, ћкw пречeстну.

Хрaмы ны2 б9іz въ тS всeльшагwсz покажи2, бцdе, въ бжcтвеннэмъ хрaмэ твоeмъ вёрнw тS блажaщыz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Ты2, гDи, твою2 м™рь возвели1чилъ є3си2: ты2 вознeслъ є3си2 надъ вс‰ вл†сти мhслєнныz безъ сравнeніz слaву є3S.

Бlгодaть б9ію незави1стнw точaщаz, ты2 є3си2, пречcтаz бцdе, t честнhz рaки твоеS, люб0вію покланsющымсz.

Твоeю си1лою вёрніи цaріе њпоzсyютсz: тS сою1зъ, бцdе, тв0й и4мать грaдъ, ри1зою твоeю почитaетсz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Показaла є3си2 всёми цrтвующему грaду, р0ждшаz цRS всёхъ и3 гDа, ћкw неруши1мую стёну, честнyю и3 с™yю ри1зу твою2.

Рaдующесz дв7ы благодaть прослaвимъ, и3 сеS прес™yю ри1зу почти1мъ: и3зъ неsже всsко здрaвіе немwщнhмъ непрестaннw происх0дитъ.

В0дъ тS животекyщій и3ст0чникъ вёмы, бцdе, и3 почитaемъ бжcтвенную ри1зу твою2, t неsже и3сцэлeніе всегдA вёрніи почерпaемъ.

ГDь съ тоб0ю, бцdе, бhвый, человёческое себЁ присв0илъ существо2, и3 всsкъ врeдъ чуждaгw t негw2 и3згнaлъ є4сть.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Всю1 тz пaче є3стествA прослaви гDь, всю2 ўкраси1въ, nтрокови1це, всю1 тz почтE пaче сл0ва, бцdе, съ п0zсомъ, ри1зою и3 бжcтвенною рaкою.

Крёпость тS вёрніи стzжaвше, и3 похвалY, њдэвaютсz слaвою, честн0ю твоeю ри1зою, бGороди1тельнице, ћкоже пресвётлое ўкрашeніе и3 честн0е тS стzжaвше.

Ви1дэти твою2, бцdе, слaву неизречeнную, дрeвле болёзноваху бжcтвеннэ прbр0цы вси2: но въ послBднzz дни6 нaмъ kви1сz, и4же лётъ превhшшій.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Њдэsніе всBмъ вBрнымъ нетлёніz, бGоблагодaтнаz чcтаz, даровaла є3си2, свzщeнную ри1зу твою2, є4юже свzщeнное тёло твоE покрывaла є3си2, покр0ве всёхъ человёкwвъ. є3sже положeніе прaзднуемъ люб0вію, и3 вопіeмъ со стрaхомъ ти2, чcтаz: рaдуйсz, дв7о, хrтіaнъ похвало2.

Јкосъ:

Чи1стое њдэsніе, и3 ски1нію б9іz сл0ва, њдушевлeнный џблакъ, и3 стaмну мaнны, бцdу марjю, вси2 спaсшіисz ржcтв0мъ є3S вёрою ўблажи1мъ: и3 честнёй ри1зэ прик0снемсz, є4юже вLку њб8eмши, ћкw nтрочA носи1ла є4сть, въ пл0ть њб0лкшагосz: є3гHже рaди человёческое є3стество2 взsтсz ко превысочaйшей жи1зни и3 цrтвію. тёмже съ рaдостію вопіeмъ велеглaснw: рaдуйсz, дв7о, хrтіaнъ похвало2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ґвраaмстіи и3ногдA въ вавmлHнэ џтроцы пeщный плaмень попрaша, пёсньми взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Выс0кимъ рaзумомъ, и3 смирeннымъ сeрдцемъ цReвъ превыс0кій пrт0лъ прослaвимъ, всес™yю nтрокови1цу њбрaдованную.

Черт0гъ б9ій и3збрaнный, въ честнёмъ твоeмъ сeмъ черт0зэ лежaщую ри1зу твою2 вёрою почитaемъ, ћкw ківHтъ с™ъ, и3 благочести1выхъ покр0въ.

Њбновлsетсz всsкъ приступazй вёрою, и3 свzтhй њблобызazй ковчeгъ, держaщій твою2, чcтаz дв7о, свэтови1дную ри1зу.

БGороди1тельнице чcтаz, чтyщій тS грaдъ глaда, трyса же и3 њѕлоблeніz всsкагw спасaй, и3 kзhческагw нахождeніz, и3 сопроти1внагw врeда.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ты2, ћкоже с0лнце прaвды є3ди1нъ сhй, блaже, бжcтвеннw ўкраси1лъ є3си2 хрaмъ чcтыz разли1чными твои1ми даров†ніи, въ нeмже возсіsвшыz лучы2 и3спущaетъ t сеS ри1зы.

И#зливaютъ чудесA, пречcтаz, бжcтвєнныz чaшы тво‰, благодaть вои1стинну вBрнымъ: и3 незави1стнw чтyщымъ тS t твоеS рaки проливaютсz, ћкw и3зъ другaгw є3дeма, мhслєнныz рёки.

T сквeрны всsкіz душeвныz чисти1тельна є4сть твоS, всенепор0чнаz дв7о, рaка, покрывaющаz честн0е твоE тёло покрhвшею ри1зою.

Нhнэ приступи1те съ весeліемъ вси2, и5же на земли2, пріиди1те, рaка призывaетъ тaйнэ, њб8sти гпcжи2 преслaвную во мнЁ сокр0виществованную ри1зу є3S.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ всеси1льне, посредЁ плaмене благочeствовавшыz, снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA благослови1те, п0йте гDа.

Благодaрными гл†сы воспэвaемъ тS, всёхъ д0брыхъ нaмъ ходaтаицу, и3 честнyю ри1зу твою2 њблобызaюще, nтрокови1це, взывaемъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ћкw мhсленную свэщY и3мyще, на свёщницэ трапeзы предлежaщую, свzщeнную nдeжду пречи1стыz дв7ы, сердє1чныz просвэщaемъ зBницы всегдA.

Никaкоже безчaстны њстaвила є3си2, свzщeннагw твоегw2, дв7о, прикосновeніz недостHйныz рабы6 тво‰: вмёстw бо тёла твоегw2 живон0снагw, ри1зу твою2 всBмъ даровaла є3си2.

Пёсньми бжcтвенными почти1мъ б9іе селeніе прострaнное, въ м™рехъ пречи1стую, нбcную двeрь, є4юже заключи1сz къ смeрти двeрь ведyщаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ЃгGли, пречcтаz, нhнэ сликовствyютъ въ честнёмъ хрaмэ твоeмъ, чcтаz, и3 њкружaютъ, вLчце, честнyю и3 свzтyю твою2 ри1зу люб0вію и3 рaдостію: мh же весeліемъ мн0гимъ покланsемсz, воспэвaюще тS слaву р0да нaшегw.

Жeзлъ, ћже цвётъ жи1зни прозsбшій, ты2 є3си2 всёхъ рaдость многочестнaz, пречcтаz, мmропол0жница д¦а, сокр0вище благи1хъ, ґрwмaтъ и3ст0чникъ, и3зъ негHже м›ра и3сцэлeній и3сточaетъ бжcтвеннаz рaка.

Воспэвaютъ, пречcтаz, вели6чіz тво‰, чcтаz, мhслєннаz вHинства: проповёдаютъ вси2 патріaрси и3 прbр0цы ћснw, и3 ґпcли сі‰, и3 мyченикwвъ ли1къ, и3 прпdбныхъ всE и3сполнeніе: съ ни1миже покланsемтисz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

Сe тz џдръ соломHновъ почитaемъ рaдостными пёсньми, и3 честнyю твою2 ри1зу, ћкw другjй ківHтъ свzщeніz њкружи1вше, и3сцэлє1ніz пріeмлемъ спаси1тєльнаz, приснодв7о.

Kви1сz нhнэ бжcтвеннаz твоS рaка, содержaщаz ри1зу твою2 честнyю, ћкоже и3ст0чникъ свёта, дв7о, лучы2 и3сцэлeній и3спущaющи, и3 тмY недyгwвъ tгонsщи, ю4же съ люб0вію цэлyемъ.

Днeсь срaдуютсz нaмъ, всенепор0чнаz, покланsніемъ ри1зы твоеS, вс‰ нбcныz си6лы, ґпcтоли, прbр0цы и3 мyчєницы, прпdбніи и3 прaведніи вси2, вLчце є3ди1на приснодв7о.

Њс™и1сz всS землS всес™aгw вLчнz пок0ища положeніемъ ри1зы твоеS, и3 дв7дъ рaдуетсz дрeвле положeніемъ ківHта, проwбразyющагw тS, приснодв7о.

Свётло њдэsніе твою2 ри1зу даровaла є3си2, и3 њграждeніе тS чтyщему цaрствующему грaду всёхъ градHвъ, ћкw цRи1ца всёхъ твaрей сyщи, бGороди1тельнице м™и дв7о.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Черт0гъ пречестнhй сeй, бGороди1тельнице, kви1сz рaка твоS, честнyю твою2 ри1зу, дёвственное же њдэsніе, и3 невёстническое ћкw и3мyщи, и3 ћкw жи1зни сокр0вище соблюдaющи.

Хрaмъ и3з8wбражaющій всsко нбcное благоукрашeніе дв7ы, днeсь вёрніи дости1гше, чудeсъ зарsми ћкоже ѕвэздaми сіsемъ, и3 њзарsемсz благодaтію.

И$мать с™hй тв0й п0zсъ, и3 чcтнyю твою2 ри1зу, бGороди1тельнице, тв0й грaдъ ћкw стёну, и3 ўчeній б9eственныхъ соединeніе, и3 правослaвныхъ похвалY, и3 в0инству побэди1тєльнаz.

Поeмъ неизречeнную слaву, и3 безчи1сленную твою2 бlгодaть: тh бо є3си2 и3ст0чникъ премyдрости, и3зъ негHже сл0во всBмъ происх0дитъ, чтyщымъ тS, пречcтаz, и3 величaющымъ ржcтво2 твоE.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Свёте неизмённе:

Њкрили1вшую хrтA ри1зу бGоoтрокови1цы, и3 бцdы марjи, днeсь пріиди1те земнор0дніи, почти1мъ пёсньми, ћкw да благодaтію сеS при1снw ўблажaемсz.

Слaва, и3 нhнэ:

Е#ди1на и3 є3стество2 и3 врeмz њбнови1ла є3си2, бGомaти: нетлённо бо твоE ржcтво2, нетлённаz и3 ри1за, є4юже грaдъ тв0й покрывaеши, и3 є4юже ски1петры благочeстіz содержи1ши.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Рaка содержaщаz ри1зу твою2, пречcтаz, * ківHтъ њсвzщeніz рабHмъ твои6мъ, * и3 свzщeнное њграждeніе, * и3 слaва и3 похвалA, * и3 и3сцэлeній и3ст0чникъ * на всsкъ дeнь познавaетсz. * и3дёже днeсь свzщeннw собрaвшесz, * воспэвaемъ мнHгаz тво‰ вели6чіz, * и3 чудeсъ пучи1ну.

Двaжды.

СE мёсто преслaвно, * сE д0мъ присносвётелъ, * въ нeмже сокр0вище положи1сz, * честнaz ри1за бGоoтрокови1цы благодaтію, * приступи1те человёцы, * просвэщeніе и3 њчищeніе и3зъ неS проzвлeннэ почерпи1те, * и3 возопjйте благодaрнымъ сeрдцемъ: * прес™az дв7о, благослови1мъ тS, * спасaеми ржcтв0мъ твои1мъ.

С™0е положeніе ри1зы твоеS, вLчце, * прaздникъ стzжaхомъ веселsщесz, * ћкw грaду твоемY днeсь дaтисz спод0биласz є3си2 * свzщeнное њдэsніе, * храни1лище некрaдомо, * дaръ чeстенъ, * неteмлемо богaтство, * и3сцэлeній рэкA, * и3сп0лнена даровaній дух0вныхъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Смhслъ њчи1стивше и3 ќмъ, со ѓгGлы и3 мы2 торжествyемъ, свётлw начинaюще дв7дскую пёснь nтрокови1цэ, невёстэ всёхъ цRS хrтA бGа нaшегw, воскrни2, гDи, глаг0люще, въ пок0й тв0й, ты2, и3 ківHтъ с™hни твоеS: ћкw бо палaту краснY сію2 ўкраси1въ, и3 причтE ю5 грaду твоемY, вLко, стр0ити и3 покрывaти t супостaтныхъ пог†нъ, держaвною си1лою твоeю, моли1твами є3S.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна, пёснь G и3 ѕ7 Прокjменъ, глaсъ G, пёснь бцdы: Вели1читъ душA моS гDа: Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS: Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло ™к. Ґллилyіа, глaсъ }: Воскресни2, гDи, въ пок0й тв0й: Е#ђліе луки2, зачaло н7д. Причaстенъ: Чaшу спасeніz пріимY:

3 июля: Мученика Иакинфа. Святителя Филиппа, митрополита Московского.

Мёсzца тогHже въ G-й дeнь.

С™aгw мyченика v3акjнfа:

И# пренесeніе мощeй во с™hхъ nтцA нaшегw філjппа, митрополjта моск0вскагw, и3 всеS рwссjи чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Кaмень положи1сz краеуг0льный, * въ сіHнэ и3збрaнъ, * и3 недви1жимо њсновaніе, * на нeмже создaшасz м§никъ полцы2: * съ ни1миже побэдон0сецъ v3акjнfъ * небeсною сіsетъ свётлостію. * q неизречeннагw твоегw2 милосeрдіz, вLко! * и4мже, хrтE, * спаси2 дyшы нaшz, ћкw є3ди1нъ милосeрдъ.

Їеrли1мъ протeклъ є3си2, * грaдъ б9ій свётлый, * ћкоже кaмень бhвъ њбагрeнъ кр0вію, * червлени1цею страдaніz. * и3 нhнэ моли1сz ћвственнэ, * ликyz и3 рaдуzсz, * спасaй моли1твами твои1ми * твою2 преслaвную * и3 свzщeнную пaмzть прaзднующыz, преблажeнне.

И#мёz, ћкw мyченикъ непобэди1мь, * ко вLцэ хrтY * дерзновeніе благопріsтно, * ћкw зак0ненъ страдaлецъ, * благоподaтно слhшаніе џнагw, * мольбaми не престaй, досточyдне, * пaмzть творS вёрнw пою1щихъ тS, * и3 напaстей си1хъ и3зимaz, * и3 њбстоsніz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Пл0ть t кровeй твои1хъ пріeмъ, * первовёчный бGъ * тS предстaтельницу показA * человёкwмъ, чcтаz. * тёмже и3збaви рабы6 тво‰ * t всsкіz бэды2 и3 њбстоsніz, * и3 сётей лукaвагw врагA: * и3 сіsніz причасти1тисz спод0би и3збрaнныхъ * вс‰ слaвzщыz и3 покланsющыzсz тебЁ.

КrтобGор0диченъ:

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма ви1дитсz, q вLко! * содержaй всю2 твaрь, * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши, всBмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущисz глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

Тропaрь, глaсъ д7:

М§никъ тв0й, гDи, v3акjнfъ, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: ТS, свётлый мyчениче, хвалю2 кaмень.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

ТS сіsніемъ м§ническимъ, многоцённа кaменz бhвша бжcтвенныz цRкве, нhнэ призывaю пом0щника твои1хъ похвaлъ бhти ми2.

Земнyю слaву њстaвль, нбcную слaву наслёдовалъ є3си2, всегдA сhй со вLкою всёхъ, вэнцен0сче м§ниче слaвне.

В0зраста ю4ностное, и3 ўмA д0блественное, по хrтЁ показaлъ є3си2, м§ниче страстотeрпче, на лeсть мyжествовавъ.

БGор0диченъ:

ВсBмъ сyщымъ содётель, спасeніz рaди человёча, во твою2 ўтр0бу всели1всz, воплощaетсz, бGомaти, є4же по нaмъ назидazсz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Ю$ноша сhй, стaрческій, мyдре, рaзумъ, мyчениче хrт0въ, kви1лсz є3си2 и3мёz, и3 мyдростію ўкрaшенъ.

Течeніе спёшнw мyченически потeкъ, дости1глъ є3си2 мyчєникъ д0блести, и3 честн0е вэнчaніе.

БGор0диченъ:

Напрaви моли1твами твои1ми къ небeсному восх0ду благочeстнw, њбрaдованнаz, бцdу тS мyдрствующыz.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Кaмень чeстенъ цRкве, храни1мь въ сокр0вищахъ нбcныхъ, бhлъ є3си2, v3акjнfе, покланsющыzсz кaменію њбличи1лъ є3си2, и3 мучeніz чaшу и3спи1лъ є3си2, мyчениче слaвне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по рождествЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде ржcтвA сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Страдaлецъ зак0ненъ, болёзньми благочeстіz њбложи1всz, kви1лсz є3си2, пребогaте, мучи1телей суровствA не ўжaслсz є3си2.

Кaменz глаг0лемагw v3акjнfа, вэнeцъ съ небесE, бGомyдре, пріeмъ, ликовaти спод0билсz є3си2 съ небeсными, ћкw небeсенъ.

Д0блимъ смhсломъ благочeстіz сл0во проповёдалъ є3си2, и3 мучи1телz њбличи1лъ є3си2 непобэди1мымъ нрaвомъ, всеблажeнне.

БGор0диченъ:

Ћже бGа вседержи1телz є3ди1на пріeмши, бGоблажeннаz, t всsкагw њбстоsніz и3 бёдъ и3збaви пою1щыz тS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Неи1стовствующаго мучи1телz њбличи1лъ є3си2, страстотeрпче, си1лою непобэди1мою t бGа њдёzвсz.

Безсмeртнw стzжaлъ є3си2 благочeстіе, вэнцен0сче, смeрть в0льную за хrтA пріeмъ.

БGор0диченъ:

Да и3збaвимсz моли1твами твои1ми, пречcтаz, сэтeй врагA, чтyщіи пaче сл0ва твоE ржcтво2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Мучeньми нечести1выхъ, мyченикъ страждA рaдовашесz: и3 стрaстію безстрaстнагw ќмъ ўкрэплsz, є3гдA безyмными къ страстопол0жнику неwслaбнw ведsшесz.

V3акjнfъ ћкw свётлый, сёнь бжcтвенную просвэти1лъ є3си2, ћкw червлeною и3збрaнною страдaніz кр0вію, возложeніе бhлъ є3си2, первор0дныхъ цRкве, преслaвне.

БGор0диченъ:

Да и3збaвимсz t лю1тыхъ прегрэшeній моли1твами твои1ми, бGороди1тельнице чcтаz, и3 да получи1мъ, пречcтаz, бжcтвеннагw сіsніz, и3зъ тебє2 неизречeннw воплощeннагw сн7а б9іz.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7:

Дрeво жи1зни посредЁ души2 своеS, вёру твою2, хrтE, стzжaвый тв0й мyченикъ, є3дeмскагw раS честнёйшій бhсть, дрeво прeлести ѕмjевы погуби1въ дерзновeннw дyхомъ, вэнчaсz слaвою твоeю, многоми1лостиве.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Самодeржца носS страстeй ћвэ, благочести1вый п0мыслъ, пи1щу беззак0нныхъ њплевaлъ є3си2, преблажeнне, бжcтвеннымъ сл0вомъ питaемь, nтє1цъ нaшихъ, вопіS, б9е, бlгословeнъ є3си2.

Двaжды.

Свzщeнно заколeніе сaмъ гDеви ближaйшій принeслсz є3си2, мyдре, душeвною чистот0ю, и3 ўмA свётлостію, nтє1цъ нaшихъ, вопіS, б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Пaдающу р0ду человёческому, дв7о, смeртнагw рaди и3стлёніz и3ст0чникъ безсмeртіz, и3 жи1знь нетлённую зачeнши ўпок0ила є3си2, nтцє1въ бGа, чcтаz бlгословeннаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

T лю1тыz тэсноты2 и3 темни1цы, къ прострaннэй широтЁ раS, и3 крaснэй дости1глъ є3си2, с™hхъ ви1дz свэтови6дныz свётлwсти, и3 ѓгGльскіz смотрsz ли1ки, бGу предстоS прилёжнw вопіeши: џтроцы бlгослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Ты2 бGа возлюби1лъ є3си2 t души2 дaже до кр0ве, ко грэхY, страдaльче бlжeнне, сопротивлszсz, и3 враги2 ћвэ ўбивaz, и3 побёдными ўкрашaемь вэнцы6, ўсeрднw взывaеши: свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкw благолёпно возложeніе, ћкw кaмень прозрaченъ, ћкw свzщeнна багрzни1ца, ўкраси1лъ є3си2 хрaмъ нбcный. с™hхъ с™†z м§ническими сі‰ніи ўкраси1въ, непрестaннw взывaеши: свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Сл0во б9іе безначaльное пaче сл0ва родилA є3си2, на благодэsніе словeснагw є3стествA, и4мже и3збавлsемсz тлетв0рнагw ўмерщвлeніz, и3 животворsщій пріsхомъ д¦ъ: тёмже тS бцdу и4стинную и3 сyщую слaвимъ, дв7о, во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS неискусобрaчную м™рь бGа вhшнzгw, тS пaче ўмA р0ждшую сл0вомъ вои1стинну бGа, вhшшую пречcтыхъ си1лъ, нем0лчными славословлє1ніи величaемъ.

Ми1лостива сотвори2 твои1ми моли1твами вLку, всBмъ вёрнw пою1щымъ твоE непобэди1мое страдaніе, и4мже јдwльскую лeсть ўпраздни1лъ є3си2, сл0во же благочeстіz ўzсни1лъ є3си2.

Видёніемъ прекрaсенъ, ѓгGльскимъ в0инствомъ, ћкw нбcнымъ шaромъ, v3акjнfе, њбагрeнъ кр0вію, и4же по хrтЁ и3сповёданіz и3 вёры, и3 вэнцeмъ мучeніz ўкрaшенъ.

Вeсь бhлъ є3си2 б9іе всесвzщeнно пріsтелище, тёло и3 дyшу њсвzти1лъ є3си2 неwслaбнымъ сопротивлeніемъ, къ мучи1тельстэй брaни и3 беззак0ннэй бhвши: тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Ўмертви2 во мнЁ, вLчце, є3щE живyщій грёхъ: њживи2 душeвное ўмерщвлeніе, дёйствомъ и4стинныz жи1зни, р0ждшіzсz и3зъ ўтр0бы твоеS, за неизречeнное милосeрдіе, благочeстнw тS величaющихъ.

Слyжба и4же во с™hхъ nтцA нaшегw філjппа, митрополjта моск0вскагw и3 всеS рwссjи, н0вагw и3сповёдника.

На мaлэй вечeрни,

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на д7. Глaсъ №. Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

Въ нбcныz nби1тєли * всели1всz, філjппе с™и1телю, * и3 со ѓгGлы предстоS пrт0лу хrт0ву, * ћкw и4стиненъ ґрхіерeй и3 страдaлецъ, * моли2 прегрэшeній нaмъ разрэшeніе даровaти, * и3 душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Кр0ткw царS ўмолsz, * и3 дерзновeннw поучaz, * є4же нераздёльну бhти є3гw2 цaрству, * філjппе с™и1телю, * душeвную браздY t грBхъ њчищaz, * и3 ћкw сёмена б9іе сл0во влагaz, * ±же и3 нaмъ возращaеши * ко спасeнію дyшъ нaшихъ.

Д0мъ дух0вныхъ добродётелей бhлъ є3си2, * с™и1тель и3 и3сповёдникъ и4стиненъ показaвсz: * въ тебё бо жили1ще ћкw въ чcтнёмъ хрaмэ * хrт0съ себЁ сотвори2. * моли1сz, џ§е, подaти всBмъ нaмъ вёчное спасeніе, * и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

С™и1телємъ ўдобрeніе, и3 nтцє1въ красотY, њ земли2 рwссjйстэй молeбника вели1ка, сошeдшесz днeсь, q празднолю1бцы, пёсненными похвалaми воспоeмъ глаг0люще: рaдуйсz, с™и1телю філjппе, твeрдый ќме, бlгодaтію и3 и4стиною њсвzщeнный, tню1дуже и3 пріsтелище бhлъ є3си2 пресвzтaгw д¦а. и3 нhнэ съ первос™и1тели предстоS пrт0лу хrт0ву, моли1сz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7.

Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ д¦а с™aгw * kви1лсz є3си2, с™и1телю, * внyтрь и3мёz сл0во премyдрости, * філjппе бlжeнне, * њ нaсъ моли1сz хrтY бGу.

Стjхъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ.

ЅвэздY рwссjйскую * пёсньми восхвaлимъ, * ћкw зарsми вс‰ просвэщaющу, * въ нощи2 невёдэніz * къ свёту бGоразyміz њсіzвaющу.

Стjхъ: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости, и3 љзhкъ є3гw2 возглаг0летъ сyдъ.

Д0мъ д¦а с™aгw бhлъ є3си2, * благодaтію и3сп0лненъ * бжcтвенныхъ ўчeній, * и4миже напоsеши мjръ, * премyдре філjппе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Рaдуйсz, марjе бцdе, цRкви неwбори1маz, пaче же свzтA, ћкоже вопіeтъ прbр0къ дв7дъ: свsтъ хрaмъ тв0й, ди1венъ въ прaвду.

На вели1цэй вечeрни, Бlжeнъ мyжъ: № ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ є7. Поd: Рaдуйсz, живон0сный:

Рaдуйсz, свzщeннаz главо2, чcтый сосyде с™aгw д¦а, с™и1телю філjппе, бGодохновeнный nргaне, благочeстіz пучи1но неисчерпaемаz, церк0вное ўкрашeніе, цaрствующагw грaда москвы2 вели1кое ўдобрeніе, рwссjйское ўтверждeніе, њби1димыхъ застyпниче, ґпcлwвъ ревни1телю, нрaвы под0бниче златоyстому, мyжественнw положи1лъ є3си2 дyшу твою2 за пaству твою2, хrтA и4стиннаго ґрхіпaстырz подражaz. є3г0же моли2, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Рaдуйсz, златозaрнаz ўстA, бGопёсниваz лaстовице, прпdбне, ст0лпе правослaвіz непоколеби1мый, и3 грaда нaшегw стэнA неwбори1маz, прибёжище скорбsщихъ, њбуревaемыхъ пристaнище ти1хое, всёхъ притекaющихъ къ тебЁ защи1тниче t бёдъ и3 скорбeй, и3 под8ущaтелю къ рeвности пёній бGолёпныхъ, мyченикwмъ и3 и3сповёдникwмъ под0бниче, равностоsтелю свzтhхъ ѓгGлъ, ґпcлwвъ є3динонрaвне, хrтA непрестaннw моли2, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Рaдуйсz, свzщeннаz главо2, с™и1телю філjппе, ћкw многосвётлое с0лнце њзарsеши всю1ду ўчє1ніи твои1ми, и3 ўпaслъ є3си2 стaдо твоE на пaжитехъ дух0вныхъ, незhбленъ ћкw на кaмени њсновaнъ твeрдэмъ. тёмже и3 мyжествомъ твои1мъ царS ўдиви1лъ є3си2, ћрость є3гw2 на кр0тость преложи1ти молS, кyпнw и3 претS: за є4же непрaведнw пrт0ла и3 пaствы тS лиши1въ џнъ, послA тфeри грaда въ монастhрь нарицaемый џтрочь, и3дёже непрaведнw смeрть пріsлъ є3си2, молsсz њ ўбивaющихъ тS, и3 глаг0лz: гDи, не постaви и5мъ въ грёхъ сегw2. тёмже t хrтA бGа вэнeцъ тебЁ даровaсz, бlжeнне, є3г0же моли2, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Рaдуйсz п0стническихъ подвигHвъ носи1вый лeгкій kрeмъ, трbцы чи1стый д0ме, благов0нный сосyде, церк0вное ўтверждeніе, ґпcлwвъ сопрест0льниче, с™и1телей ўдобрeніе, слaва мyченикwвъ, и3 прпdбныхъ ўкрашeніе, прaвило добродётелей и3звёстное, смирeніz свётлаz высото2, њби1димыхъ застyпниче, ни1щихъ питaтелю. хrтA, блажeнне, моли2 даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ }:

Рaдуйсz и3 весели1сz, слaвнэйшій грaде москвA, свётлw торжествyй хrт0ва цRкви, совокyпльшисz, ликyй, бGос0браннаz пaство: днeсь созывaетъ нaсъ ґрхіпaстырz всемjрное торжество2. Пріиди1те, u5бо свётлw прaзднуимъ въ пaмzть є3гw2, глаг0люще: рaдуйсz, с™и1телю бGомyдре, и4же ћкw бронeю мyжествомъ дух0внымъ воwружи1лъ є3си2 себE, и3 непослyшающыz тS њбличи1лъ є3си2 неwбиновeннw, дaнною тебЁ t є3ди1нагw бGа влaстію: рaдуйсz, скорбsщымъ душeю бжcтвенное ўтэшeніе, и3 њби6димымъ защи1тниче, и3 всBмъ вBрнымъ благоути1шное пристaнище. тёмже њбстоsще всечестнyю твою2 рaку, любeзнw њблобызaемъ, с™и1телю філjппе. тоб0ю пр0симъ получи1ти бжcтвеннагw чlвэколю1біz, и3 твои1ми моли1твами мjру ми1ръ даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz:

При1тчей чтeніе.

[ГлавA ‹] Пaмzть прaведнагw съ похвалaми, и3 благословeніе гDне на главЁ є3гw2. Блажeнъ человёкъ, и4же њбрёте премyдрость: и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ: всe же честн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо днeй, и3 лBта животA въ десни1цэ є3S: въ шyицэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на љзhцэ н0ситъ. [}] Послyшайте u5бо менє2, q ч†да! честн†z бо рекY: и3 бlжeнъ человёкъ, и4же пути6 мо‰ сохрани1тъ: и3сх0ди бо мои2, и3сх0ди животA, и3 ўготовлsетсz хотёніе t гDа. Сегw2 рaди молю2 вaсъ, и3 предлагaю м0й глaсъ сыновHмъ человёчєскимъ: ћкw ѓзъ премyдрость ўстр0ихъ, совётъ и3 рaзумъ, и3 смhслъ, ѓзъ призвaхъ. М0й совётъ и3 ўтверждeніе, м0й рaзумъ, моs же крёпость. Ѓзъ менE лю1бzщыz люблю2, и4щущіи же менE њбрsщутъ бlгодaть. Разумёйте ќбw, неѕл0бивіи, ковaрство, ненакaзанніи же, прилагaйте сердцA. Послyшайте менє2 и3 пaки, честн†z бо рекY: и3 tвeрзу t ўстeнъ пр†ваz, ћкw и4стинэ поучи1тсz гортaнь м0й, мє1рзски же предо мн0ю ўстны2 лжи6выz. Съ прaвдою вси2 глаг0лы ќстъ мои1хъ: ничт0же въ ни1хъ стр0потно, нижE развращeнно. Вс‰ пр†ва сyть разумэвaющымъ, и3 прHста њбрэтaющымъ рaзумъ. Научaю бо вaсъ и4стинэ, да бyдетъ њ гDэ надeжда вaша, и3 и3сп0лнитесz д¦а.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Њсyдитъ же прaведникъ ўмирazй живyщыz нечєсти1выz. Ќзрzтъ бо кончи1ну прaведнагw, и3 не разумёютъ, что2 совэщaша њ нeмъ: ћкw повeржетъ гDь нечєсти1выz безглaсны ни1цъ, и3 поколeблетъ и5хъ t њсновaній, и3 до послёднzгw и3счeзнутъ въ болёзни, и3 пaмzть и4хъ поги1бнетъ. Пріи1дутъ бо въ помышлeніе согрэшeній свои1хъ ўжaсни, и3 њбличи1тъ и5хъ сопроти1въ беззак0ніz и4хъ. [є7] ТогдA стaнетъ въ дерзновeніи мн0зэ прaведникъ, предъ лицeмъ њскорби1вшихъ є3го2, и3 tметaющихъ труды2 є3гw2. Ви1дэвше же є3го2 смzтyтсz стрaхомъ мн0гимъ, и3 ўжaснутсz њ преслaвномъ спасeніи є3гw2. Рекyтъ бо въ себЁ кaющесz, и3 въ тэснотЁ дyха возд0хнутъ, и3 рекyтъ: сeй бЁ, є3г0же и3мёхомъ нёкогда въ посмёхъ, и3 въ при1тчу поношeніz безyмніи. ЖитіE є3гw2 вмэни1хомъ неи1стово, и3 кончи1ну є3гw2 безчeстну. Кaкw вмэни1сz въ сынёхъ б9іихъ, и3 во с™hхъ жрeбій є3гw2 є4сть; U5бо заблуди1хомъ t пути2 и4стиннагw, и3 прaвды свётъ не њблистA нaмъ, и3 с0лнце не возсіS нaмъ. Беззак0нныхъ и3сп0лнихомсz стє1зь, и3 поги1бели, и3 ходи1хомъ стєзи2 непрохHдны, пути1 же гDнz не разумёхомъ.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA ‹] ЎстA прaведнагw кaплютъ премyдрость: ўстнё же мужeй мyдрыхъ вёдzтъ бlгодaть. ЎстA мyдрыхъ поучaтсz премyдрости, прaвда же и3збавлsетъ и5хъ t смeрти. Скончaвшусz мyжу прaведну, не поги1бнетъ надeжда. Сhнъ бо прaведенъ раждaетсz въ жив0тъ, и3 во благи1хъ свои1хъ пл0дъ прaвды њб8и1метъ. Свётъ прaвєднымъ всегдA, и3 t гDа њбрsщутъ благодaть и3 слaву. љзhкъ мyдрыхъ дHбраz свёсть, и3 въ сeрдцэ и4хъ почjетъ мyдрость. Лю1битъ гDь прпdбныz сердцA, пріsтни же є3мY вси2 непор0чніи въ пути2. [ѕ7] Мyдрость гDнz просвэщaетъ лицE разyмнагw. Постигaетъ бо желaющыz ю5, прeжде дaже разумёти ю5: и3 ўд0бь ќзритсz t лю1бzщихъ ю5. Ќтреневавый къ нeй не ўтруди1тсz, и3 бдsй є3S рaди вск0рэ безъ печaли бyдетъ. Ћкw дост0йныхъ є3S самA њбх0дитъ и4щущи, и3 во стезsхъ є3S kвлsетсz и5мъ благопріeмнэ. Мyдрости никогдaже њдолёетъ ѕл0ба. [}] Си1хъ рaди и3 рачи1тель бhхъ добр0ты є3S: и3 возлюби1хъ ю5, и3 поискaхъ t ю4ности моеS: И# взыскaхъ невёсту привести2 себЁ, ћкw всёхъ вLка возлюби2 ю5: Таи1нница бо є4сть б9іz хи1трости, и3 њбрэтaтельница дёлъ є3гw2. Труды2 є3S сyть добродётєли: цэломyдрію же и3 рaзуму тA ўчи1тъ, прaвдэ и3 мyжеству, и4хже потрeбнэе ничт0же є4сть въ житіи2 человёкwмъ. Ѓще же и3 мн0гагw и3скyсства желaетъ кто2, вёсть дрє1внzz, и3 бhти хот‰щаz разсм0тритъ: Свёсть и3зви6тіz словeсъ, и3 разрэшє1ніz гадaній: знaмєніz и3 чудесA проразумёетъ, и3 сбыті‰ времeнъ и3 лётъ: и3 всBмъ совётникъ є4сть блaгъ, ћкw безсмeртіе є4сть въ нeй, и3 благослaвіе во nбщeніи словeсъ є3S. Сегw2 рaди бесёдовахъ ко гDу, и3 помоли1хсz є3мY, и3 рёхъ t всегw2 сeрдца моегw2: Б9е nтцє1въ и3 гDи ми1лости, сотвори1вый вс‰ сл0вомъ твои1мъ, и3 мyдростію твоeю ўстр0ивый человёка, да владёетъ бhвшими t тебє2 тварьми2, и3 да ўправлsетъ мjръ въ препод0біи и3 прaвдэ, дaждь ми2 твои1хъ прест0лwвъ присэдsщую премyдрость, и3 не tлучи2 менє2 t џтрwкъ твои1хъ: ћкw ѓзъ рaбъ тв0й, и3 сhнъ рабhни твоеS. Посли2 ю5 съ нб7съ t с™aгw жили1ща твоегw2, и3 t пrт0ла слaвы твоеS, да сyши со мн0ю научи1тъ мS, что2 благоуг0дно є4сть предъ тоб0ю: И# настaвитъ мS въ рaзумъ, и3 сохрани1тъ мS въ слaвэ своeй. Помышлє1ніz бо смeртныхъ вс‰ боzзли6ва, и3 погрэши1тєльна ўмышлє1ніz и4хъ.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №:

Лёпотнw nтeчества твоегw2 не њстaвилъ є3си2, џ§е філjппе, но возврати1лсz є3си2 въ цaрствующій грaдъ москвY, въ нeмже д¦омъ с™hмъ њсвzти1всz, бhлъ є3си2 ґрхіерeй, и3 пaслъ є3си2 пaству твою2 многотрyднw, за ю4же мнHгаz њѕлоблє1ніz, и3 безчeствwваніz, и3 и3згнaніе претерпёлъ є3си2: и3 пострадaлъ є3си2 є3S рaди дaже до смeрти, и3 ко хrтY пресели1лсz є3си2 рaдуzсz. нhнэ же пaки цRковь ви1дэвши тS въ себЁ, возвесели1сz въ возвращeніи твоeмъ: ћкw бо дaръ многоцёненъ пріeмши м0щи твоS, зовeтъ вLцэ: моли1твами, хrтE, ґрхіерeа твоегw2, дaруй лю1демъ твои6мъ прегрэшeній прошeніе и3 вeлію ми1лость.

Глaсъ в7:

ЃгGлъ земнhй, нбcный человёкъ, рачи1тель бжcтвенныz слaвы, земнhхъ же презирaтель kви1лсz є3си2, стр†сти покори1въ, и3 пл0ть пораб0тивъ дyху, ґпcлwвъ сострадaльче, страстотeрпцєвъ є3динонрaвне, благорeвностнw, філjппе, хrт0въ зак0нъ и3сполнsz, дyшу твою2 за лю1ди положи1лъ є3си2. и3 нhнэ, предстоS хrт0ву пrт0лу, моли1сz њ нaсъ чaдэхъ твои1хъ.

Ст0лпъ непоколеби1мь хrт0вы цRкве, џ§е, бhлъ є3си2: бжcтвенною бо рeвностію разжeгсz, дерзновeннw непрaведное начинaніе прaведнw разорsеши, царs же и3 лю1ди научaеши, ґпcльскимъ и3 nтeчєскимъ предaніємъ послёдовати: и3 t раздэлeніz цaрства, и3 ѕлaгw начинaніz престaти повелэвaеши, и3 прещeньми, по влaсти t бGа дaннэй тебЁ, мyжественнэ запрещaеши: непокорsющыzжесz твоемY прaвому ўчeнію судY б9ію предаeши: тогw2 рaди ћкw и4стинный пaстырь положи1лъ є3си2 дyшу твою2 за пaству твою2, подражaтелю и4стиннагw пaстырz хrтA. и3 нhнэ, ґрхіерeе філjппе, моли2 спасти1сz всBмъ, люб0вію чтyщымъ свzщeнную пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ д7:

Подобaетъ цaрствующему грaду москвЁ філjппа вездЁ и3мёти ґрхіерeа, ћкw нёкую ќтварь цaрскую, и3 сокр0вище некрaдомо, всBмъ подаю1ща богaтство спаси1тельное и3сповэдaніz, и3 вс‰ собирaюща къ соединeнію пёсней бGолёпныхъ. къ немyже возопіи1мъ: с™и1телю и3 и3сповёдниче, моли2 хrтA бGа њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: При1зри на молє1ніz:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Свэти1льниче філjппе, * ўдобрeніемъ бGолёпныхъ добродётелей, * nбитaлище пречи1сто всес™aгw д¦а, * и3 нетлённо сокр0вище бhлъ є3си2, * всBмъ подаю1щее богaтство неистощи1мое. * свётлыми дых†ніи словeсъ твои1хъ, * ћкw ќтварію злат0ю ўкрашaеши: * прbр0чески бо и3зhде вэщaніе * твои1хъ и3справлeній, џ§е с™и1телю.

Стjхъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ.

Свэти1льниче словeсный, * љзhче благонаказaтельный, * бGознaменный глaсъ вэщaніz * ўчeній твои1хъ, с™и1телю, * весьмA подвизazсz къ рeвности бGолёпнэй, * ґпcлwвъ бhлъ є3си2 подражaтель, бGомyдре. * тёмже рeвностію царS ўдиви1въ, * хrт0ва цrтвіz наслёдникъ kви1лсz є3си2: * є3г0же моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости, и3 љзhкъ є3гw2 возглаг0летъ сyдъ.

Пріиди1те, рwссjйстіи соб0ри, * днeсь честн0е с™и1телz торжество2 * благочeстнw пёсньми почти1мъ: * т0й бо вои1стинну с™aгw д¦а њсіsніе * t ю4ности спод0бисz пріsти, * воздержaніемъ тёло своE ўдручи1въ * и3 душeвною чистот0ю * свёта трис0лнечнагw зарS kви1сz. и3 нhнэ м0литсz њ чтyщихъ є3го2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Ћкw свэтозaрнаz ѕвэздA, во грaдэ нaшемъ москвЁ, возсіsлъ є3си2 ўчeньми словeсъ твои1хъ, всеблажeнне філjппе приснопaмzтне: тh бо премyдрый проповёдатель показaлсz є3си2, и3 преeмникъ благочeстіz kви1лсz є3си2, царS и3 лю1ди тво‰ пасHмыz тоб0ю ўтверждaz и4стиннымъ ўчeніемъ хrт0вымъ, є4же въ любви2 и3 соединeніи нераздёльнэмъ пребывaти. по преставлeніи же твоeмъ чи1стое и3 нетлённое тёло твоE, честнёй и3 многословyщей nби1тели, въ нeйже дух0внw породи1лсz є3си2, ћкw ќтварь многоцённу прeдалъ є3си2. tтyду же по мн0гихъ лётэхъ въ цaрствующій грaдъ возврати1вшасz, ўблажaемъ тS со pалмы6 и3 пёсньми, и3 свzтyю и3 всечестнyю прaзднуемъ пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Тропaрь, глaсъ }:

Первопрест0льникwвъ преeмниче, ст0лпе правослaвіz, и4стины поб0рниче, н0вый и3сповёдниче, с™и1телю філjппе, положи1вый дyшу за пaству твою2: тёмже ћкw и3мёz дерзновeніе ко хrтY, моли2 за nтeчество нaше, за грaдъ же и3 лю1ди, чтyщыz дост0йнw свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь с™aгw двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №:

Кр0вь твоS, мyдре, вопіeтъ t земли2 ћкw ѓвелева, н0вый и3сповёдниче, с™и1телю філjппе: ћрости бо царeвы не ўбоsлсz є3си2, мyдрэ того2 поучaz, и3 суемyдрєннаz сверBпства њбличaz. сегw2 рaди всели1лсz є3си2 въ нбcный черт0гъ хrтA бGа нaшегw.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Всёхъ творцA бGа и3 содётелz, всенепор0чнаz, чcтаz, д¦омъ бжcтвеннымъ въ ложеснaхъ зачeнши, нетлённw родилA є3си2. є3г0же слaвzще, тS воспэвaемъ, дв7о, ћкw палaту всецRS, и3 мjра спасeніе.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ є7:

Прпdбне и3 треблажeнне, свzщенноисповёдниче філjппе, пaстырю д0брый, началопaстырz хrтA ўг0дниче, положи1вый дyшу твою2 за лю1ди моск0вскагw нар0да, пaствуемагw тоб0ю. тёмже и3 нhнэ, џ§е нaшъ с™и1телю філjппе блажeнне, и3спроси2 ў гDа, є4же даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ди1вно чyдо зачaтіz, и3 неизречeненъ џбразъ ржcтвA твоегw2 въ тебЁ познaсz, дв7о чcтаz, ўдивлsетъ м0й ќмъ, и3 ўжасaетъ п0мыслъ, слaва твоS, бцdе, по всBмъ прострeсz, ко спасeнію дyшъ нaшихъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Проповёдуетъ, џ§е, тебE нhнэ рwссjйскаz митроп0ліz, ю4же t болёзней и3 скорбeй и3збавлsеши, бGоблажeнне філjппе, ѓгGлwвъ собесёдникъ kви1всz. тёмже со ґпcлы и3 мyчєники ликyz, пом0щникъ бывaеши въ ск0рбехъ всеизрsдне, плaчущихъ ўтэшeніе, пaстырь и3 настaвникъ заблyждшихъ, філjппе бlжeнне. и3 нaсъ твои1ми моли1твами и3збaви t бёдъ, и3 моли1сz хrтY бGу, да њставлeніе подaстъ вёрою и3 люб0вію чтyщымъ свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нбcную двeрь и3 ківHтъ, прес™yю г0ру, свётлый џблакъ воспои1мъ, неwпали1мую купинY, словeсный рaй, є4vы воззвaніе, вселeнныz всеS вели1кое сокр0вище, ћкw спасeніе въ нeй содёласz мjру, и3 њставлeніе дрeвнихъ согрэшeній. сегw2 рaди вопіeмъ є4й: моли1сz сн7у твоемY, прегрэшeній њставлeніе даровaти благочeстнw покланsющымсz всес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло к7д.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ }:

Ґпcлwвъ ревни1телz філjппа, пребlжeннаго nтцA и3 ўчи1телz, сошeдшесz восхвaлимъ, глаг0люще: рaдуйсz, с™и1телю твeрдый ўм0мъ, бlгодaтію и3 и4стиною њсвzщeнне. tню1дуже и3 пріsтелище бhлъ є3си2 д¦а всес™aгw: и3 нhнэ со ґрхіерє1и предстоS пrт0лу хrт0ву, моли1сz при1снw њ рабёхъ твои1хъ.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™и1телz на }:

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченый несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ сlнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Ѓгнче б9ій и3 сл0ве, свэтозарeніемъ с™aгw твоегw2 д¦а, мрaчному ўмY моемY свэтон0сную лучY низпосли2, и3 сл0во ми2 вдохни2 восхвали1ти, є3г0же сaмъ и3збрaлъ и3 пріsлъ є3си2, вeрхъ страдaльца свzщeннаго філjппа.

Бlгодaть, свsте, бжcтвенную рабY твоемY ў бGа и3спроси2, и3 разумёніz мою2 и3сп0лни дyшу, восхвали1ти житіE твоE, філjппе с™и1телю, и4мже вс‰ ўдиви1лъ є3си2 подвизaвсz, гDу поS: слaвнw бо прослaвисz.

Вели1кихъ добродётелей свэтозарeніемъ сіsющz тво‰ дётєли, прпdбне: ўдиви1шасz бо цaріе крёпкому твоемY мyжеству, ћкw въ наказaніи къ ни6мъ љзhкъ тв0й не њслабЁ, и3 гDу поsше: слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

Глаг0лы бGоглаг0ливыхъ проповёдникwвъ њ тебЁ, бGомaти, и3сп0лнишасz: сe бо родилA є3си2, дв7о, млaдо nтрочA, ґдaма дрeвнzгw старёйшо, и3 сопрест0льна роди1телю, мjра всегw2 на спасeніе, и3 тлёніz и3змэнeніе.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди1сz сeрдце моE во гDэ, вознесeсz р0гъ м0й въ бз7э моeмъ, разшири1шасz на враги2 мо‰ ўстA мо‰, возвесели1хсz њ спасeніи твоeмъ.

Добродётелей на г0ру востeклъ є3си2, и3 во мрaкъ видёніz вшeлъ є3си2, с™и1телю філjппе, и3 познaлъ є3си2 є3ли1кw вмёстно непостижи1маго є3стеств0мъ, просвэщeніz и3сп0лненъ бhвъ, џ§е, пріsлъ є3си2 бжcтвенную бlгодaть.

Е#ди1наго бGа добр0тою и3щS, и3 є3ди1ну є3гw2 получи1ти слaву желaz, бlжeнне, слaву и3 чeсть земнaгw пребывaніz, ћкw преходsщую њстaвилъ є3си2, и3 ћкw ўг0дникъ просіsлъ є3си2 всёхъ вLки хrтA.

Желaніемъ дyха пл0ти желaніе ўвzди1лъ є3си2, и3 себЁ, блажeнне, њбручи1лъ є3си2 сожи1тельницу чистотY: t неsже ч†да тебЁ роди1шасz вс‰ добродётєли, приснослaвне, чaдо тS содэвaющыz невещeственнагw свёта.

БGор0диченъ:

Ѕмjz мhсленнаго ўмертви1ла є3си2, ўмертви1вшаго ґдaма въ раи2, и3 є4vэ прамaтери содёлавшаго печaль, жи1знь прозsбши, дв7о чcтаz, t тлёніz нaсъ свободи2: бGъ бо и3зъ твои1хъ ложeснъ прошeдъ неизречeннw.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ћкw ґпcла и3збрaннагw тезоимени1тъ, џ§е, и3 подражaтель, бэды6 претерпёлъ є3си2 и3 гонє1ніz, рeвность воwбражaz прbр0ка и3ліи2 и3 кrти1телz, мyжески њбличи1лъ є3си2 беззак0ннующыz, и3 прест0лъ ввёренный тебЁ д0брэ ўпрaвилъ є3си2, рaвное џныхъ течeніе скончaвъ. ћкw ми1лwть тёло твоE на земли2 њстaвилъ є3си2, и3спущaеши ћкw мЂро благоух†ніz ґрwмaтъ, и3 ћкw д0ждь и3зливaеши благодaть дух0вну; напоsz тaйнw бразды6 сердeцъ нaшихъ, філjппе с™и1телю: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Прbр0къ ґввакyмъ ќмныма nчи1ма прови1дэ, гDи, пришeствіе твоE, тёмъ и3 вопіsше: t ю4га пріи1детъ бGъ. слaва си1лэ твоeй, слaва снизхождeнію твоемY.

Ѕл0бою дви1жиміи на тS неѕл0биваго ѓгнца, ћкw ди1віи ѕвёріе востaша: словесы2 твои1ми ћкw nстн0мъ срёчеми не терпsще, ћростію поwщрsхусz, с™и1телю бGомyдре.

И#мёz тS застyпника мjръ вeсь, и3 пом0щника въ напaстехъ: ћкw бо поб0рникъ вёренъ, и3 ск0рый предстaтель, къ твоeй пaствэ прири1щущыz напaстей и3 бёдъ и3зимaеши, свzщeнными твои1ми моли1твами.

И#сп0лнивъ дHбрыz п0двиги, тезоимени1те, желaннагw, бGомyдре, спод0билсz є3си2 безсмeртіz, и3дёже рaдуzсz вэнeцъ побёды взsлъ є3си2, и3 вопіeши: слaва си1лэ твоeй, слaва, хrтE, пришeствію твоемY.

БGор0диченъ:

Крёпость всёхъ врагHвъ низложи2, м™и б9іz, њскорблsющихъ воспэвaющыz тS, ћкw р0ждшаz гDа слaвы. невреди1мо твоE стaдо спасaй t ѕлhхъ приражeній, ћкw да по д0лгу тS ўблажaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Мрaкъ души2 моеS разжени2, свэтодaвче хrтE б9е, началор0дную тмY и3згнaвъ бeздны, и3 дaруй ми2 свётъ повелёній твои1хъ, сл0ве, да ќтренюz слaвлю тS.

Ћкw лучA прaвды с0лнца kви1сz мjру, свэтлостьми2 добродётелей, предстaтельство твоE, с™и1телю філjппе, разорsющее џблакъ нашeдшихъ бёдъ: тS и3 нhнэ пою1щыz въ ми1рэ сохрани2, и3 прослaви | красот0ю и3 просвэти2.

Мeчь nбоюдоo1стръ љзhкъ тв0й показaсz, въ хrт0въ стрaхъ воwружи1всz, блажeнне, разyмнw и3з8wбличи1въ начaльствующыz, во свидётельство хrтA всецарS, вин0вна на средY приводS, и3 бжcтвєнныz є3гw2 ўченики2.

Н0въ kви1лсz є3си2 рeвностію, ћкоже вторhй мwmсeй, не знaмєніи стрaшными ўдивлsz, но бжcтвенныхъ словeсъ ўчє1ніи наставлsz къ ти1хому пристaнищу н0ваго ї}лz, t страстeй є3гЂпта и3зводS.

БGор0диченъ:

Џблакъ разyмный тS и3менyемъ, и3зъ тебє1 бо хrт0съ возсіS, всенепор0чнаz, и3 прострaннэйшу тS нб7съ показA. тог0 бо неискусомyжнw родилA є3си2, чcтаz, воплощeнна за милосeрдіе неисповэди1мое.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

ЇHну въ ки1тэ, гDи, є3ди1наго всели1лъ є3си2, менe же свsзаннаго мрeжами врaжіими, ћкw t тли2 џнаго, спаси2.

Промышлeніе џбщее творS њ пас0мыхъ тоб0ю, є4же бhти и5мъ душeю и3 сeрдцемъ є3диносл0внэ, во хrт0вэ є3ди1нэй вёрэ пребывaющымъ: kзhческіz же tрэвaлъ є3си2 nбы6чаи, и3 раздэлeніz бэжaти, мyдре, научи1лъ є3си2.

Рeвностію хrт0вою поwстри1всz, ћрость самодержaвнагw на кр0тость преложи1ти тщaлсz є3си2, и3 къ прещeніємъ царє1вымъ непрекл0ненъ tню1дъ бhлъ є3си2, ћкw хrт0выхъ зaповэдей дёлатель, и3 показaлсz є3си2 ћкw крёпокъ хрaбрникъ, за пaству твою2 пострадaвъ дaже до смeрти, рaдуzсz.

Свэтон0сную лучY, сіsющу во мрaцэ житіS сyщымъ, с™и1телю філjппе, ви1димъ тS, и3 ћкw свэщY неугаси1мую, невещeственному приwбщи1вшагосz свёту, и3 вс‰ њсвэщaюща концы2, и3 тмY неразyміz teмлюща.

БGор0диченъ:

ТS и3ногдA написA скрижaль бGоoбрaзнэ во прbр0цэхъ мwmсeй, свёщникъ же свёта и3 сёнь, и3 жeзлъ процвётшій, всенепор0чнаz, и3 стaмну, мaнну носsщую, и3 лёствицу, є4юже возвед0хомсz t земли2 къ высотЁ.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Правослaвіz настaвника, и3 и4стины провозвёстника, златоyстаго ревни1телz, рwссjйскаго свэти1льника, філjппа премyдраго восхвaлимъ, пи1щею словeсъ свои1хъ разyмнw ч†да сво‰ питaюща: т0й бо љзhкомъ хвалeніе поsше, ўстнaма же пёніе вэщaше, ћкw таи1нникъ б9іz благодaти.

Јкосъ:

Пріиди1те, любострадaльцы, пёніемъ и3 пёсньми дух0вными пaмzть свzщенном§ника совершaюще, бжcтвеннэ возвесели1мсz. врeмz нaшегw весeліz и3 натрижнeніz настA, въ нeже пріeмлемъ страстeй разрэшeніz дaръ. ћкw бо ст0лпъ џгненъ kви1сz попалsющъ беззак0ннующихъ главы6, вёрныхъ же просвэщaющъ дyшы ўчeньми бGоразyміz, и3 въ бжcтвенный грaдъ г0рній їеrли1мъ, ћкw другaго ї}лz вводsщъ, ћкw ўчени1къ б9іz бlгодaти.

Пёснь з7. Їрм0съ:

На п0лэ деи1рэ и3ногдA мучи1тель пeщь постaви на мучeніе бGон0сныхъ, въ нeйже три2 џтроки пэсносл0вzху є3ди1наго бGа, трbчнw воспэвaху глаг0люще: nтє1цъ б9е, благословeнъ є3си2.

Ўкрaшенъ благолёпнw гDу предстaлъ є3си2, добродётельными пHдвиги, вэнeцъ же носS страдaніz, и3спещрeнъ кр0вными кaплzми, с™и1телю філjппе. тёмже совершaющыz свэтон0сную пaмzть твою2 при1снw поминaй, и3 пою1щыz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Фараwни6тъ мhсленныхъ врагHвъ њполчeніz, бlжeнне, и3збёгъ, легкw2 прешeлъ є3си2 къ гHрнимъ, тaмw водворszсz, и3дёже п0честь слaвы получи1въ терпёніемъ, во свётэ прaведныхъ, въ рaдованіи с™hхъ, воспэвaz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Хвaлzтъ тS блажaще люб0вію, прити1чущіи къ рaцэ твоeй, бlжeнне: въ нeй бо м0щи тво‰ цэлyюще, nби1льнw благодaть пріeмлютъ: прикосновeніемъ бо врeдъ nчeсъ и3сцэли1лъ є3си2, и3 болёзнь зубHвъ њблегчи1лъ є3си2, пою1щихъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

T любвE душeвныz вопію1 ти, вLчце, пресвётлагw сlнца џблаче, спаси1тельнаz двeре, нбcнаz вратA, лёствице мhсленнаz, всёхъ хrтіaнъ мольбY пріими1 тz блажaщихъ, надeжду дyшъ нaшихъ, и3 сн7у твоемY зовyщихъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

Цэли1ши незави1стнw вёрнw призывaющыz тS: ћкw предстaвъ ѓбіе разслaбленна возстaвилъ є3си2, и3 стрaждущему kтро2 прикосновeніемъ ручнhмъ ўврачи1лъ є3си2, ўнhніемъ скорбsща, kвлeніемъ твои1мъ, въ рaдость претвори1лъ є3си2, при1снw дёйствуz вс‰, бlжeнне, всBмъ во вёки.

Чeсть многоцённую твоемY верхY, страдaніz вэнeцъ, ћкw побэдон0сцу, живон0сною десни1цею зижди1тель возложи2, всеблажeнне: тёло же твоE соблюдE невреди1мо t бокHвъ земленhхъ, и3спущaющее благоух†ніz ґрwмaтъ. си1це тS прослaви подвигопол0жникъ во вс‰ вёки.

Шат†ніz и3 бр†ни междоусHбныz ўкроти2, и3 свирёпэющыz в0лки на стaдо твоE, блажeнне, ћкw и4стинный пaстырь моли1твъ твои1хъ пaлицею далeче tжени2, и3 nтeчество нaше держaвнw ўстр0й, и3 вост†ніz kзhкwвъ покори2, да ћкw предстaтелz тS воспэвaемъ во вёки.

БGор0диченъ:

Щит0мъ вёры хрaмъ тв0й с™hй, бцdе дв7о, сохрани2, и3 въ нeмъ славосл0вzщыz тS кyпнw слaвы твоеS спод0би, и3 нахождeніz вaрварскагw и3 томлeніz и4хъ и3збaви ны2, ўмA нaшегw в0лны свирBпыz ўкроти2 моли1твою твоeю, всепётаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Бlгословeнъ гDь бGъ ї}левъ, воздви1гнувый р0гъ спасeніz нaмъ, въ домY дв7довэ џтрока своего2: въ ни1хже посэти2 нaсъ вост0къ съ высоты2, и3 напрaвилъ ны2 є4сть на пyть ми1ра.

Е#ди1но є3стество2 трbцы бGосл0вилъ є3си2, сyєтнымъ же поучaющыzсz смёлw, всемyдре, њбличи1въ, и3 бжcтвенными наказ†ніи твои1ми вBрныz ўвэщaвъ, мyдре, ўкрэпи1лъ є3си2, ѓгGлwвъ сожи1телю, с™и1телю філjппе, пaмzть твою2 прaзднующыz въ ми1рэ соблюди2.

Ю$ношамъ нэмовaніе ср0дно присвоeніе бывaетъ, но nц7є1мъ любeзно вои1стинну: тh же, џ§е, пріими2 нaше сіE благодарeніе, не ћкw дост0йно и4стиннw твоеS хвалы2, но ћкw t ўсeрдіz тебЁ приноси1мо: не бо2 м0жемъ лёпотнw хвали1ти тS и3 величaти.

Ћкw ґпcлwвъ сопрест0ленъ, и3 мyченикwвъ слик0венъ, с™и1телємъ равночeстенъ, страстотeрпче філjппе, предстaтельствомъ твои1мъ пою1щыz тS въ ми1рэ сохрани2, и3 nтeчества нaшегw р0гъ возвhси, в†рварскаz же свирBпства низложи2, да рaдующесz поeмъ тS величaюще.

БGор0диченъ:

Q свёта пріsтелище, бGорaдованнаz вLчце, с™и1телємъ вои1стинну ўтверждeніе, и3 прпdбнымъ всBмъ похвало2! спаси1 ны t бёдъ и3 њбстоsній, и3 kзhкwвъ нашeствіz, воспэвaющыz тS многопётую.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

Ревни1телю цэломyдріz, t ю4нагw воспитaніz, с™и1телю філjппе, потщaлсz є3си2 за и4стину ўкорsемь и3 и3згнaнъ бhти, и3 тоS рaди смeрть г0рькую под8sлъ є3си2: и3 нhнэ на нб7сёхъ предстоS прест0лу с™hz трbцы при1снw њ нaсъ моли1сz, вёрою и3 люб0вію совершaющихъ пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ЩедрHты тво‰, б9е, на лю1ди тво‰ низпосли2 моли1твами пречcтыz твоеS м™ре, и3 всёхъ с™hхъ: и3 рaди с™и1телz твоегw2 філjппа, дaруй нaмъ вeлію ми1лость.

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Течeніе соверши1лъ є3си2, * и3 вёру соблю1лъ є3си2, * с™и1телю блажeнне філjппе: сегw2 рaди хrт0съ тS вэнчA * свётлымъ вэнцeмъ прaвды, * и3 ўкраси2 твоE и3сповёданіе, досточyдне. * тёмъ нбcное наслёдіе пріeмъ, * сп7су моли1сz * њ воспэвaющихъ пaмzть твою2.

Двaжды.

Філjппе блажeнне, * и3сповёдникwвъ подражaтелю, * тeплэ хвaлzщымъ тS предстaтель бyди, * и3 t всsкіz бэды2, грэхa же и3 бyри, * и3 страстeй мучи1тельства, џ§е, и3збaви ны2, * ћкw мyченикъ неwслaбленъ, * и3 с™и1тель бGопріsтенъ, * дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, * моли1сz њ воспэвaющихъ пaмzть твою2.

Філjппе с™и1телю, * разyмнагw свёта зарS, * цRк0вное свэти1ло, * ґрхіерeйскаz красото2, * монaшескагw п0стническагw жи1тельства и4стинное прaвило, * нaшъ же застyпникъ тeплый показaлсz є3си2, * свобождaz t губи1тельства лукaвыхъ, * моли1сz, џ§е, * њ пою1щихъ пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Ты2 є3си2 пaстырь д0брый, и3 ўчи1тель и3зрsдный, с™и1телю філjппе, тS всегдA восхвалsюще вопіeмъ: тоб0ю бGъ ўкраси2 цRковь м™ре своеS, и3 тёло твоE, за пaству твою2 во и3згнaніи пострадaвшее, многолётнw же въ земли2 сокровeное, прест0лу твоемY возврати2, и3 лю1ди тво‰ возвесели2. тёмже молsсz не престaй њ хвaлzщихъ и3 чтyщихъ пaмzть твою2, просS њставлeніz грэхHвъ, и3 спасeніz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ. И# чaсъ №.

На літургjи: Бlжє1нна t канHна пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ №: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ: Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло тlє. Е#ђліе їwaнна, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

4 июля: Святителя Андрея, архиепископа Критского. Преподобной Марфы, матери святого Симеона Дивногорца.

Мёсzца тогHже въ д7-й дeнь.

И$же во с™hхъ nтцA нaшегw ґндрeа, ґрхіепjскопа кри1тскагw їерусалmмjта:

И# прпdбныz мaрfы, мaтере с™aгw сmмеHна дивног0рца.

Стіхи6ры ґндрeа три2, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Вл†сти зємнhz возненави1дэвъ тэлесE, * чи1стымъ нрaвомъ * и3 простhмъ сeрдцемъ, * гDеви присв0илсz є3си2, * џ§е мyдре,* и3 бGодохновeненъ nргaнъ (Исправлена опечатка. В оригинале nгрaнъ. Прим. ояthlіb) ўтёшителz показaлсz є3си2, * пёніе нaмъ воспёвъ спаси1тельное.

ГDню м™рь њбрётъ, * винY вели1кихъ похвaлъ, * медот0чными словесы2 воспёлъ є3си2, ґндрeе, * свzщeнныхъ ґпcлъ, и3 м{ченикъ же блажeнныхъ сосл0віе, * съ ни1миже нaсъ чтyщихъ тS поминaй.

Правослaвіz тS ст0лпъ, џ§е, знaемъ, * џбразъ цэломyдріz, * и3 кр0тости начертaніе, * и3 бжcтвенна пэснопи1сца, * хrтHвы цRкви просвэщaюща, * свzщеннотаи1нниче ґндрeе: * тёмже твоE прaзднуемъ торжество2.

И$ны стіхи6ры мaрfы, три2, глaсъ д7 Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Къ болёзненному воздержaнію, * къ мyжєскимъ борeніємъ * проти1ву врагA њполчeнію, * запeншагw є3стество2 человёкwвъ, * tлучи1ласz є3си2 пощє1ніи и3 слезaми, не пощадёвши пл0ти * любвE рaди бжcтвенныz. * тёмже под8sла є3си2 бжcтвєнныz п0двиги * смири1вши рaзумъ сопротивоб0рца, * мaрfо честнaz и3 преслaвнаz.

Двaжды.

Возгнушaласz є3си2 врeменныхъ, * и3 тлённыхъ любвE tбёгла є3си2, * и3 жрeбій возжелёла є3си2 нбcный, * прaвєднымъ дост0йный вёчнующій, * нетлённый, чи1стаz, * и3 жи1знь непрестaнную. * тёмже вёрою твою2 свётлую и3 свэтон0сную совершaюще пaмzть, * пёсньми бжcтвенными почитaемъ, мaрfо слaвнаz.

Слaва, глaсъ т0йже, самоглaсенъ:

Дух0вною бlгодaтію teмлеши недyги, tгонsеши дyхи лук†выz, и3 цэли1ши стр†сти, мaрfо всеслaвнаz, и3 просвэщaеши вBрныz блист†ніи чудeсъ твои1хъ. тёмже днeсь глaсы нем0лчными воспэвaемъ свётлую и3 свэтон0сную, и3 досточyдную пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски ти2 вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве: * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ ґндрeе: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, препод0бныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, * рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * люби1мэйшее чaдо. * чт0 ти с0нмъ воздадE безблагодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне;

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина. сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е ґндрeе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Другjй тропaрь, глaсъ }:

Въ тебЁ, мaти, и3звёстнw спасeсz, є4же по џбразу: пріи1мши бо крeстъ, послёдовала є3си2 хrтY, и3 дёющи ўчи1ла є3си2, презирaти ќбw пл0ть, прех0дитъ бо, прилэжaти же њ души2, вeщи безсмeртнэй. тёмже и3 со ѓгGлы срaдуетсz, препод0бнаz мaрfо, д¦ъ тв0й.

КанHнъ є3ди1нъ nктHиха, и3 с™hхъ двA. КанHнъ с™aгw ґндрeа, є3гHже краегранeсіе: Пёсньми восплeщемъ мyжескими ґндрeа.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

КонS и3 всaдника въ м0ре чермн0е, сокрушazй бр†ни мhшцею выс0кою, хrт0съ и3стрzсE, ї}лz же спасE, побёдную пёснь пою1ща.

С0нъ t вёждей tтрsсъ, тебE самaго вLцэ добродётелію ўгот0валъ є3си2 свётлw жили1ще, бGоzвлeнне препод0бне, и3 бжcтвенное пок0ище.

Пёніемъ всесли1чнымъ твою2 цэвни1цу движS, хrт0ву цRковь пэсносл0вz ўzсни1лъ є3си2, ґндрeе чyдне, с™aгw д¦а њглашaемь бжcтвенною бlгодaтію.

Зак0ну бGопи1санному мyдрэ повинyzсz, тэлє1сныz стр†сти п0стнически ўмертви1лъ є3си2: ќмъ же возвhсилъ є3си2 крёпкимъ твои1мъ желaніемъ, поS пBсни б9іz, всемyдре.

БGор0диченъ:

Вeсь желaніе, и3 пречи1сто наслаждeніе, сн7ъ и3 бGъ тв0й, благи1хъ и3сполнeніе є4сть, всенепор0чнаz: є3г0же моли2 и3збaвити вёрою нhнэ къ тебЁ притекaющыz.

КанHнъ препод0бныz.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

И#стрsсшему въ м0ри мучи1тельство фараHне, и3 ї}лz сyшею настaвльшему, пои1мъ хrтY, ћкw прослaвисz во вёки.

Бжcтвеннымъ желaніемъ ўsзвена вёчныхъ бл†гъ, слaву тлённую и3 пи1щу преwби1дэла є3си2. тёмже и3 ѓгGльское, препод0бнаz, житіE пожилA є3си2 бжcтвеннэ.

Распалaема бжcтвеннымъ рвeніемъ, бGомyжнw пожи1вши родилA є3си2 свэти1льника вBрнымъ и3 забрaло, вторaго самyила, и3 пустhни крaсное воспитaніе.

Прозzбeніе kви1сz воздержaніz, возсіsвши нaмъ с0лнце многосвётлое, и3 вели1ка цэлeбника премyдраго сmмеHна, и3 вост0чнэй странЁ предстaтелz же и3 стёну.

БGор0диченъ:

Земли2 и3счaдіе, бцdе, сhнове бhвше б9іи бlгодaтію бжcтвенною, и3 неизречeннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, поeмъ тS прилёжнw, є3ди1ну вин0вну сyщагw спасeніz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Водрузи1вый на ничес0мже зeмлю повелёніемъ твои1мъ, и3 повёсивый неwдержи1мw тzготёющую, на недви1жимэмъ, хrтE, кaмени зaповэдей твои1хъ цRковь твою2 ўтверди2, є3ди1не блaже и3 чlвэколю1бче.

Ўпрaвилъ є3си2 добродётелію житіE твоE, прпdбне, и3 бжcтвеннымъ желaніемъ бGу соединszсz, nргaнъ kви1лсz є3си2 словeсенъ, всю2 вселeнную ўzснsz пёсньми, бжcтвєннаz сокрHвища почерпaz.

Премyдрости нбcныz бhлъ є3си2 и3сп0лненъ: душє1внаz бо ўстA разшири1въ, препод0бне, всю2 пріsлъ є3си2 ћвэ зарю2 свэтон0сную трис0лнечныz свётлости, ћкw свzщеннодёйственникъ свzщeненъ.

Ўтверди1въ душє1вныz си6лы тво‰, препод0бне, и3 пл0ть ўдержaвъ воздержaніемъ, бhлъ є3си2 вeсь пресвётлаz ѕвэздA, ўкрашaz цRковь правослaвными твои1ми ўчє1ніи и3 пёсненными пBніи.

БGор0диченъ:

И#збaвити мS стрaстнагw плэнeніz, нhнэ молю1 тz, м™и б9іz всенепор0чнаz, и3 грэхHвныz ћзвы вс‰ њчи1стити, грёхъ взeмлющаго мjра преслaвнw р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкw гDь, и3 нёсть прaведенъ ћкw бGъ нaшъ, є3г0же поeтъ всS твaрь: нёсть прaведенъ пaче тебє2, гDи.

Пл0дъ пречeстенъ и3зъ ўтр0бы твоеS вLцэ принeсши, жeртву совершeнну самA себE воздержaніz nгнeмъ принеслA є3си2, мaрfо, пэсносл0вzщи є3го2.

Жeртву благопріsтну и3 присножив0тну хrтY твоемY принеслA є3си2, прозsбшагw и3зъ ложeснъ твои1хъ, бGон0сице прпdбнаz, вёрныхъ ўтверждeніе, и3 стёну и3 забрaло.

Къ высотЁ нбcнэй впери1ла є3си2 дyшу съ тёломъ, и3 былA є3си2 є3диножи1тельница м{дрымъ дёвамъ, и3 бжcтвенное и3з8wбражeніе, вёрою притекaющымъ къ бGу.

БGор0диченъ:

На кaмени, пречcтаz, ўповaніz моегw2 души2 моеS восх0ды пол0жь, недви1жимь при1снw пребывaz, хвалю2 и3 слaвлю тS, є3ди1ну застyпницу мою2.

Кондaкъ мaрfы, глaсъ в7. Под0бенъ: Въ моли1твахъ:

Въ моли1твахъ гDеви предстоsщи, пречcтэй дв7э бцdэ, пёніе и3 хвалы6 приносsщи, мaрfо честнaz, породилA є3си2 свzщeнное nтрочA, сmмеHна преди1внаго, свэти1льника всемjрнаго: съ ни1мже моли2 при1снw њ всёхъ нaсъ.

Тaже сэдaленъ ґндрeа, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Ћкw кaменіемъ, словесы2 твои1ми, цRк0вный, премyдре, ўкраси1въ вэнeцъ, свzщеннодёйственникъ свzщeненъ, ґндрeе, бhлъ є3си2. тёмже по мн0гихъ въ житіи2 трудёхъ пріsлъ є3си2 нестарёемое цrтво и3 слaву: въ нeмже поминaющихъ тS, џ§е, поминaй.

Слaва, сэдaленъ мaрfы, глaсъ т0йже:

Непрестaннw въ моли1твахъ бдsщи, и3 ми1лостынею бGу ўгождaющи, въ бжcтвєнныz хрaмы, прехвaльнаz, чaстw ходsщи, мaрfо, слезaми и3 пост0мъ и3 вёрою молsщисz, пріsла є3си2 свzщeнно nтрочA: съ ни1мже моли1сz, спасти1сz t бёдъ нaмъ, люб0вію чтyщымъ тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, ћже пресyщнаго бGа р0ждшаz, со безпл0тными того2 непрестaннw моли2, њставлeніе прегрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, и5же вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Бжcтвенное твоE разумёвъ и3стощaніе прозорли1вw ґввакyмъ, хrтE, со трeпетомъ вопіsше тебЁ: во спасeніе людeй твои1хъ, спасти2 пом†занныz тво‰ пришeлъ є3си2.

Сл0во твоE житіeмъ ўкрaшено, бGосл0віz и3звёстное прaвило показaлсz є3си2, чyдне, препётыz трbцы слaву сказyz ћснw.

Дэsніемъ видёніz восх0дъ показaвъ, мyдре, и3 видёніемъ њб8eмсz житіS џбразомъ, ґндрeе бGоглaсе, ўпод0билсz є3си2.

Ћкw бжcтвенъ с™и1тель, пребогaте, пaстырски поборaz, t цRкве tгнaлъ є3си2 львHвъ нашє1ствіz, ґндрeе, мyжеству тезоимени1те.

Вели1ку похвалaмъ винY бцdу њбрётъ, тщaніе показaлъ є3си2 сугyбо, превhшшую похвaлъ хвалaми многоoбрaзными почитaz, мyдре.

БGор0диченъ:

КромЁ ќбw совокуплeніz зачалA є3си2 нетлённw во ўтр0бэ, и3 прeжде болёзни родилA є3си2, и3 по ржcтвЁ дв7ою, бGа пл0тію р0ждши, сохрани1ласz є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz, бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

И#мyщи хrтA при1снw во тмЁ, любвE тлённыхъ и3 желaніz возгнушaласz є3си2. и3 сегw2 рaди даровaніz спод0биласz є3си2, мaрfо, того2 прослaвльши.

Попали1вши страстeй, мaрfо, треволнeніе, ўгаси1ла є3си2 ѕвэрeй ди1віихъ нашє1ствіz: мhсленнагw же ґмали1ка многоплетє1нныz сBти посрами1ла є3си2.

БылA є3си2 вёрныхъ предгрaдіе и3 стэнA, чи1стою люб0вію тS чтyщымъ, и3 свzтyю твою2 пaмzть творsщымъ, бGоблажeннаz, вёрныхъ пом0щнице.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 мhсленный џблакъ, бцdе, носsщи самаго2 сlнца слaвы съ пл0тію, њзарsющаго всю2 твaрь свётомъ бжcтвенныz бlгодaти.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, къ тебЁ ќтренюю, и3 тебЁ зовY: дyшу мою2 просвэти2 њмрачeнную, хrтE, ћкw є3ди1нъ благоутр0бенъ.

Нhнэ красsщіисz твои1ми ўчє1ніи, и3 пёсньми бGодохновeнными свzщeннw наслаждaющесz, ґндрeе всеблажeнне, пaмzть твою2 почитaемъ.

Зарeю просвэщaемь ћвэ дух0вною, свzтhхъ ликосто‰ніz пресвsтw похвали1лъ є3си2: съ ни1миже нhнэ рaдуешисz, ґндрeе всеблажeнне.

Нhнэ не чyвствы тлённагw тёла, ни мечтaньми зри1ши бжcтвєннаz, ќмнw же, премyдре, душeвными дёйствы, соединszсz лyчшымъ.

БGор0диченъ:

Со слезaми припaдаю ти2, ѕэлw2 молsсz, мои1хъ согрэшeній нhнэ и3збaвитисz, тоб0ю, всенепор0чнаz, и3 вёчныz рaдости спод0битисz.

И$нъ. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти1 мz ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

На нб7о зрsщи твоE прозzбeніе, столп0мъ вознесeна, сегw2 бжcтвенными дэ‰ніи, мaрfо, вhшнzго воспэвaла є3си2 хrтA.

Съ нб7сE tвётъ, бGоблажeннаz мaрfо, пріsтъ ћвэ, и3 зачалA є3си2 t бжcтвеннагw tкровeніz вели1каго служи1телz.

ТвоE прозzбeніе, прпdбнаz, ґнтіохjйскій ќбw грaдъ предлагaетъ тeпла предстaтелz и3 стёну и3 прибёжище сyщымъ въ ск0рбехъ.

БGор0диченъ:

Жeзлъ си1лы тS, надёющіисz на тS, бGоневёсто, и3мyще, побэждaемъ супост†тныz полки2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Неи1стовствующеесz бyрею душетлённою, вLко хrтE, страстeй м0ре ўкроти2, и3 t тли2 возведи1 мz, ћкw благоутр0бенъ.

Вит‡и њбличи1лъ є3си2 безбHжныz ўсты2 свётлыми: честнhхъ бо їкHнъ ўzсни1лъ є3си2 вои1стинну, свzщеннотаи1нниче, поклонeніе.

Свzщeннw ўкраси1лъ є3си2 твою2, џ§е слaвне, жи1знь: стрaстное бо смущeніе ўгаси1лъ є3си2, и3 къ жи1зни безстрaстіz притeклъ є3си2.

Добр0тами словeсъ твои1хъ и3 ўчє1ніи вси2 вёрніи благочeстнw наслаждaющесz рaдуютсz, є3рет‡къ љзыкобHліz побэждaюще.

БGор0диченъ:

Вeсь примэшaетсz ми2, и4же безначaльнw возсіsвъ t nц7A, воплощeніемъ, пренепор0чнаz, и3зъ тебє2 бhвшимъ, бGоневёсто.

И$нъ. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многомлcтиве хrтE б9е нaшъ.

Всsческихъ цRи1цу t души2 вожделёвши, ўкраси1ласz є3си2 самA чистот0ю, и3 даров†ніz є3S рaди, мaрfо, ўлучи1ла є3си2.

Стaрэй мyдрости твоeй, честнaz, ўдиви1шасz ѓгGли, и3 человёцы пою1тъ всsческихъ творцA, тS прослaвльшаго.

Ћкw дрeво благорaсленно же и3 красно2, себE ўкраси1ла є3си2, и3 зерцaло былA є3си2 несквeрно, kвлeніемъ с™aгw д¦а.

БGор0диченъ:

Тишинy тz въ бyри страстeй и3 скорбeй, вLчце, при1снw предзрS, во пристaнище спасeніz притекaю.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Воструби1въ ћснw бжcтвєннаz сладкопBніz, kви1лсz є3си2 свэти1льникъ мjра свэтлёйшій, свётомъ сіsz трbцы, ґндрeе прпdбне. тёмже вси2 вопіeмъ ти2: не престaй молsсz њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Восхвали1ти твоE, џ§е, житіE nкаsнный хощY, вёдый нhнэ, и3справлeній твои1хъ рaди, и3щY tтyду ћкоже даров†ніz, похвалы6 пріsти твои1хъ ўкрашeній, и3 честн0му верхY твоемY, ґндрeе, и3сплести2, є4же ѓгGли почитaютъ, зовhй: молS не престaй њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Превозноси1мый nц7є1въ гDь, плaмень ўгаси2, џтроки њроси2, соглaснw пою1щыz: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Да свётлость с™hхъ, препод0бне, ќзриши, свётлостію дёлъ просвэти1лъ є3си2 житіE твоE, зовhй: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Тёломъ њбложeнъ, безпл0тныхъ чинHмъ поревновaлъ є3си2, прпdбне, съ ни1миже соглaснw рaдуzсz взывaеши: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Їерусали1мъ нhнэ свётлw весели1тсz, свэти1льника многосвётла мjру тS возсіsвъ, блажeнне, поS: б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

И$же прeжде ќбw безпл0тный воплощaетсz, пречcтаz, за милосeрдіе безчи1сленное, и3зъ ложeснъ твои1хъ с™hхъ. є3мyже вси2 поeмъ: б9е, бlгословeнъ є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ начaлэ зeмлю њсновaвый, и3 нб7сA сл0вомъ ўтверди1вый, бlгословeнъ є3си2 во вёки, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Страстнyю совлeкши ри1зу, въ безстрaстную nдeжду њдёzласz є3си2, и3 женихY чи1стw, препод0бнаz, њбручи1ласz хrтY, и3 ўгоди1ла є3си2.

Ст0лпъ џгненъ твоE прозzбeніе kви1сz, мaрfо честнaz, просвэщaющъ мjръ, и3 ±же въ мjрэ њчищaz t неразyміz тeмнагw, и3 всsкагw и3нaгw гнёва.

Плотск†z погаси1ла є3си2 возношє1ніz, и3 мhсленныхъ вр†гъ ковaрствіz возгнушaласz є3си2, прпdбнаz мaрfо, и3 си1хъ сплетє1ніz на зeмлю низвeргла є3си2.

БGор0диченъ:

Ви1дэти нaмъ слaву сн7а твоегw2, и3 чи1стэ є3S наслади1тисz, тS желaющымъ и3 воспэвaющымъ, моли1сz прилёжнw, бGоблагодaтнаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

ТебЁ вседётелю, въ пещи2 џтроцы всемjрный ли1къ сплeтше поsху: дэлA вс‰каz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Н0вагw ківHта цRковь, џ§е, ћснw њбвесели1лъ є3си2, ли1ки состaвль взывaz: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёніе н0вое въ цRкви, блажeнне, прпdбнw взывaлъ є3си2 вседержи1телю: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ДаS добродётелію бGолёпнw дэлA, страд†ніz воспёлъ є3си2, ґндрeе премyдре, всёхъ с™hхъ, дрeвле ўдивлeнныхъ и3 совершeнныхъ хrтY во вёки.

БGор0диченъ:

Пріиди1те, чcтую бGоoтрокови1цу воспоeмъ, глаг0люще, бжcтвенными пёсньми: рaдуйсz, дв7о, є3sже рaди рaдость дадeсz є3стествY человёческому, пребlгословeннаz.

И$нъ. Їрм0съ:

На горЁ с™ёй прослaвльшасz, и3 въ купинЁ nгнeмъ приснодв7ы мwmсeови тaйну ћвльшаго, гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Нищет0ю врeменныхъ стzжaла є3си2 богaтство, мaрfо, вёчное и3 слaву. и3 сегw2 рaди люб0вію взывaла є3си2: гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Вёдый бGъ твоE сeрдце и3 желaніе, є3г0же родилA є3си2, t младeнства, прпdбнаz мaрfо, вёрою сердeчною вэнчA бжcтвеннэ, вёрою вопію1ща є3мY во вёки вс‰.

Свётлый твоегw2 прaздника дeнь њзарsетъ вёрныхъ мы6сли, и3 просвэщaетъ всю2 зeмлю, ћкоже денни1ца, дaже до конє1цъ земли2 всесіsz.

БGор0диченъ:

И$же є3стество2 нaше создaвый, и3зъ тебє2 сіE њблeкъ, бцdе, воwбражaетъ, и3 њбновлsетъ ћкw чlвэколю1бецъ, тS пэсносл0вzщыz и3 славосл0вzщыz вои1стинну бцdу.

Пёснь f7. Їрм0съ:

И#сaіе, ликyй, дв7а и3мЁ во чрeвэ, и3 роди2 сн7а є3мманyила, бGа же и3 чlвёка, вост0къ и4мz є3мY: є3г0же величaюще, дв7у ўбlжaемъ.

ГлагHлъ твои1хъ вэщaніе всю2 њбтечE зeмлю, ўчeній же красотA и3 свётлость, ґндрeе блажeнне: тёмже хrт0съ, и4же всёхъ цRь, тS вэнчaлъ є4сть благолёпіz вэнцeмъ.

Соединeніемъ лyчшимъ наслаждazсz зари2 трисіsнныz, ґндрeе таи1нниче, пачеестeственныхъ, люб0вію творsщихъ твою2 свzтyю пaмzть свzщeннw, нhнэ моли1твами твои1ми t бёдъ сохрани2.

Со безпл0тными чи1нми весели1шисz нhнэ на нб7сёхъ: си1хъ бо на земли2 житіE неукл0ннw ћкw пожи1въ, и3 прaвыz вёры ћвльсz проповёдникъ и3зрsденъ, бGоглаг0ливе досточyдне.

БGор0диченъ:

Приноси1мое ўстaвила є3си2 смeрти неустaвное стремлeніе, р0ждши пл0тски вои1стинну пaче ўмA жи1знь вёчную: є4йже прирази1всz ўсты2 г0рькій ѓдъ ўпраздни1сz, прес™az дв7о м™и.

И$нъ. Їрм0съ:

Величaемъ тS м™рь б9ію, и3 слaвимъ тS, бцdе дв7о, ћкw сп7са р0ждшую дyшъ нaшихъ.

Е#диноoбрaзнw, мaрfо, ликyющи съ сhномъ, моли2 хrтA бGа нaшего њ почитaющихъ тS.

Благочeстнw пожи1вши въ трудЁ мyжески подвизaласz є3си2: t негHже сокрhла є3си2 богaтство нбcное.

Њблобызaемъ твои1хъ мощeй рaку, мaрfо всечестнaz, и3зъ неsже почерпaемъ и3сцэлeній в0ды.

БGор0диченъ:

Пaче с0лнечныхъ л{чъ моли1тва твоS возсіsвши, просвэщaетъ, пречcтаz, тS величaющыz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

ЃгGльскагw житіS желaz, прпdбне, тёмже покори1лъ є3си2 стр†сти плотск‡z мyжески, равноaгGленъ бhвъ, бGон0се џ§е.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу и4мамы вси2 грёшніи, q прес™az дв7о! ты2 благопремённа сотвори2 твоего2 сн7а, м™рними твои1ми моли1твами.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е ґндрeе, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ: тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дє1мwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2 и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны: и4хже житію2 безъ пор0ка поревновaлъ є3си2. дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Зачaтіе твоE безсёменное, и3 ржcтво2 неизречeнное помышлsющи, ўдивлsюсz ѕэлw2: кaкw си1це, ћкоже ѕлодёй, благоволи1лъ є3си2 ўмрeти, сн7е; пречcтаz плaчущи взывaше.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ з7: Восхвaлzтсz прпdбніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ. Стjхъ: Восп0йте гDеви пёснь н0ву. Ґпcлъ къ є3врeємъ, зачaло т}i t полY. Ґллилyіа, глaсъ в7: Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz. Е#ђліе t матfeа, зачaло к7а. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

5 июля: Преподобного Афанасия Афонского. Обретение мощей преподобного Сергия Радонежского.

Мёсzца тогHже въ є7-й дeнь.

Прпdбнагw nтцA нaшегw ґfанaсіа ґfHнскагw:

И# њбрётеніе честнhхъ мощeй прпdбнагw и3 бGон0снагw nтцA нaшегw и3гyмена сeргіа, рaдонежскагw чудотв0рца.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

Ґ и3дёже хрaмъ ґfанaсіа, твори1мъ бдёніе.

На мaлэй вечeрни стіхи6ры на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyченицы:

Бжcтвеннагw ми1ра * тeплъ рачи1тель бhвъ, * си1мъ всsку низложи1лъ є3си2 * дeмwнwвъ си1лу, * и3 ковaрствіz и4хъ ўмyчилъ є3си2, * и3 всsку добродётель соблю1лъ є3си2, * безнавётнw t џнэхъ * хи1тростей лeстныхъ, * џ§е ґfанaсіе.

Премyдрости лyчшее * начaло стрaху предложи1въ, * ћкоже њсновaніе непоколеби1мо, * и3 ўтверждaемо t негw2, * бжcтвєнныz зaпwвэди соблю1лъ є3си2, * и3 си1ми њчи1щсz, * просвэти1лъ є3си2 дyшу, * неизречeнныхъ же спод0билсz є3си2 въ сeрдцэ твоeмъ т†инъ, * џ§е ґfанaсіе.

Въ земли2 не скрhлъ є3си2 * тебЁ дaннагw свhше * t бжcтвенныz благодaти талaнта: * но прeдалъ є3си2 * и3 мнHгимъ и3нBмъ незави1стнw, * богaтнw же бжcтвенныхъ дарHвъ, * и5мже причасти1лсz є3си2, * ћкw вёренъ строи1тель, * kви1лсz є3си2 наслёдникъ б9ій, ґfанaсіе.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Безсмeртіz тезоимени1таго вси2 восхвaлимъ, во ґfHнэ мyжески и3 д0блественнэ пости1вшасz, и4же и3 стaдо собрA сіE, и3 хрaмъ гDеви воздви1же люб0вію, и3 м™ри б9іи возложи2 вс‰: є4йже и3 м0литсz њ нaсъ вёрою совершaющихъ пaмzть є3гw2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Сни1демсz ли1цы nтє1цъ, * и5же во ґfHнэ, * въ пaмzть бжcтвеннагw * и3 мyдрагw ґfанaсіа, * слaвzще гDа.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Вс‰ t души2 * притекaющыz, пребlжeнне, * къ бжcтвенному хрaму твоемY, * спасaй t бёдъ, * бGомyдре ґfанaсіе.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Соб0ръ честнhй * nтє1цъ собрaвсz, * со ўченики2 твои1ми, * рaцэ честнёй твоeй * вси2 прикасaемсz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Горё тz ли1цы, * бцdе дв7о, * пою1тъ съ д0льними, * слaвzще непрестaннw * ржcтво2 твоE пречcтое.

Тропaрь, глaсъ G:

Е$же во пл0ти житію2 твоемY ўдиви1шасz ѓгGльстіи чи1ни, кaкw съ тёломъ къ неви6димымъ сплетeніємъ и3зшeлъ є3си2, приснослaвне, и3 ўzзви1лъ є3си2 дє1мwнскіz полки2. toнyдуже, ґfанaсіе, хrт0съ тебЁ воздадE богaтыми даровaньми: сегw2 рaди, џ§е, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

На вели1цэй вечeрни поeмъ, Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ в7. Поd: Кjими похвaльными:

К‡z похв†льныz п0чєсти принесeмъ ґfанaсію, преиспещрeнному дэsньми, и3 и3з8oби1льному бlгодaтьми, бGосіsнна свэтоли1тіz мечeмъ посёкшему страстeй стремлє1ніz, столпY бGовидёньми сіsющу, воздержaніz свэти1льнику, на свёщницэ душeвнэмъ зарю2 и3спущaющу б9іz велёніz, всBмъ жи1знь даю1щагw;

Кjими похвaльными вэнцы6 ґfанaсіа вэнчaемъ словесы2, свzщeннагw течeніz рачи1телz, нбcнымъ ўчeніемъ взsтаго бGовидёніz крилы2 бжcтвенными, столпA смирeніz неwбори1маго, стёну разсуждeніz непоколеби1мую, нрaвомъ ўкрашeніz чcтн0е бlголёпіе, њ чaдэхъ свои1хъ хrтA бGа молsщаго, є3ди1наго бlгосeрдаго;

Ќтро присносвётлое, прпdбне, показaлсz є3си2, лучaми бlгодaтными: страстeй мгл0ю њслэпэвaющихъ привeлъ є3си2 къ свёту невечeрнему, џ§е ґfанaсіе бGомyдре. tню1дуже ћкw возрасти1вша талaнтъ, душaмъ тS цэли1телz хrт0съ предлагaетъ, неисцBльнымъ струпHмъ согни1вшымъ, мечeмъ словeсъ посэкaюща, и3 здрaвіе при1снw и3 спасeніе всBмъ подаю1ща.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Ћкw бжcтвеннаz жи1знь твоS, и3 всеwсвzщeнный тв0й конeцъ, џ§е ґfанaсіе: въ т0й бо всеS горы2 мн0жество снeмшесz, ћкw ви1дэ безъ дыхaніz на nдрё тz, глагHлы велеглaсными вопіsше: дaждь конeчное сл0во рабHмъ твои6мъ, свsте. научи2, гдЁ њставлsеши ч†да тво‰, џ§е, и5хже ўщeдри ћкw nтє1цъ, пои1стиннэ ми1лостивъ и3 любeзенъ. nбaче ѓще и3 здЁ гр0бъ покрывaетъ, на горё тz вси2 богaтна и4мамы предстaтелz и3 моли1твенника къ бGу, люб0вію чтyщіи тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўбlжи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz три2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA є7] Прaвєдницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ, и3 попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. Сегw2 рaди пріи1мутъ цrтвіе благолёпіz, и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни: занE десни1цею покрhетъ |, и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воwружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. Њблечeтсz въ бронS прaвды, и3 возложи1тъ шлeмъ, сyдъ нелицемёренъ: пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый препод0біе: поwстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе: споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz: п0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t благокрyгла лyка nблакHвъ на намёреніе полетsтъ: и3 t каменомeтныz ћрости, и3сп0лнь падyтъ грaды: вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz, рёки же потопsтъ | нaглw. Сопроти1въ стaнетъ и5мъ дyхъ си1лы, и3 ћкw ви1хоръ развёетъ и5хъ: и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе, и3 ѕлодёйство преврати1тъ прест0лы си1льныхъ. Слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте: навhкните, судіи6 концє1въ земли2. Внуши1те держaщіи мн0жєства и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзы6къ: ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ, и3 си1ла t вhшнzгw.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Благоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть. Восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №. Самогл†сны:

Незаходи1маго свэти1льника вселeнныz, воспоeмъ вси2 ґfанaсіа: пaче с0лнца бо возсіS въ твердhни вёры, и3 вёрныхъ состaвы къ добродётели настaви, џво ќбw бGодохновeнными ўчє1ніи, и3 спаси1тельными глагHлъ ввождє1ніи, и5же незави1стными и3 nби1льными t ўстeнъ и3сточaше. џво же дётелію чyдною, и3 равноaгGльнымъ житіeмъ, къ рeвности привлачaz, и3 nбоS житіE и3 сл0во пресвётло, ћкоже в0ждь и3зрsденъ бGопод0бнw показyz. тогw2 моли1твами, хrтE б9е нaшъ, сіE стaдо соблюди2, и3 правослaвныхъ вёру ўтверди2, ћкw чlвэколю1бецъ.

Глaсъ в7:

Хrт0ва рачи1телz тезоимени1таго безсмeртію, и4стиннаго таи1нника сп7сова, и3 красотY и3 хвалY є3диноoбр†знымъ всBмъ, и3 настaвникwмъ, њсвzщeннаго t младeнства гDеви, ли1цы nтє1цъ сошeдшесz восхвaлимъ: сeй бо желaніе бжcтвенное въ себE пріeмъ, мірскyю ќбw њстaви прeлесть, взsтъ же kрeмъ хrт0въ на рaмо, и3 полки2 бэсHвъ побэди2 мyжески, показaвъ нaмъ дётельнw бжcтвенныz любвE и3зрsдный пyть: и4бо и3 т0й сjй претeкъ во тщaніи, пости1же свётъ и4стинный трbцы вседётельныz. q чудесE ўжaснагw, и3 вeщи бGопод0бныz! ћкw зeменъ сhй є3стеств0мъ, рaвенъ бhсть мhслєннымъ существHмъ, слaву и3 чeсть б9ію воспріeмлz, и3 моли1твенникъ нaмъ бывaетъ: ћкw да ўлучи1мъ вёчныхъ бл†гъ въ дeнь сyдный.

Глaсъ д7:

Ўдиви2 мhсленныхъ, ўжаси2 и3 зємнhz, пречyдны труды2 воздержaніz твоегw2 житіS: ћкоже бо безпл0тенъ tню1дъ, во пл0ти стaростнэ, враги2 неви6димыz пребори1лъ є3си2. р0ди ќбw тS вси2 пою1тъ благочести1выхъ, и3зрsднэе же твоE честн0е стaдо, свётлость твои1хъ болёзней столпописaніе, є4же показaлъ є3си2, ћкw грaдъ въ пустhни красeнъ, и4же жили1ще соб0рwмъ монaшєскимъ бGопод0бнw состaвилъ є3си2, и3 є4же ћкоже nдeждами многочeстными твои1ми красyетсz чудесы2, и3 д0блественными страд†ніи: и3 твои1ми мольбaми, ґfанaсіе, и3 моли1твами и3спрошaетъ, ко хrтY соблюсти1сz, и3мyщему вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ є7:

Вострyбимъ труб0ю пёсней, благодaть бо д¦а, всsкіz трубы2 благолёпнэйши, всёхъ къ пёнію созывaетъ бGон0снагw nтцA: цaріе и3 кнsзи да чудsтсz всёхъ цRS и4скреннему рабY, и4же міродeржца нач†ла и3 вл†сти, д¦а бжcтвеннагw всёми nр{жіи побэди1вшагw. пaстыріе и3 ўчи1теліе, и3зрsднаго вои1стинну прaвила же и3 џбраза пaствэ, да восхвaлzтъ, и4же въ повелёніихъ свётлаго, и3 въ вёрэ д0блzго, и4же въ видёніихъ выс0каго, въ дэsніихъ вhше џблакъ, во ўчeніихъ пи1щу пот0ка, настaвника заблyждшымъ, подп0ру преклонє1ннымъ, всёхъ болsщихъ ми1лующаго, ґfHну вели1кое ўкрашeніе, похвалsюще вси2 рцeмъ: nтцє1мъ верх0вне ґfанaсіе, предстaни твои6мъ рабHмъ всегдA, џ§е нaшъ, и3 спаси2 стaдо твоE моли1твами твои1ми.

И# нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Вострyбимъ труб0ю пёсней: прекл0ншибосz свhше всецRи1ца м™и дв7а, бlгословeньми вэнчавaетъ воспэвaющихъ ю5. цари2 и3 кнsзи да стекyтсz, и3 цRи1цэ да восплeщутъ въ пёснехъ, цRS р0ждшей, смeртію њдержи6мыz пeрвэе, разрэши1ти чlвэколю1бнw благоизв0лившаго: пaстыри и3 ўчи1тели, д0брагw пaстырz пречcтую м™рь, сошeдшесz восхвaлимъ, свёщникъ златозaрный, свэтон0сный џблакъ, нб7съ прострaннэйшу, њдушевлeнный же ківHтъ, nгнезрaчный вLченъ пrт0лъ, маннопріeмную златyю стaмну, затворeнную сл0ва двeрь, всёхъ хrтіaнъ прибёжище, пёсньми бGоглaсными похвалsюще, си1це рцeмъ: палaто сл0ва, спод0би смирeнныхъ нaсъ небeснагw цrтвіz, ничт0же бо невозм0жно ходaтайству твоемY.

На стіх0внэ, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, ѓгGльскимъ бесёдуz ликостоsніємъ, ґfанaсіе прпdбне: житіe бо сіE, џ§е, на земли2 вои1стинну, добродётель ўдержaвъ, пожи1лъ є3си2: показaлсz є3си2 чистоты2 несквeрное зерцaло, лучез†рныz мHлніи воспріeмлz д¦а с™aгw, всеслaвне. toнyдуже њзарsемь, зрёлъ є3си2 б{дущаz, вс‰ предглаг0лz, t бжcтвеннагw свэтоzвлeніz научaемь хrт0ва: є3г0же моли2 душaмъ нaшымъ подaти вeлію ми1лость.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Рaдуйсz, п0стникwвъ начaльникъ бhвъ, и3 непобэди1мь поб0рникъ: страстeй бо tсэкaz к0рень, и3 бэсHвъ стремлє1ніz, предстaвъ мyжески, ґfанaсіе, тёхъ посрами1лъ є3си2 душепaгубную прeлесть. кrтa же сп7сова дёйство, и3 непобэди1мую kви1лъ є3си2 си1лу, є4юже и3 препоsсавсz, побэди1лъ є3си2 вс‰ tметaющыz б9іе плотск0е kвлeніе хrт0во: є3г0же моли2 даровaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Ст0лпъ свэтови1дэнъ, добродётелію ўтверждeнъ, и3 џблакъ њсэнsющь, и4же во ґfHнэ, ты2 kви1лсz є3си2, џ§е, къ нб7си2 t земли2 бGа зрsщихъ предводS, кrтною пaлицею страстeй и3скорени1лъ є3си2 м0ре: мhсленнаго же ґмали1ка tри1нувъ, непреткновeнный нбcный восх0дъ њбрёлъ є3си2, бGоблажeнне, и3 жрeбій непреминyющь, со безпл0тными прест0лу рaдуzсz предстоS хrт0ву: є3г0же моли2 душaмъ нaшымъ подaти вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

N§ескую добр0ту, п0стникwвъ ўкрашeніе, и3ст0чника чудeсъ, и3 къ бGу моли1твенника непостhдна, стeкшесz, q празднолю1бцы, пёсненными похвалaми воспоeмъ, глаг0люще: рaдуйсz, монaшескагw житіS прaвило, и3 џбразъ, и3 печaть и3звёстнаz: рaдуйсz, свэти1льниче пресвётлый, њзарszй всsку добродётель свэтлостьми2: рaдуйсz, и4же въ бэдaхъ вели1кій ўтёшителю, и3 тeплый застyпниче печ†льнымъ. тёмъ ќбw, ґfанaсіе, не престaй молS хrтA бGа њ стaдэ твоeмъ сeмъ, и3 всёхъ вёрныхъ, почитaющихъ всечестн0е твоE ўспeніе.

И# нhнэ, глaсъ т0йже: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Тропaрь, глaсъ G: Е$же во пл0ти житію2: пи1санъ на мaлэй вечeрни.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: ТS ходaтайствовавшую:

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Многосвётлаz ѕвэздA монaшествующихъ показaлсz є3си2, и3 степeнь и3звёстенъ, воздержaніz же предёлъ, пресвётлое зерцaло разсуждeніz, прпdбне, пaмzть твою2 рaдостнw совершaющымъ разрэшeніz проси2 согрэшeній, преблажeнне, бGу предстоS.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Настaви нaсъ на пyть покаsніz, ўкл0ншыzсz при1снw къ безпyтіємъ ѕHлъ, и3 преблагaго прогнёвавшыz гDа, неискусобрaчнаz бlгословeннаz марjе, прибёжище tчazнныхъ человёкwвъ, б9іе жили1ще.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвеннымъ желaніемъ безсмeртіz, ґfанaсіе, њдержи1мь, и3 кrтъ на рaмо взeмъ, во ґfHнэ и4же дрeвле желaніемъ, всели1лсz є3си2, и3дёже, прпdбне, гDеви собрaлъ є3си2 стaдо. тёмже и3 моли1твенника тS тeпла стzжaхомъ ко гDу.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0во, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Видёніе и3 дэsніе воспріи1мъ, ч{вствіz, прпdбне, ўкрашaz, житіE напрaвилъ є3си2 къ бжcтвєннымъ повелёніємъ: монaхwмъ бо kви1лсz є3си2 свэти1льникъ свётелъ, наставлsz и3 просвэщaz нaсъ къ познaнію. тёмже восхвалsюще величaемъ люб0вію и3сх0дную пaмzть твою2, бGон0се ґfанaсіе. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нбcную двeрь и3 ківHтъ, прес™yю г0ру, свётлый џблакъ воспои1мъ, неwпали1мую купинY, словeсный рaй, є4vы воззвaніе, вселeнныz всеS вели1кое сокр0вище, ћкw спасeніе въ нeй содёласz мjру, и3 њставлeніе дрeвнихъ согрэшeній. сегw2 рaди вопіeмъ є4й: моли1сz сн7у твоемY, прегрэшeній њставлeніе даровaти благочeстнw покланsющымсz всес™0му ржcтвY твоемY.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Безсмeртіz тезоимени1таго вси2 восхвaлимъ, во ґfHнэ мyжески и3 д0блественнэ пости1вшасz, и4же и3 стaдо собрA сіE, и3 хрaмъ гDеви воздви1же люб0вію, и3 м™ри б9іи возложи2 вс‰: є4йже и3 м0литсz њ нaсъ вёрою совершaющихъ пaмzть є3гw2.

КанHнъ бцdы, на ѕ7: И# с™aгw, на }. КанHнъ бцdы.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Мн0гими содержи1мь напaстьми, къ тебЁ прибэгaю спасeніz и3скjй: q м™и сл0ва и3 дв7о! t тsжкихъ и3 лю1тыхъ мS спаси2.

Страстeй мS смущaютъ прил0зи, мн0гагw ўнhніz и3сп0лнити мою2 дyшу: ўмири2, nтрокови1це, тишин0ю сн7а и3 бGа твоегw2, всенепор0чнаz.

Сп7са р0ждшую тS и3 бGа молю2, дв7о, и3збaвитисz ми2 лю1тыхъ: къ тебё бо нhнэ прибэгaz, простирaю и3 дyшу и3 помышлeніе.

Недyгующа тёломъ и3 душeю, посэщeніz бжcтвеннагw и3 промышлeніz t тебє2 спод0би, є3ди1на бGомaти, ћкw бlгaz, бlгaгw же роди1тельнице.

КанHнъ с™aгw.

Глaсъ т0йже. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Безсмeртіz бhвъ тезоимени1тъ, житіeмъ скончaвсz, и4стиннагw kви1лсz є3си2, џ§е ґfанaсіе, безсмeртіz пріsтелище, прешeдъ t врeменныхъ: но хrтY предстоS, помzни2 нaсъ поминaющихъ тS.

Благочести1въ t мsгкихъ бhвъ ногтeй, прпdбне, къ добродётели стzжaнію роди1телей лишeніе тS никaкоже возбрани2: но всE желaніе всeю си1лою, и3 тщaніе њбрати1лъ є3си2 къ є3ди1ному содётелю.

T ўстeнъ сквeрныхъ хвалY дерзнyвъ пою2 тебЁ, и4же њ тебЁ желaніz пріeмникъ бhвъ, и3 любвE сою1зникъ: но, џ§е, ми1лостивъ бyди, и3 дaждь по достоsнію тебЁ сію2 принести2 хвалY.

БGор0диченъ:

Млaдо nтрочA пaче сл0ва родилA є3си2, вeтхаго дeньми, н0ву на земли2 стезю2 добродётели показaвша: є3гHже ўг0дникъ тв0й при1сный ґfанaсій, nтрокови1це, люб0вію снэдaемь, сeй хрaмъ тебЁ создA.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Предстaтельство и3 покр0въ жи1зни моеS полагaю тS, бGороди1тельнице дв7о, тh мz њкорми2 ко пристaнищу твоемY, благи1хъ вин0вна, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1на всепётаz.

Молю2, дв7о, душeвное смущeніе, и3 печaли моеS бyрю разори1ти: тh бо, бGоневёстнаz, начaльника тишины2 хrтA родилA є3си2, є3ди1на пречcтаz.

Бlгодётелz р0ждши, д0брыхъ вин0внаго, благодэsніz богaтство всBмъ и3сточи2: вс‰ бо м0жеши, ћкw си1льнаго въ крёпости хrтA р0ждши, бGоблажeннаz.

Лю1тыми недyги и3 болёзненными страстьми2 и3стzзaему, дв7о, тh ми помози2: и3сцэлeній бо неwскyдное тS знaю сокр0вище, пренепор0чнаz, неиждивaемое.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2. ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Њ дётства ўжE къ бGу люб0вію взsтъ, свє1рстныz t дэтeй собирaz, и3 ли1къ составлsz, дух0внw вчитaлъ є3си2, дBтскіz, премyдре, си1хъ nбы6чаи и3зимaz.

Премyдрости желaніемъ прешeдъ, ко благоразyмному грaду кwнстантjню, бGомyдре, дошeлъ є3си2, ћкоже пчелA мyдраz, и3 любодёльнw чи6стаz t словeсъ совокyпль, неполє1знаz њстaвилъ є3си2.

Вётриломъ, џ§е, кrтA, душeвный тв0й корaбль њкорми1въ, благоути1шнw же и3 легкw2 житeйскагw лю1тагw потоплeніz и3збёглъ є3си2, и3 къ тишинЁ бжcтвенныхъ и3звлeклъ є3си2 пристaнищъ, рaдуzсz.

БGор0диченъ:

И$же прeжде вBкъ рождeйсz t nц7A неизречeннw, напослёдокъ и3зъ ўтр0бы твоеS пр0йде, и3 њбожи2 нaше є3стество2, м™и дв7о, и4же прпdбныхъ ли1ки ћвэ и3зводsй.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

T ю4ности вс‰ њстaвль житє1йскаz, кр†снаz же и3 лёпwтнаz, ўсeрднw послёдовалъ є3си2 звaвшему тS, прпdбне, и3 на рaмо взsлъ є3си2 кrтъ гDа твоегw2, въ постёхъ, џ§е, тёло и3знури1лъ є3си2. тёмъ и3 пaстырz тS свои6мъ nвцaмъ д0брэ ўстроsетъ всебlгjй гDи, ґfанaсіе блажeнне: моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му бжcтвY твоемY.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Страстeй мои1хъ смущeніе, к0рмчію р0ждшаz гDа, и3 бyрю ўтиши2 мои1хъ прегрэшeній, бGоневёстнаz.

Милосeрдіz твоегw2 бeздну призывaющу подaждь ми2, ћже благосeрдаго р0ждшаz, и3 сп7са всёхъ пою1щихъ тS.

Наслаждaющесz, пречcтаz, твои1хъ даровaній, благодaрственное воспэвaемъ пёніе, вёдуще тS бGомaтерь.

Надeжду и3 ўтверждeніе, и3 спасeніz стёну недви1жиму и3мyще тS, всепётаz, неуд0бства всsкагw и3збавлsемсz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. Тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Ќмъ страстeй владhку творS, и3 бжcтвенными закHны наставлsемь, и3 зaповэдьми б9іими ўвэрsемь, младeнєцъ бесёдwваніz, и3 сквeрныхъ сHнмища, и3 плzс†ніz бэсHвъ, благочeстнw возрази2, ћкw премyдръ, лyчшее и3збирaz.

Пріeмъ лeгкое сп7са и4го, и3 бжcтвеннымъ стрaхомъ составлsемь, и3 њчи1щъ тёло и3 дyшу, бhлъ є3си2 чистоты2 и3 цэломyдріz винA, и3 предёлъ воздержaніz, и3 печaть безстрaстіz, и3 любвE џбразъ, ґfанaсіе.

Прошeдъ є4же по нaсъ, и3 внёшнее ты2 наказaніе любомyдріz, прозzбaтельное и3 рэши1тельное, к0еждо прохождaлъ є3си2, прaвдою њграждaемь, мyдростію и3 разсуждeніемъ, смирeніемъ и3 рaзумомъ, и3 и3нёми крaсными даров†ніи.

БGор0диченъ:

Плещми2 херувjмскими стрaшными носи1мь вLка, на пrт0лэ ћкоже џгненнэ, въ твою2, чcтаz, всели1сz ўтр0бу, и3 пл0ти пріsтіемъ человёческое њбожи2 существо2, ћкw ўчи1тъ и3зрsдный въ прпdбныхъ ґfанaсій, є3ди1на всепётаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

И#сп0лни, чcтаz, весeліz сeрдце моE, твою2 нетлённую даю1щи рaдость, весeліz р0ждшаz вин0внаго.

И#збaви нaсъ t бёдъ, бцdе чcтаz, вёчное р0ждши и3збавлeніе, и3 ми1ръ всsкъ ќмъ преимyщій.

Разрэши2 мглY прегрэшeній мои1хъ, бGоневёсто, просвэщeніемъ твоеS свётлости, свётъ р0ждшаz бжcтвенный и3 превёчный.

И#сцэли2, чcтаz, души2 моеS неможeніе, посэщeніz твоегw2 спод0бльшаz, и3 здрaвіе моли1твами твои1ми подaждь ми2.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Kви1лсz є3си2 ћкоже магни1тъ, привлачS слaдостію, џ§е, словeсъ твои1хъ, къ наказaнію и3 послушaнію ўчeніемъ, и4же речeннымъ непрестaннw зрёти и3 ви1дэти честн0е твоE и3 рaдостное лицE.

Зак0нwмъ б9eствєннымъ послёдуz, и3 повелёніємъ повинyzсz сотв0ршагw, законопол0жникъ kви1лсz є3си2 монaхwмъ, и3 прaвило и3звёстнэйшее, наказaтель без{мнымъ, и3 настaвникъ заблyждшымъ, и3 свэти1льникъ во тмЁ, преслaвне.

Добродётелей nргaнъ, и3 благодаровaній пріsтелище д¦а с™aгw сhй, свzщeнно и3 красно2 жили1ще создaлъ є3си2, всsко житіE и3 жи1знь прорaсленнw монaхwмъ предлагaz.

БGор0диченъ:

Вит‡йскаz не м0гутъ ўстA по достоsнію тS пёти, всепётаz, вhшшу сyщу херув‡мъ, и3 всsкіz твaри. тёмже съ бжcтвеннымъ ґfанaсіемъ вLку њ всёхъ нaсъ помоли2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Смeрти и3 тли2 ћкw спaслъ є4сть, сaмъ сS и3здaвъ смeрти, тлёніемъ и3 смeртію моE є3стество2 ћто бhвшее, дв7о, моли2 гDа и3 сн7а твоего2, врагHвъ ѕлодёйствіz мS и3збaвити.

Предстaтельницу тS животA вёмъ, и3 храни1тельницу твeрду, дв7о, и3 напaстей рэшaющу молвы6, и3 нал0ги бэсHвъ tгонsющу: и3 молю1сz всегдA, t тли2 страстeй мои1хъ и3збaвити мS.

Ћкw стёну прибёжища стzжaхомъ, и3 дyшъ всесовершeнное спасeніе, и3 прострaнство въ ск0рбехъ, nтрокови1це, и3 просвэщeніемъ твои1мъ при1снw рaдуемсz, q вLчце! и3 нhнэ нaсъ t страстeй и3 бёдъ спаси2.

На nдрЁ нhнэ немощствyzй лежY, и3 нёсть и3сцэлeніz пл0ти моeй: но бGа и3 сп7са мjру, и3 и3збaвителz недyгwвъ р0ждшаz, тебЁ молю1сz благ0й: t тли2 нед{гъ возстaви мS.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Ўмертви1лъ є3си2 плотск‡z п0хwти воздержaніемъ мн0гимъ: распsлъ є3си2 себE мjру и3 страстeмъ, пощeньми и3 слезaми, моли1твами и3 пёсньми непрестaнными прилэплszсz бGу.

Монaшествующихъ настaвникъ сyщихъ въ горЁ ґfHнстэй, и3 џбразъ начертaніе добродётельныхъ дэsній сhй, ўкраси1лъ є3си2 ±же тaмw вс‰ безсупрyжныхъ пребыв†ніz.

Слaдокъ, прaвъ и3 блaгъ, кр0токъ же и3 смирeнъ, благопристyпенъ прибли1жникъ, ми1лостивъ бhлъ є3си2, щeдръ и3 благосeрдъ, ти1хъ џбразы, хrт0въ подражaтель нр†вы.

БGор0диченъ:

Н0въ ћкоже мwmсeй ћвльсz, ўстр0илъ є3си2 ћкоже другyю ски1нію, њгрaду, всечeстне: ю4же и3 превозрасти1лъ є3си2 болёзньми и3 пHты, и3 возложи1лъ є3си2 м™ри б9іей.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Ћкw невещeственныхъ сущeствъ зри1телz и3зрsдна, и3 дёzтельна сказaтелz всеи1стинна, взывaетъ тS стaдо твоE, бGоглаг0льниче: не њскудёй молS њ рабёхъ твои1хъ, и3збaвитисz напaстей и3 њбхождeній, вопію1щымъ ти2: рaдуйсz, џ§е ґfанaсіе.

Јкосъ:

Свhше твоE звaніе пріeмъ преслaвнw, безсмeртную жи1знь наслёдовалъ є3си2: съ пл0тію бо на земли2 безпл0тныхъ житіE прошeдъ, бhлъ є3си2 страстьми2 непріsтенъ. тёмже тS хвaлимъ, џ§е: рaдуйсz, свётлаz монaшествующихъ слaво: рaдуйсz, ћсный цэломyдріz ст0лпе: рaдуйсz, мyжества ћвэ сказaтельное познaніе: рaдуйсz, премyдрагw рaзума kвлeніе: рaдуйсz, прaвило равностоsтельное, прaвды и3звёстіе: рaдуйсz, сл0вомъ соверши1вшу ти2 дэsніємъ стремлє1ніz: рaдуйсz, ќме наслаждazсz мhслей неизречeнныхъ: рaдуйсz, всю2 твaрь благочeстнw ўди1вль: рaдуйсz, и4мже посрами1шасz дeмwни: рaдуйсz, и4мже всsка стрaсть ўмертви1сz: рaдуйсz, и3ст0чниче живот0чныхъ в0дъ: рaдуйсz, спаси1телю вёрнw ти2 вопію1щихъ: рaдуйсz, џ§е ґfанaсіе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Нaше спасeніе ћкоже восхотёлъ є3си2, сп7се, ўстр0ити, во ўтр0бу дв7ыz всели1лсz є3си2, ю4же мjру предстaтельницу показaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Воли1телz ми1лости, є3г0же родилA є3си2, м™и чcтаz, ўмоли2, и3збaвитисz t прегрэшeній, и3 душeвныхъ сквeрнъ, вёрою зовyщымъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Сокр0вище спасeніz, и3 и3ст0чникъ нетлёніz, тS р0ждшую и3 ст0лпъ ўтверждeніz, и3 двeрь покаsніz, зовyщымъ показaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Тэлє1сныz слaбwсти, и3 душє1вныz недyги, бGороди1тельнице, люб0вію приступaющихъ къ кр0ву твоемY, дв7о, и3сцэли1ти спод0би, сп7са хrтA нaмъ р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Всю2 њбтечE tню1дъ твaрь житіS твоегw2 и3справлeній вэщaніе, џ§е: и3 въ преслaвную дости1глъ є3си2 высотY, бGу тS прослaвльшу, и3 нар0чита всBмъ сотв0ршу.

Ни1щихъ строи1тель, вдови1цъ предстaтель, промhсленникъ си1рыхъ, печaльныхъ ск0раz ўтёха, потоплsемыхъ пристaнище, њби1димыхъ заступлeніе бhлъ є3си2, твоемY, џ§е, под0бzсz ўчи1телю.

ЅвэздY всемjрну, и3 монaшествующихъ свэти1ло незаходи1мо, пом0щника въ бэдaхъ, грёшникwвъ вeліе прибёжище вёдый, ходaтаz и3 моли1твенника предлагaю вLцэ хrтy тz, всечeстне.

БGор0диченъ:

Ви1дэти желaz тв0й ўг0дникъ, твоегw2 сн7а и3 бGа неизречeнную слaву, бGороди1тельнице, сегw2 честнhй кrтъ на рaму взeмъ, послёдова живонHснымъ є3гw2 и3 бжcтвєннымъ стопaмъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

П0мощи, ћже t тебє2, трeбующыz, не прeзри, дв7о, пою1щыz и3 превозносsщыz тS во вёки.

Неможeніе души2 моеS и3сцэлsеши, и3 тэлє1сныz болBзни, дв7о, да тS прослaвлю, чcтаz, во вёки.

И#сцэлeній богaтство и3зливaеши вёрнw пою1щымъ тS, дв7о, и3 превозносsщымъ неизречeнное твоE ржcтво2.

Напaстей ты2 прил0ги tгонsеши, и3 страстeй нах0ды, дв7о: тёмже тS поeмъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ю$ношески побэждaz нач†ла, ґfанaсіе, и3 вл†сти тмы2, вели1къ ўчи1тель бhлъ є3си2, и3 настaвникъ спаси1тельный, навёты и3 л†zніz и3 лє1сти тёхъ tкрывaz, и3 стaдо твоE всегw2 дeмwнwвъ ѕлодёйствіz невреди1мо соблюдaz.

На земли2 ћкw человёкъ ходS, житіE на нб7сёхъ ћкw вои1стинну стzжaлъ є3си2, ѓгGлwмъ собесёдникъ ћвльсz, житіE и3 жи1знь совершaz џнэхъ, съ ни1миже воспэвaеши нhнэ: свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те хrтA во вёки.

ТS сошeдшесz днeсь дост0йнw хвaлимъ, и3 мощeй твои1хъ чти1мъ рaку, страстeй и3збавлeніе, согрэшeній њставлeніе, всsкіz напaсти и3 њбстоsніz (Исправлена опечатка оригинала: њстоsніz. Прим. ояthlіb) разрэшeніе, просsще моли1твами твои1ми, свzтyю твою2 пaмzть вёрнw и3 рaдостнw совершaюще во вёки.

БGор0диченъ:

Ћкоже и3ліA пeрвэе въ карми1лэ всели1сz, тaкw и3 ты2 въ горЁ ґfHнстэй ўпражнszсz, возжелaлъ є3си2 nс0бь бhти съ бGомъ, и3 бGоначaльными њзари1всz видBніи, ўг0дникъ kви1лсz є3си2 чcтэй бцdэ, вопіS є4й, рaдуйсz, со ґрхaгGломъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Т0ка слeзъ мои1хъ не tврати1сz, ћже t всsкагw лицA всsку слeзу teмшаго, дв7о, хrтA р0ждшаz.

Рaдости моE сeрдце и3сп0лни, дв7о, ћже рaдости пріeмшаz и3сполнeніе, грэх0вную печaль потреблsющи.

Свёта твоегw2 зарsми просвэти2, дв7о, мрaкъ невёдэніz tгонsщи, благовёрнw бцdу тS и3сповёдающихъ.

На мёстэ њѕлоблeніz нeмwщи смири1вшагwсz, дв7о, и3сцэли2, и3зъ нездрaвіz во здрaвіе претворsющи.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Въ чистотЁ и3 цэломyдріи, и3 въ чи1стэ пребывaніи, и3 житіи2 несквeрненэ, ћкw безпл0тенъ на земли2 пожи1въ, востeклъ є3си2 къ нбcнымъ стезsмъ, и3 со всёми рaдуешисz прпdбными и3 првdными, молS њ всёхъ хrтA.

Вельми2 возвели1чилъ є3си2 на земли2 твоего2 вLку, и3 ќды твои1ми видёніемъ и3 дётелію, сего2 прослaвль преслaвнw, kви1лсz є3си2 вз0ренъ всю1ду, и3 слaвенъ бhлъ є3си2, бGон0се: добродётель бо вёсть вои1стинну посрами1ти и3 супостaта.

Совокупи1лсz є3си2 со безпл0тными вHинствы, и3 преподHбнымъ ликHмъ сочетaлсz є3си2, и3 со и3збрaнными всёми ликyеши, причaщсz и4стиннымъ њбожeніемъ, и3 безсмeртною, џ§е, жи1знію. съ ни1миже њ стaдэ твоeмъ непрестaннw твоего2 вLку моли2.

БGор0диченъ:

Хрaмъ њсвzщeнъ, вмёстенъ є3ди1ному t трbцы сhй, хрaмъ тв0й, вLчце, ўг0дникъ чeстенъ ґfанaсій воздви1же въ слaву твою2 и3 чeсть: въ нeмже непрестaннw не престaй дaрующи п0мощь моли1твами твои1ми.

Свэти1ленъ.

Ћкw и3здалeча возсіsлъ є3си2 тє1мнымъ, сhй свэтон0сенъ, и3 мр†чныz страны6, ґfанaсіе, просвэти1лъ є3си2 твои1хъ добродётелей свётлостію: но не престaй молsсz њ мjрэ гDеви.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўмолeна бhвши, всецRи1це, мольбaми твоегw2 честнaгw ґfанaсіа, храни2 стaдо твоE неприкосновeннw всsкагw супроти1вства, всегдa тz молsщее предстaтельницу мjра.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE:

ЧестнA вои1стинну смeрть * твоегw2 прпdбнагw, хrтE, * предъ тоб0ю бhсть. * сe бо и3сточи2 t ноги2 ўг0дникъ тв0й * и3ст0чникъ кр0ве, * и3 по смeрти всsкъ недyгъ tгонsщь, * и3 прогонsщь лукaвствіz дyхи, * на нsже є3щE жи1въ * сопроти1въ њполчи1сz дaже и3 до кр0ве.

Двaжды.

И#ст0чникъ чудeсъ показA, * и3 рэкY даровaній, * рaку мощeй твои1хъ человёкwмъ гDь, * ґfанaсіе премyдре: * слэпы6мъ є4же ви1дэти сі‰ даровaсz, прокажє1ннымъ њчищeніе, * њдержи6мыz нечи1стыми д{хи * t тёхъ влaсти и3збавлsетъ, * и3 цэломyдрити твори1тъ.

Рaдуйсz, п0стникwвъ свэти1ло, * монaшествующихъ ѕвэздо2, * пaстырей похвало2, џ§е ґfанaсіе, * прпdбныхъ совсeльниче: * рaдуйсz, трbцы жили1ще: * рaдуйсz, любвE и3 цэломyдріz и3ст0чниче: * рaдуйсz, пресвётлый свэти1льниче разсуждeніz: * рaдуйсz, прaвило добродётелей прaвое, * и3 ст0лпе њдушевлeнный.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ ґfанaсіе: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, и3 прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 моли6твы р†бъ твои1хъ:

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна t канHна с™aгw, пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Слyжба њбрётенію честнhхъ мощeй прпdбнагw и3 бGон0снагw nтцA нaшегw сeргіа и3гyмена, рaдонежскагw чудотв0рца.

На мaлэй вечeрни, стіхи6ры на д7, глaсъ №: Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

Нбcныхъ чинHвъ рaдованіе, * и3 на земли2 человёкwвъ весeліе, * въ настaвшее нhнэ торжество2 * честнaгw њбрётеніz чудотв0рныхъ мощeй, * во nтцёхъ вели1кагw и3 препод0бнагw сeргіа, * тогw2 моли1твами, хrтE, спаси2 дyшы нaшz.

И$же на нб7си2 человёка б9іz, * и3 на земли2 ѓгGла сyща съ пл0тію, * бGу t чрeва мaтернz њсвzщeннагw блажeннагw сeргіа * днeсь настA њбрётеніе чудотв0рныхъ мощeй, * и3 созывaетъ всE цRк0вное и3сполнeніе, * возсылaти слaву хrтY бGу.

Вhспрь на нб7си2 ѓгGли рaдуютсz, * и3 ни1зу на земли2 человёцы ликовствyютъ * и3 цRковь б9іz ўкрашaема весели1тсz * њ преслaвномъ пренесeніи честнhхъ мощeй твои1хъ, * џ§е сeргіе, хrтY вопію1щи: * тh ми держaва, хrтE, и3 ўтверждeніе.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, вси2 концы2 земнjи рaдующесz, pалмы6 и3 пёсньми дух0вными, честн0е пренесeніе застyпника нaшегw благочeстнэ восхвaлимъ, и3 њбстоsще честнyю є3гw2 и3 чудотв0рную рaку, на п0мощь того2 призывaемъ, си1це глаг0люще: пребlжeнне џ§е, сeргіе, дaруй nтeчеству нaшему и3 дух0вному стaду твоемY твои1ми моли1твами пос0біе на враги2, и3 nтeчество ми1ромъ њгради2, и3 вHz є3гw2 на сопроти6вныz ўкрэпи2, и3 спаси2 дyшы нaшz.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ д¦а прес™aгw * бhлъ є3си2, џ§е: и3 нaсъ моли1твами твои1ми, * вселeніе покажи2 с™ёй трbцэ, бGомyдре сeргіе и3 пребогaте.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Пріиди1те вёрніи рaдующесz, * и3 вни1демъ въ цRковь въ весeліи сeрдца, * њблобызaюще чєстнhz м0щи сeргіа бGомyдрагw, и3сцэлeніе и3 грэхHвъ прощeніе пріи1мемъ, * моли1твами є3гw2.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Пріими2 пёніе * ч†дъ твои1хъ, сeргіе џ§е, * и3 пою1щымъ њбрётеніе мощeй твои1хъ, * и3 лю1бzщымъ тS, * подавaй є4же на п0льзу прошeніе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Вhшніи ли1цы, * бцdе дв7о, * пою1тъ съ ни1жними, * слaвzще непрестaннw * ржcтво2 твоE пречи1стое.

Тропaрь, пи1санъ на вели1цэй вечeрни.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ д7.

Под0бенъ: Звaнный свhше:

Е#гдA прeжде ржcтвA твоегw2, * пріи1де зачeншаz тS въ цRковь б9ію, * тогдA во чрeвэ є3S трикрaты возгласи1лъ є3си2, * трbцу прославлsz, бGомyдре џ§е сeргіе. * прeжде мірскaгw познaніz бGа познaлъ є3си2, * пaче же бGомъ познaнъ бhлъ є3си2, преблажeнне, * проzвлsz всBмъ хот‰щаz бhти на тебЁ, * б9іz благодaти сіsніе, * и3 свэтлостьми2 лицA твоегw2, * показyz душeвную и3 тэлeсную чистотY, * є3sже рaди и3збрaнный сосyдъ бhвъ хrтA бGа нaшегw: * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA б9іе рачeніе нaйде на тS, * бGомyдре и3 всеблажeнне џ§е сeргіе, * тогдA вс‰ с{щаz въ мjрэ преwби1дэлъ є3си2, * и3 хrтA є3ди1наго t души2 возлюби1въ, и3 тогw2 живонHснымъ стопaмъ послёдуz, * пустhню дости1глъ є3си2: * и3 сію2 насёzвъ сёменемъ трудHвъ твои1хъ, * и3 напои1въ тyчами слeзъ твои1хъ, * ўмн0жилъ є3си2 плоды2 добродётелей: * и3 тёми напитaвъ ч†да, привeлъ є3си2 | хrтY бGу. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA бжcтвенный глaсъ ўслhшалъ є3си2, бGомyдре, глаг0лющъ ти2: сE пречи1стаz грzдeтъ: * тогдA во мн0зэ п0двизэ прилёжнэ моли1лсz є3си2, ћкw да спод0бишисz џнагw стрaшнагw посэщeніz. * и3 ѓбіе пресвётлый пaче с0лнца свётъ * њсіs тz, препод0бне, * и3 вLчцу бGомaтерь разyмныма и3 тэлeсныма nчи1ма ви1дэти спод0билсz є3си2, * и3 тоS слaдкій глaсъ ўши1ма внуши1лъ є3си2 речeнный: * неtстyпна бyду t мёста сегw2, * и3 не и4мать њскудёти nби1тель твоS: * ю4же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA приспЁ врeмz * є4же къ бGу tшeствіz твоегw2, * тогдA ћкw ѕвэздA пресвётлаz востeклъ є3си2 въ небє1сныz nби1тєли, * и3 тaмw съ ли1ки с™hхъ прест0лу є3диносyщныz трbцы предстои1ши: * блажeнное же и3 честн0е тёло твоE, * на мнHга лBта землeю покровeно бhвшее, * нhнэ t земли2 и3здaвшесz чудeсъ зарю2 и3спущaетъ, * чтyщымъ њбрётеніе твоE, бGомyдре сeргіе. * nтeчеству нaшему на сопроти6вныz побBды дaруй, * и3 всBмъ вBрнымъ грэхHвъ прощeніе и3спроси2 ў хrтA бGа нaшегw: * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, вси2 вёрніи рwссjйстіи соб0ри, и3 наслади1мсz нhнэшнzгw свётлагw торжествA, пріиди1те свzщeнныхъ и3сполнeніе, и3 монaхwвъ сосл0віе, и3 ви1дите, кaкw цRковь б9іz ўкрашaетсz, pалмы6 и3 пёсньми и3 пёньми д¦0вными и3сполнsема: честнaz же и3 слaвнаz nби1тель бGоблажeннагw nтцA сeргіа весeліz и3 рaдости и3сполнsема: во њбрётеніи честнhхъ мощeй є3гw2, хвaлzщисz вселeнную созывaетъ рaдостнw вопи1ти гDеви: ты2 даровaлъ є3си2, вLко хrтE, nтeчеству нaшему крёпкаго в0ина, и3 непобэди1мое nрyжіе на неви6димыz и3 ви6димыz враги2, и3 хrтоимени6тымъ лю1демъ сокр0вище неистощи1мо неисчерпaемыхъ даровaній. тогw2 моли1твами подaждь душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Вх0дъ. Чтє1ніz.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA ‹] Пaмzть прaведнагw съ похвалaми, и3 благословeніе гDне на главЁ є3гw2. Блажeнъ человёкъ, и4же њбрёте премyдрость: и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. [G] Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ: всe же честн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо днeй, и3 лBта животA въ десни1цэ є3S: въ шyицэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на љзhцэ н0ситъ. [}] Послyшайте u5бо менє2, q ч†да! честн†z бо рекY: и3 бlжeнъ человёкъ, и4же пути6 мо‰ сохрани1тъ: и3сх0ди бо мои2, и3сх0ди животA, и3 ўготовлsетсz хотёніе t гDа. Сегw2 рaди молю2 вaсъ, и3 предлагaю м0й глaсъ сыновHмъ человёчєскимъ: ћкw ѓзъ премyдрость ўстр0ихъ, совётъ и3 рaзумъ и3 смhслъ ѓзъ призвaхъ. М0й совётъ и3 ўтверждeніе, м0й рaзумъ, моs же крёпость. Ѓзъ менE лю1бzщыz люблю2, и4щущіи же менE њбрsщутъ бlгодaть. Разумёйте ќбw, неѕл0бивіи, ковaрство, ненакaзанніи же, прилагaйте сердцA. Послyшайте менє2 и3 пaки, честн†z бо рекY: и3 tвeрзу t ўстeнъ пр†ваz, ћкw и4стинэ поучи1тсz гортaнь м0й, мє1рзски же предо мн0ю ўстны2 лжи6выz. Съ прaвдою вси2 глаг0лы ќстъ мои1хъ: ничт0же въ ни1хъ стр0потно, нижE развращeнно. Вс‰ пр†ва сyть разумэвaющымъ, и3 прHста њбрэтaющымъ рaзумъ. Научaю бо вaсъ и4стинэ, да бyдетъ њ гDэ надeжда вaша, и3 и3сп0лнитесz д¦а.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA ‹] ЎстA првdнагw кaплютъ премyдрость, љзhкъ же непрaведнагw поги1бнетъ. ЎстнЁ мужeй првdныхъ кaплютъ бlгод†ти, ўстa же нечести1выхъ развращaютсz. [№i] МBрила льсти6ваz, мeрзость предъ гDемъ, вёсъ же прaведный пріsтенъ є3мY. И#дёже ѓще вни1детъ досаждeніе, тaмw и3 безчeстіе: ўстa же смирeнныхъ поучaютсz премyдрости. Совершeніе прaвыхъ настaвитъ и5хъ, и3 поползновeніе tрицaющихсz ўпасeтъ и5хъ. не п0льзуютъ и3мBніz въ дeнь ћрости, прaвда же и3збaвитъ t смeрти. Ќмеръ првdный, њстaви раскazніе: нарyчна же бывaетъ и3 посмэsтельна нечести1выхъ пaгуба. Прaвда непор0чнагw и3справлsетъ пути6, въ нечeстіе же пaдаетъ непрaвда. Прaвда мужeй прaвыхъ и3збaвитъ и5хъ: безсовётіемъ же плэнsютсz беззак0нніи. Скончaвшусz мyжу прaведну, не поги1бнетъ надeжда: похвалa же нечести1выхъ поги1бнетъ. Прaведникъ t л0ва ўбёгнетъ, въ негHже мёсто предаeтсz нечести1вый. Во ўстёхъ нечести1выхъ сёть грaжданwмъ, чyвство же прaведныхъ благоспёшное. Во благи1хъ прaведныхъ и3спрaвитсz грaдъ, и3 въ поги1бели нечести1выхъ рaдованіе. Во бlгословeніи прaвыхъ возвhситсz грaдъ, ўстh же нечести1выхъ раскопaетсz. Ругaетсz грaжданwмъ лишeнный рaзума, мyжъ же мyдрый безм0лвіе в0дитъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, празднолю1бцы и3 п0стникwвъ сосл0віе, вёрою сошeдшесz, и4стиннаго п0стника почти1мъ днeсь сeргіа, съ весeліемъ шeствовавшаго по стопaмъ вLки своегw2 ќзкій пyть, и3 безстрaстную жи1знь, и3 вёрою возопіи1мъ: q всеблажeнне! прпdбнымъ сожи1телю, и3 п0стникwмъ похвало2, њ нaсъ моли1сz ко гDу, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

Прпdбне и3 бGон0се сeргіе, любвE рaди хrт0вы вс‰ њстaвилъ є3си2, и3 въ пустhню вшeдъ, никaкоже ўбоsлсz є3си2 неви1димыхъ вр†гъ ковaрствіz: ѓще бо и3 мн0гажды пріид0ша на тS, скрежетaніемъ зубнhмъ ћрость показyюще, тh же моли1твами твои1ми, ћкw дhмъ безъ вёсти си1хъ сотвори1лъ є3си2. q непор0чныz твоеS души2, и3 крёпкагw терпёніz твоегw2! хrтA непрестaннw моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Рwссjйскаz ќбw всеwсвzщeннаz, и3 вели1каz цRковь, съ правослaвными лю1ди, монaси же и3 простjи, є3ђльскихъ и3стHчникъ струsми напои1вшесz, дух0внw весели1мсz, въ нар0читомъ прaздницэ, д0брагw пaстырz и3 ўчи1телz, и3 цэлє1бныz є3гw2 м0щи њбстоsще любeзнw њблобызaемъ, и3 си1хъ ћкw цвBты пёсньми и3 хвалaми ўвzзeмъ, рекyще: рaдуйсz, сeргіе блажeнне, нбcный человёче, земнhй ѓгGле, и3 д¦а с™aгw nби1тель: рaдуйсz, ћкw мн0гихъ ко спаси1тельному пути2 настaвилъ є3си2: рaдуйсz, в0инству нaшему похвалA и3 ўтверждeніе, прпdбне сeргіе бGопріsтне, n§еству твоемY пресвётлый свэти1льниче, и3 моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Глaсъ №:

Пріиди1те, свzщeнныхъ соб0ри, и3 правослaвныхъ и3сполнeніе, пріиди1те монaхwвъ совокуплeніе, и3 вни1демъ рaдующесz въ цRковь бGа нaшегw, и3 чудотв0рную рaку препод0бнагw nтцA сeргіа њб8и1мемъ рaдостнw, ћкw чудeсъ сокр0вище неиз8eмлемо: и3 чєстнhz є3гw2 м0щи люб0вію лобызaюще, разли1чныхъ нед{гъ свободи1мсz, и3 душaмъ спасeніе пріи1мемъ, вопію1ще є3мY: q всеблажeнне џ§е сeргіе! моли2 преблагaго бGа нaшего, даровaти пос0біе на враги2 nтeчеству нaшему, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Днeсь весели1тсz нб7о свhше, и3 землS рaдуетсz съ человёки, и3 да ликовствyютъ новоизбрaнніи рwссjйстіи соб0ри, и3 свётлw торжествyютъ монaшєскаz совокуплє1ніz: с™az же цRковь б9іz, и3 ди1внаz въ прaвду, ћкw пресвётлыми зарsми просвэщaема, мн0гихъ чудeсъ наполнsющисz t честнhхъ и3 многоцэлeбныхъ мощeй препод0бнагw nтцA сeргіа, всю2 вселeнную созывaетъ похвали1ти п0двиги є3гw2. тёмъ вси2 сошeдшесz, тогw2 њбрётеніе въ пёснехъ и3 пёніихъ вeселw прaзднующіи, воспоeмъ хrтA бGа нaшего, да подaстъ нaмъ моли1твами є3гw2 ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

НастA днeсь свётлое торжество2 пренесeніz мощeй бGоблажeннагw nц7A сeргіа: пріиди1те, вси2 вёрніи, цeрковь б9ію пёсньми вэнчaемъ, и3 въ нeй прослaвимъ въ трbцэ пэвaемаго хrтA бGа нaшего, вопію1ще и3 глаг0люще: ты2 даровaлъ є3си2, вLко хrтE, твоего2 ўг0дника грaду нaшему москвЁ твeрдую стёну, и3 всBмъ рwсс‡йскимъ странaмъ крёпкаго предстaтелz показaлъ є3си2, и3 хrтоимени6тымъ лю1демъ таковaго чудесоподaтелz, и3 неисцёльныхъ нед{гъ цэли1телz, и3 бэсовHмъ прогони1телz, и3 моли1твенника њ душaхъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, монaшествующихъ мн0жество днeсь, сeргіа, благочeстіz подражaтелz, пёсньми и3 пёньми восхвaлимъ, и3 честнyю є3гw2 и3 многоцэлeбную рaку њбстоsще, любeзнw њблобызaемъ, глаг0люще: рaдуйсz, преслaвне сeргіе, nтeчеству твоемY пресвётлый свэти1льниче: рaдуйсz, ћкw чи1стэ чистёйшему свёту совокyпльсz: рaдуйсz, ћкw трbцэ предстои1ши со ѓгGлы, ю4же непрестaннw моли2, даровaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7: Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2 ўкрашeніе цRкви твоeй, гDи, * чєстнhz и3 многоцэлє1бныz м0щи * прпdбнагw сeргіа твоегw2 ўг0дника: * и3 ћкw ќтварь цaрскую и3мyщи красyетсz, * и3 ћкw вэнeцъ пресвётлый носsщи весели1тсz, * созывaющи сво‰ ч†да, и5хже вод0ю и3 д¦омъ є3ђльски породи2. * тёмже твоE чlвэколю1бное смотрeніе слaвимъ, * ї}се чlвэколю1бче, * и3 сп7се дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Дaлъ є3си2 держaву неwбори1му * цaрствующему грaду москвЁ, гDи, * и3 всBмъ рwсс‡йскимъ странaмъ ўтверждeніе: * честнёй же nби1тели твоeй твeрдое ўкрэплeніе * и3 стёну непоколеби1му, цэльбонHсныz и3 с™ы6z м0щы * пребlжeннагw сeргіа твоегw2 рачи1телz. * тёмъ тво‰ чlвэколю6бныz щедрHты слaвимъ, * ї}се всеси1льне, * и3 сп7се дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Дaлъ є3си2 рwссjйскому nтeчеству, гDи, * твeрдое защищeніе, и3 nрyжіе спасeніz, * и3 в0ємъ є3гw2 вели1кое на сопроти6вныz њдолёніе, * с™и1телємъ же честн0е ўкрашeніе, и3 всBмъ болsщымъ врачевство2 безмeздно, * с™ы6z м0щи прпdбнагw и3 требlжeннагw сeргіа, * и5хже нhнэ рaдостнw њблобызaемъ, * и3сцэлє1ніz разли6чнаz пріeмлюще, * твоE неизречeнное милосeрдіе слaвимъ, * ї}се бlгосeрде, и3 сп7се дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ сeргіе: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Безневёстнаz дв7о:

На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, глaсъ }:

T ю4ности воспріsлъ є3си2 хrтA въ души2 твоeй, препод0бне, и3 пaче всегw2 вожделёлъ є3си2 мірскaгw мzтeжа ўклони1тисz: мyжески въ пустhню всели1лсz є3си2, и3 ч†да послушaшz въ нeй, плоды2 смирeніz возрасти1лъ є3си2. тёмъ бhвъ трbцэ вселeніе, чудесы2 твои1ми всёхъ просвэти1лъ є3си2, приходsщихъ къ тебЁ вёрою, и3 и3сцэлє1ніz всBмъ подаS nби1льнw: џ§е нaшъ сeргіе, моли2 хrтA бGа, да спасeтъ дyшы нaшz.

На ќтрени по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

ПриспЁ днeсь пaмzть твоS, џ§е сeргіе прехвaльне, веселsщи и3збрaнное твоE стaдо: въ ню1же чeстнw прaзднуемъ њбрётеніе с™hхъ твои1хъ мощeй, и3 рaдостнw величaемъ хrтA бGа, чудeсъ благодaть тебЁ даровaвшаго, вопію1ще: слaва дaвшему ти2 крёпость: слaва вэнчaвшему тS: слaва даю1щему тоб0ю всBмъ и3сцэлeніе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Гавріи1лу вэщaвшу тебЁ, дв7о, рaдуйсz, со глaсомъ воплощaшесz всёхъ вLка, въ тебЁ с™ёмъ ківHтэ, ћкоже речE прaведный дв7дъ: kви1ласz є3си2 ши1ршаz нб7съ, поноси1вши зижди1телz твоего2. слaва всeльшемусz въ тS: слaва прошeдшему и3зъ тебє2: слaва свободи1вшему нaсъ ржcтв0мъ твои1мъ.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Вели1кій пaстырь нaшъ нhнэ да похвaлитсz, монaшескій пресвётлый ст0лпъ да воспоeтсz пёсньми, просвэщazй нaсъ чудeсъ свэтлостьми2, t пречестнhхъ є3гw2 мощeй и3сходsщими, и3 ћкw росодaтельный џблакъ, погашazй плaмень страстeй нaшихъ, и3 њрошazй вёрныхъ рaзумы, бжcтвенный сeргій.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмa же и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ вhшними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS, вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвzщымъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Ми1лостивому хrт0ву ўг0днику, пaстырю нaшему и3 ўчи1телю, вси2 тебЁ прилёжнw м0лимсz, и3 люб0вію њблобызaемъ м0щи тво‰ чєстнhz, и3 рaдостію t души2 вопіeмъ: разруши2 погaныхъ нашє1ствіz, и3 покори2 подъ н0зэ в0инству нaшему, и3 разори2 џблакъ страстeй нaшихъ, и3 бэсHвскаz мечт†ніz прогони2 t стaда ўчєни1къ твои1хъ, и3 всsческихъ и3збaви и3скушeній люб0вію тS пою1щихъ, сeргіе прпdбне.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Недомhсленно и3 непостижи1мо є4сть, вLчце бGорaдованнаz, є4же содёzнное на тебЁ стрaшное б9іе тaинство: и4бо неwб8имeннаго зачeнши родилA є3си2, пл0тію њбложeна t пречcтыхъ кровeй твои1хъ: є3г0же всегдA, чcтаz, ћкw сн7а твоего2 моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ }:

Прпdбне џ§е, мjра красоты6 и3 пи6щи врeмєнныz tню1дъ возненави1дэлъ є3си2, монaшеское житіE пaче возлюби1въ, и3 ѓгGлwмъ собесёдникъ бhти спод0билсz є3си2, и3 свэти1льникъ многосвётлый рwссjйскіz земли2, чудесми2 ћкоже втор0е с0лнце сіsz: но всёхъ нaсъ поминaй, совершaющихъ свzщeнную пaмzть твою2. мh бо ч†да тво‰, и3 џвцы словeсныхъ твои1хъ ўчeній, и3 тS на п0мощь призывaемъ, просsще тоб0ю пріsти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: И# прпdбнагw сeргіа на }.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Предэли1въ пучи1ну чермнyю бGъ, фараHна погрузи1вый въ нeй, провeдъ мwmсeа нем0креннw въ пустhню, и3 њдожди1въ мaнну въ снёдь лю1демъ ї}лєвымъ, ћкw си1ленъ.

Свётомъ твоегw2 трис0лнечнагw б9ествA, содётелю м0й, просвэти2 помрачє1нныz џчи души2 моеS, молю1тисz, и3 њчи1сти сeрдце моE, да возмогY пёти њбрётеніе честнhхъ мощeй прпdбнагw сeргіа твоегw2 рачи1телz.

Дaждь ми2 сл0во, сл0ве б9ій, во tверзeніе ќстъ мои1хъ, и3 ўzсни1 ми љзhкъ, ми1лостиве, и3 не поминaй грэхHвъ мои1хъ мн0жества, да твоeю бlгодaтію наставлsемь, возмогY пёти прпdбнаго твоего2 сeргіа.

Ћкоже во чрeвэ мaтерни проглашeніемъ трbцу проповёдалъ є3си2, тaкw и3 тA прослaви тS: кaкw на мнHга лBта сокровє1ны землeю чєстнhz м0щи тво‰ нетлBнны њбрэт0шасz, благоухaніz вкyпэ же и3 чудeсъ вёрныхъ и3сполнsюще.

БGор0диченъ:

Пречcтаz вLчце, нбcныхъ си1лъ превhшшаz, пор0ждшаz сп7са всёхъ содётелz, є3диносyщна nц7Y и3 д¦у, дaждь нaмъ сл0во, препётаz, ћкw да возм0жемъ пёти тS, сyщую застyпницу р0да нaшегw.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Да не хвaлитсz мyдръ хвалsйсz, но њ сeмъ, є4же разумэвaти, ћкw нёсть свsтъ, ћкw бGъ нaшъ, возносsй р0гъ нaшъ, даsй крёпость царє1мъ нaшымъ.

КrтA гDнz си1лою ўкрэплszсz, стр†сти душє1вныz и3 плотск0е мудровaніе дyху покори1лъ є3си2: и3 сегw2 рaди д¦у прес™0му прекрaснаz nби1тель бhвъ, и3 нераздёльныz трbцы и3збрaнно пок0ище.

Житіeмъ твои1мъ, є4же въ мjрэ сeмъ, џбразъ бhвъ всBмъ, t души2 хrтY пораб0тившымсz, чистот0ю же ћкw с0лнце просіsлъ є3си2: и3 сегw2 рaди стокрaтное воздaніе t рукY вседержи1телz пріsлъ є3си2, бGомyдре сeргіе. тёмже тS рaдостнw ўблажaемъ.

Пріиди1те, сни1демсz въ настоsщее нhнэ торжество2, ќзримъ и3 рaдости и3сп0лнимсz, и3 хrтA да прослaвимъ тaкw прославлsюща є3го2 прославлsющихъ, и3 нaмъ стёну неwбори1му и3 чудeсъ подaтелz даровaвшаго, бGоблажeннаго сeргіа.

БGор0диченъ:

Бlгодарeніе, вкyпэ же и3 пёніе, бGомaти, рaдуzсz прин0симъ ти2, ћкw родилA є3си2 пл0тію бGа вседержи1телz, твeрдую предстaтельницу тебE хrтіaнwмъ даровaвшаго.

Сэдaленъ, глaсъ }:

Житeйское м0ре преплhлъ є3си2 мн0гимъ воздержaніемъ, и3 пристaлъ є3си2 въ ти1хое пристaнище, въ нбcныz nби1тєли, ћкw ѕвэздA свэтозaрна сіsеши, и3 ћкw с0лнце незаходи1мое м0лніzми чудeсъ твои1хъ вселeнную всю2 просвэщaеши, и3 њзарsеши стадA ўчєни1къ твои1хъ: всBмъ вBрнымъ дaруеши грэхHвъ прощeніе, и3 житіS и3справлeніе, и3 є4же на сопроти6вныz њдолёніе, ћкw да рaдостнw њбстоsще честнyю и3 многоцэлeбную рaку, любeзнw лобызaемъ с™ы6z м0щи тво‰, и3 ћкw nтцY чадолюби1ву вопіeмъ ти2: бGомyдре и3 пребlжeнне џ§е сeргіе, моли2 с™yю трbцу, є4йже въ житіи2 сeмъ пораб0талъ є3си2, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію њбрётеніе честнhхъ мощeй твои1хъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Нб7сA добродётель твоS покрhла є4сть, и3 землS и3сп0лнисz слaвы твоеS, хrтE. тёмже вёрнw вопіeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

T ўтр0бы м™рни бGу прилэпи1лсz є3си2, бlжeнне џ§е сeргіе, и3 зачaло мyдрости стрaхъ б9ій въ сeрдцы твоeмъ и3мёлъ є3си2, к0рень и3 њсновaніе всёхъ благи1хъ, нищетY дух0вную возлюби1въ. сегw2 рaди вLка хrт0съ чудесы2 њбогати1лъ тS є4сть.

Ћкw крjнъ благов0нный, t земнhхъ нёдръ и3здaшасz чєстнhz м0щи тво‰, преблажeнне сeргіе, и3 ћкw сокр0вище, чудeсъ зарю2 и3спущaютъ, веселsще духHвнаz ч†да тво‰.

Днeсь рaдуетсz цaрствующій грaдъ москвA, и3 весeліz и3сполнsетсz всS вселeннаz: честнaz же nби1тель твоS, бGоблажeнне сeргіе, хвaлzщисz ўкрашaетсz, и3мёющи въ себЁ чєстнhz м0щи тво‰, ћкw сокр0вище неwскyдное и3 пречyдное.

БGор0диченъ:

Дв7о гDоимени1таz, и3 цRи1це всеS твaри, мн0гими прbрHки пронаречeннаz р0ждшаz цRS нбcныхъ си1лъ, дaждь, гпcжE, побёду на враги2 в0инству нaшему, и3 цrтвіz нбcнагw всёхъ нaсъ спод0би моли1твами твои1ми.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Чaсть моS є3си2, гDи, и3 слaва лицA моегw2: тh бо мS и3зъ тмы2 невёдэніz є3ди1нъ и3збaвилъ є3си2 бGоразyміемъ. и3 тебЁ молю1сz, хrтE. дaруй рабY твоемY ми1ръ, ћкw чlвэколю1бецъ.

Ћже въ трbцэ бGа нaшегw с™az цRковь и3 ди1внаz впрaвду, свётлw красyетсz: всенар0дное мн0жество дух0внэ рaдуетсz, зрsще тS, бGомyдре сeргіе, рукaма ґрхіерeа б9іz чeстнw взeмлема, и3 на плещY свzщeнныхъ носи1ма.

Посэщeніz рaди бGомaтере рaдости и3сп0лнивсz, свётъ бhлъ є3си2 стaду твоемY, и3 настaвникъ н0вому ї}лю, преводS нaсъ, џ§е, t земли2 къ нбcнымъ nби1телемъ, и3дёже нhнэ наслаждaешисz неизречeнныz свётлости.

Мaтернz ўтр0ба њсвzти1сz честнhмъ зачaтіемъ твои1мъ, слaвный же грaдъ рост0въ просвэти1сz рождеств0мъ твои1мъ: вели1каz же твоS и3 многослaвнаz nби1тель прослaвисz пHдвиги твои1ми, всs же вселeннаz нап0лнисz чудeсъ твои1хъ, прпdбне џ§е сeргіе.

БGор0диченъ:

М™и б9іz пречcтаz, твeрдаz застyпнице на тS надёющымсz, покр0ве и3 стрaжъ грaду нaшему, и3 неwбори1маz стэно2 свzтёй nби1тели сeй, и3 nрyжіе спасeніz nтeчеству нaшему, спаси2 всёхъ благочeстнw покланsющихсz с™0му џбразу твоемY.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Да не погрузи1тъ менє2 бyрz воднaz, нижE пожрeтъ менE глубинA: tвeрженъ бо є4смь во глубины6 сeрдца морскaгw ѕHлъ мои1хъ. тёмъ зовY, ћкw їHна: да взhдетъ t тли2 ѕHлъ жив0тъ м0й къ тебЁ, б9е.

T младaгw в0зраста, џ§е сeргіе, хrтA возлюби1въ, и3 сегw2 живонHснымъ стопaмъ послёдуz, мjра всегw2 и3збёглъ є3си2, и3 дости1глъ є3си2 въ незаходи1мый свётъ рaзума, и3дёже нhнэ дерзновeннw с™ёй трbцэ предстои1ши: ю4же њ всёхъ нaсъ ўмоли2.

Ўдиви1шасz во пл0ти житію2 твоемY безпл0тніи чи1нове, и3 ўстраши1шасz бэсHвскаz пHлчища t бGа дaнныz тебЁ на ни1хъ побёды: мh же прославлsемъ тS, препод0бне сeргіе, њбстоsще рaку честнhхъ мощeй твои1хъ, и3 величaемъ хrтA, чудесы2 тS прослaвльшаго.

И5же люб0вію и3 чи1стою вёрою чтyщымъ честн0е и3 слaвное њбрётеніе с™hхъ мощeй твои1хъ, и3 прaзднующымъ свётлw свzщeнную пaмzть твою2, џ§е преблажeнне сeргіе, моли1твами твои1ми всBмъ полє1знаz и3спроси2.

БGор0диченъ:

Безъ сёмене во чрeвэ твоeмъ зачeнши творцA всёхъ и3 сп7си1телz, бGомaти вLчце, и3 р0ждши пл0тію хrтA бGа: є3г0же моли1твами твои1ми ми1лостива нaмъ сотвори2, и3 да спод0бимсz вси2 kвлeніz є3гw2 и3 цrтвіz.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Днeсь ћкw с0лнце пресвётло возсіsвше t земли2 чєстнhz м0щи тво‰, нетлBнны њбрэт0шасz, ћкw благоухaнный цвётъ, мн0жествомъ чудeсъ сіsюще, и3 всBмъ вBрнымъ и3сточaюще разли6чнаz и3сцэлє1ніz, и3 веселsще и3збрaнное твоE стaдо, є4же мyдрэ собрaвъ, д0брэ пaствилъ є3си2. њ ни1хже и3 нhнэ трbцэ предстои1ши молsсz, и3 в0инству побэди1тєльнаz на враги2 даровaти, да вси2 вопіeмъ ти2: рaдуйсz, сeргіе бGомyдре.

Јкосъ:

С{щаz въ мjрэ преwби1дэвъ, прем‡рнаz и3 нетлBннаz селє1ніz, џ§е бGомyдре, стzжaлъ є3си2, и3 незави1стными дарми2 t вседержи1тельныz десни1цы по числY добродётелей њбогати1всz, и3 вэнцeмъ п0чести ћкw побэди1тель вэнчaвсz, чудесы2 всёхъ њбогащaеши, пою1щихъ ти2 си1це: рaдуйсz, бGоблажeнне сeргіе: рaдуйсz, и4же прeжде рождeніz твоегw2 трикрaты проглашeніемъ прослaвивый с™yю трbцу: рaдуйсz, ћкw t младeнства твоегw2 и3збрaнный сосyдъ бhвъ прес™0му д¦у: рaдуйсz, мірскyю красотY и3 слaву ћкw ўмeты вмэни1лъ є3си2: рaдуйсz, ћкw всели1выйсz въ пустhню: рaдуйсz, ћкw грaдъ сію2 сотвори1лъ є3си2: рaдуйсz, ћкw въ нeй хрaмъ пречeстенъ въ похвалY с™hz трbцы воздви1гнувый: рaдуйсz, ћкw слaвну и3 превели1ку nби1тель въ слaву б9ію создaлъ є3си2: рaдуйсz, ћкw въ нeй мн0жєства монaшествующихъ собрaвъ, гDеви привeлъ є3си2: рaдуйсz, ћкw ми1лостивагw посэщeніz бGомaтере спод0билсz є3си2, т0й бо во пл0ти ћкw ѓгGлъ послужи1въ: рaдуйсz, ћкw гDеви м0лишисz њ чтyщихъ њбрётеніе честнhхъ мощeй твои1хъ: рaдуйсz, нар0ду нaшему nрyжіе спасeніz, и3 побэди1тель на враги2, є3г0же соблюдaй вhну здрaва и3 вeсела, да вси2 твоE њбрётеніе свётлw прaзднуемъ, рaдостнw вопію1ще: рaдуйсz, сeргіе бGомyдре.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не предaждь нaсъ до концA и4мене твоегw2 рaди, и3 не разори2 завёта твоегw2, и3 не њстaви ми1лости твоеS t нaсъ, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ, препётый во вёки.

Б9іимъ хранeніемъ соблюдено2 бhсть честн0е тёло твоE, бGомyдре сeргіе, мн0гими лёты землeю покровeно цёло, и3 ничи1мже вреди1мо и3зhде. мh же ч†да тво‰ сіE зрsще, рaдостнw вопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Весeліz ри1зою њблечeсz, рaдости вэнцeмъ вэнчaсz честнaz главA твоS, свётлw вни1де въ небeсный черт0гъ цRS хrтA, п0честь пріeмлz трудHвъ твои1хъ, поS гDеви: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Свётлымъ житіeмъ твои1мъ сіsz, чyдне сeргіе, въ жи1зни сeй, безпл0тныхъ чи1ны дости1глъ є3си2, нhнэ же съ ни1ми ликyеши ў пrт0ла всёхъ бGа: проси2 грэхHвъ њставлeніе даровaти, совершaющымъ люб0вію пaмzть њбрётеніz честнhхъ мощeй твои1хъ.

БGор0диченъ:

Простри2 молeніе, пречcтаz дв7о вLчце, къ р0ждшемусz и3зъ тебє2 бGу нaшему, и3 тоб0ю ґдaма наздaвшему, и3 нaше є3стество2 њбнови1вшу, да вси2 вопіeмъ ти2: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ чрeва твоегw2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Всsчєскаz, вLко, премyдростію твоeю состaвилъ є3си2, земли1 же пaки ўтверди1лъ є3си2, ћкоже вёси, дно2, њсновaніемъ водрузи1вый на водaхъ безмёрныхъ. тёмъ вси2 вопіeмъ, воспэвaюще: благослови1те, дэлA гDнz, непрестaннw гDа.

Весели1тсz днeсь цRковь б9іz, ћкw цaрскою порфЂрою њдэвaющисz: честнaz же nби1тель твоS, бGоблажeнне џ§е сeргіе, ћкw многоцённо сокр0вище и3мyщи честн0е тёло твоE, разли6чна и3сцэлє1ніz подавaюще всBмъ, вёрнw пою1щымъ: бlгослови1те вс‰ дэлA гDнz непрестaннw гDа.

Свётомъ небeснымъ просвэщaетсz хрaмъ б9ій, и3 въ нeмъ благочести1выхъ соб0ри рaдуютсz, ви1дzще тS, бGоблажeнне џ§е сeргіе, ґрхіерeйскима рукaма носи1ма и3 t всёхъ вёрныхъ покланsема, хrтY вопію1щихъ, бlгослови1те вс‰ дэлA гDнz непрестaннw гDа.

Съ нбcными вHинствы нhнэ трbцэ предстоS, и3 съ ли1ки всёхъ с™hхъ водворszсz, вёрнw почитaющымъ пaмzть твою2, грэхHвъ прощeніе и3спроси2: и3 свётлw прaзднующымъ њбрётеніе честнhхъ мощeй твои1хъ, спасeніе нaмъ дaруй, да рaдующесz поeмъ: бlгослови1те вс‰ дэлA гDнz непрестaннw гDа.

БGор0диченъ:

Превёчный во чрeвэ твоeмъ, дв7о чcтаz, зачинaетсz, и3 совершeнный бGъ, и4же и3зъ тебє2 неискусобрaчныz nтрокови1цы мLнецъ пл0тію роди1всz, совершeнъ бGъ и3 человёкъ, человBки ви1дитсz, сопrт0ленъ сhй nц7Y и3 д¦у: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Мwmсeй на горЁ неwпали1мую купинY ви1дэ, їHсифъ въ вертeпэ неизречeнное ржcтво2 слhша, несквeрнаz дв7о, безмyжнаz м™и, пёсньми тS, бцdе, величaемъ.

Взsтсz къ высотЁ нбcнэй добродётельми, бGомyдре џ§е сeргіе, и3 въ весeліи сeрдца предстои1ши пrт0лу с™hz трbцы, не забyди ч†дъ твои1хъ. Совершeнно здрaвіе и3 ди1вну побёду дaруй на враги2 в0инству нaшему, да вси1 тz пёсньми непрестaннw величaемъ.

Преслaвнаz пaмzть твоS, бGон0се, пaче л{чъ с0лнечныхъ, вBрныz просвэщaетъ, благочeстнw тS почитaющыz, и3 вёрою и3 люб0вію покланsющыzсz рaцэ честнhхъ мощeй твои1хъ, и3 въ пёснехъ пою1щыz тS, бGомyдре сeргіе.

Рук0ю моeю недост0йною, и3 люб0вію сердeчною приноси1мое тебЁ мaлое молeніе, пріими2, бGоблажeнне џ§е сeргіе, душaмъ нaшымъ спасeніе, и3 тэлесє1мъ здрaвіе, и3 мjру ми1ръ моли1твами твои1ми дaруй: да тS мн0жае въ пёснехъ величaемъ.

БGор0диченъ:

Q дв7о вLчце всепётаz, м™и хrтA бGа нaшегw! спаси2 вс‰ на тS надёющыzсz, и3 къ твоемY заступлeнію притекaющыz, и3 благочeстнw тS сyщую бцdу въ пёснехъ величaющыz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Днeсь сошeдшесz нбcнаz со земнhми рaдуютсz, и3 вёрныхъ совокуплє1ніz со свzщeнными, вкyпэ же и3 мон†хи, весeліz дух0внагw и3 дарHвъ чудeсъ твои1хъ и3сполнsютсz, прпdбне сeргіе, въ твоE њбрётеніе, слaвzще гDа.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Премyдрость v3постaсную, сл0во џ§ее присносyщное, врачA человёкwмъ хrтA р0ждшаz, дв7о пречcтаz, ћзвы и3 стрyпы сeрдца моегw2 и3сцэли2, лю6тыz и3 многоврeмєнныz, и3 страстн†z взыгр†ніz ўти1ши пл0ти моеS.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Ћкw ѕвэздA многосвётлаz * хrтA сlнца незаходи1магw, * зарsми твои1хъ добродётелей * всёхъ просвэщaеши, * блистaніемъ чудeсъ вс‰ концы2 њзарsеши, * бGоблажeнне и3 бGомyдре џ§е сeргіе, * вёрою чтyщихъ свzтyю пaмzть твою2, * и3 честн0е њбрётеніе мощeй твои1хъ, * въ пёснехъ свётлw почитaющихъ.

Двaжды.

Ћкw свэти1льникъ многосвётлый, * и3 болsщымъ врaчь преизрsдный, * и3 монaшескій пaстырь доброразсyдный показaлсz є3си2, * в0инству нaшему nрyжіе спасeніz, * и3 на враги2 побёда, * и3 всеS рwссjйскіz земли2 ўдобрeніе, * и3 молeбникъ вёренъ њ всёхъ, * вёрою и4мz твоE, сeргіе, призывaющихъ, * и3 люб0вію прaзднующихъ њбрётеніе честнhхъ мощeй твои1хъ.

Ћкw цвётъ бlгов0ненъ, * и3 кади1ло благоухaніz, * и3 ћкw бжcтвеннаz мmропол0жница, * зaпахъ мастeй твои1хъ * во вс‰ страны6 и3спущaеши, * и3 м0лніzми чудeсъ твои1хъ * лю1ди хrтоимєни1тыz просвэщaеши, * вёрою совершaющыz свzщeнную пaмzть твою2, * прпdбне и3 всеблажeнне сeргіе.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Днeсь вёрніи хrтоимени1тіи нар0ди сошeдшесz, рaдости и3сп0лнимсz, и3 ли1къ состaвльше, дух0внэ прaзднуемъ, во благонар0читое торжество2 прпdбнагw nтцA, во pалмёхъ и3 пёніихъ хrтY вопію1ще: ты2 проzви1лъ є3си2, вLко хrтE, послёднему р0ду нaшему, таковaго чудeсъ даровaтелz, вели1каго застyпника всеS земли2 рwссjйскіz: но, q прпdбне, и3 бGомyдре џ§е сeргіе! моли1сz прилёжнw хrтY бGу нaшему за всёхъ, вёрою и3 люб0вію тS почитaющихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна, t канHна прпdбнагw пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, ґпcлъ и3 ґллилyіа прпdбнагw. Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

6 июля: Преподобного Сисоя Великого.

Мёсzца тогHже въ ѕ7-й дeнь.

Прпdбнагw nц7A нaшегw сісHа вели1кагw.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Свётлw возсіS ћкоже с0лнце, прпdбне, * всепрaзднственнаz пaмzть твоS, * зарsми њблистaющи * твои1хъ добродётельныхъ дэsній, всебlжeнне, * и3 њзарsющи вёрныхъ мы6сли * сіsніемъ чудeсъ твои1хъ. * сію2 ќбw прaзднующе, рaдостнw тS чтeмъ, * и3 вёрнw ўблажaемъ, * монaхwвъ похвалA.

ЃгGлъ земнhй, * ћкоже другjй пожи1лъ є3си2, * воздержaніемъ тёло твоE ўвzди1лъ є3си2, пребогaте, * и3 бдёньми и3 пaмzтію смeртною всегдA поучazсz * бжcтвеннw, џ§е, * и3 возрастaz вели1кими восхождє1ніи * къ желaнію крaйнему. * тёмже вои1стинну прибли1жилсz є3си2 * въ сaмое то2 совершeніе.

Чyдо пaче ўмA, * во ўспeніи твоeмъ бhсть, * прпdбномyдре чудeсне, * внегдA ли1къ с™hхъ, џ§е, предстA внезaпу. * ћкоже бо с0лнце, мyдре, лицE твоE њблистA, * kвлsz блистaющій зрaкъ, * твоеS души2 чистотY, и3 ўвэрsюще всёхъ, * каковY кончи1ну получи1лъ є3си2.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ сісHе: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше: * люби1мэйшее чaдо: * чт0 ти с0нмъ воздадE безбlгодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне;

Тропaрь, глaсъ №:

Пустhнный жи1тель, и3 въ тэлеси2 ѓгGлъ, и3 чудотв0рецъ kви1лсz є3си2, бGон0се џ§е нaшъ сісHе, пост0мъ, бдёніемъ, моли1твою нбcнаz даров†ніz пріи1мъ, и3сцэлsеши нед{жныz, и3 дyшы вёрою притекaющихъ ти2: слaва дaвшему тебЁ крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

КанHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Страстьми2 ўмерщвлeна њживи1 мz, џ§е, моли1твами твои1ми, жи1зни нhнэ живyщихъ, со дерзновeніемъ мн0гимъ предстоS.

Желaніемъ, џ§е, бжcтвеннымъ рачeніе пл0ти tри1нувъ, послёдовалъ є3си2 люб0вію зовyщему, сісHе бlжeнне.

Зарю2 невещeственну, џ§е, внyтрь въ сeрдцы пріeмъ, просвэти1лсz є3си2, и3 всестрaстную мглY потреби1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz, въ бyри всёхъ сластeй њбуревaемаго, сп7са р0ждшаz, всёхъ тишинY, пренепор0чнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Пл0ть покори1лъ є3си2 п0мыслу крёпкw, прпdбне, дyшу же показaлъ є3си2 раб0ты страстнhz своб0дну.

Болёзньми твои1ми браздY душeвную, мyдре прпdбне, д0брэ дёлаz, клaсъ безстрaстіz и3 чудeсъ и3зрасти1лъ є3си2.

Въ мeртвость њдёzлсz є3си2 животв0рца хrтA, прпdбне, стопaмъ послёдуz: тёмъ возставлsти тебЁ и3 мє1ртвыz бlгодaть даeтъ.

БGор0диченъ:

Мёсто свzщeніz, и3 мhсленну, чcтаz, трапeзу, хлёбъ хrтA жи1знь всёхъ пріeмшую, поeмъ тS.

Сэдaленъ, глaсъ д7.

Воздержaніемъ житіE ўкраси1лъ є3си2, и3 ќды ўмертви1въ, побэди1лъ є3си2 страстн†z прирэв†ніz, сісHе блажeнне, и3 престaвилсz є3си2 къ бGу въ вёчный жив0тъ, ћкw дост0инъ наслёдникъ. тёмъ не престaй молsсz, спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплаz предстaтельнице и3 непобэди1маz, ўповaніе и3звёстное и3 непостhдное, стэно2 и3 покр0ве и3 пристaнище прибэгaющымъ къ тебЁ, приснодв7о чcтаz, сн7а твоего2 и3 бGа моли2 со ѓгGлы, ўмирeніе дaти мjрови, и3 спасeніе, и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Кrт0мъ сн7а твоегw2, бGоблагодaтнаz, јдwльскаz прeлесть всS ўпраздни1сz, и3 дeмwнскаz крёпость попрaсz. сегw2 рaди вёрніи по д0лгу тS при1снw поeмъ и3 благослови1мъ, и3 бцdу вои1стинну и3сповёдающе тS величaемъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Њдождeніемъ бlгодaти, џ§е, рёки чудeсъ и3сточи1лъ є3си2, t сквeрны њчищaz, вёрою, блажeнне, къ тебЁ притекaющыz.

Всен0щными мольбaми, и3 вседнeвными, прпdбне, сто‰ніи, дyшу пред8wчи1стивъ, трbцэ д0мъ сію2 показaлъ є3си2.

Въ пустhнzхъ ўдали1лсz є3си2, џ§е, бёгаz, и3 њжидaz тS спасaющаго, бlжeнне, t малодyшіz и3 њѕлоблeніz.

БGор0диченъ:

Несэк0мую г0ру тS дрeвле ґввакyмъ прови1дэ, всенепор0чнаz, и3зъ неsже бGъ kви1сz, и3 нaсъ и3стлёвшыz њбнови1лъ є4сть.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Хрaмъ трис0лнечнагw б9ествA бhвъ, страстeй кумjры твоеS души2 потреби1лъ є3си2.

Ўмертви1въ пл0ти твоеS мудровaніе, бGон0се, мє1ртвыz воскреси1лъ є3си2 дёйствомъ д¦а.

ДухHвъ нечи1стыхъ tгони1тель kви1лсz є3си2, џ§е: с™aгw бо д¦а чи1стое жили1ще бhлъ є3си2 ты2.

БGор0диченъ:

Сlнца р0ждши незаходи1маго, бцdе, всего2 просвэти2 њмрачeна мS страстьми2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Ки1та мhсленнагw всегуби1тельства и3збэжaлъ є3си2, воздержaніе, моли1тву, люб0вь немyтну, держaвное смирeніе, и3 люблeніе твeрдо, ко хrтY, џ§е, стzжaвъ.

БGъ тво‰ ћже къ немY напрaви стwпы2, си1льный си1льна ћвэ содёла, попирaюща ѕміє1въ и3 скорпjй главы6, бGон0се всеблажeнне.

Мановeніемъ є4же къ бGу, бGъ ћвэ бhлъ є3си2, ко свёту всeю люб0вію свётъ бhвъ, ѓгGлъ земнhй, бGон0се џ§е, нбcный же человёкъ.

БGор0диченъ:

МRjе, чи1стый дёвства сосyде, њчи1сти м0й ќмъ t страстнaгw њмрачeніz и3 и3сп0лни бlгодaти и3 прaвды сeрдце моE, всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Подвизaвсz, ѓгGлъ на земли2 ви1дэнъ бhлъ є3си2, њзарszй, прпdбне, помышлє1ніz вёрныхъ бGознaменьми всегдA. тёмже тS вёрою, сісHе, почитaемъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Всю2 д¦а зарю2 пріsлъ є3си2 ўм0мъ чи1стымъ, и3 свэти1льникъ вёрнw вопію1щихъ бhлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Двaжды.

Бжcтвеннымъ nгнeмъ воздержaніz попали1лъ є3си2 тeрніе грэх0вное, и3 къ свёту мhсленному прешeлъ є3си2, взывaz: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz, м™и сп7са, содержи1ма глубин0ю согрэшeній: и3 всsкіz врaжіz и3схи1ти ѕл0бы, да твоE спасaемь величaю заступлeніе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Непрестaнными прилэжS моли1твами и3 мольбaми, мрaкъ t души2 страстeй tгнaлъ є3си2, и3 ўмA твоегw2 зри1тельное њчи1стилъ є3си2. тёмже прозрёти прор0чески спод0билсz є3си2 б{дущаz, сісHе, благочeстнw воспэвaz: лю1діе, превозноси1те гDа во вёки.

ЃгGльски пожи1лъ є3си2 съ тёломъ, прпdбне, и3 проти6вныz побэди1лъ є3си2 полки2. тёмже въ невещeственнэй жи1зни, и3дёже ѓгGльскіz чи1ны, съ весeліемъ, џ§е, всели1лсz є3си2, съ ни1миже взывaеши: свzщeнніи восп0йте гDа, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Њлzдёвшую страстьми2 дyшу мою2 њчи1сти, твои1ми къ бGу свzщeнными моли1твами, и3 содержaщагw мS плэнeніz и3збaви, џ§е бGон0се, да пою2 чи1стw: џтроцы благослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Њсвzти1вшисz д¦омъ, пріsла є3си2 во ўтр0бэ твоeй содётелz человёческагw є3стествA, и3 сего2 несказaннw родилA є3си2, nтрокови1це чcтаz. є3г0же непрестaннw воспэвaюще поeмъ: џтроцы благослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Kви1сz чyдо стрaшное, въ сaмое врeмz ўспeніz твоегw2, пaче с0лнца твоемY лицY, џ§е, њблистaвшу, є3гдA пріид0ша ли1цы ѓгGльстіи, дyхъ тв0й пріeмлющіи, и3 свёту трис0лнечному приносsщіи.

Бжcтвенными, бlжeнне, добр0тами наслаждazсz, и3 причaстіемъ њбожaемь, и3 просвэщaемь свётлыми tтyду сі‰ніи, свэтон0сную твою2 вёрнw пaмzть чтyщыz, твои1ми мольбaми, мyдре, мрaчныz страстeй пaгубы и3збaви.

Прaведенъ, непор0ченъ, всsкагw њгребazсz ѕлA, џ§е, бhлъ є3си2, прпdбенъ, неѕл0бивъ, бGу послужи1въ въ прпdбіи: тёмже почи1ла є4сть трbца въ сeрдцэ твоeмъ, є3sже нhнэ kснёе наслаждaешисz свётлw, досточyдне.

БGор0диченъ:

T дёлъ tню1дъ во мнЁ спасeніz нёсть, всенепор0чнаz: проти1вною бо шeствуz стезeю, тмы2 и3сп0лнихсz. но свётъ t свёта нaмъ возсіsвшаz, просвэти2 и3 спаси1 мz, не прeзри менє2 лю1тэ погибaюща.

7 июля: Преподобных Фомы Малейского и Акакия, упоминаемого в Лествице.

Мёсzца тогHже въ з7-й дeнь.

Прпdбныхъ nтє1цъ нaшихъ, fwмы2, и4же въ малeи, и3 ґкaкіа, и4же въ лёствицэ.

Стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

БGосіsнна тS свэти1льника, џ§е, познaхомъ, * мhсленными зарsми њзарsюща мjръ, * и3 тмY tгонsща лукaвагw * дeмwнwвъ смущeніz. * тёмже свэтон0сную твою2 пaмzть * вёрнw прaзднуемъ, бlжeнне.

Свётелъ въ житіи2 дрeвле бhвъ, богaтствомъ и3 си1лою, * монaшескимъ џбразомъ, * препод0бне, њдёzлсz є3си2, џ§е fwмо2, * нищетЁ под0бzсz нaсъ рaди вопл0щшагwсz: * тёмже мн0гими тS даров†ніи њбогати1лъ є4сть.

Столп0мъ џгненнымъ зри1тельнw тS * бGъ настaви ко спасeнію, * џ§е, * къ ти1хому пристaнищу, * и3 къ горЁ безстрaстіz: * в0ду же твоeю моли1твою и3сточи1лъ є3си2, * и3 неви1дzщымъ є4же ви1дэти, * и3 хромы6мъ благотечeніе даровaлъ є3си2.

И$ны стіхи6ры с™aгw ґкaкіа, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Воздержaніемъ мyдрость плотскyю ўмертви1лъ є3си2, * и3 дyшу њживи1лъ є3си2 пост0мъ, * и3 добродётелей совершeніемъ. * tсю1дуже и3 kви1лсz є3си2 * ћкw жи1въ по кончи1нэ вои1стинну: ћкоже бо с0нъ вмэни1сz тебЁ смeрть, * къ бGу престaвльшусz, * и3 въ рyцэ дyшу прел0жшу є3мY, * ґкaкіе слaвне.

Страстeй ўспи1лъ є3си2 * жел†ніz, ґкaкіе, * бдёніе всен0щное ћкw стzжaвъ, * послушaніе и3 смирeніе, * поучeніе же бжcтвенныхъ писaній, * и3 сeрдце чи1сто, * и3 ќмъ несмущeнъ. * тёмже бhлъ є3си2 и3 пріsтелище д¦а с™aгw, * зари6 чудeсъ возсіsвъ концє1мъ.

Мірскaгw пристрaстіz * до концA возгнушaвсz, * безстрaстіz сосyдъ бhлъ є3си2: * въ любомyдріи же, слaвне, * дётельнымъ восхождeніемъ * возвhсилсz є3си2 къ самомY желaнію конeчному, * и3 ўзрёлъ є3си2 тaйнымъ видёніемъ * неви1димыхъ недомhслєнныz и3 бжcтвєнныz добрHты, * ґкaкіе всемyдре и3 блажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћже бGа невмэсти1маго * во чрeвэ твоeмъ вмэсти1вшаz, * чlвэколю1бнw чlвёка бhвша, * и3 нaше смэшeніе и3зъ тебє2 пріи1мша, * и3 њбожи1вша ћвэ, * не прeзри менE, всечи1стаz, нhнэ скорбsща: * но ўщeдри ск0рw, * и3 разли1чныz враждh же * и3 врeда лукaвагw свободи2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски ти2 вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

Тропaрь, глaсъ д7:

Б9е nтє1цъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ, но моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

КанHнъ прпdбнагw fwмы2.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3з8 раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Просвэщeніе бжcтвенныz благодaти, слaвне, въ души2 пріи1мъ, ћкw другjй є3гЂпетъ страстeй мглY њстaвилъ є3си2, и3 житіE пріsлъ є3си2 нбcное.

Свётелъ, џ§е, въ житіи2 бhвъ, на и3ноплемeнники воздви1глъ є3си2 неисчє1тны побBды, и3 монaшествовавъ прпdбнw, полки2 дeмwнwвъ побэди1лъ є3си2.

Воздержaтельнw врагY сплeтсz, пос0біемъ, прпdбне, бжcтвеннагw д¦а смири1лъ є3си2 сего2, и3 побёды съ небесE вэнeцъ пріsлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Е#ди1на бGа всёхъ сyщаго невмэсти1ма, тебЁ вмёстна бhвша за блaгость, породилA є3си2, nтрокови1це. є3г0же моли2, спасти2 пою1щыz тS.

И$нъ канHнъ прпdбнагw ґкaкіа, є3гHже краегранeсіе:

Ґкaкіа, и3зрsднаго послyшника, пёсньми пою2.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Неѕл0бнымъ нрaвомъ њбложи1всz, благоoбрaзную добродётелей стzжaлъ є3си2 добр0ту, хrт0ву в0льному послушaнію под0бzсz дaже до смeрти, всеблажeнне.

Ѕл0бы њбрэтaтелz посрами1лъ є3си2 безѕл0біемъ твои1мъ, терпёніемъ же, џ§е, и3скушeній тогw2 г0рдую и3 вознесeнную враждY къ земли2, всеблажeнне, смири1лъ є3си2.

Воздержaніемъ терпэли1внымъ, прпdбне, пред8wбучazсz, и3 страстeй tсэкaz нач†ла, безстрaстіz nдeждею ўкраси1лсz є3си2 п0слэжде, бlгодaтію бжcтвенною покрывaемь.

Ўкрёпль душeвное ўстроeніе терпёніемъ твeрдымъ, и3 д0блимъ, всеблажeнне, п0мысломъ по вс‰ дни6 терпёвъ мyченическій п0двигъ, и3 вэнeчникъ показaлсz є3си2.

БGор0диченъ:

Крёпость твори1тельнаz и3 пёніе, бGъ и3 гDь, и4же нaсъ рaди и3з8 тебє2 воплощeйсz и3 рождeйсz, прbр0чески ћкоже и3сaіа, пречcтаz, благовэсти2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Твои1ми прекл0ньсz бGъ мольбaми, рук0ю тS прbр0ка ќзъ и3збaви, и3 шeствовати благоизв0ли къ болёзненному трудY воздержaніz.

ЖитіS г0рькое њстaвивъ треволнeніе, ко пристaнищу приступи1лъ є3си2 воздержaніz и3 тишинЁ бжcтвеннэй, џ§е fwмо2, и3сп0лнивсz д¦а благодaтію.

Столп0мъ ї}лz, и3ногдA пустhню, всеблажeнне, проходи1ти настaвивый, столп0мъ тS џгненнымъ наставлsше, прови1дzй души2 твоеS благор0діе.

БGор0диченъ:

Златyю ћкw и4стиннw кади1льницу, и3 стaмну мaнны, и3 бжcтвенную г0ру, и3 палaту краснY б9ію, тS, дв7о, и3менyемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Всего2 тебE самaго творцY твоемY и3 бGу, прпdбне, возложи1въ, терпёлъ є3си2 томи1тельное ўничижeніе.

Зак0ннw страдaльческое терпёніе, воздeржниче, показaлъ є3си2 на земли2. тёмже тебЁ небeсное весeліе дадeсz.

Смирeніе и4стинно, долготерпёніе nпaсно держaлъ є3си2, терпёніе, воздержaніемъ съ послушaніемъ, пребlжeнне.

БGор0диченъ:

Всёхъ содётель зи1ждетсz, нaсъ рaди, пречcтаz, пл0ть пріeмъ њдушевлeну, и3зъ тебє2, прес™az бGоневёсто.

Кондaкъ ґкaкіа, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Мjръ њстaвль, хrтY послёдовалъ є3си2 t младeнства, премyдре ґкaкіе прпdбне, тогw2 подражaz в0льное смирeніе, низвeрглъ є3си2 г0рдостнаго мучи1телz: моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Kви1лсz є3си2, препод0бне, благоугоди1въ бжcтвенными дэ‰ніи, и3 житіeмъ чи1стымъ, наслёдіz спод0билсz є3си2 безпл0тныхъ, моли2 спасти1сz нaмъ.

Слaва, ґкaкіа, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Свётлостію вёры, и3 дётельнымъ свётомъ, kви1лсz є3си2 равноaгGленъ на земли2 вои1стинну, ґкaкіе всемyдре, показaлъ є3си2 мyжески крёпкое ўмA твоегw2, сокруши1лъ є3си2 нап†даніz страстeй пост0мъ. тёмже и3 по кончи1нэ, ћкw жи1въ kви1лсz є3си2, непобэди1ме.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2: и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

КrтобGор0диченъ:

На кrтё тz возвhшена ћкw ўзрЁ пречcтаz м™и твоS, сл0ве б9ій, м™рски рыдaющи вэщaше: что2 н0вое и3 стрaнное сіE чyдо, сн7е м0й, кaкw жи1знь всёхъ вкушaеши смeрти, њживи1ти мє1ртвыz хотS, ћкw милосeрдъ;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Воздержaніz пожeглъ є3си2 nгнeмъ бжcтвеннымъ тeрніе грэх0вное, и3 чудeсъ зарeю, џ§е, њблистaлъ є3си2.

Души2 твоеS џчи t страстнhz ти1ны њчи1стивъ, незрsщыz зBницы, џ§е, tвeрзлъ є3си2.

Сaмъ tчужди1лсz є3си2 мірски1хъ мzтeжей, бGон0се, и3 премjрную тишинY получи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz вLчце, ћже бGа безъ сёмене зачeншаz, напaстей и3 печaлей всёхъ и3збaви.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўмертви1въ, џ§е, мyдрость пл0ти твоеS, твою2 дyшу њживи1лъ є3си2, и3 прaвды вэнeцъ пріsлъ є3си2, зовhй, ґкaкіе: слaва си1лэ твоeй, гDи.

П0двиги дHлги пріeмлz, и4же по вс‰ дни6 терпэли1вное покaзовалъ є3си2 сопротивлeніе, џ§е. тёмже по смeрти ћкw жи1въ возопи1лъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Твeрдымъ ўм0мъ томлє1ніz за хrтA претерпёлъ є3си2, ґкaкіе блажeнне, сего2 помышлsz на кrтЁ пригвождeнна за спасeніе р0да нaшегw.

БGор0диченъ:

Чистёйши є3си2 нб7съ, и3 мhсленныхъ си1лъ, ћкw си1хъ зижди1телz, пречcтаz, р0ждши. тёмже ти2 зовeмъ: рaдуйсz, бцdе всепётаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2 и3н0гw б0га не знaемъ.

Руководsщаго тS къ пустhнzмъ благочeстнw и3мёлъ є3си2 и3лію2, џ§е, fесвjтzнина, kвлsющасz н0щію и3 тайноучaща бжcтвєннымъ тS, прпdбне.

Ћкw въ другjй карми1лъ, въ малeйскую г0ру, мyдре, всели1лсz є3си2, видёній бжcтвенныхъ наслаждazсz, и3 чудотворeній бlгодaть преслaвнw, блажeнне, пріeмлz.

Прострaннагw пути2 тёсный предпочитaz, дости1глъ є3си2 рaдостнw широтY раS: и3 дрeву жи1зненному, џ§е, невозбрaннw причащaешисz веселsсz.

БGор0диченъ:

Ўzзви1вшеесz прилHги врaжіими, чcтаz, ћкw ми1лостива, и3сцэли2 сeрдце моE, на кrтЁ пл0тію пригвозди1вшагосz неизречeннw р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Ты2 прпdбне, ћзвами мyжески ўранsемь, и3 біє1ніи по вс‰ дни6, терпS крёпкw, прпdбнw почи1лъ є3си2.

Течeніе д0брое скончaвъ, ґкaкіе неѕл0бный, трудHвъ своб0дный и3 болёзней воспріsлъ є3си2 пок0й.

Ќмъ тв0й чи1стымъ п0мысломъ њкормлsемь, ґкaкіе бGон0се, къ вин0вному всёхъ благополyчнw ўстреми1сz.

БGор0диченъ:

Ни ѓгGльскій ќмъ, ни человёчь м0жетъ ржcтвA твоегw2 сказaти: превосх0дитъ бо всsко постижeніе рaзума.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Въ пустhни безв0днэй всели1лсz є3си2, и3 моли1твъ њдождeніемъ твои1хъ, прпdбне, в0ду всебогaтну, вLку и3сточи1ти ўмоли1лъ є3си2.

Ћкоже ґвраaмъ дрeвле прaведный, во и4ну странY себE ўдали1лъ є3си2, и3 бGу прибли1жилсz, и3 въ зeмлю кр0ткихъ всели1лсz є3си2.

Монaхъ и4стиненъ бhлъ є3си2, и3 по погребeніи и3сцэлeній даров†ніz, џ§е fwмо2, трeбующымъ и3сточaеши си1лою дух0вною.

БGор0диченъ:

В0лею вс‰ содёлавый, въ ложеснA восхотёвъ неискусобрaчныz всели1сz, тлёніемъ недyговавшыz нетлёніемъ почести2 хотS, ћкw благосeрдъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Ўснyлъ є3си2 бlжeннымъ сн0мъ, блажeнне, и3 по смeрти kви1лсz є3си2 послyшаz, џ§е, вопрошaющихъ, ћкw не ўмирaетъ послушaніе и3мёzй.

Скончaвъ дHбрыz п0двиги, тезоимени1те, нетлённагw, бGомyдре, спод0билсz є3си2 вои1стинну безсмeртіz, и3дёже рaдуzсz вэнцы2 побёды воспріsлъ є3си2.

Бжcтвенное и3 д0брое и3 бGоуг0дное воздержaніе житіS твоегw2, блажeнне, мнHгіz ўтверждaетъ бжcтвеннымъ стрaхомъ, и3 желaніемъ бlгъ бyдущихъ, ґкaкіе.

БGор0диченъ:

Вои1стинну бцdу тS вёрою слaвимъ, ћкw бGа зачeншую, и3 р0ждшую сего2 неискусобрaчнw, соеди1ншасz и3зъ тебє2 пріsтныz с™hмъ хрaмомъ.

Кондaкъ fwмы2, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Вeлію побёду мyжески показaлъ є3си2, toнyдуже б9eственною люб0вію разгорёвсz, царS тлённаго и3 вс‰ кр†снаz преwби1дэлъ є3си2, на горЁ малeйстэй вселeніе соверши1въ, t неsже въ нбcнаz возшeлъ є3си2 къ цRю2 царeй, fwмо2: моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Џгнь страстeй воздержaніz рос0ю, џ§е, погаси1лъ є3си2, и3 просіsвъ ћкоже с0лнце добродётелей свётлостію, всёхъ вопію1щихъ просвэщaеши сердцA, блажeнне: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Слэпы6мъ є4же зрёти, и3 хромы6мъ, џ§е fwмо2, благотечeніе, скHрбнымъ и3збавлeніе, и3 болsщымъ и3сцэлeніе подаS си1лою хrт0вою, взывaлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Безм0лвнw твою2 соверши1лъ є3си2 жи1знь, џ§е блажeнне, нестzжaніемъ просвэщazсz, и3 воздержaніемъ ўкрашazсz, поS ўмилeніемъ сeрдца вLцэ, пребогaте: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Дв7о чcтаz, неискусобрaчнаz, бlгословeннаz, пaдающихъ и3справлeніе, согрэшaющихъ и3збавлeніе, спаси1 мz блyднаго, спаси2 сн7у твоемY зовyща: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Всёмъ желaніемъ ко вLцэ и3дhй, дос†ды и3 безчє1стіz, прпdбне, и3 ћзвы терпS, взывaлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

П0мыслъ тв0й вLчніz помышлsz стrти и3 распsтіе, и3 смeрти поучazсz, ўранsемь поsше: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Мeртвъ во гр0бэ по зак0ну ўмирaющихъ лежS безъ дыхaніz, глаг0лющему вэщaеши пaче є3стествA, ћкw не ќмерлъ є4смь, и3 взывaеши: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Ўмeршыz, и4мже, дв7о, держи1ми бёхомъ зак0номъ, жи1знь р0ждши и4стинную, возстaвила є3си2 зовyщыz: бlгословeна ты2 въ женaхъ, пренепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Стр†сти неудержи6мыz души2 воздержaніz ўзд0ю покори1въ, невещeствєннымъ ѓгGлwмъ ўпод0билсz є3си2, вопіS: п0йте дэлA ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Fесвjтzнина и3ліи2 послёдуz, преблажeнне, свzщeнному житію2, на г0ру возшeлъ є3си2 бесёдовати къ бGу, пост0мъ ќмъ њчищaz, поS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Кр0токъ и3 неѕл0бивъ ћвльсz, на земли2 кр0ткихъ живeши, бGомyдре, со всёми препод0бными и3 и3збрaнными поS: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Живhй сyщій и3ст0чникъ, ћкw в0ду жи1зни р0ждшаz, дyшу мою2 и3стazвшую грэх0внымъ плaменемъ, дв7о бцdе, нап0й, да тS слaвлю во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Крёпкимъ воздержaніемъ бGу тебЁ бhсть смэси1тисz, препод0бне: ќзъ тёла разрёшшусz, и3 пл0ть и3знури1вшу, и3 видёніемъ дётельнымъ, џ§е, зовhй: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Съ мyчєники хrтHвы сочетaемь и3 вчинsемь, непрестaннw, прпdбне, поS чlвэколю1бца, и3 молsсz њ нaсъ восхвалsющихъ тS и3 вопію1щихъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пострадaвъ зак0ннw на земли2, небeсный њбрёлъ є3си2 пок0й, рaдуzсz, препод0бне, со с™hми, и3 сопричaстникъ весeлію и3 рaдости и4хъ бhвъ, и3 взывaz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Воплощaетсz безпл0тный прeжде, содётель зи1ждетсz и3зъ тебє2, всенепор0чнаz: и4бо въ пречcтаz ложеснA тво‰ зашeдъ непостижи1мый, њписaніемъ плотски1мъ хотS њб8sтсz. тёмже вси1 тz благослови1мъ, марjе бGоневёсто.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Д¦омъ, џ§е, њбнищaвъ, нбcное цrтво воспріsлъ є3си2 со всёми и3збрaнными, слaвы неизречeнныz и3сполнsемь, и3 болёзней п0честь пріeмлz, fwмо2, воздaніz. сегw2 рaди тS вёрою и3 люб0вію ўблажaемъ.

Мощeй твои1хъ рaка вёрнw приступaющымъ и3сточaетъ и3сцэлeній рёки, стр†сти дyшъ потоплsющаz, и3 тэлeсъ болBзни teмлющаz, блажeнне fwмо2, моли1твенниче вёрою при1снw блажaщымъ тS.

Совокуплszсz съ прпdбныхъ свётлыми ли6ки, и3 сіsніемъ невечeрнимъ мhсленнw, џ§е fwмо2, њзарsемь, б9eственную твою2 пaмzть творsщыz просвэти2 вёрнw, и3 ўлучи1ти спасeніе моли1твами твои1ми спод0би.

БGор0диченъ:

Њблистaющаz всёхъ чудeсъ зарS твои1хъ, бGоблагодaтнаz чcтаz, страстeй и3 скорбeй teмлетъ мглY, и3 свётъ весeліz мhсленный простирaетъ, м™рь б9ію тS величaющымъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Ми1лостивнw вмэсти1лсz є3си2, џ§е, ко всsческихъ благодaтелю, неѕл0біz добр0тою ўкрашaемь, и3 красот0ю добродётелей сіsz: тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

Зак0ну повинyzсz вLчню, твою2 преклони1лъ є3си2 вhю монaшествующихъ борeнію, и3 побэдон0сецъ, џ§е, бhвъ, къ неѕл0бію дости1глъ є3си2 совершeнному, всеблажeнне.

Пёніе бGу возсылaти со безпл0тными спод0билсz є3си2 ћкw соблю1дъ џнэхъ житіE и3 чистотY: терпёніемъ же дёлъ мyчєникъ слaву пріsлъ є3си2.

Пріими2 t нaсъ, бGон0се, приноси1мое тебЁ пёніе t чи1ста сeрдца, и3 воздaждь мольбaми твои1ми согрэшeній њставлeніе и3 спасeніе, всечeстне.

БGор0диченъ:

Ћкw к0рень сyщую вои1стинну нетлёніz, тS, дв7о, вси2 вёрніи и3 ўтверждeніz хвалaми почитaемъ: тh бо v3постaсное безсмeртіе нaмъ родилA є3си2.

8 июля: Великомученика Прокопия. Блаженного Прокопия, Христа ради юродивого, Устюжского чудотворца. Явление иконы Пресвятой Богородицы во граде Казани.

Мёсzца тогHже въ }-й дeнь.

С™aгw великомyченика прок0піа:

Въ т0йже дeнь воспоминaніе знaменіz, ћвльшагwсz t їкHны прес™hz вLчцы нaшеz бцdы, честнaгw и3 слaвнагw є3S благовёщеніz, во грaдэ вели1цэмъ ќстюзэ:

И# с™aгw прок0піа, хrтA рaди ю3р0дивагw, ќстюжскагw чудотв0рца:

Въ т0йже дeнь kвлeніе џбраза прес™hz бцdы во грaдэ казaни.

Слyжбы и4хъ пи6саны по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры м§ника, на ѕ7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Съ нб7сE звaніе твоE, * ћкоже бhсть проповёднику kзhкwвъ, * прок0піе всеслaвне, * и3 просвёщсz мhслію, * тмY њстaвилъ є3си2 јдwльскую, * и3 свэти1льникъ вёрныхъ бhлъ є3си2, * бжcтвенными сі‰ніи честнhхъ твои1хъ пHдвигъ * њзарsz концы2 мjра, * слaва мyченикwвъ и3 похвалA.

Воздержaніемъ пeрвэе * плотск†z взыгр†ніz њбуздaвъ, * п0слэжде къ страдaнію * мужемyдреннw tлучи1лсz є3си2, * всеблажeнне прок0піе, * не пощадёвъ пл0ти си1лою дyха. * тёмже всsкъ претерпёлъ є3си2 * ви1дъ мучeній, * вэнцен0сецъ къ вы6шнимъ любостоsніємъ востeклъ є3си2.

Воев0да ћкw непобэди1мь, * кrт0мъ воwружи1всz, * тHки кр0вными * вси2 си1лу сопроти1вныхъ погрузи1лъ є3си2, * и3 т{чи и3сточи1лъ є3си2 и3сцэлeній богaтнw, * t и3стHчникъ и3зливaz, * досточyдне, спаси1тельныхъ, * и3 всёхъ напаsz, * плaменемъ страстeй содержи1мыхъ, бGодохновeнне.

И$ны стіхи6ры, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Ћкw пavла пeрвэе * съ нб7сE тS призвA * ї}съ и4стина, * прок0піе преслaвне: * є3мyже благодyшнw, блажeнне, вёровавъ, * nтeческую прeданую лжY * и3 безб0жную лeсть њстaвилъ є3си2: * и3 рaдуzсz tлучи1лсz є3си2 къ болёзнєннымъ трудHмъ, * совершeннагw страдaніz * просвёщсz мhслію.

Трез{бцы стрyжемь, * и3 nгнeмъ и3знурsемь, * и3 въ темни1цэ затворsемь, пребhлъ є3си2 непрел0женъ, * ко предлежaщымъ б9eствєннымъ воздаsніємъ * просвэщeннымъ п0мысломъ * предзрS, мyчениче многострадaльне. * тёмже тS вэнчA вэнцедaвецъ хrт0съ, прок0піе, * п0двиги скончaвшаго * и3 вёру соблю1дшаго.

Џбразомъ страдaніz, є4же пл0тію пріsтъ, * ї}съ ўлови1лъ тS є4сть, * добр0ты, прок0піе, вожделёвъ и4скреннw, бжcтвенныz души2 твоеS: є4йже ўдиви1шасz врази2 терпёнію и3 свётлости. * тёмже тS ўблажaемъ * со страдaвшими съ тоб0ю, слaвне: * съ ни1миже проси2 њставлeніе лю1тыхъ пою1щымъ тS.

Слaва, глaсъ ѕ7:

ПросіS днeсь слaвнаz пaмzть твоS, прок0піе многострадaльне, созывaющи нaсъ празднолю1бцєвъ ко благохвалeнію и3 слaвэ хrтA бGа нaшегw. тёмже и3 притекaюще къ рaцэ мощeй твои1хъ, и3сцэлeній даров†ніz пріeмлемъ: и3 вэнчaвшаго тS сп7са хrтA воспэвaемъ во вёки, непрестaннw слaвzще.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Ѓгнца своего2 * ѓгница несквeрнаz дрeвле * и3 непор0чнаz вLчца * на дрeвэ кrтнэмъ ћкw ўзрЁ, * м™рски восклицaше, * и3 дивsщисz вопіsше: * чaдо сладчaйшее, * что2 зрёніе сіE н0вое и3 преслaвное; * кaкw с0нмъ безблагодaтный * суди1щу пілaтову предадe тz, * и3 њсуждaетъ на смeрть * животA всsческихъ; * но воспэвaю твоE неизречeнное, сл0ве, снизхождeніе.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

[Прок0піа хартофmлaxа] Тaйными сі‰ніи пресвётлыz трbцы њзарsемь, мyчениче прок0піе доблемyдренне, положeніемъ б0гъ бhлъ є3си2, њбожaемь причaстіемъ. тёмже вёрою творsщыz тв0й свэтон0сный прaздникъ, t напaстей многоoбрaзныхъ спасaй твои1ми моли1твами.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

ТS ви1дzщи пригвождaема * на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ д7:

М§никъ тв0й, гDи, прок0пій во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени џба канHна nктHиха безъ м§ничнwвъ. И# с™aгw на ѕ7.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Богaтыми сі‰ніи д¦а њбліsнъ, свэтон0сный сeй, и3 честнhй прaздникъ тв0й чтyщыz, страстeй мглы2 и3збaви и3 напaстей, мyчениче прок0піе.

Звaніе не t человBкъ бhсть твоE, прок0піе, но съ нб7сE ћкw пavла пeрвэе хrт0съ ўлови2, страстeй свои1хъ свидётелz всеи1стиннаго тS содёлавъ.

В0инствомъ тлённымъ, премyдре, на вBчнующаz ћкw смhсленъ премэни1въ, и3 смeртнаго царS на безсмeртнаго, и3 цrтвіе нетлённое тебЁ подавaющаго, прок0піе.

БGор0диченъ:

Е#стеств0мъ содётелz родилA є3си2, нaсъ њбожи1вшаго пaче ўмA соединeніемъ и4стиннымъ, бцdе препётаz: є3г0же моли2, просвэти1ти пою1щыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

ПосредЁ кrтA преслaвнw хrт0съ тебЁ kвлsетсz, научaz ћвэ, є4же къ нaмъ схождeніе, и3 тS къ страдaнію призывaz.

Хрaмъ и3 ст0лпъ воздви1глъ є3си2 тебE самaго бжcтвенному д¦у, рeвностію дыхaz б9іею: хрaмы и3 безд{шныz и3стукaны дє1мwнскіz низложи1лъ є3си2, мyчениче прок0піе.

Совлeклсz є3си2 к0жныхъ ри1зъ строгaніемъ, нетлёніz же nдeждею њдёzвсz, прок0піе: и3 многок0зненнаго, мyчениче, њбнажи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#збaви мS всsкагw прил0га сопроти1внагw ѕмjz, м™и дв7о чcтаz, и3 сeрдце моE просвэти2, вёрою тS слaвzщагw, пренепор0чнаz.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Ћкw пavла пeрвэе хrт0съ съ нб7сE, прок0піе мyдре, тS зовeтъ къ вёрэ, добр0ту бжcтвенную провёдый сeрдца твоегw2. тёмже пострадaлъ є3си2 мyжески, проповёдаz стrти, и3 тогw2 къ человёкwмъ, преблажeнне, сошeствіе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй и3 лю1тыхъ њбстоsній всёхъ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщихъ, и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Превознесeннаго держaвою нечeстіz г0рдаго мучи1телz, ко вLцэ бжcтвенными воззрBніи взывaz, разрази1лъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Kвлsетсz въ темни1цэ тебЁ затворeну и3збaвитель, прок0піе, дeрзости наполнsz тS, сіsніемъ же просвэщaz тS, и3 звaніе сугyбо твоемY предспёzнію подаS.

Бlгодaтію бжcтвенною просвэщeно зрsще твоE лицE невёріz мрaкомъ покровeнніи, свётъ вёры бжcтвеннымъ мановeніемъ пріeмлютъ.

БGор0диченъ:

Њтzгчeна сн0мъ ўнhніz, къ покаsніz ќтру мS твоeю неусhпною, вLчце, воздви1гни моли1твою, и3 спаси1 мz є3ди1на сп7са р0ждшаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы твоеS, хrтE, но мы2 тS, є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

Свётомъ словeсъ твои1хъ в0инство бGопок0рное привeлъ є3си2 хrтY, мучeніz кр0вію наслёдствовавшее, съ тоб0ю, прок0піе, цrтво недви1жимое.

Сmгкли1тства kви1шасz вhшнzгw прич†стницы, жєны2 сmгкли6тскіz, и3 р0да свётлости tрeкшесz, и3 ўмрeти и3зв0лиша по тебЁ, сл0ве безсмeртне.

Nгнeмъ распалsеми бжcтвеннымъ дyшы, њпалsемагw и3 нещaднw жег0магw тёла пренебрeгше, ±же твоE возжелёвшыz цrтво, многоми1лостиве.

БGор0диченъ:

Зачeнши родилA є3си2 бGа є3мманyила, на њбновлeніе человёкwмъ, прес™az, чcтаz, пл0ть бhвша:є3г0же при1снw моли2 спасти2 дyшы нaшz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

И#сточaz тв0й медот0чный љзhкъ ўчє1ніz медотHчнаz, и3 г0рести безб0жіz вои1стинну и3збaви, благопок0рнw тебЁ притекaющыz, мyчениче прок0піе.

Мaтерь благочeстіе, мyчениче, стzжaвъ, ѕлочeстіz и3з8имaеши, твою2 по пл0ти честнyю мaтерь, и3 прив0диши нбcному nц7Y страдaніz рaди.

Лани6ты стружA желёзомъ мучи1тель, п0мысла твоегw2 твeрдости, мyчениче, не поколебA, водружeнагw люб0вію, стrти пл0тію претерпёвшагw.

БGор0диченъ:

С™aго с™hхъ неизречeннw родилA є3си2, прес™az дв7о, вBрныz при1снw њсвzщaющаго и3 мyченичєскіz ли1ки со ѓгGлы совокуплsющаго.

Кондaкъ, глaсъ в7: Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Рeвностію ко хrтY бжcтвенною распалaемь, и3 кrтA крёпостію њграждaемь, врагHвъ шатaніе и3 дeрзость низложи1лъ є3си2, прок0піе, и3 честнyю цRковь возвhсилъ є3си2, вёрою преуспэвaz, и3 просвэщaz нaсъ.

Јкосъ:

ЎстA рaзума мнЁ подaждь, пребезначaльне сл0ве, хотsщу пёти твоего2 nрyжника прок0піа: и4маши бо богaтство милосeрдіz неизчeтно, хrтE м0й, пучи1ну твои1хъ судeбъ: да и3 ѓзъ душeвнагw мрaка њчи1щусz, ўмa же всsку сквeрну tмhвъ, хрaмъ свzщeніz дёлы бжcтвенными твои1ми бyду, и3 достHйнаz пою2 мyченику, вёрою преуспэвaz, и3 просвэщaz нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Тsжестію џлова твоeй вhи сокрушaемэ, мyчениче, не чyлъ є3си2: носи1ти бо и4го на вhи возжелёлъ є3си2 прелeгкое, за милосeрдіе нaмъ примёшшагwсz.

Бlгодaть свhше и3сцэлeній пріeмъ, недyги teмлеши, мyчениче, и3 лук†выz tгонsеши дyхи, вопіS: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Многоoбр†зныz t вр†гъ ћзвы пріeмлz, бlжeнне, и3 nгнeмъ њпалsемь, твeрдостнэ нечeстіе попали1лъ є3си2, бlгословeнъ є3си2, вопіS, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

T дв7ы нетлённыz пaче є3стествA раждaетсz сл0во, и4же сл0вомъ вс‰ содэвazй, безсловeсіz хотS и3збaвити в0льное славосл0вzщыz тогw2 сни1тіе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свэщaми њпалsемь лю1тэ, nстнh же подбодaемь, и3 лBтнымъ рaнамъ строгaніе пріeмлz, и3 болёзнуz ѕэлw2, мyчениче, взывaлъ є3си2: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Твоeю десни1цею тє1мнаz дeмwнwвъ ли1ца, бlжeнне, зауши1лъ є3си2: сію1 бо на ќгліе горsщее, слaвне, њпали1тисz положи1лъ є3си2, беззак0нному мучи1телю противлszсz, и3 взывaz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Кaменz хrтA незhблема, всебlжeнне слaвне, и3мёz њсновaніе, кaменіемъ, прок0піе, рaдовашесz сyровw њтzгчавaемь, къ нетsжцэй тS рaдости њблегчaетъ, вопію1ща: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

СE вси2, nтрокови1це, р0ди, ћкоже прореклA є3си2, тS ўблажaютъ, бGа бlжeннаго р0ждшую, бlжeнны содэвaющаго, и5же повелёніємъ є3гw2 послёдующыz вёрнw, и3 вопію1щыz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Возжелённый тебЁ получи1вшу конeцъ, велемyдреннw преклони1лъ є3си2 бGу вhю, ўдaренъ же бhвъ мечeмъ, ћкоже на колесни1цу твоeю всёлъ є3си2 кр0вію, и3 къ немY, мyчениче, востeклъ є3си2.

Т0чиши рёки и3сцэлeній, и3ст0чникъ бhвъ чудeсъ, ўставлsеши же плaмень страстeй, дє1мwнскіz же погружaеши полки2, всеси1льною д¦а бжcтвенною крёпостію, досточyдне.

Всесвzтyю твою2 пaмzть рaдостнw творsщыz, всsкагw прещeніz, всsкагw же недyга и3 всsкіz бэды2 спасaй, прок0піе, къ зижди1телю бGу свzщeнными твои1ми мольбaми.

БGор0диченъ:

Свётъ нaмъ возсіS, nтрокови1це, t свэтон0сныz твоеS ўтр0бы, создaтель с0лнца и3 ѕвёздъ, и3 всsкіz твaри: є3г0же прилёжнw моли2, просвэти1ти пою1щыz тS.

Свэти1ленъ:

Съ нб7сE, ћкw пavлу, бhсть тебЁ звaніе, є3мyже тезоимени1тнw преспэвaz, прок0піе, гDеви ли1ки мyчєникъ привeлъ є3си2: съ ни1миже м0лиши њ хвaлzщихъ тS.

БGор0диченъ:

Свётъ р0ждшаz, дв7о, и4же t свёта нерождeнна, незаходи1маго свёта, твои1ми неусhпными моли1твами наставлsющи не престaй, тS пою1щыz, м™и приснодв7о.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7 Глaсъ в7. Вmзантjево:

Ћкw преуспэвaz въ бз7э, њ всёхъ моли1сz, страстон0сче, преуспэвaти въ нeмъ, мyченикwмъ похвало2, вели1кій прок0піе, ћкw дерзновeніе и3мёz къ немY, и3 тогw2 прест0лу при1снw предстоS въ бGоизрsдныхъ стезsхъ, и3 бжcтвенныхъ дэsніихъ благоугождaющихъ є3мY, и3 тS блажaщихъ.

Глaсъ G. Гeрманово:

Ю$ношескимъ в0зрастомъ подвизazсz, ћкоже бжcтвеннэйшій пavелъ, свhше бжcтвенное даровaніе пріsлъ є3си2: и3 лю1тагw борцA дeрзость всеoрyжествомъ кrтA низложи1лъ є3си2, мyченикwмъ похвало2, страстон0сче прок0піе, њ нaсъ ко гDу моли1сz, спасти2 дyшы нaшz.

Глaсъ д7. Кmпріaново:

ХвалA бGу t брeнныхъ ўстeнъ прин0ситсz, въ бжcтвеннэй пaмzти твоeй, прок0піе многострадaльне: тh бо kви1лсz є3си2 и3зрsдный в0инъ сл0ва вёры, побэди1въ въ трудёхъ јдwльскіz зрaки: и3 нhнэ просвэти1лсz є3си2 свётомъ трbческимъ, њзарsz н†ша помышлє1ніz, моли1твами твои1ми.

Глaсъ є7:

ЦRковь днeсь њдёzвшисz держaвою твоeю, мyчениче хrт0въ, весели1тсz: и3 твою2 всеизрsдную пaмzть по достоsнію благохвaльнw взывaетъ, почитaющи: рaдуйсz, и4же пavлу поревновaвый, и3 кrтъ хrт0въ взeмъ, и3 сBти сокруши1лъ є3си2 чуждaгw: рaдуйсz, мyченикwвъ похвало2, прок0піе многострадaльне: њ нaсъ ко гDу не престaй молsсz, ћкw дерзновeніе и3мёz, страдaльцєвъ ўкрашeніе.

Слaва, глaсъ д7:

Червлени1цею кровeй мучeніz твоегw2, ўкраси1вшисz цeрковь б9іz, с0лнєчныz зари6 и3спущaетъ, прок0піе многострадaльне: кrт0мъ бо воwружи1въ себE, и3 ўмрeти по хrтЁ желaz доблемyдреннw ко њполчeнію чуждaгw супроти1ву стaлъ є3си2, и3 посрами1въ ўмышлє1ніz беззак0нныхъ, побёдный в0инъ ћвльсz хrт0въ. тёмже м0лимъ тS, ћкw и3мёz дерзновeніе къ немY, мyченикwвъ ўкрашeніе, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Ћкw д0блz:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца ви1дzщи пречcтаz, * и3 рeбра и3скопавaема копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій: * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

На стіх0внэ nктHиха. Тaже глаг0лемъ припёвъ: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. И# поeмъ стіхи1ру, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, вси2 земнjи концы2, дух0вный ли1къ состaвимъ, пёніемъ трyбный глaсъ воспріи1мше, и3 благод†рныz пBсни принесeмъ, глаг0люще: рaдуйсz, хrт0въ в0ине, мyчениче прок0піе: люб0вію бо сегw2 пострадaлъ є3си2, блажeнне: рaдуйсz, и4же тёло tдaвъ на р†ны лю6тыz за вёчную и3 блажeнную вои1стинну жи1знь: рaдуйсz, несhтною душeю наслаждazсz непрестaннw, ћкw џбщникъ хrтA бGа нaшегw. тёмже њ творsщихъ вёрою слaвную пaмzть твою2 моли2, и3збaвитисz всsкагw гнёва и3 тли2 и3 мучeніz.

Слaва, глaсъ }.

Ћкоже пavелъ звaніе t бGа пріeмъ, мyчениче прок0піе, и3 преуспэвaz въ бз7э кrтA желaніемъ, мучи1телей ѕлочє1стіz и3 мучє1ніz вс‰ мyжественнw посрами1лъ є3си2. тёмже и3 до кр0ве противостaлъ є3си2 ко грэхY, къ неви6димымъ врагHмъ подвизazсz: и3 м0лишисz непрестaннw и3збaвителю и3 бGу, даровaти вселeннэй ми1ръ, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Мyчєницы гDни:

Не терплю2, чaдо, ви1дzщи тS на дрeвэ ўснyвша, б0дрость всBмъ подаю1щаго, ћкw да дрeвле преступлeніz плод0мъ, сн0мъ поги1бельнымъ ўснyвшымъ, бжcтвенную и3 спаси1тельную б0дрость подaси, дв7а глаг0лаше плaчущисz, ю4же величaемъ.

На літургjи: бlжє1нна nктHиха, и3 t канHна с™aгw пёснь G-z. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ къ тімоfeю, зачaло с§в. Ґллилyіа, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ: Е#ђліе матfeа зачaло lf. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Слyжба с™aгw бlжeннагw прок0піа, хrтA рaди ю3р0дивагw, ќстюжскагw чудотв0рца.

Вeчеръ, Бlжeнъ мyжъ: На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Бlжeнне прок0піе бGомyдре, * чи1стаz твоS душA * правовBрнымъ смhсломъ сіsющи, * њблистaющи добродётелей свэтлостьми2, * њзарsетъ вёрныхъ и3сполнeніе, * бэс0вскую тмY tгонsщи: * тёмже ћкw причaстника тS * невечeрнэй благодaти * ўблажaемъ благочeстнw вси2, досточyдне.

И#мёz дyшу ми1лостивну, * и3 чи1стъ п0мыслъ, и3 сeрдце б0дро, * вёру неблaзнену, и3 люб0вь вои1стинну нелицемёрну, * t земли2 престaвилсz є3си2 къ нбcнымъ, * и3 съ ли1ки прaведныхъ водворsешисz. * тёмже тS почитaемъ свzщeнными пёсньми, * и3 благочeстнw вси2 слaвимъ, * досточyдне прок0піе.

Бжcтвенными ўчє1ніи ўкрэплszсz, * стр†сти плwтскjz t души2 tгнaлъ є3си2, * и3 с™ёй трbцэ селeніе преwчищeное бhлъ є3си2. * тёмъ къ бжcтвеннэй жи1зни престaвилсz є3си2, * бGу соблюдaющу нhнэ * невреди1мо твоE блажeнное тёло, * бжcтвеннымъ суд0мъ, * и4мже сaмъ вёсть, * прославлszй тS ћвэ, прок0піе.

Слaва, глaсъ №:

Ћкw течeніе д0брэ скончaвшему, и3 вёру соблю1дшему непор0чну, и3 враги2 безплHтныz терпёніемъ свои1мъ попрaвшему, возложи1сz на честнhй тв0й вeрхъ побёды вэнeцъ пресвётелъ, t руки2 вседержи1телz бGа, є3гHже рaди мjръ и3 ±же въ нeмъ сyєтства преwби1дэлъ є3си2: тёмъ и3 свzтaz твоS чи1стаz душA на нб7сA востечE рaдующисz, прaведныхъ же ли1цы срэт0ша тS веселsщесz, и3 нбcнаz селє1ніz свётлw воспріsша: блажeнное же и3 честн0е тёло твоE на земли2 пребывaетъ нетлённо, вBрнымъ подавaz и3сцэлeніе. тёмже вёрою прaвою и3 тeплымъ желaніемъ, свzт0му твоемY гр0бу припaдающе, бGомyдре, прок0піе, пр0симъ и3спроси1ти ў хrтA бGа нaшегw, грaду твоемY непоколеби1му и3 безмzтeжну пребhти t навBтъ врaжіихъ, и3 погaнскагw нашeствіz, nтeчеству нaшему побёды на враги2, ўмирeніz мjру, и3 спасeніz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ воскрeсенъ. Вх0дъ. Свёте ти1хій: Прокjменъ днE. Чтє1ніz G. Сегw2 мёсzца въ пsтый дeнь.

На літjи стіхи6ры, глaсъ в7:

Ю#р0дствомъ премyдрости дости1гъ глубинY, преблажeнне, и3 р†йскаz селє1ніz наслёдивъ, и3 нhнэ веселsсz съ ли1ки првdныхъ, и3 чeсти зрS вLчніz добр0ты, и3 со ѓгGлы предстоS с™ёй трbцэ, поминaй, блажeнне, всегдA чтyщыz пaмzть твою2.

Тёснымъ шeствовавъ путeмъ, дости1глъ є3си2 рaйскіz широты2, нhнэ же и3зрsднэ наслаждazсz нбcныz пи1щи, и3 вэнцeмъ страдaніz вэнчaлсz є3си2 t руки2 вседержи1телевы. є3г0же нhнэ моли2, блажeнне прок0піе, њ є4же сохрани1тисz грaду твоемY t вр†гъ ненавётну, и3 душaмъ нaшымъ даровaти вeлію ми1лость.

Лeгкостію кри1лъ прелетёвъ t многомzтyщагw, и3 треволновaтельнагw мjра, и3 внЁ бyрнагw пристaнища дости1гъ, заступaz t напaстей вс‰ призывaющыz тS вёрнw, покрывaй, преблажeнне, и3 нaсъ притeкшихъ въ хрaмъ тв0й. q преблажeнне прок0піе! спаси2 стaдо твоE моли1твами твои1ми ко гDу.

Ћкw с0лнце свэтозaрно, добродётельнагw рaди житіS твоегw2, повсю1ду просіsлъ є3си2. хрaму ќбw, и3дёже лежaтъ честны6z тво‰ м0щи, ћкоже цaрскую и3мyщу ќтварь, грaду же ќбw всю1ду ћкw трубЁ велеглaснw вопію1щу и3 хвaлzщусz, и3мёющу въ себЁ процвётша чудeсъ и3ст0чника неисчерпaемаго, и3 и3з8oби1льнw всBмъ подавaюща богaтнw даров†ніz чудeсъ. q преблажeнне, и3 чудон0сче прок0піе! и3спроси2 моли1твами твои1ми ў хrтA бGа, є4же даровaти nтeчеству нaшему пос0біе на вaрвары, и3 и5же твоE прaзднество творsщымъ чeстнw, њчищeніе и3 спасeніе душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ }:

Добродётелей твои1хъ, бGомyдре, и3справлє1ніz ўzсни1ша вёрныхъ сердцA: кт0 бо слhшавъ безмёрное твоE смирeніе, и3 терпёніе, не ўдиви1тсz; є4же ко всBмъ кр0тость и3 безѕл0біе, къ скорбsщымъ ми1лованіе, и3 къ сyщымъ въ бэдaхъ ск0рое поможeніе, въ пyть шeствующымъ благ0е поспэшeніе, и3 къ плaвающымъ немzтeжное пристaнище: вс‰ бlголёпнw предвари2, досточyдне прок0піе, и3 нhнэ неувzдaемымъ њдёzвсz вэнцeмъ t руки2 вседержи1телz бGа. є3г0же моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме Е#vфрafовъ:

Д0мъ и3 жили1ще * д¦а прес™aгw, * премyдре прок0піе, бhлъ є3си2. * тёмже и3 нaсъ д0мы тогw2 содёлай, * свzтyю твою2 пaмzть почитaющихъ.

Стjхъ: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2.

ЖитіE твоE ћкw с0лнце * въ сердцA вёрныхъ возсіS, * чудeсъ зарю2 и3спущaz: * тёмже и3 нaсъ свётомъ невечeрнимъ њзари2, * всечестнyю твою2 пaмzть почитaющихъ.

Стjхъ: Првdникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Не престaй молsсz, прок0піе, * њ при1сныхъ твои1хъ рабёхъ, * и5хже дух0внымъ твои1мъ житіeмъ просвэти1лъ є3си2, * да вси2 честн0е твоE ўспeніе * веселsщесz почитaемъ.

Слaва, глaсъ т0йже: Самоглaсенъ:

Свётомъ разyмнымъ t бGа просвэщeнъ, мірскaгw пристрaстіz tбёглъ є3си2, бyйство хrтA рaди стzжaвъ: тёмъ грaда нaшегw ќстюга застyпникъ бhвъ, въ нeмже чи1стымъ и3 непор0чнымъ житіeмъ гDеви ўгоди1лъ є3си2, и3 мнHгіz лю1ди ўдиви1лъ є3си2 чудесы2, бGоблажeнне прок0піе: но и3 нhнэ и3мёz дерзновeніе ко вLцэ всёхъ хrтY бGу, моли2 њ вёрою творsщихъ всечестнyю пaмzть твою2, и3 притекaющихъ со ўсeрдіемъ къ чудотв0рному гр0бу твоемY, и3збaвитисz страстeй, душeвныхъ же вкyпэ и3 тэлeсныхъ, и3 всsкихъ бёдъ и3 скорбeй, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Тропaрь, глaсъ д7:

Просвэти1всz бжcтвенною бlгодaтію, бGомyдре, и3 вeсь рaзумъ въ сeрдцы, t сyетнагw мjра сегw2 къ зижди1телю неукл0ннw возложи1лъ є3си2, цэломyдріемъ и3 мн0гимъ терпёніемъ, во врeменнэй жи1зни течeніе д0брэ скончaвъ, и3 вёру соблю1лъ є3си2 непор0чну. тёмже и3 по смeрти kви1сz свётлость житіS твоегw2: и3сточaеши бо чудесє1мъ и3ст0чникъ неисчерпaемый вёрою притекaющымъ ко свzт0му твоемY гр0бу, прок0піе всеблажeнне, моли2 хrтA бGа, да спасeтъ дyшы нaшz.

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }:

T ю4ности ћкw свэти1льникъ возсіsлъ є3си2, бlжeнне, ѕёльнымъ воздержaніемъ ўмертви1лъ є3си2 плотск†z взыгр†ніz: тёмъ и3 на высотY востeклъ є3си2 бGоразyміz, преслaвне, пожи1въ въ мjрэ бGоуг0днw, посрами1лъ є3си2 бэсHвскаz њполчє1ніz, прок0піе всеблажeнне. сегw2 рaди вопіeмъ ти2, моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Помышлє1ніz нечи6ста, и3 ўстны2 льсти6вы, дэлa же мо‰ вс‰ њсквернє1на, и3 что2 сотворю2; кaкw ўсрsщу судію2; вLчце дв7о, моли2 сн7а твоего2 и3 зижди1телz и3 гDа, ћкw да въ покаsніи пріи1метъ дyхъ м0й, ћкw є3ди1нъ бlгоутр0бенъ.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7:

Бhлъ є3си2 безд0менъ на земли2, бGомyдре прок0піе, всsко њѕлоблeніе претерпэвaz, дHбрыz дётєли, ћкоже fmміaмъ благов0ненъ, и3 жeртву бlгопріsтну бGу принeслъ є3си2. тёмъ нhнэ на нб7си2 дерзновeніе стzжaвъ къ немY, моли2 даровaти согрэшeній њчищeніе вёрою хвaлzщымъ свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }:

Ћкw врачA премyдра, и3 ўг0дника гDнz благопріsтна, къ чудон0сному твоемY гр0бу прикасaющесz, бGомyдре, сошeдшесz люб0вію и3 вёрою, во pалмёхъ и3 пёніихъ возрaдуемсz слaвzще хrтA, таковyю благодaть тебЁ даровaвшаго и3сцэлeній, прок0піе всеблажeнне. моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти, вёрою и3 люб0вію прaзднующымъ всечестнyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ТS м0лимъ, пречcтаz, предстaтельницу нaшу: смущaємыz въ печaлехъ не прeзри до концA поги1бнути рабы6 тво‰, но ўскори2 и3з8sти нaсъ настоsщагw гнёва и3 печaли, q бGорaдованнаz прес™az чcтаz! тh бо нaмъ є3си2 стэнA и3 п0мощь неwбори1ма.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Е#ђліе матfeа, зачaло м7г. По н7 pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Человёче б9ій, вёрный рaбе, ўг0дниче хrт0въ, соверши1телю тогw2 бжcтвенныхъ повелёній, мyже ди1вный въ чудесёхъ, ст0лпе и3 ўтверждeніе грaда нaшегw, цrтвіz нбcнагw наслёдниче, бGоблажeнне прок0піе, дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, не престaй моли1тисz њ душaхъ нaшихъ.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 с™aгw прок0піа на }.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть: препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Высоко2 житіE и3мёz, и3 восхождє1ніи бжcтвенными вeсь свётелъ бhвъ, просвэщeніе ми2 и3спроси2 похвалsющу честны6z тво‰ п0двиги, и4миже д0брэ пожи1въ, получи1лъ є3си2 и4хже надёzлсz є3си2, бlжeнне прок0піе.

Мmроух†ннаz любS ўчє1ніz, и3 во чтeніи с™hхъ писaній ўпражнszсz, сластeй ўклони1лсz є3си2, бlжeнне, смрaдныхъ и3 безчeстныхъ: и3 њблагов0нилсz є3си2 бжcтвенными даровaньми ўдобрszсz.

Дремaніе вёждома t души2, бlжeнне, tгнaлъ є3си2, бдS и3 бGу приединэвazсz всен0щными сто‰ніи, непрекл0ненъ нyждами є3стeственными: тёмже ко дню2 невечeрнему прешeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw черт0гъ њдушевлeнный б9ій и3 кади1льницу разyмнагw и3 свэтон0снагw ќглz, приснорaдованную блажи1мъ бцdу, зовyще: рaдуйсz, ходaтаице спасeннагw воззвaніz.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Глаг0лwмъ животHчнымъ внимaz, и3спи1лъ є3си2 в0ду спасeніz, возгнушaвсz г0рькагw грэхA, и3 поS глаг0лалъ є3си2 бGу, прок0піе: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

Ми1лованіе стzжaлъ є3си2 хrтопод0бно, раздaлъ є3си2 богaтство (Исправлена опечатка оригинала: багaтство. Прим. ояthlіb) трeбующымъ, нбcное богaтство ходaтайствующее тебЁ, є3г0же и3 получи1лъ є3си2, вопіS, прок0піе: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

Присв0ивсz зижди1телю люб0вію бжcтвенною, пріsлъ є3си2 нбcное наслёдіе. дрeва жив0тнагw получи1ти спод0билсz є3си2, бlжeнне, бGотворeніемъ њбожazсz, и3 поS, слaвне: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

БGор0диченъ:

Сyщи ѓгGлъ с™ёйши, зижди1телz ѓгGлwвъ во твою2 бокY носи1ла є3си2, и3 родилA є3си2, бGомaти, на и3збавлeніе человёкwмъ пою1щымъ ти2: ћкw нёсть пречcты, рaзвэ тебє2, вLчце.

Сэдaленъ, глaсъ д7:

Благоволи1въ благи1ми дэ‰ніи, и3скуси1лсz є3си2 ћкw злaто въ пещи2 напaстьми, прок0піе слaвне. тёмже и3 по смeрти и3сточaеши чудесA богaтнw ћкw в0ды, недyги ўставлsеши: њ нaсъ при1снw моли1сz, ћкw да согрэшeній прощeніе пріи1мемъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Чтcаz, всенепор0чнаz и3 неискусомyжнаz, ћже є3ди1на безлётнаго сн7а и3 сл0ва б9іz въ лёто р0ждши. сего2 со с™hми и3 честнhми патрі†рхи, и3 мyчєники, и3 прbрHки, прпdбными моли2, даровaти нaмъ њчищeніе и3 вeлію ми1лость.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

ПовелBніz nтeчєскаz хранS невреди1мw, правовёрнымъ смhсломъ, ты2 t ю4ности и3мёлъ є3си2 житіE чи1сто, и3 ми1лостивенъ нрaвъ, досточyдне.

Ни смущeніе мірск0е, ни влaсти держaніе, ни слaва врeменнаz, твоегw2 къ бGу рачeніz, прок0піе, преврати2: но благоволи1лъ є3си2 вои1стинну бжcтвєннымъ дэsніємъ.

Вознeссz бжcтвенными поучє1ніи вhну, врагA смири1лъ є3си2: и3сцэлeніz дётель пріsлъ є3си2, прок0піе, суд0мъ прaведнымъ всsчєскаz прaвzщагw.

БGор0диченъ:

Препётаz, в0инствы горЁ препётаго бGа родилA є3си2, чlвёка вои1стинну бhвша: є3г0же за рабы6 тво‰ молsщи не престaй, приснодв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й: къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо рaзвэ тебє2 бGа не знaю.

Свётомъ чи1стымъ с™hz трbцы просвэщeнъ, зак0номъ же сеS њграждeнъ, н0щь житeйскую безъ претыкaніz прешeлъ є3си2: видBніи бжcтвенными возвышazсz, блажeнне, въ бжcтвенный жив0тъ всели1лсz є3си2.

Нhнэ на тебЁ чyдо вeліе ви1дитсz, и3 ќжаса и3сп0лнено: кaкw по погребeніи вои1стинну над0лзэ соблюдaетсz невреди1мw, бlжeнне, твоE тёло во гр0бэ лежaщо, суд0мъ и4мже вёсть бGъ, прославлszй тS.

Блажeнне прок0піе, твоE дерзновeніе къ бGу, и3 люб0вь ю4же t сeрдца къ томY и3мёти благоволи1въ, и4стинно и3мени1то же возсіsвъ преслaвнw, бжcтвенными свэтлостьми2 просвэти2 вёрныхъ сHнмища.

БGор0диченъ:

За ны2 и3зъ тебє2 вопл0щшагосz, дв7о м™и, всегдA моли2, благочeстнw тS блажaщымъ и3збaвитисz бёдъ, душетлённыхъ страстeй и3 печaлей, и3 вёчнующагw плaмене мучeніz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

К†пли сл†дкіz и3скaпавше, блажeнне, пHтъ твои1хъ слaдость, и3 и3сцэлeній сі‰ніz, на хвалY хrтA бGа нaшегw.

Во дв0рэхъ бGа процвёлъ є3си2, віногрaдъ многопл0депъ прозsбъ, и3 добродётелей гр0здіе, дёлателю душaмъ nби1ліе подaвъ.

Цaрства б9іz возжелёлъ є3си2, надъ страстьми2 цaрствовавъ, прок0піе, и3 по произволeнію лyчшему, рaдость прaведныхъ получи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#збрaнно бGу бhвши ћкw прекрaсное селeніе, и3 прострaнное семY, дв7о, былA є3си2, и3 черт0гъ, и3 свёщникъ, и3 трапeза.

Кондaкъ, глaсъ д7:

ХrтA рaди, ю3р0дствомъ возд{шнаz мыт†рства на рукaхъ ѓгGльскихъ неприкосновeннw прешeдъ, цaрскагw дости1глъ є3си2 прест0ла, и3 t цRS всёхъ хrтA бGа дaръ пріeмъ благодaть и3сцэлeній: мн0гими бо чудесы2 твои1ми и3 знaменіемъ стрaшнымъ ўдиви1лъ є3си2 грaдъ тв0й вели1кій ќстюгъ: лю1демъ твои6мъ ми1лость и3спроси2, мЂро t честнaгw џбраза прес™hz бцdы моли1твою и3звeлъ є3си2, и3 нед{жнымъ п0далъ є3си2 цэльбы6. тёмже м0лимъ тS, чудон0сче прок0піе, моли2 хrтA бGа непрестaннw, подaти грэхHвъ нaшихъ прощeніе.

Јкосъ:

Кaкw возмогY грёшный и3 сквeрный ѓзъ душeю вкyпэ и3 тёломъ и3списaти во пл0ти сyщее равноaгGлwмъ житіE твоE, и3 пресл†внаz чудесA; ѓще ќбw мн0зи премyдріи не дости1гнутъ и3сповёдати мн0гагw твоегw2 терпёніz, и3 смирeніz, и3 тeплыz ко хrтY любвE: но nбaче надёzсz на твоE безѕл0біе, q блажeнне! си1це вопію1 ти: рaдуйсz, пресвётлаz ѕвэздо2, t вост0ка добродётелей возсіsвшаz, и3 вселeнную чудесы2 њзари1вшаz: рaдуйсz, возненави1дэвый роди1тельскую люб0вь, хrтa же є3ди1наго надъ всёми сyщаго бGа всёмъ сeрдцемъ возлюби1вый и3 томY невозврaтнымъ желaніемъ послёдовавый: рaдуйсz, ћкw бyйственное и3 ю3р0дственное, є4же по ґпcлу, жи1тельство и3збрaвый: рaдуйсz премэни1вый тлBннаz и3 насто‰щаz, надeждею бyдущихъ бл†гъ: рaдуйсz, дрeвнему јwву ўпод0бивыйсz терпёніемъ: рaдуйсz, страстотeрпче хrт0въ непобэди1мый, но при1снw побэди1вый діaвола твои1мъ смирeніемъ: рaдуйсz, ћкw дрeвній џнъ лaзарь ни1щій нhнэ почивaеши въ нёдрэхъ ґвраaмлихъ: рaдуйсz, и4же по tшeствіи мjра сегw2, сyщымъ въ бэдaхъ, и3 и3скушeніихъ гот0въ њбрэтazйсz предстaтель и3 застyпникъ: рaдуйсz, вездЁ призывaющыz тS бhстрw предварszй: м0лиши бо хrтA бGа непрестaннw, подaти грэхHвъ нaшихъ прощeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су д¦0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

Крёпостію возм0гъ живодaвца, плотск0е ўдержaлъ є3си2 желaніе, пребогaте, и3 ќмъ возвhсилъ є3си2 на нбcнаz, поS крёпкw: сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

Сaмъ неблагор0денъ сотвори1всz, благор0дны прaвы стzжaлъ є3си2 ўм0мъ цёлымъ: поучeніемъ же ўпражнszсz бGодохновeнныхъ писaній, всE желaніе твоE къ бGу всеви1дцу, блажeнне, возложи1лъ є3си2.

Г0рнее цrтво, вhшній грaдъ, б9ій рaй, прaведныхъ наслаждeніе, и3 пи1щу несодёzнную, богaтство некрaдомое, свётъ невечeрній, њбрэсти2 спод0билсz є3си2, блажeнне прок0піе.

БGор0диченъ:

Е#г0же породилA є3си2, вLчце, при1снw моли2, t раб0ты и3збaвити мS страстeй, и3 њсуждeніz, и3 стужaющагw ми2 лю1тагw њкаменeніz, и3 њскорблsющагw, чcтаz, њдержaніz, бGорaдованнаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дBйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Џгнь помышлsz стрaшный, предъ пrт0ломъ хrт0вымъ хотsщъ и3зhти, ўмилeніемъ сeрдца тeплы проливaеши пот0ки слє1зныz, погашaz тёми страстeй пeщь, прок0піе бGомyдре.

Люб0вію предложи1лъ є3си2 твою2, мyдре, къ бGу дyшу, и3 къ томY прилэпи1лсz є3си2, вопіS пёсненнw, хrтE м0й, ты2 нhнэ мS и3збaви страстeй смертон0сныхъ во вёки.

Терпёніемъ пождaтель и3 сeрдцемъ смирeнъ, ты2 ви1дэнъ бhлъ є3си2, ми1лостивъ трeбующымъ, nбhчай при1снw блaгъ и3мёz, и3 нрaвъ добродётельный, всечeстне. въ ни1хже д0брэ пожи1въ, чудeсъ т0чиши благодaть.

БGор0диченъ:

Ґдaмовъ содётель t кровeй твои1хъ чcтыхъ зи1ждетсz, и3 млек0мъ питaетсz, питazй всsко дыхaніе, дв7о бцdе. тёмъ ћкw м™рь тS б9ію прославлsемъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. Тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Ви1дэти желaz слaву бGа нaшегw, добродётельми бGоразyміz себE ўдобри1лъ є3си2: и3 свэщY носS, вшeлъ є3си2 во свётлый черт0гъ, со ѓгGлы живhй kснёе наслаждazсz б9ествA.

Ћкw ќтреннее с0лнце взhде пaмzть твоS, сyщыz во мрaцэ сердцA просвэщaющи: тh бо свёта и3 днE kви1лсz є3си2 вои1стинну сhнъ, бGомyдре прок0піе: сегw2 рaди тS почитaемъ.

Мyдростію ўкрашazсz, и3 рaзумомъ просвэщazсz, смирeніемъ сeрдца красyzсz, высот0ю житіS, досточyдне, въ раз{мныz дворы2 вшeлъ є3си2, и3дёже нaсъ помzни2 чтyщихъ тS, блажeнне прок0піе.

БGор0диченъ:

Свёта жили1ще, вс‰ њзари1вшагw, и3 сёнь ви1дэна былA є3си2, бGоблагодaтнаz, м0стъ и3 лёствица, на высотY земны6z возводsщи, дв7о. тёмъ тS ўблажaемъ, и3 вёрнw величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ўдали1лсz є3си2, бёгаz мірскaгw сожи1тельства, и3 хrтY сyщему надъ всёми бGу нaшему непор0чнымъ житіeмъ благоугоди1лъ є3си2, всеблажeнне прок0піе. є3г0же и3 нhнэ моли2 њ нaсъ рабёхъ твои1хъ, вёрою прaзднующихъ всечестнyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Премyдрость v3постaсную, сл0во џ§ее присносyщное, врачA человёкwмъ хrтA р0ждшаz, дв7о пречcтаz, ћзвы и3 стрyпы сeрдца моегw2 и3сцэли2 лю6тыz и3 многоврeмєнныz, и3 страстн†z взыгр†ніz ўтиши2 пл0ти моеS.

На хвали1техъ стіхи6ры с™aгw на д7, глaсъ д7.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2 при1тчу терпёніz и3 мyжества, * пребlгjй гDи, * прaведнаго прок0піа и3 многочудeснаго, * добродётельми и3 словесы2 * и3 дёлы сіsюща, * цэломyдріемъ ўкрашaема и3 кр0тостію: * тёмъ твоE неизречeнное смотрeніе слaвимъ, * ї}се всеси1льне * и3 сп7се дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

Прaведенъ и3 неѕл0бивъ, * и4стиненъ же и3 непор0ченъ и3 вёренъ, * ўклонszсz t всsкіz ѕл0бныz вeщи, * показaлсz є3си2, прок0піе блажeнне, * просвэщeнъ добродётельми, * и3 благочeстіемъ сіsz. * тёмъ тS ўблажaемъ, и3 свzт0е твоE и3 честн0е днeсь прaзднуемъ ўспeніе, * рaдующесz, бGомyдре.

Цэломyдріемъ и3 благовёріемъ, * ћкw багрzни1цею многоцённою њдёzвсz, прок0піе, * прaвдою же и3 кр0тостію, * ћкw бжcтвеннымъ вэнцeмъ ўвsзлсz є3си2, * со стрaждущими хrтA рaди * цaрствовати возжелёлъ є3си2. * и3 нhнэ цRю2 си1лъ предстои1ши, * ї}су всеми1лостивому * и3 сп7су дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }:

Добродётелей твои1хъ, бGомyдре, и3справлє1ніz ўzсни1ша вёрныхъ сердцA: кт0 бо, слhшавъ безмёрное твоE смирeніе и3 терпёніе, не ўдиви1тсz; є4же ко всBмъ кр0тость и3 безѕл0біе, къ скорбsщымъ ми1лованіе, и3 сyщымъ въ бэдaхъ ск0рое поможeніе, въ пyть шeствующымъ благ0е поспэшeніе, и3 къ плaвающымъ немzтeжное пристaнище: вс‰ бGолёпнw предвари1лъ є3си2, досточyдне прок0піе: и3 нhнэ неувzдaемымъ ўвsзлсz є3си2 вэнцeмъ t руки2 вседержи1телz бGа, є3г0же моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ: ВсE ўповaніе:

Славосл0віе вели1кое. И# чaсъ №-й. И# tпyстъ. На літургjи, бlжє1нна, пёснь G-z и3 ѕ7. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, и3 є3ђліе препод0бнагw.

Слyжба kвлeнію їкHны прес™hz вLчцы нaшеz бGор0дицы казaнскіz.

Вeчеръ, Блажeнъ мyжъ: На ГDи, воззвaхъ, постaвимъ стіхHвъ }, и3 поeмъ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Ћкw прекрaснаz сл0ва палaта * и3 прест0лъ свэтоноси1вый, бцdе вLчце, сопрест0льное сл0во џ§ее * во твои1хъ ложеснaхъ вмэсти1ла є3си2: * и3 р0ждши свётъ незаходи1мый, * нaше њмрачeніе просвэти1ла є3си2, * лeсть ѕміи1ну tгнaла є3си2, * и3 тлёніе потреби1ла є3си2. * жи1знь вёчную мjру даровaла є3си2 твои1мъ ржcтв0мъ. вратA раS tвeрзла є3си2, * и3 вс‰ благ†z человёческому є3стествY даровaла є3си2. * но и3 нhнэ, гпcжE, твои1ми моли1твами, * и3збавлsй рабы6 тво‰ t всёхъ бёдъ.

Ћкw вели1ка сyщи цRи1ца * и3 м™и на нб7си2 превыс0кихъ си1лъ цRS, * пречcтыz твоS рyки простeрши, * молeбнw за ны2 предстои1ши, * и3 на земли2 ћкw держaвнаz пом0щница, * бжcтвенною твоeю їкHною, и3 дyхомъ съ твои1ми рабы6 пребывaеши, * и3 вeселw спасaеши, и3 и3збавлsеши t всsкіz напaсти, * благочeстнw бцdу тS и3сповёдающыz.

Ћкw златозaрный рaй, * и3 мёсто прекрaсное, и3 бGопросвэщeнное, * и3 дрeво с™0е, * д¦омъ с™hмъ њсэнeнное, * вмэсти1лище свёта невечeрнzгw, * тебE вёдущымъ ћснw немерцaющисz бжcтвенною лучeю, * мLнцемъ твои1мъ свётиши всeй твaри: * є3г0же молsщи, цRи1це бцdе, спаси2 nтeчество и3 лю1ди, * къ тебЁ прибэгaющыz t всёхъ бёдъ.

Ћкw порфЂрою цaрскою и3 вЂссомъ, * їкHною твоeю и3 твоегw2 сн7а, бцdе, * цRковь б9іz просвэти1вшисz, * красyетсz чудесы2: * днeсь kвлeніемъ вс‰ созывaетъ прaздновати, * пaче сіsніz с0лнечнагw, * бlгодaтію с™aгw д¦а блистaющисz, * на болsщихъ и3 недyжныхъ и3сцэлeніz и3ст0чники и3сточaющи, * и3 всBмъ дaрующи богaтую ми1лость.

И$ны стіхи6ры. Глaсъ }:

Выс0кій цRю2 непостижи1мый, со nц7eмъ сэдsй на пrт0лэ и3 бжcтвеннымъ д¦омъ, благоволи1вый роди1тисz на земли2, t дв7ы неискусобрaчныz, ї}се, ўщедрsz твоE создaніе, человёческое є3стество2 неизречeнными добр0тами, пріими2 твоеS м™ре приноси1мыz тебЁ за ны2 моли6твы, и3 не помzни2 беззак0ній нaшихъ. но поми1луй и3 спаси2 дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Двaжды.

Преклони1въ небесA цRь слaвы, сни1де њбнови1ти ґдaма, преступлeніемъ всего2 и3стлёвшаго. всели1сz въ тS, чcтаz дв7о, и3 роди1сz, ключeй дёвства не руши1въ, и3 на рукaхъ твои1хъ смирeнъ мLнецъ, и4же ґрхaгGлwвъ цRь, ношaшесz: и3 нhнэ твою2 моли1тву пріeмлетъ, и3 прошeніе твоE во всeмъ и3сполнsетъ, бцdе, ћкw тв0й сн7ъ и3 бGъ, є3мyже ўсeрднw моли1сz, да спасeтъ дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Пaче ски1ніи мwmсeевы, по џбразу нбcному сотворeнныz, всю1 тz бGъ њсвzти2, бцdе, д¦омъ с™hмъ, вeсь всели1всz въ тS, всего2 человёка њживи2. тёмъ и3 твоS їкHна, пaче ґарHнz ківHта, нап0лнисz бlгодaти б9іz, и3 и3сточaетъ њсвzщeніе душaмъ и3 тэлесє1мъ: є4йже любeзнw покланsющесz, пр0симъ t тебє2 вели1кіz ми1лости, да спасeши дyшы нaшz, бlгословeннаz пом0щнице.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Пріиди1те, возрaдуемсz держaвнэй застyпницэ р0да нaшегw цRи1цэ бцdэ. пріиди1те къ ти1хому є3S чyдному, почитaемому ѓгGлы, честн0му поклони1мсz џбразу: дaруетъ бо бцdа вBрнымъ nби1льныz дaры цэлє1бныz t неистощи1магw и3ст0чника с™hz їкHны, неwскyдную бlгодaть и3сточaющи. тмы2 и3збавлsетъ нaсъ и3скушeній и3 бёдъ, и3 всsкагw грэхA, благочeстнw и3 бGопріsтнw прославлsющихъ и3 чтyщихъ свётлую и3 чyдную бGом™ре с™yю їкHну. тёмъ воспэвaюще воззовeмъ первоoбрaзнэй: рaдуйсz, любeзнаz мjру п0моще, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz.

БытіS чтeніе.

[ГлавA к7и] И#зhде їaкwвъ t студенцA клsтвеннагw, и3 и4де въ харрaнь. И# њбрёте мёсто, и3 спA тaмw, зaйде бо с0лнце: и3 взsтъ t кaменіz мёста тогw2, и3 положи2 возглaвіе себЁ, и3 спA на мёстэ џномъ и3 с0нъ ви1дэ: И# сE лёствица ўтверждeна на земли2, є3sже главA досzзaше до нб7съ, и3 ѓгGли б9іи восхождaху и3 низхождaху по нeй. ГDь же ўтверждaшесz на нeй, и3 речE: ѓзъ бGъ ґвраaмовъ, nтцA твоегw2, и3 бGъ їсаaковъ, не б0йсz. ЗемлS, и3дёже ты2 спи1ши на нeй, тебЁ дaмъ ю5, и3 сёмени твоемY. И# бyдетъ сёмz твоE ћкw пес0къ земнhй, и3 распространи1тсz на м0ре и3 лjву, и3 сёверъ, и3 на вост0ки: и3 возблагословsтсz њ тебЁ вс‰ колBна земн†z, и3 њ сёмени твоeмъ. И# сE ѓзъ съ тоб0ю сохранszй тS на всsкомъ пути2, ѓможе ѓще п0йдеши, и3 возвращy тz въ зeмлю сію2, ћкw не и4мамъ тебE њстaвити, д0ндеже сотвори1ти ми2 вс‰, є3ли6ка глаг0лахъ тебЁ. И# востA їaкwвъ t снA своегw2, и3 речE: ћкw є4сть гDь на мёстэ сeмъ, ѓзъ же не вёдэхъ. И# ўбоsсz, и3 речE: ћкw стрaшно мёсто сіE, нёсть сіE, но д0мъ б9ій, и3 сі‰ вратA небє1снаz.

Прbр0чества їезекjилева чтeніе.

[ГлавA м7г и3 м7д] Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее, сотворsтъ їерє1и на nлтари2 всесожжeніz вaшегw, и3 ±же спасeніz вaшегw, и3 пріимY вы2, глаг0летъ ґдwнаJ гDь. И# њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки, и3 сі‰ бsху затворє1на. И# речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ, ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ затворє1на. Ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ, по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. И# введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ, сyщихъ къ сёверу, прsмw хрaму, и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы хрaмъ гDень.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA f7] Премyдрость создA себЁ д0мъ, и3 ўтверди2 столпHвъ сeдмь. ЗаклA сво‰ жeртвєннаz, и3 раствори2 въ чaши своeй віно2, и3 ўгот0ва свою2 трапeзу. ПослA сво‰ рабы6 созывaющи съ выс0кимъ проповёданіемъ на чaшу, глаг0лющи: и4же є4сть безyменъ, да ўклони1тсz ко мнЁ, и3 трeбующымъ ўмA речE: пріиди1те, kди1те м0й хлёбъ, и3 пjйте віно2, є4же раствори1хъ вaмъ. Њстaвите безyміе, и3 жи1ви бyдете: и3 взыщи1те рaзума, да поживетE, и3 и3спрaвите рaзумъ въ вёдэніи. Наказyzй ѕлы6z, пріи1метъ себЁ безчeстіе: њбличazй же нечести1ваго, њпор0читъ себE: њбличeніе бо нечести1вому, р†ны є3мY. Не њбличaй ѕлhхъ, да не возненави1дzтъ тебє2, њбличaй премyдра, и3 возлю1битъ тS. Дaждь премyдрому винY, и3 премyдрэйшій бyдетъ: сказyй прaведному, и3 приложи1тъ пріимaти. Начaло премyдрости, стрaхъ гDень, и3 совётъ с™hхъ, рaзумъ: разумёти бо зак0нъ, п0мысла є4сть благaгw: си1мъ бо џбразомъ мн0гое поживeши врeмz, и3 приложaтсz тебЁ лBта животA.

На літjи стіхи6ры, глaсъ в7, Самоглaсны:

Ћкw вои1стинну дрeвнzгw ківHта пречестнёе, є3гдA дв7дъ собрaвъ чи1ны ликовствовaше, нhнэ твоS, бцdе їкHна, є4йже предстоsтъ ґрхіерeєвъ соб0ри, и3 съ чи1нми ѓгGлъ. монaси же и3 простjи, и3 всE хrтоимени1тыхъ людeй мн0жество, дост0йнw блажaтъ тS м™рь б9ію, и3 прославлsютъ раболёпнw, и3 чествyютъ, и3 покланsютсz, и3 м0лzтсz тебЁ по бз7э: да мjръ ўмири1ши въ правослaвіи, и3 nтeчество ўтверди1ши, и3 спасeши t всёхъ ѕHлъ тво‰ рабы2, ћкw є3ди1на бlгословeннаz.

Предстоsтъ ти2, гпcжE бцdе, предъ твои1мъ, пречcтаz, џбразомъ ґрхіерeєвъ сосл0віе, и3 вси2 лю1діе, монaси и3 простjи, вёдуще тS вои1стинну пом0щницу си1льну и3 непобэди1му, молє1ніz тебЁ приноси1ти t всеS души2 подвизaютсz, и3 поущaютсz на моли1тву къ бGу, трeбующе твоеS п0мощи, да прострeши бGонHсныz тво‰ рyки, и3 ўм0лиши за мjръ. вонми2 и3 ўслhши, вLчце, и3 подaждь ўтэшeніе рабHмъ твои6мъ, д0ндеже не њдолёютъ ны2 грэхи2 нaшz т‰жкіz и3 лю6тыz: твоеs бо всегдA трeбуемъ вси2 п0мощи.

Глaсъ ѕ7:

Пeрвэе написaвшейсz твоeй їкHнэ є3ђльскихъ т†инъ благовёстникомъ, и3 къ тебЁ цRи1цэ принесeннэй, да ўсв0иши тY, и3 си1льну содёлаеши спасти2 чествyющыz тS, и3 порaдоваласz є3си2, ћкw сyщи ми1лостива, спасeніz нaшегw содётельница, ћкw ўстA и3 глaсъ їкHнэ бhвше, ћкоже и3 бGа внегдA зачинaющи во чрeвэ, пёснь воспёла є3си2: сE t нhнэ ўблажaтъ мS вси2 р0ди, и3 на тY зрsщи глаг0лала є3си2 со влaстію: съ си1мъ џбразомъ благодaть моS и3 си1ла. и3 мы2 и4стиннw вёруемъ, ћкw сE реклA є3си2, гпcжE, си1мъ џбразомъ съ нaми є3си2: тёмъ благоговёйнw предстоsще, покланsемсz тебЁ раби2 твои2, посэти1 ны твои1ми мaтерними щедр0тами.

Глaсъ з7:

ГорA є3си2 вели1каz и3 преслaвнаz, пaче горы2 сінaйскіz, бцdе: nнa бо не терпsше сни1тіz слaвы б9іz во џбразэхъ и3 сёнехъ, nгнeмъ возгарaшесz, и3 гр0ми и3 мHлніи тaмw бhша. тh же вeсь бжcтвенный џгнь сyщь, б9іе сл0во во чрeвэ твоeмъ неwпaльнw носи1ла є3си2, и3 t сосє1цъ твои1хъ млек0мъ питaла є3си2 мaніемъ носsщаго вс‰. и3 мaтернее дерзновeніе къ немY и3мyщи, помози2, вLчце, вёрнw прaзднующымъ тв0й честнhй прaздникъ, и3 не забyди, ми1лостивнw посэщaющи: пріsла бо є3си2 t бGа дaръ стр0ити и3 покрывaти хrтоимени1тое стaдо, рабы6 тво‰.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

ТебЁ вси2 р0ди человёчестіи хвaльныz дaры прин0сzтъ, вLчце, и3 м0лzтсz ћкw цRи1цэ и3 м™ри б9іи, прbр0цы тS премyдрw проповёдаша, леvjти благослови1ша, ґпcли и3 м§ницы и3сповёдаша. сщ7eнницы покланsютсz, ґрхіерeє проповёдаютъ, монaси и3 простjи благоговёютъ, богaтіи и3 ўб0зіи, сироты6 и3 вдовы6, и3 всsкъ в0зрастъ, и3 всsко преспёzніе, стaрческое и3 младeнческое, подъ кр0въ тв0й держaвный съ вёрою прибэгaемъ: покрhй и3 соблюди2, гпcжE, моли1твами твои1ми, и3 спаси2 t бёдъ дyшъ нaшz.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7:

Вмэсти1лище чcтое свёта пречcтагw, бцdе, кaкw тS раби2 дост0йнw воспэвaемъ, ћкw kвлeніемъ пречcтыz твоеS їкHны, и3 превёчнагw мLнца, вс‰ њсвzщaеши;

Стjхъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ.

Q дв7о несквeрнаz, бGорaдованнаz! чт0 ти когдA таково2 благодарeніе принесeмъ; ћкw блажeннагw твоегw2 ржcтвA всесіsющею лучeю всёхъ t тлёніz къ жи1зни возвелA є3си2.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Q дв7о гпcжE, м™и зижди1телева, нбcныхъ є3си2 чинHвъ рaдованіе, и3 человёческому р0ду бlгословeннаz пом0щнице, моли2 њ спасeніи дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7:

Воспоeмъ лю1діе свётлw дв7дскую пёснь, nтрокови1цэ невёстэ б9іи, и3 м™ри цRS хrтA: предстA цRи1ца њдеснyю тебє2, вLко, рsсны златhми њдёzна, и3 преукрaшена бжcтвенными благолёпотами. сію2 u5бо, ћкw и3збрaнную и3 д0брую въ женaхъ, пaче всегw2 мjра ўдобри1въ, бlговоли1лъ є3си2 роди1тисz и3зъ неS, вели1кіz рaди ми1лости, и3 сію2 пом0щницу лю1демъ твои6мъ даровaлъ є3си2, спасaти и3 покрывaти t бёдъ всемогyщею твоeю и3 бжcтвенною си1лою: є3sже моли1твами, хrтE б9е, поми1луй нaсъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Застyпнице ўсeрднаz, м™и гDа вhшнzгw, за всёхъ м0лиши сн7а твоего2 хrтA бGа нaшего, и3 всBмъ твори1ши спасти1сz, въ держaвный тв0й покр0въ прибэгaющымъ. всёхъ нaсъ заступи2, q гпcжE цRи1це и3 вLчце! и5же въ напaстехъ и3 ск0рбехъ, и3 въ болёзнехъ њбременeнныхъ грэхи6 мн0гими, предстоsщихъ и3 молsщихсz тебЁ ўмилeнною душeю, и3 сокрушeннымъ сeрдцемъ предъ пречcтымъ твои1мъ џбразомъ со слезaми, и3 невозврaтнw надeжду и3мyщихъ на тS, и3збавлeніz всёхъ ѕHлъ, всBмъ полє1знаz дaруй, и3 вс‰ спаси2, бцdе дв7о: тh бо є3си2 бжcтвенный покр0въ рабHмъ твои6мъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь, три1жды.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G:

Лю1діе благочести1віи, правовёрніи соб0ри хrтоимени1тіи, приступи1те вёрнw вси2, бжcтвенному припaдающе б9іz м™ре џбразу: тaz бо и3сцэлeніе болsщымъ рaдостнw подаeтъ, ўzзвлsетъ же ѕлосл†вныz ћкw стрэлA t лyка, нaсъ всёхъ весели1тъ свэтови1днw, и3 благодaтію њзарsетъ, моли1твами свои1ми.

Слaва, и3 нhнэ:

Всю1 тz бGъ њсвzти2 дв7у д0брую, и3 непор0чную въ женaхъ, прbрHки проwбрази1въ чeстнw, їерє1и благослови1въ, во с™†z с™hхъ всели2, ѓгGломъ воспитA, съ нб7сE пи1щу хлёбъ подаS: сaмъ же пребlгjй, є3динор0дное бGъ сл0во, всели1сz въ тS и3 пл0тію пр0йде и3зъ тебє2. тёмже ти2 покланsемсz, и3 чти1мъ, ћкw вои1стинну и4стинную сyщую бцdу.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7:

Да ликовствyетъ свётлw вёрныхъ всE мн0жество, рыдaетъ же дeмwнское в0инство, ви1дzще многоимeнныz сіsюща прaздники б9іz м™ре, ўблажaему б9ію м™рь, бжcтвенными пёсньми. и3дёже бо бGопріsтнw слaвитсz пребlгословeннаz бцdа вLчца, бGоизбрaннаz nтрокови1ца, непріsзни падeніе, хrтіaнwмъ же крёпкое ўтверждeніе.

Слaва, и3 нhнэ:

Q всебlгословeннаz бцdе вLчце, бGоизбрaннаz nтрокови1це, свётлое прbр0ческое сбытіE, ґпcльскаz похвало2, и3 м§ническое и3сповёданіе и3 вёнче, ѓгGлы чт0маz, и3 человёческими рHды многопётаz, и3 всегw2 мjра вожделённаz пом0щнице, и3збaви рабы6 тво‰ њсуждeніz бyдущагw, и3 є4зера џгненнагw, є3ди1на благословeннаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ №:

Правовёрнw чтyщыz тS, и3 къ тебЁ прибэгaющыz, и3 їкHнэ твоeй с™ёй любeзнw покланsющыzсz, q б9іz м™и! спаси2 и3 не дaждь въ расхищeніе сопостaтwмъ, нижE нaйдутъ на ны2 вс‰ ѕл†z, ±же грэхи2 нaшz ўгот0ваша нaмъ, нижE беззакHніz н†ша превзhдутъ на главы6 нaшz, но да твоS м™рнzz къ бGу преwдолёетъ за ны2 бGопріsтнаz моли1тва.

Слaва, и3 нhнэ:

Пречи1стаz твоS їкHна, бцdе дв7о, врачевство2 всемY мjру дух0вное, къ нeйже прибэгaюще тебЁ покланsемсz и3 почитaемъ, и3 лобызaемъ и3 чти1мъ, и3сцэлeній благодaть почерпaюще t неS, и3 нед{гъ тэлeсныхъ, и3 душeвныхъ страстeй, твои1ми моли1твами свобождaемсz.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ. Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло д7 По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ }: Пріиди1те, возрaдуемсz: Пи1сана на ГDи, воззвaхъ:

КанHнъ nдіги1тріи прес™hz бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7.

Творeніе їеромонaха їгнaтіа.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Рaдостнw, чcтаz, нhнэ настaвшее хвалeніе приношaю рaдуzсz, и3 ти1химъ глaсомъ, nдіги1тріе, вопію1 ти: рaдуйсz, и3 и3сп0лни мS рaзума, пёти начинaюща.

ХrтA роди1вшаz рaдость нaмъ вёчную, q рaдуйсz, всепётаz, правослaвныхъ надeжда, nдіги1тріе всепётаz дв7и1це, рaдости и3сп0лни мS мjрови желaнныz.

Ликyютъ вси2 человёцы и3 ѓгGли, всегдA соглaснw вопію1ще, на нб7си2 и3 на земли2, nдіги1тріе: рaдуйсz, дв7и1це, рaдости бо рожcтв0мъ твои1мъ всsчєскаz и3сп0лнила є3си2.

Рaдость, nдіги1тріе, со стрaхомъ ти2 вопію1щихъ рaдости спод0би, м™и сyщіz рaдости, и3збавлsющи скорбeй всsческихъ, и3 всёхъ поми1луй къ тебЁ прибэгaющихъ.

И$нъ канHнъ прaздника, на }, глaсъ т0йже.

Пёснь №. Їрм0съ т0йже.

Благоговёютъ ти2 бцdе, ѓгGлwвъ начaльницы, и3 свzтhхъ чи1ни чeстнw слyжатъ, првdніи красyютсz, нбcныхъ ходaтаицу блажaтъ тS: кyпнw же и3 землS и3 нб7о въ весeліи свётлw восхвалsютъ тS, и3 мы2 грёшніи ми1лости пр0симъ: њзари2 н†ша сердцA, вLчце, воспёти пёснь с™hz твоеS їкHны kвлeнію.

Пріиди1те, собери1тесz хrтоимени1тіи лю1діе, ўмы2 тaйнw њчи1стившесz, во с™yю цRковь м™ре хrтA бGа нaшегw: и3сточaетъ бо нaмъ неwскyднw, t с™hz їкHны и3ст0чникъ дух0венъ, цэлeбенъ душaмъ и3 тёлwмъ, пёснь вопію1щымъ: бlгословeнъ и3зъ тебє2 рождeйсz бGъ нaшъ.

Диви1тъ, пренепор0чнаz, и3 ўжасaетъ всsкъ слyхъ стрaнно чyдо бжcтвеннагw твоегw2 ржcтвA, кaкw херувjмскаго творцA зачалA є3си2! кaкw џгнь нестерпи1мый во ўтр0бэ носи1ла є3си2! кaкw сyщую жи1знь пл0тію њблеклA є3си2 и3 жив0тъ всемY мjру родилA є3си2, бGа кyпнw и3 чlвёка!

Подъ кр0въ тв0й, дв7о гпcжE, прибэгaемъ вси2 р0ди человёчестіи, просвэти2 нaсъ свётомъ ржcтвA твоегw2, грёшныz рабы6 тво‰ молsщыzсz прилёжнw, и3 клaнzющыzсz пречи1стэй твоeй їкHнэ, просsще t тебє2 пріsти вели6кіz ми1лwсти.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA моS:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

ХrтA вhшнzгw цRS, q рaдуйсz, непоколеби1маz, чcтаz и3 њдушевлeннаz палaто! рaдуйсz, nдіги1тріе, рaдуйсz: тоб0ю бо неруши1мь нaшъ грaдъ сохранsетсz.

Вмэсти1ти є3г0же не возм0же твaрь, во ўтр0бу неискусобрaчную, nдіги1тріе дв7и1це, тэлeснw вмэсти1ла є3си2. тёмже ти2: рaдуйсz, поeмъ, по д0лгу величaюще.

Рaдость многопётаz мjрови, рaдостнw ти2 пою1ще при1снw, вёчнующіz, чcтаz, рaдости сподоблsемсz, твои1ми м™рними моли1твами, къ р0ждшемусz и3зъ тебє2, nдіги1тріе.

Златyю тS стaмну, и3 свёщникъ, и3 жeзлъ, и3 трапeзу, чcтаz, призывaемъ, nдіги1тріе, и3 глaсъ є4же: рaдуйсz, тебЁ при1снw привношaемъ, съ си1миже и3мены2.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Кyю ти2 дост0йную похвалY нaше принесeтъ конeчное неможeніе; ћкw kвлeніемъ пречcтыz твоеS бжcтвенныz їкHны, незави1стныz и3ст0чники цэлє1бныz и3сточaеши, вёрнw прибэгaющымъ къ тебЁ рабHмъ твои6мъ.

Бжcтвенныz твоеS їкHны с™0е kвлeніе, бцdе дв7о, ћкw свэтозaрное возсіS нaмъ с0лнце, преслaвныхъ чудeсъ лучи6 пущaющи, тмы6 лю1тыхъ њбстоsній tгонsющи, свzщeнными твои1ми, вLчце, предстaтельствы.

И#сп0лнила є3си2 благодaти и3ногдA первопи1санную твою2 їкHну, гпcжE дв7о бцdе: и3 нhнэ тaже бlгодaть и4стинствуетъ, сіsніемъ вёры чудeсъ, ћкw тоS рaди первопи1санныz, ко спасeнію вёрнw къ тебЁ по бз7э прибэгaющымъ.

Покланsемсz, бцdе, твоемY пречcтому џбразу, и3 преслaдкому твоемY мLнцу, превёчному и3 незаходи1мому свёту хrтY, и4мже спаслA є3си2 t лю1тыхъ ѕHлъ, и3 тлёніz смeртнагw всE человёческое є3стество2.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Бжcтвенніи сл0ва ґпcли, є3ђліа хrт0ва велеглaсніи вселeнныz благовёстницы, бжcтвенную цRковь создaвше, въ прес™0е твоE и4мz, бцdе, и3 къ тебЁ, гпcжE, прих0дzтъ, молsще тS пріити2 на тоS њсвzщeніе. тh же, q бGомaти, реклA є3си2: и3ди1те съ ми1ромъ, и3 ѓзъ съ вaми тaмw є4смь: nни1 же шeдше њбрэтaютъ тaмw на стэнЁ цeркве, твоегw2, вLчце, џбраза под0біе, бжcтвенною пи1сано си1лою, шар0вными подHбіи: и3 ви1дэвше поклони1шасz ти2, и3 прослaвиша бGа. съ ни1миже и3 мы2 бжcтвеннэй твоeй покланsемсz їкHнэ, просsще t тебє2 вели1кіz ми1лости: дaруй согрэшeній њставлeніе рабHмъ твои6мъ, є3ди1на бlгословeннаz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на прест0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Рaдуйсz, чyдо чудeсъ, nдіги1тріе вLчце, рaдуйсz, всёхъ рaдосте градHвъ и3 вeсей, непобэди1мое хrтіaнское въ бэдaхъ храни1лище, и3 предгрaдіе, и3 на враги2 побэждeніе.

Рaдуйсz, рaдуйсz, людeй правослaвныхъ похвало2, и3 хrтолюби1выхъ в0инствъ покр0въ пребывaеши всёхъ, цRи1це: рaдуйсz, nдіги1тріе, прибёжище всBмъ нaмъ и3 ўтверждeніе.

Рaдуйсz, всBмъ ск0рое въ бэдaхъ и3збавлeніе: рaдуйсz, гот0вое всBмъ скорбsщымъ ўтэшeніе: рaдуйсz, всепётаz: рaдуйсz, nдіги1тріе всебlгословeннаz, всBмъ немощны6мъ и3сцэли1тельнице.

Рaдуйсz, є3sже вели6чіz всS твaрь слaвити ќбw спэши1тъ по достоsнію, но не возмогaетъ, nдіги1тріе, и3 сегw2 рaди зовeтъ ти2. рaдуйсz, вLчце, бGовмэсти1мое жили1ще.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Почти1мъ, лю1діе, чcтыz въ чистотЁ їкHну дв7ы бцdы, и3 тоS бжcтвеннагw мLнца хrтA бGа нaшегw, и3 лобызaемъ и3 прославлsемъ со стрaхомъ и3 трeпетомъ: почитaемъ бо їкHну благочeстнw, пaче же почитaемъ сaмую тyю сyщую чcтую бGомaтерь.

Дв7дъ бжcтвенный и3 чyдный прbр0къ и3здалeча прови1дz, глаг0ла: лицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1діе. мh же вёрніи покланsемсz, и3 лобызaемъ честнyю їкHну, душaми кyпнw и3 тэлесы2 њсвzщaемсz.

Е#ђліа хrт0ва бGоглaсный списaтель лукA, б9іимъ мановeніемъ, всенепор0чный тв0й написyетъ џбразъ, бцdе, и3 мLнца превёчнаго на рукaхъ твои1хъ воwбрази1въ: къ немyже притекaющыz напaстей и3 бёдъ и3збавлsеши, и3 вс‰ покрывaеши, и3 спасaеши твоeю ми1лостію.

Ты2 є3си2 похвало2 и3 вэнeцъ с™ы6мъ всBмъ, q цRи1це! ты2 ўповaніе нaше и3 пом0щнице по бз7э, и3 на тS надeжду спасeніz нaшегw возложи1хомъ вси2. тебЁ м0лимсz ћкw б9іи м™ри: њдожди2 грBшнымъ рабHмъ твои6мъ бог†тыz тво‰ душеспаси1тєльныz ми1лwсти.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Бlгостhни бeздно и3 щедр0тамъ є3си2, рaдуйсz, nдіги1тріе дв7и1це: рaдуйсz, всBмъ рaдость творsщи вBрнымъ: q рaдуйсz, сyщымъ въ бэдaхъ, скорбsщымъ пребhстраz застyпнице.

Рaдости t и3сполнeніz вели6чіz чудeсъ твои1хъ зрsще и3сполнsемсz вси2, не зрsще, и3 слhшаще же вёрніи. тёмже рaдуйсz, тебЁ при1снw всю1ду, и3 вси2, nдіги1тріе, поeмъ.

ХrтA бGа нaшегw, q рaдуйсz, nдіги1тріе, жили1ще и3 д0мъ, неизречeннэй и3 пребжcтвеннэй, дв7о, слaвэ є3гw2: q рaдуйсz, палaто преукрашeннаz: рaдуйсz, грaде њдушевлeнный, присноцaрствующій.

Рaдость неwскyдную тS разсмотрsюще, ћкw м0ре, nтрокови1це, nдіги1тріе дв7и1це, рaдующесz вси2, рaдуйсz, вопіeмъ ти2: и3 пою1ще бжcтвенныхъ дарHвъ неви1димw при1снw t тебє2 њжидaемъ.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Всsко, пречcтаz, существо2 воспёти недоумёетъ тS: пaче бо г0рнихъ ўмHвъ превозвhсиласz є3си2, р0ждши непристyпнаго и3 стрaшнаго всецRS и3 бGа: но ћкw ми1лостива, и3 ск0раz человёкwмъ пом0щница, вонми2 молeнію р†бъ твои1хъ, и3 дaруй твою2 п0мощь.

И#дёже њсэни1тъ бlгодaть твоS, бцdе, стрaхомъ и3счезaютъ дeмwни, и3 разрушaетсz ѕлок0зненное тёхъ мечтaніе, бёгаютъ дyси тeмніи, рaдуетсz же вёрныхъ всE мн0жество, тебЁ пёснь хвaльну t сeрдца вопію1ще: рaдуйсz, бжcтвенный покр0ве дyшъ нaшихъ.

Без8oчє1снымъ слaдкое зрёніе даeтсz, глухи6мъ слhшаніе, нэмы6мъ благоглаг0ланіе, хромы6мъ хождeніе, прокажє1ннымъ њчищeніе, дeмwнствуємымъ цэломyдріе: и3 въ болёзнехъ сyщымъ разли1чныхъ и3сцэлeніе, њсэнeніемъ пречcтыz твоеS, бцdе, їкHны.

Не ўмолчи1мъ никогдaже, бцdе, pалмы6 и3 пёсньми воспэвaти вели6чіz тво‰, њбрaдованнаz: бGа бо вои1стинну воплоти1вшагосz родилA є3си2, во спасeніе нaше всемjрное и3 и3збавлeніе.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

ХrтA, чcтаz, пріeмлющи, глaсъ є4же рaдуйсz, nдіги1тріе дв7и1це, слhшала є3си2, є3г0же неизречeннw р0ждши, и3 рaдуйсz, t всёхъ слhшиши всегдA.

Рaдости вс‰ и3сп0лнила є3си2, вы6шнzz и3 ни6жнzz ты2 совокупи1ла є3си2, nдіги1тріе. тёмже рaдостнw и3 соглaснw нhнэ, нб7о и3 всS землS зовeтъ ти2.

Вдовaмъ, q рaдуйсz, всепётаz, и3 всBмъ си6рымъ, nдіги1тріе, ўтэшeніе: рaдуйсz, всBмъ и3сточaющи ни1щымъ богaтство неистощи1мое.

Злaта всsкагw блистaема, и3 ќтра с0лнечнагw свэтлёйши, жили1ще хrт0во: рaдуйсz, nдіги1тріе: рaдуйсz, дв7и1це: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Бжcтвеннагw твоегw2 ржcтвA, дв7о гпcжE, пребогaтаz благодaть, ю4же дрeвле и3зглашeніемъ предалA є3си2 пречи1стому твоемY џбразу, неwскyднэ дёйствовати вели6каz же и3 пресл†внаz, во спасeніе на тS надёющымсz.

И#дёже прославлsетсz с™0е и4мz њбрaдованныz бцdы, тaмw всsческихъ благи1хъ и3ст0чницы проливaютсz: пріиди1те въ чистотЁ человёцы, сe бо kвлeніемъ бжcтвенныz дв7ы їкHны, сказyетъ цRи1цы пришeствіе, во спасeніе всёхъ вёрныхъ.

Цэлє1ніz болёзней, tгнaніе же страстeй, и3 душепитaтельное спасeніе, грэхHвъ прощeніе, и3 вёчное и3збавлeніе, t пречcтыz твоеS їкHны, вLчце, вёрнw приходsще пріeмлемъ, бGомaти всенепор0чнаz.

Къ тебЁ, гпcжE, прибэгaютъ р0ди правослaвныхъ, пр0сzтъ вели1кіz ми1лости, и3 пріeмлютъ неwскyднw сyщіи въ недyзэхъ и3сцэлeніе, въ страстeхъ премэнeніе, въ печaлэхъ ўтэшeніе: и3сточи2 мнЁ, вLчце, кaплю душеспаси1тельную, да со всёми и3 ѓзъ пою2 твоE вели1чіе.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Притецeмъ лю1діе къ ти1хому семY и3 д0брому пристaнищу, ск0рой пом0щницэ, гот0вому и3 тeплому спасeнію, покр0ву дв7ы, ўскори1мъ на моли1тву, и3 потщи1мсz на покаsніе: и3сточaетъ бо нaмъ неwскyдныz ми1лwсти, пречcтаz бцdа, предварsетъ на п0мощь, и3 и3збавлsетъ t вели1кихъ бёдъ и3 ѕHлъ, благонр†вныz и3 бGобоsщыzсz рабы6 сво‰.

Јкосъ:

Смhслъ њчи1стивше и3 ќмъ, притецeмъ къ бцdэ, свётлw пёсньми ўблажaюще ю5, и3 пречcтую їкHну є3S прославлsемъ и3 чти1мъ, и3 припaдающе покланsемсz ћкw сам0й сyщей џной: чeсть бо їкHны на первоoбрaзное восх0дитъ, и3 почитazй и3 покланszйсz є4й почитaетъ сaмое первоoбрaзное, ћкоже бжcтвенніи nтцы2 рек0ша. и3 ѓще кто2 не чти1тъ прес™hz бцdы, и3 не покланsетсz їкHнэ є3S, ґнafема да бyдетъ: посрамлsетъ бо и3 погублsетъ не чтyщыz ю5, и3збавлsетъ же t вели1кихъ бёдъ и3 ѕHлъ благонр†вныz и3 бGобоsщыzсz рабы6 сво‰.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Рaдуйсz, рaдуйсz, бцdе nдіги1тріе, всёхъ и3 всегдA наставлsющи вёрныхъ, шeствовати ко всsкому пути2 спасeнному: рaдуйсz, вLчце, тоб0ю бо при1снw и3збавлsемсz настоsщіz вaрварскіz бэды2.

Рaдуйсz, рaдуйсz, nдіги1тріе, бдsщи и3 молsщисz њ нaсъ къ бGу, и3 всsкіz ѕл0бы ходaтайствомъ твои1мъ, всsческихъ скорбeй, бGороди1тельнице, всёхъ людeй и3збавлsющи.

Рaдуйсz, рaдуйсz, прес™az nдіги1тріе, прошє1ніz н†ша къ п0льзэ нaмъ и3сполнsющи, и3 ходsщи всBмъ при1снw всегдA любодрyжное бlг0е є3ди1нство, спёшное же во и3зsщныхъ.

Рaдуйсz, рaдуйсz, кораблє1мъ, nдіги1тріе, нyжднw плaвающымъ, и3збавлsющи вёрныхъ, и3 всBмъ и3збавлeніе t всsкіz ск0рби, и3 недyги пестрHтныz, и3 мeдлєнныz разрэшaющи вск0рэ.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Пріиди1те, почерпeмъ tпущeніе t неистощи1магw и3ст0чника, точaщагw с™hню, пречcтыz дв7ы, и3 тоS пречcтагw мLнца б9іz сл0ва, нaсъ рaди вочеловёчшагwсz. къ немyже возопіи1мъ: тв0рче и3збaвителю препрослaвленный со nц7eмъ и3 д¦омъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Неусhпную, чcтаz, и3 бGопріsтную и3мyщи моли1тву, и3 непреwдолёемую держaву крёпости, врагHвъ нaшихъ дeрзость ћже на ны2 разори2, и3 вы6z и4хъ подъ н0зэ вёрному в0инству нaшему низложи2, да возвесели1мсz њ тебЁ раби2, сн7у твоемY вопію1ще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Рaдуемсz и3 весели1мсz вёрніи лю1діе, чyдному kвлeнію їкHны пречcтыz вLчцы бцdы. рэкa бо kви1сz неисчерпaема, цэлeбную в0ду точaщи: слэпы6мъ бо ви1дэти даeтъ, и3 глухи6мъ слhшаніе, хромы6мъ хождeніе, и3 всBмъ сyщымъ въ недyзэхъ безмeздно и3сцэлeніе.

Неиспhтанна глубинA, недовёдомо тaинство, непостижи1мь џбразъ, дв7о, зачaтіz твоегw2: зачaтіе безъ сёмене, безъ мyжа ржcтво2, безпл0тный воплоти1сz, превёчный младeнствуетъ, сн7ъ б9ій сн7ъ тебє2 дв7ы бывaетъ. є3мyже вопіeмъ: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Рaдуйсz, всебlгословeннаz марjе, и3зъ тебє1 бо всебlгословeнный бGъ њдёzсz во всег0 мz человёка, и3 њдёzвсz соедини2 своемY б9ествY неизречeннымъ соединeніемъ, дв7о nдіги1тріе: рaдуйсz, њбрaдованнаz, рaдосте всегw2 мjра.

Рaдуйсz, лукaвыхъ духHвъ прогони1тельнице: рaдуйсz, бцdе nдіги1тріе: рaдуйсz, ю4же нбcнаz неви6димаz вHинства славосл0вzтъ всегдA, и3 величaютъ ћкw м™рь б9ію бhвшую: рaдуйсz, ћже ни6жнzz сочетaвши съ вhшними.

Рaдуйсz, всёхъ нбcныхъ си1лъ безъ разсуждeніz превосходsщаz: рaдуйсz, nдіги1тріе: рaдуйсz, всsкіz твaри ћкw бGа р0ждшаz гDьствующи, є4й, вLчце всепётаz: рaдуйсz, пребывaеши дв7о чcтаz и3 по ржcтвЁ.

Рaдуйсz, женaмъ всBмъ слaво, хрaме преwсвzщeнный бGа нaшегw: рaдуйсz, nдіги1тріе: рaдуйсz, душеспаси1тельнаz всeй вселeннэй: рaдуйсz, покрывaющій џблаче, нб7съ ши1ршаz: рaдуйсz, мmропол0жница, бжcтвеннагw мЂра полнA.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Ќмъ ѓгGльскій и3 человёческій ўжасaетсz, бцdе, кaкw бGа нбcнаго ложеснaми њб8eмши воплоти1ла є3си2; кaкw мLнца р0ждши, ћкw сн7а на рукY н0сиши; є3гHже ўжасaетсz твaрь, и3 трепeщутъ г0рніи прест0ли, вопію1ще непрестaннw: с™ъ, с™ъ с™ъ є3си2, б9е, препётый и3 превозноси1мый во вёки.

Рaдуйсz, сyщаz рaдосте всегw2 мjра, со ґрхaгGломъ гавріи1ломъ вопіeмъ ти2, бцdе: рaдуйсz, вмэсти1лище невмэсти1магw: рaдуйсz, бlгодaтнаz, носи1ло б9ествA всегw2: рaдуйсz, ґдaмово воззвaніе, съ тоб0ю гDь, и3 тебє2 рaди съ нaми, спасaz нaсъ, є3г0же поeмъ и3 превозн0симъ во вёки.

К0рень їессeевъ њсвzщeнный, к0рень грэхA нaшегw и3ст0ргнула є3си2, жeзлъ ґарHновъ процвётшій, жизнодaтелz цвёта и3зрасти1вши хrтA, стaмно маннопріeмнаz, смeрти всю2 си1лу сокруши1ла є3си2, и3 въ пор0ду жи1зни возвелA є3си2 р0дъ человёческій. тёмже тS поeмъ, д0брыхъ вин0вную.

Ты2 похвалA хrтіaнъ є3си2, вLчце, ты2 nрyжіе на враги2, и3 стэнA къ тебЁ прибэгaющихъ. тS и3 нhнэ на п0мощь призывaемъ, гпcжE: не дaждь врагHмъ вознести1сz на лю1ди тво‰, и5же тебє2 не хвaлzтъ, ни сн7а твоегw2, бцdе, и3 твоeй їкHнэ не клaнzютсz, си1хъ побэди2, и3 дyшы нaшz спаси2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всеблажeннаz бцdе, чи1стаz приснодв7о.

Рaдуйсz, свэщE, свётъ невечeрній понeсшаz, и3 въ ржcтвЁ твоeмъ многоб0жіz тмY разруши1вшаz, и3 ѓдwвы пр0пасти и3збaвльшаz лю1ди: рaдуйсz, nдіги1тріе бцdе, добр0тъ всёхъ предходaтаице.

Рaдуйсz, землE, и3зъ неsже клaсъ прозsбши нбcный вBрнымъ, и3 мjра всегw2 душегyбнагw глaда и3збaви, разyмнаz и3 њдушевлeннаz: q рaдуйсz, віногрaде, и4же гр0здъ жив0тный р0ждшаz, бцdе чcтаz nдіги1тріе!

Рaдуйсz, тaйныхъ цвэтHвъ прекрaсный сyщій раю2: рaдуйсz, м™и дв7о, неви1димыхъ рaзумъ, чистот0ю страннолёпнw побёждши, бGороди1тельнице: рaдуйсz, nтрокови1це: рaдуйсz, nдіги1тріе, всемjрное чyдо и3 слhшаніе.

Лёто животA нaшегw пр0чее сохрани2 невреждeнно, поможeніемъ твои1мъ, дв7о nтрокови1це, и3 спод0би конeцъ бlгjй получи1ти нaмъ, воспэвaющымъ тS, и3 взывaющымъ: рaдуйсz, всебlжeннаz, бцdе чcтаz nдіги1тріе.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

ТебE твeрдую пом0щницу р0ду человёческому, бцdе марjе, ли1къ прbр0ческій многоoбрaзнw провозвэсти2, сёнь с™yю, нб7съ прострaннэйшую, скрижaль бGопи1санную, и3 купинY неwпали1мую, двeрь бGопрох0дную, г0ру же, и3 лёствицу, и3 м0стъ, и3 жeзлъ процвётшій: мh же вои1стинну бцdу тS величaемъ.

Тaйна глубины2 ржcтвA твоегw2 ќмъ ѓгGльскій ўжасaетъ, дв7о, и3 пречcтаz їкHна дeмwны прог0нитъ, и3 ли1ца нечести1выхъ њмрачaетъ, и3 въ стyдъ порэвaетъ: не терпsтъ бо взирaти на си1лу є3S, бёгаютъ же и3 и3счезaютъ. мh же любeзнw покланsемсz и3 лобызaемъ, и3 тS бцdу величaемъ.

Предстaтельница сyщи неtстyпна къ вhшнему цRю2, ћкw и3мyщи м™рне дерзновeніе непостhднw, въ ми1рэ глуб0цэ правослaвныхъ житіE ўтверди2, и3 nтeчество нaше возвhси, и3 вс‰ полє1знаz дaруй всегдA рабHмъ твои6мъ, да тS, бцdе, величaемъ.

Q всеми1лостиваz хrтіaнwмъ пом0щнице! не м0жетъ тS воспёти дост0йнw ќмъ человёческій и3 ѓгGльскій, ћкw всеS твaри честнёйшіи, нбcныхъ и3 земнhхъ слaвнэйши: всёхъ бо родилA є3си2 творцA и3 бGа. но, q вLчце! пріими2 ми1лостивнw, ю4же тебЁ t сeрдца возложи1хомъ пёснь, спасaй нaсъ всегдA, на тs бо надёемсz.

Свэти1ленъ:

Да почти1тсz всепётаz м™и б9іz, жи1знь сyщую р0ждши хrтA бGа нaшего, рaйскихъ дверeй tверзeніе, и3 всегw2 мjра њчищeніе, къ животY возведeніе. сeй є4сть прорHки глаг0лавый, томY поклони1мсz, бGу и3 сп7су дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ:

Пріиди1те, вёрніи съ чистот0ю, возвели1чимъ пречcтыz м™ре бGа нaшегw чyдную їкHну, и3 бжcтвеннаго мLнца сп7са хrтA. є3г0же ћкw р0ждшаz на рукY носи1вши, и3 м™рне дерзновeніе къ немY и3мyщи, непрестaннw м0литъ за ны2, и3 подаeтъ рабHмъ свои6мъ бог†тыz ми1лwсти.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7:

Прослaвимъ вёрніи њбрaдованную бцdу, пaче же во ўстёхъ нaшихъ и4мамы всегдA с™0е и3 бlгословeнное и4мz є3S, непрестaннw прибэгaюще къ пречcтэй є3S и3 цэльбон0снэй їкHнэ: т0ю бо њбрэтaемъ ±же на земли2 вс‰ благ†z и3 полє1знаz, и3 сyщихъ на воздyсэ t дeмwнwвъ запинaній и3збавлsемсz: ћкw м™и р0ждшаz всёхъ творцA, спасaетъ t бёдъ дyшы нaшz.

Двaжды.

Да рыдaетъ вёчнw с0нмъ ѕлочести1выхъ, не и3сповёдающихъ тS въ ржcтвЁ чcтую бGороди1тельницу, и3 не покланsющихсz пречcтэй твоeй їкHнэ: вёрніи же лю1діе рaдующесz и3сповёдаемъ тS и4стинную дв7у бцdу, ћкw вои1стинну родилA є3си2 пл0тію хrтA бGа нaшего, тлёніе ґдaмово попрaла є3си2, и3 t грэхA всегw2 мjра њчи1стила є3си2, жи1знь безконeчную даровaла є3си2, рaйскій вх0дъ вBрнымъ tвeрзла є3си2 бжcтвеннымъ твои1мъ ржcтв0мъ. є3г0же моли2, спасти1сz нaмъ пою1щымъ вёрнw твоE тaинство.

Рaдуетсz ќбw и3 весели1тсz неизречeнною рaдостію всE мн0жество благочести1выхъ: припaдающе же покланsютсz, вси2 благоговёютъ б9іи м™ри съ боsзнію, благодарsще сію2 по бз7э, ћкw бGа, толи1кихъ превели1кихъ бл†гъ ходaтаицу, въ нsже желaютъ ѓгGли прини1кнути, даровA бцdею вBрнымъ хrт0съ бGъ нaшъ, и3мёzй премн0жество щедр0тъ и3 вели1кую пребогaтую ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

С™az твоS и3 соoбрaзнаz їкHна, бцdе дв7о, благодaтію твоeю пребогaтый сyщій и3ст0чникъ, кипsщій всeй подс0лнечнэй, и3 свэтsщій всемY мjру свэтолyчными с™aгw д¦а сіsньми и3 и3сцэлeній свэтлостьми2. тh бо бGа сл0ва пл0тію несказaннw родилA є3си2, t ґрхaгGла гавріи1ла сицєвaz слhшавше: рaдуйсz, њбрaдованнаz, гDь съ тоб0ю, и3 д¦ъ с™hй њсэни1тъ тS къ зачaтію. тaкожде реклA є3си2 къ первопи1санной твоeй їкHнэ, на тY зрsщи: съ т0ю моS благодaть, и3 сл0во твоE со влaстію їкHнэ бhсть. и3 џбразъ и3 глaсъ, и3 си1ла и3 дёло, и3 всsкъ ќмъ превосходsщаz бжcтвеннаz благодaть, спребывaющи вёчнw, знaмєніz и3 чудесA непрестaннw содэвaетъ, и3 душеполeзное и3сцэлeніе всBмъ вёрнw приходsщымъ подаeтъ, твои1ми бGомaтерними непрестaнными къ бGу моли1твами.

Славосл0віе вели1кое и3 tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна бцdы, пёснь G-z и3 ѕ7- z. Прокjменъ, ґллилyіа, и3 причaстенъ бцdэ. Ґпcлъ, и3 є3ђліе, рsдъ, и3 бцdэ.

9 июля: Священномученика Панкратия, епископа Тавроменийского.

Мёсzца тогHже въ f7-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика пагкрaтіа, є3пjскопа таvроменjйскагw.

Стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Е#гдA верх0вный ў§никHвъ њбходS мjръ вeсь ўтверди2, тогдA њбрёте тS ћкw кaмень честнhй, цRкве њсновaніе положи2, бlжeнне, столпы2 разорsюща јдwльскіz и3 хрaмы бжcтвенною си1лою сл0ва, пл0тію примэси1тисz, џ§е, человёкwмъ благоволи1вшагw.

Сл0вомъ tгонS лук†выz дyхи ѕл0бы, соверши1лъ є3си2 духHвны лю1ди, д¦а благодaтію, мyчениче пагкрaтіе, воздёлаz ни1ву си1хъ сердeчную, и3 влагaz сёмz бжcтвенное, є4же дёлателю приношaлъ є3си2 нбcному, молS њ восхвалsющихъ тS вёрнw.

Зaпадъ сі‰ніи мhсленными ты2 вост0къ содёлъ є3си2, сlнца носsщъ б9іz познaніz, t дв7ы нaмъ пaче ўмA возсіsвшагw. и3 зашeдъ страдaніемъ, џ§е, возсіsлъ є3си2 къ свёту невечeрнему, и3дёже зерцaлwмъ разрёшшымсz, зри1ши желaемую добр0ту подвигопол0жника твоегw2, пагкрaтіе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Е#ди1на невмэсти1маго бGа нетэсномёстнw во чрeвэ носи1ла є3си2, чlвёка бhвша за блaгость, прес™az бGоневёсто. тёмже молю1 тz: ўтэснsющихъ мS страстeй и3змэни2, ћкw да тёсную и3 прaвую стезю2 шeствовавъ, дости1гну ћже къ животY, дв7о, водsщую.

КrтобGор0диченъ:

Дрeву кrтному тS, ї}се, пригвождeна, зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи гlг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 менE р0ждшую тS є3ди1ну; свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A, потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ б9eственную, б9eственныz стrти тво‰ слaвzщіи.

Тропaрь, глaсъ д7:

И# нрaвwмъ причaстникъ, и3 прест0лwмъ намёстникъ ґпcлwмъ бhвъ, дэsніе њбрёлъ є3си2, бGодохновeнне, въ видёніz восх0дъ: сегw2 рaди сл0во и4стины и3справлsz, и3 вёры рaди пострадaлъ є3си2 дaже до кр0ве, свzщенномyчениче пагкрaтіе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

Пречестнhй кaмень тS цRковь познавaетъ, пагкрaтіе, водружeніемъ словeсъ твои1хъ ўтверждaема при1снw: и3 сегw2 рaди твою2 почитaемъ пaмzть днeсь.

Њбнови1лъ є3си2 рaломъ твои1хъ бжcтвенныхъ словeсъ сердцA, пагкрaтіе, њлzденBвшаz пeрвэе ѕловёріz мгл0ю, плодонHснаz показaлъ є3си2 ћвэ вёры рaди.

Е#ди1ницу тричи1сленную, соединsему въ т0жде є3стество2 возвэщaz, погаси1лъ є3си2 безб0жіz мглY, и3 свэтолyчными ўчє1ніи лю1ди просвэти1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2 возсіS свэтодaвецъ, просвэщaz концы2 ї}съ гDь, чcтаz вLчце: и4мже и5же во тмЁ и3 сёни свётъ ви1дэша.

Пёснь G. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE, въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нб7о ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

Д¦омъ ўтверждaемь, лук†выz tгнaлъ є3си2 дyхи: и3 труд0мъ моли1твъ хрaмы разори1лъ є3си2 јдwльскіz, цє1ркви возставлsz, досточyдне.

Сэчи1тельнымъ сл0вомъ твои1мъ посёклъ є3си2 ѕлочeстіz, прпdбне, тeрніе, и3 насади1лъ є3си2 душaмъ спаси1тєльнаz ўчє1ніz добродётелей, nби6лующа плодHвъ, свzщeнне.

Сосyдъ њбрётъ тS бжcтвеннагw д¦а, чи6стыz зари6 пріeмлюща, верх0вный ў§ни1къ, къ зaпаду послA безб0жіz и3згнaти мглY, всечeстне.

БGор0диченъ:

ТS џблакъ всесвётелъ, ковчeгъ и3 стaмну всезлaту, прострaннэйшу нб7съ, и3 превознесeнную лёствицу, неискусобрaчнаz дв7о, вёрніи ўблажaемъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Благочeстіz поб0рникъ, побэдон0сецъ, свzщeнне пагкрaтіе показaвсz, на нб7сёхъ со безпл0тными нhнэ предстои1ши гDеви: моли2 спасти1сz нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплое заступлeніе сyщымъ въ бэдaхъ, и3 пом0щницу нaшу, и3 къ бGу премэнeніе, є4юже тли2 и3збaвихомсz, бцdу вёрніи ўблажaемъ.

КrтобGор0диченъ:

На дрeвэ ви1дzщи воздви1жена сн7а твоего2, пречcтаz, ўтр0бою м™рнею растерзaема, жaлостнw взывaла є3си2: ўвы2 мнЁ, кaкw зашeлъ є3си2 свёте м0й безлётный;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прор0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz, внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. слaва си1лэ твоeй, гDи.

Nгнeмъ ўтёшителz, nгнедохновeненъ ћвльсz, лeсть попали1лъ є3си2, пагкрaтіе мyдре, и3 возсіsвъ ћкw свёщникъ въ м0ри потоплsємымъ невёдэніz, ко пристaнищємъ бжcтвенныz вв0диши в0ли.

T кaмене некраесэк0ма пeтръ напои1всz и3 насhщсz, ћкw и4ну тS посылaетъ рэкY, њлzденёвшыz напои1ти дyшы, бGомyдре, и3 нечeстіz рёки и3зсуши1ти течeніемъ бжcтвеннагw проповёданіz.

ГлагHлъ твои1хъ вэщaніе и3зліsсz, мyдре, сіsніемъ просвэщaемь рaзума хrт0ва. тёмже и3 є4ллинскаz мyдрость њбуи1сz, и3 ѕл0бы мудрeцъ сожжeсz, мyчениче свzти1телю пагкрaтіе.

ЖитіE твоE бжcтвенными блистazсz добр0тами вс‰ њмрачи2 дeмwнскаz стремлє1ніz, и3 разори1въ тмY безб0жіz, сhны днE показA, люб0вію твои6мъ ўчeніємъ покори1вшыzсz.

БGор0диченъ:

Воплощaема сл0ва во двою2 сущєствY, nтрокови1це, и3 хотёніи, родилA є3си2, чcтаz, восх0ды сказaвшаго преслaвнw спасeніz лeстію порабощє1нымъ, чcтаz дв7о всепётаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Тв0й ми1ръ дaждь нaмъ, сн7е б9ій, и3н0гw бо рaзвэ тебє2 бGа не знaемъ, и4мz твоE и3менyемъ, ћкw бGъ живhхъ и3 мeртвыхъ є3си2.

Чудeсъ показ†ніи ўлови1лъ є3си2 лю1ди, сл0вомъ же трє1бища разори1лъ є3си2, и3 создaлъ є3си2, свzщeнне, цRквeй добрHты, во њбновлeніе человёкwмъ.

Кровьми2 њбагри1лъ є3си2 nдeжду свzщeнную, кр0вь же дeмwнскую и3зсуши1лъ є3си2: и3 побэдон0сецъ возшeлъ є3си2 къ небеси2, побёды пріи1мъ вэнeцъ.

Разсёдесz предъ лицeмъ твои1мъ хрaмъ јдwльскій, двeрь же tвeрзесz kзhкwмъ, и3 дадeсz благодaть бжcтвеннаz вёрныхъ въ сердцA, свzщеннотаи1нниче џ§е.

БGор0диченъ:

Ћкw д0ждь во ўтр0бу твою2 сни1де хrт0съ, чcтаz, и3 тyчы и3зсуши2 многоб0жіz, и3 и3зведE бGоразyміz в0ду, сyщымъ въ плaмени лeстнэмъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

Њблагодати1въ тв0й ќмъ, и3 просвэти1въ богaтнw ї}съ просвэщeніе всёхъ и3 бGъ: сл0вомъ твои1мъ безсловeсіz лю1ди и3збaви.

Свzщеннодёйствовавъ въ б9іе є3ђліе, мyдре, бжcтвеннаz ўчє1ніz запечaтствовавъ свётлw кр0вію, свzщеннотаи1нниче мyчениче пагкрaтіе.

Кроплeній јдwльскихъ, и3 кровeй сквeрныхъ и3збaвилъ є3си2 лю1ди, и3 пожeрлсz є3си2 ћкоже ѓгнецъ, пагкрaтіе, жeртва живA бGу принeслсz є3си2.

БGор0диченъ:

Соудaвлена прилHги непл0дныхъ помышлeній, возведи2 къ свёту спасeніz и3 жи1зни, всенепор0чнаz, ћже сп7са хrтA р0ждшаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Свётлаz таvроменjwмъ, пагкрaтіе, ѕвэздA показaлсz є3си2, и3 свzщеннострадaлецъ kви1лсz є3си2 за хrтA: є3мyже нhнэ предстоS, моли2 за чтyщыz тS, бlжeнне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Сyщымъ въ пещи2 nтрокHмъ твои6мъ, сп7се, не прикоснyсz, нижE стужи2 џгнь. тогдA тріE, ћкw є3ди1нэми ўсты6, поsху и3 благословлsху, глаг0люще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Кр0вію крести1лсz є3си2 твоeю, пагкрaтіе, пeрвэе въ водЁ крести1въ лю1ди, и3 ко хrтY прешeлъ є3си2 рaдуzсz: съ ни1миже водворszсz, причaстіемъ њбожaешисz свётлw при1снw преблажeнне.

Слaностію погружє1нныz лю1тыхъ, ќдицею твои1хъ словeсъ возвeлъ є3си2, свzщeнне, и3 моли1твъ чи1стымъ њдождeніемъ мyтную и3зсуши1лъ є3си2 ѕловёріz глубинY, свzщеннотаи1нниче хrт0въ.

Кaмень тS вои1стинну неразсёдный, њсновaніе положи2, и3 степeнь недви1жимь, свzщeнныz свzщенноzви1тель цRкве: въ нeйже сокрушaетсz всsка ѕл0ба, мyдре, младeнствующагw врагA.

БGор0диченъ:

Чистёйшу є3ди1ну тS њбрётъ, всенепор0чнаz, сл0во, пречcтаz, б9іе, и3зъ твоегw2 чрeва пор0ждсz, вBрныz њчищaетъ сквeрны, бGоневёсто, прибhвшіz нaмъ t невоздержaніz ѕHлъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа п0йте, сщ7eнницы, прослaвите, џтроцы, благослови1те, лю1діе и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Nгнeмъ и3знурsемь разли1чныхъ и3скушeній, невреди1мь пребhлъ є3си2, и3з8wстри1въ ќмъ свётлыми видBніи, и3 kви1лсz є3си2, мyдре, мeчь, посэкaz вeщь многоб0жіz.

Лю1ди приводS въ рaзумъ хrт0въ, знaмєніz и3 чудесA твори1лъ є3си2 ћвэ, предглаг0лz хот‰щаz бhти, ћкw прbр0къ б9ій, ўтёшителz, бGомyдре, дохновeньми.

Џбразъ зижди1телz показyz лю1демъ, в0лею и4же поноси2 соединszсz нaмъ, знaмєніz и3 си6лы тёмъ сотворsеши многоб0жіz дeрзость tгонS.

БGор0диченъ:

Ћкw д0ждь во ўтр0бу твою2 сни1де хrт0съ, и3 всю2 напои2 твaрь вои1стинну, и3зсуши1въ, дв7о, м{тныz рёки їдwлонеи1стовства, є3ди1ный благодётель.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Живопріeмный и3ст0чникъ приснотекyщій, свэтон0сный свэти1льникъ бlгодaти, хрaмъ њдушевлeнный, сёнь пречcтую, нб7сE и3 земли2 прострaннэйшую, бцdу вёрніи величaемъ.

Свэтолyчными петрA сі‰ніи просвёщсz душeю и3 мhслію, ћкw ѕвэздA многосвётлаz, къ зaпаду дости1глъ є3си2 просвэщaz ўчє1ніи зашeдшыz въ невёдэніz, пагкрaтіе, глубинY.

ЇкHнную чeсть преходsщу въ первоoбрaзную ты2 вёдый, всю1ду честнyю поставлsлъ є3си2, слaвне, ї}са и3 бGа нaшегw їкHну, кaпищємъ дeмwнскимъ на потреблeніе.

Свэтон0сное твоE сіE торжество2, грaдъ и3 соб0ръ сотворsетъ рaдуzсz, чyдный пагкрaтіе, тS вёрнw почитaюще. и5хже благослови1ти ћкw пaстырь не престaй, њ всёхъ моли1тву творS.

БGор0диченъ:

Пощади2 нaсъ пою1щыz тS, гDи, t дв7ы несказaннw рождeйсz, напaстей и3збавлsz, и3 страстeй и3 скорбeй, моли1твами є3S тво‰ рабы6, ћкw бlгодётель и3 є3ди1нъ чlвэколю1бецъ.

10 июля: Четыредесяти пяти мучеников из Никополи Арменской. Положение честной ризы Господа Иисуса Христа в Москве. Преподобного Антония Киево-Печерского.

Мёсzца тогHже въ ‹-й дeнь.

С™hхъ четhредесzти пzти2 мyченикwвъ, и5же въ нікоп0ли ґрмeнстэй:

Въ сjй дeнь прaзднуемъ положeніе честнhz ри1зы гDа нaшегw ї}са хrтA, ћже є4сть хітHнъ, въ цaрствующемъ грaдэ москвЁ:

И# пaмzть прпdбнагw nтцA нaшегw ґнтHніа печeрскагw, и4же въ кjевэ, бhвшагw начaльника всёхъ рwссjйскихъ монaхwвъ:

И# прaзднованіе прес™ёй бцdэ рaди чудотв0рныz їкHны въ конeвской nби1тели.

Сл{жбы, ри1зы гDни, и3 ґнтHніа, пи6саны по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры мyченикwвъ, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Всехвaльніи мyчєницы, * вы2 кaменіемъ сокрушaеми, * хrтA кaмене не tверг0стесz неруши1магw: * но побэдон0сцы благодaтію бhвше, * со ѓгGльскими ли1ки рaдуетесz. * съ ни1миже моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Добропобёдніи мyчєницы * въ темни1цахъ кyпнw затворsеми, * ћкw зaповэдемъ б9іимъ храни1тєли, * и3 и3стаzвaеми жaждею, * съ нб7сE р0су пріsсте, * вaсъ дух0внw прохлaждшу. * тёмже моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Непобэди1міи мyчєницы, * жи1знь и4стинную желaюще, * и3 при1снw пребывaющую, * смeрть непрaведну беззак0ннымъ мечeмъ, * рaдующесz под8sсте: * и3 нhнэ съ мyченики весели1тесz, * съ ни1миже моли1тесz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Всепётаz вLчце, * надeжде вёрныхъ и3 ўтверждeніе, * прибёжище и3 п0мощь, * тS м0лимъ, t всsкіz бэды2 рабы6 тво‰ сохрани2, * вёрою покланsющыzсz ржcтвY твоемY. * є3г0же моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Своего2 ѓгнца, * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца, * на кrтЁ ћкw ви1дэ зрaка не и3мyща нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи глаг0лаше: * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ благолёпіе; * гдЁ благодaть блистaющаz * џбраза твоегw2, сн7е м0й любeзнэйшій;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

БGовэнчaнный п0лкъ пою2 мyченикwвъ.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

Сп7си1телю бGу, въ м0ри лю1ди нем0крыми ногaми настaвльшему, и3 фараHна со всев0инствомъ пот0пльшему, томY є3ди1ному пои1мъ: ћкw прослaвисz.

БGомyдреннw вёрніи, в0ины хrтHвы, и3 страстотeрпцы воспоeмъ, ћкw потреби1тели лeсти, и3 побэди1тели свётлы, бGу побёдную пёснь пою1ще: ћкw прослaвисz.

На земли2 страдaльцы подвизaвшесz свётлw, м{ки претерпёсте, и3 на небесёхъ вэнцы2 пріsсте, соглaснw воспэвaюще пёснь побёдную: ћкw прослaвисz.

Е#ди1нствомъ душeвнымъ свsзани вёрнw, t лeсти tврати1стесz, и3 побэди1тели вэнцен0сцы kви1стесz, соглaснw воспэвaюще пёснь побёдную: ћкw прослaвисz.

БGор0диченъ:

Пречcтаz м™и б9іz, воплощeннаго и3зъ тебє2 и3 t нёдръ роди1тельныхъ не tлучи1вшагосz бGа, непрестaннw моли2, t всsкагw њбстоsніz спасти2, ±же создA.

Пёснь G. Їрм0съ:

Си1лою кrтA твоегw2, хrтE, ўтверди2 моE помышлeніе, во є4же пёти и3 слaвити спаси1тельное твоE вознесeніе.

Рaзумомъ хrт0вымъ в0ини ўкрaшени, нечести1ваго врагA потопи1сте струsми кровeй вaшихъ.

Тёло своE предaвше гHрькимъ и3 лю6тымъ мyкамъ, достохвaльніи мyчєницы, бжcтвенное наслёдіе воспріsсте вёрою.

Кaменнымъ страстотeрпцы метaніемъ, повелёніемъ мучи1телz сокрушaеми, благовёріz держaву крёпкw соблюд0сте.

БGор0диченъ:

Непрестaннw моли2, чcтаz, съ м§ники, прошeдшаго и3зъ чрeслъ твои1хъ, и3збaвити t лeсти діaволи пою1щыz тS, всенепор0чнаz.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

В0ини хrтHвы д0бліи, подви1гшесz д0брэ, лукaваго врагA до концA потопи1ша кр0вными струsми, кaменіемъ сокрушaеми, и3 мєчи2 ссэкaеми, nгнeмъ сожигaеми, и3 въ в0ду вметaеми, вэнцен0сцы показaшасz ћвэ: тёмже чт0ми сyть, и3 вёрою слaвими.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И$же на пrт0лэ херувjмстэмъ сэдsй, и3 въ нёдрэхъ џ§ихъ водворszсz, ћкw на прест0лэ свzтёмъ сэди1тъ своeмъ, вLчце, въ нёдрэхъ твои1хъ: вопл0щсz бо бGъ вои1стинну, воцRи1сz надъ всёми kзы6ки, и3 разyмнw нhнэ пои1мъ є3мY. є3г0же ўмоли2 спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ слyхъ си1лы кrтA, ћкw рaй tвeрзесz и4мъ, и3 возопи1хъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGолюби1выми содержи1ми nбы6чаи, бGопроти1внаго врагA страдaльческій ли1къ побэди1лъ є4сть, благодaтію сп7совою ўкрэплsемь.

БGозвaнный п0лкъ страстотeрпєцъ хrт0выхъ, бGопроти1вныхъ мн0жество ѕлочести1выхъ вр†гъ побэди1сте, воспэвaюще: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Свётъ непристyпный ви1дэвше страстотeрпцы, въ темни1цэ сэдsще, многоб0жіz тмY јдwльскіz лeсти разори1ша, б9іею си1лою ўкрэплsеми.

БGор0диченъ:

Њсэни1 тz, дв7о, вhшнzгw си1ла, и3 рaй содёла тS, жив0тное дрeво и3мyщи посредЁ, ходaтаz и3 гDа.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ бо тебє2 и3н0гw не вёмы.

Словесы2 воспитaни д¦а с™aгw, јдwльское безсловeсіе мyчєницы ўпраздни1ша.

Ѕвёзды свэтонHсныz бhвше страстотeрпцы, и3 цвёты вёры благоухaніz и3спущaюще.

Ни1ва kви1стесz, свzтjи, вhшнzгw, серпы2 мучeніz пожинaеми, всехвaльніи.

БGор0диченъ:

Не престaй молsщи, бцdе, є3г0же родилA є3си2, спасти2 дyшы нaшz, прилёжнw воспэвaющихъ тS.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њбhде мS бeздна, гр0бъ мнЁ ки1тъ бhсть, ѓзъ же возопи1хъ къ тебЁ чlвэколю1бцу, и3 спасe мz десни1ца твоS, гDи.

Веселsщесz мyчєницы вопіsху: въ рyцэ твои2, вLко чlвэколю1бче, пріими2 дyхи нaшz, и3 пок0й и4хъ: тебe бо лю1бимъ є3ди1наго многоми1лостиваго.

ЃгGлwмъ равносeльницы бhша, ли1къ мyчєникъ твои1хъ, чlвэколю1бче: течeніе бо скончaвше, нhнэ м0лzтъ спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Мyченическаz слaва, мyченическаz красотA, мyченическій ли1че бGоизбрaнный, прилёжнw моли1те спасти1сz всBмъ прибэгaющымъ къ вaмъ.

БGор0диченъ:

Зачaтіz твоегw2 безсёменнагw чyдо к0е сл0во и3зрещи2 м0жетъ, пренепор0чнаz; бGа бо зачалA є3си2, за милосeрдіе къ нaмъ пришeдшаго.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

ХrтA рaди мyчєницы мнHгіz м{ки под8sсте, и3 многоб0жіе низложи1сте всE јдwльское, и3 разруши1сте безб0жіе всsкіz прeлести, хrт0вою си1лою сі‰ попрaвше, нaсъ всёхъ вёрнw научaете вопи1ти ћвэ: ґллилyіа.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 џгненнэй пэсносл0вцы спасhй џтроки, бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Въ пещи2, хrтE, страстотeрпцы твои2 вопіsху: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Просвэщeни свётомъ трbческимъ страдaльцы, съ весeліемъ дyшы сво‰ предaша, пою1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Предстоsще бGу вэнцен0сцы страдaльцы съ весeліемъ, томY за ны2 моли1тесz.

БGор0диченъ:

Ћкw спасeніе нaше, тS, бцdе, м0лимъ: моли2 за ны2 вопл0щшагосz и3зъ тебє2.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ nц7A прeжде вBкъ рождeннаго сн7а и3 бGа, и3 въ послёднzz лBта воплощeннаго t дв7ы м™ре, свzщeнницы п0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Съ мyченики бyди прошeніе нaше вёрныхъ, и3 тёхъ наслёдіz прич†стницы бyдемъ, хrтA пою1ще, и3 превозносsще є3го2 въ вёки.

Рaдостію сердeчною, ли1къ терпэли1выхъ страдaлєцъ, t хrтA вэнцы2 бGолёпнw пріeмлетъ, и3 свётлw поeтъ, и3 превозн0ситъ є3го2 во вёки.

Струsми кровeй вaшихъ њбагри1вшесz, достохвaльніи, и3 на нб7сёхъ во вёки со хrт0мъ цrтвуете, благочeстнw пою1ще, и3 превозносsще є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Херув‡мъ вhшши kви1ласz є3си2, бцdе чcтаz, во чрeвэ твоeмъ сэдsщаго на ни1хъ понeсши: є3г0же со безпл0тными земнjи славосл0вимъ, и3 превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS пaче ўмA и3 словесE м™рь б9ію, въ лёто безлётнаго неизречeннw р0ждшую, вёрніи є3диномyдреннw величaемъ.

За џбщее спасeніе моли1тесz, преслaвніи мyчєницы, хrтY предстоsще, є3гHже рaди и3 м{ки претерпёсте.

Си1лою крёпкою прелeстную твeрдость низложи1сте непобэди1міи: и3 нhнэ въ жили1щахъ небeсныхъ со ѓгGлы жи1ти спод0бистесz.

Зак0нными nбы6чаи мyченическими, побэди1вше г0рдаго мучи1телz, и3 вэнцы2 пріsсте прaвєдныz, всечестнjи.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, бцdе м™и хrтA бGа, є3г0же родилA є3си2, моли2 съ мyченики, грэхHвъ њставлeніе даровaти вёрою воспэвaющымъ тS.

Слyжба на положeніе ри1зы, ћже є4сть хітHнъ, вели1кагw гDа бGа и3 сп7са нaшегw ї}са хrтA.

Вeчеръ, Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Ри1за честнaz твоS, вLко, * ћже твоE бжcтвенное * и3 пречcтое тёло покрывaющаz, * nдeжду и3сцэлeній даровA нaмъ: * и3 и3ст0чникъ и3сточaющи благодaти * присноживHтныz в0ды: * тоS прaзднуемъ положeніе, * воспэвaюще тS * всёхъ содётелz.

Хрaмъ тв0й, вLко, * твою2 свzщeнную ри1зу * ћкw сокр0вище спасeніz * и3 и3сцэлeніz носS, * њсвzщaетъ вс‰, * и5же вёрою притекaющыz, * и3 тS по д0лгу пою1щыz всегдA, * ўповaніе душaмъ нaшымъ, * и3 твeрдый покр0въ и3 держaва.

Держaва непобэди1маz * нaмъ хrтіaнwмъ даровaсz, * ри1за твоS, ї}се сп7се нaшъ, * є4юже и3ноплемeнныхъ kзhцы * при1снw побэждaютсz, * и3 ми1ръ цRкви твоeй, хrтE, њсэнsетъ. * сегw2 рaди вёрою цэлyюще ю5, * покланsемсz тебЁ, чlвэколю1бче, и3 м0лимъ, * чaсти спод0бити нaсъ с™hхъ твои1хъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

КrтY твоемY честн0му, и3 ри1зэ с™ёй покланsемсz, пребlгjй, и3 люб0вію њблобызaемъ, слaвzще твоE є4же пaче ўмA сошeствіе, и3 безмёрную ми1лость, и3 богaтую благостhню: и4миже и3сцэлє1ніz подавaеши болsщымъ, и3 спасaеши человёческое є3стество2, содержи1мо бhвшее во тмЁ прегрэшeній, ћкw чlвэколю1бецъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz три2.

И#сх0да чтeніе.

[ГлавA є7i] Поsтъ мwmсeй сhны ї}лєвы t м0рz чермнaгw, и3 ведE и5хъ въ пустhню сyръ: и3 и3дsху три2 дни2 въ пустhни, и3 не њбрэтaху воды2, да бhша пи1ли. Пріид0ша же въ мeрру, и3 не можaху пи1ти воды2 t мeрры, горькa бо бЁ. Сегw2 рaди наречeсz и4мz мёсту томY г0ресть. И# роптaху лю1діе на мwmсeа, глаг0люще: что2 піeмъ; Возопи1 же мwmсeй ко гDу: и3 показA є3мY гDь дрeво, и3 вложи2 є5 въ в0ду, и3 сладкA бhсть водA. Тaмw положи2 є3мY бGъ њправд†ніz и3 суды2. И# тaмw и3скушaше є3го2, и3 речE: ѓще слyхомъ ўслhшиши глaсъ гDа бGа твоегw2, и3 ўгHднаz предъ ни1мъ сотвори1ши, и3 внуши1ши зaпwвэди є3гw2, и3 сохрани1ши вс‰ њправд†ніz є3гw2: всsку болёзнь, ю4же навед0хъ на є3гЂптzны, не наведY на тS: ѓзъ бо є4смь гDь, и3сцэлszй тS. И# пріид0ша во є3ли1мъ, и3 бsху тaмw дванaдесzть и3стHчникъ вHдъ, и3 сeдмьдесzтъ стє1бль фjніковыхъ: и3 њполчи1шасz тaмw при водaхъ. И# воздви1гшесz t є3ли1ма, и3 пріи1де вeсь с0нмъ сынHвъ ї}левыхъ въ пустhню сjнъ, ћже є4сть междY є3ли1момъ и3 междY сjною.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA G] Сhне, не пренебрегaй наказaніz гDнz: нижE њслабэвaй t негw2 њбличaемый. Е#г0же бо лю1битъ гDь, наказyетъ: біeтъ же всsкаго сhна, є3г0же пріeмлетъ. Блажeнъ человёкъ, и4же њбрёте премyдрость, и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ. Не сопротивлsетсz є4й ничт0же лукaвое, бlгоразyмна є4сть всBмъ лю1бzщымъ ю5: всsкое же честн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо житіS, и3 лBта жи1зни въ десни1цэ є3S: въ шyицэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на љзhцэ н0ситъ. ПутіE є3S, путіE добры6 и3 вс‰ стєзи2 є3S съ ми1ромъ. Дрeво животA є4сть всBмъ держaщымсz є3S, и3 восклонsющымсz на ню2, ћкw на гDа, твердA.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

Тaкw гlг0летъ гDь: tвeрзутсz вратA тво‰, їеrли1ме, вhну дeнь и3 н0щь, и3 не затворsтсz, є4же ввести2 къ тебЁ си1лу kзhкwвъ, и3 цари2 и4хъ ведHмыz: Kзhцы бо и3 цaріе, и5же тебЁ не пораб0таютъ, поги1бнутъ: и3 kзhцы запустёніемъ запустёютъ. И# слaва лівaнова къ тебЁ пріи1детъ, въ кmпарjсэ и3 пevкэ и3 кeдрэ, вкyпэ прослaвити мёсто с™0е моE, и3 мёсто нHгъ мои1хъ прослaвлю. И# п0йдутъ къ тебЁ боsщіисz, сhнове смири1вшихъ тS, и3 прогнёвавшихъ тS: и3 покл0нzтсz слэдaмъ нHгъ твои1хъ вси2 прогнёвавшіи тS, и3 наречeшисz грaдъ гDень сіHнъ с™aгw ї}лева. За є4же бhти тебЁ њстaвлену и3 возненави1дэну, и3 не бЁ помогazй тебЁ: и3 положy тz въ рaдость вёчную, весeліе родHмъ родHвъ: И# и3ссeши млеко2 kзhкwвъ, и3 богaтство царeй снёси, и3 разумёеши, ћкw ѓзъ гDи спасazй тS, и3 и3збавлszй тS бGъ ї}левъ.

На літjи стіхи6ры, глaсъ д7, самоглaсны:

Грaдъ москвY почитaющій тS, сп7се, и3 по д0лгу слaвzщій, њграждaеши, чlвэколю1бче, и3 лю1ди ри1зою бжcтвенною твоeю, t безб0жныхъ и3ноплемє1нникъ, t глaда же и3 трyса, и3 междоус0бныz брaни при1снw, и3 болsщымъ и3сцэлє1ніz подавaеши приходsщымъ съ вёрою: и4же земнhхъ нeмощь свёдый, гDи, слaва тебЁ.

Ри1зу твою2 бжcтвенную, вLко хrтE, даровaлъ є3си2 грaду твоемY москвЁ, богaтство неteмлемое: покр0въ же и3 слaву и3 неwбори1мую стёну, и3 и3сцэлeній сокр0вище, и3 чудeсъ и3ст0чникъ приснотекyщь: пристaнище же спаси1тельное њбуревaємымъ всегдA. сегw2 рaди поeмъ ти2: гDи, слaва тебЁ.

Почерпи1те человёцы спасeніе душaмъ, и3 и3сцэлeніе тэлесє1мъ: рaка бо всBмъ днeсь предлежи1тъ, въ нeйже положи1сz ґрхіерeйскими рукaми чcтнaz ри1за хrтA бGа нaшегw, є4же є4сть хітHнъ, и3сточaющи нaмъ чудeсъ струи6 nби1льнw, и3 tмывaющи сердeцъ њмрачє1ніz, и3 страстeй teмлющи сквeрну бжcтвенною бlгодaтію.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, нaгъ на судЁ стои1тъ, и3 въ лани1ту ўдарeніе пріeмлетъ t рyкъ, ±же создA, беззак0нніи лю1діе на кrтЁ пригвозди1ша гDа слaвы, тогдA и3 завёса церк0внаz распадeсz, с0лнце помeрче, не терпS зрёти бGу досаждaему, є3гHже трепeщутъ всsчєскаz. томY поклони1мсz, глаг0люще: долготерпэли1ве гDи, слaва тебЁ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Во глaсэхъ воскли1кнемъ, * пёсньми воспои1мъ, * кrтъ честнhй њблобызaюще, * и3 къ немY возопіи1мъ: * кrте преблажeнне, * њсвzти2 нaшz дyшы и3 тэлесA * си1лою твоeю: * и3 t всsкагw врeда сопроти1вна соблюди2 невреждeнны, * благочeстнw покланsющыzсz тебЁ.

Стjхъ: БGъ же цRь нaшъ прeжде вёка содёла спасeніе посредЁ земли2.

Приступи1вше человёцы, * почерпи1те неистощaємыz в0ды, * кrтA бlгодaтію проливaемы. * сE предложи1ма зри1тсz нhнэ * и3 ри1за хrтA бGа нaшегw, * даровaніz и3ст0чникъ, * напоeна кр0вію бжcтвенною вLки всёхъ, * њдёющагw нб7о џблаки, * и4же въ сію2 њблещи1сz и3зв0ливый, гDи, слaва тебЁ.

Стjхъ: Возноси1те гDа бGа нaшего, и3 покланsйтесz подн0жію нHгу є3гw2, ћкw свsто є4сть.

ЦRкве ўтверждeніе, * благовёрныхъ хrтіaнъ держaва, * монaшествующихъ похвало2 и3 спасeніе * ты2 є3си2, кrте всечeстне. * тёмже покланsемсz тебЁ сeрдцемъ и3 душeю, * и3 просвэщaемсz днeсь ри1зою бжcтвенною, * ю4же плотскaгw рaди сошeствіz своегw2, поноси1ти и3зв0лившему хrтY бGу нaшему, * и3 чcтн0ю кр0вію своeю њбагри1вшему.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Прeжде честнaгw твоегw2 кrтA, в0инwмъ ругaющымсz тебЁ, гDи, ќмнаz вHинства дивлsхусz: њбложи1лсz бо є3си2 вэнцeмъ поругaніz, зeмлею живописaвый цвёты, багрzни1цею поругaніz њдёzлсz є3си2, џблаками њдэвazй твeрдь: таковhмъ бо смотрeніемъ разумёсz твоE бlгоутр0біе, хrтE: вeліz твоS ми1лость, слaва тебЁ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Днeсь притецeмъ вёрніи, къ бжcтвеннэй и3 цэльбон0снэй ри1зэ сп7си1телz нaшегw бGа, благоизв0лившагw сію2 пл0тію носи1ти, и3 на кrтЁ с™yю свою2 кр0вь и3зліsти, є4юже и3скупи2 нaсъ t раб0ты врaжіz. тёмъ благодарsще вопіeмъ є3мY: спаси2 nтeчество нaше, и3 ґрхіерeєвъ, и3 грaдъ, и3 вс‰ лю1ди, чcтн0ю твоeю ри1зою защити2, и3 спаси2 дyшы нaшz, ћкw чlвэколю1бецъ.

На ќтрени по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ ѕ7:

Днeсь прbр0ческое и3сп0лнисz сл0во, сe бо покланsемсz на мёсто, и3дёже стоsстэ н0зэ твои2, гDи: и3 дрeво спасeніz вкуси1вше, грэх0вныхъ страстeй своб0ду ўлучи1хомъ, моли1твами бцdы, є3ди1не чlвэколю1бче.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

И# чтeніе въ толков0мъ є3ђліи, t матfeа, зачaло рв7i: ТогдA в0ини и3гeмwнwвы, пріeмше ї}са на суди1ще:

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }:

На кrтё тz возвhшена ви1дэвши с0лнце, незаходи1маго сlнца, хrтE, стрaхомъ помрачи1сz ѓбіе: землs же поколебaсz, кaменіе трeпетомъ распадaшесz, и3 цRк0внаz раздрaсz завёса, и3 мeртвіи t гробHвъ востaша, славосл0вzще стрaшное и3 б9eственное схождeніе, є3ди1нагw тебє2 бGа нaшегw.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

И# чтeніе въ толков0мъ є3ђліи, t мaрка, зачaло …з. Посeмъ полmелeй, тaже припёвъ:

Величaемъ тS, живодaвче хrтE, и3 почитaемъ вси2 бжcтвенныz ри1зы твоеS чcтн0е положeніе.

Pал0мъ и3збрaнный воздви1женію. По полmелeи сэдaленъ, глaсъ ѕ7:

На дрeво кrтное, сп7се, за милосeрдіе ми1лости вознeслсz є3си2: и3 въ рeбра проб0дсz копіeмъ, раздрaлъ є3си2 согрэшeній рукописaніе лю1тое, ћкw всеси1ленъ бGъ. тёмже твоE неизглаг0ланное, сл0ве, смотрeніе поeмъ благочeстнw.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Чтeніе въ лукЁ, зачaло р№i. Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ, д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Раздэли1ша ри6зы мо‰ себЁ, и3 њ nдeжди моeй метaша жрeбій. Стjхъ: Дaша въ снёдь мою2 жeлчь, и3 въ жaжду мою2 напои1ша мS џцта. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло рв7i: Во врeмz џно, в0ини поeмше ї}са на суди1ще:

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Совлек0ша съ менє2 ри6зы мо‰, и3 њблек0ша мS въ ри1зу червлeную, возложи1ша на главY мою2 вэнeцъ t тeрніz, и3 въ деснyю мою2 рyку вдaша тр0сть, лицe же моE не tврати1хъ t заплевaніz, суди1щу пілaтову предстaхъ, и3 распsтіе претерпёхъ за мірск0е спасeніе.

КанHнъ со їрмосы2 на д7i.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Tвeрземъ ўстA человёцы, и3 љзhкъ ўzсни1мъ въ нар0читый дeнь прaздника нaшегw, положeніе бжcтвенныz ри1зы хrтA бGа нaшегw свётлw слaвzще.

Сказaти хотS свою2 благодaть вhшній, и3 пріsтъ рaбій џбразъ нaсъ рaди, на ўвэрeніе є3стествA человёческагw, честнyю ри1зу свою2 вBрнымъ днeсь даровA.

Ри1зу твою2 честнyю, хrтE, даровaлъ є3си2 нaмъ, свzщeнное њграждeніе, всsкое сопроти1вныхъ настоsніе при1снw побэждaющую си1лою дух0вною.

БGор0диченъ:

Воздви1жена ви1дzщи, є4же на кrтЁ твоE долготерпёніе, рыдaше тебE р0ждшаz, зовyщи: кaкw суди1мь ви1дитсz, хотsй всBмъ суди1ти слaвы гDь;

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

ВLко сhй по существY, соедини1лсz є3си2 рабHмъ пл0тію, и3 нaше дётельствуz разли1чнw спасeніе, хrтE: є4же и3 нhнэ промышлsz, твоeю бжcтвенною ри1зою нaмъ чудодёйствуеши.

Пл0тію нaсъ рaди kвлeйсz на земли2, бжcтвенныz ри1зы твоеS приближeніемъ нaсъ њсвzти1лъ є3си2: є4йже покланsющесz, хrтE, тS воспэвaемъ.

ЖивотE v3постaсный, нhнэ вкуси1лъ є3си2 смeрти плотскjz, є4юже жив0тъ и3сточи1лъ є3си2 мє1ртвымъ, востaніемъ твои1мъ, хrтE: нhнэ же ћкw животY ходaтаz, ри1зу твою2 бGотэлeснагw њдэsніz подaлъ є3си2 нaмъ.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2, дв7о, њбновлeніе ћвэ kви1сz, вои1стинну бGъ пл0тію раждaемь, и3 на кrтъ возвышaемь, низлагaz дeмwны, бGорaдованнаz вLчце.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Сшeдый съ небесE за милосeрдіе ми1лости, бlгоутр0бне сп7се, пл0ти твоеS прес™hz днeсь бжcтвенную ри1зу грaду чтyщему тS, и3 лю1демъ хrтоимени6тымъ, сокр0вище подaлъ є3си2 ћкw твeрдое всеoрyжіе: t неsже почерпaюще њсвzщeніе, сію2 вёрою тeплэ вси2 почитaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже. И# чтeніе во їwaннэ є3ђлjстэ толков0мъ. В0ини же, є3гдA распsша ї}са:

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы, воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћкw многоцённое сокр0вище стzжaвъ, хrтE, чтyщій тS грaдъ москвA, ри1зу твою2, вLко, вёрою њблобызaетъ, и3 бlгодaть пріeмлетъ.

Ви1дите ч{днаz вси2 лю1діе, и3 дух0внw нhнэ возвесели1тесz, хrтA пою1ще, даровaвшаго нaмъ, ћкw многоцённое богaтство, бжcтвенныz пл0ти своеS њдэsніе.

БGовидёніz слaвы дрeвле сэн0внw, твои1хъ зaднихъ спод0бисz ви1дэти мwmсeй просіsвъ: мh же, н0вый ї}ль, нhнэ лицeмъ въ лицE твою2 честнyю ри1зу и3збaвителz нaшегw ви1димъ ћснw.

БGор0диченъ:

Раздрaсz рукописaніе ґдaмово, копіeмъ прободeну ти2, вLко, бцdа вопіsше, ў кrтA предстоsщи, гDи, и3 болёзненнw восклицaющи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Просвэти1сz днeсь правослaвныхъ с0нмище, є3ретjческій же п0лкъ да посрами1тсz, покланsемую ви1дz бжcтвенную ри1зу твою2, вLко, пл0тію нaмъ ћвльшагwсz.

Ты2, вLко, нaмъ твои6мъ рабHмъ даровaлъ є3си2 ўтверждeніе, ри1зу бGовочеловёченіz твоегw2, бжcтвенное њграждeніе, и3 душaмъ спасeніе, и3 тэлесє1мъ и3сцэлeніе.

Восплeщемъ днeсь рукaми, и3 воскли1кнемъ глaсомъ хвалeніz гDеви: сe бо вои1стинну пріи1де и3 kви1сz, вс‰ њзарsz вBрныz бжcтвенныz ри1зы положeніемъ.

БGор0диченъ:

Пл0тію є3г0же родилA є3си2 сн7а, бGорaдованнаz, ћкw ви1дэ на дрeвэ воздви1жена, плaчемъ и3сп0лнисz, и3 долготерпёнію є3гw2 дивлsшесz вои1стинну: тёмже величaше є3гw2 схождeніе.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Мє1ртвымъ жив0тъ возсіS, слэпы6мъ же свётъ пришeствова, немощны6мъ лю1тэ врачевство2 tвeрзесz, и3 всBмъ спасeніz днeсь прибли1жисz.

Водaмъ тS животекyщій и3ст0чникъ вёмы, вLко, и3 почитaемъ бжcтвенную ри1зу твою2, t неsже и3сцэлє1ніz всегдA вёрніи почерпaемъ.

Стрaнствуетъ всsкъ рaзумъ, живон0сныz пл0ти твоеS ви1дz бжcтвенное њдэsніе, и3 просвэщeніе и3сточaющее покланsющымсz тебЁ.

БGор0диченъ:

Пристaнище бyди ми2, всенепор0чнаz, въ пучи1нэ лю1тыхъ плaвающему: ћже бёдствующую всю2 твaрь, ржcтв0мъ твои1мъ, бGороди1тельнице, спаслA є3си2.

Кондaкъ, глaсъ д7:

Њдэsніе нетлёніz, сп7си1тельнагw цэлeніz, всBмъ человёкwмъ, вLко, даровaлъ є3си2 твоE бжcтвенное сокр0вище честнyю ри1зу, ћже є4сть хітHнъ, є4юже живон0сную и3 с™yю пл0ть вочlвёченіz твоегw2 њдёzти благоволи1лъ є3си2: сію2 желaніемъ пріeмлюще свётлw прaзднуемъ, стрaхомъ же и3 люб0вію, ћкw бlгодaтелю воспэвaюще, зовeмъ ти2, хrтE: сохрани2 въ ми1рэ nтeчество нaше, и3 ґрхіерeєвъ, и3 вс‰ лю1ди, по вели1цэй твоeй ми1лости.

Јкосъ:

Q преслaвнагw чудесE! каково2 б9іе даровaніе рwссjйстэй земли2 даровaсz; ри1за, є4юже безгрёшный гDь њдёемь, сію2 неблагодaрніи лю1діе t дaльныхъ стрaнъ, ћкw дaръ нёкій въ цaрствующій грaдъ москвY принес0ша. тогдA ќбw ю5 благовёрный цaрь міхаи1лъ, со nтцeмъ свои1мъ філарeтомъ патріaрхомъ, не ћкw зeмленъ дaръ, но ћкw нбcную жи1знь, вели1кимъ желaніемъ, и3 со свидётельствомъ дух0внымъ рaдостнw пріsша, и3 бGолёпнымъ поклонeніемъ вLцэ хrтY бGу нaшему благодaрствєнныz хвалє1ніz воздaша, си1це глаг0люще: слaва ти2, гDи, ћкw премн0гіz рaди бlгости твоеS рwссjйскую странY нaшу назирaеши: слaва ти2, вLко, ћкw благи1мъ сокр0вищемъ с™hни твоеS держaву, ю4же дaлъ є3си2 нaмъ, њбогащaеши: слaва ти2, с™hй, ћкw бGотэлeсную твою2 ри1зу на спасeніе нaмъ даровaлъ є3си2, по вели1цэй твоeй ми1лости.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Всsкъ грaдъ рaдуетсz, прaзднуz вёрнw съ н0вымъ сіHномъ, монaси и3 простjи, богaтіи и3 ўб0зіи, ћвльшусz днeсь бжcтвенному твоемY, хrтE, њдэsнію, свэтодaтельными и3сцэлє1ніи.

Черт0гъ б9ій и3збрaнный, въ честнёмъ сeмъ черт0зэ, вёрою ри1зу твою2, вLко, положeну ґрхіерeйскими њсвzщeнными рукaми: ю4же почитaемъ, ћкw благочести1вый покр0въ.

Њбновлsетсz всsкъ приступazй вёрою, и3 с™hй њблобызazй ковчeгъ, держaщій твою2, вLко хrтE, свэтови1дную nдeжду.

Сквeрны всsкіz душeвныz чисти1тельна є4сть твоS, вLко хrтE, бжcтвеннаz nдeжда, покрывaющаz живон0сное и3 пречcтое тёло твоE.

Свzщeнницы въ прaвду њблецhтесz вси2, и3 прпdбніи возрaдуйтесz свётлw: сe бо даровA нaмъ свётъ хrт0съ, с™hz пл0ти своеS nдeжду, душaмъ и3 тэлесє1мъ во спасeніе.

БGор0диченъ:

БGороди1тельнице дв7о, тебE чтyщій грaдъ, глaда и3 трyса, и3 њѕлоблeніz всsкагw спасaй, и3 kзhческагw нахождeніz и3 сопроти1внагw врeда.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Совершeнъ сhй по существY бGъ, и3 чlвёкъ ви1дэнъ бhсть совершeнъ, спасaz по nбоемY сво‰ вои1стинну свHйства: ћкw бGъ бо бGочеловёческій џбразъ ўвэрsz, и3 бжcтвенныz пл0ти своеS ри1зу нaмъ, ћкw стёну и3 покр0въ, даровaлъ є4сть.

Вознеси2 р0гъ, б9ій сл0ве, и3сповёдающихъ тS бGа и3 чlвёка, и3 бжcтвеннэй ри1зэ твоeй покланsющихсz, є4юже и3сцэлeніе всBмъ вBрнымъ даровaсz: и3 ўпраздни2 пог†нскаz шат†ніz невёдущихъ твоеS си1лы бжcтвенныz.

Свётитсz твоS соб0рнаz и3 ґпcльскаz цRковь положeніемъ ри1зы твоеS: слaвы бо свётъ нaмъ даровaлъ є3си2, хrтE, бжcтвенныz пл0ти твоеS њдэsніе, є4юже нaсъ просвэти2 во спасeніе: мh же вёрою и3 люб0вію сію2 почитaемъ.

БGор0диченъ:

Ви1дэвши ўснyвша на дрeвэ хrтA, всBмъ б0дрость подавaющаго, бжcтвенную и3 спаси1тельную, м™и всенепор0чнаz восклицaніемъ плaкаше и3 взывaше: что2 сіE н0вое чyдо, њживлszй вс‰ ўмирaетъ хотS;

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Поeмъ бGу пёснь благодaрную, и3зв0лившему богaтство превели1кое нaмъ подaти, стёну неwбори1мую, и3 неблaзненное ўтверждeніе, бжcтвенныz пл0ти своеS њдэsніе: є4же чтyще вёрніи величaемъ.

Q пaче ўмA чудeсъ твои1хъ, гDи, ±же сотвори1лъ є3си2 нaмъ, на тS надёющымсz! ћкоже бо и3мёвый неизречeнное ржcтво2, тaкw стрaннw всBмъ показaлъ є3си2 бжcтвенныz пл0ти твоеS ри1зу, ко и3сцэлeнію и3 просвэщeнію чтyщымъ тS.

Предложи1сz нhнэ честнaz рaка, держaщи бжcтвенную ри1зу и3збaвителz нaшегw хrтA: и3 ћкw и3ст0чникъ свёта, зарю2 и3сцэлeній и3спущaющи, и3 тмY недyгwвъ tгонsющи, ю4же люб0вію цэлyемъ.

БGор0диченъ:

Просвэти2, чcтаz, люб0вію чтyщихъ и3 величaющихъ тS, и3 разруши2 стр†сти нaшz, nтрокови1це, и3 бyрю ўкроти2, и3 лукaвагw соблaзны t среды2 tжени2, ґг†рzнскаz ч†да ты2, бцdе, покори2 в0инству нaшему моли1твами твои1ми.

Свэти1ленъ:

Сeрдца моегw2 стрyпы, t мн0гихъ грэхHвъ прозsбшыz ми2 и3сцэли2, сп7се, ћкw душaмъ и3 тэлесє1мъ врaчь: и3 подаS просsщымъ прегрэшeній прощeніе, и3 недyгwвъ всёхъ и3сцэлeніе, t честнhz твоеS и3 бGотэлeсныz ри1зы благодaти спод0би, ћкw бlгъ и3 всеми1лостивъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Зак0ну творцA * t ўченикA купи1ша беззак0нніи, * и3 ћкw законопрестyпника * того2 пілaтову суди1щу предстaвиша, зовyще: * распни2 и4же въ пустhни си6мъ маннодaвшаго. * мh же, хrтE, стrтeмъ твои6мъ * и3 честнёй ри1зэ покланsющесz * вёрою, сп7се, зовeмъ: * поми1луй нaсъ.

Двaжды.

ЖивонHснаz тво‰ рeбра, * ћкw и3зъ є3дeма и3ст0чникъ и3сточaющаz, * цRковь твою2, хrтE, * ћкw словeсный напаsетъ рaй, * tсю1ду раздэлszсz ћкw въ нач†ла, въ четhре є3ђліа, * мjръ напаsz, * твaрь веселS. * тёмъ вси2 притекaемъ, покланsющесz с™ёй ри1зэ твоeй, вёрою зовyще: * сп7се, поми1луй нaсъ.

Распинaему тебЁ, хrтE, * всS твaрь ви1дzщи трепетaше, * њснов†ніz земли2 поколебaшасz * стрaхомъ держaвы твоеS. * в0ини же тогдA ри6зы тво‰ раздэли1ша себЁ, * и3 њ їматjсмэ твоeй метaша жрє1біz, * ю4же нhнэ предложeну зрsще вёрніи, * стрaхомъ и3 люб0вію зовeмъ: * тоS рaди, сп7се, поми1луй нaсъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7:

И#збавлeніе цёну вели1кую, пречи1стую кр0вь твою2 и3зв0лилъ є3си2 дaти нaсъ рaди, безгрёшне хrтE м0й, всBмъ хотsй спасeніе получи1ти. тёмже воспэвaемъ твоE слaвное хотёніе, и3 покланsющесz чти1мъ копіE, и3 гyбу, и3 тр0сть: съ си1ми же с™yю и3 честнyю ри1зу твою2, ю4же на бGотэлeснэй пл0ти твоeй нaсъ рaди грёшныхъ носи1лъ є3си2, и4миже дaруеши всBмъ нaмъ нетлёніе и3 жи1знь, просвэщeніе и3 вeлію ми1лость.

Славосл0віе вели1кое: И# є3ктєніи2. И# tпyстъ. И# чaсъ пeрвый. И# конeчный tпyстъ.

На літургjи, Бlжє1нна, пёснь G-z и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7: Возноси1те гDа бGа нaшего, и3 покланsйтесz подн0жію нHгу є3гw2, ћкw свsто є4сть. Стjхъ: ГDь воцRи1сz, да гнёваютсz лю1діе. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рк7є: Брaтіе, сл0во кrтное погибaющымъ: Ґллилyіа, глaсъ №: Помzни2 с0нмъ тв0й, є3г0же стzжaлъ є3си2 и3спeрва. Стjхъ: БGъ же цRь нaшъ прeжде вёка, содёла спасeніе посредЁ земли2. Е#ђліе мaрка, зачaло …з: Во врeмz џно, в0ини вед0ша ї}са внyтрь дворA: Причaстенъ: Знaменасz на нaсъ:

Слyжба прпdбнагw nтцA нaшегw ґнтHніа печeрскагw, и4же въ кjевэ, бhвшагw начaльника всёхъ рwссjйскихъ монaхwвъ.

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, постaвимъ стіхHвъ д7. И# поeмъ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

С™hz горы2 вели1кихъ nтцє1въ, џ§е ґнтHніе, стопaмъ послёдовалъ є3си2, и3 ћкw безпл0тенъ въ пл0ти подвизaвсz, * џбразъ мнHгимъ добродётелію бhлъ є3си2. * toнyдуже и3 дарHвъ чудeсъ t хrтA спод0билсz є3си2, * и3сцэлsти человёкwвъ разли6чныz недyги, * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Начaльникъ монaшествующихъ, џ§е ґнтHніе, бhлъ є3си2, * себE первоначaтокъ безъ кр0ве бGу приносS, * воздержaніемъ любомyдріz: * смирeніемъ, выс0кими нр†вы * и3 безмёрнымъ пощeніемъ врагA посрами1лъ є3си2, прпdбне: * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Свэтон0снаz пaмzть твоS, * џ§е прпdбне ґнтHніе, * и3сп0лнена рaдости и3 весeліz kви1сz: * toнyдуже свzщє1ннаz тво‰ ч†да сошeдшесz, * дух0внw прaзднующе прославлsемъ гDа, * тебE и4скреннw прослaвльшаго.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Днeсь горA ґfHнскаz, ћкоже н0ваго ґвраaма пресeльника, тS преслaвнw, џ§е, пріeмши рaдуетсz: nтeчество же твоE, блажeнне, пaки сожи1телz тS и3мyщи, ѕэлw2 весели1тсz: и3 пещeра, въ нeйже подвизaлсz є3си2, њ тебЁ красyетсz. пресвётлый грaдъ кjевъ, пaмzть твою2 прaзднуz торжeствєннаz гDу воспэвaетъ, тS стёну неразорeнну семY даровaвшаго. мh же ч†да тво‰, твои1мъ научeніемъ наставлsеми, нhнэ преслaвное твоE ўспeніе прaзднующе м0лимсz: моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

T земнhхъ къ нбcнымъ nби1телемъ * преслaвнw, џ§е, прешeлъ є3си2, * и3 тaмw прпdбныхъ чeсти спод0билсz є3си2: * съ ни1миже моли2, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Тэлє1снаz ч{вства воздержaніемъ, * џ§е, ўмертви1лъ є3си2: * тёмъ и3 въ тeмную пещeру, * ћкw въ пресвётлый черт0гъ всели1лсz є3си2, * и3дёже и3 ўчени6къ мн0жество хrтY привeлъ є3си2.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Стaдо твоE * тебE почитaющее, прпdбне, * и3 твоE ўспeніе прaзднующее, * вaрварскагw нашeствіz и3збавлsz, * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Хрaмъ пречeстенъ б9іz м™ре, ћкоже самA тA восхотЁ, воздви1глъ є3си2, и3 тaмw мн0жество ўчєни1къ собрaлъ є3си2 въ нeмъ, воспэвaти вLчцу и3 бцdу, ю4же моли2, м0лимтисz, прпdбне ґнтHніе, не њстaвити, ћкоже њбэщaлсz є3си2, свzщeнное твоE стaдо, и3збавлsz и3 спасaz t проти1вныхъ нашeствіz: да тебE вси2 ћкw чадолюби1ваго nтцA пёсньми непрестaннw почитaемъ, просsще t хrтA пріsти тоб0ю вeлію ми1лость.

Тропaрь, глaсъ д7:

T мірскaгw мzтeжа и3зшeдъ, tвержeніемъ же мjра є3ђльски хrтY послёдовалъ є3си2: и3 равноaгGльное житіE пожи1въ, въ ти1хое пристaнище с™hz горы2 ґfHна дости1глъ є3си2, toнyдуже благословeніемъ nтцє1въ въ г0ру кjева пришeдъ, и3 тaмw трудолю1бнw жи1знь соверши1въ, nтeчество твоE просвэти1лъ є3си2, и3 мн0жеству монaшествующихъ стезю2 ведyщую къ нбcному цrтвію показaвъ, хrтY сі‰ привeлъ є3си2: є3г0же моли2, ґнтHніе прпdбне, да спасeтъ дyшы нaшz.

На вели1цэй вечeрни стіхологисyемъ Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, постaвимъ стіхHвъ }. И# поeмъ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Е#гдA бжcтвенное рачeніе * нaйде на тS, прпdбне, * тогдA мірск0е пристрaстіе * ћкw хyдо вмэни1лъ є3си2: * тёмже и3 пресeльникъ * t твоегw2 nтeчества, * с™hz горы2 бhлъ є3си2, * и3 тaмw посредЁ џнэхъ nтє1цъ * ћкw свэти1ло возсіsлъ є3си2 * добродётелію, ґнтHніе. * хrтA, є3мyже t ю4ности послужи1лъ є3си2, * моли2 спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA хrт0вою люб0вію * распали1лсz є3си2, прпdбне, * тогдA мjра сегw2 * мудровaніе и3 слaву, * ћкw преходsщую возненави1дэлъ є3си2. * тёмже и3 пещeру себЁ содёлалъ є3си2, * и3 въ нeй подвизaлсz ћкw безпл0тенъ: * тёмже и3 свhше безпл0тныхъ * п0чести спод0билсz є3си2, * съ ни1миже хrтY предстоS, * моли2 спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA бжcтвенную люб0вь * пріsлъ є3си2 въ сeрдцы, џ§е, * тогдA въ тeмную пещeру, * ћкw въ пресвётлый черт0гъ вшeлъ є3си2, и3 тaмw неизречeнныхъ * рaзума њбогати1лсz, * зрёти б{дущаz * ћкw насто‰щаz, * и3 всBмъ ћснw глаг0лати: * хrтA, є3мyже t ю4ности пораб0тилсz є3си2, * того2 моли2, прпdбне, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ є7. Под0бенъ: Прпdбне џ§е:

Прпdбне џ§е ґнтHніе, благодaтію прес™aгw д¦а ќмъ тв0й њзари1въ, тёмъ ћкw прозорли1въ прор0чески прорeклъ є3си2, хотsщь гнёвъ б9ій пріити2 на правослaвіе. tню1дуже и3 сjмwну спасeніе t рaтныхъ њбручи1лъ є3си2: и3 прeжде цRк0внагw здaніz томY въ нeй положeну бhти предрeклъ є3си2. тёмъ ћкw ходaтаz тS вhну всBмъ благи6мъ воспэвaемъ, просsще тоб0ю t хrтA пріsти вeлію ми1лость.

Прпdбне џ§е ґнтHніе, ты2 и4стиннагw пaстырz и3 ўчи1телz хrтA зaпwвэди и3сполнsz, люб0вное и3 по преставлeніи твоeмъ показaвъ, є3рaзма њ раскazніи и3мёніz, лёностнw пожи1вшаго, моли1твами твои1ми и3 kвлeніемъ, смeртнагw недyга премэни1лъ є3си2, и3 врeмz покаsніz томY даровaвъ, и3нhхъ къ цэломyдрію настaвилъ є3си2: тёмже хrтA моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Прпdбне џ§е ґнтHніе, ты2 съ бGомъ цэломyдреннw корaбль ўмA твоегw2 напрaвилъ є3си2, и3 страстнyю пучи1ну м0рz мjра сегw2 немzтeжнw преплhлъ є3си2, д¦а прес™aгw вётриломъ направлsемь, въ ти1хое пристaнище пор0ды дости1глъ є3си2, и3дёже с™hхъ жили1ще, и3 пок0й прaведныхъ. съ ни1миже моли1сz, и3 нaмъ тaмw вх0дъ получи1ти, м0лимсz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Жест0кое твоE житіE, и3 труды2 ±же по бз7э, ћкw познaно бhсть nтцaми с™hz горы2, тогдA бжcтвеннымъ промышлeніемъ, пaки ко nтeчеству твоемY посылaемь бывaеши: и3ди2, чaдо, глаг0лz, ћкw да и3 тaмw тоб0ю невёдущими бGъ познaетсz: t nнyдуже пришeдъ, препод0бне, nтeчество твоE просвэти1лъ є3си2, и3 чиноначaльникъ монaхwвъ бhлъ є3си2. тёхъ мн0жєства ко хrтY привeдъ: тёмже и3 нaсъ пресвётлое твоE ўспeніе прaзднующихъ, моли2 сохрани1ти t вр†гъ нерaтованныхъ, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G, пи1саны сегw2 мёсzца въ є7-й дeнь ґfанaсію ґfHнскому.

На літjи стіхи6ры самоглaсны, глaсъ №:

Тезоимени1тагw рaди твоегw2 житіS, бжcтвеннымъ пр0мысломъ, ґнтHніе, наречeнъ бhлъ є3си2, и3меновaніе t дёлъ воспріeмъ: ўчєни1къ бо мн0жєства собрaвъ твои6мъ ўчeніємъ послёдующихъ, си1хъ бGу привeлъ є3си2, но ћкw прпdбнымъ сожи1тель и3 прaвєднымъ, съ ни1миже трbцэ предстоsй, моли2 њ всёхъ, преслaвное твоE ўспeніе пёсньми слaвzщихъ.

Ћкw стрaстнагw мрaка мjра сегw2 и3збэжaвъ, ґнтHніе прпdбне, тогдA въ пещeру всели1лсz є3си2, пречyдне, и3 тaмw прини1клъ є3си2 въ глубинY бжcтвеннагw рaзума. тёмже и3 спод0билсz є3си2 ћкw прозорли1въ, д†льнzz проразумэвaти, и3 ћкw бли1зъ с{щаz ћснw глаг0лати: и3 њ согрэшeніихъ людски1хъ поболёвъ, и3 хот‰щаz бhти за грэхи2 человёчєскіz, вaрварское нашeствіе прор0чески предрeклъ є3си2. но моли1сz, џ§е, м0лимсz, и3збaвитисz нaмъ таковaгw прещeніz, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Глaсъ в7:

Кjй рaзумъ человёческій и3ли2 љзhкъ возм0жетъ и3зрещи2, и3ли2 похвали1ти по дост0инству житіE твоE; и3 сaми бо ѓгGли житію2 твоемY, є4же на земли2 въ тэлеси2, ўдиви1шасz, и3 похвали1ша хrтA, толи1кую побёду, прпdбне, тебЁ на стр†сти даровaвшаго: є3г0же моли2, прехвaльне, спасти1сz похвалeніе є3ли1кw м0щно тебЁ плетyщу, ґнтHніе пречyдне.

Блажeнна пещeра, и3мyщаz въ себЁ чєстнhz м0щы тво‰, прпdбне, t ни1хже и3стекaютъ вBрнымъ и3сцэлє1ніz: блажeнни же ўченицы2 твои2, таковaго ўчи1телz тебE стzжaвшіи, и3 таковA nтцA ч†да нарeкшіисz, ґнтHніе пречyдне, моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Глaсъ д7:

Нhнэ всечестн0е и3 свzщeнное тёло твоE, прпdбне ґнтHніе, въ пещeрэ лежaщее, въ нeйже є3щE въ жи1зни сeй мн0гw потруди1сz, и3сцэлє1ніz nби1льнw и3сточaетъ вёрою приходsщымъ. тёмже м0лимъ тS: и3 душeвное здрaвіе моли1твами твои1ми при1снw подавaй тебE ўблажaющымъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Вели1ко дерзновeніе и3 вёра, ю4же къ бGу стzжaлъ є3си2, прпdбне ґнтHніе: прbр0ку бо гедеHну под0бzсz, рун0мъ и3скушaющу побёду, тaкожде и3 ты2, џ§е, рос0ю хотёлъ є3си2 ўвёдэти, гдЁ мёсто ўг0дно є4сть вLчцэ и3 цари1цэ. тёмже и3 рeклъ є3си2, ѓще њбрэт0хъ благодaть предъ тоб0ю, да бyдетъ по всeй земли2 росA: на мёстэ, на нeмже и3зв0лиши хрaму бhти, сyша да бyдетъ. и3 пaки, да бyдетъ на мёстэ росA. и3 сі‰ nбо‰, џ§е, получи1лъ є3си2, тёмже и3 пречeстенъ хрaмъ м™ри б9іи воздви1глъ є3си2: съ нeюже моли1сz хrтY, м0лимъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Стопaмъ вели1кагw ґнтHніа послёдовалъ є3си2, прпdбне. * џнъ бо въ пустhню безм0лвіz рaди всели1сz, * и3 ѓгGлwмъ собесёдникъ бhти спод0бисz: * тh же въ подзє1мнаz мBста пещeры затвори1лсz є3си2, * свётъ неизречeнный спод0билсz є3си2 зрёти. * тёмже џнагw житію2 поревновaвъ, * и3меновaніе t дёйства пріeмъ: * съ ни1мже трbцэ с™ёй предстоS, * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Ћкw пресвётлый свэти1льникъ * въ тeмнэ мёстэ просіsлъ є3си2, * и3 ћкw фjніxъ въ домY б9іи * прbр0чески процвёлъ є3си2: * и3 пл0дъ пресвsтъ сaмъ себE вLцэ, * жи1ву жeртву без8 кр0ве * принeслъ є3си2, џ§е. * тёмже тS вси2 люб0вію сошeдшесz, * по достоsнію при1снw ўблажaемъ.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Пещeра, въ нeйже лежи1тъ * свzщeнное тёло твоE, * прпdбне ґнтHніе, * д¦а прес™aгw си1лою * недyги разли6чныz и3сцэлsетъ вёрою приходsщихъ: * бёси t человBкъ tгони1ми бывaютъ, * и3 разслaбленніи здрaвіе пріeмлюще tх0дzтъ. * мh же, похвалsюще гDа, глаг0лемъ: * честнA предъ гDемъ смeрть с™hхъ є3гw2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Ди1вно прошeніе, и3 вёра превели1ка, ю4же стzжaлъ є3си2, прпdбне ґнтHніе, прbр0ку бо и3ліи2 под0бzсz. џнъ бо џгнь съ нб7сE сведE, въ поzдeніе жeртвы: тaкожде и3 ты2 моли1твою џгнь съ нб7сE св0диши, въ поzдeніе и3 њчищeніе мёста, и3дёже преслaвный хрaмъ вLчцы и3 бцdы хотsше воздви1гнутисz. тёмже тS ћкw сожи1телz прпdбнымъ, и3 прbр0кwмъ ревни1телz, ўблажaюще м0лимъ: моли1сz хrтY, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель:

На благословeніи хлёбwвъ, тропaрь, глaсъ д7: T мірскaгw мzтeжа и3зшeдъ: Двaжды. Пи1санъ на мaлэй вечeрни. И# Бцdе дв7о, рaдуйсz: є3ди1ножды.

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7:

Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Пресвётлый и3 свэтон0сный, бGомyдре ґнтHніе, тв0й приспЁ прaздникъ, созывaющій монaхwвъ мн0жєства прослaвити, и3 пёти твоE честн0е ўспeніе, просsще t хrтA ходaтайствомъ твои1мъ пріsти вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 вhшши г0рнихъ си1лъ, вLку р0ждши, бцdе, и3 земнhхъ є3стество2 вознеслA є3си2, бGоневёстнаz: тёмже тS и4стинную бGороди1тельницу, душeю и3 љзhкомъ вёрніи слaвимъ.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Собесёдникъ и3 сослужи1тель nтцє1мъ с™hz горы2, џ§е, бhлъ є3си2, и3 тёхъ стопaмъ послёдовавъ, ћкw безпл0тенъ на земли2 пожи1лъ є3си2. тёмже прпdбнымъ kви1лсz є3си2 є3диножи1тель: съ ни1миже и3 въ вhшнихъ ликовствyz, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ, тебE непрестaннw слaвzщымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўдиви1сz їHсифъ, є4же пaче є3стествA зрS, и3 внимaше мhслію и4же на руно2 д0ждь, въ безсёменномъ зачaтіи твоeмъ, бцdе, купинY nгнeмъ неwпали1мую, жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и3 свидётельствуz њбрyчникъ тв0й и3 храни1тель, свzщeнникwмъ взывaше: дв7а раждaетъ, и3 по ржcтвЁ пaки дв7а пребывaетъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }: Под0бенъ: Премyдрости:

Въ подзє1мныz пещє1ры вшeлъ є3си2, препdбне, и3 tтyду ћкw побэди1тель страстeй, на колесни1цу добродётелей возшeдъ, ћкоже другjй и3ліA къ нб7сє1мъ возлетёвъ, тaмw прaведнw пресвётлымъ вэнцeмъ вэнчaлсz є3си2, блажeнне. но ћкw є3гдA съ нaми бhлъ є3си2 въ жи1зни сeй, печaсz и3 промышлsz нaмъ полє1знаz: тaкw и3 нhнэ, џ§е ґнтHніе, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцY, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителz, пріsтелище ћкw сyщи ўтёшителz, препётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное nби1телище, и3 бэсHмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити, и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz нетлённаz: tжени2 џблакъ страстeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7: Жест0кое твоE житіE: Пи1сана на вели1цэй вечeрни.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7, глaса }-гw.

И# препод0бнагw дв7а канHна на }.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Ѕёльнымъ воздержaніемъ и3 труды6, џ§е ґнтHніе, и3 всен0щнымъ стоsніемъ, дyшу твою2 цRS надъ страстьми2 тэлeсными постaвилъ є3си2. тёмже со свzтhми веселsщесz хrтA поeмъ, тебЁ таковY побёду на стр†сти даровaвшаго.

ПриспЁ днeсь всечестнhй дeнь ўспeніz твоегw2, џ§е ґнтHніе, богaтнw веселS ч†да тво‰, всечeстне. тёмже поминaюще твоE дрeвнее житіE, и3 ѓгGльскую жи1знь, свётлw прaзднующе, тебE воспэвaемъ, џ§е.

T тeмныхъ мёстъ восхи1тивсz, къ превы6шнимъ свётлостемъ преслaвнw прешeлъ є3си2, прпdбне, и3 тaмw со с™hми ћкw побэди1тель страстeй, џ§е, вэнчaлсz є3си2.

БGор0диченъ:

Лю1тэ погружaемую дyшу мою2 въ пучи1нэ страстeй, бyрею безмёрныхъ њбстоsній, спасeніz простeрши ми2 рyку, возведи2, вLчце, и3зъ глубины2 ѕHлъ мои1хъ.

Другjй канHнъ прпdбнагw.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть: препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Е#щE t мaлыz версты2, прпdбне ґнтHніе, вели1ку люб0вь стzжaлъ є3си2 къ бGу: и3 сегw2 рaди плотск†z взыгр†ніz и3 стр†сти до концA ўмертви1лъ є3си2: и3 чистот0ю ћкоже кри1лы впери1всz преслaвнw, къ нб7сє1мъ возлетёлъ є3си2, џ§е.

ВLчнему любострaнству, прпdбне, под0бzсz, сaмъ стрaнствовати и3зв0лилъ є3си2, ґнтHніе: тёмже всеви1дzщее џко, ви1дz твоE благ0е произволeніе, дaромъ чудeсъ њбогати1 тz, ћкw преслaвна.

Душeвную ти1хость и3 люб0вь, ћже къ бGу, нр†вы и3 nбы6чаи благи1ми ўкрaшена тS ви1дэвъ тв0й дух0вный настоsтель, прпdбне, прор0чески всBмъ проповёдуетъ, хот‰щаz напослёдокъ тоб0ю бhти пресл†внаz, ґнтHніе.

БGор0диченъ:

Мои1хъ прегрэшeній, вLчце, плени6цы раст0ргни, твоего2 сн7а и3 бGа молsщи, и3 томsщій мS грёхъ, приснодв7о, низложи2: ћкw да воспэвaю тS всегдA, пренепор0чнаz, тоб0ю спасaемь.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Проповёдуетъ преслaвнw, и3 пaче трубы2 вопіeтъ свzщeннаz твоS, џ§е, вели1каz лavра, ћже тоб0ю начaло пріeмшаz: д0мъ же б9іz м™ре, ѓще и3 не глaсомъ, вещьми1 же хвaлитсz, глаг0лz: ўтверди1хсz тоб0ю, гDи.

Е#ди1наго гDа возлюби1лъ є3си2 и3 сегw2 кrтъ на рaмо взeмъ, прпdбне ґнтHніе, страннолёпнw пожи1лъ є3си2, въ постёхъ и3 бдёніихъ, и3 моли1твахъ џбразъ бhвъ твои6мъ ўченикHмъ. тёмже и3 t хrтA прослaвилсz є3си2.

Плотскaгw желaніz, прпdбне, tвeргсz, г0рдость возненави1дэлъ є3си2: смирeніемъ же и3 нищет0ю њбогати1всz, превысHкаz дости1глъ є3си2 с™hхъ жили6ща.

БGор0диченъ:

Поми1луй, є3ди1на бGомaти, поми1луй, и3 ўщeдри дyшу мою2 nкаsнную, потоплsемую бBсы, и3 страстьми2 лукaвыми: и3 прeжде врeмене и3сх0да моегw2 сію2 њчи1стити ўмилосeрдисz.

И$нъ. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Прозрёвъ б{дущаz возда‰ніz, здЁ маловрeмєннаz ћкw не с{щаz, џ§е, њстaвилъ є3си2: и3 сегw2 рaди суг{баz возда‰ніz пріsлъ є3си2, прпdбне. тёмже со ѓгGлы непрестaннw поeши вLку твоего2.

Моли1тисz, џ§е, не престaй њ стaдэ твоeмъ, є4же мн0гими пHты и3 труды6 стzжaлъ є3си2, и3збaвити всёхъ њбстоsній, бёдъ же и3 скорбeй: да вси2 тебE ћкw чадолюби1ва nтцA воспэвaемъ.

Весeліемъ, прпdбне, съ чи1нми с™hхъ бGу предстои1ши, ±же тaмw весeліz и3 рaдости насыщazсz: спод0би и3 нaсъ тaмwшнzz рaдwваніz получи1ти, да веселsщесz тебE величaемъ, џ§е ґнтHніе.

БGор0диченъ:

Простeрши рyку бlгоутр0біz, бGороди1тельнице, всsкагw мS и3зми2 њсуждeніz, къ тебЁ прибэгaющаго, и3 тебЁ припaдающа, и3 призывaюща твою2 п0мощь.

Сэдaленъ, глaсъ д7 Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Ўдиви1сz тв0й дух0вный настоsтель, въ тебЁ вели1ко воздержaніе зрS, и3 внимaше мhслію хот‰щаz њ тебЁ напослёдокъ бhти, ґнтHніе: ви1дэвъ бо по бз7э твоE вели1кое житіE, и3 врaжіими прилHги никaкоже поколеби1ма. тёмже и3 свидётельствуетъ, ћкw nтeцъ и3 храни1тель твоегw2 житіS, nтцє1мъ свzтhz горы2 вопіsше: сeй, и4же посредЁ нaсъ ви1дитсz мeншій, но послэди2 въ рwссjи вели1кій свэти1льникъ бyдетъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўдиви1сz їHсифъ, є4же пaче є3стествA зрS, и3 внимaше мhслію и4же на руно2 д0ждь, въ безсёменномъ зачaтіи твоeмъ, бцdе, купинY nгнeмъ неwпали1мую, жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и3 свидётельствуz њбрyчникъ тв0й и3 храни1тель, свzщeнникwмъ взывaше: дв7а раждaетъ, и3 по ржcтвЁ пaки дв7а пребывaетъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы, воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0ка ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Мёсто, въ нeмже лежи1тъ честн0е и3 свzщeнное тёло твоE, прпdбне ґнтHніе џ§е, мнHга и3сцэлє1ніz tтyду пріeмлютъ вёрніи, хrтY t души2 вопію1ще: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Не ўстраши2 тебє2, прпdбне, долготA жест0кагw пути2, нижE тaмw разб0йническое нашeствіе. тёмже с™yю г0ру дошeдъ, съ сyщими тaмw nтцы2 воспэвaлъ є3си2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ви1дэвъ всебlгjй бGъ твeрдое твоE и3 д0брое и3зволeніе, тaмw во с™hхъ мёстэхъ посредЁ nтє1цъ, слaвна тS сотворsетъ, съ ни1миже спод0би взывaти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

К0рень и3зъ чрeслъ тS цaрскихъ, всёхъ цRь ћкw сyщу возжделёвъ, и3 вhшшу херув‡мъ, и3 сераф‡мъ содёлавъ, бцdе, всели1сz въ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz: до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

Пр0мысломъ б9іимъ пaки ко nтeчеству твоемY, блажeнне, посылaемь бывaеши: ћкw да и3 тaмw мн0гихъ ко спаси1тельному пути2 настaвиши, творцY воспэвaти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўповaніемъ бyдущихъ бл†гъ, ґнтHніе, ўкрэплsемь, плотск0е стремлeніе њбуздaлъ є3си2, и3 твоeй пл0ти врaгъ неми1лостивъ, џ§е, бhлъ є3си2: сегw2 рaди и3 п0мощь свhше стzжaлъ є3си2.

Въ цэломyдріи жи1знь твою2 препроводи1въ, прпdбне, земн†z нбcными и3змэни1лъ є3си2, и3 нетлBннаz тлёнными и3скупи1лъ є3си2. тёмже хrтY поeши: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Д0брыхъ всёхъ њбнажи1хсz, и3 лежY въ ѕл0бэ: њболкjй всёхъ дрeвле пaдшихъ, и3 нhнэ мS прeждними ўкраси2, и3 вторhхъ и3збaви, бGоневёсто.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Монaшествующихъ џбразъ, џ§е, и3 наказaтель бhлъ є3си2: тёмже и3 си6льнымъ запрещaеши, на восхищeніе не желaти, но пaче маломHщныz ми1ловати. и3 t сегw2 прослaвилсz є3си2, ґнтHніе, и3 вели1къ наречeнъ ўчи1тель kви1лсz є3си2.

Вhшше человёка, ґнтHніе, стzжaлъ є3си2 житіE, равноaгGльнw бо пожи1въ на земли2. тёмже рaвну ћже ѓгGлwмъ п0честь спод0билсz є3си2 получи1ти, и3 поeши съ ни1ми вLку твоего2.

БGодаров†нныz тво‰ бlгод†ти, џ§е ґнтHніе, всsкъ слyхъ человёческій ўдиви1ша, и3 научи1ша, ±же здЁ мн‰щаzсz вели6каz, ћкw м†ла и3 х{да презрёти вс‰, и3 послёдовати стопaмъ твои6мъ: toнyдуже моли2, прпdбне, спасти1сz нaмъ.

БGор0диченъ:

Ўповaніе є3си2 моE, пречcтаz, и3 спасeніе и3 похвалA. тёмже прибэгaю къ покр0ву твоемY: не гнушaйсz менє2 грэхи6 мн0гими и3 болёзньми и3 скорбьми2 нhнэ поглощeннагw, но предвари1вши, спаси1 мz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ходaтай бGу и3 человёкwмъ бhлъ є3си2, хrтE б9е: тоб0ю бо, вLко, къ свэтоначaльнику nц7Y твоемY, t н0щи невёдэніz приведeніе и4мамы.

Стрaнно твоE житіE, прпdбне, кyпнw же и3 смирeніе, є4же стzжaлъ є3си2, ґнтHніе, ћкw ни самaгw свёта тогw2, и4же въ мjрэ, нижE с0лнечнагw сіsніz, дост0йна тебE тогw2 вмэни1лъ є3си2 зрёніz: но въ тeмнэ мёстэ є3ди1нъ тебE затвори1лъ є3си2.

ЦRковь и3 д0мъ прес™aгw д¦а, џ§е ґнтHніе, бhлъ є3си2, разли1чными добродётельми ўкрaшенъ бhвъ: смирeніемъ г0рнюю высотY наслёдивъ, нищет0ю нбcное богaтство пріsлъ є3си2, прпdбне.

Пaмzть твою2 творsщихъ свzщeнную, t всsкихъ спаси2 прегрэшeній, и3 печaлей, и3 напaстей: твоE бжcтвенное дaруй заступлeніе, всёхъ цRю2 предстоsй, џ§е ґнтHніе.

БGор0диченъ:

Ћкw невечeрній свётъ, t чрeва твоегw2 сyщій возсіsвшій, њтемнeнную дyшу мою2 њзари2, вLчце чcтаz, и3 tжени2 всsку мглY сeрдца моегw2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Всегдaшнимъ къ бGу рачeніемъ внЁ пл0ти и3 мjра, џ§е ґнтHніе, бhлъ є3си2: тёмже и3 жили1ще дост0йно д¦а прес™aгw показaлсz є3си2, ћкоже и3 сaмъ хrт0съ речE: пришeдъ со nц7eмъ и3 д¦омъ, тaмw вселю1сz.

Ћкw преслaдкій нёкій віногрaдъ, с™az горA тебE, џ§е, и3зрасти1вши, преслaвнw тоб0ю красyетсz, и3 рaдующисz хrтA прославлsетъ, тебE си6мъ даровaвшаго.

Н0щь ћкw дeнь, и3 дeнь ћкw н0щь, тебЁ вмэнsшесz, ґнтHніе: не дaлъ бо є3си2, по прор0ку, снA nчи1ма твои1ма, ни вёждома дремaніz, нижE пок0z тэлеси2 твоемY, д0ндеже сіE чи1сто съ душeю бGу предстaвилъ є3си2.

БGор0диченъ:

Твою2 подaждь ми2 п0мощь, и3 и3збaви мS бёдъ и3 скорбeй, и3 прегрэшeній мои1хъ, ћже всёхъ р0ждшаz при1сное и3збавлeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Ћкw свобождeна бhвши блажeннаz твоS душA t тsжести плотскjz, и3 t г0рькагw фараHна мучи1телz, мjра сегw2 и3зшeдши, въ зeмлю њбэтовaніz рaйскагw прeйде немzтeжнw, со с™hми пребывaетъ веселsщисz.

Нhнэ свzщeнное тёло твоE, прпdбне, въ пещeрэ лежaщее, и3сцэлє1ніz мнHгаz и3сточaетъ вёрою приходsщымъ. тёмже м0лимъ тS, и3 душє1внаz здр†віz мольбaми твои1ми подaждь тебE слaвzщымъ.

Свэтлёйши с0лнца возсіS, пречестнaz пaмzть твоS, ґнтHніе, въ ню1же сошeдшесz прославлsемъ твоE ўспeніе и3 труды2, ±же претерпёлъ є3си2 въ жи1зни сeй, просsще t хrтA тоб0ю пріsти грэхHвъ њставлeніе.

БGор0диченъ:

Красоты6 мS ви1дэти слaвы твоеS спод0би, є3гдA t пл0ти моеS хощY разлучи1тисz, ћкw ўтверждeніе моE є3си2, вLчце: да tсю1ду пріимY и3збавлeніе.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Возбрaнной:

Возложи1въ себE бGу, пaче всёхъ возлю1бленному t ю4ности, прпdбне, томY t всеS души2 люб0вію послёдовалъ є3си2: мjра же тлBннаz нивочт0же вмэни1въ, въ земли2 пещeру содёлалъ є3си2, и3 въ нeй д0брэ проти1ву неви1димагw врагA к0зней подвизaвсz, ћкw свэтозaрное с0лнце во вс‰ концы2 земли2 возсіsлъ є3си2: toнyдуже веселsсz прешeлъ є3си2 къ нбcнымъ черт0гwмъ. и3 нhнэ со ѓгGлы вLчню прест0лу предстоS, поминaй нaсъ чтyщихъ пaмzть твою2, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, ґнтHніе џ§е нaшъ.

Јкосъ:

Присносyщнагw немерцaющагw свёта с™hz трbцы наслади1тисz желaz, и3 сегw2 рaди четыредесzтолётное врeмz, въ є3ди1ной пещeрэ тeмнэ тебE затвори1въ, tтyду неисх0денъ, џ§е, пребhлъ є3си2, д0ндеже тёло твоE чи1сто съ душeю бGу предстaвилъ є3си2. toнyдуже и3 по преставлeніи, ћкw жи1въ, t гDа даров†ніz чудeсъ пріsлъ є3си2, и3сцэлsти разли6чныz болBзни ѕлЁ стрaждущихъ, и3 бёсы t человBкъ приходsщихъ и3згони1ти. тёмже м0лимъ тS: моли1сz, џ§е, сохрани1ти безъ врeда nтeчество твоE, грaдъ же и3 лю1ди, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, ґнтHніе џ§е нaшъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Повелёніемъ дух0внагw твоегw2 настоsтелz, бlжeнне ґнтHніе, пaки ко nтeчеству твоемY посылaемь бывaеши. тёмже речє1ннаz тебЁ nтцeмъ, ћкw t бGа повелBннаz сотвори1лъ є3си2: и3дёже пришeдъ, џ§е, мн0гихъ дyшы гDу привeлъ є3си2.

С™ёйшагw мёста, прпdбне ґнтHніе, ћкw дости1глъ, мн0гихъ житіeмъ твои1мъ ўдиви1лъ є3си2: вhше бо человёка воспріeмъ житіE, и4мже мн0гихъ мірск†z презирaти сотвори1лъ є3си2.

Ґрхіепjскопа їларіHна пещeру ћкw њбрётъ, трудолю1бнэ въ нeй пожи1лъ є3си2, прпdбне, въ моли1твахъ и3 пощeніихъ, д0ндеже и4ную пещeру себЁ содёлалъ є3си2: въ нeйже спод0билсz є3си2 г0рнzгw звaніz.

БGор0диченъ:

Человёчєскіz нап†сти и3 совёты, чcтаz, разори2 б9eственными моли1твами твои1ми, и3 рабы6 тво‰ и3збaви болёзненныхъ прегрэшeній: ћкw да приснодв7у тS ўблажaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су д¦0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

Вели1кагw трудопол0жника, и3 ревни1телz твоемY житію2, прпdбне ґнтHніе, fеод0сіа бlжeннаго стzжaлъ є3си2, ѓгGльскому твоемY житію2 послёдующа: съ ни1мже въ вhшнихъ водворszсz, нaсъ поминaй.

Н0ваго тS мwmсeа, џ§е, познaхомъ, страстeй побэди1телz: ћкоже бо џнъ дрeвле ґмали1ка побэди1въ, лю1ди и3зведE: тh же, џ§е, мн0жество монaшествующихъ въ зeмлю њбэтовaніz рaйскагw привeлъ є3си2.

Грaда и3 nтeчества твоегw2 пресeльникъ, џ§е, бhлъ є3си2: по пaки б9іимъ промышлeніемъ, ко nтeчеству твоемY слaвнw свидётельствованъ возвращaешисz, и3дёже благодaть t гDа, џ§е, пріsлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Пeщь проwбразовaше твоE ржcтво2, пренепор0чнаz: џтроки бо не њпали2, ћкоже ни ложеснA тво‰ џгнь нестерпи1мый. тёмже м0лимъ тS: nгнS вёчнагw и3збaви рабы6 тво‰.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

ВLки твоегw2 хrтA, прпdбне ґнтHніе, смирeнію поревновaлъ є3си2: и3 сегw2 рaди смирeнное и3 жест0кое житіE возлюби1лъ є3си2, земнaгw пристрaстіz tрэвazсz. тёмже п0чести с™hхъ спод0билсz є3си2, и3 съ ни1ми поeши гDа во вёки.

ТвоE преслaвное ўспeніе прaзднующымъ, блажeнне, моли1сz, и3збaвитисz всBмъ t разли1чныхъ напaстей, да вси2 тебE прославлsемъ, ґнтHніе, и3 превозн0симъ гDа во вёки.

Њ нaсъ ми1лостивно џко, ґнтHніе, простирaй ко вLцэ, чадолю1бное показyz, и3 неtлyчнw t нaсъ дyхомъ пребывaй, прпdбне, ћкоже њбэщaлсz є3си2, є3гдA бhлъ є3си2 съ нaми, да вси2 съ тоб0ю хrтY воспоeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

На молeніе моE ўмилосeрдисz нhнэ, и3 рaдость ми2 въ печaли мёстw дaруй, да пою1 тz, вLчце, сн7у твоемY воспэвaz: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дBйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И#сцэлє1ніz nби6льна, прпdбне, вёрою приходsщымъ ко хрaму твоемY, и3 сyщымъ въ ск0рбехъ ўтэшeніе подавaй, да вси2 съ тоб0ю хrтY вопіeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Благодaрное сіE пёніе приносsщыz ти2, џ§е, свhше ми1лостивнw назирaй, и3 моли2 хrтA и3збaвителz, спасти2 всёхъ вопію1щихъ є3мY: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Принесeсz дaръ вседержи1телю, тоб0ю мн0жество спасaемыхъ, твоемY житію2 послёдующихъ, ґнтHніе. тёмже моли2 спасти1сz всBмъ, съ тоб0ю хrтY вопію1щымъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Вели1кому тaинству ржcтвA твоегw2, кто2 не ўдиви1тсz, бцdе; и3ли2 кjй љзhкъ зeменъ, и3ли2 ќмъ безпл0тенъ и3зрещи2 возм0жетъ; пaче є3стествa бо и3 смhсла, бцdе, зижди1телz родилA є3си2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всеблажeннаz бцdе, чи1стаz приснодв7о.

ҐнтHніа дрeвле просіsвшагw, тогw2 житію2 всsчески поревновaти потщaлсz є3си2. џнъ бо въ пустhню є3ди1нъ всели1сz: тh же въ пещeрэ є3ди1наго себE затвори1лъ є3си2, и3 мн0гими лёты, џ§е, неисх0денъ пребhлъ є3си2.

Печeрскому житію2 первоначaльникъ, и3 настaвникъ, џ§е, бhлъ є3си2: и3 тaмw подвизaлсz є3си2 ћкw безпл0тенъ. тёмже и3 хrт0съ даровaніемъ чудeсъ њбогати1 тz, прпdбне.

Моє1ю рукY воздэsніе пріими2, прпdбне, вLчнэй под0бzсz бlгости, презирaz прегрэшє1ніz: тh бо дyшу ўzзви1лъ є3си2 хrт0вою люб0вію, и3 є3гw2 пречcтыz бGомaтере. ю4же ўмоли2 спасти2 дyшы нaшz.

БGор0диченъ:

Рук0ю твоeю, прпdбне ґнтHніе, є4же къ бGу воздэsніемъ, преслaвнw чудодёйствовасz, моли1твами бо твои1ми џгнь съ нб7сE св0диши, во њчищeніе мёста хрaма пречcтыz: ю4же вси2 съ тоб0ю величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

ПахHміа вели1кагw, ѓгGльскагw видёніz спод0бльшагwсz, житіE, џ§е, подражaвъ, равноaгGльнw въ пещeрэ пожи1лъ є3си2. тёмже и3 равноaгGльную п0честь спод0билсz є3си2 пріsти, ґнтHніе.

Двaжды.

И$же t с™hz горы2 путeмъ ведyщимъ, џ§е, мёста кjевскагw дости1глъ є3си2, и3дёже бsше ўг0дно вLчцы м™ре б9іz хрaму воздви1гнутисz: и3 тaмw хрaмъ пречeстенъ въ слaву бGомaтере, кyпнw со блажeннымъ fеод0сіемъ воздви1глъ є3си2. тёмже тS вси2 съ ни1мъ величaемъ.

БGор0диченъ:

Свэтороди1тельнице дв7о, души2 моеS џблакъ tжени2, и3 давaй чи1стw зрёти, вLчце, спаси1тельную добр0ту возсіsвшую неизглаг0ланнw, и3зъ твоеS пречcтыz ўтр0бы во свётъ kзhкwвъ, препётаz.

Свэти1ленъ:

Житeйское сладострaстіе ўмертви1лъ є3си2, ґнтHніе: слaву же маловрeменную познaвъ, сеS вск0рэ tступи1лъ є3си2, тёснымъ путeмъ и3зв0ливъ ходи1ти, ведyщимъ къ рaйскому прострaнству. тёмже моли1сz, ґнтHніе, спасти1сz тебE почитaющымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бцdу тS вои1стинну и3сповёдающе, вLчце, и5же тоб0ю спасaеміи: тh бо бGа родилA є3си2, раз0ршаго кrт0мъ смeрть, и3 къ себЁ привлeкша препод0бныхъ соб0ры, съ ни1миже тS восхвалsемъ, дв7о.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Желaz ви1дэти неизречeнную рaдость с™hхъ, и3 весє1ліz прaведныхъ, бGу ўгоди1вшихъ, всsко весeліе, є4же въ мjрэ, возненави1дэлъ є3си2, но въ постёхъ, и3 слезaхъ проводи1въ дни2 тво‰, д0ндеже и3 стр†сти тэлє1сныz ўмертви1лъ є3си2. тёмже и3 спод0билсz є3си2 прaведныхъ рaдованіz: съ ни1миже моли1сz, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Днeсь похвaльную пёснь въ пaмzти твоeй, ґнтHніе, тебЁ приносsщихъ пріими2, и3 предвари2 къ бGу моли1твами твои1ми, и3 и3збaви нaсъ t шyzгw стоsніz, и3 и3збрaнныхъ чaсти сочетaти моли2: да тебE вси2 ћкw тeплаго предстaтелz дост0йнw ўблажaемъ.

Въ тeмномъ мёстэ ћкw ѕвэздA возсіsлъ є3си2, прпdбне, и3 мр†чнаz ли1ца бэсHвъ посрами1лъ є3си2, премyдре: tню1дуже возшeдъ къ нб7сє1мъ, со дерзновeніемъ пrт0лу хrт0ву предстоS, поминaй прaзднующихъ пaмzть твою2, прпdбне, ми1лость њбрэсти2 нaмъ въ дeнь сyдный.

Слaва, глaсъ }:

Nтeчество твоE, прпdбне џ§е ґнтHніе, њстaвивъ, и3 в0льное стрaнство гDа рaди пріeмь, труды2 д0лгагw пути2 шeствіz, жaжду и3 глaдъ, стyдень же и3 зн0й хrтA рaди претерпёлъ є3си2. тёмже и3 слhшиши: благjй рaбе и3 вёрный, вни1ди въ рaдость гDа твоегw2. сегH же глaса и3 нaмъ ўслhшати, џ§е, моли1сz, да всегдA твою2 пaмzть люб0вію ўблажaемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2:

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

11 июля: Мученицы Евфимии. Равноапостольной Ольги, великой княгини Российской, во святом крещении Елены.

Мёсzца тогHже въ №i-й дeнь.

С™hz м§ницы и3 прехвaльныz є3vфи1міи, си1рэчь, предёла nтцє1въ:

И# преставлeніе бlжeнныz џльги, кнzги1ни рwссjйскіz, во с™0мъ крещeніи наречeнныz є3лeны.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, на ѕ7. Е#vфи1міи G, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE, * гDнz ѓгница, * тогw2 в0льной под0бzщисz мeртвости * болёзньми страдaніz, * лежaщи во гр0бэ, * кр0ве и3зліsніе и3сточaетъ си1лою д¦а. * ю4же почерпaюще душaмъ на њчищeніе, * всsческихъ хвалY * прин0симъ бGу всегдA.

Q преслaвнагw чудесE, * кaкw ќбw мeртвымъ є3стеств0мъ, * прехвaльнаz стоsше страстон0сица днeсь, * б9eственный сви1токъ держaщи, * сопроти6внымъ є3гw2 не даю1щи, * nтцє1мъ же ввэрsюще. * q м§нице слaвнаz, вселeнныz похвало2, * спасaй нhнэ моли1твами твои1ми * незhблему цRковь хrт0ву.

Бжcтвенныхъ nтє1цъ собрaніе, * вёры предёлъ *, на тво‰ пє1рси полагaетъ: * є3г0же ќбw преслaвнаz пріeмши, * хранsщи бжcтвенную вёру непоколеби1му, * и3 побэждaющи всsку є4ресь, * и3 посрамлsющи лжесл†вныz застyпники. * тёмже тS чти1мъ * и3 ўблажaемъ.

И$ны стіхи6ры џльги, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Ћкw с0лнце возсіS нaмъ, * преслaвнаz пaмzть твоS, џльго бGомyдраz, * мaти кнzзeй рwссjйскихъ, * хrт0ва мизи1ница, ґпcльскимъ ўчeніемъ воспитaна, * возмоглA є3си2 на кумjры, пaче же на діaвола. * си1лою с™aгw д¦а просвэщaема, * t тмы2 неразyміz всю2 странY, * и3 лю1ди къ бGу привелA є3си2. * є3г0же моли2 њ творsщихъ твою2 пaмzть.

Въ рaзумэ дух0вномъ, * и4мже посрами1ла є3си2 врагA прельсти1вшаго є4vу, * и3 сегw2 nрyжіе сломи1ла є3си2, * бGосаждeнный рaй церк0вный создалA є3си2: * въ нeмже дрeво жив0тное кrтъ водрузи1ла є3си2, * и3 трапeзу б9іz брaшна и3мyщи, * и3ст0чникъ неисчерпaемый кр0ве хrт0вы. * є3гHже пи1вши нетлённа пребывaеши, * за вс‰ ны2 молsщисz при1снw.

Дух0внw возвесели1тесz * рwссjйстіи концы2, * пaмzть чтyще џльги бGомyдрыz: * м0литсz бо вhну ко хrтY * съ чудотв0рцами и3 мyчениками, * пом0щницу и3мyщи с™yю бцdу, и3збaвитисz t бёдъ и3 печaлей, вёрою пою1щымъ ю5, * и3 клaнzющымсz рaцэ нетлённагw є3S тёла.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Њдеснyю сп7са предстA дв7а, и3 страстон0сица и3 мyченица є3vфи1міа, њдёzна добродётельми побёдными, и3 преукрaшена є3лeемъ чистоты2, и3 кр0вію страдaніz, и3 вопію1щи къ немY, рaдостнw свэщY держaщи: въ воню2 благоухaніz твоегw2 тек0хъ, хrтE б9е, ћкw ўsзвена твоeю люб0вію ѓзъ, не tлучи2 менE, женишE нбcный. тоS моли1твами посли2 нaмъ, всеси1льне сп7се, ми1лwсти тво‰.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: ВсE tл0жше:

Nрyжіе, ћкоже речE сmмеHнъ, * сeрдце твоE пр0йде, * пречcтаz вLчце, * є3гдA ўзрёла є3си2 и3зъ тебє2 возсіsвшаго, * неизречeннымъ сл0вомъ, * t беззак0нныхъ ћкw њсуждeна возноси1ма на кrтъ, * џцтомъ и3 жeлчію напоsемаго, * рeбра же прободaема, * и3 рyцэ и3 н0зэ пригвождaемы, * и3 рыдaющи восклицaла є3си2 * м™рски вопію1щи: * что2 сіE, чaдо сладчaйшее, * н0вое тaинство;

На стіх0внэ nктHиха. Тaже глаг0лемъ припёвъ: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. И# поeмъ стіхи1ру, глaсъ }.

Пёсньми да почти1тсz мyченица хrт0ва: подобaетъ бо вои1стинну є4й хвалaмъ сосл0віе, ћкw и3сплeтши вэнeцъ своемY верхY. сіs бо вои1стинну неукл0нна и3 твердA, мн0гихъ мучи1телей сурHвства низложи2. тёмже и3 зовsше рaдостнw стрaждущи: тh ми бyди, гDи, п0мощь, и3 не њстaви менє2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Њдёzна добродётельми, и3 просвэщeна п0мысломъ, мЂро проливaющи въ сердцA вёрныхъ, t востHкъ возсіsвши ћкw ѕвэздA свётлаz, и3 соб0ръ сотв0рши, с™aгw д¦а пришeствіемъ бжcтвенныхъ nтє1цъ, не престaй њ нaсъ молsщи ко хrтY, є3vфи1міе всехвaльнаz, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Лю1ди беззак0ннэйшыz, безъ прaвды пригвождaющz тS на дрeвэ, дв7а и3 чcтаz м™и твоS зрsщи, ћкоже сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

Тропaрь, глaсъ д7:

Ѓгница твоS, ї}се, є3vфи1міа зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую, и3 сраспинaюсz, и3 спогребaюсz крещeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цrтвую въ тебЁ, и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную, пріими1 мz, съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ. тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ, спаси2 дyшы нaшz.

И#ли2 сeй тропaрь, глaсъ т0йже:

ЖенихA твоего2 хrтA возлюби1вши, и3 свэщY твою2 свётлу ўгот0вльши, добродётельми возсіsвши всехвaльнаz є3vфи1міе: тёмъ возшлA є3си2 съ ни1мъ на брaкъ, вэнeцъ страдaніz t негw2 пріeмши: но t бёдъ и3збaви нaсъ, чтyщихъ вёрою пaмzть твою2.

Слaва џльги, глaсъ №:

Крилaми бGоразyміz впери1вши тв0й ќмъ, возлетёла є3си2 превhше ви1димыz твaри, взыскaвши бGа и3 творцA всsческихъ: и3 того2 њбрётши, пaки рождeніе крещeніемъ пріsла є3си2: дрeва жив0тнагw наслаждaющисz, нетлённа во вёки пребывaеши, џльго приснослaвнаz.

На ќтрени канHнъ nктHиха є3ди1нъ: И# с™hz є3vфи1міи на д7.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Чи1стыми лучaми дyха њблистaющи, и3 мрaчную прeлести тмY раз0рши, н0щь разрэши2 безмёрныхъ ѕHлъ мои1хъ, и3 просвэщeніе ми2 подaждь, мyченице страстотeрпице прехвaльнаz.

БолBзни плwтскjz д0блественнэ претерпёла є3си2, и3 къ неболёзненному рaдостнw наслаждeнію, мyченице, преминyла є3си2. тёмже молю2 тS: души2 моеS болёзнь твои1ми моли1твами претвори2, и3 ко спасeнію настaви.

Невёсто честнaz и3 чи1стаz и3 несквeрнаz цRS хrтA, ѕлы6z сквє1рны души2 моеS њчи1сти, болёзнь мою2 и3сцэли2, неисцBльныz стр†сти ўврачyй сeрдца моегw2, ћкw да восхвалю1 тz спасaемый.

БGор0диченъ:

Я5же t земли2 до нб7съ досsжуши лёствица нбcнаz, по нeйже бGъ сл0во къ человёкwмъ сни1де, бlгословeннаz чcтаz, несказaнно чyдо, недомhсленно видёніе, спасaй къ тебЁ прибэгaющыz.

КанHнъ џльги, на д7.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

Величaваго фараHна въ м0ри потопи1вша со nрyжіемъ и3 вс†дники, ї}лz же преслaвнw спaсша, и3 по сyху провeдша, поeмъ хrтA, ћкw прослaвисz.

Вели1чіе нaше и3 похвалA ты2 є3си2, џльго бGомyдраz: тоб0ю бо t јдwльскіz лeсти свободи1хомсz, нhнэ моли1сz за р0дъ и3 р0ды, и5хже бGу привелA є3си2, пою1щи хrтA: ћкw прослaвисz.

Величaваго діaвола и3зъ рwссjи прогнaла є3си2, нечести6выz кумjры tню1дъ сокруши1вши: вс‰ лю1ди t беззак0ніz свободи1ла є3си2, мyдростію научaющи, пёти хrтA, ћкw прослaвисz.

Чeрность грэх0вную бaнею крещeніz tню1дъ tмhла є3си2, хrтA возлюби1ла є3си2: є3мyже предстоsщи, моли1сz за рабы6 тво‰, вёрнw слaвzщыz тS.

БGор0диченъ:

И#сaіа тS жeзлъ нарицaетъ, пречcтаz, дв7дъ же тS пrт0лъ гDень, ґввакyмъ приwсэнeнную г0ру, купинy же тS мwmсeй: мh же тS м™рь б9ію нарицaемъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Рsснами ћкw златhми тS, страдaльческими біє1ніи њдёzнну, дв7о, пребогaтое сл0во ви1дэвъ, въ нбcнаz жили6ща безпл0тныхъ чинHвъ, рaдоватисz приведE.

Во бlгов0ніе, м§нице, мЂра, t чи1стыz возсіsвшагw потеклA є3си2 ўсeрднw, мЂро бжcтвенныхъ и3сцэлeній мjру и3сточи1ла є3си2. тёмже вопію2: смр†дныz стр†сти сeрдца моегw2 нhнэ tжени2.

Дyшу мою2 недyгующую тлетв0рными страстьми2, и3 къ стремни1намъ прeлести поп0лзшуюсz, мyченице прехвaльнаz, њсэнє1ніи бжcтвенными и3сцэли2, и3 ўтверди2 не побэждaтисz.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, є3ди1на р0ждши всsческихъ гDа: рaдуйсz, жи1знь и3сходaтаившаz: рaдуйсz, приwсэнeннаz и3 несэк0маz горо2, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1на всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Держaвною рук0ю и3 си1льнымъ сл0вомъ нб7о и3 зeмлю сотвори1лъ є3си2: ю4же твоeю кр0вію и3скупи1лъ є3си2 цRковь твою2, ±же њ тебЁ ўтверждaетсz зовyщи: ћкw нёсть свsтъ, рaзвэ тебє2, гDи.

Держaвною рук0ю, и3 мyдрыми словесы2, и3 си1льнымъ сл0вомъ, ўчи1ла є3си2 твоего2 сhна зак0ну хrт0ву, и3 лю1демъ возбрани1ла є3си2 жрeти јдwлwмъ, џльго преслaвнаz: въ пaмzть твою2 нhнэ сошeдшесz, тебE прославлsемъ.

Ты2 ћкw пчелA добрY рaзуму далeче цвэтyщіz хrт0вы вёры взыскaла є3си2, и3 ћкw пор0дный мeдъ крещeніе, въ цaрствующемъ грaдэ њбрётши, твоемY грaду и3 лю1демъ даровaла є3си2: є3г0же вси2 насыщeни, г0рести грэхA tбэгaютъ.

Вeсь похвaльный глaсъ, и3 мольбy ти, џльго, прин0симъ, тоб0ю бо бGа познaхомъ. є3мyже нhнэ предстои1ши, проси2 ми1ра nтeчеству, и3 на пог†ныz побёды, и3 душaмъ нaшымъ њставлeніz грэхHвъ, пою1щымъ тS, присноблажeннаz.

БGор0диченъ:

Пріsтелище kви1ласz є3си2, дв7о, непристyпнагw бGа, тёмъ тS пою1тъ непрестaннw ѓгGльстіи чи1ни, повинyющесz вLцэ: тh бо родилA є3си2 сл0во џ§ее, собезначaльное, безъ nтцA: q чyдо. с™hй д¦ъ њсэни1 тz.

Кондaкъ џльги, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Воспоeмъ днeсь бlгодётелz всёхъ бGа, прослaвльшаго въ рwссjи џльгу бGомyдрую, да моли1твами є3S подaстъ душaмъ нaшымъ грэхHвъ њставлeніе.

Тaже сэдaленъ є3vфи1міи, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Кровeй твои1хъ струsми, мyченице хrт0ва, пот0пъ нечести6вымъ при1снw дёйствуеши, всехвaльнаz: тyчами же благодaтными словє1сныz ни6вы напаsющи всегдA, въ ни1хже возрасти1ла є3си2 клaсъ вёры. тёмъ преслaвнw и3 по смeрти kви1ласz є3си2 џблакъ, и3сточaющъ жив0тное свидётельство, страстотeрпице прехвaльнаz: моли1сz хrтY бGу, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, сэдaленъ џльги, глaсъ №. Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

Крилaми бGоразyміz впери1вши тв0й ќмъ, возлетёла є3си2 превhше ви1димыz твaри, взыскaющи творцA всsческихъ: и3 того2 њбрётши, пaки порождeніе крещeніемъ пріsла є3си2: и3 дрeва жив0тнагw кrтA хrт0ва наслaждшисz, нетлённа во вёки пребывaеши, џльго пребlжeннаz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Рyцэ твои2 бжcтвенніи, и4миже создaтелz понеслA є3си2, дв7о прес™az, вопл0щшагосz благостhнею, простeрши ўмоли2 є3го2, и3збaвити нaсъ t и3скушeній, и3 страстeй, и3 бёдъ, хвaлzщихъ тS люб0вію и3 вопію1щихъ: слaва всeльшемусz въ тS, слaва прошeдшему и3зъ тебє2, слaва и3збaвльшему нaсъ ржcтв0мъ твои1мъ.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

СебE самaго плaчу, житіE неиспрaвлено и3мёz всегдA: мyченице слaвнаz, помози1 ми, и3 бyдущагw судA свободи2.

Ћже џгнь є3динорaвный, бжcтвенными њдождє1ніи ўвzди1вши, nгнs мz свободи2, и3 вёчнагw њсуждeніz.

Дёвства сосyдъ, д¦а с™aгw жили1ще, є3vфи1міе, всsкагw мS и3збaви сопроти1внагw врeда ходaтайствомъ твои1мъ.

БGор0диченъ:

Милосeрдіz твоегw2 бeздну, призывaющу подaждь ми2, ћже бlгосeрдаго р0ждши, и3 сп7са всёхъ пою1щихъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Д¦омъ б9іимъ њчи1щсz прbр0къ дыхaющимъ въ нeмъ, ґввакyмъ бжcтвенный боsсz глаг0лаше: внегдA прибли1жатсz лёта, познaнъ бyдеши, б9е, на спасeніе человёкwвъ.

Д¦ъ б9ій почи2 на тебЁ, ћкw на деввHрэ прbр0чицэ дрeвле: и4мже просвэти1вшисz, ўкрэплsющи влади1міра разyмнаго, сісaру діaвола низложи1ла є3си2 въ сёти є3гw2 крещeніемъ, ћкw и3 варaкомъ въ пот0цэ кjссwвэ прeжде.

БыстринЁ под0бzщисz, џльго бGомyдраz, сокрушeннымъ сeрдцемъ стA молsщисz къ бGу, и3збaвила є3си2 р0дъ твои1хъ людeй t њскорблeніz кумjрскагw, и3 t плэнeніz врaжіz свободи1ла є3си2, хrтA призывaющи на п0мощь нaшу.

Въ нар0читый дeнь с™aгw твоегw2 преставлeніz, рaдостнw прaзднуемъ, пёснь молeбную хrтY возсылaюще, нетлённымъ вэнцeмъ вэнчaвшему тS, џльго бGомyдраz: проси2 нaмъ њставлeніz грэхHвъ, слaвzщымъ тS вёрнw.

БGор0диченъ:

ТS t к0рене їессeева процвётшую, и3сaіа ћкоже проречE, хrтA цвётъ прозsбшую, и3 первоначaльнаго пл0тію носи1вшую и3 жeзлъ б9іz д¦а, хвaлимъ тS, ћкw б9ію м™рь, и3 чcтую дв7у.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ћкоже посредЁ ѕвёздъ, с0лнце многосвётло, мyченице, просіsла є3си2, сyщымъ съ тоб0ю мyченикwмъ, и3 мjръ страдaніемъ њзари1ла є3си2. но молю1тисz, њмрачeнное моE сeрдце страстeй мгл0ю, просвэти2.

Неусhпною моли1твою ўспи2, всехвaльнаz, душетлBнныz сeрдца моегw2 стр†сти: и3 б0дрость бжcтвенную подaждь ми2, лежaщему на nдрЁ ўнhніz, лёности же снY порабощeну.

Ловє1цъ лукaвыхъ мS сBти запsша, ћкоже пти1цу, и3 лю1тэ ўzзви1хсz, и3 рукaми ѕлhми нhнэ держи1мь є4смь. и3збрaннаz гDнz голуби1це, помози1 ми, и3 t си1хъ ѕл0бы и3схити2.

БGор0диченъ:

Мaтернее дерзновeніе, є4же къ сн7у твоемY и3мyщи, всечи1стаz, ср0днагw промышлeніz є4же њ нaсъ, не прeзри, м0лимсz: ћкw тS и3 є3ди1ну хrтіaне ко вLцэ, њчищeніе ми1лостивно предлагaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Сл0во б9іе всеси1льное, ми1ръ всемY мjру посли2, и3 свётомъ и4стиннымъ њсвэщaz и3 просвэщaz вс‰, и3зъ н0щи тS слaвzщыz.

Ћкw голуби1ца цэломyдреннаz, на фjніxъ добродётелей возшлA є3си2, крилЁ свzщє1ннэ посрє1бреннэ и3мyщи: и4миже возлетёвши въ рaйстэй пи1щи возгнэзди1ласz є3си2, слaвнаz џльго.

Њ тебЁ поsше соломHнъ прeжде: внЁ віногрaда цaрскаz мaслина процвэтE. тh бо с™hй грeзнъ крещeніемъ въ рwссjи насади1ла є3си2, творsщи пл0дъ покаsніz, њ нeмже сaмъ хrт0съ весели1тсz.

Ўмилосeрдисz, вLко, на новопросвэщє1нныz лю1ди тво‰, не предaждь нaсъ въ рyки погaныхъ, за мн0жество беззак0ній нaшихъ: но моли1твами настaвницы нaшеz џльги, и3збaви ны2 t всsкіz напaсти.

БGор0диченъ:

Кропи1те вси2, ћкоже пи1шетсz, џблацы весє1ліz зємнhмъ: б9ій бо дётищь хrт0съ, њчищazй мjръ t грэхHвъ, воплоти1сz t дв7ы, и3 дaнъ бhсть нaмъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Ћже ѕвэрeй стремлє1ніz претерпёвши крёпкw, ѕвэрeй мS мhсленныхъ моли1твами твои1ми и3збaви, лю1тw њскорблsющихъ мS, и3 напaдающихъ нещaднw на нeмощь мою2.

Повинyвшисz и4гу бжcтвенному покори1ла є3си2 г0рдаго врагA, ногaми же сокруши1ла є3си2. t негHже ќбw и3схити2, мyченице страстотeрпице, притекaющаго къ покр0ву твоемY.

ПрошлA є3си2, мyченице, лю1тое мyкъ волнeніе, и3 ко пристaнищу жи1зни прaвэ дости1гла є3си2. тёмже въ пучи1нэ сластeй житіS њбуревaема спаси1 мz.

БGор0диченъ:

Да и3збaвимсz t лю1тыхъ прегрэшeній моли1твами твои1ми, бGороди1тельнице чcтаz, и3 да ўлучи1мъ, пречcтаz, б9іе сіsніе, и3зъ тебє2 неизречeннw воплощeннагw сн7а б9іz.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ цRковь нбcную с™yю твою2, да пріи1детъ моли1тва моS, вопію1 ти, ћкw їHна, и3зъ глубины2 сeрдца морскaгw: t грBхъ мои1хъ возведи1 мz, молю1сz тебЁ, гDи.

Рeвность с™aгw д¦а въ сeрдцы пріeмши, nтeческое ѕловёріе возненави1дэла є3си2: и3 хrтA и4стиннаго бGа взыскaвши, чaдо свёта kви1ласz є3си2, и3 съ пeрвєнцы с™hхъ на нб7сёхъ ликyеши.

Н0ваz ўчени1ца хrт0ва въ рwссjи kви1ласz є3си2, њбходsщи грaды и3 сє1ла, кумjры сокрушaющи, и3 лю1ди ўчaщи є3ди1ному бGу покланsтисz: є3г0же моли2 за пою1щыz тS.

Q бGоблажeннаz џльго, помоли1сz за твоS ч†да къ бGу, ми1ръ неподви1жимый nтeчеству нaшему и3спроси2: и3 нaмъ tпущeніе грэхHвъ, при1снw тS прославлsющымъ.

БGор0диченъ:

Познaвше тоб0ю неwпи1санное сл0во б9іе, сн7а є3диночaдаго вседержи1телева, вопіeмъ ти2 земнjи: рaдуйсz, бlгословeннаz бцdе, ўповaніе дyшъ нaшихъ.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Е$же њ нaсъ:

П0двиги во страдaльчествэ, п0двиги въ вёрэ положи1ла є3си2 тeплэ за хrтA, женихA твоего2. но и3 нhнэ, ћкоже є4рєси, и3 врагHвъ шатaніе подъ н0ги в0инству нaшему покори1ти моли2 бцdею, ћже t шести1сwтъ три1десzти бGон0сныхъ nтє1цъ предёлъ пріeмшаz, и3 хранsщаz, всехвaльнаz.

Јкосъ:

Что2 твои1хъ страдaній, и3ли2 что2 и3справлeній, и3ли2 что2 твоегw2 дёвства, и3ли2 житіS непор0чнагw твоегw2; тh бо возвесели1ла є3си2 nц7A, ћкw сн7у ўневёстившисz, и3 д¦у с™0му себE ўкраси1вши. кто2 довлёетъ къ си6мъ; кто2 глаг0лати нhнэ возм0жетъ, коли1ки тS њсіzвaютъ добродётєли незаходи1мы; ћкw t вост0ка бо гр0бу возсіsвшу, всBмъ сіsеши, и3 лучы2 пущaеши на земли2 и3 въ м0ри, и3 во всю2 подс0лнечную, њсвэщaеши и3 благоухaеши концы2. тёмже и3 сви1токъ, ввёренный t шести1сwтъ и3 три1десzтихъ бGон0сныхъ nтє1цъ предёлъ пріeмши, сохрани1ла є3си2, всехвaльнаz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Кровьми2 плaмень прeлести погаси1ла є3си2, бGомyдраz страстотeрпице, врsщими: тёмже погаси2 пeщь смирeннагw моегw2 тэлесE, моли1твъ твои1хъ њдождeньми.

Ўвы2, душE моS всеoкаsннаz, согрэшaющи и3 не кaющисz, кaкw судіи2 стрaшному надёешисz предстaти; потщи1сz гDу возопи1ти: б9е, њчи1сти мS.

NтрокHмъ тріeмъ под0бzщисz, попрaла є3си2 џгнь, бGомyдраz nтрокови1це: тёмже нестерпи1магw nгнS, и3 плaмене мS вёчнагw и3збaви, прибэгaющаго въ покр0въ тв0й.

БGор0диченъ:

Во всего2 человёка њблeксz всенепор0чный, кромЁ грэхA, и3зъ чрeва твоегw2, чcтаz, пр0йде плотон0сецъ, є3г0же моли2, вёрою тS чтyщыz спасти2.

И$нъ. Їрм0съ:

Плaмень пeщный пораб0тиша благочести1віи џтроцы, тёмъ свhше њроси2 |, гот0вы пали1мы по є3стествY, но пaче є3стествA мyжески поsху: бlгословeнъ є3си2, гDи, на прест0лэ слaвы цaрствіz твоегw2.

Под0бнw їудjfи сотвори1ла є3си2, посредЁ кумjрскихъ тэли1щь вшeдши, тёхъ начaльника сокруши1ла є3си2, и3 демwночeтцы посрами1ла є3си2, вс‰ же лю1ди научи1ла є3си2 въ чистотЁ вопи1ти хrтY: бlгословeнъ є3си2, гDи, на прест0лэ слaвы цrтвіz твоегw2.

Похвaльными цвёты, ѓки цaрскій вэнeцъ бGомyдрэй твоeй главЁ, въ пaмzть твою2 прин0симъ: ю4же хrт0съ нетлёніемъ вэнчA, џльго досточyднаz, моли1сz за твоE стaдо, и3збaвитисz t всsкагw ѕлA, вопію1щымъ: бlгословeнъ є3си2, гDи, на пrт0лэ слaвы цrтвіz твоегw2.

Лівaнскую ли г0ру наречeмъ тS; на тs бо росA нбcнаz сни1де. и3ли2 фіс0нъ рэкY, добрёйшій сапфЂръ кaмень честнhй, влади1міра и3мyщую, и4мже просвэти1сz рwссjйскаz землS; но моли1тесz за ны2 взывaюще: бlгословeнъ є3си2, гDи, на пrт0лэ слaвы цrтвіz твоегw2.

БGор0диченъ:

КівHтъ позлащeнъ тS д¦омъ и3менyемъ, спaсшую мjръ t пот0па разyмнагw, дв7о, спаси2 нaсъ. на тs бо надёемсz, и3 къ тебЁ прибэгaемъ. tч†zнныz въ пучи1нэ t грBхъ и3 напaстей и3збaви вопію1щыz: бlгословeнъ є3си2, гDи, на пrт0лэ слaвы цrтвіz твоегw2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ўкраси1вшисz, слaвнаz, мyками тэлeсными, сл0ву крaсному чи1стw њбручи1ласz є3си2, соблю1дшему тS нетлённу. тёмже и3стлёвша мS страстьми2 всsкими, крaсна покажи2 и4скреннимъ покаsніемъ, ћкw да при1снw тS ўблажY, ћкw благyю предстaтельницу.

Сви1токъ б9ій бhсть сeрдце твоE, носS зак0нъ б9ій напи1санъ дyхомъ: и3 сви1токъ ввёрила є3си2 правослaвіz, мyченице честнaz. тёмже молю2, лукaвое письмо2, дэви1це, ѕHлъ мои1хъ раздрaвши, въ кни1зэ написaти мS моли2, чи1стаz, спасeнныхъ.

Зак0номъ ўмeрши є3стествA, пaче є3стествA, крHви t ўмерщвлeна и3сточaеши тёла, жи1зни нaшеz борцA си1ми, честнaz, ўмертви1вши, и3 вBрнымъ живон0сное здрaвіе дaрующи. сегw2 рaди вопію1 ти: ўмерщвлeнную дyшу мою2 воскреси2.

БGор0диченъ:

ТS чcтую и3 непор0чную дв7а желaющи, непор0чнw и3 дyшу и3 тёло соблюдE, страстeй разгорBніz терпёніемъ њпaльши, и3скушeніе же мн0гихъ претерпёвши мyкъ, и3 нhнэ въ нбcныхъ селeніихъ ликyетъ, съ тоб0ю веселsщисz во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Крёпцыи џтроцы тріE сyще, си1лою њб0лкшесz с™hz трbцы, ўлови1ша и3 побэди1ша халдє1и, и3 ди1внw и3змэни1сz є3стество2: кaкw џгнь въ р0су прелагaшесz, безъ туги2 | сохрани2 ћкw пеленaми. q проліsвый мyдрость на всёхъ дёлэхъ твои1хъ, б9е, тS превозн0симъ во вёки.

КрэпкA ћкw льви1ца, си1лою с™aгw д¦а њболчeна, є3ди1на ўстреми1сz всю1ду и3стерзaти кумjры, и3 ди1внw на нб7си2 и3 на земли2: кaкw женA прeжде бGа познавaетъ, є4юже и3спeрва всемY р0ду падeніе бhсть, т0ю же нhнэ спасeни поeмъ: q проліsвый мyдрость на всёхъ дёлэхъ твои1хъ б9е, тS превозн0симъ во вёки.

Премyдрость б9іz прeжде њ тебЁ написaла є4сть: сE є3си2 д0браz моS и3 прекрaснаz, и3 пор0ка нёсть въ тебЁ. блeскъ лицA твоегw2 ћкw мЂра њбонsніе, назнaменоваше твоE, џльго, крещeніе: є4же посредЁ кумjрскіz лeсти на тебЁ њбонS хrт0съ, и3 всёхъ нaсъ t смрaда дeмwнскагw къ покаsнію ми1лостію своeю привeлъ є4сть.

Помzни2 менE, госпожE џльго, ўб0гаго твоего2 рабA, њкрaденаго t врагA, и3 согрэши1вшаго пaче человBкъ: и3 помоли1сz хrтY, подaти ми2 прощeніе њ всёхъ согрэшeніихъ, ±же нечyвственнw содёzхъ nкаsнный, да покаsніемъ вопію2: q проліsвый мyдрость на всёхъ дёлэхъ твои1хъ, б9е, тS превозн0симъ во вёки.

БGор0диченъ:

Не прeзри, дв7о, твои1хъ р†бъ мольбы6, њ тебё бо хвaлимсz, твоE мaлое стaдо мы2 є3смы2: потщи1сz въ заступлeніе нaше, и3 и3зми1 ны t вр†гъ нaшихъ, ўщeдри знaющыz тS м™рь б9ію, и3 сн7у твоемY вопію1щыz: q проліsвый мyдрость на всёхъ дёлэхъ твои1хъ, б9е, тS превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Да твою2 добр0ту свётлую, прехвaльнаz ќзритъ, вLко, добр0ту презрЁ тэлесE и3 мjра, люб0вію зовyщи: женишE, сл0во џ§ее, лицE твоE покажи1 ми многорачи1тельное, є3гHже бжcтвенными добр0тами ўsзвлена є4смь.

Ќтреневала є3си2 ко и4же и3зъ чрeва џ§а прeжде денни1цы возсіsвшему, и3 свётъ былA є3си2, с0лнца мн0жае њблистaющи. тёмже мS просвэти2, вопію2, є3vфи1міе слaвнаz, помрачeннаго дeмwнскими лукaвыми прилHги.

Трeпетенъ бывaю, пріeмъ во ўмЁ стрaшное суди1ще: дэ‰ніz бо стzжaхъ ввод‰щаz мS въ лю6тыz м{ки. ћже м{ки гHрькіz, мyченице, претерпёвшаz твоегw2 рaди рачи1телz, њсуждeніz мS г0рькагw свободи2.

Бжcтвенный вои1стинну слaвій, и4же вeсну нбcную дости1гши, чи1стаz лaстовице, крaснаz г0рлице всехвaльнаz, голуби1це ўдобрeнаz, лю1тыхъ њбстоsній нaсъ спаси2, и3 б9іz слaвы ўлучи1ти спод0би.

БGор0диченъ:

Просвэти2, двeре свёта, џчи сeрдца моегw2, молю1сz, ћкw да не ўснY въ смeрть безб0жныхъ дэsній, да вёрою тS воспою2, да величaю тS, ѓгGлwвъ похвало2, и3 мyчєникъ свzщeнныхъ честн0е сосл0віе.

И$нъ. Їрм0съ:

И#з8 є3дeма и3зhде р0дъ нaшъ прaбабы рaди є4vы: при1званъ же тоб0ю, р0ждшею нaмъ н0ваго ґдaма хrтA, во двою2 є3стєствY, дв7о чcтаz, взыгрaсz ґдaмъ прaдэдъ, ћкw и3збhвъ пeрвыz клsтвы: мh же тоб0ю хвaлzщесz, ћкw тебє2 рaди бGа познaхомъ, и3 тебE величaемъ.

Весели1сz є4vо прароди1тельнице, и4же бо тS прельсти1въ и3з8 є3дeма и3зведE, нhнэ же попрaнъ є4сть твои1мъ и3счaдіемъ. сe бо џльга жив0тное дрeво кrтъ хrт0въ въ рwссjи водрузи2, и4мже всBмъ вBрнымъ рaй tвeрзесz: мh же хвaлzщесz, ћкw тоS рaди бGа познaхомъ, со влади1міромъ сію2 величaемъ.

ЖенY по є3стествY нарицaемъ тS, но пaче си1лы жeнскіz подви1гласz є3си2. тмы6 твоегw2 злaта и3стощи1ла є3си2, да хrт0въ зак0нъ и3 ўчи1телz приwбрsщеши, и4мже просвэти1ла є3си2 зeмлю рwссjйскую: мh же тоб0ю хвaлzщесz, ћкw тебє2 рaди бGа познaхомъ, съ мyченики тS величaемъ.

Зак0на настaвнице чи1стаz, и3 ўчи1тельнице вёры хrт0вы, пріими2 похвалY t р†бъ недост0йныхъ, и3 моли1тву њ нaсъ сотвори2 къ бGу, чeстнw творsщихъ твою2 пaмzть: да t напaстей и3 бёдъ и3 печaлей и3 лю1тыхъ грэхHвъ свободи1мсz: є3щe же и3 мyкъ ждyщихъ нaсъ и3збaви, м0лимсz ти2, тебE непрестaннw величaющіи.

БGор0диченъ:

СE цRковь: сE двeрь: сE б9іz горA с™az: сE жeзлъ, и3 сосyдъ злaтъ: сE и3ст0чникъ печaтанъ: сE рaй с™hй н0вагw ґдaма: сE пrт0лъ стрaшный: сE м™и б9іz пречcтаz, застyпница всёхъ нaсъ, пою1щихъ ю5.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Стрaнно и3 преслaвно, и3 вели1кое чудодёйство, лю1діе прослaвите вси2, кaкw по смeрти сви1токъ всесвётлаz є3vфи1міа, пріeмши сохрани2, и3 побэдон0сцы показA правосл†вныz nтцы2, въ халкідHнстэмъ грaдэ;

БGор0диченъ:

Премyдрость v3постaсную, и3 сл0во пресyщное, и3 врачA тэлeсъ и3 дyшъ р0ждшаz, гноє1ніz и3 ћзвы души2 моеS и3сцэли2, лю6тыz и3 лBтныz, и3 сeрдца моегw2 ўстaви болBзни, дв7о.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7. Глaсъ G. Самоглaсны:

Страстотeрпческое торжество2 вёрніи, бGомyдреннэ совершaемо ви1дzще, чyдному въ совётэхъ бGу нaшему, благодaрственно пёніе воспои1мъ. и4бо неви1димую держaву сопроти1вныz си1лы, въ жeнскомъ є3стествЁ побэди2, и3 бжcтвенную свою2 си1лу въ нeмощи соверши1въ д0брыz мyченицы, тоS моли1твами спасaетъ дyшы нaшz.

Двaжды.

И$стины чaшу t свои1хъ кровeй страдaльческихъ прехвaльнаz мyченица хrт0ва почeрпши, и3 сію2 всегдA предлагaющи цRкви, въ нeйже церк0вный питaтель, премyдрости глaсомъ созывaетъ, глаг0лющи: почерпи1те пи1во воскресeніz свидётельное, невёрныхъ tгони1тельное, и3 страстeй њчисти1тельное, благочєсти1вымъ же душaмъ храни1тельно, сп7су зовyщымъ, напои1вый нaсъ пот0комъ пи1щи дух0вныz, спаси2 дyшы нaшz.

И$же кр0вію хrт0вою дyшу знaменавшіи въ дeнь и3збавлeніz кр0вь свzтyю t мyченическагw и3ст0чника кипsщу нaмъ съ весeліемъ дух0внымъ прор0чески почерпeмъ, живот0чныхъ страстeй сп7совыхъ и3 присносyщныz слaвы nбразодётельно. тёмже є3мY возопіи1мъ: прославлsемый во с™hхъ твои1хъ, гDи, прехвaльныz твоеS страстотeрпицы моли1твами, спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ }:

Всsкъ љзhкъ да подви1жетсz къ похвалeнію прехвaльныz є3vфи1міи, вeсь р0дъ и3 в0зрастъ всsкъ, ю4ношы и3 дBвы, хrт0ву дёву и3 мyченицу похвалaми вэнчaемъ: зак0ннw бо мyжествовавши, и3 слaбость жeнскую tвeргши, страдaльческими болёзньми, мучи1телz врагA низложи2. нбcнымъ же и3 бжcтвеннымъ вэнцeмъ ўкраси1вшисz, м0литсz женихY и3 бGу, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

ТS ви1дzщи пригвождaема на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

На стіх0внэ nктHиха. Тaже глаг0лемъ припёвъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ.

И# поeмъ стіхи1ру, глaсъ }:

Рaдуйсz, предёле вёры: рaдуйсz, законоположeніе с™hхъ nтє1цъ, бGоневёсто: рaдуйсz, твeрдое храни1ло нaмъ вBрнымъ: рaдуйсz, слaво цRкве хrт0вы: рaдуйсz, дёвъ ст0лпе њдушевлeнный: рaдуйсz, ми1рнаz мmропол0жнице слaвнаz: є3sже рaди вBрнымъ и3сточaеши и3сцэлє1ніz, мyченице прехвaльнаz.

Слaва, глaсъ №:

Днeсь ли1цы nтeчестіи, всехвaльнаz, собрaвшесz хrтA рaди, сви1токъ тебЁ прин0сzтъ правослaвныz вёры, є3г0же пріи1мши въ честны6z твоS рyки, храни1ши до скончaніz. тёмже и3 человBкъ ликосто‰ніz сошeдшесz, твоE страдaніе почитaемъ, вопію1ще благочeстнw: рaдуйсz, всехвaльнаz, ћже жeнское є3стество2 въ мyжеское преложи1вши њполчeніе: рaдуйсz, прехвaльнаz, ћже правослaвную и3 nтцы2 прeданую вёру невреждeну сохрaнши: рaдуйсz, молsщаzсz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Своего2 ѓгнца, * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца, * на кrтЁ ћкw ви1дэ зрaка не и3мyща, * нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи глаг0лаше: * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ благолёпіе; гдЁ благодaть блистaющаz џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

На літургjи, бlжє1нна nктHиха, на д7: И# є3vфи1міи, пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рп7а. Ґллилyіа, глaсъ №: ТерпS потерпёхъ гDа, и3 внsтъ ми2. Е#ђліе луки2, зачaло lг. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ.

12 июля: Мучеников Прокла и Илария. Преподобного Михаила Малеина.

Мёсzца тогHже во в7i-й дeнь.

С™hхъ мyчєникъ, пр0кла и3 їлaріа:

И# прпdбнагw nтцA нaшегw міхаи1ла малеинA.

И# прaзднованіе прес™ёй бцdэ, въ чeсть є3S їкHны троерyчица.

Слyжба сіS пи1сана въ приложeніи.

Стіхи6ры глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Многови6дныz м{ки претерпёвше, * свэтови6дныz вэнцы2 пріsсте вкyпэ, їлaріе и3 пр0кле. * тёмже вaшу всепрaзднственную пaмzть * вёрнw сотворsемъ, * молsщесz прилёжнw, * є4же моли1ти њ всёхъ нaсъ.

Растерз†ніz пл0ти твоеS, * пр0кле, претерпёлъ є3си2, * вёчную слaву прозрS, бlжeнне, * и3 рaйское пребывaніе, * и3 свётъ невечeрній: * въ нeмже сhй, * моли2 и3 нaмъ просвэти1тисz пою1щымъ тS.

Ћкоже двA свэти6ла * мjръ просвэщaете чудeсъ лучeю, * страстотeрпцы гDни, їлaріе и3 пр0кле, * њмрачeніе страстeй tгонsще. * тёмже вaсъ воспэвaемъ рaдостнw, прaзднующе пaмzть вaшу.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ є7. Под0бенъ: Прпdбне џ§е:

Прпdбне џ§е, t ю4ности равноaгGльное њблобызaлъ є3си2 житіE, и3 мjра кр†снаz, ћкw ўмeты вмэни1въ: и3 ћкw сёнь слaвы врeменныz, не сyщіz, tбёглъ є3си2, слaвы бжcтвенныz не забывaz. є3sже нhнэ причащaешисz, tвeргсz ќзъ д0лу плотски1хъ, и3 предстоS свёту трис0лнечному, и3 насыщazсz хrт0ва свэтоли1тіz. тогw2 моли2, томY моли1сz всегдA, даровaти цRкви є3диномhсліе, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прпdбне џ§е, сіsніе ўмилeніz, свэти1льниче сyщымъ во тмЁ tчazніz, незаходи1маz денни1ца, покаsніz ќгль пречестнhй, добродётелей бжcтвенный би1серъ, и3 ми1лостынz свёщникъ вели1къ моли1твамъ, си6рымъ предстaтелю и3 вдови1цамъ: зак0нное прaвило цRкве, и3 дётельный свэти1льникъ воздержaніz, хrтA моли2, хrт0ви моли1сz всегдA, даровaти цRкви є3диномhсліе, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Прпdбне џ§е, њсвzти1лсz є3си2 прeжде рождeніz, ћкоже їеремjа свzщeннэйшій: тебe бо р0ждшей, гDнz м™и проречe тz дaти пл0дъ, и4же и3 дaнъ бhти є4й t пелeнъ, и3 провозвэсти2 ћвэ. и3 пріsтъ ѓбіе мhслію прaвою, житіS мzтeжъ бэжaща тS, бGомyдре, и3 безм0лвное житіE возлюби1вша, є4же и3 прошeлъ є3си2. ћкw пес0къ соб0ри є3диноoбрaзныхъ, насади1лъ є3си2 при и3сх0дищахъ в0дъ б9іz д¦а.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е міхаи1ле, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ. тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дeмwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны, и4хже житію2 безъ пор0ка поревновaлъ є3си2, дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Под0бенъ: Триднeвенъ:

На дрeвэ жив0тъ нaшъ зрsщи всенепор0чнаz бцdа ви1сzщъ, м™рски рыдaющи вопіsше: сн7е м0й, и3 б9е м0й, спаси2 люб0вію пою1щыz тS.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ міхаи1ле: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, и3 прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, * рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * люби1мэйшее чaдо. * чт0 ти с0нмъ воздадE безбlгодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне;

Тропaрь, глaсъ }:

Въ тебЁ, џ§е, и3звёстнw спасeсz, є4же по џбразу: пріи1мъ бо кrтъ, послёдовалъ є3си2 хrтY, и3 дёz ўчи1лъ є3си2 презирaти ќбw пл0ть, прех0дитъ бо, прилэжaти же њ души2, вeщи безсмeртнэй. тёмже и3 со ѓгGлы срaдуетсz, прпdбне міхаи1ле, дyхъ тв0й.

На ќтрени є3ди1нъ канHнъ nктHиха, и3 с™hхъ двA, на }.

КанHнъ мyченикwвъ. Творeніе їHсифово:

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ души2 тричaстное потопи2, молю1сz: да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Соедини1вшесz съ бGомъ, и3 бжcтвенными зарsми њсвэщaеми при1снw д0блію страдaльцы, дyшу мою2 просвэти1те пою1щу свэтон0сное и3 честн0е вaше страдaніе ўмилeніемъ сeрдца, блажeнніи.

Воспери2 вaсъ нбcное желaніе, тёмже вс‰ кр†снаz житіS, страдaльцы, вмэни1сте ўмeты, мановeньми къ бGу њбожи1вшесz, и3 всю2 безб0жныхъ крёпость смири1вше.

Nгнeмъ бGоначaльныz вжeгшесz трbцы, ѕлочeстіz разжжє1ніz ўгаси1сте мyдріи кр0вными течє1ніи. тёмже и3сцэлeній чи1стыми њдождeніи страстeй нaшихъ сквeрну tмhйте.

Безпечaльную жи1знь, нбcную слaву, рaйское наслаждeніе, свётъ мhсленный, крaсное рaдованіе мyчєницы взыскyюще, лю6таz претерпёсте треволнє1ніz д0блественнымъ ўм0мъ.

Нбcніи ли1цы вaшему терпёнію ўдиви1шасz мyдріи: біє1ніz бо пл0ти, и3 многоплетє1нныz м{ки, м§ницы доблемyдреннw претерпёсте рaдующесz, и3 врагA ѕл0бу сокруши1вше.

БGор0диченъ:

Ћдъ ўшeсъ прамaтере є4vы, гавріи1лъ тебЁ провозглашaz, рaдуйсz, вои1стинну tтрzсE, вLчце: є3ди1на бо ты2 посэкaтелz ѕл0бы ѕмjевы, пaче ўмa же и3 сл0ва родилA є3си2.

И$нъ канHнъ прпdбнагw.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Свэтолyчными м0лніzми д¦а њсвzщaемь, и3 тогw2 дохновeніемъ и3сп0лненъ, ћкоже nргaнъ, преблажeнне, њглашaемь, души2 моеS мрaкъ tжени2, и3 подaждь ми2 сл0во по достоsнію пёти тS.

Роди1телей любвE, предпочeлъ є3си2 содётелеву, и3 текyщагw житіS, житіE равноaгGльно, и3 мірскjz красоты2 нетлённое вои1стинну ўкрашeніе всёхъ цRS: и4миже наслаждaешисz рaдуzсz.

Вост0ка трис0лнечнагw бhлъ є3си2 зарS всесвётлаz, трисіsннымъ свётомъ житіS твоегw2, земли2 всE лицE њсіS богaтнw, и3 грэхA тмY, џ§е, разорsz словесы2 твои1ми.

БGор0диченъ:

КлещA, ю4же ви1дэ и3сaіа дyхомъ, ќгль носsщаz, ты2 и3здалeча kви1ласz є3си2, ќгль бжcтвA хrтA во чрeвэ носи1вши, прес™az, неwпaльнw, и3 на њб8sтіzхъ поноси1вши мaніемъ вс‰ носsщаго.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz: но тоб0ю џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2 чlвэколю1бче.

Премyдростію словeсъ бжcтвенныхъ нем{дрыz њбличи1лъ є3си2, и3 терз†ніz плотск†z крёпостію дyха претерпёлъ є3си2, пр0кле всеблажeнне, мyчениче бGодохновeнне.

Распsту тебЁ бhвшу неми1лостивнw, повелЁ дрaти тS безyмный, къ бGу душє1вныz џчи простирaюща, и3 терпёніемъ ти2 ўдобрsема.

Сокрушeніе ўдHвъ мyжески претерпёлъ є3си2, премyдре, кр0вію же разжжeніе безб0жіz погаси1лъ є3си2, пр0кле, ўкрэплsемь бжcтвенною бlгодaтію.

БGор0диченъ:

Разрэши2, дв7о, соyзъ ѕHлъ мои1хъ сосвzзaющи мS любви2, и3зъ тебє2 рождeннагw сл0ва, всенепор0чнаz: и3 спаси1 мz, вLчце, моли1твами твои1ми.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Возненави1дэвъ t души2 сластeй г0ресть, и3 д0льніz возгнушaвсz слaвы, мірскaгw сaна в0лею п0zсъ tвeргъ, сyщихъ на земли2 царeй, предпочeтъ всёхъ цRS.

T пелeнъ њсвzщeнъ, t ложeснъ и3збрaнъ kви1лсz є3си2: честнёй бо мaтери твоeй р0ждшаz хrтA, њбэщA дaти тS, и3 ћкw њсвzщeнъ дaръ тS ѓбіе пріsтъ.

МЂромъ ты2 мhсленнымъ дyшу и3 ќмъ њчи1стивъ, и3 тёло ѓлчбою и3стни1въ, всели1лъ є3си2 хrтA, глаг0люща сего2 и3мёz въ себЁ, и3 ходsща, и3 мjръ бlгоухaюща.

БGор0диченъ:

Во ўтр0бэ твоeй, чcтаz, nц7Y сопрест0льное сл0во всeльсz, t чcтыхъ твои1хъ кровeй вопл0щсz, и3 р0ждьсz твaрь tчи1стивъ їдwлонеи1стовства, кроплeніемъ своеS кр0ве.

Кондaкъ мyченикwвъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Ћкw денни1ца ѕвэздA возсіS мyченикwвъ пр0кла и3 їлaріа честн0е страдaніе, пред8wзарsющи нaсъ чудeсъ свэтлостьми2. тёмже прaзднуемъ пaмzть вaшу: хrтA бGа моли1те, да спасeтъ дyшы нaшz.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Їлaріа, вёрніи, и3 слaвнаго пр0кла, страдaвшыz твeрдw, и3 врагA низложи1вшыz, соглaснw почти1мъ, хrтA величaюще: сjи бо чудесы2 страстeй мглY tг0нzтъ, просвэщaюще вёрою къ ни6мъ притекaющыz.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Хrт0въ ѓгнецъ словeсный, ўпасhй на ѕлaцэ добродётелей прпdбнw џвцы гDнz, ўдивлsемь є4сть t ѓгGлъ, мyжествомъ посрами1въ дeмwны, въ человёцэхъ поживE ћкw безпл0тенъ. тёмже и3 трbцэ предстA дост0йнw, ўпрaвити стaдо моли1твами не престаeтъ, къ немyже возопіeмъ: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ, t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ, и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS блaгости: тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. Долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Послёдова твои6мъ словесє1мъ вeщи твeрдостное: и4бо кровоsдецъ возбранsше и3ти2 къ прє1днимъ, д0ндеже хrтA всёхъ є3ди1наго гDа и3сповёдалъ є3си2, пр0кле, бGа пресyщна.

Непобэди1мымъ дерзновeніемъ, и3 д0блимъ ўм0мъ, страстотeрпче пр0кле, стaлъ є3си2 предъ суди1щемъ, воплощeніе велеглaснw проповёдаz, и3зліsвшагw себE дaже до рaбіzгw џбраза и3збaвителz нaшегw.

Безстyднw ќбw гони1тель, мудрецє1мъ покaзоваше мyкъ ви1ды, и3 нyжднэйшую смeрть, непобэди6мыz же ви1дz дивлsшесz, и3 побэждeніе зрS своE, не домышлsшесz.

БGор0диченъ:

Сокрушeнное преступлeніемъ рyкъ твои1хъ творeніе, ўщедрsz, сл0ве, въ ложеснA неискусобр†чныz всeльсz, и3 во двою2 сущєствY пришeлъ є3си2, нетлёніz њбновлsz пути6 вёдущымъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. Тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

СтруS жи1зни твою2 мhсль напои2 бжcтвеннагw д¦а дёйствомъ: tню1дуже г0ресть сластeй tри1нувши, бжcтвенныz слaдости нап0лнисz. є4юже сhтwсти непрест†нныz пріeмлющи, поeтъ: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Џгнь и3скушeній, и3 страстeй пeщь, слезaми твои1хъ, џ§е, течeній, и3 дух0вною богaтною ўгаси1лъ є3си2 рос0ю, соблю1дсz неwпалeнъ: њпалsемь бо люб0вію всёхъ цRS, вє1щнаz ўвzди1лъ є3си2 жел†ніz.

Ќмъ вознeсъ къ житію2 нбcному, плотск0е, џ§е, њблегчи1лъ є3си2 њтzгчaвшее вeщи страстeй. тёмже трbцэ неукл0ннw послужи1лъ є3си2: мwmсeа же нрaвъ, и3 и3ліино2 житіE подражaz, ви1дэлъ є3си2 гDа.

БGор0диченъ:

ВсS добрA ты2 є3си2, чcтаz, бли1жнzz моS, сн7ъ тв0й, вLчце, зовeтъ тебЁ, с™ёйшую ѓгGльскагw є3стествA њбрётъ тS, и3 багрzни1цу тёла и3сткA неизречeннw, t чи1стыхъ твои1хъ кровeй, и3 слaвитъ того2 слaвzщыz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Ты2, гDи, крёпость м§никwвъ и3 ўтверждeніе, ты2, свsте с™hхъ, непоколеби1маz стэно2 стрaждущихъ ўсeрднw.

Желaніемъ бжcтвеннымъ дyшу њпалsz, терпёлъ є3си2 свэщaми њпалsемь, пр0кле преблажeнне досточyдне.

NгнS т0чію ўжасaюсz вёчнагw, взывaлъ є3си2 њпалsемь, мyчениче пр0кле, повелёніи мучи1телz, и3 в0лею ўмерщвлsемь.

БGор0диченъ:

Кто2 м0жетъ сказaти твоE тaинство, q вLчце бцdе! зижди1телz бо всёхъ несказaннw воплоти1ла є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw; но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ, пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Дремaніе ўнhніz џчи сeрдца твоегw2 не покры2, но ўмA твоегw2, и3 желaніz бжcтвеннагw жaломъ ўzзвлsемь, всен0щнымъ стоsніемъ, и3 въ моли1твэ терпёлъ є3си2, пл0ти не покрывaz бр0ви.

Смиреномyдріе сожи1тельно и3мёz t ю4ности, видBніи бжcтвенными и3 поучє1ніи ќмъ просвэщaz, льсти1вагw п0мысломъ не ўкрaлсz є3си2: но смирeнно и3мёлъ є3си2 мудровaніе.

БGор0диченъ:

Ћкw краснY добр0тою, добродётелей њбрётъ тS палaту крaсное сл0во, въ тво‰ нетлBннаz ложеснA всели1сz. и3 и3зъ тебє2 роди1тисz неизмённw благоизв0ли, вёрныхъ ўкрашaz ли1ца.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но, ћкw бGъ, и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Ни џгнь, нижE р†ны, ни ѕвёріе, нижE смeртное и3скушeніе д0бліи, вaсъ разлучи1ти б9іz чи1стыz и3 непор0чныz любвE возмог0ша.

Зак0нwмъ хвaльнымъ не пораб0таетъ мyчєникъ вои1стинну до кр0ве мyжество: є3ди1нъ сaмъ слaвzй гDь, величaетъ ћкw ўг0дники.

Благоплaвнw пучи1ну прешeдше лю1тыхъ мyкъ, ўстреми1стесz къ бжcтвенному пристaнищу, є4же њ хrтЁ, страстотeрпцы мyчєницы, присносyщнагw наслаждeніz.

БGор0диченъ:

СE дв7а, и3сaіа вопіsше дрeвле, совёта ѓгGла вели1каго раждaетъ, є3мманyила бGа и3 гDа, и3 сп7са дyшъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Ўмертви1въ сл†сти, њживи1лсz є3си2 дyхомъ, и3 свzзaвъ крёпкаго, сосyды расхи1тилъ є3си2 є3гw2, и3 благопотрє1бнымъ добродётелемъ пріsтєлища разшири1лъ є3си2 ўчє1ніи твои1ми.

Малосл0віе лёностное ўмA tгнaвъ, хлёбъ жив0тный, и3 є4же ко и3з8oби1лію, рук0ю и3 љзhкомъ твои1мъ раздавaz, џ§е, сугyбъ хотsщымъ бhлъ є3си2.

И$же талaнтъ t б9іz ўчeніz њбрётъ, ћкw сhй б9eственнымъ спёхомъ возрасти1въ безъ мёры, глaсъ вLки твоегw2 слhшиши рaдостенъ, къ лyчшымъ зовyщь тS.

БGор0диченъ:

Зак0нныхъ кромЁ въ тебЁ вhшній вочlвёчисz, и3 пл0ть непрел0жнw ћвльсz, съ человёки поживE, и3 къ нбcнэй возвhситисz стези2 хотsщымъ показA.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Плотскyю тzготY ўтончи1лъ є3си2 дёлы, душeвную же бhстрость впери1лъ є3си2 просвэщeніемъ, міхаи1ле, и3 kви1лсz є3си2 трbцэ жили1ще: ю4же зрS, бlжeнне, ћснw, моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Моли1твъ неподви1жимый ст0лпъ, совершeніе любвE г0рнzгw благоyміz, ўмилeніz бeздна, не въ трeтію чaсть взsтъ бhлъ є3си2 высоты2, но и3дёже незаходи1мое б9ество2 ћснw зрsтъ херувjми, и3 си1ми видBніи сіsz покланsешисz, и3 слaву пребжcтвенную пріeмлеши, toнyду њбожaемь. тёмъ пёти тS дост0йнw не возмогaемъ, пр0симъ прощeніz взывaюще кyпнw: моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ґвраaмстіи и3ногдA въ вавmлHнэ џтроцы пeщный плaмень попрaша, пёсньми взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

ТэлесA рaнамъ предaвше, люб0вію вопл0щшагwсz сл0ва м§ницы, t сегw2 вэнeцъ прaвды пріsсте въ лёпоту.

Свётомъ бжcтвеннымъ ќмъ просвёщше, вёрою мучeніz тмY претек0сте, вопію1ще, прехвaльніи: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

Течeніемъ твои1хъ ўстeнъ медот0чныхъ словeсъ, преблажeнне пр0кле, ћкw бжcтвеннымъ и3сцэлeніемъ напоsеши пою1щыz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Си1лою бжcтвенною ќмъ ўкрёпль, мyкъ гHрькіz ви1ды претерпёлъ є3си2 зовhй, їлaріе: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw вhшши всёхъ твaрей, раждaеши всёхъ зижди1телz, пребhвши дв7ою несквeрнаz, бlгословeннаz є3ди1на, при1снw препрослaвленнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Сёмz пріeмъ въ сeрдцы зaповэдей б9іихъ пaче стори1цъ, и3 тhсzща плHдъ принeслъ є3си2 клaсъ бжcтвенный, монaхwвъ вопію1щихъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Д¦а сосyдъ прес™aгw kви1шасz ўстнЁ твои2, и3 ћкоже наводнeніе љзhкъ честн†z ўчє1ніz, трbцэ соглaснw зовyщымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Безъ сёмене всели1сz во чрeво твоE создaвый мS, и3 и3зъ тебє2 плотон0сецъ бGъ и3 чlвёкъ пр0йде. не во двЁ раздэли1сz v3пост†си, ни смэшeніz под8sтъ, nтцє1въ бGъ бlгословeнный.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ, всеси1льне, посредЁ плaмене благочeствовавшыz, снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA, благослови1те, п0йте гDа.

По мн0гихъ мyкахъ стрэлsнію свирёпый врaгъ тS предаeтъ: t ни1хже ссэцaемь, всехвaльный пр0кле, рaдуzсz въ рyцэ б9іи прeдалъ є3си2 дyхъ тв0й.

Ўzзви1сz честн0е тёло твоE непрестaнными стрэл‰ніи, свsте, и3 неисцёльнw ўzзви2 враги2 безплHтныz, не пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Просвэщaемь зарeю благодaти, ћкоже кaмень на земли2 валsемь, сокруши1лъ є3си2, їлaріе, ўтверждeніе прeлести, поS въ крёпости: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

К†пли кровeй твои1хъ потeкше, нечeстіz џгнь ўгаси1ша, вBрныz же напои1ша, пою1щыz непрестaннw: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Вопл0щсz t чcтыхъ кровeй твои1хъ бGъ, сотвори1вый и3 создaвый мS, бGороди1тельнице вLчце, њбнови2 мjръ вопію1щій: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

И$же пренепостижи1мую гDню красотY, є3ли1кw желaніе бsше, во пл0ти зрS ўмA свётлостію, нhнэ пeрсть њстaвль, и3 къ нб7си2 до концA пресели1всz, предъ лицeмъ предстои1ши трbцы, зовhй: лю1діе, превозноси1те гDа во вс‰ вёки.

Многоцённый тебЁ вэнeцъ, п0двигъ скончaвшу, и4же на дeмwны, вLка подадE, злaта свэтлёйши, и3 би1сера краснёйши, цrтва и3 безсмeртіz, q џ§е! сіsz пaче с0лнца, зовeши: лю1діе, превозноси1те гDа во вс‰ вёки.

Q слaдкагw љзhка твоегw2, и4мже премyдрw ўлови1лъ є3си2 поглощє1нныz враг0мъ льсти1вымъ! и3 ко и3змэнeнію бжcтвенному премэни1лъ є3си2, водрузи1въ є3диноoбрaзнw сBни ћкw пес0къ, и3 зовS непрестaннw, свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те гDа во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлє1нныz жaломъ всепaгубнымъ ѕміи1нымъ, є3ди1на живодaвца бGа р0ждшаz, дв7о, њживи1ла є3си2. є3г0же прилёжнw моли2, вост†ніz страстeй ўтиши1ти, люб0вію пою1щихъ: свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

СE свэтозaрнаz и3 свzщeннаz, и3 благонар0читаz мyчєникъ пaмzть возсіS, всю2 зeмлю просвэщaющи, мрaкъ ѕл0бы teмлющи, и3 џблакъ душaмъ tгонsщи, и3 и3сцэлeній благодaть точaщи.

Ћкоже двA сосц† духHвна проливaюща и3сцэлeній млеко2, мyчєницы, вс‰ка напитавaете сердцA, г0ресть недyгwвъ tгонsще, и3 стр†сти лю6тыz и3сцэлsюще. тёмже дост0йнw блажи1ми є3стE.

Кaплzми кровeй свzщeнныхъ њмочи1вше багрzни1цу, преслaвніи, и3 сію2 краснw2 носsще, со хrт0мъ цaрствуете всегдA, є3ди1нэмъ цReмъ и3 бGомъ нaшимъ, њ мjрэ молsщесz.

ЗемлS благослови1сz вaшими кровьми2, и3 мощeй положeніемъ, первор0дныхъ цeрковь дyхомъ бжcтвеннэ свэтлёетсz: въ нeйже съ мyчєники, ћкw мyчєницы, њ мjрэ моли1тесz.

БGор0диченъ:

Свёта жили1ще, чcтаz, твоE пречcтаz бhсть чрeво, вLчце, тебє2 рaди ћвльшагосz, въ вeщи зри1мэ тэлeснэй, и3 вс‰ сyщыz во тмЁ просвёщша. тёмже тS вёрою ўблажaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречи1стую бцdу вёрніи величaемъ.

Днeсь всS землS пріи1де, проповёдающи хrт0во бжcтвенное и4мz, преслaвну и3 бжcтвенную пaмzть твою2 торжествyz: тh бо њнебеси1лъ є3си2 ю5 монахоoбрaзными ўчeньми, и3 ўzсни1лъ є3си2 ѓгGльскимъ ревнyющыz чинHмъ.

Њсвэти1ша мHлніи твои1хъ чудeсъ вс‰ концы2: молsщымбосz вёрою, рaка твоS и3сточaетъ и3сцэлє1ніz. и3 тебE ќбw и4мать нб7о, землs же земнyю сёнь тёла, ю4же прeжде гр0ба и3стни1вшуюсz воздержaніемъ твои1мъ.

Зeмленъ ќмъ не м0жетъ свётъ џнъ разумёти, пресвётлый и3 пренеизглаг0ланный трbческій, є3г0же нhнэ пріsлъ є3си2, и4мже и3 њбожaемь ћвэ: поминaющихъ тS, преблажeнне, помzни2, трbцэ с™ёй предстоS.

БGор0диченъ:

Kви1хомсz жи1зни бжcтвенныz tпадeни, дрeва рaди разyмнагw: тh же родилA є3си2 жи1зни дрeво хrтA бGа, и4же t ѓдовыхъ тeмныхъ жили1щъ и3зведE, и3 къ неteмлемэй введE жи1зни пою1щыz тS.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

ЃгGльскагw житіS желaz, ўдали1лъ є3си2 себE всёхъ крaсныхъ житіS, сели1лсz є3си2 во дв0рэхъ зaповэдей гDнихъ, и3 со ѓгGлы рaдуешисz.

БGор0диченъ:

Ћже t бGа мjрови под†ннымъ благи6мъ ты2 винA є3си2, бцdе, но и3 нhнэ ми1лостива сотвори2 њ џбщемъ спасeніи благопремённаго бGа.

13 июля: Собор архангела Гавриила. Преподобного Стефана Сассаита.

Мёсzца тогHже въ Gi-й дeнь.

Соб0ръ с™aгw ґрхaгGла гавріи1ла:

И# прпdбнагw nтцA нaшегw стефaна савваjта.

Стіхи6ры ґрхaгGла, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Ќмъ предвёчный, * свётъ состaвивый вторhй, * гавріи1ла тебE причaстіzми бжcтвенными, * просвэщaющаго всю2 вселeнную: * и3 ю4же t вёка tкрывaющаго нaмъ * бжcтвенную и3 вели1кую вои1стинну тaйну, * во ўтр0бэ воплощaемагw дв7и1честэй, * сyща безтэлeснагw, и3 бhвша чlвёка, * во є4же спасти2 человёка.

Прест0лу предстоS трис0лнечнагw б9ествA, * и3 богaтнw просіzвaz бжcтвенными свэтлостьми2, * и3спущaемыми непрестaннw tтyду, * сyщыz на земли2 рaдостнw ликyющыz, * и3 восхвалsющыz тS, * страстeй мглы2 и3збaви, * и3 просвэщeніемъ ўzсни2, * гавріи1ле ґрхістрати1же, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Низложи2 шат†ніz ґг†рzнскаz, * на стaдо твоE чaстw наход‰щаz: * ўстaви разд0ры цRкве: * ўкроти2 бyрю безмёрныхъ и3скушeній: * и3збaви бёдъ и3 њбстоsній * люб0вію чтyщыz тS, * и3 подъ кр0въ тв0й прибэгaющыz, * гавріи1ле ґрхістрати1же, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е бGон0се стефaне, * бжcтвенною мyдростію ќмъ ўкрёпль свётлw, * ћрость ќбw мyжествомъ, * цэломyдріемъ же желaніе, * прaвдою же всю2 си1лу душeвную * ўпрaвилъ є3си2 любомyдреннw, * колесни1цу краснY добродётелей состaвилъ є3си2, * на ню1же всёдъ, рaдуzсz возшeлъ є3си2 * къ высотЁ, слaвне.

Џ§е бGоглaсе стефaне, * бGосл0віемъ ќмъ просвэти1лъ є3си2, прпdбне, * ћкоже копіE носS ћрость, * простeрту на х{льныz, бlжeнне, є3ретіки2, * желaніемъ пи1щи г0рніz: * є3sже спод0билсz є3си2 причасти1тисz, чyдне, * предстоS пrт0лу * всёхъ цRS и3 вседержи1телz.

Џ§е бGоглаг0ливе стефaне, * воздержaніемъ ќмъ њгради1въ всю1ду, * къ первовин0вному востещи2 сотвори1лъ є3си2, * и3 ўти1шилъ є3си2 мірскjй мzтeжъ, * и3 молвY tтрsсъ, * ўмA чистот0ю * ўдержaнъ бhлъ є3си2, премyдре, * желaніемъ вои1стинну крaйнимъ, бGомyдре прпdбне.

Слaва, глaсъ ѕ7. Вmзантjево:

Срaдуйтесz съ нaми вс‰ ѓгGльскаz чинонач†ліz: предстaтель бо вaшъ и3 нaшъ застyпникъ, вели1кій ґрхістрати1гъ въ днeшній дeнь, въ честнёмъ є3гw2 хрaмэ, преслaвнw kвлszсz њсвzщaетъ. тёмже по д0лгу воспэвaюще, томY возопіи1мъ: покрhй нaсъ кр0вомъ крил{ твоє1ю, вели1кій гавріи1ле ґрхaгGле.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Всечcтаz ћкw ви1дэ тебE на кrтЁ повёшена, плaчущи вопіsше м™рски: сн7е м0й и3 б9е м0й, сладчaйшее моE чaдо, кaкw терпи1ши стrть пон0сную;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }.

Їwaнна монaха:

Ћкw чиноначaльникъ и3 поб0рникъ, и3 ѓгGлwвъ пeрвый в0ждь, ґрхістрати1же, t всsкіz нyжды и3 ск0рби, нед{гъ и3 лю1тыхъ согрэшeній свободи2 вёрнw пою1щихъ и3 молsщихъ тS, слaвне, ћвэ ћкw невещeственъ невещeственнаго зрS, и3 непристyпнымъ свётомъ вLчніz слaвы њсіzвaемь. т0й бо чlвэколю1бнэ пл0ть нaсъ рaди t дв7ы пріsтъ, спасти2 восхотёвъ человёчество.

Тропaрь, глaсъ д7:

Нбcныхъ в0инствъ ґрхістрати1же, м0лимъ тS при1снw мы2 недост0йніи, да твои1ми моли1твами њгради1ши нaсъ кр0вомъ крил{ невещeственныz твоеS слaвы, сохранsz нaсъ припaдающихъ прилёжнw, и3 вопію1щихъ: t бёдъ и3збaви нaсъ, ћкw чиноначaльникъ вhшнихъ си1лъ.

На ќтрени є3ди1нъ канHнъ nктHиха со їрмос0мъ на д7: и3 ґрхaгGла на ѕ7. Творeніе їHсифово, є3гHже краегранeсіе:

Ћкw всечeстна гавріи1ла хвалю2.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Ћкw свёта сyща, къ свёту крaйнему невещeственными причащє1ніи, бжcтвеннагw и3 невещeственнагw, молю1 тz ґрхaгGле гDень: ќмъ м0й просвэти2 моли1твами твои1ми, ћкw да воспэвaю тS.

Состaвимъ днeсь ли1къ бжcтвенный веселsщесz, пeрваго почитaюще безпл0тныхъ ўмHвъ, неизречeнную рaдость возвэсти1вшаго, въ мjръ пришeдшую за блaгость.

Предстaтелz тS вели1ка и3 къ бGу застyпника, и3 стёну и3 ўтверждeніе, гавріи1ле, и3мyще, лю1бzщіи тS и3збавлsемсz t бёдъ и3 врeда ѕміи1на восхвалsющіи тS.

БGор0диченъ:

Чи1сту тS всенепор0чную гавріи1лъ ћкw ўзрЁ: рaдуйсz, тебЁ, вLчце, свётлw возопи2, неискусобрaчнаz, человёкwвъ спасeніе, ѓгGлwвъ похвалA и3 честносл0віе.

И$нъ канHнъ прпdбнагw на д7.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть: препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

ТебЁ твоегw2, преблажeнне, ўчeніz д0лгъ приносsще, возда‰ніz простирaемъ, вэнeцъ похвaлъ плетyще: тh же ми1лостивъ kви1сz, пребогaте, твои1ми мольбaми бlгодaть ми2 подaждь дух0вную.

Всегуби1тельное стремлeніе страстeй, џ§е, ўвzди1лъ є3си2, словeснымъ њб8sтъ бGомyдріемъ: благопребhтенъ бо бhлъ є3си2, благоглaсенъ, кр0токъ же и3 смирeнъ, сл0вомъ же премyдрости, стефaне, и3 рaзума вэнчaемь.

Свzщeннw ўкраси1лъ є3си2 себE, џ§е, рaзумомъ и3 дётельнымъ дёйствомъ благодaти, бGоглаг0ливе стефaне, желaz вэнцA слaвы хrт0вы, и3 твоеS надeжди и3зрsднw, преблажeнне не погрэши1лъ є3си2.

Цэломyдріе ўдержaлъ є3си2 ћвэ, крaйнюю же кр0тость, и3 выс0кое, бGон0се, смирeніе: и4миже возвышaемь, трудHвъ твои1хъ дёйствомъ и3 видёніемъ, рaдуzсz принeслсz є3си2, вэнeцъ неувzдaемый пріeмъ.

БGор0диченъ:

Твaрей kви1ласz є3си2, чcтаz, всёхъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ превhшши, всенепор0чнаz: зижди1телz бо родилA є3си2, ћкоже и3зв0ли воплоти1тисz во ўтр0бэ твоeй: є3г0же со дерзновeніемъ моли2, спасти2 пою1щыz тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ, вэнцє1въ слaвы спод0би.

Причaстіемъ свёта невещeственнагw, ћкw невещeственъ вои1стинну, гавріи1ле, невещeственнw просвэщaемь, свётъ ви1дэнъ бhлъ є3си2 вторhй, вещeственныz всегдA человёки просвэщaz пою1щыz тS.

Вели1кагw благозвaніz спод0билсz є3си2, вели1кое тaинство нaмъ tкрhвъ, вели1кій ѓгGлwвъ, и4мже взsти бhхомъ t земли2 къ величaйшей высотЁ, вельми2 чтyщіи тS.

Kви1сz всBмъ съ нб7сE, люб0вію и4щущымъ тS при1снw, и3 ўстaви бyрю на ны2 дви1жимую, напaстей же и3 скорбeй, q гавріи1ле ґрхістрати1же!

БGор0диченъ:

Сказyz є4же дрeвле сокровeнное тaинство, nтрокови1це, тебЁ и3ногдA гавріи1лъ взывaше: рaдуйсz, б9іz палaто, въ ню1же всели1всz, вс‰ человёки њбожи1лъ є4сть, ћкw милосeрдъ.

И$нъ. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz, ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цRковь, пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

ПросіS житіE твоE, бGон0се стефaне, всесвётло ћкw с0лнце въ мjрэ: и3 просвэти2 къ тебЁ вёрою и3 люб0вію приходsщыz.

Просвэщaютсz концы2 ўчє1ніи твои1ми, прпdбне: ћкоже бо свэти1льникъ просіsлъ є3си2, бGон0се, цRкви хrт0вэ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Непорабощeнну соблю1лъ є3си2 дyшу твою2 страстьми2 и3 сластьми2 тэлeсными, бGон0се стефaне чeстне. тёмже нhнэ по достоsнію восхвалsемъ тS.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 чистот0ю ћкw крjнъ, вLчце, посредЁ тeрніz просіsвши лучaми дёвства твоегw2, бцdе пречcтаz.

Кондaкъ, глaсъ в7:

На нб7сёхъ зрS б9ію слaву, и3 на земли2 съ высоты2 подаS благодaть, начaльниче ѓгGлwвъ, мyдре гавріи1ле, б9іz слaвы служи1телю, и3 мjра бжcтвенный поб0рниче, спасaй, соблюдaй вопію1щыz ти2: сaмъ бyди пом0щникъ, и3 никт0же на ны2.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Безпл0тныхъ служи1телей ты2 пeрвенствуzй, первовёчное повелённое стрaшное тaинство тебЁ є3ди1ному, гавріи1ле слaвне, ввэрsетсz, ржcтво2 неизречeнное с™hz дв7ы: рaдуйсz, провозглашaz є4й, њбрaдованнаz: тёмже тS д0лжнw вёрніи съ весeліемъ при1снw ўблажaемъ.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

И#справлeніе житіS твоегw2 всёхъ просвэщaетъ стwпы2, стефaне џ§е вои1стинну, вёрою под0бzщихсz тебЁ. тёмже люб0вію тS блажaщыz всегдA спасaй моли1твами твои1ми t всsкіz тэсноты2, хrтA бlгaго молS, прпdбне блажeнне досточyдне.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw невоздёланнаz, дв7о, лозA, краснёйшій гр0здъ прозzблA є3си2, и3сточaющъ нaмъ віно2 спасeніz, всёхъ веселsщее дyшы же и3 тэлесA. тёмже ћкw винy тz д0брыхъ блажaще при1снw, со ѓгGломъ вопіeмъ ти2: рaдуйсz, бlгодaтнаz.

КrтобGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz чcтаz и3 м™и твоS, хrтE, ви1дzщи тS мeртва ви1сzща на кrтЁ, м™рски плaчущи гlг0лаше: что2 тебЁ воздадE є3врeйскій беззак0нный соб0ръ и3 неблагодaрный, и4же мн0гихъ и3 вели1кихъ твои1хъ, сн7е м0й, дарHвъ наслади1выйсz; пою2 твоE бжcтвенное снизхождeніе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Стоsлъ є3си2 причaстіемъ бGоначaльнымъ, дрeвле гавріи1ле досточyдне, просвэщaz прbр0ка даніи1ла, и3 и3зложи1въ kвлeніе недовёдомыхъ д¦омъ.

Ўсты2 брeнными тS рaдостнw, џгненное є3стество2 сyща восхвалsемъ: и3зми2 нaсъ nгнS всегдA палsщагw, бжcтвенными, гавріи1ле, ходaтайствы твои1ми.

Пaче с0лнца въ бжcтвенную nдeжду, слaвою непристyпною блистaющусz њдэвaемь, ґрхістрати1же служи1телей, цRю2 предстои1ши нбcному веселsсz.

БGор0диченъ:

Всю1 тz д¦омъ гавріи1лъ, преwчищeну, всенепор0чнаz, разумёвъ, вопіeтъ тебЁ ћвственнw: рaдуйсz, клsтвы и3збавлeніе, и3 прaoтцєвъ воззвaніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ты2, стефaне, монaшествующихъ бhлъ є3си2 вэнeцъ, ћкw кaменіемъ многоцённымъ, добродётельми њбложeнъ: kви1лсz бо є3си2, блажeнне, бGорaдованно вои1стинну ўкрашeніе.

Бжcтвенную, бGон0се, премyдрость почeлъ є3си2: тёмже даровaній тS сіS вэнцы2 ўzсни2, слaву вёчную тебЁ ходaтайствовавши, џ§е всечeстне.

Свётлостію нрaвwвъ твои1хъ, и3 џбразы блaгости, прпdбне стефaне, под0бнэ пожи1лъ є3си2: тёмже пристyпенъ всBмъ бhлъ є3си2, всебlжeнне пречyдне.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeніz пл0дъ мнЁ є4vа принесE, жи1знь же р0ждшаz v3постaсную, пречcтаz, ѓбіе и3спрaвила є3си2. тёмже зовy ти: рaдуйсz, приснодв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

ЎмA причaстіемъ пeрвагw просвэщaемь, вторhй ви1дэнъ бhлъ є3си2 свётъ, зовhй со безчи1сленными ѓгGлъ чи1нми: с™ъ nц7ъ вседётель, сн7ъ собезначaленъ, и3 д¦ъ сопрест0ленъ.

Ви1дъ тв0й џгненъ, добр0та пречyдна, всsку мhсль ўдивлsz, вeліz слaва, гавріи1ле, вели1кій бжcтвенныхъ безпл0тныхъ начaльниче, всёхъ ўдобрeніе вёрнw воспэвaющихъ тS.

Бжcтвенный ћкw ви1дэ тS, во врeмz каждeніz дрeвле стоsща, захaріа бывaетъ нёмъ: не вёрова бо твоемY возвэщeнію стрaшному, є3г0же возгласи1лъ є3си2, гавріи1ле ґрхістрати1же.

БGор0диченъ:

Хрaмъ свzщeніz сyщи, пренепор0чнаz, глaсомъ гавріи1ла ґрхaгGла, во с™hхъ почивaющаго родилA є3си2 прес™aго бGа, вс‰ њсвzщaющаго, и3 лю1тыхъ и3з8имaющаго.

И$нъ. Їрм0съ:

Ходaтай бGу и3 человёкwмъ бhлъ є3си2, хrтE б9е: тоб0ю бо, вLко, къ свэтоначaльнику nц7Y твоемY, t н0щи невёдэніz приведeніе и4мамы.

Стремлeніе страстeй безстрaстіz желaніемъ ўгаси1лъ є3си2, бGон0се стефaне: и3 видBніи и3 дэ‰ніи просвэти1лъ є3си2, џ§е, душeвное ўстроeніе.

Ўм0мъ чи1стымъ пис†ніи бесёдовалъ є3си2 дух0вными, бGоглаг0ливе стефaне; и3 видёніz и3 дэsніz собрaлъ є3си2 богaтство бжcтвенно, џ§е препdбне.

Премyдрости глубинY и3спытaвъ, стефaне, дости1глъ є3си2 њбрэсти2 є3ли1кw благопотрeбно: и3 би1серъ многоцённый болёзньми стzжaлъ є3си2, преблажeнне, рaзума.

БGор0диченъ:

СE во чрeвэ, бцdе пречcтаz, хrтA бGа пaче сл0ва и3мёла є3си2, ћкоже и3сaіа провозгласи2: вhше є3стествA сего2, бGороди1тельнице, родилA є3си2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Земнjи љзhцы почести1 тz ўмA свэтозaрнаго и3 нбcнаго не возм0гутъ, пресвётлw просвэщaема, пaче ўмA и3 сл0ва, бжcтвенными свэтлостьми2.

ЗарS сlнца многосвётлаz, џгненныхъ слyгъ начaльниче, свэтон0сными твои1ми ко вLцэ мольбaми пою1щыz тS тмы2 страстeй и3схи1ти.

Совёты kзhкwвъ разори2, вёру правослaвную ўтверди2, ўстaви раздир†ніz цRкHвнаz, ґрхaгGле, ко всёхъ творцY твои1ми моли1твами.

БGор0диченъ:

Глаг0лwвъ бжcтвенныхъ послушли1ва, чcтаz, гавріи1ловыхъ былA є3си2, и3 пребезначaльнаго сл0ва пл0тію родилA є3си2, безсловeсіz мjръ и3збaвльшаго.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Вселeннэй свэти1ло пресвётлое, џ§е, kви1лсz є3си2, словeсъ свётлостію просвэщaz, стефaне, вёрою и3 люб0вію къ тебЁ притекaющыz.

Бlжeнно житіE прошeлъ є3си2, ўспи1въ ќбw ч{вства, внЁ бhвъ мірскaгw мzтeжа, и3 бGу прибли1жилсz є3си2 стефaне.

Ћкw д0бръ, ћкw красeнъ вэнeцъ, и4мже нhнэ вэнчaлсz є3си2, премyдре стефaне, добродётельми вэнчaемь, и3 надъ страстьми2 цaрствовалъ є3си2, преизрsдне.

БGор0диченъ:

Вhше є3стествA, дв7о, родилA є3си2, и3 вёчнуеши дв7ою, ћвльши и4стиннагw бжcтвA, сн7а и3 бGа твоегw2 џбразы.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Ґрхістрати1же б9ій, служи1телю б9eственныz слaвы, ѓгGлwвъ начaльниче, и3 человёкwвъ настaвниче, полeзное нaмъ проси2, и3 вeлію ми1лость, ћкw безпл0тныхъ ґрхістрати1гъ.

Јкосъ:

Рeклъ є3си2, человэколю1бче, въ писaніихъ твои1хъ, мн0жеству рaдоватисz ѓгGлъ на нб7си2 њ человёцэ є3ди1номъ кaющемсz, безсмeртне. тёмже мы2, и5же въ беззак0ніихъ, безгрёшне є3ди1не сердцевёдче, тS моли1ти всегдA дерзaемъ, ћкw бlгоутр0бнаго, ўщeдрити, и3 низпослaти недостHйнымъ ўмилeніе, вLко, подаsй нaмъ прощeніе, њ всёхъ бо нaсъ м0литсz тебЁ безпл0тныхъ ґрхістрати1гъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Їwaнново ржcтво2, слaвне, возвэсти1лъ є3си2 захaріи, и3ногдA внyтрь бжcтвеннагw хрaма предстоsщу, и3 пою1щу и3збaвителю и3 бGу: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Преслaвное хрaма твоегw2 благолёпіе, пресвётлw, гавріи1ле, њсвzщaетъ дyшы вёрныхъ, и3 повелэвaетъ велеглaснw вопи1ти: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Просвэщaемь причaстіемъ, ґрхістрати1же, пeрвагw свёта тaйнw, вторhй свётъ вои1стинну ви1дэнъ бhлъ є3си2, пою1щыz просвэщaеши всегдA: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

П0сланъ бhсть гавріи1лъ ґрхістрати1гъ, рaдость возвэщaz тебЁ, дв7о м™и чcтаz, є3sже рaди печaль престA, и3 клsтва вои1стинну непл0дна бhсть, и3 благословeніе процвэтE вBрнымъ во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су д¦0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

Благов0нствуютъ, прпdбне, твои1хъ ўчeній словесA, бlгодaтію д¦а сіsюще: бжcтв0 бо є3ди1но чествyz въ трeхъ ли1цахъ, сл0ва же воплощeніе поS, благов0нствуеши нaсъ, пребогaте.

ЎмA чистот0ю, и3 рaзума, бGомyдре, свётлостію житіE прешeлъ є3си2, чистот0ю же тэлесE, и3 дёвства сіsніемъ, и3зрsдно возложeніе ћвльсz всеви1дцу, и3 вседержи1телю.

Сл0во твоE с0лію растворeно, житіE твоE бlгодaтію, преблажeнне, сіsz kви1сz, пречyдне: тёмже въ вы6шніz nби1тєли всели1лсz є3си2 рaдуzсz хrтY, со дерзновeніемъ нhнэ предстоS.

БGор0диченъ:

Ўправлsющи, пречcтаz, моE житіE, къ твоемY всети1хому пристaнищу напрaви, бGа р0ждшаz благи1хъ и3ст0чника, всBмъ подаю1щаго вBрнымъ и3з8oби1ліе блaгости.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

СвzщеннослHвіи свzщeнными тS лю1діе свzщeнніи пою1тъ веселsщесz: тh бо всевин0вное сл0во воплощaемо, є4же по нaмъ, ґрхaгGле, и3 є4же t нaсъ провозглашaеши дв7э, пaче ўмa же и3 сл0ва. тёмже тS почитaемъ во вс‰ вёки.

ЎмY вели1кому же и3 пeрвому, невещeственнw, ґрхaгGле, соединszсz, ўсты2 џгненными твои1ми поeши пёніе стрaшное, є4же пою1тъ вси2 ѓгGльстіи ли1цы: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Благолёпіемъ ћвэ и3спещрeнъ бжcтвеннымъ, прох0диши нбcнаz, тaже и3 земн†z, совершaz свzщє1ннаz хотBніz хrтA всёхъ бGа, ѓгGлwвъ начaльниче гавріи1ле, красотA вёрою при1снw тS хвaлzщихъ.

Пл0тію по v3постaси сл0во человёкwмъ примэси1тисz хотS, и3мё тz предтекyща и3 проуготовлsюща свzщeнную палaту, q свzщeнный гавріи1ле! гDа п0йте, вопію1ща, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Ћкw прест0лъ красeнъ цReвъ, ћкw всёхъ твaрей преимyщую, ћкw пресyщнаго є3ди1ну њсуществовaвшую, человёки њбожи1вшаго, соединeніемъ лyчшимъ ржcтвA неизречeннагw и3 стрaннагw, бlгословeнную воспоeмъ дв7у.

И$нъ. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дBйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Вэнeцъ благолёпенъ хrт0съ жизнодaвецъ на вeрхъ тв0й положи2, тезоимени1те стефaне, и4бо дэsньми просіsлъ є3си2, и3 видBніи, kви1лсz є3си2 зовhй: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ВсE прешeдъ чyвство, преблажeнне, ўмY пeрвому прибли1жилсz є3си2 души2 чистот0ю, житіs же свётлостію вэнeцъ н0сиши, стефaне, зовhй: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Желaніемъ ѕёльнымъ, преблажeнне, и3зслёдилъ є3си2 бGон0снагw сaввы, стефaне, житіE бжcтвенное, жи1зни же свётлостію поревновaлъ є3си2, прехвaльне, бhвъ ќбw ўчени1къ сегw2 вои1стинну и3зрsденъ.

БGор0диченъ:

Ќмъ безстрaстный, во ўтр0бэ твоeй, соединsетсz человёческому ўмY, пречcтаz, пл0ти же дебельств0мъ подъ лётомъ бhвъ, лётъ превhшшій: тёмъ тS, бцdе, вёрою и3 люб0вію слaвимъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Предстои1ши стрaшнw прест0лу благодaти служS, и3 њблистaемь свэтоли6тіи є4же пaче ўмA, и3 свzщeннw њбожaемь, и3 свётъ зри1мь, и3 просвэщazй вёрою чтyщыz тS, свzщeнне гавріи1ле ґрхістрати1же.

Ћкоже нeбо зри1шисz ѕвэздaми ўкрaшено, бжcтвенными свэтлостьми2, и3 ћкоже воев0да рукaми держи1ши ски1птръ пресвётлый, и3 прех0диши всю2 зeмлю, в0лю вLчню всегдA совершaz, и3 лю1тыхъ вBрныz и3зимaz.

Ўти1ши лю1тую вaрварскую бyрю, воздви1жемую всегдA на рабы6 тво‰, цRкHвныz ўстaви разд0ры: пою1щымъ тS подaждь прегрэшeній и3збавлeніе: в0инству же дaруй побэди1тєльнаz, гавріи1ле, тeплымъ предстaтельствомъ твои1мъ.

Пред0браz дв0ице и3 преслaвнаz, міхаи1ле и3 гавріи1ле, прест0лу предстоsще бжcтвенныz слaвы, всBмъ проси1те грэхHвъ прощeніz, и3 ѕлhхъ премэнeніz, ћкw предстaтеліе, и3 ћкw блaгости вLчнэй во всeмъ под0бzщесz.

БGор0диченъ:

Свётъ благодaти ржcтв0мъ твои1мъ возсіS, и3 просвэти2 всю2 подс0лнечную, и3 предстaтелz тмы2 погуби2, бGороди1тельнице пречcтаz, ѓгGлwвъ похвало2, и3 человёкwвъ всёхъ спасeніе, непрестaнными глaсы восхвалsющихъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. Тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Пречестнhй стефaне, нhнэ чи1стw ўслаждazсz, и3 пи1щу пріeмлz пaче ќмныz, и3дёже с™hхъ соб0ри њ бз7э ликyютъ, блажeнне, тS нhнэ чтyщыz, ходaтайствуz къ себЁ привлецы2.

Прeйде рaдуzсz къ желaнію крaйнему, ко є3ди1ному сyщему ћвэ блажeнству, къ преб0льшей добр0тэ, къ жи1зни вои1стинну нестарёемэй, къ свёту невечeрнему, бGон0се џ§е стефaне.

Ћкw с0лнце просіsлъ є3си2 въ монaшескихъ соб0рэхъ, t мsгкихъ ногтeй њсвzщeнъ, ћкоже зарю2 и3спущaz, добродётєли твоегw2 житіS, преслaдкій стефaне, бGон0се џ§е прпdбне.

БGор0диченъ:

Разумёвше и3здалeча прозорли1выма nчи1ма, прор0цы тS ћвэ провозвэсти1ша, хотsщу м™рь бhти вседётелz и3 всёхъ вLки: тёмже тS, всепётаz, бцdу и3сповёдаемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

Ґрхістрати1же б9ій, въ кр0вэ крил{ твоє1ю њполчи1всz, њгради1 мz прибэгaющаго къ тебЁ, и3 во и3сх0дэ и3збaви мS г0рькихъ и3стzзaтелей, и3 спаси1 мz мольбaми твои1ми.

БGор0диченъ:

БGъ нaмъ, чcтаz, прибёжище и3 си1лу, и3 п0мощь тS подадE, въ ск0рбехъ нaшихъ и3 во њбстоsніихъ: всёхъ u5бо нaсъ и3збaви t бёдъ нaшихъ.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ є7:

И#дёже њсэнsетъ благодaть твоS, ґрхaгGле, tтyду діaволz прог0нитсz си1ла: не терпи1тъ бо свёта твоегw2 ви1дэти, спадhй денни1ца. тёмъ м0лимъ тS: џгнєнныz є3гw2 стрёлы, ±же на ны2 дви6жимыz ўгаси2 ходaтайствомъ твои1мъ, и3збавлsz нaсъ t собл†знъ є3гw2, достохвaльный гавріи1ле ґрхістрати1же.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Зрsщи дрeвле ѓгнца и3 сн7а своегw2 дв7а м™и и3 всеблажeннаz nтрокови1ца, на кrтъ воздви1жена, вопіsше слезsщи: ўвы2 мнЁ, сн7е м0й, кaкw ўмирaеши, бGъ є3стеств0мъ сhй безсмeртенъ;

На літургjи, Бlжє1нна nктHиха, на д7: И# ґрхaгGла пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: Творsй ѓгGлы сво‰ дyхи: Стjхъ: Благослови2, душE моS, гDа: Ґпcлъ къ є3врeємъ, зачaло ™є. Ґллилyіа, глaсъ є7: Хвали1те гDа вси2 ѓгGли є3гw2: Стjхъ: Ћкw т0й речE, и3 бhша: Е#ђліе луки2, зачaло н7а. Причaстенъ: Творsй ѓгGлы сво‰ дyхи:

14 июля: Апостола Акилы. Мучеников Кирика и Иулитты.

Мёсzца тогHже въ д7i-й дeнь.

С™aгw ґпcла ґкЂлы.

СегH же днE поeтсz слyжба ки1рmка и3 їулjтты вкyпэ со ґпcломъ.

Стіхи6ры ґпcла G, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Пavелъ вели1кій, бGомyдре, * мjра с0лнце, * ћкоже свётлую лучY во вселeнную, * тебE, блажeнне, пусти2, * свётлыми твои1хъ словeсъ сі‰ніи просвэти1ти * дрeвле въ нощи2 невёдэніz бёдствующыz.

Чи1стое твоE сeрдце, * бжcтвеннагw д¦а свётлыми зарsми * њзари1вшисz богaтнw, ґкЂло бGоглaсе, * свэтови1дно вои1стинну kви1сz, * и3 є4ллинwвъ тмY лю1тую * бжcтвенною благодaтію разори2.

И5же хрaму твоемY бжcтвенному притекaющіи, * и3 въ нeмъ тS вёрою молsще, ґкЂло, * и3збавлsютсz недyгwвъ всsческихъ, * и3 бёдъ и3 скорбeй, * свzщeнными твои1ми мольбaми, * и3 къ бGу ходaтайствы, свzщeнне.

И$ны стіхи6ры м§никwвъ, G, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Младоyмнаго мучи1телz, совершeннымъ ўм0мъ, * несовершeннымъ же тёломъ, мyчениче ки1рmче, * мужемyдреннw посрами1лъ є3си2. тёмже на суди1щи тS тsжкw и3стzзyz, * налагaетъ смeрть тебЁ, * поминaющу жи1знь нестарёемую, * въ ню1же вшeлъ є3си2, неусёченною на лBта * њрошaемь кр0вію.

Ћкw плодови1тъ віногрaдъ, * напоє1ніи дух0вными, * їулjтта слaвнаz, * t бокY твоє1ю прозsбша ки1рmка, * прив0диши закалaема, * и3 точи1лы мyченическими вои1стинну и3згнетeна, * съ ни1мже и3сточи1вше ўмилeніz віно2, * сердцA веселитE, * вёрою творsщихъ пaмzть вaшу.

Рaнамъ прибли1жившисz, * и3 строгaніе тэлесE, * вои1стинну претерпёла є3си2, досточyднаz, * nчи1ма же зрsщи сын0вне скончaніе, * мучeніе сугyбо, їулjтто, прошлA є3си2: * тёмже даeтъ ти2 * и3 сугyбы вэнцы2 подвигопол0жникъ, * побёду стрaждущымъ * всеси1льнw дaруz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, и3 ќзрите вси2 стрaнное видёніе и3 преслaвное: кто2 ви1дэ младeнца трилётна сyща, мучи1телz посрами1вша; q чудесE! мaтерь ссaше, и3 млекопитaтельницэ вопіsше: не б0йсz, мaти моS, мyкъ лю1тагw міродeржца, хrт0съ бо є4сть крёпость вёрующымъ въ него2.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Лю1ди беззак0ннэйшіи, безъ прaвды пригвождaющz тS на дрeвэ, дв7а и3 чcтаz м™и твоS зрsщи, ћкоже сmмеHнъ проречE, ўтр0бою, сп7се, ўzзвлsшесz.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Трилётенъ трbцу проповёдаше, и3 млеко2 ссhй, м™рь ўтверждaше, престaни, q мaти моS, t слeзъ плaчущи, свhше зижди1тель зри1тъ, и3 спасeтъ дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Что2 вaсъ наречeмъ:

Не терплю2, чaдо, ви1дzщи тS * на дрeвэ ўснyвша, * б0дрость всBмъ подаю1щаго * ћкw да и4же дрeвле преступлeніz плод0мъ, * сн0мъ поги1бельнымъ ўснyвшымъ, * бжcтвенную и3 спаси1тельную б0дрость подaси, * дв7а глаг0лаше плaчущисz, * ю4же величaемъ.

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcле с™hй ґкЂло, моли2 ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

Слaва, м§никwвъ, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени, канHнъ nктHиха є3ди1нъ: и3 ґпcла на д7, є3гHже краегранeсіе: Слaвнаго воспоeмъ ґкЂлу люб0вію: Творeніе їHсифово.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Свzщeннаго свzщeнными воспои1мъ ґкЂлу пёсньми, и3 возопіeмъ: тогw2 моли1твами, щeдре, вс‰ спаси2, ћкw преблaгъ.

Вeсь себE, бlжeнне, пріsтелище д¦а свэтови1дно сотвори1лъ є3си2, њсіsемь тогw2 свётлыми зарsми: тёмъ сyщыz бо тмЁ просвэти1лъ є3си2.

Зак0номъ хrт0вымъ њгради1въ ќмъ тв0й, беззак0нныхъ шатaніе всE низложи1лъ є3си2, и3 јдwльскіz хрaмы вс‰ разори1лъ є3си2, пострадaвъ, бGоблажeнне.

БGор0диченъ:

Сл0вомъ, чcтаz, сл0во во ўтр0бэ зачалA є3си2, сл0вомъ вс‰ содёлавшаго. сегw2 рaди тS словесы2 бжcтвенными воспэвaемъ, бGорaдованнаz.

И$нъ канHнъ м§никwвъ на д7, є3гHже краегранeсіе:

Ки1рmка пою2 съ р0ждшею мyдреннw. Творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Проповёдавше сл0ва, t nц7A ћвэ рождeнна, воплощeна же t м™ре, свидётели сегw2 страстeй, страстьми2 и3 смeртію бhсте.

Слaвнаz м§ница, ћкw свэтозaрнаz лунA, совокyпльшисz съ с0лнцемъ, и3зъ неS рождeннымъ ки1рmкомъ, всю2 твaрь чудeсными зарsми просвэщaютъ.

Текyщими и3змэни1ла є3си2, ±же никaкоже дви6жима, мyченице, и3 на рукaхъ твоего2 сhна носsщи, съ си1мъ беззак0нныхъ и3 діaволю лeсть њмрачи1ла є3си2.

Сyщи t р0да слaвна, мучeніемъ же и3 страд†ніи многови1дными, мyченице їулjтто, цRS безсмeртнагw дщи2 былA є3си2.

БGор0диченъ:

Ўпраздни1сz смeрть тебє2 рaди, и3 ѓдово жaло потреби1сz, м™и чcтаz: тh бо безсмeртнаго вLку, ўмерщвлeна пл0тію, родилA є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Возжелaлъ є3си2 бGа, ћкw прпdбенъ, слaвне, є3ди1наго вLку и3 цRS: и3 тогw2 бжcтвенное хотёніе несумнённымъ сeрдцемъ и3сп0лнилъ є3си2.

Крёпостію честнaгw и3 бжcтвеннагw д¦а, ґкЂло прехвaльне, лукaвагw крёпость всю2 низложи1лъ є3си2, пострадaвъ д0блественнэ, свzщeннэйше.

Ўм0мъ твои1мъ чи1стымъ созерцaz слaву гDню, тоS причасти1лсz є3си2 совершeннw, бlжeнне, tшeдъ t врeменныхъ къ пребывaющымъ.

БGор0диченъ:

Е#ди1нъ чи1стый, є3ди1нъ гDь, тS є3ди1ну ћкw познA чистёйшую всеS твaри, пренепор0чнаz, t чcтыхъ твои1хъ кровeй воплоти1сz.

И$нъ. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе є3ди1не чlвэколю1бче.

Нбcныхъ черт0гwвъ, и3 свэтозaрнагw пок0z, вёчнующіz же слaвы спод0бистесz, мyченицы слaвніи, діaволz ж†ла болёзньми страдaніz потрeбльше.

Птенeцъ ћкw красeнъ, голуби1цэ цэломyдреннэй сeй под0билсz є3си2, льсти1вому проти1вzсz, слaвне ки1рmче, льсти1внw пристyпльшу, и3 ўкрaсти тщaщусz тS непобэди1маго.

Г0рдаго ѕмjz, на нeбо положи1вша ўстA, и3 зeмлю потреби1ти хвaлzщагосz, младeнецъ неѕл0бивъ кrтнымъ всеoрyжіемъ до концA низложи2 и3 потреби2.

БGор0диченъ:

Не и3стощи1въ нёдръ n§ескихъ, пречcтаz, сл0во вс‰ њсуществовaвшее, во твою2, пренепор0чнаz, ўтр0бу всели1сz, и3 пл0ть непремённа бhсть, и3 человёки њбожи2 пресyщественный.

Кондaкъ ґпcла, глaсъ д7:

Ћкw вeліе с0лнце, цRковь тS стzжaвши, слaвне ґкЂло, свэтлостьми2 ўчeніz твоегw2, просвэщaетъ вёрнw чтyщыz тS, гDень ґпcле.

Тaже сэдaленъ, глaсъ д7: Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Пavла глагHлы њзари1въ твою2 дyшу, ћкw с0лнце просіsлъ є3си2 бGоразyміz свётомъ, ґкЂло блажeнне: вэнeцъ же мучeніz и3сплeлъ є3си2 зак0ннw. тёмже и3сточaеши рёки и3сцэлeній, вёрою прaзднующымъ, блажeнне, пaмzть твою2.

Слaва, м§никwвъ глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Тезоимeннw, страдaльче, проповёдникъ kви1лсz є3си2 и4стиненъ, пострадaвъ съ мaтерію, ки1рmче слaвне хrт0въ, благочeстіz течeніе скончaвъ, и3 бhлъ є3си2 нaмъ мyжество вёры, попрaвъ врaжію всю2 си1лу, и3 съ нб7сE пріsлъ є3си2 вэнeцъ, съ мaтерію твоeю, слaвне, хrтA моли1те, спасти1сz всBмъ творsщымъ пaмzть вaшу.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Треволнє1ніи страстнhми безс0вэстный ѓзъ њбуревaемь, чcтаz, призывaю тS тeплэ: да не прeзриши менE nкаsннаго поги1бнути, бeздну милосeрдіz р0ждши, рaзвэ бо тебє2, надeжды не и4мамъ. да не врагHмъ ќбw њбрaдованіе и3 смёхъ, надёzвсz на тS, kвлю1сz: и4бо м0жеши, є3ли1кw х0щеши, ћкw м™и сyщи всёхъ бGа.

КrтобGор0диченъ:

Дв7а и3 ѓгница ви1дэвши на кrтЁ, безъ сёмене и3зъ неS ѓгнца р0ждшагосz, и3 копіeмъ прободeна, печaли ўsзвена стрэлaми, вопіsше болёзненнw восклицaющи: что2 н0вое тaинство; кaкw ўмирaеши, и4же животA є3ди1нъ гDь; тёмже воскресни2, пaдшаго воздвизaz прaoтца.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Дремaніемъ спsщыz лукaвагw, ґкЂло, ѕлочeстіz, ко благочeстіz свёту воздви1глъ є3си2.

Г0рдое свирёпство врагA низложи1лъ є3си2, ґкЂло, смирeніемъ бжcтвеннымъ воwружи1всz.

Блажeннw пострадaлъ є3си2, за хrтA кр0вь твою2 и3зліsвъ, свzщeнникъ и3 свидётель страдaній є3гw2.

БGор0диченъ:

Мhсленну тS палaту, и3 выс0кій прест0лъ цRS, бцdе вLчце, и3менyемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Младeнствуz тёломъ, и3 совершeннымъ, мyчениче, ўм0мъ, ѕлоначaльнаго низложи1лъ є3си2, лукaвство ѕлосотв0ршаго.

Ћкw плодови1та лозA, мyченице їулjтто, гр0здъ и3зрасти1ла є3си2, д0блzго вои1стинну ки1рmка, мучeніz слaдость и3скaпающа.

Ми1лостивнw взирaющи, ћкоже ѓгница на ѓгнца мyченика, їулjтта досточyднаz, закалaема ўсeрднw.

БGор0диченъ:

Зак0ны є3стествA, пречcтаz, пaче є3стествA въ ржcтвЁ твоeмъ, и3змэнsютсz: содётелz бо пaче ўмA и3 сл0ва породилA є3си2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2 и3н0гw б0га не знaемъ.

Слaдко сл0во при1снw и3сточaz благочeстіz, премyдре, г0рькою прeлестію њдебелёвшыz ўслади1лъ є3си2 дyшы, ћкw свzщеннотаи1нникъ, ґкЂло прехвaльне.

Тво‰ похвалы6 лукA бGоглaсный вои1стинну написA, свzщeннагw бо пavла ўчени1къ, и3 бжcтвенъ страннов0децъ бhвъ, бжcтвєннымъ ћвэ наказyz.

Ћкоже ѕвэздY ћсну, свётлы лучы2 и3спущaющу, честн0е проповёданіе, свzщeннаго њбрётъ пavла, t тогw2 зари2 пріsлъ є3си2 словесA, и3 свётъ бhлъ є3си2.

БGор0диченъ:

М™и и3 рабA хrтA вопл0щшагwсz нaсъ рaди былA є3си2, є3г0же прилёжнw всегдA моли2, є4же спасти2 нaсъ, бцdу тS чcтую и3менyющихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Терзaему, бGомyдраz, рaнами тёлу твоемY, и3 раздроблsему, тлёніz дебельство2 совлеклA є3си2: во nдeжду же њблеклaсz є3си2, ю4же t дв7ы є3динор0дный пл0ть понeсъ, человёки њбожи1въ њблечE.

Њбнажи1ласz є3си2 тёломъ, мyченице всеслaвнаz, преwби1дэвши плотскjй стyдъ: и3 врагA, є4vу њбнажaвшаго, їулjтто, дрeвле, терпэли1внw вмужи1вшисz, въ вёчный стyдъ њдёzла є3си2.

Во главY ўсёчена бhвши, главY ѕмjz, мyченице, сокруши1ла є3си2: лишeна бhвши богaтства, нбcное богaтство наслёдовала є3си2, недви1жимое пріи1мши цrтво со всёми мyчєники, прехвaльнаz.

БGор0диченъ:

Б9іе бGъ сл0во пл0ть пріsтъ, мhсленну и3 њдушевлeну, t тебє2, пречcтаz: и3 за милосeрдіе бhсть чlвёкъ, и3 њбожи1 мz, преступлeніемъ tриновeна. є3г0же моли2 спасти2 всsчєскаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

И#зліsсz бlгодaть во ўстнY твоє1ю, бlжeнне свzщeнне: тёмже бlгослови1 тz всёхъ гDь во вёки, ґкЂло бGодохновeнне.

Недyгwмъ разли6чнымъ и3змэнeніе, и3 согрэшaющымъ душaмъ њчисти1лище, твоS моли1тва бhсть, бGон0се ґкЂло блажeнне.

Шє1ствіz тво‰ бжcтвеннw сотворsєма, и3 къ путє1мъ б9іимъ направлsєма, блудsщымъ kви1шасz наставлeніе, и3 стезS спаси1тельнаz.

БGор0диченъ:

Господоимeннаz дв7о всенепор0чнаz, ћже бlги1хъ подaтелz бGа р0ждшаz, тS пою1щыz всегдA t напaстей многоoбрaзныхъ спаси2.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Преплhвше безмёрныхъ мyкъ, прехвaльніи, непостоsнную в0ду, крeстнымъ њкормлeніемъ, и3 ко пристaнищу ти1хому ћвэ доид0ша, погрузи1вше фараHна неви1димаго кр0вными струsми.

И#грaетъ їконjйскій грaдъ тебE воспитaвый, и3 краси1тсz пaмzтію твоeю честн0ю тaрсъ, їулjтто: мучeніе бо въ т0мъ скончaла є3си2 съ сhномъ твои1мъ, и3 вэнцє1въ побёды спод0биласz є3си2.

Презрёла є3си2 многоплетє1нныz м{ки, и3 г0рлица прекрaснаz kви1ласz є3си2, со птенцeмъ возлетёвши, и3 надъ всёми возвhсившисz сэтьми2 ѕмjz, всехвaльнаz, и3 во nби1телехъ нбcныхъ премyдрw почи1ла є3си2.

БGор0диченъ:

Кореносэкaтельнымъ серп0мъ твоеS моли1твы посэцы2, nтрокови1це, лук†ваz помышлє1ніz души2 моеS, и3 плодон0сну покажи2, молю1сz: всёхъ бо содётелz бGа и3 сп7са родилA є3си2.

Кондaкъ м§никwвъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Во њб8sтіzхъ носsщи хrтомyченица їулjтта ки1рmка, на п0двизэ мyжески веселsщисz, взывaше: хrт0съ є4сть мyченикwвъ похвалA.

Јкосъ:

Ќмъ м0й просвэти2, хrтE, свётомъ зaповэдей твои1хъ, ћкw да возмогY воспёти с™ы6z, и3 п0двиги и3зрещи2: кjй же љзhкъ и3зглаг0лати возм0жетъ страд†ніz, ±же претерпёша; тёмъ припaдаю тебЁ, чlвэколю1бче, њставлeніе подaждь души2 моeй nкаsннэй: дaруй ми2 врeмz покаsніz, на сe бо в0лею воспріsлъ є3си2 пл0ть, да вс‰ на жив0тъ возведeши, є3гHже страдaльцы получи1вше непрестaннw пою1тъ: хrт0съ є4сть мyченикwвъ похвалA.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

И#сткaвъ себЁ нетлёніz nдeжду бжcтвеннымъ д¦омъ, вeсь красeнъ бhлъ є3си2, и3 врагA њбнажи1лъ є3си2, и5же t негw2, ґкЂло, њбнажє1нныz њдёzлъ є3си2 во nдeжду свэтови1дну, и3 свётъ спаси1тельный.

Глaдомъ мhсленнымъ њдержи6мыz лю1ди, и3 бёдствующыz, хлёбомъ словeсъ, досточyдне, бGомyдре, напитaлъ є3си2, и3 небeсныz трапeзы причaстники сотвори1лъ є3си2, свzщеннотаи1нникъ бhвъ бGови1денъ.

С™0му хрaму твоемY притекaющіи здрaвіе пріeмлютъ, и3 страстeй разрэшaютсz, и3 t нед{гъ њчищaютсz, воспэвaюще тS люб0вію, и3 вопію1ще, прехвaльне: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Ўмертви1сz пeрвэе ґдaмъ тлетв0рною снёдію, всенепор0чнаz: тh же р0ждши жив0тъ нaшъ, сего2, дв7о, њживи1ла є3си2. тёмъ ћкw д0брыхъ тS вин0вну, воспэвaюще вопіeмъ: бlгословeнна є3си2, ћже бGа пл0тію р0ждши.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Пaлицами сокрушaетъ твоE тёло беззак0нный, бGомyдраz їулjтто, п0мысла крёпость никaкоже подви1же: жeзлъ бо си1лы кrтъ хrт0въ держaла є3си2.

Тyчами кр0вныхъ наводнeній погаси1ша џгнь безб0жіz хrтHвы страдaльцы, зовyще ўсeрднw: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Носsщи на рукY, мyченице, є3г0же родилA є3си2, предстaла суди1щу, и3 сугyбъ д0брый скончaла є3си2 п0двигъ, вопію1щи: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Глаг0лwмъ твои6мъ послёдующе, блажи1мъ тS р0ди вси2, nтрокови1це, бlжeннагw бGа м™рь ћвльшуюсz, въ него2 вёрующыz блажє1нны содёлавшагw.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Рaдостнw на небесёхъ съ бжcтвенными ўченики2 и3 слуги6, и3 самови1дцы сл0ва, ћкw ўчени1къ живhй, ґкЂло, и3 бжcтвеннэ њбожaемь, поминaй вёрою и3 люб0вію тS пою1щыz.

П0тwвъ твои1хъ т0ки рёки всBмъ нaмъ бжcтвенныхъ чудeсъ и3сточaютъ, бlжeнне: и3 т0ки страстeй безмёстныхъ и3зсушaютъ всегдA, и3 њполчє1ніz погружaютъ льсти1вагw.

Приступлeніемъ њбожaемь при1снw, ћкw приближazсz бGу ўм0мъ невещeственнымъ, вeсь свётъ є3си2, tрэши1всz t пл0ти, и3 ви1диши, ±же ви1дzтъ ѓгGли, слaвне ґкЂло, хrт0въ свzщенномyчениче.

БGор0диченъ:

Ћкw всёхъ вин0внаго бGа, вhшше всsкіz вои1стинну, чcтаz, вины2 во ўтр0бэ зачeнши, и3 нaсъ рaди по нaмъ ћвльшасz, р0ждшаz пренепор0чнаz, сего2 моли2 њ пою1щихъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене благодaтію твоeю бhвше зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

СвBтлыz ѕвёзды, ±же на твeрди цRк0внэй нелeстнw водрузи1вшесz, и3 зeмлю чудесы2 просвёщше, бlгочeстнw чтyтсz t всёхъ днeсь, пэсносл0вzщихъ хrтA во вёки.

Ћкоже новA вётвь к0рене бGонасаждeнна сyщи бGомyдраz, честнaго твоего2 сhна носsщи, ўвzди1ла є3си2 нечeстіz сады2, вопію1щи съ ни1мъ и3 глаг0лющи: тS превозн0симъ, хrтE, во вёки.

Ћкоже тельцA ю4на ю4ница сyщи прекрaсна, їулjтто, н0сиши ки1рmка слaвнаго, жeртву жи1ву t дв7ы ѓгнцу возсіsвшему, и3 заколeному за крaйнее милосeрдіе.

БGор0диченъ:

Вопл0щсz сл0во t пречcтыхъ твои1хъ кровeй, nтрокови1це, прини1кшыz къ безсловє1снымъ плотски6мъ страстeмъ, познaніемъ бжcтвеннымъ њбожи2, чcтаz: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Свzщeнными тS пёсньми свzщeнна бhвша сосyда сл0ва и3 чeстна, сего2 и3 премyдра проповёдника, и3 мjра свэти1льника, и3 ўтверждeніе вёры нaшеz, сошeдшесz, ґкЂло, соглaснw ўблажaемъ.

Ћкw потреби1тель лeсти, и3 kзhкwвъ настaвникъ, и3 бжcтвенный сп7са страдaлецъ, и3 сограждани1нъ, и3 ссeльникъ с™hхъ ѓгGлwвъ, ґкЂло бGоглaсе: съ ни1ми вLку ўмоли2 спасти2 дyшы нaшz.

ТS ўченикA ќбw пavлу ўвёдэвше, ґкЂло, мjрови же свэти1льника нелeстна, и3 свzщeннаго м§ника, потреби1телz јдwлwвъ, и3 рaзума б9іz вводи1телz, благочeстною мhслію, бGомyдре, ўблажaемъ.

Всесвzтaz твоS пaмzть возсіsвши мjру, ћкw с0лнце просвэщaетъ дyшы благочeстнw пою1щихъ тS: въ нeйже моли1сz, бlжeнне, дaти њчищeніе грэхHвъ, и3 ми1ръ глуб0къ, и3 вeлію всBмъ ми1лость.

БGор0диченъ:

Свётелъ тS свёщникъ прозрsше прbр0къ, свёта возсіsвшаго t свёта, дв7о м™и, носsщу, просвэщaющаго богaтнw пeрвэе њмрачє1нныz, зарsми несказaннагw своегw2, пренепор0чнаz, бжcтвA.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

И#сцэлeніе приношaетъ рaка слaвныхъ страдaлєцъ, благодaтію бжcтвеннагw д¦а напаsемаz: пріиди1те, почерпи1те, и3 њсвzти1те дyшы, и3 t нед{гъ њчи1ститесz мучениколю1бцы, дaтелz д0брыхъ величaюще.

Ћкоже ши1покъ м§ническими прозzб0сте ўдHліи, всеблажeнніи, ћкоже крjнъ благов0ненъ, ћкw раS бжcтвенное прозzбeніе, мЂрно ћкw вои1стинну и3скaпающе ўкрашeніе, и3 вёрныхъ дyшы благов0ніемъ тaйнымъ веселитE.

Рaнами м§ническими ўкраси1стесz, добропобёдніи мyчєницы, и3 ѓгGлwмъ ћвэ ўпод0бльшесz, бGу предстоитE, побёднымъ вэнцeмъ свётлw њбложeни, и3 чтyщымъ вaсъ њчищeніе грэхHвъ просsще.

М§ница ћкоже ѓгница, ћкw ѓгнца сhна своего2 носsщи, посредЁ волкHвъ неврeднw пр0йде, и3 въ небeсную њгрaду всели1сz: при1снw си1хъ моли1твами, гDи, спаси1 ны, тёхъ свzщeнную пaмzть чтyщыz.

БGор0диченъ:

Просвэти2, двeре свёта, њслэплeнную дyшу мою2 страстьми2 и3 ѕлhми пHмыслы њмрачeнную, и3 бёдствующую, и3 и3зми1 мz t напaстей, и3 бёдъ, и3 скорбeй: да слaвлю тS, ўповaніе вёрныхъ и3 ўтверждeніе.

Свэти1ленъ nктHиха. Слaва, м§никwвъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Рaдуйсz, красyйсz и3 ликyй, свётлw торжествyz, їконjйскій грaде, ћкw и3зъ тебє2 возсіsша двA свэти6льника прем{дра, їулjтта слaвнаz и3 бGомyдрый ки1рmкъ, зак0ннw бо пострадaвше, вэнeцъ пріsша слaвы.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

М™рь и3 дв7у тS поeмъ, всенепор0чнаz: тh бо бGа всёхъ во чрeвэ носи1ла є3си2. є3гHже совокуплeніе проповёдающе, непрел0жнw по v3постaси, тS бцdу вLчцу и3сповёдаемъ вои1стинну, и5же тебє2 рaди спасaеміи.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ №: Самоглaсны. Гeрманово:

Д0блzго страдaльца, и3 проповёдника вёры, съ мaтерію бGомyдрою дост0йнw восхвaлимъ: сjи бо терпэли1внw пострадaвше, ѕлоначaльнаго врагA си1лою кrтA мyжески низложи1ша. тёмже вэнцы2 пріsша t подвигопол0жника бGа, и3 м0лzтъ є3го2 со дерзновeніемъ непрестaннw, спасти2 вёрою творsщихъ свzщeнное и4хъ страдaніе.

Двaжды.

Глaсъ в7:

И$же t пелeнъ и3сп0лненъ бlгодaти, и3мёzй сёдъ рaзумъ, въ побёдэ подвигHвъ твои1хъ, мyчениче ки1рmче, моли1сz съ мaтерію твоeю хrтY бGу даровaти ми1ръ мjру, ћкw трbцы вeлій и3сповёдникъ.

Младeнецъ kви1лсz є3си2 въ мyченицэхъ, совершeнъ же показaлсz є3си2 рaзумомъ: tнeлэже безначaльное сл0во пріsтъ, всехвaльне, nгнS не ўстраши1лсz є3си2 беззак0нныхъ, съ мaтерію твоeю зижди1телz моли2, да спасeтъ ћкw сп7съ дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ т0йже. Вmзантjево:

Пріиди1те, вёрніи, хвалaми, сошeдшесz, вэнчaемъ дв0ицу всес™yю, трbцэ чeсть держaщую: јдwльскую бо прeлесть, и3 мучи1телей ўмышлeніе свои1ми ногaми попрaша. си1хъ восхвалsюще, вёрніи взывaемъ, глаг0люще: рaдуйсz, їулjтто всечестнaz, ћже жeнскую нeмощь tвeргши, и3 мyжески подви1гшисz: рaдуйсz, ки1рmче всеблажeнне, и4же трилётенъ тёломъ, и3 многок0зненнаго врагA низл0жь: рaдуйтесz, нaша похвалA и3 слaва, вёрою прaзднующихъ свzщeнное вaше страдaніе. є4юже м0лимъ, моли1ти при1снw всёхъ гDа, мjру даровaти ми1ръ, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва:

Дрeву кrтному тS, ї}се, пригвождeна зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи гlг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 менE р0ждшую тS є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, и5же бжcтвєнныz стр†сти тво‰ слaвzщіи.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ д7. Ґнат0ліево:

Рaдуйсz, красyйсz и3 весели1сz, їконjйскій грaде, ћкw и3зъ тебє2 прозzбE пл0дъ слaвенъ, їулjтта прекрaснаz, и3 добропобёднаz м§ница, и3 и3зъ неS честнhй џтрокъ ки1рmкъ тезоимени1тый: всe бо ковaрство мучи1телz врагA мyжески попрaвше, вэнцы2 побёды дост0йнw пріsша, проповёдавше лю1демъ, чести2 и3 покланsтисz прес™ёй трbцэ. тёмже и3 мы2 со дерзновeніемъ возопіeмъ си1хъ прослaвльшему хrтY бGу нaшему, ўмири1ти мjръ и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Ћкw д0блz:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски ти2 вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

На літургjи: бlжє1нна nктHиха, и3 м§никwвъ пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рн7д, t полY. Ґллилyіа, глaсъ з7: И#зъ ќстъ младeнєцъ и3 ссyщихъ соверши1лъ є3си2 хвалY. Е#ђліе луки2, зачaло н7а, t полY. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи њ гDэ:

15 июля: Равноапостольного великого князя Владимира, во святом крещении Василия.

Мёсzца тогHже въ є7i-й дeнь.

С™hхъ м§никъ ки1рmка и3 їулjтты.

Слyжба и4хъ предписaсz вчерaшнzгw днE.

И# с™aгw равноапcла, вели1кагw кнsзz влади1міра, наречeннагw во с™0мъ крещeніи васjліа.

Вeчеръ, Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Вторhй ты2 бhлъ є3си2 кwнстантjнъ, * сл0вомъ и3 дёломъ: * џнъ во хrтіaнское врeмz роди1сz, * и3 мнHга лBта во є4ллинствэ сотвори1лъ є4сть. * тh же t вар‰гъ роди1всz, * но возлюби1лъ є3си2 возлюби1вшаго тS хrтA, * къ немyже возшeлъ є3си2 рaдуzсz. * є3г0же молS не престaй, * њ чтyщихъ пaмzть твою2.

Весели1тсz вёчнw свётлw сіsющи * горA сінaйскаz, * мwmсeйскимъ њсвzти1вшисz зак0номъ, * неви1димаго ви1дэвши, * свётлw же сіsz весели1тсz и3 рaдуетсz * вели1кій грaдъ тв0й, васjліе: * не ћкw во мрaцэ, * но ћкw въ д©э сн7а со nц7eмъ ви1дz въ себЁ слaвима. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Ћкоже nтє1цъ дух0внw, * цaрь же чyвственнw, * рwсс‡йскимъ лю1демъ бhлъ є3си2, васjліе: * и4стинный же проповёдатель, * ћкw ґпcлъ хrт0въ, * провозвэсти1лъ є3си2 спаси1тельное крещeніе: * и3 тёмъ свётлw просвэти1въ, * њсвzти1лъ є3си2 лю1ди тво‰ * во всёхъ странaхъ цaрствіz твоегw2, бlжeнне.

К0рень правовёріz ты2 бhлъ є3си2, васjліе, * напоeнъ же д¦омъ прес™hмъ, * возрасти1вый нaмъ вBтви бGосаждє1нныz, * цвётъ благоухaніz и3сточaющыz, * бори1са чyднаго * и3 глёба, ревни1телz благочeстію, * кипsщыz всBмъ вBрнымъ nби1льнw чудесы2. * съ ни1ми же предстоS хrтY, * моли1сz, спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, стецeмсz вси2 въ честнёй пaмzти nтцA рwссjйскагw, и3 настaвника нaшегw влади1міра: сeй бо t вар‰гъ роди1сz, и3 возлю1би возлюби1вшаго є3го2 хrтA, къ немyже взhде рaдуzсz, съ прамaтерію своeю є3лeною: вс‰ бо лю1ди сво‰ научи2 вёровати, и3 покланsтисz въ трbцэ є3ди1ному бGу, јдwлы же разруши1въ, попрA: и3 и3зрасти2 нaмъ свои2 честны6z лётwрасли, рwмaна и3 давjда. тёмже и3 мы2 свётлw нhнэ пёсньми пaмzть и4хъ вёрнw чтyще, люб0вію прaзднуемъ: да м0лzтсz њ нaсъ ко гDу, в0инству же нaшему подaти побBды на пог†ныz враги2, и3 ўмири1ти вeсь мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ЦRь небeсный.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz.

Цaрствъ трeтіихъ чтeніе.

[ГлавA }] СтA соломHнъ предъ лицeмъ жeртвенника гDнz, предъ всёмъ соб0ромъ ї}левымъ, и3 воздёвъ рyцэ свои2 на нeбо, и3 речE: гDи б9е ї}левъ, нёсть бGъ, ћкоже ты2 на нб7си2 горЁ, и3 на земли2 д0лэ. Ѓще бо нб7о, и3 нб7о нб7сE не довлёютъ тебЁ, кaкw д0мъ сeй, є3г0же создaхъ и4мени твоемY; nбaче и3 при1зриши на моли1тву мою2, гDи б9е ї}левъ, ўслhшати молє1ніz и3 моли1тву, є4юже рaбъ тв0й м0литсz предъ тоб0ю, къ тебЁ днeсь. Да бyдутъ џчи твои2 tвeрсты на д0мъ сeй дeнь и3 н0щь, на мёсто сіE, њ нeмже гlг0лалъ є3си2: бyдетъ и4мz моE тaмw, є4же ўслhшати моли1тву, є4юже м0литсz рaбъ тв0й на мёстэ сeмъ, во дни6 и3 нHщи: И# послyшати мольбы6 рабA твоегw2, и3 людeй твои1хъ ї}лz. И# є3ли6ка ѓще пом0лzтсz къ тебЁ на мёстэ сeмъ, и3 ты2 ўслhшиши на мёстэ жили1ща твоегw2 на нб7си2: и3 сотвори1ши, и3 ми1лостивъ бyдеши и5мъ.

Прор0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA …а] Да возрaдуетсz душA моS њ гDэ, њблечe бо мS въ ри1зу спасeніz, и3 nдeждею весeліz њдёz мS: ћкw женихY возложи2 мнЁ вэнeцъ, ћкw невёсту ўкраси1 мz красот0ю. и3 ћкw землS растsщаz цвётъ св0й, и3 ћкw вертогрaдъ сёмена сво‰ прозzбaетъ: тaкw возсіsетъ гDь прaвду, и3 рaдость предъ всёми kзы6ки. […в] сіHна рaди не ўм0лкну, и3 їеrли1ма рaди не попущY, д0ндеже ќбw и3зhдетъ ћкw свётъ прaвда моS, спасeніе же моE ћкw свэщA разжжeтсz. и3 ќзрzтъ kзhцы прaвду твою2, и3 вси2 цaріе зeмстіи слaву твою2, и3 нарекyтсz и4менемъ твои1мъ н0вымъ, є4же гDь и3менyетъ є5. и3 бyдеши вэнeцъ добр0ты въ руцЁ гDни, и3 діади1ма цaрствіz въ руцЁ бGа твоегw2. и3 ктомY не наречeшисz њстaвленъ, и3 землS твоS ктомY не наречeтсz пустA: тебё бо наречeтсz в0лz моS, и3 землS твоS вселeннаz, ћкw благоволи1тъ гDь въ тебЁ, и3 землS твоS насели1тсz. и3 ћкw живhй ю4ноша съ дёвою, тaкw поживyтъ сhнове твои2 съ тоб0ю: и3 бyдетъ, и4мже џбразомъ возвесели1тсz жени1хъ њ невёстэ, тaкw возвесели1тсz гDь њ тебЁ.

Прор0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA …] Свэти1сz, свэти1сz, їеrли1ме: пріи1де бо тв0й свётъ, и3 слaва гDнz на тебЁ возсіS. ћкw сE тмA покрhетъ зeмлю, и3 мрaкъ на kзhки: на тебё же kви1тсz гDь, и3 слaва є3гw2 на тебЁ ќзритсz. и3 п0йдутъ цaріе свётомъ твои1мъ, и3 kзhцы свётлостію вост0ка твоегw2. Возведи2 џкрестъ џчи твои2, и3 ви1ждь сHбраннаz ч†да тво‰: пріи1дутъ вси2 сhнове твои2 и3здалeча, и3 дщє1ри твои2 на рaмэхъ в0змутсz. тогдA ќзриши, и3 возрaдуешисz, и3 ўбои1шисz, и3 ўжaснешисz сeрдцемъ, є3гдA приложи1тъ на тS богaтство м0рz, и3 kзы6къ, и3 людeй. и3 пріи1дутъ ти2 стадA велбл{дъ, и3 покрhютъ тS велблyды мадіaмстіи и3 гефaрстіи, вси2 t савы2 пріи1дутъ, носsще тебЁ злaто и3 лівaнъ, принесyтъ тебЁ и3 кaмень чeстенъ, и3 спасeніе t гDа благовэстsтъ. и3 вс‰ џвцы кmд†рскіz соберyтсz тебЁ, и3 nвни2 навеHfстіи пріи1дутъ тебЁ, и3 вознесyтсz прі‰тнаz на жeртвенникъ м0й, и3 д0мъ моли1твы моеS прослaвитсz. Кjи сyть, и5же ћкw џблацы летaютъ, и3 ћкw г0лубіе со птенцы2 свои1ми; со мн0ю є4сть сіHнъ, менє2 џстрови њжидaша, и3 корабли2 fарсjйстіи въ пeрвыхъ, є4же привести2 ч†да тво‰ и3здалeча, и3 сребро2 и3 злaто и4хъ съ ни1ми, за и4мz гDне с™0е, и3 за є4же с™0му ї}леву слaвну бhти. и3 сози1ждутъ сhнове и3нор0дніи стёны тво‰, и3 цaріе и4хъ предстaнутъ тебЁ: за гнёвъ бо м0й порази1хъ тS, и3 за ми1лость мою2 возлюби1хъ тS. и3 tвeрзутсz вратA тво‰, їеrли1ме, вhну дeнь и3 н0щь, и3 не затворsтсz, є4же ввести2 къ тебЁ си1лу kзhкwвъ, и3 цари2 и4хъ ведHмыz. kзhцы бо и3 цaріе, и5же тебЁ не пораб0таютъ, поги1бнутъ: и3 kзhцы запустёніемъ запустёютъ. и3 слaва лівaнова къ тебЁ пріи1детъ въ кmпарjсэ и3 пevкэ и3 кeдрэ вкyпэ, прослaвити мёсто с™0е моE, и3 мёсто н0гъ мои1хъ прослaвлю. и3 п0йдутъ къ тебЁ боsщіисz, сhнове смири1вшихъ тS, и3 прогнёвавшихъ тS, и3 покл0нzтсz слэдaмъ н0гъ твои1хъ вси2 прогнёвавшіи тS, и3 наречeшисz грaдъ гDнь сіHнъ с™aгw ї}лева. за є4же бhти тебЁ њстaвлену и3 возненави1дэну, и3 не бЁ помогazй тебЁ: и3 положy тz въ рaдость вёчную, весeліе родHмъ родHвъ. и3 и3ссeши млеко2 kзhкwвъ, и3 богaтство царeй снёси, и3 разумёеши, ћкw ѓзъ гDь спасazй тS, и3 и3збавлszй тS бGъ ї}левъ.

На літjи стіхи1ра хрaма, тaже, с™aгw. Глaсъ в7:

Днeсь возсіS благочести1вагw кнsзz влади1міра пaмzть, ћкw мЂро и3зліsнное: хrтa бо возлюби1въ, јдwлы преwби1дэвъ цRкви распeншемусz нaсъ рaди на земли2 воздви1же, и3 на нб7сёхъ пріsтъ цaрство и3 вэнeцъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, стецeмсz вси2 вёрнw къ честнёй пaмzти nтцA рwссjйскагw, настaвника нaшегw васjліа: сeй бо, tнeлэже рождeнъ бhсть, возлюби2 возлю1бльшаго и3 хrтA: къ немyже и3 взhде рaдуzсz съ прамaтерію є3лeною. тёмъ и3 мы2 любeзнw прaзднуемъ молsщесz, моли1тисz њ нaсъ ко гDу, ўмири1ти мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * величaвый рaзумъ погублsетсz днeсь, * и3 рыдaютъ вс‰ лук†ваz вHинства, * ви1дzще вётви сэкyщыz вседи6чныz, * си1лою б9іею, * и3 бGонасаждeнна и3 прославлsема, * и3 свётлw вэнчавaема t бGа, * вели1кагw васjліа, * нaшего вёрнаго начaльника.

Стjхъ: Вознес0хъ и3збрaннаго t людeй мои1хъ.

Ди1внаz чудeсъ пучи1на, * жестосeрдіz бо рaзумомъ, * и5же вотщE шатaхусz, * t лицA днeсь васjліева, * веселsтсz въ честнёй цRкви: * и3 цaрствуетъ хrт0съ бGъ, * њбрётъ є3го2 ћкw пavла прeжде, * и3 постaви кнsзz вёрна на земли2 своeй, * просвэти1вшаго лю1ди сво‰ честнhмъ крещeніемъ.

Стjхъ: Е#лeемъ с™hмъ мои1мъ помaзахъ є3го2.

Рaдуйсz, рwссjйскаz похвало2: * рaдуйсz, вBрнымъ прави1телю: * рaдуйсz, бжcтвенный влади1міре, начaльниче нaшъ: * рaдуйсz, вёры забрaло: * рaдуйсz, чyдо чудесє1мъ преслaвное, * и3 притекaющымъ пристaнище ти1хое: * рaдуйсz, всес™hй кaменю вёры, * и3 молeбниче њ пою1щихъ тS, и3 величaющихъ вёрнw.

Слaва, глaсъ }:

Начaльника благочeстіz и3 проповёдника вёры, и3 кнzзeй рwссjйскихъ верх0внаго, днeсь рwссjйстіи соб0ри сошeдшесz восхвaлимъ вели1каго влади1міра, ґпcлwмъ рaвнаго, хвалaми и3 пёсньми дух0вными вэнчaемъ є3го2, глаг0люще: рaдуйсz, хrт0въ в0ине прехрaбрый, ћкw томи1телz врагA до концA погуби1въ, и3 нaсъ t лeсти є3гw2 и3збaвивъ, привeлъ є3си2 цRю2 хrтY бGу: но, q преблажeнне и3 всехвaльне, ми1ръ моли2 подaти в0инству нaшему, и3 на пог†ныz побBды, цRкви бlгостоsніе и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 моли6твы р†бъ твои1хъ:

Тропaрь, глaсъ д7:

Ўпод0билсz є3си2 купцY, и4щущему д0брагw би1сера, славнодержaвный влади1міре, на высотЁ столA сэдS мaтере градHвъ, бGоспасaемагw кjева: и3спытyz же и3 посылaz къ цaрскому грaду ўвёдэти правослaвную вёру, и3 њбрёлъ є3си2 безцённый би1серъ хrтA, и3збрaвшаго тS ћкw вторaго пavла, и3 tтрsсшаго слэпотY во свzтёй купёли душeвную, вкyпэ и3 тэлeсную: тёмже прaзднуемъ твоE ўспeніе лю1діе твои2 сyще. моли2 спасти1сz держaвы твоеS рwссjйскіz начaльникwмъ и3 мн0жеству влад0мыхъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

На ќтрени на БGъ гDь, тропaрь двaжды: и3 бGор0диченъ:

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №:

Ћкw начaльнику и3 к0реню вёры, и3 јдwлwвъ разруши1телю, блажeнне кнsже, равноапcльне влади1міре, вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Настaви нaсъ на пyть покаsніz, ўкл0ншыzсz при1снw къ безпyтіємъ ѕHлъ, и3 пребlгaго прогнёвавшыz гDа, неискусобрaчнаz бlгословeннаz марjе, прибёжище tчazнныхъ человёкwвъ, б9іе жили1ще.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ }:

Научи1всz неизречeнною t бGа вhшнею мyдростію, богaтнw къ рaзуму вёры є3гw2 дости1глъ є3си2, и3 къ добр0тэ є3гw2 ск0рw притeклъ є3си2. тёмже и3з8zсни1лъ є3си2 ќмныz тво‰ џчи, къ рaзуму возвeлъ є3си2 благочeстіz вёры. тогw2 рaди прaзднующе глаг0лемъ: благословeнъ бGъ, просвэти1вый свётомъ разyмнымъ сeрдце твоE, свэти1льниче свётлый васjліе: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Грэх0вный мрaкъ покрывaетъ мS, и3 ст{днаz мо‰ дэлA безъ воздержaніz вhну, и3 с0вэстное томлeніе непрестaннw мyчитъ мS: ўвы2 мнЁ, гдЁ ќбw нhнэ скрhюсz; къ комy ли притeкъ пaки њбрsщу п0мощь; т0кмw къ тебЁ бGомaтери припaдаю, и3 молю1сz ти2: моли2 вhну спасти1сz душaмъ нaшымъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7:

Ск0рое и3 твeрдое стzжaлъ є3си2 тщaніе ко и4стиннэй вёрэ хrт0вэ, и3 њбрётъ купёль бGомhсленную и3 дух0вную, ск0рw притeклъ є3си2 люб0вію, сквeрну прегрэшeній њчи1стивъ, лю1ди тво‰ њсвzти1лъ є3си2: моли1сz хrтY бGу, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва:

Ск0рw предвари2, кнsже, вёрныхъ настaвниче: врази1 бо хyлzтъ и3 претsтъ нaмъ, хrт0въ ўг0дниче, погуби2 вёрою твоeю борю1щыzсz съ нaми, да навhкнутъ и3 тjи слaвити твою2 пaмzть: нaсъ же пою1щихъ тS спасaй t всsкагw гнёва.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Сл0во џ§ее хrтA бGа нaшего, t тебє2 воплоти1вшагосz познaхомъ, бцdе дв7о, є3ди1на чcтаz, є3ди1на бlгословeннаz: тёмъ непрестaннw тS воспэвaюще величaемъ.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Вознес0хъ и3збрaннаго t людeй мои1хъ. Стjхъ: И$бо рукA моS застyпитъ є3го2. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе їwaнна, зачaло lѕ.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ }:

Ґпcлwмъ ревни1телz влади1міра, преблажeннаго nтцA и3 ўчи1телz сошeдшесz восхвaлимъ, и4мже хrтA бGа познaхомъ и3 t тмы2 къ свёту приближaющесz, џчи и3 сердцA просвэщaемъ, въ пaмzть є3гw2 ликовствyюще, кyпнw весели1мсz, њбрётше є3го2 вождA правовёрна въ цrтвіе нбcное.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7: пи1санъ сегw2 мцcа въ є7-й дeнь. И# с™aгw канHна двA, на }.

КанHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченный несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Собезначaльное сл0во б9іе, и4же дрeвле четhремъ стіхjамъ творeцъ, и3 тёми вeсь мjръ сотвори1вый, свsзанную страстьми2 дyшу мою2 разрэши2, ћкw да воспою2 ликyz слaвнаго кнsзz васjліа.

T вhспрь сошeдъ, вLко, невещeственнw на дух0вную г0ру, свhше просsщымъ t тебє2 њби1льну свётлость душaмъ посли2, достод0лжнw похвали1ти чyднаго кнsзz васjліа.

БGор0диченъ:

Мaтеремъ и3 дёвамъ похвалA ты2, вLчце, р0ждшаz жи1знь творцA мjрови, мaтерскихъ же болёзней не њщути1ла є3си2, но м™и ќбw, и3 дв7а пребылA є3си2. тёмже хвaлzще тS, рaдуйсz, вопіeмъ ти2.

Другjй канHнъ.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Пріиди1те вёрніи, пёснь дух0вную возопіeмъ, и3 прослaвимъ хrтA, и4же свётлw прослaвилъ є4сть честнaго влади1міра вели1каго кнsзz.

И$же сёмz сёющему дaруz, ты2 и3 мнЁ дaруй сл0во, дaтелю благи1хъ, разрэшaz ми2 соyзъ љзhка, и3 њбнови2, сп7се, къ славословлeнію вёрнw.

И$же в0лею, ґ не нyждею къ тебЁ всёхъ призывaеши, ћкоже дрeвле мwmсeа и3 и3сaію: тaкожде и3 нhнэ въ сeрдцэ возгласи1лъ є3си2 вёрнагw и3 достохвaльнагw кнsзz.

БGор0диченъ:

Ўкрaшена добр0тою добродётелей, бGомaти чcтаz, бGа и4стиннаго зачалA є3си2, нaсъ бжcтвенными добродётельми просвэти1вшаго.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди1сz сeрдце моE во гDэ, вознесeсz р0гъ м0й въ бз7э моeмъ, разшири1шасz на враги2 мо‰ ўстA мо‰, возвесели1хсz њ спасeніи твоeмъ.

Ћкw трубA бGоглaснаz возгласи2, љзhкъ тв0й, блажeнне, дух0вный, провозглашaющь всBмъ концє1мъ земли2 рwссjйскіz хrт0во правовёрное крещeніе, и4мже просвэщeнъ бhвъ, мjръ вeсь просвэти1лъ є3си2.

Сіsетъ днeсь, васjліе, преслaвнаz пaмzть твоS, ю4же прaзднуютъ хrтоимени1тіи лю1діе, тебE похвалsz своего2 прaoтца, и5хже къ свёту разyмному привeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Сёнь зак0на прeйде ржcтв0мъ твои1мъ, бцdе, благодaти пришeдши, џ§у сл0ву хrтY бGу нaшему: є3г0же познaвъ слaвный кнsзь, цRковь твою2 свётлw ўкраси1лъ є4сть.

И$нъ. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

И$же пavла просвэти1вый, и3 и3збрaнна сотвори1вый, тaкw и3 васjліа нhнэ nтцA рwссjйскагw nчнhй недyгъ tт0ргнулъ є3си2, ми1лостиве, твои1мъ крещeніемъ.

Кwнстантjна вёрнагw под0бникъ kви1лсz є3си2, хrтA въ сeрдцы твоeмъ пріи1мъ, и3 є3гw2 зaповэдемъ ћкоже nтeцъ всю2 зeмлю рwссjйскую научи1лъ є3си2.

Бжcтвенною си1лою ты2 возмогaz, безб0жнаго перyна, кyчу бэс0вскую сокруши1лъ є3си2, и3 ко џпаши к0нстэй того2 привzзaвъ, повелёлъ є3си2 в0инwмъ разби1ти јдwла.

БGор0диченъ:

Сёнь с™yю њбрётъ мRjю дв7у, б9ій сосyдъ влади1міръ кнsзь вели1кій, ґпcла пavла ревни1тель, сeй цRковь бжcтвенную въ тоS и4мz воздви1глъ є4сть.

Сэдaленъ, глaсъ в7:

Въ моли1твахъ бдsй при1снw рaдостною душeю, васjліе, тогw2 рaди почeрплъ є3си2 дyха премyдрости t и3ст0чника, сходsщагw свhше. тёмъ вёрою просіsвъ ћкw с0лнце, молsсz хrтY непрестaннw, ўскори2 щeдрый, и3 потщи1сz спасти2 t прегрэшeній мjръ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бцdе безневёстнаz чcтаz, ћже безъ сёмене р0ждшаz всёхъ вLку, того2 со ѓгGлы моли2 и3збaвитисz нaмъ t всsкагw недоумёніz, и3 дaти ўмилeніе и3 свётъ душaмъ нaшымъ, и3 согрэшeній њчищeніе, ћже є3ди1на вск0рэ заступaющи.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Прbр0къ ґввакyмъ ќмныма nчи1ма прови1дэ, гDи, пришeствіе твоE, тёмъ и3 вопіsше: t ю4га пріи1детъ бGъ. слaва си1лэ твоeй, слaва снизхождeнію твоемY.

Свётло бhсть и3 слaдко по џблацэ, и4мже покрывaшесz нбcное с0лнце: веселa же и3 рaдостна веснA по зи1мнэй ск0рби: тh же по џблацэ јдwльскагw мрaка, крещeніемъ ћкw с0лнце свётлое возсіsлъ є3си2 нaмъ, васjліе.

Пavелъ фарісeй къ дамaску грzдhй, мaлымъ блещaніемъ вели1кагw свёта њслэплeнъ, крещeніемъ же просвэти1сz: є3мyже ты2 под0бникъ бhлъ є3си2, слaвне, корсyнz дошeлъ nчнhй мрaкъ tгнaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ты2 kви1ласz є3си2, дв7о, к0рень ненапоeнъ, прозzбaz tпущeніе, пл0дъ свэтон0сный р0ждши хrтA бGа нaшего: дрsхлующую страстьми2 дyшу мою2 просвэти2, и3 и3спроси2 грэхHвъ њставлeніе.

И$нъ. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ взывaющи, t смhсла чи1ста њ гDэ прaзднующи.

Чyдо стрaшное и3 преслaвное и3 неизглаг0ланное совершaетъ вLка хrт0съ: њбновлsетъ бо бжcтвеннымъ крещeніемъ всю2 рwссjйскую зeмлю, и3 просвэщaетъ кнsзz васjліа.

Свётлw пріиди1те, и3 достолёпнw возгласи1те, сhнове рwссjйстіи, ко nтцY нaшему влади1міру, и3 пaмzть є3гw2 вёрнw вси2 да прaзднуемъ свётлw.

Џтчее нечeстіе tгнaлъ є3си2, всечестнhz же твоеS прамaтере (Исправлена опечатка оригинала: премaтере. Прим. ояthlіb) правовёрную вёру возлюби1лъ є3си2, рaвне ґпcлwмъ хrтHвымъ кнsже, вели1кій влади1міре.

БGор0диченъ:

Ћкw двeрь приводsщую къ бжcтвенному вх0ду раS свётлагw, ћкw мhсленное мёстно свzщeніz, ћкw добр0ту їaкwвлю, дв7у ўблажaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

ГDи б9е нaшъ, ми1ръ дaждь нaмъ, гDи б9е нaшъ, стzжи1 ны, гDи, рaзвэ тебє2, и3н0гw не вёмы, и4мz твоE и3менyемъ.

Рaдуйсz и3 красyйсz дyхомъ, рwссjйскій царю2 васjліе, и3зр‰дныz бо вBтви бGос†дныz ко хrтY принeслъ є3си2, бGоизрsдный тв0й пл0дъ, бори1са слaвнаго, и3 глёба благочести1ваго: съ ни1миже предстоS хrтY, њ нaсъ моли1сz.

Ди1вный проречE и3сaіа на їерусали1мъ: бyдетъ ћвэ горA гDнz, и3 д0мъ на вeрхъ г0ръ. прaведнэ же на тебЁ разумёхомъ бlгодaть д¦а: д0мъ бо вLцэ создaлъ є3си2 на версёхъ г0ръ.

БGор0диченъ:

Проповёдуетъ њ тебЁ чyдный и3сaіа д¦омъ, дв7ою хотsщу роди1ти хrтA безъ сёмене: дв7дъ же тв0й прaдэдъ ди1внw провозвэсти2 тво‰ вели1чєствіz: спасe бо нaсъ ћкw ми1лостивъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Днeсь ѓгGли б9іи рaдуютсz свётлw на нб7сёхъ въ пaмzть твою2 свzтyю: спaслъ бо є3си2 нaсъ t всsкагw лукaвства, и3 жeртвъ бэс0вскихъ лю1ди мнHги и3збaвилъ є3си2, и3 всю2 зeмлю рwссjйскую.

Рыдaетъ бэс0вское мн0жество и3 тeмное соб0рище, ви1дzще на земли2 попирaємы јдwлы, и5же на поги1бель воздви1жєнныz человёкwмъ: и4хже б9іимъ повелёніемъ, васjліе, сокруши1лъ є3си2.

Рaдуйсz и3 весели1сz, рaбе хrт0въ, кнsже вели1кій и3 мyдрый, молeбниче њ душaхъ нaшихъ: тоб0ю бо мы2 вси2 и3збaвлени є3смы2 бэс0вскіz лeсти. тёмже рaдуйсz, вопіeмъ ти2.

БGор0диченъ:

Чистот0ю сіsющи и3здалeча, бжcтвенное ўгот0ваніе вLчне, всепётаz, бhвши: тh бо є3ди1на показaласz є3си2 м™и сyщи бGу, и3 рукaми ћкw мLнца того2 носи1вши.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ћкw в0ды морск‡z, чlвэколю1бче, волнaми житeйскими њбуревaюсz. тёмже, ћкw їHна, тaкw вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, бlгоутр0бне гDи.

Благочeстіz ревни1тель слaвнагw царS кwнстантjна ты2 бhлъ є3си2, васjліе, просвэти1вшагw крещeніемъ є4ллинскій р0дъ: тh же дух0вною бaнею лю1ди тво‰ пресвётлw њбнови1лъ є3си2.

Њслади1въ люб0вію хrт0вою дyшу, и3 раз{мныz пріeмъ крилB, прелетёлъ є3си2 јдwльскій мрaкъ, и3 разгнaлъ є3си2 тмY ѕловёріz, бlжeнне, весели1всz въ черт0гъ сп7са всёхъ бGа.

БGор0диченъ:

Благодyшствуетъ цRковь рwссjйскаz днeсь, и3 правовёрныхъ соб0ри, въ пaмzть пресвётлую васjліа, ўблажaюще твоE безсёменное ржcтво2, дв7о, и3 прилёжнw сн7у твоемY молsщесz зовyтъ: тS величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Си1лою б9іею попрaнъ є4сть сатанA душегyбецъ, и3 лє1стныz є3гw2 жє1ртвы: побёдника бо kви1лъ нaмъ є4сть хrт0съ, васjліа вёрнаго кнsзz, сокруши1ти и3 поврещи2 того2 подъ н0ги нaшz.

СпасE прeжде гDь рук0ю мwmсeовою ї}лz t раб0ты: т0йже и3 нhнэ рук0ю васjліа, вёрнагw кнsзz, всёхъ нaсъ t лeсти јдwльскіz спaслъ є4сть.

Дост0йнw ти2 взывaемъ, и3 вопіeмъ вси2: рaдуйсz, всечeстне пребlжeнне, тs бо и3збaвителz съ бGомъ, васjліе, и4мамы. не прeзри рабHвъ твои1хъ, но при1снw сохранsй нaсъ.

БGор0диченъ:

Њбрэт0хомъ, пречcтаz, тоб0ю спасeніе, дв7о препётаz: є3г0же желaютъ ѓгGли на нб7сёхъ ви1дэти, сeй нhнэ ви1дитсz въ нёдрэхъ твои1хъ мLнцъ, бGъ нaшъ.

Кондaкъ, глaсъ }:

Под0бствовавъ вели1кому ґпcлу пavлу въ сэди1нахъ, всеслaвне влади1міре, вс‰ ћкw младeнчєскаz мудров†ніz, ±же њ јдwлэхъ тщ†ніz њстaвль, ћкw мyжъ совершeнный, ўкраси1лсz є3си2 бжcтвеннагw крещeніz багрzни1цею: и3 нhнэ сп7су хrтY въ весeліи предстоS, моли2 спасти1сz держaвы рwссjйскіz начaльникwмъ, и3 мн0жеству влад0мыхъ.

Јкосъ:

Просвэти1вый дрeвле ї}лz мwmсeйскимъ зак0номъ, просвэти1лъ же є3си2 мjръ kвлeніемъ твоегw2 пришeствіz, хrтE б9е, бGогл†сныz тво‰ ўченики2 послaлъ є3си2 проповёдати по странaмъ, є4же t дв7ы безсёменное ржcтво2 твоE: и3 тBмъ повелёлъ є3си2 кrти1ти, во и4мz nц7A и3 сн7а и3 с™aгw д¦а. њбветшaвшу же ви1дz странY рwссjйскую грэх0мъ, д¦ъ тв0й послaлъ є3си2, въ крэпкоразyмнагw дyшу слaвнагw влади1міра, познaти тебE є3ди1наго t трbцы хrтA бGа, и3 твои1мъ крещeніемъ просвэти1ти и3збр†нныz тво‰, и3 t тебє2 поручє1нныz є3мY лю1ди, и3 привести2 къ тебЁ вёрою вопію1щыz: и3збaви твоE достоsніе t сопроти1вныхъ пог†нъ, рwссjйскіz начaльники, и3 мн0жество влад0мыхъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Халдeйскіz пeщи всепaгубную си1лу ўгаси1вше, џбразомъ ѓгGла снизшeдшагw, зижди1телю ю4нwши взывaху: бlгословeнъ є3си2 и3 хвaльный б9е nтє1цъ нaшихъ.

Прaoтчи бGоисткaнныz мS ри1зы врaгъ душегyбецъ њбнажи1лъ є4сть: ї}съ же безначaльный kвлeйсz пл0тію, њчи1стивъ вод0ю д¦а, пaки мнЁ подадE ю5, є3г0же познaвъ, слaвне влади1міре, весели1шисz вопіS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Мwmсeйскій сохрани1въ зак0нъ, даніи1лъ бGовидёніz спод0бисz: прaoтеческіz же ты2 попрaвъ јдwлы, не ћкw во мрaцэ, но въ б0льшей слaвэ, разyмнw ўзрёлъ є3си2 хrтA со nц7eмъ и3 д¦омъ, крещeніемъ же просвэщeнъ, весели1шисz вопіS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Бжcтвенныz њбнажи2 nдeжды, врaгъ прельсти1въ первоздaннаго прaдэда твоего2, дв7о, и3зъ бокy же твоє1ю чcтою и3 неискусобрaчною пришeдъ, сп7съ слaдкій м0й ї}съ: на нег0же потeкъ ѓки на ґдaма, но њ бGа њбрази1сz, и3 сокруши1сz лю1тэ. мh же сн7у твоемY зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Е#лeны ты2 н0выz люб0вію и3звэсти1лсz є3си2, внyкъ бhвъ преблажeнныz џльги: кwнстантjнъ же вели1кій н0вый kви1лсz є3си2, хrтY, васjліе, вопіS: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Лю1тый льстeцъ двизaшесz на хrтіaны воевaти: превели1кій же гDь въ корсyнэ тS просвэщaетъ, и3 крещeнію бжcтвенному сподоблsетъ: и3 цrтвіе нбcное тебЁ даровaлъ є4сть.

Њбветшaвшую лeсть бэс0вскую прогнaлъ є3си2, ћкw вели1кій хrт0въ ўчени1къ, њбнови1въ просвэти1лъ є3си2 всёхъ нaсъ, вопи1ти гDеви нем0лчнw: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

T родHвъ тS всёхъ и3збрaлъ є4сть бGъ превёчный прeжде вBкъ, и3 въ послBдніz дни6 пл0ть пріeмъ t тебє2, совершeнъ вкyпэ kви1сz бGъ и3 чlвёкъ, приснодв7о.

Пёснь }. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

Р0дъ прaведныхъ благослови1тсz, бжcтвєнныz вэщaша ўстA, є4же на тебЁ сбhстсz, блажeнне: сёмz бо с™олёпное и3 бGоизбрaнное принeслъ є3си2 хrтY, непобэди6мыz м§ники, и4миже просвэти1лъ є3си2 зeмлю рwссjйскую. и5хже похвалsюще съ тоб0ю, превозн0симъ хrтA во вёки.

М™и всёхъ градHвъ вои1стинну, цaрства твоегw2 грaдъ kви1сz кjевъ, въ нeмже хrт0съ прeжде со nц7eмъ и3 д¦омъ прослaвисz, твоeю прамaтерію и3 тоб0ю, блажeнне: и3дёже мyжественное твоE тёло лежи1тъ свётлw въ цRкви вLчцы: мh же лю1діе твои2 хвaлzще поeмъ хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Безначaльное сіsніе и3 сл0во џ§ее, проповёдаша нел0жнw прbр0честіи глaси, и3зъ тебє2 хотsщаго безъ тли2 роди1тисz є3мманyила, бGа же и3 чlвёка, крёпкое kзhкwвъ чazніе: є3мyже, ћкw м™и, моли1сz спасти1сz нaмъ.

И$нъ. Їрм0съ:

И#зъ плaмене прпdбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти, тS превозн0симъ во вс‰ вёки.

T бездyшныхъ јдwлwвъ всёхъ нaсъ и3збaвилъ є3си2, ко хrтy же бGу привeлъ є3си2, џ§е, вёрныхъ кнzзeй, наказaтелz стaдъ твои1хъ, хrтA пою1щихъ во вёки.

Кwнстантjнъ н0вый ты2 и3звэсти1лсz є3си2 во всeй рwссjйстэй земли2, бlжeнне васjліе: тh бо и4мz хrт0во и3з8zсни1лъ є3си2, є3г0же превозн0симъ во вёки.

ЦRю2 вёчному нhнэ ты2 предстои1ши, и3 десни1цею є3гw2 вэнчaнъ є3си2: моли1сz є3мY за недостHйныz рабы6 тво‰, ћкw да поeмъ є3го2, и3 превозн0симъ во вёки.

БGор0диченъ:

Џблакъ сл0ва ты2 є3си2, препётаz, и3 свэщA с0лнечнаz, колесни1ца многоцённаz, дэви1ческое возвышeніе, горо2 тyчнаz и3 ўсырeннаz, пребывaеши пречcтаz дв7о гDоимени1таz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Дв7дъ њбрётесz прeжде ї}лю держaвный цaрь, и3 лю1ди спасE, б0ги и3ноязы6чныz низложи1въ, д¦омъ б9іz сн7а проповёда. тh же въ трbцэ познaлъ є3си2 бGа, бlжeнне васjліе, є3г0же величaемъ.

Да торжествyютъ днeсь вeселw пaмzть твою2, свzтолёпнw въ цRкви б9іz м™ре, бGоизбрaнніи лю1діе, ю4же любeзнw ўкраси1лъ є3си2, въ пaмzть вёчную твоегw2 преставлeніz, нeбо земн0е: въ нeмже почивaz, њжидaеши всестрaшныz трубы2 ґрхaгGловы, бlжeнне. тёмъ тS при1снw величaемъ.

БGор0диченъ:

Д¦омъ бжcтвеннымъ распалaеми вси2 р0ди, люб0вію бlжи1мъ тS, бцdе: тh бо клsтву прамaтере разруши1ла є3си2. прилёжнw же поeмъ б9іz сл0ва: тог0 бо неwпaльнw во чрeвэ твоeмъ пріeмши, родилA є3си2 пл0тію. къ немyже моли1сz, и3збaвитисz вёрному твоемY стaду t всsкіz нyжды и3 печaли.

И$нъ. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно. є3г0же величaюще, съ нбcными вHи, тS ўблажaемъ.

Слaдокъ ћкоже фjніxъ, выс0къ и3зращaемь, и3 цвётъ творS мaсличный, вBтви многоплHдныz, ты2 бывaеши вjнное и3зращeніе, ки1сти двЁ созрBлы мyченики приносS, рwмaна и3 давjда честны6z.

Ли1цы кнzзeй нhнэ благор0дныхъ предстоsтъ, t тебє2 благочeстіе носsще, съ людьми2 вёрными хвaлzще тS: настaвниче и3 ск0рый застyпниче, поминaй всёхъ нaсъ, ћкw да въ ми1рэ тоб0ю жив0тъ њбрsщемъ.

Лю1діе рwссjйстіи, пріиди1те, сни1дитесz въ чcтнёй цRкви влади1міра с™aгw, наречeннагw васjліа, пребlжeннагw вели1кагw кнsзz, ўг0дника хrт0ва преслaвнагw, и3 пріими1те жив0тъ и3 спасeніе, бlгодaть и3 вeлію ми1лость.

БGор0диченъ:

БGа, дв7о, ты2 родилA є3си2 на земли2, во пл0ти соединeніе бhсть безпл0тное, во є3ди1ной v3постaси, и3 во двою2 є3стєствY: да спасeтъ всёхъ нaсъ, клaнzющихсz вёрнw, ћкw бцdэ пречcтэй.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Свэти1льницы, просвэти1вше вселeнную всю2 благочeстіемъ и3 вёрою, вы2 kви1стесz вои1стинну, бGовэнчaнне влади1міре, съ прамaтерію є3лeною слaвною. вaсъ возлюби1вшаго хrтA, и3 мы2 славосл0вимъ ди1внаго во с™hхъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Во двою2 вHлю и3 є3стєствY, пренепор0чнаz, во є3ди1ной же v3постaси раждaеши бGа неизречeннw, нaсъ рaди њбнищaвшаго до распsтіz хотёніемъ, и3 даровaвшаго нaмъ (Исправлена опечатка оригинала: бaмъ. Прим. ояthlіb) богaтство бжcтвенное, бGомaти дв7о.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Nрyжіе крёпкое * кнsзю нaшему дaлъ є3си2, гDи, * кrтъ тв0й честнhй, * и4мже поживE на земли2 прaведнw, * просіsвъ бlгочeстіемъ, * и3 цrтву нбcному спод0бисz милосeрдіемъ твои1мъ. * тёмже твоE человэколю1бное смотрeніемъ слaвимъ, * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

Дaлъ є3си2, чlвэколю1бче, * благочести1вому твоемY ўг0днику, * соломHнову мyдрость, * дв7дову кр0тость * и3 ґпcльское правослaвіе, * ћкw царeй цRь * и3 госп0дствующихъ (Исправлена опечатка оригинала госп0дстующихъ. Прим. ояthlіb) всёхъ гDь. * тёмже твоE чlвэколю1бное смотрeніе слaвимъ, * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Пeрвый повинyлъ є3си2 багрzни1цу, * присноп0мнимый кнsже, в0лею хrтY, * того2 познaвъ бGа, * и3 ћкw цRS всёхъ бlгодётелz, * побBды творS всsкому начaлу, * и3 влaсти належaщымъ. * tсю1ду тебЁ, хrтолю1бче, цaрство и3спрaвилъ є4сть, * ї}съ чlвэколю1бецъ, * сп7съ дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ в7:

Не t человBкъ звaніе пріsлъ є3си2, но ћкw чyдный пavелъ: пріsлъ же пaче, слaвне, сіE свhше, влади1міре ґпcле, t хrтA бGа. и4бо знaменіемъ кrтA њгради1всz, и3 тёмъ ўловлeнъ бhвъ, ћкw пред0браz лови1тва, си1мъ побэди1тель на ви6димыz и3 неви6димыz враги2 kви1лсz є3си2 непобэди1мь. тёмже м0лимъ тS, ћкw моли1твенника тeпла земнор0дніи, по достоsнію пaмzть твою2 почитaюще, со дерзновeніемъ проси1ти нaмъ просвэщeніе, и3 њчищeніе, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна, t nбою2 канHнwвъ: №- гw пёснь G, и3 в7-гw пёснь ѕ7. Прокjменъ, глaсъ G: П0йте бGу нaшему, п0йте: Стjхъ: Вси2 kзhцы восплещи1те (Исправлена опечатка оригинала воспещи1те. Прим. ояthlіb) рукaми, воскли1кнете бGу глaсомъ рaдованіz. Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло ©. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Вознес0хъ и3збрaннаго t людeй мои1хъ. Стjхъ: И$бо рукA моS застyпитъ є3го2, и3 мhшца моS ўкрэпи1тъ є3го2. Е#ђліе їwaнна, зачaло lє, t полY. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ:

16 июля: Священномученика Афиногена и десяти учеников его. Святые отцов шести Вселенских соборов.

Мёсzца тогHже въ ѕ7i-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика ґfиногeна, и3 десzти2 ўчєни1къ є3гw2.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ } Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Ґfиногeнъ слaвный, * свzщeнства свётлымъ њбложeнъ њдэsніемъ, * њбагрє1ніи кр0вными, * чистёйшее показA: * съ ни1мже вшeдъ въ цRковь с™yю, * всеви1дцу kвлszсz, * и3 служA є3мY съ невещeственными чи1ны, * и3 причaстіемъ бжcтвеннымъ просвэщaемый: * є3г0же ўблажaемъ.

Ґfиногeнъ премyдрый, * ли1къ приведE хrтY страдaльцєвъ вёрою, * твeрдw пострадaвшихъ, * и3 течeніе скончaвшихъ: * съ ни1миже побэди1въ многок0зненнаго, * ли1ки м§ническими воспріeмлетсz, * причaстіемъ њбожaеми, * и3 м0лzтъ всегдA њ нaсъ, * свzщeнную и4хъ пaмzть * совершaющихъ при1снw.

Десzти1ца ўчєни1къ бGоизбрaннаz, * п0стными пHдвиги * страстeй взыгр†ніz низложи1вши пострадA, * и3 ѕмjz ўмертви2, * ґfиногeна настaвника свzщeнна, * бжcтвенною си1лою приwбрётши. * си1хъ мольбaми * спаси2 нaсъ, бlгоутр0бне, * всегдA на тS ўповaющыz пребlгaго.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Спаси1 мz, вLчце пречcтаz, * ћже сп7са хrтA неизречeннw р0ждшаz. * тs бо є3ди1ну стzжaхъ предстaтельницу, * и3 неwбори1мую стёну, * и3 покр0въ и3 рaдованіе, * и3 души2 моеS бжcтвенное ўтэшeніе. * ты2 ќбw мS и3збaви неусыпaющагw чeрвіz, * и3 nгнS вёчнующагw, * м™и хrтA бGа.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма ви1дитсz, q вLко! * содержaй всю2 твaрь, * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши, всBмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущисz глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

На ќтрени канHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Твои1хъ страдaльцєвъ пою2, хrтE, слaву. ЇHсифъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Съ чи1нми нбcными нhнэ ликyz, достослaвне с™и1телю и3 мyчениче, пою1щыz тS вёрою спасaй.

ЗакHны владhчними соб0ръ наставлsемь честнhй хrт0выхъ страдaлєцъ, беззак0нныхъ совёты разори1сте.

Ћкоже непор0чно заколeніе, вeсь сожeгсz, бGоблажeнне, nгнeмъ мyкъ привeлсz є3си2 къ бGу вёры рaди.

БGор0диченъ:

Пл0ть бhвшаго t твои1хъ кровeй, неискусобрaчнаz, превёчное сл0во пaче ўмa же и3 сл0ва родилA є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaшъ ќмъ и3 сердцA, нб7сA сл0вомъ ўтверждeй, во є4же пёти и3 слaвити тS, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Разори1въ вр†жіz лю6таz ков†рства, къ бGу неразори1мою люб0вію ґfиногeнъ мyченикъ и3 свzти1тель, со ўченики2 слaвы спод0бисz.

Притупи1ша врагY стрёлы и3 ж†ла терпэли1вымъ противлeніемъ бжcтвенніи, и3 њзарsютъ всёхъ мы6сли свэтолyчными свои1ми (Исправлена опечатка оригиналасвои1мъ. Прим. ояthlіb) сі‰ніи.

Простeръ твeрдымъ ремeнемъ безyмный стрyжетъ нещaднw, ўранsz непрестaннw: но не поколебA си1хъ п0мысла, є4же пaче сл0ва твeрдость.

БGор0диченъ:

Херувjмwвъ и3 серафjмwвъ превhшши kви1ласz є3си2, бцdе: тh бо є3ди1на пріsла є3си2 невмэсти1маго бGа въ твоeмъ чрeвэ, несквeрнаz. тёмже тS вёрніи вси2 пёсньми, чcтаz, ўблажaемъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Воздержaніемъ пeрвэе пред8wчи1стивъ дyшу, страдaніемъ втор0е, и3 совершeннымъ ўм0мъ бGу ўгоди1лъ є3си2, с™и1тель и3 мyченикъ бhвъ, бGон0се. соб0ръ же привeлъ є3си2 ўчєни1къ вLцэ, съ ни1миже њ нaсъ моли1сz прилёжнw, слaвне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Чтcаz всенепор0чнаz и3 неискусомyжнаz, ћже є3ди1на безлётнаго сн7а и3 сл0ва б9іz въ лёто р0ждши, сего2 со с™hми и3 чcтнhми патрі†рхи, и3 м§ники, и3 прbрHки, и3 прпdбными моли2, даровaти нaмъ њчищeніе и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

ЎмA всsкагw превhшши бжcтвенными мечтaеми восхождє1ніи, плотски1хъ не ўбоsшасz г0рькихъ рaнъ, бGомyдріи.

Хrтопроповёдникъ бGопріsтенъ, и3 сщ7енномyченикъ непор0ченъ бhвъ, спод0бисz ґfиногeнъ бжcтвенныz благодaти.

Вэтjйствующе мyчєницы воплощeніе сл0ва, претерпёсте р†ны и3 смeрть, къ безсмeртію прешeдше.

БGор0диченъ:

Равноси1льна, сопрест0льна роди1телю, пресyщнаго воплоти1ла є3си2, пренепор0чнаz, земны6мъ за милосeрдіе приwбщи1вшагосz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Загради1въ безстрaстіемъ мудровaніе пл0ти твоеS, стрaсть и3з8wбрази1лъ є3си2 безстрaстнагw, досточyдне.

Бжcтвенными предповелBніи, приведE вLцэ ўченикHвъ ли1къ ґfиногeнъ слaвный.

Свётлу сотвори2 пaмzть твою2, мyчениче, свэтодaвецъ, и3сполнsz прошє1ніz тво‰ къ тBмъ, и5же вёрою тебЁ притекaющымъ.

БGор0диченъ:

М™рь и3 дв7у вёдуще тS, прес™az, соглaснw почитaемъ, и3 благочeстнw ўблажaемъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Благозвaніе мyченическое ґfиногeнъ получи2, и3 съ ни1мъ ўченикHвъ ли1къ вэнчaсz, пости1всz пeрвэе, и3 дє1мwнскіz побёждь кHзни.

Свётлу содэвaетъ твою2 честнyю пaмzть вLка хrт0съ, и3сполнsz тво‰, ±же къ немY, молє1ніz, бlжeнне: сe бо є3лeнь своE тебЁ и3счaдіе прив0дитъ, бжcтвеннымъ мановeніемъ.

Рaй мhсленный kви1лсz є3си2, достослaвне, и4же дрeво жи1зни посреди2 и3мёz, и3 бжcтвенныхъ цвэтHвъ бlгов0ніемъ вс‰ њбонsеши ћснэ.

БGор0диченъ:

Ћкw мhсленный ковчeгъ, законодaвца носи1ла є3си2: ћкw свёщникъ свэтозaренъ, свётъ породилA є3си2, ћкw к0рень ненапоeнъ, жи1зни гр0здъ, бцdе, прозzблA є3си2.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

ВLчню рачeнію послёдовавъ, ћкw пaстырь и3зрsдный дyшу твою2 положи1лъ є3си2 за хrтHвы џвцы, свzщенномyчениче ґfиногeне: сегw2 рaди восхвалsемъ тS, и3 съ тоб0ю десzти1цу ўчєни1къ твои1хъ, и5же пострадaша, стрaхомъ б9іимъ, и3 твои1мъ ўчeніемъ наставлsеми. тёмъ ўгоди1вшихъ вLка вэнчA вaсъ живоначaльною десни1цею, є3г0же њ всёхъ нaсъ моли1те.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Халдeйскаz пeщь, nгнeмъ распалaемаz, њрошaшесz д¦омъ, б9іимъ предстоsніемъ, џтроцы поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Т0ками кровeй твои1хъ прeлести ўгаси1въ плaмень, nгнeмъ пHдвигъ твои1хъ попали1лъ є3си2 вeщь ѕл0бы, блажeнне, бlгословeнъ, вопіS, бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пл0ти взыгр†ніz воздержaніz болёзньми, и3 прeлести служє1ніz кр0вными тyчами потрeбльше мyчєницы, ћкw в0ини хrтHвы да восхвaлzтсz.

Глaвъ tсэчeніемъ беззак0нныхъ повелёніемъ, и3 пл0ти строгaніемъ, и3 многоoбрaзными мyками, ћкw столпи2 непрекл0нни, не поколебaстесz прпdбном§ницы.

БGор0диченъ:

И#збaвльшесz, пренепор0чнаz, тебє2 рaди пeрвагw прароди1тельнагw падeніz, рaдуйсz, тебЁ вопіeмъ, и3 вёрою слaвимъ тоб0ю нaсъ t тли2 и3збaвльшаго.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы въ пещи2, со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: благослови1те дэлA гDнz гDа.

Взирaz къ бжcтвєннымъ свэтозарeніємъ, јдwльскіz лeсти ґfиногeнъ разори2 глуб0кую тмY, и3 свётъ бhлъ є4сть.

ЃгGльскій ли1къ и3 мyчєникъ, с™и1телей и3 прпdбныхъ, въ пaмzти веселsтсz честнhхъ страстотeрпєцъ, слaвzще гDа.

Причeлсz є3си2 мyченичєскимъ стадHмъ, со ўченики2 десzтьми2, на мучeніе и3дhй, с™и1телю: съ ни1миже тS вёрнw ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Е#г0же породилA є3си2 сл0ва пaче сл0ва, бGороди1тельнице марjе, њ нaсъ моли2 вёрнw тS пою1щихъ, и3 ўблажaющихъ, пречcтаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, рождество2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ спасeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

СE свэтозaрный днeсь м§никъ, њблистaющь бlгодaтію, и3 бжcтвенными свэтлостьми2 њзарsющь вёрныхъ сердцA: пріиди1те, просвэщeніе почерпeмъ.

Ћкоже приношє1ніz чи6стаz, и3 непор0чніи ѓгнцы привед0стесz, мyчєницы, нaсъ рaди заклaвшемусz, t негw2 вэнцы2 побёды ћкw t подвигопол0жника пріeмше.

Кaплютъ слaдость тво‰, страдaльче, бwлёзни, и3 г0ресть всsку страстeй tг0нzтъ, вёрою хрaму твоемY притекaющымъ, и3 пaмzть твою2 прaзднующымъ спаси1тельную.

БGор0диченъ:

Н0сиши на рукY бGа, носsщаго всsчєскаz, питaеши питaтелz, чcтаz, нaмъ ўпод0бльшасz: є3г0же моли2, лю1демъ твои6мъ даровaти всёхъ лю1тыхъ и3збавлeніе.

Вёдомо бyди, ћкw въ сjй ѕ7i дeнь, ѓще случи1тсz недёлz, слyжба поeтсz с™hхъ nтє1цъ въ сію2 недёлю: ѓще же въ срeду, и3ли2 вт0рникъ, поeтсz слyжба и4хъ въ мимошeдшую недёлю: ѓще же въ четверт0къ поeтсz слyжба и4хъ въ пріидyщую недёлю.

Пaмzть совершaемъ с™hхъ вселeнскихъ шести2 соб0рwвъ:

Прилучи1вшагwсz же с™aгw поeмъ на повечeріи.

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскрeсны, и3 бцdэ по nбhчаю. На вели1цэй вечeрни, по nбhчномъ pалмЁ, поeмъ: Блажeнъ мyжъ: каfjсму всю2. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскрeсны д7, и3 nтцє1въ ѕ7, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Tчazннаz:

И#зъ чрeва роди1лсz є3си2 прeжде денни1цы, t nц7A безмaтеренъ прeжде вBкъ: ѓще и3 ѓрій твaрь тS, ґ не бGа слaвитъ, дeрзостію смэшaz тS зижди1телz твaремъ безyмнw, вещество2 nгнS вёчнагw себЁ сокр0вищствуzй. но соб0ръ, и4же въ нікeи, сн7а б9іz тS проповёда, гDи, nц7Y и3 д¦у сопрест0льна.

Двaжды.

Раздрaную хrт0ву ри1зу и3 разтерзaную пeсіими чeлюстьми, мyдрэ сши1сте, честнjи nтцы2, зрёти наготY сегw2 никaкоже терпsще, ћкоже си1мъ и3 їaфеfъ nтeческую дрeвле: посрами1сте несмhсленнаго, и3 тогw2 є3диномhсленники, ѓріа, гнёву тезоимени1таго.

Двaжды.

Макед0нzны, и3 несторіaны, є3vтmхjаны, и3 діоск0рzны, ґполлінаріaны же и3 савелліaны, и3 севи1рzны, в0лки тsжкіz пришeдшыz въ к0жахъ џвчіихъ, далeче t стaда сп7сова, ћкоже и4стинніи пaстыріе, tгнaсте, нaги t к0жъ џвчіихъ треoкаsнныz постaвльше и3зрsднэ. тёмже вы2 ўблажaемъ.

Двaжды.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Т†йныz днeсь д¦а трубы6, бGонHсныz nтцы2 восхвaлимъ, воспёвшыz посредЁ цRкве пёснь сли1чную бGосл0віz, трbцу є3ди1ну непремённую, существ0 же и3 бжcтво2: низложи1тели ѓріевы, и3 правослaвныхъ поб0рники, молsщыzсz всегдA гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ пeрвый, глaса.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

БытіS чтeніе.

[ГлавA д7i] Слhшавъ ґврaмъ, ћкw плэнeнъ бhсть лHтъ, братaничь є3гw2, сочтE свои1хъ си2 домочaдєцъ, три1ста и3 nсмьнaдесzть, и3 погнA во слёдъ и4хъ дaже до дaна. И# нападE на нS н0щію сaмъ, и3 џтроцы є3гw2 съ ни1мъ: и3 порази2 и5хъ, и3 гони2 и5хъ до хwвaла, є4же є4сть њшyюю дамaска. И# возврати2 всsкаго конS сод0мскаго, и3 лHта братaнича своего2 возврати2, и3 вс‰ и3мBніz є3гw2, и3 жєны2, и3 лю1ди. И#зhде же цaрь сод0мскій во срётеніе є3мY, повнегдA возврати1тисz є3мY t сёча ходоллогом0рскагw, и3 съ царьми2, и5же съ ни1мъ, во ўд0ль сaвинъ: сіe же бsше п0ле царeво. И# мелхіседeкъ цaрь сали1мскій и3знесE хлёбы и3 віно2, бsше же свzщeнникъ бGа вhшнzгw. И# бlгослови2 ґврaма, и3 речE: бlгословeнъ ґврaмъ бGомъ вhшнимъ, и4же создA нб7о и3 зeмлю. и3 бlгословeнъ бGъ вhшній, и4же предадE враги2 тво‰ подъ рyки тебЁ.

Вторaгw зак0на чтeніе.

[ГлавA №] Во днeхъ џнэхъ, речE мwmсeй къ сынHмъ ї}лєвымъ: ви1дите, предaхъ предъ лицeмъ вaшимъ зeмлю, вшeдше наслёдуйте зeмлю, ю4же клsтсz гDь nтцє1мъ вaшымъ, ґвраaму и3 їсаaку и3 їaкwву дaти и5мъ, и3 сёмени и4хъ по ни1хъ. И# рек0хъ къ вaмъ во врeмz џно, гlг0лz: не возмогY є3ди1нъ води1ти вaсъ. ГDь бGъ нaшъ ўмн0жилъ вы2 є4сть, и3 сE є3стE днeсь ћкw ѕвёзды нбcныz мн0жествомъ: ГDь бGъ nтє1цъ нaшихъ да приложи1тъ вaмъ, ћкw да бyдете тhсzщами сугyбw, и3 да благослови1тъ вaсъ, ћкоже гlг0ла вaмъ. И# взsхъ t вaсъ мyжи мyдры, и3 свёдомы, и3 смhсленны, и3 постaвихъ и5хъ владёти надъ вaми, тысzщеначaльники, и3 стоначaльники, и3 пzтдесzтоначaльники, и3 десzтоначaльники, и3 писмоводи1тели судіsмъ вaшымъ, и3 заповёдахъ судіsмъ вaшымъ во врeмz џно, гlг0лz: разслyшайте посредЁ брaтій вaшихъ, и3 суди1те прaведнw посредЁ мyжа, и3 посредЁ брaта є3гw2, и3 посредЁ пришeльца є3гw2. Да не познaете лицA въ судЁ, мaлому и3 вели1кому сyдиши, и3 не ўстыди1шисz лицA человёческа, ћкw сyдъ б9ій є4сть.

Вторaгw зак0на чтeніе.

[ГлавA ‹] Во днeхъ џнэхъ, речE мwmсeй къ сынHмъ ї}лєвымъ: сE гDа бGа твоегw2 нб7о, и3 нб7о нб7сE, землS и3 вс‰ є3ли6ка сyть на нeй. Nбaче nтцы2 вaшz произв0ли гDь люби1ти |: и3 и3збрA сёмz и4хъ по ни1хъ, вaсъ, пaче всёхъ kзы6къ въ дeнь сeй. И# њбрёжите жестосeрдіе вaше, и3 вы6z вaшz не њжесточи1те ктомY. И$бо гDь бGъ нaшъ, сeй бGъ богHвъ, и3 гDь господeй: БGъ вели1кій, и3 крёпкій, и3 стрaшный, и4же не диви1тсz лицY, нижE взeмлетъ дaръ: Творsй сyдъ пришeльцу, и3 сиротЁ и3 вдовЁ, и3 лю1битъ пришeльца, дaти є3мY хлёбъ и3 ри1зу. И# возлюби1те пришeльца, пришeльцы бо бёсте въ земли2 є3гЂпетстэй. ГDа бGа твоегw2 да ўбои1шисz, и3 томY є3ди1ному послyжиши, и3 къ немY прилэпи1шисz, и3 и4менемъ є3гw2 кленeшисz. Т0й хвалA твоS, и3 т0й бGъ тв0й, и4же сотвори2 тебЁ вели6каz, и3 сл†внаz сі‰, ±же ви1дэстэ џчи твои2.

На літjи стіхи1ра хрaма. Слaва, глaсъ G.

Ґпcльскихъ предaній и3звёстніи храни1теліе бhсте, с™jи nтцы2: с™hz бо трbцы є3диносyщное правослaвнw проповёдавше, ѓріево хулeніе соб0рнэ низложи1сте: съ ни1мже и3 макед0ніа духоб0рца њбличи1вше, њсуди1сте нест0ріа, є3vтЂхіа и3 діоск0ра, савeлліа же и3 севи1ра безглaвнаго. и4хже прeлести и3спроси1те и3збaвитисz нaмъ, несквeрну нaшему житію2, въ вёрэ сохрани1тисz м0лимсz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Безъ сёмени t бжcтвеннагw:

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ д7.

Молeбную пaмzть днeсь бGон0сныхъ nтцє1въ, t всеS вселeнныz собрaвшихсz во свётлэмъ грaдэ нікeйстэмъ, правослaвныхъ собр†ніz, благочeствующе вёрнw прaзднуемъ. сjи бо лю1тагw ѓріа безб0жное велёніе благочестномyдреннэ низложи1ша, и3 t соб0рныz цRкве соб0рнэ того2 и3згнaша: и3 ћснw сн7а б9іz є3диносyщна, и3 соприсносyщна, прeжде вBкъ сyща, всёхъ научи1ша и3сповёдати во и3з8wбражeніи вёры, и3звёстнw и3 благочeстнw сіE и3зложи1вше. тёмже и3 мы2 бжcтвєннымъ и4хъ повелёніємъ послёдствующе, и3звёстнw вёрующе слyжимъ, со nц7eмъ сн7у, и3 д¦у всес™0му во є3ди1номъ б9ествЁ, трbцэ є3диносyщнэй.

И# нhнэ, бGор0диченъ: При1зри на молє1ніz:

На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, Бцdе дв7о: двaжды: И# nтцє1въ, глaсъ }:

Препрослaвленъ є3си2 хrтE б9е нaшъ, свэти6ла на земли2 nтцы2 нaши њсновaвый, и3 тёми ко и4стиннэй вёрэ вс‰ ны2 настaвивый: многобlгоутр0бне, слaва тебЁ.

Е#ди1ножды.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскrнъ двaжды. Слaва, nц7є1въ. И# нhнэ, бGор0диченъ: И$же нaсъ рaди рождeйсz:

По каfjсмахъ сэдaльны nктHиха.

КанHнъ воскrнъ со їрмос0мъ на д7: и3 бцdы на в7: и3 nц7є1въ на }.

Творeніе свzщeннагw и3 вселeнскагw патріaрха кЂръ гeрмана.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь пои1мъ, вопіsше.

И$же t нікeи, ћкоже t нёкоегw нб7сE, всю1ду возгремёвше сл0во живaгw nц7A, и3 сегw2 показaвше враги2 гр0момъ и3збіeны, свzщeнными словесы2 да почтyтсz.

Духоб0рцєвъ дyхъ лукaвый, с™hмъ д¦омъ хrт0съ t своеS цRкве далeче tгнA, вторhмъ дёйствомъ соб0ра совокупи1въ.

Хrтоб0рца прeлесть и3згнA нест0ріа, кmрjллъ соб0ра начaльникъ, и4же ћснw дв7у марjю и3сповёда бGу м™рь чcтую.

БGор0диченъ:

Несоздaнныz трbцы є3ди1наго хrтA, во двою2 є3стєствY и3 хотBнію, чcтаz, раждaеши, соединeніе человёкwмъ и3 ѓгGлwмъ, тебє2 рaди содёлавшаго.

Другjй канHнъ с™hхъ nтцє1въ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Nтє1цъ благочести1вое собрaніе, стeкшесz и3ногдA на є3vтЂха вои1стинну, сп7са проповёда, въ нераздёльныхъ є3стествaхъ сугyбыхъ, бжcтвеннагw nтцA кmрjлла ўчeніемъ, шeствующее ћвэ и3 пребывaющее.

Число2 шестьсHтъ тридесsтое благочести1вэйшихъ мужeй, є3vтЂхову прeлесть, и3 севи1рову є4ресь низл0жше, достиг0ша воспёти си1це: хrтA во двою2 сущєствY проповёдуемъ, шeствующе речeніємъ кmрjлла блажeннагw.

И$же не проповёдуетъ во двою2 є3стєствY, и3 дёйствіихъ, хrтA сл0во џ§ее, пріи1метъ ґнafему: четвeртый бо соб0ръ с™hхъ nтє1цъ є3диномyдреннw си1це проповёда: вси2 ќбw и5хъ да ўблажи1мъ.

БGор0диченъ:

Пресл†внаz њ тебЁ возглаг0лашасz въ р0дэхъ родHвъ, ћже бGа сл0ва во чрeвэ вмэсти1вшаz, чcтa же пребhвши, бцdе марjе. тёмъ тS вси2 почитaемъ по бз7э предстaтельницу нaшу.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Твaри служи1тель ћвльсz ѓрій безyмный, и3 македHній пaки мeрзокъ ћвльсz, въ геeннэ џгненнэй рaвнw мyчатсz со є4ллины.

Седмію2 собHры свzщeнными с™hхъ nтє1цъ честнyю цeрковь ўzсни1лъ є3си2, хrтE: ћкоже седми1хъ свэти6льникъ свётомъ прeлести тмY прогнaвъ далeче.

Стaдо твоE, сл0ве, погублsетъ многоoбрaзнаz крaста є3рет‡къ: пaстыріе же твои1хъ словeсныхъ nвє1цъ ўчeніемъ сіE премэни1ша.

БGор0диченъ:

Е#ди1наго родилA є3си2, пречcтаz, t несоздaнныz трbцы, во двою2 сущєствY и3 хотBнію: є3гHже џбразу честн0му покланsемсz, бlгодaти и3сполнsеми.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

И$же севи1ра безстyднw прекл0ншесz словесє1мъ, ћда смертот0чнагw и3сп0лнєннымъ, посрами1тесz при1снw, tлучaющесz вси2 цRкве, ћкоже в0лцы и3 пси2 хи1щніи.

Лик0вственницы и3 вёрніи вседётелz и3 сп7са, во двою2 нераздёльныхъ сущeствъ и3 хотёніихъ сугyбыхъ и3 дёйствіихъ почитaемъ. тёмже севи1ра прeлести въ конeцъ tвращaемсz.

Пріиди1те, севи1ра и3 їaкwва неблагополyчныхъ прeлесть, съ си1ми fеод0сіа, діоск0ра tмeщемъ ћвэ, четвeртый же соб0ръ благочести1выхъ nтє1цъ воспоeмъ пёсньми бжcтвенными.

БGор0диченъ:

Херув‡мъ и3 сераф‡мъ kви1ласz є3си2 вhшши, бцdе: тh бо є3ди1на пріsла є3си2 невмэсти1маго бGа, во твоeмъ чрeвэ несквeрнаz. тёмже тS вси2 вёрніи пёсньми, чcтаz, ўблажaемъ.

Кондaкъ и3 јкосъ воскrнъ: тaже сэдaленъ nтцє1въ, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Свэти1льницы пресвётліи и4стины хrт0вы мjру kви1стесz на земли2, вои1стинну бlжeннэйшіи, nтцы2 бGовэщaнніи, и3зсуши1вше є4рєси хyльныхъ kзыковрeдій, и3 ўгаси1вше пламенови6днаz ѕлослaвныхъ смущє1ніz: тёмже ћкw с™и1теліе хrт0вы, моли1тесz спасти1сz нaмъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2: и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Врази2 твои2 возшумёша, и3 ненави1дzщіи тS главY воздвиг0ша, сп7се, вмaлэ: но ѓбіе пад0ша, не терпsще глaса трyбъ дух0вныхъ.

С0лнца с0лнцы, сугyбw њзари1ша, сн7ъ и3 д¦а t nц7A, несоздaнни, собезначaльни: nбои1мъ nц7ъ є3ди1нъ вин0венъ вёруетсz.

Сeдмь ќбw духHвъ, и5же почи1ша на хrтЁ, и3сaіа сіE речE: на седми1хъ же соб0рэхъ почи2 хrт0съ, со nц7eмъ и3 бжcтвеннымъ д¦омъ.

БGор0диченъ:

БGа родилA є3си2 пл0ть носи1вшаго, t чcтыхъ твои1хъ кровeй, nтрокови1це чcтаz: є3г0же сугyба є3стеств0мъ, во v3постaси же є3ди1нэй, nтцы2 проповёдаша.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Рцы2 нaмъ, безyмный севи1ре и3 сyетный: є3ди1но є3стество2 сл0жно безначaльно, свётъ сл0во џ§ее, и3 сн7а; ѓще бо си1це речeши, и3 друг0е є3стество2 знаменaлъ є3си2: пл0ть бо, и3 сл0во, не є3ди1но существо2, но сугyбо сyщее, nкаsнне.

Е#ди1но рeкши є3стество2 сл0ва, наведE вопл0щшеесz є3стество2 человёчества, кромЁ и3змэнeніz всsчески и3 смэшeніz, ґлеxандрjwмъ ўчи1тель же и3 предсэдaтель, ћснw двA є3стєствA и3 хотёніz научaz, правослaвнw мyдрствовати хотsщихъ.

ДвA є3стествA хrт0ва вси2 проповёдаемъ несліsннw, всsкое нечeстіе є3vтЂхіа вёрніи, ѓбіе и3 діоск0ра безyмнагw попирaюще, послёдуемъ предёлу с™hхъ nтє1цъ, и3 кmрjлла бжcтвеннагw речeніємъ.

БGор0диченъ:

Херувjмское носи1ло ты2, бGомaти чcтаz, ты2 вмэсти1лище, ты2 и3 пріsтелище сл0ва џ§а, и3 бGа t пречcтыхъ ложeснъ въ пл0ть њблeкшагwсz. тёмже во двою2 сущєствY и3зъ тебє2 вопл0щшемусz покланsющесz, непрестaннw слaвимъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Бжcтвенный віногрaдъ хrт0въ, и4же t є3гЂпта принесeнъ, тeмнагw tчazнна губи1телz ѕвёріе, пeрвэе поzдaху: прaщею же с™hхъ nтє1цъ далeче tгнaшасz.

Бжcтвеннымъ сіsніемъ трисіsннымъ ќмъ просвёщше, честнjи nтцы2 є3ди1наго проповёдаша, чcтнhz трbцы хrтA гDи, сугyба є3стествы2 и3 хотёніи.

Трbченъ:

Въ вeщныхъ, ћкоже въ серафjмскихъ мyдрыми nтцы2, q трbце! цRковь њнебеси1сz, трис™yю пёснь при1снw тебЁ пою1щи, собирaетъ трbческое твоE є3ди1но бжcтво2.

БGор0диченъ:

М™и и3 рабA твоегw2 сн7а былA є3си2, чcтаz: и4бо и4же и3зъ тебє2 прeжде тебє2 бsше, ћкw содётель тв0й, є3г0же во двою2 сущєствY познавaемъ, и3 соединsемъ сл0вомъ v3постaснымъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Q севи1ре! є3стeствъ хrт0вы не сливaй лю1тэ, законопрестyпне: и4бо жри1теліе и3 преблажeнніи ўчи1теліе вси2, во двою2 сущєствY, и3 во є3ди1номъ хrт0вомъ лицЁ провозвэсти1вше, всBмъ и3зложи1ша.

Пріsтъ є3стество2 человёческое ћвэ безначaльный, џ§ее сл0во, ћкw чlвэколю1бецъ, хотS ўщeдрити нaсъ поги1бшихъ. тёмже того2 проповёдую во двою2 сущєствY и3 хотBнію.

Низложи1въ севи1ра четвeртый соб0ръ, и3 діоск0ра, хrтA хyлzщыz, и3звэщaz сви1токъ лeонта первосэдaльника ри1мскагw ѕэлw2 д0брэ, сугyба є3стествA сп7сова, несэк0мо kвлsz.

БGор0диченъ:

М™рнее дерзновeніе, є4же къ сн7у твоемY и3мyщи, всечи1стаz, ср0днагw промышлeніz, є4же њ нaсъ, не прeзри, м0лимсz, ћкw тебE и3 є3ди1ну хrтіaне ко вLцэ њчищeніе ми1лостивно предлагaемъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

БGъ богHвъ гDь, дв7дъ прeжде воспёвъ глаг0ла, и3 призвA t востHкъ t конє1цъ всеS земли2 дaже до з†падъ и4хъ, вселє1нскіz соб0ры nтє1цъ назнaменуz.

Сeдмь столпHвъ ўтверди2 премyдрость б9іz, твою2 цRковь, вLко, седмочи1сленными собHры свzщeнныхъ nц7ъ, неукл0нну соблюдaему t всsкихъ є3ресeй.

Стhдъ лицA да покрhетъ є3vтЂха, и3 діоск0ра, сліsніе буесл0вившихъ є3стествA хrт0ва: не въ привидёніи бо, но во њбожeніи є3стество2 земнор0дныхъ пріsтъ.

БGор0диченъ:

Да в0зметсz нест0рій во є3врє1йскіz тє1мныz соб0ры, и3 kзhкъ же tсэчeтсz хyльный: бGа бо роди2 дв7а марjа, плотон0сца нaмъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

ДвA послaніz кmрjлла, ±же ко сЂггелу пHсланнаz и3ногдA, вост0ку преwбладaющу, њбличaютъ севи1рову всю2 прeлесть, благочeстнw хrтA проповBдающаz.

Кmрjллъ хrтA проповёдуетъ во двою2 є3стєствY, и3 дёйствіихъ сугyбыхъ. севи1ра несмhсленнагw є4ресь tсэцaz: тёмже вси2 во ўчeніихъ тогw2 пребyдемъ.

БGор0диченъ:

Дв7у тS и3 чcтую преслaвную, бGороди1тельнице марjе, благочести1віи вои1стинну проповёдуемъ, заграждaюще безстyднаz ўстA нест0ріа, и3 діоск0ра ѕломhсліе.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Ґпcлъ проповёданіе, и3 nтє1цъ догмaты, цRкве є3ди1ну вёру запечатлёша: ћже и3 ри1зу носsщи и4стины, и3сткaну t є4же свhше бGосл0віz, и3справлsетъ и3 слaвитъ благочeстіz вели1кое тaинство.

Јкосъ:

Выс0кимъ проповёданіемъ б9ію цeрковь ўслhшимъ вопію1щу: жaждай да грzдeтъ ко мнЁ, и3 піeтъ чaшу, ю4же держY, чaша є4сть премyдрости. сіE питіE и4стины сл0вомъ почерп0хъ, в0ду проливaющую не прекосл0віz, но и3сповёданіz, ю4же піS нhнэшній ї}ль, бGа зри1тъ вэщaюща: ви1дите, ћкw сaмъ ѓзъ є4смь, и3 не премэнsюсz: ѓзъ бGъ пeрвый, ѓзъ же и3 по си1хъ, и3 рaзвэ менє2 нёсть и3н0гw tню1дъ. tсю1ду причащaющіисz насhтzтсz, и3 восхвaлzтъ благочeстіz вели1кое тaинство.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ВавmлHнскаго ќбw ѕмjz разрази2 даніи1лъ пeрвэе: моли1твами же nтє1цъ просsдесz лю1тый є3гЂпетскій ѕмjй, ћвэ ѓрій, поzдaющій хrт0во стaдо.

Непрощeннымъ нечeстіемъ негодовA, в0лкъ македHній, прирази1всz д¦у, њбожaющему человёки, и3 вс‰ бaнею крещeніz на пeрвую добр0ту, воwбражaющу вBрныz.

Діоск0ръ и3 є3vтЂхъ, и3 севи1ръ левіаfaмъ, тріE сливaющіи, и3 смэшaющіи хrт0ва сущєствA, смэшeніемъ ќмнымъ, къ трbцэ честнёй прирази1шасz дeрзостію.

БGор0диченъ:

Плотскaгw твоегw2 зрaка џбразъ, вLко, чeстнw њблобызaемъ, и3 м™ре твоеS, и3 с™hхъ всёхъ, п0честь вёдzще прaвымъ п0мысломъ, преходи1ти д0брэ къ первоoбрaзному.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Во двою2 ќбw є3стєствY и3 дёйствіzхъ и3сповёдающе хrтA, несли1тнэ, непрел0жнэ, прeлесть севи1ра побэждaемъ: тёмже пл0ти пріsтіемъ стrть претерпёвшему, вопіeмъ є3мY: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Е#ди1наго разумёемъ, и4же на дрeвэ, и3 въ нёдрэхъ n§ескихъ ћкw бGъ въ вhшнихъ, и3 во гр0бэ, ћкw совокуплeнна пл0тію. є3мyже поeмъ соглaснw, взывaюще: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ѓріево и3стощaніе, пресэчeніе же бGа ўмалsющагw, вёрніи, соединомhсліе ѓбіе савeлліево, трbческіz враги2 возненави1дэвше, трbцэ возопіeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Трbченъ:

Всёхъ ќбw гDь, є3ди1наго же т0чію є3динор0днаго сн7а, правослaвнw nц7A бGосл0вzще, тS возвэщaемъ, и3 є3ди1нъ вёдzще тв0й и3сходsщій д¦ъ, прaвъ, срaсленъ и3 соприсносyщенъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Ћкоже є3ди1нагw к0рене џтрасли бGосaдны, сн7ъ и3 д¦ъ возсіsвше: и4бо nц7ъ є3диновин0венъ є4сть, безлётный безлBтнымъ ли1цамъ є3диночeстенъ.

И#зъ чрeва невещeственна безлётнw возсіsлъ є3си2, є3диносyщное сл0во nц7Y и3 д¦у: но нaсъ рaди въ лётнюю всели1сz вещeственную ўтр0бу є3ди1ныz бцdы.

Разжжє1нныz стрёлы nгнeмъ дух0внымъ въ студє1наz сердцA врагHвъ вонз0шасz є3ретікHвъ, и3 на смeрть ўдави1ша и5хъ совокуплeніи nтє1цъ седмочи1сленныхъ и3 бжcтвенныхъ.

БGор0диченъ:

Не ли1цы є3ди1наго хrтA слaвимъ, не смэшeніемъ существA сего2 соединsемъ: є3ди1нъ бо сhй и3 т0йже лицeмъ, раздвоsетсz є3стествы2, дв7о, тв0й сн7ъ и3 содётель.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Да постыдsтсz ли1ца, и3 да заградsтсz ўстA не проповёдающихъ во двою2 є3стєствY, несэк0мw, непрел0жнw же и3 несли1тнw, є3ди1наго сн7а: благочести1віи бо мы2 прославлsемъ, и4накw ќбw и3 и4накw, дёйствовати же и3 хотёти хrтY, не ќбw ли1цы, но во двои1хъ є3стествaхъ.

И$же їaкwва и3мyщіи кентHна назвaніе, тогHжде и4мz себЁ написyющіи, tвэщaйте нaмъ: ѓще въ назвaніи є3гw2 вы2 въ купёли кrти1стесz дрeвле; тёмже си1хъ рaди бlгодaти хrтA tступи1сте вои1стинну, в0лею со лжи1вымъ си1мъ безстyдствующе.

Въ халкидHнэ соб0ръ четвeртый, діоск0ра, є3vтЂха же и3 севи1ра, лю1тыхъ низложи2, до концA tсэчE терн0вную и4хъ прeлесть, сліsтельную сущeствъ сп7совыхъ, t цRкве хrтA и3 вLки: съ нeюже правослaвzщіи возненави1димъ си1хъ.

Трbченъ:

Трисвётлую бжcтвA є3ди1нственную сіsющую зарю2, t є3ди1нагw тріmпостaснагw є3стествA: роди1телz безначaльна, срaслена же сл0ва џ§а, и3 сцrтвующій є3диносyщный д¦ъ, дёти благослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

БGороди1тельнице пречcтаz, души2 моеS ћзвы и3 грэхHвнаz соблaзны њчи1сти, и3ст0чникомъ њмывaющи и3зъ рeбръ сн7а твоегw2, и3 и5же и3зъ ни1хъ и3стeкшими струsми: къ тебё бо взывaю, и3 къ тебЁ прибэгaю, и3 тебE призывaю бGоблагодaтную.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно. є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўбlжaемъ.

Не подобaетъ приложи1ти, и3ли2 њстaвити что2 свzщeннагw предaніz правослaвныz нaшеz вёры: въ нeйже бо вёрнw крести1хомсz. ґ и5же преложи1тели сеS вёры, впрaвду прeдани бyдутъ прещeнію проклsтіz.

Рaдостію сeрдца вси2 взыгрaимъ, свzщє1нныz соб0ры nтє1цъ совокyпльше: тёхъ бо рaди свётъ ви1дэхомъ правослaвіz. свэти1льницы бо kви1шасz, вс‰ наставлsюще къ пр†вымъ ўчeніz њбрётеніємъ.

Душaмъ и3спр0симъ њчищeніе и3 благочeстнw житіE препроводи1ти потщи1мсz, ћкw да прич†стницы бyдемъ с™ы6мъ nтцє1мъ, и5же скрhша прaвыхъ ўчeній богaтство нaмъ, чaдwмъ и4хъ.

БGор0диченъ:

БGъ t бокY твоє1ю возсіS, м™и б9іz, и3 человёческій р0дъ њбожи2, и3 слaвы своеS спод0би, и3 наслёдники вс‰ показA, и5же тS бцdу вои1стинну при1снw проповёдающыz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нeбо, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Прешeдъ севи1ръ хrт0ву благослaвную цeрковь льсти1вый, и3 tмщeніе совётомъ nтє1цъ благочести1выхъ, хулeніz рaди и3 хитростносл0віz своегw2 пріsтъ прaведнw, и3 tрэвaетсz ўчи1телей сосл0віz њсуждeнный.

Е#стєствA хrт0ва что2 сливaеши, и3 смэшeніе вв0диши и3 сли1тіе, кrтную стrть и3 погребeніе, прилагazй безстрaстному б9ествY, є3динор0днагw сл0ва б9іz, q nкаsнне севи1ре! тёмже вели1кагw твоегw2 хулeніz гнушaемсz.

БGор0диченъ:

БрHви и3 дeрзость вкyпэ враждeбныхъ рождeйсz t дв7ы низложи2, и3 совёты ѕлосл0вzщихъ содётелz: вёрныхъ же соб0ръ ўтверди2 непоколeблемь, ћкw бGъ р0гъ вознесhй, и3 вёрою ўкрэпи1вый, да тS вси2 величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Nтє1цъ бжcтвенныхъ днeсь пaмzть прaзднующе, молeньми тёхъ м0лимъ, всещeдре: всsкагw вредA є3ресeй и3збaви лю1ди тво‰, гDи, и3 вс‰ спод0би, nц7A, сл0во слaвити и3 всес™aго д¦а.

БGор0диченъ. Под0бенъ:

Рaдуйсz, б9іz палaто: рaдуйсz, горо2 присённаz: рaдуйсz, неwпали1маz купино2: рaдуйсz, прест0ле слaвы: рaдуйсz, бжcтвеннаz трапeзо: рaдуйсz, рyчко всезлатaz: рaдуйсz, свэти1льниче всесвётлый: рaдуйсz, лeгкій џблаче, дв7о м™и мRjе.

На хвали1техъ стіхи6ры, воскrны д7: и3 nц7є1въ д7, глaсъ ѕ7.

Под0бенъ: ВсE tл0жше:

ВсE собрaвше * душeвное худ0жество, * и3 бжcтвеннымъ д¦омъ сразсмотри1вше, * нбcный и3 честнhй сmмв0лъ вёры * честнjи nтцы2 бGопи1саннэ начертaша: * въ нeмже ћвственнэйше, * р0ждшему собезначaльнаго сл0ва научaютъ, * и3 всеи1стиннw є3диносyщнаго, * ґпcльскимъ послёдующе ћвэ ўчeніємъ, * благослaвніи и3 пребогaтіи, * вои1стинну и3 бGомyдріи.

Двaжды.

Стjхъ: Бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ, и3 хвaльно и3 прослaвлено и4мz твоE во вёки.

ВсE пріeмше * ќмное сіsніе с™aгw д¦а, * преестeственное благосл0віе * крaткими глагHлы, и3 мн0гимъ рaзумомъ, * бGодухновeннw провэщaша. * ћкw хrт0вы проповBдницы, * є3ђльскихъ предстaтеліе * ўчeній блажeнніи, * и3 благочести1выхъ предaній, * свhше пріeмше си1хъ tкровeніе ћвэ, * и3 просвёщшесz, и3зложи1ша * вёру бGонаучeнную.

Стjхъ: Собери1те є3мY прпdбныz є3гw2.

ВсE собрaвше * пaстырское и3скyсство, * и3 ћрость подви1гше нhнэ прaведнэйшую, * tмсти1тельнэ т‰жкіz tглaша * и3 пaгубныz в0лки, * прaщею д¦а и3звeргше * t церк0внагw и3сполнeніz, * пaдшыz ћкw къ смeрти, * и3 ћкw неисцёльнw недyговавшыz, * бжcтвенніи пaстыріе, * ћкw раби2 и4стиннэйшіи хrт0вы, * и3 бжcтвеннагw проповёданіz * таи1нницы свzщeннэйшіи.

Слaва, глaсъ }. ГеHргіа нікомидjйскагw:

С™hхъ nтцє1въ ли1къ t конє1цъ вселeнныz стeкшійсz, nц7A, и3 сн7а, и3 д¦а с™aгw, є3ди1но существо2 научи1ша, и3 и3 є3стество2: и3 тaйну бGосл0віz ћснw предaша цRкви, и5хже похвалsюще вёрою ўблажи1мъ, глаг0люще: q бжcтвенный п0лче, бGоглаг0ливіи nр{жницы њполчeніz гDнz: ѕвёзды многосвётлыz мhсленныz твeрди: тaинственнагw сіHна неwбори1міи столпи2: мmродохновeнніи цвёти рaйстіи: всезлатaz ўстA сл0ва: нікeйскаz похвало2: вселeнныz ўкрашeніе. прилёжнw м0литсz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ: Пребlгословeнна є3си2, бцdе дв7о: Славосл0віе вели1кое. По трис™0мъ, тропaрь воскrнъ т0чію: Е#ктєніи2. И# tпyстъ. И# њглашeніе студjтово: И# и3схождeніе въ притв0ръ. Слaва, и3 нhнэ: стіхи1ра є3ђльскаz: И# чaсъ №-й: И# конeчный tпyстъ.

На часёхъ тропaрь воскрeсенъ: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, бGор0диченъ часHвъ. По Џ§е нaшъ: кондaкъ воскрeсенъ.

На літургjи, Бlжє1нна nктHиха на ѕ7: и3 nтцє1въ пёснь G, на д7. По вх0дэ тропaрь воскrнъ, и3 nтцє1въ. Тaже кондaкъ воскrнъ: Слaва, nтцє1въ: И# нhнэ, хрaма бцdы, и3ли2, Предстaтельство хrтіaнъ: Прокjменъ глaса: И# nтцє1въ пёснь, глaсъ д7: Бlгословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ, и3 хвaльно и3 прослaвлено и4мz твоE во вёки. Ґпcлъ днE, И# nтцє1въ, ко є3врeємъ, зачaло тlд. Ґллилyіа, глaса. И# nтцє1въ, глaсъ №: БGъ богHвъ гDь гlг0ла: Стjхъ: Собери1те є3мY прпdбныz є3гw2. Е#ђліе днE: И# nтцє1въ, їwaнна, зачaло н7ѕ. Причaстенъ: Хвали1те гDа съ небeсъ: И# nтцє1въ: Рaдуйтесz, прaведніи њ гDэ:

17 июля: Великомученицы Марины.

Мёсzца тогHже въ з7i-й дeнь.

С™hz великомyченицы марjны.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * превознесeнную гордhню, * зeмлю и3 м0ре потреби1ти рeкшаго, къ земли2 смири1ла є4сть, * младA nтрокови1ца и3 всенепор0чнаz, * ков†рствіz є3гw2 побэди1вши. * q си1лы кrтA и3 благодaти! * ћже нaмъ всю2 * ўтверди2 ћвэ нeмощь.

Мyченице марjно прехвaльнаz, * ни мучeніz тS џгнь, * ни пи1щи наслаждeніе, * ни мірскjz рaдwсти, * ни красотA ю4ности, * ћже ко хrтY любвE tлучи2, * желaющую красоты2, ю4же пaче ўмA, * честнaгw женихA твоегw2 получи1ти, * є3sже спод0биласz є3си2, бGоблажeннаz.

Мyченице марjно всеслaвнаz, * въ нбcныхъ nби1телехъ всели1вшисz дост0йнw, * съ дэви1ческими чи1нми, * и3 м§никъ в0инствы, * творsщихъ вёрою пaмzть твою2, * и3 приступaющихъ вёрнw покр0ву твоемY, * спасaй моли1твами твои1ми: * и3 согрэшeній њставлeніе ў бGа и3спроси2, и3 и3збавлeніе, * и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ в7:

Во грaдэ бGа нaшегw, въ горЁ с™ёй є3гw2, тY всели1сz с™az, свэщY неугаси1му соблю1дши, ўслhшимъ дёвыz похвалY. q дёвство, цRкви б9іz, q дёвство, м§никwмъ слaва! q дёвство, ѓгGлwмъ сопричaстниче!

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Е#гдA t дрeва:

Дрeву кrтному тS, ї}се, пригвождeна зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи гlг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 менE р0ждшую тS є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, и5же бжcтвєнныz стр†сти тво‰ слaвzщыz.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ в7:

Во глaсэ рaдованіz, и3 во pалмёхъ восклицaніz, воспои1мъ марjну мyченицу: ћкw низложи2 на зeмлю јдwльскую прeлесть, и3 сопроти1внаго врагA мyжески подъ н0зэ свои2 подложи2. тёмже и3 скончaвшисz на нб7сA возлетЁ, на главЁ вэнeцъ носsщи и3 взывaющи: тебE, женишE м0й, желaю, и3 желaніz люб0вь и3мyщи, за тS пл0ть мою2 nгню2 предaхъ, да вселю1сz ќбw въ вBчныz тво‰ nби1тєли, и3дёже є4сть веселsщихсz жили1ще.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва:

Е#гдA несквeрнаz ѓгница ви1дэ своего2 ѓгнца, на заколeніе ћкw чlвёка в0лею влек0ма, плaчущи гlг0лаше: безчaдствовати мS нhнэ тщи1шисz, хrтE, р0ждшую тS, что2 сіE сотвори1лъ є3си2, и3збaвителю всsческихъ; nбaче воспэвaю и3 слaвлю твою2, ю4же пaче ўмA и3 сл0ва, крaйнюю бlгость, чlвэколю1бче.

Тропaрь, глaсъ д7:

Ѓгница твоS, ї}се, марjна зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую, и3 сраспинaюсz и3 спогребaюсz крещeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цrтвую въ тебЁ, и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную пріими1 мz, съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ: тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени канHна џба nктHиха безъ м§никwвъ, и3 с™hz на ѕ7, є3гHже краегранeсіе:

Хrт0ву дёву мyченицу невёсту пёсньми пою2:

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Ликyющи, м§нице, њ бз7э, и3 лучaми и3сполнsема t негw2, зарю2 мнЁ подaждь свэтон0сну твои1ми моли1твами, д0браz дёво.

Текyщихъ и3 нестоsтельное и3 тлённое, мyдрымъ ўм0мъ њбложeна, мyченице хrт0ва, презрёла є3си2 разyмнw: и3 прaведныхъ спод0биласz є3си2 вhшніz свётлости.

Рaбски прихождY къ тебЁ, честнaz, твои1ми мольбaми житeйскихъ мS бёдъ спаси2, мyченице страстон0сице, и3 страстeй мои1хъ ўтиши2 смущeніе.

Мyдростію и3 бlгодaтію просвёщсz ќмъ тв0й, марjно, мучи1телей прещeніz не ўстраши1ласz є3си2, м§нице сп7сова, бжcтвенною си1лою ўкрэпsема.

БGор0диченъ:

Стезю2 показaла є3си2 жи1зни, жи1знь сyщую зачeнши, и3 пл0тски р0ждши сію2, бGомaти, и3 ќзы смє1ртныz раст0ргла є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкw гDь, и3 нёсть прaведенъ ћкw бGъ нaшъ, є3г0же поeтъ всS твaрь: нёсть прaведенъ пaче тебє2, гDи.

Ни џгнь, нижE р†ны, ни мeчное сэчeніе, ни мучи1телей суровство2, ни смeрть же, ни ѕвэрeй свирёпство, бжcтвенныz tлучи1 тz любвE, прехвaльнаz.

БылA є3си2 непоколеби1мь и3 непреклони1мь, во врeмz њбстоsніz, ст0лпъ, всеслaвнаz: благочeстіz њсновaніе положeно вёры на кaмени, преблажeннаz.

Дёва въ мyченицахъ былA є3си2, въ дёвахъ непобэди1ма мyченица былA є3си2 ты2, хrтY ўневёстившисz, сугyбъ тебЁ подаю1щу вэнeцъ, всенепор0чнаz.

С™hхъ кровeй твои1хъ, д0браz дёво, т0ки и3зливaемы всю2 ўгаси1ша јдwльскую лeсть: и3 соб0ръ привелA є3си2 мyчєникъ женихY твоемY.

БGор0диченъ:

Ўкрёпльшесz бlгодaтію, бцdу тS є3диномyдреннw слaвимъ, пл0ть бhвшаго, є4же бhти всBмъ даю1щаго родилA є3си2, и3 мjръ њбнови1ла є3си2.

Сэдaленъ, глaсъ д7: Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

НастA празднолю1бцы свётло торжество2, пaмzть слaвныz страстон0сицы хrт0вы, веселsщи всsчєскаz, сіsющи зарsми чудeсъ въ мjрэ, носsщи человёкwмъ непрестaнную бlгодaть: тоS моли1твами, хrтE, спаси2 дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, ћже пресyщнаго бGа р0ждшаz, со безпл0тными того2 непрестaннw моли2, њставлeніе прегрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

КrтобGор0диченъ:

На кrтё тz возвhшена ћкw ўзрЁ пречcтаz м™и твоS, сл0ве б9ій, м™рски рыдaющи вэщaше: что2 н0вое и3 стрaнное сіE чyдо, сн7е м0й; кaкw жи1знь всёхъ вкушaеши смeрти, њживи1ти мє1ртвыz хотS, ћкw милосeрдъ;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. Тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

БGолёпно бhсть вои1стинну житіE твоE, ѓгGлwмъ kви1сz любeзно, дeмwнскому же в0инству, и3 слугaмъ и4хъ свирёпству непристyпно показaсz. хrтy бо вопіsла є3си2: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

На земли2 подвизaвшисz, всебогaтаz, и3 врeменныz болBзни претерпёвши, на нб7сёхъ нhнэ возда‰ніz t вLки пріeмлеши, мyченице непобэди1маz, во вёки безконє1чныz, со ѓгGлы вопію1щи: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Нhнэ њ тебЁ рaдуетсz дэви1ческій ли1къ, нhнэ мyчєникъ соб0ръ весели1тсz, нhнэ и3 мн0жество благочести1выхъ собрaвшесz ликyютъ рaдующесz, вLцэ вопію1ще глaсы нем0лчными: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

ВсS добрA є3си2, дёво и3 несквeрнаz, kви1ласz є3си2 невёста всенепор0чнаz, душaмъ добр0ты рачи1тельна, мучи1тельными разжжeніи, всеблажeннаz, kви1ласz є3си2 свэтлёйши, хrтY пою1щи: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

БGор0диченъ:

Е#ди1на чистA и3 по ржcтвЁ пребылA є3си2: тh бо є3ди1на, сл0во v3постaсное nц7Y сопрест0льна сн7а, и3зъ тебє2 воплощeнна родилA є3си2, бGоневёсто, и3 н0сиши на рукY невмэсти1маго всёми, и3 вс‰ концы2 содержaщаго.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ, пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

На суди1щи страдaлєцъ течeніе крёпкw, nтрокови1це, прешлA є3си2. бжcтвенное бо желaніе жeнскую нeмощь ўкрэпи2, проzвлeннw показyz, промышлeніемъ страдaніz, самодержaвна (Исправлена опечатка оригинала сомодержaвна. Прим. ояthlіb) мyченица сyщи.

К†пли твои1хъ кровeй, мyченице, и3скaпающе, багрzни1цу многоцённу, и3 нетлённагw весeліz ри1зу и3сткaша: є4юже нhнэ бGомyдраz на нб7сёхъ њдёzна, ќмнw женихY предстои1ши.

Ќзами моли1твъ твои1хъ, nтрокови1це, велехвaльнаго ѕмjz свzзaвши, гордhню пeрвэе превознесeнную къ земли2 смири1ла є3си2: и3сп0лнити бо вёсть ћкw бlгъ всевёдецъ, тогw2 боsщихсz в0лю.

Превозноси1мыz тS слaвы бжcтвенными вэнцы2 вои1стинну ўкраси2 жени1хъсл0во, є3гw2 рaди страдaвшую њбожaz, и3 nгнS плaмень, и3 біeніz рaнъ терпэли1внw претерпёвшую, слaвнаz.

БGор0диченъ:

Њчищaемо зрsще дёвства твоегw2 ржcтв0мъ, всенепор0чнаz, земнhхъ є3стество2 t пeрвыz клsтвы, слaвимъ и3зъ тебє2 рождeннаго, є3диночaдаго за милосeрдіе. є3г0же моли2, дв7о, спасти2 нaсъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Возложeна хrтY kви1ласz є3си2 добрA и3 несквeрна, и3 ћкw и3ст0чникъ чи1стъ и3 вертогрaдъ многопл0денъ, марjно всеслaвнаz, и3 бли1жнzz невёсто, и3 рaй неwкрaдомъ.

Nтрокови1ца всеблаголёпна въ слёдъ тебє2 послёдова, текyщи ко благов0нію мЂра твоегw2, вLко, пречcтэй стrти твоeй терпёніемъ под0бzщисz и3 пречестнёй.

Претерпёла є3си2 мyжески п0двиги, мyченице многострадaльнаz, и3 пeрвэе ўмоврeднw вельми2 хвaлzщагосz съ шyмомъ погуби1ла є3си2 кrтною си1лою, q марjно господоимени1таz!

БGор0диченъ:

Марjе, чcтый и3 пречcтый сосyде всёхъ содётелz, души2 њчисти1лище подaждь ми2 слeзы, и3 ўслhши мольбY мою2, всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Дёвства добр0тами преиспещрeна, дёво, нетлёнными вэнцы6 вэнчaласz є3си2, марjно: кровьми1 же мyченичества њбагрeна, чудесы2 просвэти1вшисz и3сцэлeній, благочeстнw, мyченице, пріsла є3си2 п0честь побёды твоегw2 страдaніz.

Јкосъ:

ЖенихY хrтY рачeніемъ сeрдца твоегw2 t младeнства честнaz разжeгшисz потеклA є3си2, ћкw є3лeнь жaждущи и3ст0чникwмъ приснотекyщымъ, дэвомyченица, страдaніемъ же тебE самyю соблю1дши, въ нетлённомъ сyщнw зижди1телz твоегw2, невёсто благослaвнаz, въ черт0зэ дости1гла є3си2, ўкрaшена и3 ўпещрeна: вэнцен0сица побэди1тельнаz, свэщен0сица благоцвэтyщаz, нетлённаго невёстника получи1вши и3 пріeмши ћкw злaто, п0честь побёды твоегw2 страдaніz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Свётъ непристyпный, марjно, просвэти2 дост0йнw дyшу твою2, и3 свэщaми свётлыми њзари2 пою1щыz: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е во вёки.

Взsтсz къ бжcтвеннэй вои1стинну высотЁ, выс0къ бо ты2 стzжaла є3си2 рaзумъ, и3 въ черт0гъ свётелъ всели1ласz є3си2, вопію1щи: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е во вёки.

Невёста бли1жнzz вLцэ показaласz є3си2, марjно бGон0снаz, и3 ћкw мyченица непобэди1ма томY зовeши: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е во вёки.

БGор0диченъ:

Кнsзь не ктомY t їyды њскудЁ, и3зъ тебє1 бо вLка, kзhкwвъ надeжда, возсіS несказaннw: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ твоегw2 чрeва.

Пёснь }. Їрм0съ:

Мусік‡йскимъ nргaнwмъ согласyющымъ, и3 лю1демъ безчи1слєннымъ покланsющымсz џбразу въ деи1рэ, три2 џтроцы не повинyвшесz, гDа воспэвaху, и3 славосл0вzху во вс‰ вёки.

Твeрдъ нрaвъ стzжaвши, твeрдw страд†ніz терпsше, и3 вэнцы6 побёдными вэнчaсz пою1щи: гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Тaйный, марjно, тебЁ черт0гъ, дyшъ жени1хъ бGъ сл0во, ўгот0ва на нб7сёхъ, є3г0же ви1дzщи зовeши: гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Добродётельми разли1чными ўкрaшена, дарHвъ мн0жайшихъ спод0бисz, крaйнее желaній зрsщи, и3 вопію1щи: гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Спасeніz kви1ласz є3си2, страстотeрпице, мнHгимъ винA, и3 мyчєникъ соб0ры хrтY привелA є3си2, соглaснw вопію1щи: гDа п0йте, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Њчищeніе нaмъ, бGороди1тельнице, тоб0ю дадeсz: тh бо є3ди1на tдалA є3си2 д0лгъ, всёхъ зачeнши гDа, дв7о: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречи1стую бцdу вёрніи величaемъ.

Марjно мyченице хrт0ва, жи1знь вёчную и3 неги1бнущую въ рaйстэй пи1щи прилёжнw вои1стинну њб8sла є3си2: њбращaющеесz бо безъ врeда nрyжіе преминyла є3си2, мyченическими кровьми2 сіsющи и3здалeча, д0браz дв7о.

Попали2 всевeщную и3 любомірскyю, дв7о, мhсль, желaніе бжcтвенное, и3 твердёйшу показA мyченицу, дёвственными сіsньми, пeрвэе сіsющую, марjно всемyдраz. тёмже вси1 тz вёрніи ўблажaемъ.

Разрэши1 ми, невёсто и3збрaннаz, согрэшeній плени6цы моли1твами твои1ми, и3 рукописaніе грэх0вное раст0ргни, мyченице, предстоsщи благолёпнw хrтY женихY твоемY всещeдрому, и3 страстeй мои1хъ мглY разори2.

ПрестA шатaніе лю1тое льсти1вагw, сe бо nтрокови1ца забывaющи жeнское є3стество2 пострадA, и3 на него2 свётлw побёду взeмши, и3 нhнэ прамaтернее наздA ћвэ падeніе.

БGор0диченъ:

Зрёлу пожинaю жи1знь, невреди1мь дрeвомъ рaзума: тh бо, прес™az, жи1зни дрeво хrтA прозzблA є3си2, вх0ды жи1зни всBмъ показaвшаго. тёмже тS, всечcтаz, благочeстнw бцdу проповёдаемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ўкрёпльшисz, д0браz дёво, кrт0мъ гDа твоегw2, мучи1телей погуби1ла є3си2 гордhню, пострадaвши, м§нице, мyжески, и3 t хrтA пріsла є3си2 п0чєсти побёды, всемyдраz марjно, господоимени1таz, њ нaсъ молsщи, тS почитaющихъ люб0вію.

БGор0диченъ:

Стоsще џкрестъ тебє2 дBвы бGомyдрыz, бGороди1тельнице марjе, ћкw цRи1цэ р0да, твоемY сн7у привед0шасz, женихолёпнw, пречcтаz, ћкw цRю2 всsческихъ: є3г0же, м™и дв7о nтрокови1це, њ нaсъ ўмоли2.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ №:

Ћкw на кaмени твeрдэ и3сповёданіz б9іz ўтвeрждшисz, марjно прехвaльнаz, ўбjйцу врагA въ пр0пасть потопи1ла є3си2, и3 вэнeцъ побёдный дост0йнw пріsла є3си2.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Своего2 ѓгнца, * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца, * на кrтЁ ћкw ви1дэ зрaка не и3мyща, * нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи гlг0лаше: * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ благолёпіе; * гдЁ благодaть блистaющаz * џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

На літургjи: Бlжє1нна nктHиха, на д7: И# с™hz пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ зачaло рп7а. Ґллилyіа, глaсъ №. ТерпS потерпёхъ гDа, и3 внsтъ ми2. Е#ђліе луки2, зачaло lг. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

18 июля: Мученика Иакинфа Амастридийского. Мученика Емилиана.

Мёсzца тогHже въ }i-й дeнь.

С™aгw мyченика v3акjнfа, и4же во ґмастрjдэ:

И# с™aгw мyченика є3міліaна.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Е$ллинскаz служє1ніz, * ћкоже прaхъ и3стни1лъ є3си2, * и3 себE возстaвилъ є3си2 ст0лпъ њдушевлeнъ бGоразyміz, * благодaтію хrтA бGа нaшегw, * мyчениче є3міліaне: * и3 хрaмъ свzщeніz, * и3 недви1жимо благочeстіz њсновaніе, * чтyщымъ дHбліz тво‰ п0двиги * бGомyдреннw, пребогaте.

И# nгнeмъ снэдaемь, * и3 рaнами ўzзвлsемь, * и3 въ темни1цахъ, слaвне, затворsемь, * и3 многоoбрaзнw њскорблsемь, * и3стук†ннымъ не пожeрлъ є3си2, * ни tвeрглсz є3си2 хrтA, * но непобэди1мь пребhлъ є3си2. * тёмже подобaетъ тебЁ побёды вэнeцъ вLка, * ћкоже д0бръ подвигопол0жникъ, * ћкw цRь неизмённый.

T кровeй твои1хъ * багрzни1цу њмочи1лъ є3си2, * въ ню1же њдёzвсz, * вшeлъ є3си2 въ цrтвіz, слaвне, * вы6шнzz рaдуzсz, * и3 бGу всёхъ цRю2 во вёки предстои1ши, * просS чтyщымъ тS вёрою * ми1ра и3 здрaвіz * и3 ск0рагw t лю6тъ и3збавлeніz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Тyчами д¦а прес™aгw, пречcтаz, * мою2 мhсль њроси2, * ћже кaплю р0ждшаz хrтA неизчeтнw, * безмBрнаz беззакHніz человёкwвъ, щедр0тами и3змhвшую, * и3зсуши2 и3ст0чникъ страстeй мои1хъ, и3 пот0ка мS спод0би * пи1щи живhz при1снw, * моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

На кrтё тz ћкw ўзрЁ * пригвождeна, гDи, * ѓгница и3 м™и твоS дивлsшесz, * и3 что2 видёніе сіE, взывaше, * сн7е вожделённе, * сі‰ ти2 невёрный соб0ръ воздадE беззак0нный, * и4же мн0гихъ твои1хъ чудeсъ наслади1выйсz; * но слaва неизглаг0ланному * сошeствію твоемY, вLко.

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyченикъ тв0й, гDи, є3міліaнъ во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ творeніе їHсифово, є3гHже краегранeсіе:

Е#міліaна мyченика пою2 слaвнw.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Восхвaлимъ днeсь надъ всёми бGа нaшего: и3 сего2 м§ника да восхвaлимъ, пострадaвшаго зак0ннw, и3 побёды вэнeцъ взeмшаго, си1лою дух0вною.

Крёпостію њдёzвсz въ нaшу нeмощь благодaтію, слaвне мyчениче, њблeкшагwсz, њбнажи1лъ є3си2 јдwльскагw неможeніz сyетное шатaніе, бGоблажeнне.

Е#ди1ницу тричи1сленную совокуплsему въ т0мже є3стествЁ, слaвне, рaдуzсz проповёдалъ є3си2, и3 многоб0жную разори1лъ є3си2 лeсть, пострадaвъ твeрдw, бGоблажeнне.

БGор0диченъ:

Крёпость моS и3 пёніе, и3 просвэщeніе сeрдца моегw2 є4сть, всенепор0чнаz, хrт0съ гDь, є3г0же родилA є3си2, во двою2 сущєствY, во є3ди1ной же v3постaси разумэвaема.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Свэти1льникъ ногaмъ твои6мъ бhсть и3 свётъ стезsмъ твои6мъ и4стиннw, зак0нъ бGа нaшегw, и4мже препsлъ є3си2 беззак0ннующихъ стwпы2, м§нически ўкрашaемь.

Напрaвилъ є3си2 ўмA твоегw2 шє1ствіz къ бжcтвеннэй в0ли, мyдре, пристaнищу ти1хому, многоб0жіz м0рz волнyющасz духHвъ лукaвствіz и3збёглъ є3си2.

Е#міліaна бжcтвєннымъ страдaніємъ, и3 вёрэ дaже до кончи1ны и3 мyжеству, ўдиви1шасz си6лы нбcныz, кaкw пл0тію безпл0тнаго смири1въ низвeрже.

БGор0диченъ:

Зак0нwвъ є3стествA ўтаи1вшисz, преестeственнымъ ржcтв0мъ, дв7ою по ржcтвЁ, дв7о м™и, пребылA є3си2: содётелz бо всеS твaри, чcтаz, родилA є3си2.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Си1лою бжcтвенною ўкрэпи1всz, б0ги безб0жныхъ безвёстію конeчному прeдалъ є3си2, страдaльче д0блественный, и3 вшeдъ въ суди1лище, твeрдw страдaніе строгaніz, и3 плaмень мyжески претерпёлъ є3си2. тёмже прошeлъ є3си2 п0двигъ бжcтвенный, побёды рaдуzсz вэнeцъ пріsлъ є3си2, є3міліaне прехвaльне. моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвенныz стр†сти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на прест0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Б9іе тS бжcтвенное желaніе преслaвнw распали2: тёмже г0рькихъ рaнъ њпалeніе претерпёлъ є3си2, и3 б0ги безб0жныхъ сожeглъ є3си2 и3 дyшы вёрныхъ, пребlжeнне, њроси1лъ є3си2.

Презрёлъ є3си2 врeмєннаz пребывaющихъ рaди, и3 бжcтвеннэй любви2 всю2 дyшу твою2 привzзaлъ є3си2: тёмъ нечeствіz держaву разори1лъ є3си2, страстотeрпче є3міліaне досточyдне.

Е#ди1но є3стество2, є3ди1ну слaву трис0лнечнагw б9ествA благочeстнw прославлsz, є3міліaне, въ суди1лище ћкw в0инъ д0бль вшeлъ є3си2, и3 ѕмjz крёпкаго на зeмлю низложи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Свzщeніz тS мёсто нaсъ њсвsщшагw, прес™az nтрокови1це, є3ди1ну њбрётшуюсz слaвимъ: є3sже рaди на земли2 живyщіи њбожи1хомсz, и3 жи1зни и4стинныz спод0бихомсz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Њкроплeньми погаси1лъ є3си2 свzщeнныхъ кровeй твои1хъ, є3міліaне, џгнь безб0жіz: тёмже и3 чудeсъ и3ст0чникъ и3сточи1лъ є3си2, є3зeра и3зсушaющь страстeй, и3 недyги потоплsющь, и3 погружaющь дeмwны.

Простeрта тS би1ти ѕлочести1вый повелЁ. тёмже растерзaему тёлу твоемY, и3 рaнами ўzзвлsему, ўzзви1вшагwсz на кrтЁ стrть воwбрази1лъ є3си2, страдaльче, блажeнную.

Сhй и3сп0лненъ дарHвъ дух0вныхъ, недyги неисцBльныz цэли1ши болsщихъ, ўставлsеши њпалeніе, дyхи tгонsеши лук†выz, и3 всBмъ въ печaлехъ помогaеши, досточyдне.

БGор0диченъ:

Nрyжіемъ ўsзвена мS грэх0внымъ, и3сцэли2 дёйственнымъ твои1мъ врачевств0мъ, сп7са хrтA р0ждшаz, копіeмъ ўsзвеннаго менє2 рaди, пречcтаz, и3 проб0дшаго сeрдце ѕміи1но.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но, ћкw бGъ, и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Богaтъ и3 и3сп0лненъ б9eственныz слaвы мучeніемъ, бlжeнне, бhлъ є3си2, и3 со ѓгGлы на нб7сёхъ живeши, моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Тёла мeртвеннагw ты2 не пощадёлъ є3си2: тёмже безсмeртіе пребывaющее наслёдовалъ є3си2, ўмертви1всz любвE рaди, слaвне, стр†сти ўмертви1вшагw.

МЂро и3сцэлeній и3сточaетъ, мощeй твои1хъ рaка, пребогaте, д0блій мyчениче, и3 ўпражднsетъ смердsщыz всегдA человёкwвъ недyги.

БGор0диченъ:

Е$vа ќбw њб8sтъ t дрeва пл0дъ смертон0сенъ: тh же, пречcтаz, жи1зни дрeво породилA є3си2, є3гHже вкyсъ вс‰ ўмирaющыz њживи1лъ є4сть.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенною рeвностію распалsемь, nгнS сослужaщагw не ўстраши1лсz є3си2, но возшeдъ небоsзненнw в0лею, возгнэщaющимъ nгнeмъ всесожжeгсz, и3 вLцэ ћкw жeртва принeслсz є3си2, м§ниче слaвне є3міліaне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Просвэщeнъ бlгодaтію, блажeнне, бжcтвеннагw д¦а, пeщное запалeніе прошeлъ є3си2, и3 пёлъ є3си2 неwпали1мь: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Распалsемь желaніемъ, блажeнне, рачи1телz твоегw2 хrтA, nгнS не ўжaслсz є3си2, въ нeмже њрошaемь д¦омъ пёлъ є3си2: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Красот0ю страдaній ўпод0билсz є3си2 безплHтнымъ, мyдре, прекрaсному хrтY съ ни1ми предстоS, поeши рaдуzсz: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

ГDоимени1таz бGоневёсто, рaдуйсz, вёрою тебЁ зовeмъ: и4бо родилA є3си2 рaдость неизглаг0ланную хrтA, гDа, є3мyже зовeмъ nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Разори1въ служє1ніz прeлести, ќзами вмёстw тебє2 держи1маго, премyдре, разрэши1лъ є3си2, и3 къ мучeнію самох0тнэ и3здaлсz є3си2, вопіS, прехвaльне: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

СE њбрэт0хсz не и4щущымъ, ни вопрошaющымъ kви1хсz, зовeши, преслaвне: разумёйте, беззак0нніи, ћкоже бо ѓгнz неѕл0биво закалaтисz поспэши1хъ, гDа, вопіS, благослови1те и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Вели1кій є3міліaнъ на трапeзу нaсъ призвA, предложи1въ ћкw снBди сво‰ борє1ніz, дух0внэ напитaемсz, вёрніи, и3 воспоeмъ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

К†пли мнЁ њдожди2 ми1лости, и3ст0чникъ ми1лости р0ждшаz, и3 грэхA моегw2 и3зсуши2 наводнє1ніz, и3 души2 моеS ўкроти2 свирBпныz вHлны, дв7о бцdе марjе, да тS слaвлю во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

Ви1дэти желaz б9іе неизглаг0ланное весeліе и3 свётлость, вс‰ кр†снаz, ±же въ житіи2, ўсeрднw преwби1дэлъ є3си2, слaвне, и3 рaдуzсz мучeніе прошeлъ є3си2. тёмже тS вёрою ўблажaемъ.

Ћкw заколeніе и3спечeно nгнeмъ, прехвaльне, заколeному ћкоже nвчaти, къ бжcтвеннэй трапeзэ принeслсz є3си2, благов0ніемъ д¦а соблюдaемь, и3 слaвы и4стинныz сподоблsемь, тёмже тS люб0вію ўблажaемъ.

Днeсь пaмzть твоS нaмъ возсіS, страстотeрпче, пaче с0лнца, всёхъ веселsщи сердцA вёрныхъ, мы6сли просвэщaющи, и3 тмY недyгwвъ tгонsщи: ю4же молeбнw прaзднуемъ.

Пeрвенецъ и3збрaнный ли1къ сограждани1на тS стzжA, м§ницы вси2 съ ни1мъ тS зрsще ликyюща рaдуюсz. съ ни1миже и3 нaсъ поминaющихъ тS поминaй, мyчениче великоимени1те.

БGор0диченъ:

Свётомъ мS просвэти2 твои1мъ, препётаz, во тмЁ ходsщаго, дaждь ми2 рyку п0мощи, џблаки души2 моеS tжени2: страстeй мои1хъ бyрю ўти1ши, tчazнныхъ прибёжище.

19 июля: Преподобной Макрины, сестры святителя Василия Великого. Преподобного Дия.

Мёсzца тогHже въ f7i-й дeнь.

Прпdбныz мaтере нaшеz макрjны, сестры2 вели1кагw васjліа:

И# прпdбнагw nтцA нaшегw дjа.

Стіхи6ры с™hz, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Нетлённо соблюлA є3си2 дёвство и3 несквeрно, * чи1стw пожи1вши: * и3 богaтство раздалA є3си2, * хrт0во и3сп0лнивши законоположeніе, * є3мyже послёдовала є3си2, * зeмлю њстaвльши и3 ±же на земли2. * тёмже тебЁ нбcнаz и3 нeбо даровA * ї}съ чlвэколю1бецъ, * и3 сп7съ дyшъ нaшихъ.

Любомyдренно душeвное * самодви1жимо и3 безсмeртно показaла є3си2. * тёмже и3 потщaласz є3си2 * не примэси1тисz сквeрнэ грэх0внэй, * и3 чистA t всsкагw кaла, * премэни1тисz со{зъ тэлeсныхъ, * ни є3ди1ны сквeрны и3мyщи, ни врaски, бGопріsтнаz, * но чистA и3 всенепор0чна * женихY твоемY предстaти.

Зарeю просвэти1сz * свэтови1дное твоE лицE, * и3 ўмeрши, прехвaльнаz, * хrтy тz прослaвльшу, * ћкw свою2 дёву бGови1дну, * ћкw ми1лостиву и3 ћсну, * ћкw страдaтельну же и3 бGоглаг0ливу: * жи1знь бо равноaгGльну на земли2 пожи1вши, * бGу ўгоди1ла є3си2 житіS свётлостію.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Ћкw ѕвэздY всемjрну, * мhсленнw возсіsвши * на церк0внэй твeрди, * восхвалsемъ тS, бlжeнне, * бжcтвенными твои1ми сіsніи просвэщaеми при1снw, * и3 душeю и3 ўм0мъ, * чтyщіи тв0й свэтон0сный дeнь молeбнw, свzщeнне чудон0сне, * монaшествующихъ ўдобрeніе.

Ћкоже вторhй ґарHнъ * жезлA прозzбeніемъ * бжcтвенно њсвzщeніе, џ§е, бhлъ є3си2, ћкоже мwmсeй в0ду, прпdбне, * и3зъ кaмене и3звeлъ є3си2, * ћкоже и3ліA мертвецA моли1твою твоeю воздви1глъ є3си2, * ўдивлsемь вели1кими чудесы2, * и3 бжcтвенными просвэщaемь благозвaніи, * дjе бGомyдре пребогaте.

Дух0вное сіsніе, * проzвлeнно пріeмъ, * лукaвствіz дyхи tгнaлъ є3си2, * и3 свzщeнно попечeніе душaмъ ўстр0илъ є3си2: * въ нeмже спасaютсz мн0жєства всегдA, * чтyщыz твою2 пaмzть, * мyжескіz п0двиги, * и3 чудeсъ пресл†внаz вёрою, * дjе, nтцє1въ похвало2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ. Глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Ћже бGа невмэсти1маго * во чрeвэ твоeмъ вмэсти1вшаz, * чlвэколю1бнw чlвёка бhвша, и3 нaше смэшeніе и3зъ тебє2 пріи1мша, * и3 њбожи1вша ћвэ, * не прeзри менE, всечcтаz, нhнэ скорбsща: * но ўщeдри ск0рw, * и3 разли1чныz враждh же * и3 вредA лукaвагw свободи2.

КrтобGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски тебЁ вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ кrтнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко;

Тропaрь с™hz, глaсъ }:

Въ тебЁ, мaти, и3звёстнw спасeсz є4же по џбразу: пріи1мши бо крeстъ послёдовала є3си2 хrтY, и3 дёющи ўчи1ла є3си2, презирaти ќбw пл0ть, прех0дитъ бо: прилэжaти же њ души2, вeщи безсмeртнэй. тёмже и3 со ѓгGлы срaдуетсz, прпdбнаz макрjно, дyхъ тв0й.

Тропaрь прпdбнагw, глaсъ д7.

Пустhнный жи1тель, и3 въ тэлеси2 ѓгGлъ, и3 чудотв0рецъ kви1лсz є3си2, бGон0се џ§е нaшъ дjе: пост0мъ, бдёніемъ, моли1твою, нбcнаz даров†ніz пріи1мъ, и3сцэлsеши нед{жныz, и3 дyшы вёрою притекaющихъ ти2, слaва дaвшему ти2 крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

КанHнъ прпdбныz, є3гHже краегранeсіе:

Невёсту чи1сту тS хrтY, макрjно, вэнчaю.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

ЖенихA пречи1стаго, дyшъ красотY, макрjно всеслaвнаz, є3гHже возжелaвши возлюби1ла є3си2 t всегw2 сeрдца твоегw2, просвэти1ти моли2 пою1щыz тS.

Сhй бeздна пaче ўмA бlгости, хrтE, твою2 несквeрную невёсту прослaвилъ є3си2, желaніемъ твои1мъ пригвождeнную, макрjну непор0чную и3 преслaвную.

Макрjно бGомyдраz, дёвства похвало2, тeплэ соблюлA є3си2 неврeдно, воздержaніемъ твоE житіE, пл0ть дyху покори1вши.

БGор0диченъ:

Свэтон0снw возсіS въ сердцaхъ, пренепор0чнаz, вёрою чтyщихъ тS б9ію м™рь, и3 њзари2 дeнь свэтон0сный хrт0съ, и3зъ ўтр0бы твоеS возсіsвый, бGоневёсто.

И$нъ канHнъ прпdбнагw, творeніе їHсифово:

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Вhну къ бGу мановeнми ўдобрsемь, тв0й кrтъ воспріsлъ є3си2, и3 хrтY послёдовалъ є3си2, пл0ти твоеS мудровaніе, дjе, ўмертви1въ воздержaніемъ.

Ќтреневалъ є3си2 къ слaвэ незаходи1магw сlнца, препод0бне, всесвётла бhлъ є3си2 ѕвэздA, и3 вBрныz просвэти1лъ є3си2 добродётелей, бlжeнне, и3 чудeсъ твои1хъ свётлостію.

Ўстрани1лъ є3си2 п0мыслъ тв0й, премyдре, сyщихъ въ мjрэ крaсныхъ, премjрныz слaвы рачи1тель и4стиненъ бhлъ є3си2, съ пл0тію безпл0тнаго побэди1въ бжcтвенною благодaтію.

БGор0диченъ:

Сlнца мhсленнагw, всенепор0чнаz, селeніе былA є3си2, бжcтвенными свэтлостьми2 нaсъ благочeстнw њзари1вшагw, и3 мглY tгнaвша неразyміz, приснодв7о.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz: но тоб0ю џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2 чlвэколю1бче.

Ўкрaшена добр0тою бGодaнною, и3 бlгодaтію, и3 мyчєникъ благослaвіе, и3зводи1ма р0да чeстна, нрaву поревновaла є3си2 си1хъ бжcтвенному.

Зак0ну бжcтвенному повинyющисz, дв7о, њстaвила є3си2 житіS мzтeжъ, и3 молвы2 ўбэжaла є3си2, пощeніемъ и3 моли1твами, желaніемъ ўпражнsющисz.

Свzщeніе t мsгкихъ ногтeй возлюби1ла є3си2, nчи1ма же мaтернима блюд0ма, пребылA є3си2, макрjно, нетлённа и3 непор0чна.

БGор0диченъ:

Зeмлю тS, дв7о, всенепор0чнаz nтрокови1це, вёмы, ћкw клaсъ жи1зни нaмъ безсёменнw прозsбшую, и4мже ўтверждaеми, тS ўблажaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Бжcтвенными блистazсz сіsніи, свэти1льникъ бhлъ є3си2, наставлsz вёрою къ тебЁ приходsщыz, бlжeнне.

Настaвилъ є3си2 къ жи1зни послёдующыz д0брэ, препод0бне: плотскjz бо стр†сти бжcтвенною си1лою ўмертви1лъ є3си2.

Совокупи1лсz є3си2 бGолёпнw съ нбcными, на земли1 бо житіE ѓгGльское пожи1лъ є3си2, дjе бGон0се џ§е нaшъ.

БGор0диченъ:

Всели1сz въ тS живhй на нб7сёхъ, чcтаz: є3г0же прилёжнw моли2, спасти2 дyшы пою1щихъ тS.

Кондaкъ прпdбнагw, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Чистот0ю души2 бжcтвеннэ воwружи1всz, непрестaнную моли1тву ћкw копіE пріи1мъ держaвнw, разсёклъ є3си2 дeмwнwвъ полки2. чудотв0рче џ§е нaшъ дjе, моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Сэдaленъ с™hz, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Бжcтвеннаz пaмzть твоS, макрjно, днeсь возсіsвши kви1сz мjрови ћкw с0лнце, сказyющи житіE твоE: тh бо воздержaніемъ плотск†z движє1ніz раз0рши, ўневёстиласz є3си2 хrтY. t младeнства. тёмже хвaлzщыz тS и3збaви t всsкихъ ѕHлъ.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

БGу t младeнства возложeнъ бhвъ, и3 томY дaже до концA благоугождaz, џ§е нaшъ прпdбне, даров†ніz ўлучи1лъ є3си2, и3 дeмwнwвъ мн0жество tгнaлъ є3си2 благодaтію, въ гDню похвалY nби1тель создaлъ є3си2. тёмже преслaвнw и3 мє1ртвыz спод0билсz є3си2 воздви1гнути, прехвaльне, несумнённою моли1твою твоeю. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Нбcную двeрь и3 ківHтъ, прес™yю г0ру, свётлый џблакъ воспои1мъ неwпали1мую купинY, словeсный рaй, є4vы воззвaніе, вселeнныz всеS вели1кое сокр0вище, ћкw спасeніе въ нeй содёласz мjрови, и3 њставлeніе дрeвнихъ согрэшeній. сегw2 рaди вопіeмъ є4й: моли1сz сн7у твоемY, прегрэшeній њставлeніе даровaти благочeстнw покланsющымсz всес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Ўмертви1вшисz мjру и3 мірски6мъ вeщемъ, бGу жи1ти є3ди1ному, желaніемъ бжcтвеннымъ и3спрaвила є3си2, твоегw2 женихA желaющи добр0ты, спасaющагw нетлённу и3 чи1сту, всечестнaz.

Поревновaвши feклэ честнёй первомyченицэ, и3 бжcтвенному тоS житію2 вои1стинну под0бzщисz, t вдохновeніz бжcтвеннагw свhше и3 и4мz nбрaзнw пріsтъ.

Невэстоводsщи дBвы, ты2, макрjно, привелA є3си2 дёвственному сл0ву, t дв7ы возсіsвшему: безстрaстнымъ ќбw присвоeніемъ и3 под0біемъ, безстрaстіе ћвэ покaзовала є3си2.

БGор0диченъ:

Даровaній бжcтвєнныz струи6, и3 и3ст0чницы и3сцэлeній, бжcтвеннагw богaтства разда‰ніz даю1тсz живоначaльною длaнію, бGоневёстнаz, р0ждшагwсz t твоеS ўтр0бы, вседержи1телz.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Д¦а невещeственною свэщeю ќмъ тв0й просвэщaz, плотскyю прeлесть с0нъ вмэни1лъ є3си2, вhшнzгw тS чaюща грaда, бGон0се, смотрsz.

Ћкw џблакъ д0ждь носsщій, цaрскому грaду ћвльсz, напои1лъ є3си2 сего2 напоeніи с™aгw д¦а, душaмъ попечeніе воздви1глъ є3си2 прекрaсно.

Ўмертви1всz грэхY воздержaніемъ, мє1ртвымъ жив0тъ даровaлъ є3си2 бжcтвеннымъ пос0біемъ, в0ду же и3сточи1лъ є3си2 нaмъ ўмилeніz, прпdбне, творsщымъ пaмzть твою2.

БGор0диченъ:

Свэтон0сенъ тS свёщникъ, бжcтвенное сіsніе во ўтр0бэ носи1вшую, познaхомъ, дв7о. тёмже м0лимсz тебЁ: свётомъ твои1мъ њзари2 всёхъ дyшы пою1щихъ тS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы, твоеS, хrтE, но мh тz, є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

Њскверни1тисz страстьми2, добр0тэ крaснэй душeвнэй и3 бGови1днэй, не стерпёла є3си2, всемyдраz, добр0ту несказaнную честнaгw женихA твоегw2 поразумёвши, д0браz дёво.

Крёпкимъ ўтэшeніемъ њбогати1вшисz хrтA, твeрдw же и3 незhблемw страстeй ўмертви1ла є3си2 мн0гій мzтeжъ, t н0щи ќтреневавши, и3 слaвzщи гDа.

Твeрдъ соблюлA є3си2 рaзумъ хrтY, томy бо t ўтр0бы привeргласz є3си2, непор0чнаz, є3мyже и3 возложи1ла є3си2 дyшу и3 тёло твоE, t ю4ности пости1вшисz.

БGор0диченъ:

ХrтA родилA є3си2 и3збaвителz всsческихъ, нaсъ къ тлёнію в0лею пaдшихсz воwбрази1вша, и3 къ слaвэ несказaннэй, бGомaти, вознeсша.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

На горЁ свzщeннэй житіS стоS, восхождeніемъ сeрдца разори1лъ є3си2 стр†сти, и3 бGу прибли1жилсz є3си2.

Жeзлъ ћкоже ґарHновъ, страннолёпнымъ прозzбeніемъ бhлъ є3си2, бGон0се, чи1сто вLцэ и3 бжcтвенно свzщeніе.

Q бжcтвенныхъ дарHвъ, t бGа даровaнныхъ тебЁ! мотhкою бо моли1твъ твои1хъ, в0ду жи1ву t бокHвъ земленhхъ, џ§е, и3звeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ни ѓгGльскій ќмъ, ни человёческій м0жетъ, всенепор0чнаz, сказaти стрaшнагw ржcтвA глубинY недовёдомую.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Желaніе хrт0во возрастaz kвлeннэе, ќмъ тв0й вeсь добродётель св0йственну носsще, насади2 и3 благочє1стна бжcтвєннаz ўчє1ніz.

Пою1щи хrтA непрестaнными моли1твами, твeрдую и3звлеклA є3си2 t негw2, дёво, п0мощь, и3 бжcтвенную дёвства благодaть соблюлA є3си2.

Вэнцeмъ даровaній хrт0съ вэнчa тz, ћкw чи1стую дёву, и3 ли1ку дёвственному настaвницу: и3 въ черт0зэхъ нбcныхъ, бGомyдраz, всели1 тz.

БGор0диченъ:

Е#динeніемъ, ±же пeрвэе разсто‰щаzсz, совокупи2, двa бо є3стествA совокуплeна, родилA є3си2 неизречeннw бGа сл0ва, вои1стинну воплощeнна, всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже:

Возвhсилъ є3си2 къ бGу сердeчное желaніе, и3 смири1лъ є3си2 стр†сти, и3 свирёпство дeмwнwвъ низложи1лъ є3си2, бGон0се, монaшествующихъ недви1жимое (Исправлена опечатка оригинала надви1жимое. Прим. ояthlіb) њсновaніе.

Ўрaнилъ є3си2 воздержaніемъ рaнами, џ§е, є3гЂпетъ, страстнhz свободи1лъ є3си2 є3гw2 раб0ты, мн0жество неспрzжeнныхъ и3 супрyжныхъ благочeстнw послёдующихъ ти2, прпdбне.

Богaтъ добродётельми, и3 чудeсъ свётлостію бhвъ и3сп0лненъ, престaвилсz є3си2 къ вhшнему грaду, дjе бGомyдре, и3 м0лишисz и3збaвитисz t бёдъ стaду твоемY.

БGор0диченъ:

Ўмертви2 души2 моеS стр†сти, всенепор0чнаz, жи1знь всёхъ неизречeннымъ сл0вомъ р0ждши, и3 ќмъ м0й смущaемый, nтрокови1це, ўмири2.

Кондaкъ с™hz, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

БGа благaго всёмъ сeрдцемъ возлюби1ла є3си2, макрjно препод0бнаz, и3 сегw2 кrтъ честнhй на рaмо пріeмши, ўсeрднw послёдовала є3си2 є3мY: toнyдуже согрэшeній њбрэлA є3си2 прощeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвра†мскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Е#ди1наго желaющи хrтA, и3 совершeнною люб0вію ћкw ўsзвена ћвэ, вопіsше: текY въ слёдъ тебє2, препётый гDи б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Tри1нувши стр†сти, и3 многомzтє1жнаz движє1ніz, въ безстрaстіz свётлую њблечeсz ри1зу, зовyщи: препётый гDи б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Низложи1вши шатaніе ѕвэрови1дное, вознесeнное ѕлоначaльнагw врагA, и3 п0честь побёды пріsла є3си2, достохвaльнаz, пою1щи: гDи б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Раст0ргни согрэшeній плени6цы твои1мъ м™рнимъ дерзновeніемъ, благочeстнw и3 вёрнw пою1щихъ, дв7о, ржcтво2 твоE.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Nби1тель трbцэ твоE сeрдце сотвори1лъ є3си2. тёмже монaшествующымъ воздви1глъ є3си2 благопотрeбно, бGон0се, попечeніе, бlгословeнъ є3си2, зовhй, въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Њбыстри1въ тв0й и3ст0чникъ чудeсный, џ§е бGомyдре, в0ду спасeніz и3сточи1лъ є3си2 вёрнw творsщымъ твоE ўспeніе, дjе чyдне, монaшествующихъ свэти1ло пресвётлое.

Ўкраси1въ добродётельми твоE житіE, бhлъ є3си2 вeсь свэтозaренъ, и3 ст0лпъ свэтови1денъ, пою1щымъ настaвникъ: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

С™ёйшу тS херув‡мъ содёла, nтрокови1це, бGъ с™hй ћвэ, њсвzщaz пою1щыz: бlгословeнна ты2 въ женaхъ, пренепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Свzщеннолёпнw ты2 житіE и3 жи1знь чи1сту препроводи1ла є3си2: некрaдомо возложeніе, добр0та же сокровeна, бGови1дно ўкрашeніе, kви1ласz є3си2, бGодохновeннаz, зовyщи: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Ўмерщвлeніемъ стрaсти њдёzнна, къ бжcтвенному безсмeртію преминyла є3си2, и3зр‰днаz научи1вши и3 любомyдрєнаz, души2 безсмeртнэй и3 самодви1жнэй, гDа п0йте, вопію1щи, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Зарeю трисіsннагw свэтоли1тіz ќмъ просвёщши и3 лицE, ўснyла є3си2, пребогaтаz, ўспeніемъ блажeннымъ, съ весeліемъ ви1дzщи тебЁ желaемаго, гDа п0йте, вопію1щи, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

ТS ковчeгъ прес™hй, њсэнsемый бжcтвеннымъ д¦омъ, превёчное сл0во и3 присносyщное, за милосeрдіе неизречeнное вочlвёчшеесz, р0ждшую бGомaтерь поeмъ, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

ЖезлA твоегw2 прозzбeніемъ бGъ твою2 плодон0сну дyшу kвлsше, премyдре, наслаждaющую плодови1ты и3 словeсны сaды, бжcтвеннымъ мановeніемъ, въ раи2 пи1щи монaхwвъ мн0жество, вопію1щихъ: вс‰ дэлA благослови1те гDнz, гDа.

Ќмъ тв0й бжcтвенными добр0тами њблистaемь, красeнъ пребhсть. и3 нhнэ послёднее дости1глъ є3си2 д0брыхъ, ћкw чи1стъ причaстіемъ њбожaемь при1снw, и3 поS, благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Да тS глaсы рaдостными, торжествyюще, дjе, почитaемъ, спасaй стaдо твоE всегдA, твою2 пaмzть прaзднующее, и3 настaви къ жи1знєннымъ вх0дwмъ пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 ши1рши нб7съ, бGа вмёщши, марjе пречcтаz, є3г0же моли2 спасти1 мz t страстeй содержaщихъ, и3 бyдущагw стрaшнагw њсуждeніz и3збaвити мS, вопію1щаго: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови благословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

Ми1лости вои1стинну б9іей богaтэй под0бzщисz, скончaла є3си2 питaющи вс‰ нищет0ю снэдaємыz, прехвaльнаz: tсю1ду ми1лостивый прослaви тS, ћвльшуюсz ми1лостиву.

Предъ лицeмъ стaла є3си2 б9іимъ, всехвaльнаz, свэтон0сна бо былA є3си2, житіeмъ и3 сл0вомъ ўкрaшена, и3 всsческими хвалaми, и3 р0да благослaвіемъ сіsющи, превыс0кими восхождeніи.

Въ пресвётелъ всели1ласz є3си2 черт0гъ, и3 во хрaмъ, q макрjно, небeсный, и3дёже, дёво, пребывaеши, со свzти1тєли срHдники твои1ми. моли2 со дерзновeніемъ гDа, вс‰ спасти2 пою1щыz тS.

БGор0диченъ:

Красeнъ добр0тою пл0дъ, и3 свётелъ пaче всёхъ чрeва твоегw2: тh бо, дв7о бцdе, бGа воплощeнна родилA є3си2, ћвльшасz за є4же спасти2 человёка. тёмже тS вси2 величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

ТS добродётелей благозрaчіемъ, џ§е, ћкw ѓгGла ћвльшасz, и3 къ нб7сє1мъ возлетёвша, позлащє1ннэ и3мyща крилЁ, рaдостнw почитaемъ, и3 благочeстнw похвалsемъ.

Ћкоже с0лнце многосвётло t вост0ка возсіsвъ, дjе, всю1ду зарю2 добродётелей и3 чудeсъ твои1хъ богaтнw простeрлъ є3си2, просвэщaz мjра концы2.

Къ свёту незаходи1мому, џ§е, свэтови1дэнъ бhвъ добродётелей свэтозарeніемъ, прешeлъ є3си2 рaдуzсz, и3 всели1лсz є3си2, и3дёже препод0бныхъ дyси: њ стaдэ твоeмъ моли1сz.

БGор0диченъ:

Пощади1 мz, хrтE, є3гдA пріи1деши суди1ти мjру со слaвою, и3мёz молsщую тS, сл0ве, бцdу приснодв7у, и3 ѓгGльскіz чи1ны, и3 прпdбныхъ совокуплє1ніz.

20 июля: Пророка Илии.

Мёсzца тогHже въ к7-й дeнь.

С™aгw слaвнагw прbр0ка и3ліи2.

Вёстно бyди, ћкw въ грeческихъ минeахъ печaтныхъ, и3 ўстaвахъ рукопи1сныхъ, тaкожде и3 въ словeнскихъ рукопи1сныхъ, и3 въ печaтныхъ ўстaвахъ, положенA слyжба и3ліи2 прbр0ка шестери1чнаz со nктHихомъ.

Вeчеръ, nбhчнаz каfjсма. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7: глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ. И# самоглaсны, глaсъ в7: Слaва, глaсъ ѕ7: Пріиди1те правослaвныхъ: И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7: Прbр0че, проповёдниче хrт0въ: И# нhнэ, бGор0диченъ: Тропaрь, глaсъ д7: Во пл0ти ѓгGлъ: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прbр0ка, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: nбhчныz каf‡смы, и3 сэдaльны nктHиха. Џба канHна nктHиха: и3 с™aгw на ѕ7. По G пёсни сэдaленъ. По ѕ7-й пёсни кондaкъ, и3 јкосъ, и3 пр0логъ. По f7-й пёсни свэти1ленъ прbр0ка. На хвали1техъ стіхи6ры, на ѕ7. Слaва, глaсъ }: Прbр0кwвъ верх0вники: И# нhнэ, бGор0диченъ. На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ д7: На џгненнэй колесни1цэ: На літургjи, бlжє1нна прbр0ка t канHна пёснь G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ д7: Ты2 їерeй во вёкъ по чи1ну мелхіседeкову. Стjхъ: РечE гDь гDеви моемY: сэди2 њдеснyю менє2. Ґпcлъ соб0рнагw послaніz їaкwвлz, зачaло н7з. Ґллилyіа, глaсъ є7: Мwmсeй и3 ґарHнъ во їерeехъ є3гw2: Е#ђліе луки2, зачaло д7i. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Въ нёкіихъ же ўстaвэхъ њбрэтaютсz и3 чтє1ніz G на вечeрни, и3 славосл0віе на ќтрени.

Ѓще же хрaмъ прbр0ка и3ліи2, и3ли2 и3зв0литъ настоsтель, твори1мъ бдёніе.

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на д7. Глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Трис0лнечнымъ свётомъ бжcтвеннагw сіsніz, * ўмA чистот0ю нечести1ваго царS, ћкw законопрестyпника *, прaведнымъ суд0мъ њбличи1лъ є3си2, * и3 нб7сA заключи1лъ є3си2, * и3 вдови1цу съ сhномъ препитaлъ є3си2. * моли2, прbр0че, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Бжcтвеннымъ бGовидёніемъ дост0йнw прbр0ческимъ сaномъ, * и3 рaзумомъ почтeнъ бhвъ, бжcтвенный прbр0че, * прорицaеши д†льнаz ћкw бли1зъ с{щаz: * царS ћкw непрaведна њбличи1лъ є3си2, * и3 стyдныz свzщeнники ножeмъ заклaлъ є3си2. моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Нечести1вый цaрь не терпS твоегw2 њбличeніz, * тебЁ, бжcтвенный прbр0че, глаг0летъ: * тh ли є3си2 томS и3 развращaz ї}лz; тh же рeклъ є3си2: не ѓзъ, q царю2, но ты2 и3 д0мъ nтцA твоегw2: * понeже бGа твоего2, сотв0ршаго тS, њстaвилъ є3си2, и3 чужды6z ввeлъ є3си2. * но моли1твами, хrтE, твоегw2 прbр0ка t таковhz прeлести и3збaви нaсъ и3 спаси2 дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Бжcтвенный прbр0че и3ліE, ты2 непрaвдовавша царS њ навуfeевэ ўбjйствэ, и3 њ восхищeніи віногрaда њбличи1въ, дерзновeннw рeклъ є3си2: понeже безъ прaвды ўби1лъ є3си2 мyжа ї}льтzнина: си1це и3 сaмъ ўбіeнъ бyдеши, и3 пси2 кр0вь твою2 поли1жутъ, и3 блудни6цы въ кр0ви твоeй и3змhютсz. но моли1твами, хrтE, твоегw2 прbр0ка кyпнw и3 ўг0дника, таковaгw прещeніz и3збaви нaсъ, и3 дyшы нaшz спаси2, ћкw чlвэколю1бецъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Бжcтвенный прbр0че, * ты2 ревнyz по гDэ вседержи1тели, * моли1твою нб7сA заключи1лъ є3си2, * рeкъ: д0ждь и3 росA да не сни1детъ на зeмлю, * т0кмw глаг0ломъ ќстъ мои1хъ.

Стjхъ: Мwmсeй и3 ґарHнъ во їерeехъ є3гw2, и3 самуи1лъ въ призывaющихъ и4мz є3гw2.

Бжcтвенный прbр0че, * ты2 моли1твою и3 ми1лованіемъ * пaки небесA tверзaеши, * и3 д0ждь жaждущымъ лю1демъ * богaтнw дaруеши.

Стjхъ: Ты2 їерeй во вёки по чи1ну мелхіседeкову.

Бжcтвенный прbр0че, * ты2 вдови1цу съ сhномъ препитaлъ є3си2, * и3 моли1твою г0рсть муки2 и3 чвaнецъ мaсла ўмн0живъ, * по гlг0лу госп0дню, г0рсть муки2 * и3 чвaнецъ мaсла не ўмaлисz.

Слaва, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Бжcтвенный прbр0че, * ты2 моли1твою твоeю џгнь съ небесE свeлъ є3си2, * и3 царS ўвёрилъ є3си2 глаг0лати: * вои1стинну є3ди1нъ бGъ, * и4же и3ліeю проповёдаемый.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

ВLчце бlгaz, * с™jи твои2 рyцэ * къ сн7у твоемY воздэжи2, * душелюби1вому содётелю, * ўщeдрити рабы6 тво‰.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }. Глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

И$же fесвjтzнина и3лію2 * колесни1цею џгненною * t земли2 щeдре преложи1вый сл0ве: * сегw2 моли1твами спаси2 нaсъ вёрнw тS слaвzщихъ, * и3 тогw2 творsщихъ рaдостнw * бжcтвенную пaмzть и3 спасeную.

Въ трyсэ и3 ви1хрэ т0нцэ * ви1дэлъ є3си2 б9іе пришeствіе, и3ліE бGоблажeнне, * просвэщaющее тS дрeвле: * на колесни1цэ же сэдS четверок0ннэй, * нб7о преэждaлъ є3си2 страннолёпнw, * ўдивлsемь, бGодухновeнне.

Їерeи ст{дныz ножeмъ заклaлъ є3си2: * нeбо љзhкомъ на зeмлю не дожди1ти ўдержaлъ є3си2, рeвностію бжcтвенною разжeгсz: * є3ліссeа же и3сп0лнилъ є3си2 * ми1лwти подaніемъ сугyбымъ, мyдре и3ліE, * бжcтвенныz благодaти.

И$ны стіхи6ры, глaсъ в7. Самоглaсны. Їwaнна ґрхіепjскопа:

Свэти1льники возсіsша вселeннэй двA, всесвётлый и3ліA и3 є3ліссeй: џвъ ќбw бжcтвеннымъ сл0вомъ нбcныz к†пли затвори2, и3 царS њбличи2, на колесни1цэ же џгненнэй на нб7сA вознесeсz: џвъ же безч†дныz в0ды и3сцэли2, и3 сугyбу благодaть пріsтъ, їoрд†нскіz струи6 раздэли2. и3 нhнэ со ѓгGлы ликyюще, њ нaсъ м0лzтъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Ћже на воздyсэ колесни1ца тS под8eмши nгнен0сна, ћкw въ трyсэ на небесA, nгнедохновeнную благодaть тебЁ чудeсъ подадE, и3ліE fесвjтzнине, нетлённа тS сотв0рши, є4же не ви1дэти смeрти, д0ндеже ќбw проповёси всsчєскимъ кончи1ну. тёмже пріиди2, подаS нaмъ твои1хъ и3справлeній наказaніе.

Свэти1льниче невечeрній цRквей, бжcтвенною рeвностію разжигaемь, и3ліE прbр0че, нбcныz к†пли затвори1лъ є3си2: и3 врaномъ питaнъ бhвъ, царS њбличи1лъ є3си2, и3 свzщeнники ўмори1лъ є3си2: џгнь съ нб7сE свeлъ є3си2, и3 пzтьдесsтника двA ўмори1въ, напитaлъ є3си2 вдови1цу є3лeемъ, и3 муки2 мaлою г0рстію, и3 сhна є3S моли1твою воскреси1лъ є3си2: џгнь разжeглъ є3си2 въ водЁ: їoрд†нскіz струи6 пёшъ прешeлъ є3си2: колесни1цею же џгненною на нб7сA вознeслсz є3си2, є3ліссeю благодaть сугyбую п0далъ є3си2. моли1сz непрестaннw бGу, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Вmзантjево:

Пріиди1те, правослaвныхъ совокуплeніе, сошeдшесz днeсь въ пречестнёмъ хрaмэ бGоглаг0ливыхъ прbрHкъ, pал0мски воспоeмъ сли1чную пёснь, си1хъ прослaвльшему хrтY бGу нaшему, и3 весeліемъ и3 рaдостію возопіeмъ: рaдуйсz, земнhй ѓгGле и3 нбcный человёче, и3ліE великоимени1те: рaдуйсz, и4же сугyбую благодaть t бGа пріeмый, є3ліссeе всечeстне. рaдуйтесz, застyпницы тeпліи, и3 предстaтели и3 врaчеве дyшъ и3 тэлeсъ хrтолюби1выхъ людeй: t всsкагw прил0га сопроти1вна и3 њбстоsніz, и3 всsкихъ бёдъ, и3збaвите вёрнw совершaющыz всепрaзднственную пaмzть вaшу.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

Цaрствъ трeтіихъ чтeніе:

[ГлавA з7i] Бhсть сл0во гDне ко и3ліи2 прbр0ку, и3 речE ко ґхaву: жи1въ гDь бGъ си1лъ, бGъ ї}левъ, є3мyже предстою2 днeсь предъ ни1мъ, ѓще бyдетъ въ лBта сі‰ росA, и3ли2 д0ждь, ѓще не словесы2 ќстъ мои1хъ. И# бhсть гlг0лъ гDень ко и3ліи2, гlг0лz: и3ди2 tсю1ду на вост0къ, и3 скрhйсz въ пот0цэ хорafовэ, при рэцЁ їoрдaновэ, и3 бyдетъ водA t пот0ка, и3 піeши ю5, и3 врaнwмъ повелю2 питaти тS тaмw. И# и4де и3ліA, и3 сотвори2 по гlг0лу гDню, и3 сёде при пот0цэ хорafовэ, предъ лицeмъ їoрдaновымъ, и3 врaновє приношaху є3мY хлёбы заyтра, и3 мzсA къ вeчеру, и3 t пот0ка піsше в0ду. И# бhсть по днeхъ и4зсше пот0къ, ћкw не бЁ дождS на зeмлю. И# бhсть гlг0лъ гDень ко и3ліи2, гlг0лz: Востaни, и3 и3ди2 въ сарeфfу сідHнскую, и3 пребyди тaмw: сe бо заповёдахъ женЁ вдови1цэ препитaти тS. И# востaвъ и4де въ сарeфfу сідHнскую, и3 пріи1де во вратA грaда, и3 сE тaмw женA вдовA собирaше дровA, и3 возопи2 и3ліA во слёдъ є3S, и3 речE є4й: принеси1 ми ќбw мaлw воды2 въ сосyдэ, да пію2. И# и4де взsти воды2. И# возопи2 и3ліA въ слёдъ є3S, и3 речE є4й: пріими2 ќбw мнЁ и3 ўкрyхъ хлёба въ руцЁ твоeй, и3 да ћмъ. И# речE женA: жи1въ гDь бGъ м0й, ѓще є4сть ў менє2 nпрэсн0къ, но рaзвэ є3ли1кw г0рсть муки2 въ водон0сэ, и3 мaлw є3лeа во чвaнцэ. И# сE ѓзъ собирaю двA полёнца, и3 вни1ду и3 сотворю2 себЁ и3 чaдwмъ мои6мъ, и3 снёмы, и3 ќмремъ. И# речE къ нeй и3ліA: дерзaй и3 вни1ди, и3 не сотвори2 по глаг0лу твоемY, но сотвори2 мнЁ tтyду nпрэсн0къ мaлъ прeжде, и3 и3знесeши ми2: себё же и3 чaдwмъ твои6мъ сотвори1ши послэди2. Ћкw тaкw гlг0летъ гDь бGъ ї}левъ: водон0съ муки2 не њскудёетъ, и3 чвaнецъ є3лeа не ўмaлитсz до днE, д0ндеже дaстъ гDь д0ждь на зeмлю. И# и4де женA, и3 сотвори2 по глаг0лу и3ліинY: и3 дадE є3мY, и3 kдsше т0й, и3 тA, и3 ч†да є3S. И# t тогw2 днE водон0съ муки2 не њскудЁ, и3 чвaнецъ є3лeа не ўмaлисz, по гlг0лу гDню, и4же гlг0ла рук0ю и3ліин0ю. И# бhсть по глаг0лэхъ си1хъ, и3 разболёсz сhнъ жены2, госпожи2 д0му, и3 бЁ болёзнь є3гw2 крэпкA ѕэлw2, д0ндеже не њстA въ нeмъ дyхъ. И# речE женA ко и3ліи2: что2 мнЁ и3 тебЁ, человёче б9ій, вшeлъ є3си2 ко мнЁ воспомzнyти грэхи2 мо‰, и3 ўмори1ти сhна моего2; И# речE и3ліA къ женЁ: дaждь ми2 сhна твоего2. И# взsтъ є3го2 t л0на є3S, и3 вознесE є3го2 въ г0рницу, въ нeйже сaмъ почивaше, и3 положи2 є3го2 на nдрЁ своeмъ. И# возопи2 и3ліA ко гDу, и3 речE: ўвы2 мнЁ, гDи, свидётелю вдовы2, ў неsже ѓзъ пребывaю, ты2 њѕл0билъ є3си2 є4же ўмори1ти сhна є3S. И# дyну на џтрочища трикрaты, и3 призвA гDа, и3 речE: ГDи б9е м0й, да возврати1тсz ќбw душA џтрочища сегw2 въ џнь, и3 бhсть тaкw. И# возопи2 и3ліA, и3 ўслhша гDь глaсъ и3ліи1нъ, и3 возврати1сz душA џтрочища, и3 њживE. И# поsтъ и3ліA џтрочища, и3 сведE и3 t г0рницы въ д0мъ, и3 дадE и3 мaтери є3гw2. И# речE и3ліA къ нeй: ви1ждь, ћкw жи1въ є4сть сhнъ тв0й. И# речE женA ко и3ліи2: сE разумёхъ, ћкw чlвёкъ б9ій є3си2 ты2, и3 гlг0лъ гDень во ўстёхъ твои1хъ и4стиненъ.

Цaрствъ трeтіихъ чтeніе:

[ГлавA }i] Бhсть гlг0лъ б9ій ко и3ліи2 fесвjтzнину, въ трeтіе лёто цaрства ґхaвлz, гlг0лz: и3ди2 и3 kви1сz ґхaву, дaмъ бо д0ждь на лицE земли2. И# бhсть ћкw ви1дэ ґхaвъ и3лію2, и3 речE къ немY: ѓще ты2 є3си2 развращazй ї}лz; И# речE и3ліA: не развращaю ѓзъ ї}лz, но ты2, и3 д0мъ nтцA твоегw2, внегдA њстaвисте вы2 гDа бGа своего2, и3 и3д0сте въ слёдъ ваaла. И# нhнэ посли2, и3 собери2 ко мнЁ вeсь ї}ль, на г0ру карми1льскую, и3 прор0ки ст{дныz ваaлwвы, и4хже три1ста и3 пzтьдесsтъ: и3 прорHкъ мeрзскихъ четhреста, kдyщихъ трапeзу їезавeлину. И# по глаг0лу и3ліинY послA ґхaвъ во вeсь ї}ль, и3 собрA вс‰ прор0ки на г0ру карми1льскую, и3 приведE ко всBмъ и5мъ и3лію2. И# речE и5мъ и3ліA: док0лэ вы2 хрaмлете на џба кwлёна в†ша; ѓще є4сть гDь бGъ, и3ди1те въ слёдъ є3гw2: ѓще ли ваaлъ є4сть, то2 и3ди1те за ни1мъ. И# не tвэщaша є3мY лю1діе словесE. И# речE и3ліA къ лю1демъ, ѓзъ є4смь њстaхъ прbр0къ гDень є3ди1нъ: и3 прор0цы ваaлwвы, и4хже три1ста и3 пzтьдесsтъ мужeй, и3 прор0кwвъ мeрзскихъ четhреста. И# речE и3ліA: дади1те ми2 двA ю3нцA, да и3зберетE себЁ є3ди1наго, и3 растеши1те и3 на ќды, и3 возложи1те и3 на дровA, да не приложитE nгнS. И# ѓзъ растешY ю3нцA другaго, и3 возложY на дровA, и3 nгнS не возгнэщY. И# да призоветE и3менA богHвъ вaшихъ, и3 ѓзъ призовY и4мz гDа бGа моегw2: и3 бyдетъ бGъ, и4же ѓще послyшаетъ nгнeмъ, т0й є4сть бGъ. И# tвэщaша вси2 лю1діе, и3 рёша: д0бръ глаг0лъ и3ліи1нъ, и4же глаг0ла, да бyдетъ тaкw. И# речE и3ліA прор0кwмъ ст{днымъ: и3збери1те себЁ ю3нцA є3ди1наго, и3 сотвори1те вы2 прeжде, ћкw вaсъ є4сть мн0жество, и3 призови1те и3менA богHвъ вaшихъ, и3 nгнS не пригнэщaйте. И# поsша ю3нцA, и3 сотвори1ша тaкw. И# призывaху и4мz ваaлово t ќтра и3 до полyдне, и3 рёша: послyшай нaсъ, ваaле, послyшай нaсъ. И# не бЁ глaса, ни послушaніz: и3 рыскaху џколо жeртвенника, и4же сотвори1ша сjи. И# бhсть полyдне, и3 поругaсz и5мъ и3ліA fесвjтzнинъ, и3 речE: зови1те глaсомъ вели1кимъ, ћкw б0гу вaшему непрaзднство є4сть: да є3дA что2 и4ное стр0итъ, и3ли2 ўснyлъ є4сть, да ўбудитE є3го2; И# зовsху глaсомъ вели1кимъ, и3 кроsхусz по nбhчаю своемY нwжи2, и3 мн0зи би1ша себE бичьми2 до проли1тіz кр0ве своеS. И# прорицaху, и3 бhсть до вeчера, ћкw бhти врeмz взhти жeртвэ, и3 не бЁ глaса. И# глаг0ла и3ліA къ прор0кwмъ ст{днымъ, глаг0лz: tступи1те нhнэ, да и3 ѓзъ сотворю2 жeртву мою2, и3 tступи1ша тjи и3 ўм0лкнуша. И# речE и3ліA къ лю1демъ: приступи1те ко мнЁ, и3 приступи1ша къ немY вси2 лю1діе. И# пріsтъ и3ліA дванaдесzть кaменій, по числY колёнъ сынHвъ ї}левыхъ, ћкоже гlг0ла є3мY гDь: ї}ль бyдетъ и4мz твоE. И# создA кaменіе во и4мz гDне, и3 и3сцэли2 nлтaрь раск0панный: и3 сотвори2 м0ре вмэщaющее двЁ мёрэ сёмене џкрестъ nлтарS. И# воскладE пwлёна на nлтaрь, и4же сотвори2, и3 растесA на ќды всесожегaемое, и3 возложи2 на пwлёна, и3 њбhде nлтaрь. И# речE и3ліA: принеси1те ми2 четhре водонHсы воды2, и3 возливaйте на всесожжє1ніz и3 на пwлёна, и3 сотвори1ша тaкw. И# речE: ўдв0йте, и3 ўдв0иша. И# речE: ўтр0йте, и3 ўтр0иша. И# прохождaше водA џкрестъ nлтарS, и3 м0ре и3сп0лнисz воды2. И# возопи2 и3ліA на нб7о, и3 речE: ГDи б9е ґвраaмовъ и3 їсаaковъ и3 їaкwвль, послyшай менє2, гDи, послyшай менє2 днeсь nгнeмъ: да разумёютъ вси2 лю1діе сjи, ћкw ты2 є3си2 є3ди1нъ гDь бGъ ї}левъ, и3 ѓзъ рaбъ тв0й, и3 тебє2 рaди сотвори1хъ дэлA сі‰ вс‰: и3 ты2 њбрати2 сердцA людeй си1хъ въ слёдъ тебє2. И# падE џгнь t гDа съ нб7сE, и3 поzдE всесожжє1ніz и3 пwлёна и3 кaменіе и3 пeрсть, и3 в0ду, ћже бЁ въ м0ри, вс‰ полизA џгнь. И# пад0ша вси2 лю1діе на лицы2 своeмъ, и3 рёша: вои1стинну гDь бGъ, т0й є4сть бGъ. И# речE и3ліA къ лю1демъ: поимaйте прор0ки ваaлwвы, да ни є3ди1нъ скрhетсz t ни1хъ, и3 ћша и5хъ, и3 ведE | и3ліA на пот0къ кjссовъ, и3 тY и5хъ заклA. И# речE и3ліA посeмъ ґхaвови: сE глaсъ хождeніz дождeвнагw, впрzзи2 колесни1цу твою2, и3 сни1ди, да не пости1гнетъ тебє2 д0ждь. И# взhде и3ліA на карми1льскую г0ру, и3 прекл0нсz на зeмлю, и3 положи2 лицE своE междY колёнома свои1ма, и3 помоли1сz ко гDу. И# нeбо помрачи1сz џблаки и3 дyхомъ, и3 бhсть д0ждь вeлій: и3 плaчасz ґхaвъ, и4де до їезраeлz. И# рукA гDнz бhсть на и3ліи2: и3 стzгнyвъ чрeсла сво‰, и3 течE предъ ґхaвомъ до ї}лz. И# возвэсти2 ґхaвъ женЁ своeй їезавeли, вс‰ є3ли6ка сотвори2 и3ліA: и3 ћкw заклA прор0ки ножeмъ. И# послA їезавeль ко и3ліи2, глаг0лz: ќтрw въ сeй же чaсъ положY дyшу твою2, ћкоже дyшу є3ди1нагw t си1хъ. И# слhша и3 ўбоsсz и3ліA, востaвъ и4де души2 рaди своеS, и3 пріи1де въ вирсавjю, зeмлю їyдову. И# њстaви џтрочища своего2 тaмw, и3 и4де въ пустhню днE пyть. И# пришeдъ сёде подъ смeрчіемъ, и3 проси2 души2 своeй смeрти, и3 речE: довлёетъ ми2, гDи, пріими2 ќбw дyшу мою2 t менє2, ћкw нёсмь ѓзъ пaче nтє1цъ. И# лsже и3 ќспе подъ сaдомъ. И# сE ѓгGлъ гDень коснyсz є3мY, и3 речE є3мY: востaни, ћждь и3 пjй. И# воззрёвъ и3ліA, и3 сE при возглaвіи є3гw2 nпрэсн0къ kчмeнный, и3 корчaгъ воды2: И# востA, и3 kдE, и3 пи1тъ, и3 њбрaщсz ќспе. И# њбрaщсz ѓгGлъ гDень втори1цею, и3 коснyсz є3мY, и3 речE є3мY: востaни, ћждь и3 пjй, ћкw мн0гъ t тебє2 пyть. И# востA, и3 kдE и3 пи1тъ: и3 и4де въ крёпости ћди тоS четhредесzть днeй, и3 четhредесzть нощeй до горы2 хори1вскіz. И# вни1де тaмw въ пещeру, и3 всели1сz въ нeй, и3 сE гlг0лъ гDень къ немY, и3 речE є3мY гDь: чт0 ты здЁ, и3ліE; И# речE и3ліA: ревнyz поревновaхъ по гDэ бз7э вседержи1тели, ћкw њстaвиша тS сhнове ї}левы и3 nлтари2 тво‰ раскопaша, и3 прbр0ки твоS nрyжіемъ и3зби1ша, и3 њстaхъ ѓзъ є3ди1нъ, и3 и4щутъ души2 моеS и3з8sти ю5. И# речE ѓгGлъ: и3зhди ќтрw, и3 стaни въ горЁ предъ гDемъ, и3 сE мимои1детъ гDь, и3 дyхъ вeлій и3 крёпокъ, разорsz г0ры, и3 сокрушaz кaменіе предъ гDемъ: не въ дyсэ гDь, и3 по дyсэ ви1хръ, и3 не въ ви1хрэ гDь. И# по ви1хрэ џгнь, и3 не во nгни2 гDь: и3 по nгни2 глaсъ хлaда т0нка, и3 тaмw гDь. И# бhсть ћкw ўслhша и3ліA, покры2 лицE своE ми1лwтію своeю, и3 и3зhде, и3 стA при пещeрэ. И# сE къ немY бhсть глaсъ, и3 речE: что2 здЁ ты2, и3ліE; И# речE и3ліA: ревнyz поревновaхъ по гDэ бз7э вседержи1тели, ћкw њстaвиша завётъ тв0й сhнове ї}левы, и3 nлтари2 тво‰ раскопaша, и3 прbр0ки тво‰ и3зби1ша nрyжіемъ, и3 њстaхъ ѓзъ є3ди1нъ, и3 и4щутъ души2 моеS и3з8sти ю5. И# речE гDь къ немY: и3ди2, возврати1сz путeмъ твои1мъ, и3 п0йдеши въ пyть пустhни дамaсковы, и3 помaжеши ґзаи1ла на цaрство во ґссmрjи: И# їиyа сhна на мессjина помaжеши въ царS ї}лю, и3 є3ліссeа сhна сафaтова помaжеши вмёстw себє2 прbр0ка.

Цaрствъ четвeртыхъ чтeніе:

Бhсть во дни2 џны, њбрёте и3ліA є3ліссeа сhна сафaтова, и3 т0й њрaше волaми. И# и4де и3ліA къ немY, и3 повeрже и3ліA ми1лwть свою2 на нeмъ: и3 њстaви є3ліссeй волы2, и3 течE созади2 и3ліи2, и3 служaше є3мY. И# бhсть є3гдA взsту бhти и3ліи2 гDемъ въ ви1хрэ ћкw на нб7о. И# и3д0ста и3ліA и3 є3ліссeй въ галгaлы. РечE и3ліA къ є3ліссeю: сэди2 ќбw здЁ, ћкw гDь послA мS до їoрдaна. И# речE є3ліссeй: жи1въ гDь, и3 живA душA твоS, ѓще њстaвлю тебE. И# поид0ста џба, и3 пzтьдесsтъ мужeй t сынHвъ прbр0ческихъ пріид0ша и3 стaша прsмw и3здалeча, џба же стaста при їoрдaнэ. И# пріsтъ и3ліA ми1лwть свою2, и3 сви1тъ ю5, и3 порази2 є4ю в0ды, и3 раздэли1сz водA сю1ду и3 сю1ду, и3 преид0ста џба по сyху: И# бhсть ћкw преид0ста, и3 речE и3ліA є3ліссeю: проси2 что2 сотворю2 тебЁ, прeжде дaже не взsтъ бyду t тебє2. И# речE є3ліссeй: да бyдетъ ќбw дyхъ, и4же въ тебЁ, сугyбъ во мнЁ. И# речE и3ліA: њжесточи1лъ є3си2 проси1ти: nбaче ѓще ўви1диши мS взeмлема t тебє2, бyдетъ ти2 тaкw, ѓще ли же не ўви1диши, не бyдетъ. И# бhсть и3дyщымъ и5мъ, и3 глаг0лющымъ, и3 сE колесни1ца џгненна, и3 к0ни џгненни, и3 раздэли2 междY nбёма, и3 взsтсz и3ліA трyсомъ, ћкw на нeбо. И# є3ліссeй зрsше, и3 т0й вопіsше: џ§е, џ§е, колесни1ца ї}лева, и3 к0ни є3гw2, и3 не ви1дэ є3гw2 ктомY. И# ћтсz є3ліссeй за ри6зы сво‰, и3 раздрA | на дв0е, и3 взsтъ ми1лwть и3ліинY є3ліссeй, пaдшую верхY є3гw2. И# њбрати1тсz є3ліссeй, и3 стA на брeзэ їoрдaна. И# пріsтъ є3ліссeй ми1лwть и3ліинY, пaдшую верхY є3гw2, и3 ўдaри в0ды, и3 не раздэли1шасz. И# речE є3ліссeй: гдЁ ќбw є4сть бGъ и3ліи1нъ ґпfw2; и3 ўдaри є3ліссeй в0ды втор0е, и3 раздэли1шасz в0ды, и3 прeйде по сyху.

На літjи стіхи1ра хрaма, и3 с™aгw самоглaсны, глaсъ д7:

Нетлённагw соединeніz причaстникъ, блажeнне прbр0че, бhлъ є3си2 њ бз7э сп7сэ моeмъ, моли1твою їoрдaнъ раздэли1въ, по сyху прешeлъ є3си2, и3 на џгненнэй колесни1цэ ћкw на нб7сA восхищeнъ бhлъ є3си2, сугyбую бlгодaть є3ліссeю њстaвль. тёмже м0лимъ тS, ѓще и3 тёломъ восхищeнъ бhлъ є3си2, но д¦омъ t нaсъ не разлучaйсz, и3 всегдA хrтY моли1сz, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Свэтозaренъ џблакъ, бжcтвенный прbр0че, kви1лсz є3си2, и3скaпаz тyчу бGоразyміz всBмъ вBрнымъ, напаsz богaтнw він0мъ весeліz всёхъ, вёрою прити1чущихъ къ бжcтвеннэйшему хрaму твоемY. тёмже м0лимъ тS, бжcтвенный прbр0че и3 бGови1дче и3ліE, побBды на враги2 в0инству нaшему дaруй, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Самодeржцу ўмY пл0ть покори1лъ є3си2, бжcтвенный и3ліE прbр0че, ўсeрднw восхождє1ніz ћкw по степeнемъ въ сeрдцы твоeмъ полагaz. тёмже и3 непрaвдовавша цRS њбличи1въ, гнёва б9іz запрещeніе и3зрeкъ, и3 ст{дныz свzщeнники ћкw непрaведны ножeмъ погуби1лъ є3си2, и3 всёхъ научи1лъ є3си2 ћснw вопи1ти: вои1стинну є3ди1нъ є4сть бGъ, є3г0же и3ліA проповёда.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Q нечести1ва царS повелёніz! q постA и3сп0лнена кр0ве и3 беззак0ніz! заповёда п0стъ, да ўбjйство сотвори1тъ, и3 ѓбіе ўбіeнъ бhсть навуfeй ї}льтzнинъ. чт0 же, прbр0че, къ си1мъ рeклъ є3си2; ћкw тaкw глаг0летъ гDь: понeже безъ прaвды мyжа ї}льтzнина ўби1лъ є3си2, тaкожде и3 твоS кр0вь проліeна бyдетъ, и3 блудни6цы къ кр0ви твоeй и3змhютсz. но моли1твами, хrтE, твоегw2 прbр0ка и3 проповёдника, таковaгw безчеловёчества и3збaви дyшы нaшz, ћкw человэколю1бецъ.

И# нhнэ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

И#ліA прbр0къ преди1вный, * зарeю ќмъ просвэти1въ, * вeсь бhсть бжcтвенъ *, и3 царS нечести1ва сyдъ непрaведный зрS негодyетъ: * тёмже и3 суд0мъ б9іимъ tречeніе посылaетъ на него2, * тaкожде и3 цари1цу, ћкw неми1лостиву и3 златолюби1ву, * судY б9ію предадE. * но моли1твами, хrтE, твоегw2 прbр0ка и3ліи2 *, спаси2 всёхъ нaсъ, ћкw милосeрдъ.

Стjхъ: Мwmсeй и3 ґарHнъ во їерeехъ є3гw2, и3 самуи1лъ въ призывaющихъ и4мz є3гw2.

Док0лэ, гDи, * пyть нечести1выхъ спёетсz, * прbр0че, рeклъ є3си2; * ты2 насади1лъ є3си2, и3 вкорени1шасz, * и3 сотвори1ша пл0дъ беззак0ніz: * вои1стинну и3 сaми ѕлЁ погиб0ша нечeстіемъ свои1мъ. * возопію1тъ къ тебЁ, и3 не ўслhшиши. * вскyю ми2 показaлъ є3си2 нечeстіе * судeй законопрестyпныхъ;

Стjхъ: Ты2 є3си2 їерeй во вёки, по чи1ну мелхіседeкову:

И5же честн0е твоE восхождeніе, * честнhй во прbр0цэхъ, * вели1кій и3ліE, * прaзднующихъ твои1ми моли1твами * t бёдъ и3збавлsй и3 скорбeй, * и3 лю1тыхъ нахождeній: * да всегдA тебЁ, преслaвный прbр0че, * хrтоимени1тіи лю1діе, * почитaемъ и3 ўблажaемъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прbр0че, проповёдниче хrт0въ, пrт0ла вели1чествіz никогдaже tступaеши, и3 коемyждо болsщу при1снw предстои1ши. Въ вhшнихъ служS, вселeнную бlгословлsеши, всю1ду прославлsемь: проси2 њчищeніе душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ, и3 и3збaвитель:

Тропaрь, глaсъ д7:

Во пл0ти ѓгGлъ, прbр0кwвъ њсновaніе, вторhй п®тeча пришeствіz хrт0ва, и3ліA слaвный, свhше послaвый є3ліссeеви бlгодaть, недyги tгонsти, и3 прокажє1нныz њчищaти: тёмже и3 почитaющымъ є3го2 т0читъ и3сцэлє1ніz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №:

На џгненную колесни1цу, ћкw на крилY вётрєнню возшeдъ, бжcтвенный прbр0че, къ небесє1мъ преслaвнw шeствіемъ днeсь твори1ши, свhше сугyбую бlгодaть и3 ми1лwть є3ліссeеви њстaвль.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

М™рь тS б9ію м0лимъ вси2, дв7у вои1стинну и3 по ржcтвЁ ћвльшуюсz, люб0вію прибэгaющіи къ твоeй бlгости: тебe бо и4мамы грёшніи предстaтельницу, тебE стzжaхомъ въ напaстехъ спасeніе, є3ди1ну всенепор0чную.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G.

Хрaмъ тв0й бжcтвенный всBмъ и3сцэлє1ніz незави1стнw и3сточaетъ, прор0че пречyдне, съ є3ліссeемъ преди1внымъ, хrтY вкyпэ молsщесz, низпослaти ми1ръ мjрови, и3 лю1демъ чтyщымъ вaсъ вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

Кjйждо и3дёже спасaетсz, тaмw прaведнw и3 притекaетъ: и3 к0е и3н0е таков0е прибёжище, ћкw ты2, бцdе, покрывaющее дyшы нaшz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }.

Премyдрости ћкw рачи1тель бhвъ, прbр0че всечeстне, непрaведна царS непрaвдующа ћвэ њбличи1въ, и3 ўвёрилъ є3си2 вопи1ти: вои1стинну бGъ є3ди1нъ є4сть, и4же и3ліeю проповёдуемый. tсю1ду же їезавeль, њ восхищeніи и3 њ златолю1біи њбличи1лъ є3си2. прbр0че и3 предтeче пришeствіz хrт0ва, и3ліE великоимени1те, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти восхождeніе твоE вёрнw слaвzщымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дёву и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Тaже, степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7:Ты2 є3си2 їерeй во вёки, по чи1ну мелхіседeкову: Стjхъ: РечE гDь гDеви моемY: сэди2 њдеснyю менє2, д0ндеже положY враги2 тво‰ подн0жіе нHгъ твои1хъ. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t луки2, зачaло д7i. По н7 pалмЁ стіхи1ра: глaсъ д7.

На џгненнэй колесни1цэ, на џблакъ взsлсz є3си2, и3 во странY свэтови1дную преложи1лсz є3си2, q fесвjтzнине и3ліE! стyдныz прор0ки посрами1въ. и4же нeбо сл0вомъ свzзaвый, тaкw разрэши2 и3 нaшz согрэшє1ніz ко гDу моли1твами твои1ми, и3 спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7, глaсъ }: В0ду прошeдъ:

И# прbр0ка, двA канHна на }. Пeрвый канHнъ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, въ м0ри дрeвле лю1ди настaвльшему, и3 въ нeмъ фараHна со всев0инствомъ погрузи1вшему, пёснь побёдную, ћкw прослaвисz.

Ви1дэти желaющіи и3ліи2 чудeсъ nгнедохновeнную си1лу, nгнезрaчнагw и3 честнaгw љзhка, дyха крёпость, по достоsнію собрaхомсz.

ЎстнЁ, бGон0се, и3 недоумённагw љзhка тэснотy же и3 худоглaсіе, дёйствомъ є4же въ тебЁ д¦а tвeрзи, и3 ўzсни2 въ пёнію чудeсъ твои1хъ.

Даeши пaче є3стествA повинyвшымсz, сл0ве, честны6мъ твои6мъ повелёніємъ, и3 покорsеши дождю2 двє1ри дyхомъ, ўтверждaемо сл0во содэвaz.

БGор0диченъ:

Поeмъ гDеви t дв7ы рождeнному, и3 мjръ њбн0вльшему, и3 тоS рaди нaмъ жи1знь бжcтвенную даровaвшему, пёснь побёдную, ћкw прослaвисz.

Другjй канHнъ, творeніе їеромонaха пахHміа, є3гHже краегранeсіе:

Пою2 хвалY вели1кому и3ліи2.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Nргaнъ kви1лсz є3си2 ўдарsемь бжcтвеннымъ брzцaломъ, прbр0че пречyдный, всевёдца бGа воспэвaz, tмщeніе прaведнw всBмъ даю1ща по дэлHмъ и4хъ.

И$же не терпS прeлести, прор0че чyдный, царS њбличи1лъ є3си2 непрaвдующа њ беззак0ніи. тёмже сyдъ б9ій п0лнъ гнёва томY нанeслъ є3си2 њсуждeніz.

Прbр0че и3 предтeче благодaти, бжcтвенный и3ліE, ґхaва нечести1ваго царS ты2, ћкw законопристyпника, њбличи1въ, ст{дныz свzщeнники ћкw непрепод0бны погуби1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Хrт0ву м™рь въ пёснехъ воспёти дост0йнw вёрніи потщи1мсz, ћкw сп7са всёхъ р0ждшую, жив0томъ и3 смeртію владhчествующаго.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰.

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Ћкw и3зрsденъ, прbр0че, ўчреди1тель, и4же врaномъ творS тебЁ гощeніе, є3ди1ный насыщazй всsко жив0тно благоволeніz. є3мyже вси2 зовeмъ: ты2 є3си2 бGъ нaшъ, и3 нёсть свsта пaче тебє2, гDи.

Благодaть благодётелю и3 строи1телю, вдови1цу и3 прbр0ка напити1вшему, неизречeннымъ промышлeніемъ. є3мyже вси2 зовeмъ: ты2 є3си2 бGъ нaшъ, и3 нёсть свsта пaче тебє2, гDи.

Затвори1вый тученHсныz џблаки њдожди1ти, пи1щи лишaемэ сарeфfэ, њстaнокъ брaшна, непрестaннw роси1ти сотвори2. тh же взывaлъ є3си2: нёсть свsта пaче тебє2, гDи.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на пaче всёхъ t вёка вели6кимъ спод0биласz є3си2 и3 пaче є3стествA: бGа бо невмэсти1маго всeю твaрію во чрeвэ пріsла є3си2, и3 воплоти1ла є3си2. тёмже бцdу тS вси2 почитaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе є3ди1не чlвэколю1бче.

Всёхъ ми1лостивнw, прbр0че, наказyеши, и3 всёхъ ми1луеши, къ тебЁ вёрою притекaющихъ во хрaмъ тв0й: и3 п0мощи t тебє2 просsщіи, никaкоже погрэши1ша.

Ґхaва нечести1ваго царS ты2, бжcтвенный прbр0че, њбличи1лъ є3си2: и3 ћкw престyпника зак0на, суд0мъ б9іимъ њсуди1лъ є3си2.

Безстyднаz цари1ца їезавeль тебE, бжcтвеннэйшій прор0че, и3скaше ўби1ти: ћкw на тоS несвzщє1нныz свzщeнники, по достоsнію сyдъ смeртный навeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Мёсто свzщeніz слaвы, и3 мhсленную, чcтаz, трапeзу, хлёбъ хrтA жи1знь всёхъ пріeмшую, поeмъ тS, вLчце.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

И#ст0чника чудeсъ, прbр0кwвъ ўдобрeніе, вси2 пёсненнw вёрніи восхвaлимъ fесвjтzнина и3лію2: съ пл0тію бо є3щE сhй безсмeртенъ, ћкw мeртвъ ўвэрsетъ мeртвыхъ востaніе. тёмже дерзновeніе къ бGу и3мёz, подавaетъ и3сцэлє1ніz вёрою просsщымъ, и3 м0литсz хrтY прилёжнw, согрэшeній њставлeніе подaти, прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть є3гw2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ, t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ: и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS блaгости. тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw, моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти, воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Кореносэкaтель ќбw kви1лсz є3си2 ѕл0бы, мyдре прbр0че, добродётели же насади1тель, тёмже тS ўблажaемъ.

Ўкорsше тS словесы2 вдови1ца, пи1щею смeрти, прbр0че, џтрока востaніе ўвэрsющи.

Назнaменова слaву трbческую ћвэ дуновeніемъ тричи1сленнымъ, мaтери дётища жи1ва даровA.

К0ль разжeглсz є3си2, палS бжcтвеннымъ nгнeмъ, и3 рeвностію, q прbр0че, царS њбличaz, творsща беззакHніz.

БGор0диченъ:

М0лимъ тS, чcтаz, бGа безъ сёмене зачeншую, при1снw моли1тисz за рабы6 тво‰.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ тв0й и3 ўбоsхсz, ћкw неизречeннымъ совётомъ, бGъ сhй присносyщный, t дв7ы прошeлъ є3си2 вопію1ще: слaва снизхождeнію твоемY, хrтE, слaва си1лэ твоeй.

Вэнчa тz гDь прbр0ка, премyдре, и3 благодaть тебЁ дaруz прорицaти б{дущаz, ћкw насто‰щаz. тёмже нhнэ словесє1мъ сбытіE зрsще, хвалaми при1снw тS, ћкw и4стиннаго прbр0ка, ўблажaемъ.

Е#ли1кw попремн0гу смиренномyдріемъ ўкрaшена, прор0ка твоегw2 душA, хrтE б9е, толи1кw пaче nгнS рeвностію распалaема, ст{дныz свzщeнники погуби2.

Лицeмъ, ћкw зерцaломъ разрёшшымсz, лицY хrт0ву предстои1ши, пречyдне прbр0че: toнyдуже нaсъ ми1лостивнw посэщaй, да вси1 тz хвалaми ћкw прbр0ка ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Надeжду и3 ўтверждeніе, и3 спасeніz стёну неруши1му, тS стzжaвше, всепётаz, ѕл0бы всsкіz и3збавлsемсz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2 и3н0гw б0га не знaемъ.

Зак0нъ nтeческій тS, ћкw моли1твенника всеи1стинна показA, чудодёйственника, њбращaюща є3стествA стіхjй, и3ліE, и3 прпdбну жeртву попалsюща водaми.

Посрами1лъ є3си2 и3зрsднw, ћкw и4стины служи1телю, прпdбне, сквeрнагw студA прbр0ки, всеблажeнне и3ліE, ћвэ начертaвъ трbческую си1лу.

Сл0вомъ благодaти свzщeнствуz, и3ліE, заклaлъ є3си2 свzщeнники ст{дныz неви1нными твои1ми рукaми, ћкоже nгнeмъ, рeвностію њпалsемь.

БGор0диченъ:

ТебЁ р0ждшей хrтA, всемY содётелz, взывaемъ: рaдуйсz, чcтаz, рaдуйсz, свётъ возсіsвшаz нaмъ: рaдуйсz, вмэсти1вшаz бGа невмэсти1маго.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

И$же бжcтвенныz благодaти kвлeна незаходи1маz зарS, и3 ќмъ бжcтвеннэйшій, прbр0че и3ліE, и4скреннw стzжaвъ, благочести1выхъ къ пёнію возставлsеши.

Кто2 не ўдиви1тсz бжcтвеннэй рeвности твоeй, прbр0че всечeстне; кт0 ли не воспоeтъ хrтA, толи1ку крёпость тебЁ даровaвшаго;

T бGа, прbр0че, ўкраси1лсz є3си2 прbр0чествомъ, и3ліE пречyдне, tню1дъ бGу вeсь соедини1всz, прeлесть њбличaz, ї}льтzны къ б9ію познaнію привeлъ є3си2.

БGор0диченъ:

С0лнце р0ждши, бцdе, незаходи1мое, всег0 мz просвэти2 њмрачeннаго страстьми2, и3 и3сп0лни мS бжcтвеннагw свёта.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бeздна согрэшeній њбhде мS послёднzz, но ћкw прbр0ка їHну, гDи, гDи, возведи2 и3зъ и3стлёніz жив0тъ м0й.

Ст0лпъ благочeстіz и3 житіS чи1стагw, сади1тель чистоты2 бhлъ є3си2, ѓгGлwмъ же под0бникъ, чyдный и3ліE бGон0се.

Гнёвъ тS пророкоубjйцы жены2 ўстраши1въ, вzзaти и3 рэши1ти пріи1мша дождє1въ течeніе, чyдный и3ліE, бёгати твори1тъ.

Возвhсилъ є3си2, колBна преклони1въ, ўмA превознесeнное џко, мольб0ю и3зрsдною рэшeніе творS, и3 бразды6 земны6z ўпои1лъ є3си2 тyчами.

БGор0диченъ:

Купинa тz въ сінaи, неwпaльнw прибли1жившисz nгню2, преднаписyетъ м™рь приснодв7у, всепётаz бцdе мRjе.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Молeбное пёніе приноси2 къ бGу, прbр0че всечестнhй, њ всёхъ въ бжcтвенный хрaмъ тв0й притекaющихъ, да тS всегдA ћкw вели1ка застyпника почитaемъ.

Ќмъ человёчь не дости1гнетъ житіE твоE, прbр0че, по дост0инству похвали1ти: пaче ќбw ќмныхъ чинHвъ возвели1чилсz є3си2, зрS хrт0во преwбражeніе.

И$же всsческихъ гDь и3 творeцъ нaмъ kви1сz, по твоемY прор0честву, блажeнне и3ліE, вс‰ человёки призывaz къ познaнію своемY, ћкw чlвэколю1бецъ.

БGор0диченъ:

Марjе, чcтый дёвства сосyде, њчи1сти м0й ќмъ t страстнaгw њмрачeніz, и3 и3сп0лни благодaти и3 прaвды сeрдце моE, всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Прbр0че и3 прови1дче вели1кихъ дёлъ бGа нaшегw, и3ліE великоимени1те, вэщaніемъ твои1мъ ўстaвивый водотHчныz џблаки, моли2 њ нaсъ є3ди1наго чlвэколю1бца.

Јкосъ:

Мн0гое человёкwвъ беззак0ніе, б9іе же мн0гое человэколю1біе зрS, прbр0къ смущaшесz, и3ліA kрsсz, и3 словесA неми1лостивна къ ми1лостивному подви1же, прогнёвайсz, возопи1въ, на tмeщущыzсz тебє2, судіE прaведный. но ўтр0бу бlгaгw никaкоже подви1же, є4же мyчити тогw2 tметaющыzсz: при1снw бо покаsніz всёхъ ждeтъ є3ди1ный чlвэколю1бецъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Купи1на въ горЁ nгнеwпaльнаz, и3 росон0снаz пeщь халдeйскаz ћвэ предписa тz, бGоневёсто: бжcтвенный бо невещeственный въ вещeственнэмъ чрeвэ џгнь неwпaльнw пріsла є3си2. тёмже и3зъ тебє2 р0ждшемусz поeмъ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Преслaвнw бжcтвенною ты2 воwбражeнною си1лою њблeксz, пи1щею четыредесzтоднeвною, и3ліE чyдный, д0лгій шeствовалъ є3си2 пyть. тёмже въ хwри1вэ глаг0лалъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Хлaдъ кр0токъ показA и3 т0нокъ гDа тебЁ, и3ліE, по бз7э ревнyющу вседержи1тели, не дyхъ бyренъ, ни трyсъ, ни џгнь страшazй. тёмже ї}су кр0ткому пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGоzвлeніz спод0билсz є3си2 и3 прbр0чества, ћкоже вели1кій мwmсeй, прbр0ки помазyz дyхомъ, и3 цари2, и3ліE чyдный. и3 слaвы на fавHрэ хrт0вы зри1тель бhвъ, пёлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Раждaеши безъ сёмене безначaльнаго и3 превёчнаго гDа, џ§а сн7а, мyдрость же и3 си1лу, напослёдокъ пречcтаz, пaче є3стествA пл0тію, на њбновлeніе земнhхъ. тёмже и3зъ тебє2 р0ждшемусz зовeмъ: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Лю1ди ї}левы, съ пzтидесzтоначaльникомъ къ тебЁ, бжcтвенный и3ліE, пришeдшыz, nгнeмъ съ небесE ћкw недостHйныz попали1лъ є3си2.

И$же бGовидёніемъ њсіsемь, дост0йнw бжcтвеннэйшій прbр0къ бhлъ є3си2, и3ліE всечестнhй, и3 ваaлwвы жє1ртвы tню1дъ ўпраздни1лъ є3си2.

Е#ли1кw д¦ъ прес™hй подадE прорицaти, всечестнhй прbр0че и3ліE, прорeклъ є3си2 њ пришeствіи сн7а б9іz, и3 не погрэши1лъ, всеблажeнне. є3мyже поeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ст{днымъ свzщeнникwмъ, трапeзу їезавeлину непрaведнw kдyщымъ, вои1стинну суд0мъ б9іимъ, и3 прbр0ка рук0ю, ћдъ смeрти по достоsнію tрhгнусz.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz, м™и б9іz, содержи1ма глубин0ю согрэшeній, и3 всsкіz врагHвъ и3схити2 ѕл0бы, да твоE спасaемь величaю заступлeніе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Ўстраши1сz nтрокHвъ благочести1выхъ, соoбрaзнагw души2 несквeрнагw тёла, и3 ўстрани1сz воспитaнный въ безмёрномъ веществЁ, не ўтруждeнъ џгнь, присноживyщу же, и3з8увsдшу плaменю, вёчнующаz пёснь воспэвaшесz: гDа вс‰ дэлA п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И#зрsднw њбрёте ґхaвъ р0да tражeніе всегуби1тельное, прbр0ка њбличeніемъ, сквeрнагw ўбjйства мeрзское мучeніе: fесвjтzнинъ же t nгнедохновeнна ўмA жизнодaтелю пёснь воспэвaше: гDа вс‰ дэлA п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Дожди1тъ тебЁ џгнь съ небесE попалsz, и3ліE, њдержи1мыхъ пzтьдесsтъ сугyбw, ћкw б9ію и3зрsдну служи1телю: держaщему бо присножив0тную жи1знь бGолёпнw пёснь взывaлъ є3си2: гDа вс‰ дэлA п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Таи1нника тS показA хrт0съ, ћкw чистоты2 сади1телz, и3 дёвства пребжcтвенное прозzбeніе, на fавHрэ бжcтвеннагw воплощeніz, бжcтвA непостижи1мый свётъ во своeй пл0ти показaвъ тебЁ, зовyщу: гDа вс‰ дэлA п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Всебогaтна бhсть ўтр0ба б9іz м™ре, ћкw пріи1мши сл0во дебельств0мъ пл0ти, t неS смёшена земнaгw зрaка по v3постaси, kви1сz грaдъ б9ій, въ нeмже вhшній жи1ти благоволи2. є3мyже поeмъ: гDа вс‰ дэлA п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

И$же вс‰ вёдый, ћкw бGъ, бyдущихъ и3 бhти хотsщихъ рaзумъ тебЁ, и3ліE, ћкw вёрну сyщу, ввэрsетъ, и3 далeче с{щаz ћкw бли1зъ показyетъ.

Благочести1вымъ дерзновeніемъ вжили1въ ќмъ тв0й, бlжeнне прbр0че, прорицaеши разсто‰щаzсz ћкw бли1зъ с{щаz, всечестнhй прbр0че.

Њчи1стивъ t всsкіz сквeрны, бжcтвенный прbр0че, тв0й ќмъ: тёмъ и3 вeсь свsтъ бhлъ є3си2, къ бжcтвенному свёту всёхъ наставлsz.

БGор0диченъ:

Е#г0же родилA є3си2 сл0во пaче сл0ва, бGороди1тельнице чcтаz, њ нaсъ моли2 вёрнw чтyщихъ тS.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћже прeжде с0лнца, свэти1льника бGа возсіsвшаго, пл0тски къ нaмъ пришeдшаго, и3зъ бокY дв7и1чу, неизречeннw воплоти1вшаz, бlгословeннаz всечcтаz, тS, бцdе, величaемъ.

Нетрeнное человёки шeствіе на земли2 пожи1въ, ми1лwтію струю2 їoрдaнскую fесвjтzнинъ прешeдъ, nрyжникъ воздyшный неботeчное соверши2 стрaнное шeствіе д¦омъ.

Благочeстіz рeвностію fесвjтzнинъ њпалsемь, на nгнезрaчнэй колесни1цэ взимaетсz, ми1лwть же свeрже: є4юже ўтаи1тисz не возм0же, є3ліссeй њдёzвсz, пріeмлетъ б9eственную бlгодaть.

Tкровeннэ бGови1децъ fесвjтzнинъ съ мwmсeемъ зри1тъ, ±же џко не ви1дэ, и3 ќхо не слhша, и3 на сeрдце человBкъ земнор0дныхъ не взhде, воплощeна гDа, на fавHрэ вседержи1телz.

БGор0диченъ:

Напрaснагw дрeвнzгw tsтельницу њсуждeніz, и3 прамaтере и3справлeніz, ю4же р0да къ бGу винY присвоeніz, къ зижди1телю м0стъ, тS, бцdе, величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Зарeю невещeственною живоначaльныz трbцы, прbр0че и3ліE, њбожaемь: тёмъ тебE вси2 къ бGу њ мjрэ моли1твенника прив0димъ, блажeнне.

На земли1 тz ѓгGла познaхомъ, бжcтвенный прbр0че, и3 на нб7си2 tню1дъ человёка б9іz, ћкоже и3 сaмъ гDь речE: понeже и3ліA человёкъ жeстокъ є3си2, согрэшaющу ї}лю терпёти не м0жеши, взhди ты2 ко мнЁ, да ѓзъ д0лэ сни1ду.

На земли2, бжcтвенный прbр0че, ћкw безпл0тенъ пожи1лъ є3си2, и3 нhнэ на нб7сA возноси1мь, со ѓгGльскими ли6ки ликовствyеши: нaсъ свhше назирaй пою1щихъ тS, бlжeнне.

БGор0диченъ:

Н0сиши на њб8sтіzхъ бGа, носsщаго всsчєскаz, и3 питaеши питaтелz, чcтаz, нaмъ ўпод0бльшасz: є3г0же моли2, лю1демъ твои6мъ даровaти всёхъ лю1тыхъ и3збавлeніе.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Свёте неизмённый:

Свётъ на џгненнэй четверок0нной колесни1цэ, небошeственна тS показaвый nрyжника, и3ліE, не пожрE въ конeцъ: џгнь бо љзhкомъ џгненнымъ привлeклъ є3си2 ни1зу, и3 и3зсуши1лъ є3си2 тyчы.

Слaва:

На нбcныz крyги џгненною колесни1цею вознeслсz є3си2, нhнэ твою2 совершaющыz пaмzть вёрнw, назирaz ћкw свёта бли1зъ сhй, свётъ мhсленный нaмъ давaй.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

И$же t бGа мjрови под†ннымъ благи6мъ, ты2 винA былA є3си2, бцdе: но и3 нhнэ моли2 њ џбщемъ спасeніи бlгопремённаго бGа.

На хвали1техъ стіхи6ры на ѕ7, глaсъ }. Поd: Что2 вaсъ наречeмъ:

Е#гдA ты2, прbр0че чyдный, * бGу добродётелей и3 житіeмъ чи1стымъ, * сраствори1всz съ ни1мъ, * џбласть пріeмъ, * твaрь по рaзуму и3змёрилъ є3си2, * и3 двє1ри дождє1вныz в0лею затвори1лъ є3си2, * и3 свhше џгнь низвeлъ є3си2, * и3 враги2 погуби1лъ є3си2. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Рeвностію гDнею распалaемь, * беззакHнныz цари2 ты2 и3з8wбличи1лъ є3си2 ћвэ, * ст{дныz свzщeнники * ты2 ўмори1лъ є3си2 тeплэ, * вжeгъ џгнь въ водЁ, блажeнне: * пи1щу же недёланную и3сточи1лъ є3си2, * и3 в0ды їoрд†нскіz * ми1лwтію твоeю пресёклъ є3си2. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Е#гдA ты2, прbр0че, * показaлъ є3си2, на земли2 * ћкw вои1стинну ю4же на нб7си2 жи1знь, * жи1знію сyщею въ тебЁ состaвною њбогатёzсz, * џтрока мeртва твои1мъ вдохновeніемъ воскреси1лъ є3си2, * смeрти кромЁ на лBта л{чша пребывaеши, * на колесни1цу џгненну всёлъ є3си2, * на высотY возвышaемь. * моли2 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И$ны стіхи6ры, глaсъ №, самоглaсны. Гeрмана:

И#ліA ревни1вый, и3 страстeй самодeржецъ, на воздyсэ носи1мь бsше днeсь, всемjрнагw таи1нникъ спасeніz начинaтель. q слaвы честнhz, є4йже спод0бисz небопaрный прbр0къ, и3 прbр0кwвъ и3зрsдное ўдобрeніе: сeй бо во пл0ти ѓгGлъ, и3 безпл0тенъ человёкъ показaсz и3справлeнми. є3г0же хвaлzще рцeмъ: заступи2 нaсъ, мyдре, въ дeнь сyдный.

Дух0вными пёсньми прbр0ки хrт0вы вси2 восхвaлимъ: и3ліa бо fесвjтzнинъ, небошeственникъ бhсть, и3 ми1лwтію є3ліссeй бlгодaть пріsтъ сугyбу t бGа, и3 свэти1льницы свётліи вселeннэй kви1шасz, молsще непрестaннw њ душaхъ нaшихъ.

Дв7дски днeсь вёрніи, прbр0ка гDнz пёсньми почти1мъ, и3лію2 fесвjтzнина, и3 ревни1телz пресвётла. сeй бо љзhкомъ нб7о ћкw к0жу затвори2, и3 зeмлю плодови1тую непл0дну сотвори2. q преслaвнагw чудесE! зeмленъ человёкъ, небесє1мъ њдожди1ти дождS не дадE. q чудесE! тлёненъ человёкъ въ нетлёніе њдёzсz, и3 на нб7сA востечE џгненною колесни1цею: ми1лwтію же є3ліссeю сугyбу благодaть даровaвъ, царS њбличaz, и3 лю1ди непокори1выz глaдомъ растлэвaетъ, їерeи ст{дныz вс‰ посрами2, и3 вдови1ча сhна сл0вомъ воскреси2. тогw2 мольбaми, хrтE б9е нaшъ, въ ми1рэ сохрани2 nтeчество нaше, и3 побёды њдолBніz на враги2 дaруй.

Слaва, глaсъ }:

Прbр0кwвъ верх0вники, и3 всесвётлыz свэти1льники вселeнныz въ пёснехъ почти1мъ вёрніи, и3лію2 и3 є3ліссeа, и3 хrтY возопіeмъ рaдостнw: бlгоутр0бне гDи! подaждь лю1демъ твои6мъ, мольбaми прbрHкъ твои1хъ, њставлeніе грэхHвъ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна, пeрвагw канHна, пёснь G, и3 вторaгw ѕ7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ты2 є3си2 їерeй во вёки, по чи1ну мелхіседeкову. Стjхъ: РечE гDь гDеви моемY: сэди2 њдеснyю менє2, д0ндеже положY враги2 тво‰ подн0жіе нHгъ твои1хъ. Ґпcлъ їaкwвлz послaніz, зачaло н7з. Ґллилyіа, глaсъ д7: Мwmсeй и3 ґарHнъ во їерeехъ є3гw2, и3 самуи1лъ въ призывaющихъ и4мz є3гw2. Е#ђліе луки2, зачaло д7i. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

21 июля: Преподобных Симеона, Христа ради юродивого, и Иоанна, спостника его. Пророка Иезекиила.

Мёсzца тогHже въ к7а-й дeнь.

Прпdбныхъ nтє1цъ нaшихъ, сmмеHна хrтA рaди ю3р0дивагw, и3 їwaнна сп0стника є3гw2:

И# с™aгw прbр0ка їезекjилz.

Стіхи6ры прпdбныхъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Въ пустhню всeльшесz * є3диномhсліемъ бlжeнніи, * плwтскaz двиз†ніz пост0мъ и3 моли1твами, * и3 видёніи свётлыми ўвzди1сте ћвэ, * сердцa же ўzсни1сте, * пріsтнw содёлавше духHвнымъ предaніємъ, * сmмеHне и3 їwaнне, * монaшествующихъ ўтверждeніе.

Бyими притворeніи * мудрецA ѕл0бы њбезyмилъ є3си2, блажeнне, * совершaz пресл†внаz, * дёйствуz знaменіz, * дeмwны tгонS, * просвэщaz сyщыz въ нощи2 грэх0внэй, џ§е. и3 ќмъ несмущeнъ * посредЁ пли1щей соблю1лъ є3си2, сmмеHне, * безстрaстіе t бGа пріeмь.

Смирeнъ мудровaніемъ, и3 ми1лостивъ * и3 бGолюби1въ, и3 любвE и3сп0лненъ, * kви1лсz є3си2, бGодохновeнне, * ўмилeнъ и3 кр0токъ, * ћкоже ѓгGлъ по земли2 њбходS, * и3 житіE и3мёz небeсное: * тёмже почи2 на тебЁ, * ћкоже на чистотЁ, блажeнне сmмеHне, * nц7ъ, и3 сн7ъ, и3 д¦ъ с™hй.

И$ны стіхи6ры прbр0ка, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Їезекjиле чyдне, * ю4же пaче ўмA м0лнію, * и3 слaву неизречeнную гDню, премyдре, * херувjмы бжcтвенными носи1му и3 восходsщу, * и3 пэвaему тмaми ќстъ, * ўмA чистот0ю, * ќмнw ви1дэлъ є3си2, * пред8wчи1стивъ дyшу и3 тёло, бGоблажeнне.

Їезекjиле бGопріsтне, * ћкw хrт0въ под0бникъ, * чуждaгw д0лга томи1тельство претерпёлъ є3си2, * лю1тэ и3стzзaемь, * преднаписyz хотsщее * честнaгw рaди кrтA, * бhти мjру спасeніе, бGоzвлeнне, и3 и3збавлeніе. * є3гHже причасти1тисz всBмъ нhнэ ўмоли2 * воспэвaющымъ тS.

Їезекjиле бGодохновeнне, * сви1токъ пріeмь, * и3зъ руки2 вседержи1телz, * ћвэ мeда сладчaйши ўстHмъ, * свzщенноzвлeненъ, бGови1дэнъ, * и3 бGосл0въ бGозри1теленъ ты2 бhлъ є3си2, * прогнёвающему соб0ру * t бGа, слaвне, * рaзумъ подaвъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, душaмъ просвэщeніе, * согрэшaющымъ прощeніе, * неради6вымъ и3справлeніе: * рaдуйсz, ўтэшeніе и3 рaдость, * скорбsщихъ пом0щнице: * рaдуйсz, бlгaz, * немощнhхъ дyшъ и3сцэлeніе: * рaдуйсz, примирeніе къ бGу и3 ходaтаице, * сераф‡мъ всёхъ ћкw сyщи с™ёйши, чcтаz.

КrтобGор0диченъ:

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма ви1дитсz, q вLко; * содержaй всю2 твaрь, * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши всBмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущисz глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма, * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

Тропaрь, глaсъ д7:

Б9е nтє1цъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ: но моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

Тропaрь, прbр0ка, глaсъ в7:

Прbр0ка твоегw2 їезекjилz пaмzть, гDи, прaзднующе, тёмъ тS м0лимъ, спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ прпdбныхъ. Творeніе fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Причaстіемъ є4же къ бGу, препод0бне, свётъ бhлъ є3си2, и3 къ немY tлучи1лсz є3си2, сmмеHне, желaніемъ крaйнимъ: благи6мъ надeждамъ твои6мъ, џ§е, и3сполнeніе пріsлъ є3си2.

Желaніемъ є4же къ бGу распалaемь, мjръ њстaвилъ є3си2, спyтника, џ§е, њбрётъ їwaнна слaвнаго, съ ни1мже стезю2 прошeлъ є3си2 спаси1тельную, рaдуzсz.

Њбогати1тисz никaкоже и3стощaемыми вожделёвше, богaтство и3 слaву врeменную мyдріи, и3 пи1щу мимотекyщую, и3 мірск0е достоsніе доблемyдреннэ tри1нусте.

БGор0диченъ:

КраснY и3 и3збрaнну и3 всечeстну разумёвъ тS, б9ій, пренепор0чнаz, сн7ъ, тв0й сhнъ бhсть, сhны сотвори2 бlгодaтію, бцdу тS чтyщыz.

И$нъ канHнъ прbр0ка.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Хотsщу восхвали1ти їезекjилz прbр0ка твоего2, даровaніе ми2 подaждь, благодётелю, и3 бlгодaть дух0вную.

И#мёz восхождє1ніz їезекjиль свzщeнный, неизглаг0ланныхъ самови1децъ, гDнею слaвою њзарsетсz.

Ўпрaвивъ твоE житіE, и3 п0мыслу взыгр†ніz плотск†z повинyвъ, прbр0къ kви1лсz є3си2 бGопріsтный.

БGор0диченъ:

Вeсь просвэщeнъ, къ вост0кwмъ многопётую њбращeнную двeрь прbр0чествуеши дв7у, бGодохновeнне.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь тво‰, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Ўсeрднw къ мhслєннымъ совлeклсz є3си2 дёланіємъ, сmмеHне, побэждaz врaжіz полки2 б9eственнымъ пос0біемъ д¦а.

Рaнами моли1твенными, и3 воздержaніz біeніи, прпdбне, страстeй є3гЂпетъ, џ§е їwaнне, ўzзви1лъ є3си2.

Ўмори1ша врагA пHстницы твои2, ї}се, ўмерщвлeніе рaдостнw, вLко, твоE живон0сное возжелaвше.

БGор0диченъ:

И#збавлsющаго человёки преслушaніz лю1тагw падeніz, всемY вин0внаго, чcтаz всенепор0чнаz, родилA є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Ўмерщвлeніе стzжaвъ страстн0е, зри1ши, слaвне, мeртвыхъ пронапи1санное ћкw прbр0къ востaніе.

Ми1лостивъ бывaz своемY бGъ создaнію, бжcтвенъ рaзумъ тS заблуждє1ннымъ, бGоzвлeнне, показA.

Ўzсни1 тz, слaвне, бжcтвA сіsніе, и4же на херувjмэхъ сэдsщее, бGоглаг0ливе, тебЁ ћвльшеесz.

БGор0диченъ:

Ни1ву прbр0къ тв0й прозорли1выма чcтую зри1тъ nчи1ма, дёвства соблюдeнный, бlгодётелю, тебЁ вх0дъ.

Кондaкъ прbр0ка, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Б9ій kви1лсz є3си2 прbр0къ, їезекjиле чyдне, воплощeніе гDне всBмъ провозвэсти1лъ є3си2, сего2 ѓгнца и3 зижди1телz сн7а б9іz ћвльшасz во вёки.

Сэдaленъ прпdбныхъ, глaсъ є7: Под0бенъ: Собезначaльное сл0во:

Соглaсіемъ бжcтвеннымъ њзарsеми, въ пути6 ведyщыz къ бжcтвєннымъ сіsніємъ ходи1сте вёрнw, nтцы2 прпdбніи, и3 врагHвъ tбёгше прил0гwвъ, сhнове свёта и3 днE kви1стесz, їwaнне и3 сmмеHне бGоблажeнніи.

Слaва, прbр0ка, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Сл0ва воплощeніе пред8уzсни1лъ є3си2, бжcтвеннымъ д¦омъ њзарsемь, вели1кій въ бжcтвенныхъ прbр0цэхъ їезекjиле бGодохновeнне. тёмже ћкw прbр0ка тS свzщeннw ўблажaемъ, и3 торжествyемъ пaмzть твою2 днeсь, соглaснw вопію1ще ти2, мyдре: моли1сz хrтY, спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Недомhсленно и3 непостижи1мо є4сть, вLчце бGорaдованнаz, є4же содёланное њ тебЁ стрaшное б9іе тaинство: и4бо неwб8имeннаго зачeнши родилA є3си2, пл0тію њбложeна t пречcтыхъ кровeй твои1хъ. є3г0же всегдA, чcтаz, ћкw сн7а твоего2 моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КrтобGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz чcтаz и3 м™и твоS, хrтE, ви1дzще тS мeртва ви1сzща на кrтЁ, м™рски плaчущи гlг0лаше. что2 тебЁ воздадE є3врeйскій беззак0нный соб0ръ и3 неблагодaрный, и4же мн0гихъ и3 вели1кихъ твои1хъ, сн7е м0й, дарHвъ наслади1выйсz; пою2 твоE бжcтвенное снизхождeніе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Соедини1вшесz къ стезЁ прaвды, бGон0снагw нjкwна въ бжcтвенныz nгр†ды внид0сте, препод0бніи, спаси1тельнымъ сіsніемъ, сегw2 наказaніи њбогати1стесz.

Е#диноoбрaзныхъ, и3 прпdбнw смhслzщихъ, бGон0сный и3 прпdбный ви1дэвъ вaю, бжcтвенными повэстьми2, и3 бжcтвенною nдeждою монaшескою ўкраси2.

Сeрдце твоE скрижaль њчищeну, с™aгw д¦а благодaть њбрётши, џ§е, написA совершeнно безстрaстіе, вёру и3 люб0вь нелицемёрну.

БGор0диченъ:

Сэдsй на прест0лэ превознесeннэ, херувjмстэмъ, ћкw прест0лъ тS и3мЁ, на њб8sтіzхъ твои1хъ почи1въ, марjе бGоневёсто, препрослaвленный бGъ нaшъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

На тебЁ рукA бhсть твоегw2 вLки и3 вседержи1телz, неизглагHланнаz ўчaщи, и3 просвэщaющи тS бжcтвенными велёньми.

Ви1дэти ћкw спод0билсz є3си2 ўжaснw бжcтвєннаz видBніz, на лицы2 пaлъ є3си2, и3 глaсъ ўслhшалъ є3си2 бжcтвеннагw д¦а.

Дaнный твои6мъ ўстHмъ и3зъ руки2 гDни сви1токъ, и3зрsдне, сeрдце твоE ўслади2, и3 прbр0ка бжcтвенна соверши2.

БGор0диченъ:

Сіsющу ви1дэ їезекjиль двeрь бжcтвенну, є4юже пр0йде гDь, затворeнну сію2 сохрани2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Пресвётлу зарю2, їwaнне, пріи1мъ, ћкw с0лнце kви1лсz є3си2, дeмwнскую тмY tгнaвъ, достослaвне.

Твои1мъ желaніемъ, хrтE, њкрили1вшесz прпdбніи, жел†ніz тэлє1снаz, ћкоже пёну морскyю, мyдреннw tтрzс0ша.

Си1лою бжcтвенною дyшы ўкрэпи1вше, въ пустhню всели1стесz, њпустэвaюще стр†сти, nтцы2 бGомyдріи.

БGор0диченъ:

Течeніе престA тлённое, дв7а бо нетлённw породи2 бGа сл0ва, вhше є3стествA и3 сл0ва, дв7ою пребhвши.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще, вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Їезекjиле бlжeнне бGопріsтне, њбращaтисz всёхъ согрэшaющихъ настaвилъ є3си2 словесы2 твои1ми.

Во всeмъ под0бzщесz гDеви прbр0къ: њ чужди1хъ бо согрэшeніихъ молsшесz.

Витjйстіи тS љзhцы не м0гутъ восхвали1ти: пренбcною бо ўкраси1лсz є3си2 свётлостію.

БGор0диченъ:

Бжcтвенный зрsше тS двeрь їезекjиль, є4юже нaмъ возсіS свэтодaвецъ и3 гDь.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Ќмъ тв0й вeсь къ бGу простирaz, непрестaнными поучeніи плотскjz любвE не пощадёлъ є3си2, благи1хъ тебЁ ходaтайствуz, сmмеHне, присвоeніе.

Ни сквeрны, ни врaски пріsлъ є3си2, бlжeнне, посредЁ мjра живhй, чи1стыми же пaче моли1твами њчищaеши душє1вныz сквє1рны притекaющымъ ти2.

Сhй плотски1хъ мудровaній вhшши, п0мысломъ не ўzзви1лсz є3си2, посредЁ жeнъ њбнажazсz: безстрaстіz бо nдeждею, сmмеHне, њблeклсz є3си2.

БGор0диченъ:

Ўсты2 и3 п0мысломъ и3 сeрдцемъ, пречcтаz, тS бцdу проповёдуемъ: тоб0ю бо бGу примири1хомсz tриновeнніи преступлeніемъ пeрвэе прaoтца.

И$нъ. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многомлcтиве хrтE б9е нaшъ.

Ви1дэти спод0билсz є3си2 бGа, прbр0че чyдный, всsкагw kвлeніz вещeственна њчи1щсz, преблажeнне.

Пл0ти превhше бhвъ, взsтсz превыс0кою си1лою д¦а, и3 свёта чи1стагw kви1лсz є3си2 и3сп0лненъ.

Пречeстно житіE и3мhй, ликовaніе нбcное, пBніz и3спущaющее, зри1ши херувjмскаго вседержи1телz.

БGор0диченъ:

М™рь и3 дв7у вои1стинну, во џбразэ ви1дэлъ є3си2 двeрь многосвётлую, бGу и3 человёкwмъ ходaтаицу.

Кондaкъ прпdбныхъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Во пл0ти ћвльшасz безпл0тнаго, и3 добродётельми премjрнw просіsвшаго, сmмеHна равноaгGльнаго и3 бGон0снаго восхвaлимъ, съ ни1мже їwaнна приснопaмzтнаго, вёрою и3 люб0вію, ћкw молsщыzсz гDу непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Њдержи1мь хrтопод0бною, џ§е, бжcтвенною люб0вію, други1хъ спасти2, рaдостнw вeсь сaмъ вопіS и3здaлсz є3си2: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

T нб7сE тебЁ п0данную, џ§е, пріeмлеши пи1щу: сeю препитавaеши вс‰ благопок0рнw пріeмлющыz тво‰ повелBніz, и3 д0лу влекyщій грёхъ њставлsющыz, бlжeнне.

Послёдовавъ nтeчєскимъ предaніємъ, џ§е мyдре, пaгубы nрігeновы бёгати ѕлочести1выz заповёдалъ є3си2 зовyщымъ: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Вhшнzгw њсвzщeнное бжcтвенное селeніе, рaдуйсz, тоб0ю бо дадeсz рaдость, бцdе, зовyщымъ: бlгословeна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Хрaмъ њдушевлeнъ kви1лсz є3си2 б9ій, бGон0се q всеблажeнне! и3 церк0внымъ мёриломъ мhсленнw научи1лсz є3си2, воспэвaz дyхомъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Вeсь сhй во ќжасэ, преложeнъ во грaдъ с™hй и3ногдA, и3 бжcтвенныхъ т†инъ научи1сz kвлeніемъ, пёти поучazсz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Свzщeнникъ ћвльсz бGа вhшнzгw, досточyдне, жє1ртвы и3 мwльбы2 прин0сиши вLцэ, лю1демъ предстоsщымъ и3 пою1щымъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Спасти2 восхотЁ человёческое существо2, сл0во пребжcтвенное, дёвственную двeрь прошeдъ, пл0тію и3зъ неS њдёzвыйсz, nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Всесвётлаz ты2 бhлъ є3си2 ѕвэздA, сyщыz въ ти1нэ страстeй приводS къ животY: твори1ши бо жєны2 нечи6стыz цэломyдреннw жи1ти, и3 tг0ниши лю6тыz недyги, вопіS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Сhй цёлъ ўм0мъ, въ скр0вэ мyдрыхъ чудeсъ, препод0бне, мнHгіz ўлови1лъ є3си2 ю3р0дствовати гDа рaди, вёдый наругaннымъ бhти, вопіS чистёйшею душeю: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Совершeннw є3ди1ный и4же свои1хъ си2 по достоsнію слaвы гDи, и3зноси1ма, прпdбне, и3 гр0бу посылaема, ѓгGльскими свэтлословлeніи почитaетъ, вопію1ща: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

И#збавлszй нaсъ возсіS и3зъ тебє2 гDи, дв7о чcтаz, є3г0же моли2, вLчце, просвэти1ти пою1щыz тS, и3 њбстоsніz нaсъ и3збaвити, вопію1щихъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Свzщeнствомъ прbр0ческимъ, прbр0чествіz свzщeннw ўкрашaемь, сіsеши, прbр0че, хrтA жизнодaвца поS во вс‰ вёки.

На колёну преклонsющасz, ћкw блaгъ, њ мjрэ зри1телz пріими2 твоеS слaвы, їезекjилz, ћкw да тS поeмъ во вс‰ вёки.

Желaніемъ бжcтвеннымъ разжeгсz, научи1лсz є3си2 пaче ўмA тaйнамъ, їезекjиле, вопіS: тS, хrтE, превозн0симъ во вёки.

БGор0диченъ:

Струю2 њставлeніz, и3зъ н0щи ќтренюz, дёвства зрS їезекjиль, гDеви вопіsше: тS превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Всёмъ сeрдцемъ трbцэ ўсeрднw возложи1вшесz, и3 и4же t неS лучи2 благодётельнw пріeмше, свэтови1дни бhсте, и3 со ѓгGлы ликyете.

Желaніемъ бжcтвеннымъ приедини1вшесz, и3 воздержaніемъ просвёщшесz, чaемыхъ бл†гъ въ причaстіи ўжE бhсте, и3 блажeнное њбрэт0сте, бGоблажeнніи, наслаждeніе.

Вaшz пріsтъ болBзни и3 п0ты, весeліе концA никaкоже и3мyщее, въ нeмже питaющесz, сmмеHне прпdбне и3 їwaнне слaвне, нaсъ непрестaннw поминaйте.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz всёхъ р0ждшаz и3збaвителz и3 бlгодётелz, разори2 души2 моеS џблаки, свёта џблаче, с™az вLчце, и3 си1льна содёлай на стр†сти борю1щыz мS.

И$нъ. Їрм0съ:

Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, рождество2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ спасeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

Зарeю сіsz, прbр0че, благочeстіz, во nгни2 и3 купинЁ дрeвле мwmсeю ћвльшасz, и3 сaмъ ви1дэти спод0билсz є3си2, тS тaйнw научaюща неизглагHланнымъ.

Свzщeнникъ показaлсz є3си2, и3 таи1нникъ, и3 законоположи1тель, и3 прbр0къ премyдръ, и3 под0бникъ вLцэ, и3 страстeй причaстникъ бhвъ, нhнэ снаслёдникъ kви1лсz є3си2.

Q неизглаг0ланнагw и3 бжcтвеннагw свэтоzвлeніz! є3гHже нhнэ наслаждaешисz, блажeнне, и3здалeча зри1ши во nц7Ё сн7а и3 д¦а, три2 v3пост†си б9ествA.

БGор0диченъ:

Ты2 є3си2, бцdе, nрyжіе нaше и3 стэнA, ты2 є3си2 заступлeніе на тS надёющымсz: тебE и3 нhнэ на моли1тву подвизaемъ, да и3збaвимсz t вр†гъ нaшихъ.

22 июля: Равноапостольной Марии Магдалины. Возвращение мощей священномученика Фоки.

Мёсzца тогHже въ к7в-й дeнь.

Свzтhz мmрон0сицы и3 равноап0стольныz марjи магдали1ны:

И# возвращeніе мощeй с™aгw свzщенном§ника фHки.

Стіхи6ры с™hz, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

МЂро со слезaми носsщи, * магдали1ни марjе, * бжcтвеннагw гр0ба дости1гши, * и3 слaвы ѓгGла ўзрёла є3си2, * возвэщaющаго животодaвца б9eственное востaніе, * и3 всёхъ и3збавлeніе. тёмже є3динонaдєсzтимъ возвэсти1ти потщaласz є3си2, * рaдостнw глаг0лющи: * взыгрaйте, хrт0съ востaлъ є4сть.

Служaщи прехвaльнаz, * нaсъ рaди по нaмъ бhвшему хrтY бGу, * и3 непрестaнными сіsніи * дyшу и3 мhсль разжeгши, * свётъ былA є3си2. * є3г0же ви1дэвши на кrтЁ ви1сzща, * стрaнное видёніе, глаг0лала є3си2 слезsщи: * кaкw жи1знь смeрть в0льную * нhнэ пріeмлетъ;

Пaмzть твою2 свzщeнную совершaемъ, * ўчи1вшаzсz ў хrтA, * и3 тогw2 повелBніz * проповёдавшаz всеслaвнаz, * душaмъ на и3збавлeніе: * и3 мощeй твои1хъ рaку, марjе, * вёрою њблобызaемъ, * и3сточaющую бlгодaть неwскyдную и3 просвэщeніе, * люб0вію притекaющымъ, * бGоблажeннаz.

И$ны стіхи6ры с™aгw, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Вeсь возложи1лсz є3си2 * тебє2 рaди претерпёвшему * спаси1тельную стrть, * сaмъ себE, прехвaльне, * мучeніz кр0вію ўсeрднw благоугоди1ти, * и3 томY прилэпи1тисz, џ§е, потщaлсz є3си2: * tсю1ду и3 прослaвилсz є3си2 * и3 чудeсъ њбогати1лсz є3си2 дёйствомъ, премyдре, * t негw2 вэнчaемь.

Беззак0нныхъ шат†ніz, * и3 дeмwнскаz служє1ніz, * страдaній твeрдостію, * фHко, низложи1лъ є3си2, * сп7са всёхъ ћснw возвэщaz, * и3 вёрныхъ просвэщaz мы6сли, бGоблажeнне, * и3 мрaкъ tгонS јдwльскагw сyетства, * просвэщeніемъ чудeсъ твои1хъ, * и3 подвигHвъ свётлостію.

Пристaнище спаси1тельное * бёдствующіи и3мyще тS, * фHко преслaвне, * житіS волнaми, и3 глубин0ю прегрэшeній, * и3 печaлей бyрею њдержи1ми, м0лимсz вёрнw, твои1ми моли1твами нaсъ спасaй, * t всsческихъ њбстоsній, * твою2 пaмzть чтyщихъ, * молS чlвэколю1бца и3 вLку и3 гDа.

Слaва, глaсъ ѕ7. Ґнат0ліево:

Пeрвэе ви1дэвши бжcтвенное воскресeніе, марjе магдали1ни, пeрвагw благи1хъ вин0вника, нaше благосeрднw є3стество2 њбожи1вшагw, пeрваz и3 благовёстница kви1ласz є3си2, вопію1щи ґпcлwмъ: печaль tложи1вше, благодyшіе воспріими1те, и3 пріиди1те, ўзри1те хrтA воскrшаго, и3 мjру подаю1щаго вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: ВсE tл0жше:

Ѓгнца своего2 * ѓгница несквeрнаz дрeвле * и3 непор0чнаz вLчца * на дрeвэ кrтнэмъ ћкw ўзрЁ, * м™рски восклицaше, * и3 дивsщисz вопіsше: * чaдо сладчaйшее, * что2 зрёніе сіE н0вое и3 преслaвное; * кaкw с0нмъ безбlгодaтный * суди1щу пілaтову предадe тz, * и3 њсуждaетъ на смeрть животA всsческихъ; * но воспэвaю твоE неизречeнное, * сл0ве, снизхождeніе.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }. Вmзантjево:

В0лею њбнищaвшему нищет0ю моeю, премн0гимъ бlгоутр0біемъ хrтY бGу, магдали1ни марjа, ћкw ўчени1ца вёрнw послужи1вши, на дрeвэ простeрта и3 во гр0бэ затворeна ви1дэвши, вопіsше слeзы точaщи: что2 стрaнное видёніе, и4же мє1ртвыz животворsй, кaкw мeртвъ вмэнsетсz; к‡z мЂры принесY и3змэни1вшему мS смрaда дeмwнскагw; к‡z слeзы пролію2 t слeзъ и3змэни1вшему мою2 прамaтерь; но, q всsческихъ цRю2! ћкоже вертогрaда храни1тель kви1лсz є3си2, рос0ю твои1хъ глагHлъ вaръ teмъ, рeкъ къ нeй: къ мои6мъ брaтіzмъ шeдши, благовёщеніz рaдость возопjй: восхождy бо ко nц7Y, и3 бGу моемY, и3 бGу вaшему, ћкw да подaмъ мjру вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

ТS ви1дzщи пригвождaема на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, чaдо слaдкое, * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь с™hz, глaсъ №:

ХrтY, нaсъ рaди t дв7ы р0ждшемусz, честнaz магдали1на марjа послёдовала є3си2, тогw2 њправд†ніz и3 зак0ны хранsщи: тёмже днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднующе, грэхHвъ разрэшeніе моли1твами твои1ми пріeмлемъ.

И# с™aгw, глaсъ д7:

И# нрaвwмъ причaстникъ, и3 прест0лwмъ намёстникъ ґпcлwмъ бhвъ, дэsніе њбрёлъ є3си2, бGодухновeнне, въ видёніz восх0дъ: сегw2 рaди сл0во и4стины и3справлsz, и3 вёры рaди пострадaлъ є3си2 дaже до кр0ве, свzщенномyчениче фHко, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ nктHиха є3ди1нъ, и3 с™hхъ двA.

КанHнъ с™hz, творeніе fеофaново, є3гHже краегранeсіе:

Магдали1ну марjю пою2 люб0вію.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Бжcтвенными ўкрaшена добр0тами, и3 свэтоли1тіи сіsющи бжcтвенными, њчернёвшее моE сeрдце твои1ми моли1твами, марjе, њзари2,

Њсвzти1 тz сл0во џ§ее, t духHвъ ѕл0бы и3збaвивъ ћвэ: є3мyже ўчени1ца бhвши, даровaній с™aгw д¦а и3сп0лниласz є3си2.

В0дъ и3сп0лншисz животв0рныхъ t и3ст0чника незави1стнагw, за милосeрдіе на земли2 ћвльшагwсz вLки, грэхA м{тныz и3зсуши1ла є3си2 т0ки.

БGор0диченъ:

М™рь є3стеств0мъ содётелz поeмъ тS, nтрокови1це, примири1вшую бGу tпaдшее є3стество2 человёческое, бGороди1тельнице всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ канHнъ с™aгw.

Глaсъ т0йже. Їрм0съ:

Сокруши1вшему бр†ни мhшцею своeю, и3 провeдшему ї}лz сквозЁ чермн0е м0ре, пои1мъ є3мY, ћкw и3збaвителю нaшему бGу, ћкw прослaвисz.

Свёту непристyпному предстоS, фHко, просвэти2 м0й п0мыслъ, молю1сz, мyдре, и3 сeрдце, восхвали1ти днeсь свzт0е твоE страдaніе.

Ўкраси1лсz є3си2 t дётстка, бжcтвенъ рaзумъ, фHко, и3мёz, и3 благодaти спод0бивсz твори1ти знaмєніz, и3 tгонsти лук†выz дyхи, премyдре.

И#сп0лненъ сhй благодaти, и3сп0лненъ рaзума б9іz, и3мёлъ є3си2 живyщую въ тебЁ д¦а бжcтвеннагw си1лу, бGомyдре: є3sже рaди ћкw с0лнце просіsлъ є3си2, просвэщaz вBрныz.

БGор0диченъ:

Неискусомyжнw во ўтр0бэ твоeй невмэсти1маго бGа и3мёла є3си2 вмёстна, бGороди1тельнице, нетёснw, є3г0же њ нaсъ, бGорaдованнаz, при1снw моли2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Возлюби1вши пeрвэе благи1хъ вин0вника, нaше благосeрднw є3стество2 њбожи1вшаго, послёдовала є3си2 є3мY ўсeрднw, марjе, того2 повинyвшисz бжcтвєннымъ велёніємъ.

Рыдaющи, гр0ба и3збaвителева дости1гла є3си2, пeрвэе ви1дэвши бжcтвенное, nтрокови1це, воскресeніе. тёмже благовёстница kви1ласz є3си2 вопію1щи: хrт0съ востA, рукaми восплещи1те.

БGор0диченъ:

Спасaетъ мS сл0во вопл0щшеесz, пречcтаz, t твои1хъ пречcтыхъ кровeй, богaтствомъ блaгости, разрэшaz њсуждeніе пeрвагw падeніz: є3г0же непрестaннw моли2, спасти2 стaдо твоE.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди1сz сeрдце моE во гDэ, вознесeсz р0гъ м0й въ бз7э моeмъ, разшири1шасz на враги2 мо‰ ўстA мо‰, возвесели1хсz њ спасeніи твоeмъ.

Свzщeнъ и3зъ млaда рaзумъ и3мёлъ є3си2, и3 дaже до стaрости же и3 престарёніz, бGон0се, бGу ўгоди1лъ є3си2, tтyду слaву получи1лъ є3си2.

Твоегw2 вели1кагw прещeніz, бGон0се, не терпЁ дeмwнъ, и4же въ корабли2, tбэгaетъ: и3 хrт0съ величaетсz дёлы твои1ми, чyдне.

И5же во грaдэхъ д0блєсти тво‰, п0двиги же и3 течє1ніz, и3 благодэ‰ніz, кто2 дост0йнw восхвaлитъ, чyдне, мyченикwвъ ўкрашeніе и3 похвало2;

БGор0диченъ:

Ћкw вhшши ѓгGлъ, пріsла є3си2 въ ложеснA, пречcтаz, вLку ѓгGлwвъ и3 всеS твaри: тёмже тS вёрнw почитaемъ.

Кондaкъ с™aгw, глaсъ ѕ7: Под0бенъ: Е$же њ нaсъ:

Ћкw свzти1тель приносS, џ§е, жє1ртвы, на конeцъ себE принeслъ є3си2 жeртву жи1ву, свидётельствовавъ зак0ннw њ хrтЁ бз7э, t ѓгGлъ ўкрэплsемый и3 смeрть и3зволsz, сhй съ вопію1щими тебЁ: пріиди2, фHко, съ нaми, и3 никт0же на ны2.

Јкосъ:

Жи1зни нбcныz желaюще, пи1щу же на земли2 попирaюще, ўстнЁ њчи1стимъ, и3 љзhки тaкожде, пBніz и3 пBсни ћкw плетyще дост0йнw фHкэ свzщeннику: и4бо въ небeсную двeрь вшeдъ, невозбрaннw њбрёте є4же внyтрь шeствіе, и3 взирaетъ на желaемаго, t ѓгGлъ слaвима. tтyду бо и3 м0жетъ њ нaсъ моли1ти є3ди1наго ми1лостиваго, душeвныхъ недyгwвъ цэли1телz, ћкw м{ки пріsтъ за него2. воспоeмъ u5бо того2, и3 возопіeмъ є3мY: призирaz на ны2, пріиди2, фHко, съ нaми, и3 никт0же на ны2.

Сэдaленъ с™hz, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Њбнищaвшему сл0ву, премн0гимъ милосeрдіемъ, марjе магдали1ни, ћвэ ћкw ўчени1ца и4стиннw послужи1ла є3си2: зрsщи же сего2 на кrтЁ вознесeна, и3 во гр0бэ положeна, рыдaла є3си2 слезsщи. тёмже тS почитaемъ, и3 твоE совершaемъ вёрою торжество2, мmрон0сице слaвнаz: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, с™aгw, глaсъ д7: Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

НастA празднолю1бцы свётло торжество2, пaмzть бGомyдрагw и3 с™и1телz фHки, веселsщи концы2, сіsющи зарsми чудeсъ въ мjрэ, носsщи человёкwмъ нескyдную благодaть: м0литсz бо гDеви, спасти2 р0дъ нaшъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2: и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 пресвzтyю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Безъ смущeніz и3мyщи мірскaгw сyетства мhсль, пришeдшему мjръ вeсь спасти2 t лeсти послужи1ла є3си2.

Мhющисz слезaми, гр0ба живон0снагw дости1гши, ѓгGла ўзрёла є3си2, возвэщaюща хrт0во, марjе, воскrніе.

Сeрдце твоE непор0чное во њправдaніихъ хrт0выхъ бhсть: и3 того2 є3ди1наго вожделёла є3си2: крaснаго добр0тою, достослaвнаz.

БGор0диченъ:

Дремaніемъ лёности мS с0нъ грэх0вный, nтрокови1це, пости1же: б0дренною моли1твою твоeю возстaви мS къ покаsнію.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ тв0й и3 ўбоsхсz, ћкw неизречeннымъ совётомъ, бGъ сhй присносyщный, t дв7ы прошeлъ є3си2 вопл0щсz. слaва снизхождeнію твоемY, хrтE, слaва си1лэ твоeй.

Свэти1льника тS сіsюща прaвды знaемъ, дёлы и3 мучeніемъ, при1снw свэтолyчными сіsніи, просвэщaюща сердцA вёрныхъ, и3 недyгwвъ мглY, слaвне, tгонsща.

Красeнъ въ добр0тахъ мучeніz, фHко, kви1лсz є3си2: г0лубь бо б9ій на версЁ твоeмъ честнёмъ сёде, сказA, мyдре, страстeмъ причaстнику бhти д¦омъ.

Њкормлeніе и3мyщіи, и5же въ м0ри, бGон0се, твою2 моли1тву при1снw, тsжкіz бyри и3збавлsютсz, пою1ще, тебє2 рaди подаю1щаго и5мъ и3збавлeніе спаси1тельное.

БGор0диченъ:

Несквeрнаz, неблaзнаz, њсквернeное моE сeрдце врeдными помышлeньми, и3 преступлeньми њкалsное, њчи1сти твои1ми къ пребlгaгw бGа бжcтвенными ўтэшeніи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw; но њбрати1 мz, и3 свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Прaбаба, сію2 словесы2 прельсти1вшаго, и3 и3згнaвшаго t раS дрeвле, зрsщи ногaми попирaема чи1стыхъ жeнъ нрaвъ мyжескій стzжaвшихъ, съ ни1ми вёчнw рaдуетсz.

Ўмeршагw, и3 во гр0бэ затворeннагw, всBмъ жи1знь вдыхaющагw, ўzзвлsема люб0вію: слaдцэй є3гw2 любви2 приношaеши мЂро, магдали1на, честнaz марjе, и3 слє1зныz проливaеши ґрwмaты.

По стrти бжcтвеннэй, по стрaшнэмъ сп7совэ вознесeніи, прех0диши сл0во всю1ду честн0е возвэщaющи и3 мнHги ўловлsющи прельщaющыzсz невёдэніемъ, ћкw сл0ва ўчени1ца слaвнаz.

БGор0диченъ:

И#збавлsетъ мS пaдшаго къ грэхHвнымъ многоплетє1ннымъ падeжємъ, и4же и3зъ тебє2 роди1тисz благоизв0ливый за безмёрную ми1лость, прес™az nтрокови1це: є3г0же ўмоли2 всsкагw врeда и3збaвитисz, вёрою пою1щымъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

ГDи б9е нaшъ, ми1ръ дaждь нaмъ, гDи б9е нaшъ, стzжи1 ны, гDи, рaзвэ тебє2, и3н0гw не вёмы, и4мz твоE и3менyемъ.

Ћкоже чeстенъ кaмень, проходS, прпdбне, служaщыz кaменію лю1ди, къ б9іей вёрэ привeлъ є3си2 словесы2 твои1ми, и3 чудeсными kвлeнми.

Прпdбенъ въ прпdбныхъ показaлсz є3си2, слaвне, и3 въ мyченицэхъ свётелъ, чyднw пострадaвъ, и3 борцA побэди1въ, фHко чyдне.

Воспёша ѓгGльскаz вHинства, ви1дzще пострадaвша тS, м§ниче, твeрдw, и3 безплHтныz побэждaюща дeмwны въ тлённэмъ твоeмъ, бlжeнне, тэлеси2.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz волнyющасz житіS страстьми2, пречcтаz, и3 њкорми2 къ ти1химъ безстрaстіz пристaнищємъ, всёхъ п0моще хrтіaнъ, бGоблагодaтнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

ГлагHлъ твои1хъ њрошeніе, печaли вaръ tsтъ ўченикHвъ, честнaz, ћкоже возопи1ла є3си2: хrт0съ востA, жив0тъ kви1сz, ћсное њблистA с0лнце.

СE твоS свэтозaрнаz пaмzть возсіS, просвэщaющи вBрныz, въ нeй пою1щыz тS, и3 тмY tгонsщи лукaвыхъ бэсHвъ и3скушeніz, досточyднаz.

БGор0диченъ:

Свzщeнства мhсленное, и3 неприкосновeнное њчисти1лище, свёщникъ свэтови1дэнъ kви1ласz є3си2, и3 м0стъ къ бGу преводsй, и3сповёдающымъ тS бцdу, пренепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкоже прbр0ка и3збaвилъ є3си2 и3зъ глубины2 преисп0дніz, хrтE б9е, и3 менE t грэхHвъ мои1хъ и3збaви, ћкw чlвэколю1бецъ, и3 ўпрaви жив0тъ м0й, молю1сz.

Возвэщaетъ ти2 хот‰щаz бhти, человёческимъ глaсомъ, преслaвне, чaшу глаг0лz пи1ти тебЁ спаси1тельную, п0сланный ти2 г0лубь свhше.

По премн0гихъ п0тэхъ, по болёзнехъ неизмёрныхъ тёла, мечY свzтyю твою2 главY преклони1лъ є3си2, и3 кровьми2 зeмлю њсвzти1лъ є3си2.

Мє1ртвымъ кaпищємъ не послужи1въ, пребогaте, смeрть претерпёлъ є3си2, и3 живeши по смeрти: сегw2 рaди тS, фHко, ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Живhй въ вhшнихъ, во с™yю твою2 ўтр0бу всели1сz, пл0ти под0біемъ мjрови kвлszсz: сегw2 рaди тS, чcтаz, слaвимъ.

Кондaкъ с™hz, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Предстоsщи преслaвнаz ў кrтA сп7сова, со и3нhми мн0гими, и3 м™ри гDни сострaждущи, и3 слeзы точaщи, сіE въ похвалY приношaше, глаг0лющи: что2 сіE є4сть стрaнное чyдо, содержaй всю2 твaрь, пострадaти и3зв0ли; слaва держaвэ твоeй.

Јкосъ:

ВLка хrт0съ и3 цRь создaніz, не њстaвль нб7сA, сни1де, ћкоже и3зв0ли, и3 пл0ть тлённую воспріsтъ в0лею: є3г0же ви1дэвши м™и непор0чнаz на кrтЁ пригвождaема, съ дёвами честнhми предстоsщи, и3 магдали1на марjа плaчущи. т0й бо тaмw сyщей, и3 теплёйшую вёру показyющей при1снw послёдоваше хrтY, и3 гр0бъ зрsше, њжидaющи и3 вопію1щи: пострадaти и3зв0лилъ є3си2, слaва держaвэ твоeй.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Tтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Недyги tгнaла є3си2 разли6чныz, споспэшествyющаго тебЁ сл0ва и3мyщи, є3мyже предстои1ши нhнэ, вопію1щи, мmрон0сице: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Е#ди1на ви1дэла є3си2 прeжде и3нёхъ, животA нaшего хrтA востaвша, вертогрaдарz же того2 непщевaла є3си2, вопію1щи: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Ўстaвила є3си2 течeніе смeртное, безсмeртнаго бGа ћкw зачeнши, и3 р0ждши, чcтаz, є3мyже вси2 пои1мъ: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

ЃгGломъ џтроки и3зъ nгнS спасhй, и3 гремsщую пeщь преложивhй на р0су, бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Прошeдъ сквозЁ плaмень, ћкоже три2 ю4нwши, неwпалeнъ, мyчениче, пребhлъ є3си2, хrт0вою си1лою, пожи1вшагw въ тебЁ пaче ўмA.

Ты2 nгнeмъ бжcтвенныz любвE, мyчениче, внyтрь распалsемь, фHко, nгню2 вeщному примэшazсz, пребывaеши, мyдре, неwпали1мь.

И#спещрeнъ бжcтвенными добр0тами ћзвенными, къ бGу востeклъ є3си2, твоемY подвигопол0жнику, побёды вэнeцъ t негw2 пріeмь.

БGор0диченъ:

И#збавлsеми всsкагw њсуждeніz, дв7о, чyднымъ рождеств0мъ твои1мъ, глaсы рaдостными пэсносл0вимъ тS, приснобlжeннаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Свётло kви1сz житіE твоE, зарsми њблистA, q магдали1но! добродётельныхъ дэsній, бжcтвеннагw проповёданіz, є4же къ б9ію мановeнію, и3 лучaми ±же къ зижди1телю любвE, є3мyже поeши со ѓгGлы: свzщeнницы п0йте, лю1діе превозноси1те є3го2 во вёки.

Ў кrтA предстоsла є3си2, зрsщи непрaведное, слaвнаz, заколeніе, себE и3зліsвшагw, за неизречeнную ми1лость, и3 стенaніи и3 слезaми њбливaема, что2 стрaнное, вопіsла є3си2, марjе, чyдо; кaкw ўмерщвлsетсz и3 ўмирaетъ, смeрть ўмертви1вый, жив0тъ сhй є3стеств0мъ;

БGор0диченъ:

Ћкw б9ію м™рь тS є3диномyдреннw слaвимъ, и3 твaри вhшшую, чcтаz: њ тебё бо њсуждeніе є4же њ ґдaма потреби1сz, и3 tстyпльшее присв0исz человёкwвъ существо2, пою1щее: свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те є3го2 во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

T пелeнъ њсвzти1 тz всёхъ содётель бGъ, и3 въ мёру дости1гъ в0зраста страдaній хrт0выхъ, пострадaлъ є3си2, и3 побэди1лъ є3си2 нач†ла си1лы врaжіz, и3 вэнцен0сецъ дости1глъ є3си2 вhшнихъ nби1телей жили1ще.

К0рмчіz тS и3зрsдна призывaютъ при1снw плaвающіи, мyчениче, и3 морски1хъ и3збавлsютсz, мyдре, бёдъ, благопріsтными твои1ми, слaвне, моли1твами, воспэвaюще всёхъ цRS и3 содётелz и3 бGа во вёки.

Ћкw ѓгнца тS неѕл0бива гDни врази2 ўмерщвлsютъ, фHко, во глуб0цэй и3 честнёй стaрости, врагA, слaвне, ѕлY начaльника, мечeмъ ўморsющаго, и3сповёданіz и3 дерзновeніz твоегw2 во вёки.

БGор0диченъ:

Њчищeніе былA є3си2 пaдшему нaшему тлённому є3стествY, пор0ждши ѓгнца б9іz, взeмлющаго согрэшє1ніz человёкwвъ, конeчнымъ милосeрдіемъ: тёмже тS поeмъ рaдостнw, дв7о бцdе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Къ бжcтвеннэй преложи1ласz є3си2 нhнэ рaдости, къ рaйстэй широтЁ прострaннэй, къ мhслєннымъ и3 прем‡рнымъ nби1телемъ, и3дёже препод0бныхъ чи1нове: и3дёже є4сть глaсъ чи1стъ свётлw прaзднующихъ, марjе бGон0снаz. тёмже тS вси2 ўблажaемъ.

Ничт0же предпочлA є3си2 сyщихъ на земли2 пaче любвE хrтA бGа, но тогw2 є3ди1нагw снэдaема добр0тами, и3 непосрeдственнw, всечестнaz, посылaемыми лучaми, стопaмъ сегw2, вопіsла є3си2, послёдующи: тS величaю, многоми1лостиве.

Њбожeніе получи1вши бGотв0рное, и3 пот0ка напи1вшисz благодaти, и3 мзды2 болёзней пріeмши бGоначaльнw, и3 ґпcльскимъ чинHмъ счетaема, магдали1но, ўчени1ца сл0ва, люб0вію чтyщыz тS твои1ми моли1твами сохрани2.

БGор0диченъ:

Ћкw м™и пострадaвшагw за ны2, душетлённыхъ страстeй мS и3збaви: ћкw ми1лостива, разрэши2 согрэшeній мои1хъ плени6цы: ћкw благA, ўблажи2 нhнэ њѕл0бленную мою2 дyшу бэс0вскими и3скушeніи, дв7о бцdе,

И$нъ. Їрм0съ:

Бlгословeнъ гDь бGъ ї}левъ, воздви1гнувый р0гъ спасeніz нaмъ, въ домY дв7довэ џтрока своегw2: въ ни1хже посэти2 нaсъ вост0къ съ высоты2, и3 напрaвилъ ны2 є4сть на пyть ми1ра.

Ћкw нб7о ѕвёздно, біeній добр0тами чудeсъ, мyчениче, познaлсz є3си2, фHко, просвэщaz при1снw подс0лнечную, и3 рэшS тмY страстeй, и3 всsкагw ѕлочeстіz: сегw2 рaди вёрою тS воспэвaемъ.

Ты2 тёсный шeствовалъ є3си2 на земли2, мyчениче, пyть, надeждами вёчнующихъ красHтъ, фHко, благочeстнw разширszсz, и3 вс‰ ўтэсни1лъ є3си2 вр†жіz лю6таz ков†рства.

Свzщeнное торжество2, и3 честнhй тв0й прaздникъ нhнэ настA, носsщь нaмъ рaдость совершeну. въ сeй слaвzтсz тво‰ д0блєсти вои1стинну и3 борє1ніz: въ нeйже поминaй нaсъ, страстон0сче и3 мyчениче.

БGор0диченъ:

Н0сиши моE под0біе, nтeческій и3мёz зрaкъ, q сн7е м0й! х0щеши бо земнhхъ лю1тое ћвэ безoбрaзіе и3сцэли1ти, вопіsше пречcтаz, рукaми хrтA носsщи, ю4же пэсносл0вимъ гл†сы нем0лчными.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Свёте неизмённый:

С0лнце незаходи1мое, nтрокови1це, є4же t nц7A прeжде вBкъ возсіsвшее, во гр0бэ є3врeйскій с0нмъ запечaта: по воскрeсшаго ви1дэла є3си2 пeрвэе, марjе, и3 ў§никHмъ возвэсти1ла є3си2.

Слaва, с™aгw:

С™и1телей ўкрашeніе, и3 ни1щихъ застyпникъ, ты2 kви1лсz є3си2, бGомyдре џ§е, и3 ст0лпъ добродётелей: тёмже поминaй вс‰ пою1щыz тS, фHко.

БGор0диченъ:

Даніи1лъ преднаписyетъ тS несэк0мую г0ру, и3зъ неsже чcтнhй кaмень tсэчeсz, и3 и3стни2 јдwльскіz хрaмы, бGороди1тельнице марjе.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ д7:

T младeнства бhлъ є3си2 гDеви рачи1тель, фHко всеблажeнне мyдре: и4бо nрyжіе кrтA на рaмо взeмъ, неукл0ннw шeствовалъ є3си2 путeмъ и4стины, и4мже ѓгGлwмъ люби1мь бhлъ є3си2, бэсHмъ сопроти1вникъ, и3 мjрови моли1твенникъ ћвльсz и3зрsденъ.

И# нhнэ, глaсъ }:

В0лею њбнищaвшему нищет0ю моeю, премн0гимъ благоутр0біемъ хrтY бGу, магдали1на мRjа, ћкw ўчени1ца вёрнw послужи1вши, на дрeвэ простeрта, и3 во гр0бэ затворeна ви1дэвши, вопіsше, слeзы точaщи: что2 стрaнное видёніе, и4же мє1ртвыz животворsй, кaкw мeртвъ вмэнsетсz; к‡z мЂры принесY и3змэни1вшему мS смрaда дeмwнскагw; к‡z слeзы пролію2 t слeзъ и3змэни1вшему мою2 прамaтерь; но, q всsческихъ цRю2! ћкоже вертогрaда храни1тель kви1лсz є3си2, рос0ю твои1хъ гlгHлъ вaръ teмлеши, рeкъ къ нeй: къ мои6мъ брaтіzмъ шeдше, бlговёщеніz рaдость возопjй: восхождy бо ко nц7Y, и3 бGу моемY и3 бGу вaшему, ћкw да подaмъ мjрови вeлію ми1лость.

На літургjи, бlжє1нна nктHиха, и3 с™hz, пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рм7а. Ґллилyіа, глaсъ №: ТерпS потерпёхъ гDа, и3 внsтъ ми2. Е#ђліе луки2, зачaло lд. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи:

23 июля: Мучеников Трофима, Феофила и других с ними.

Мёсzца тогHже въ к7г-й дeнь.

С™hхъ мyчєникъ, трофjма, fе0філа, и3 и5же съ ни1ми.

И# прaзднованіе прес™ёй бцdэ, въ чeсть є3S їкHны почaевскіz.

Слyжба сіS пи1сана въ приложeніи.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №. Поd: Всехвaльніи мyчєницы:

Вшeлъ є3си2 въ суди1ще твeрдw, * мyчениче, страд†ніz и3 терз†ніz терпёлъ є3си2, * и3 ўzзви1лсz є3си2, * ўzзви1въ врагA борцA, * и3 побёду взsлъ є3си2 на него2, трофjме. * тёмже моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Ли1къ мyчєникъ ведhй, мyдре, съ соб0ю, * пострадaлъ є3си2: * и3 съ тёми рaдуzсz, * нбcнаz бlг†z воспріsлъ є3си2 дост0йнw. * съ ни1миже нaсъ поминaй, * вёрою на земли2 восхвалsющихъ тS, * хrтY молsсz, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Трофjма и3 fе0філа вёрніи, * съ пр0чими треминaдесzте * восхвaлимъ мyченики: * честнhми бо кровьми2 * џгнь прeлести ўжE ўгаси1вше: * въ вhшнэмъ живyтъ цrтвіи, * при1снw просsще, * даровaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўвы2 мнЁ, что2 бyду; * ќмъ и3 дш7у и3 тёло * њскверни1въ прегрэшeньми, * что2 сотворю2; * кaкw же и3збэжY плaмене нестерпи1магw, * нерэши1мыхъ ќзъ и3 вёчныхъ; * но, q всенепор0чнаz! * прeжде концA моли2 сн7а твоего2, * подaти ми2 њставлeніе.

КrтобGор0диченъ:

Дв7а несквeрнаz, * и3ногдA на дрeвэ ви1дэвши, * є3г0же роди2 и3зъ безсёменныz ўтр0бы, * не терпsщи ўтр0бнагw ўzзвлeніz, * власы2 терзaющи, гlг0лаше: * мaніемъ содержaй твaрь всю2, * кaкw ћкw њсуждeнный, * на кrтъ вознесeнъ є3си2, * всsкw хотsй спасти2 человёчество;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ, творeніе ґндрeа кри1тскагw,

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, ћкw и3звeлъ є3си2 лю1ди и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, покрhлъ же є3си2 колесни6цы фараHновы и3 си1лу.

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, ћкw возсіsлъ є3си2 нaмъ дeнь весeліz, лeсть разорsющь, пaмzть м§никъ твои1хъ.

С0лнце просіsлъ є3си2 въ мjрэ, въ вёрнэй ћвльсz, мyчениче, твeрди, въ нeйже њблистaлъ є3си2 страдaніи твои1ми концы2.

Кр0вію твоeю напои1сz, златhми струsми, воспитaвшее тS nтeчество, блажeнне трофjме, пи1щею неиждивyщею, страдaніи твои1ми питaющесz.

Трbченъ:

Трbцу прослaвимъ правослaвнw, со nц7eмъ сн7а и3 д¦а с™aго, є3ди1но б9ество2, є3ди1ницу тріmпостaсную.

БGор0диченъ:

ЃгGлъ вёсть тебЁ съ нб7сE є4же къ бGу премэнeніz, дв7о, принесE, и3 мjръ собрA на рaдость бlговёщеніz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Въ гDэ бз7э моeмъ сeрдце моE ўтверди1сz: тёмъ немощствyющіи препоsсашасz си1лою.

На суди1щи мyченикъ со стрaждущими съ ни1мъ ўранsемь, рaдовашесz, прови1дz неизглаг0ланное мздовоздаsніе.

И# стeкшаz твоS кр0вь безб0жіе попали2, теплотY бGоразyміz всBмъ вжeгъ, трофjме.

Ћкw с0лнце ѕвёздъ, посредЁ и3мyще м§ника, њмрачи1ша лeсть, страдaльцы твои2, гDи.

Трbченъ:

Тріmпостaсному є3стествY, є3ди1нагw цrтва б9ествY, nц7Y поклони1мсz, сн7у и3 д¦у с™0му.

БGор0диченъ:

Въ м™рехъ дв7а, и3 въ дв7ахъ м™и былA є3си2, џнэми же и3 ўдивлsеши всsку мhсль, чcтаz.

Сэдaленъ, глaсъ №: Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Д0блественнымъ п0мысломъ прошeдъ м{ки, и3 побёду на ни1хъ пріeмь, бlжeнне, в0лка преложи1лъ є3си2 во ѓгнz бжcтвенною благодaтію, и3 повинyлъ є3си2 страдaти съ тоб0ю вёрою. тёмже вси2 рaдостнw тS почитaемъ, преслaвне трофjме.

БGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмa же и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ вhшними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS; вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвzщымъ.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи вэщaше, м™рски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе, и3 вHльныz стrти, б9е преблагjй;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, б9е, слyхъ тв0й, и3 ўбоsхсz: разумёхъ дэлA тво‰, и3 ўжас0хсz, гDи: ћкw твоегw2 хвалeніz и3сп0лнь землS.

Ўслhшахъ, б9е, мyчєникъ твeрдое мyжество, и4мже стрaждуще показaша по любви2 твоeй, и3 ўди1вльсz слaвлю тS, є3ди1не сп7се.

Вёры щит0мъ њграждeнъ вели1кій мyченикъ, и3 мeчь дух0вный мhсленнw и3звлeкъ, главы6 tсэчE нечести6вымъ.

Красот0ю добродётелей ўкрaшенъ, вели1кій мyчениче, и3 слaвою вэнчaнъ, гони1телz посрами1лъ є3си2, за хrтA пріи1мъ џгнь и3 заколє1ніz.

Трbченъ:

Во є3ди1номъ существЁ пою2 три2 v3пост†си бGоначaліz, nц7A, и3 сн7а, и3 д¦а, ћкw є3ди1но сіsніе трис0лнечнагw є3стествA, є3ди1нъ бGъ.

БGор0диченъ:

Дв7о, кaкw дои1ши; кaкw мaтерними раждaеши закHны; є3г0же бо родилA є3си2, вопл0щсz бGъ є4сть њбновлsz є3стество2, ћкw вёсть сaмъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Мрaкъ разрэши2 грэхA моегw2, внегдA возсіsти ти2 ќтро свётлое зaповэдей твои1хъ, гDи, непристyпный свёте.

Мрaкъ tгнaлъ є3си2 безб0жіz свётлыми проповёданіи: бGосіsнными и3сповёданіи твои1ми враги2 посрами1лъ є3си2, трофjме, страдaльче хrт0въ.

Ћкw бGа возлюби1лъ є3си2, мyченице бGолю1бне: и3менон0снw показaсz бGомeрзскіz пaгубы прогнaніе, мyченикъ хrт0въ и3зрsденъ бhвъ.

T вaшеz кр0ве њдёzвше багрzни1цу п0честь, на небесёхъ сцaрствуете бGу всёхъ, м§ницы, ћкw томY подHбницы.

Трbченъ:

Равнослaвнаz, равночeстнаz трbце, безначaльне џ§е нерождeнне, рождeнне сн7е, и3 дш7е с™hй, ты2 є3си2 бGъ м0й, гDи, непристyпный свёте.

БGор0диченъ:

Въ дёвахъ р0ждшую, и3 въ м™рехъ тS чcтую дв7у поeмъ, б9ій несквeрный сосyдъ: и3зъ негHже пр0йде гDь, сп7съ всsческихъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бyрею грэх0вною погружaемь, ћкw во чрeвэ ки1товэ содержи1мь, съ прbр0комъ зовy ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, гDи, и3 спаси1 мz.

Кaменіемъ и3 дрек0ліемъ сокрушaеми, никaкоже tступи1сте t вёры, но потреби1тели, бlжeнніи, бhсте їдwлонеи1стовства, взeмше побёды п0чєсти.

Воздви1женъ на высотY и3 стрyжемь, јдwльскую лeсть њбличи1лъ є4сть бGосл0въ трофjмъ, напитaвъ вёрныхъ сердцA ўчeніи дост0йнw подaтельными.

Ѕвёзды страдaніи просіsвше, невёріz мрaкъ разори1сте. тёмже дeнь њзари1вше спаси1тельный, въ џньже спасти1сz нaмъ моли1тесz, м§ницы гDни.

Трbченъ:

Е#диноцaрственнаz, соoбрaзнаz трbце безначaльнаz, равночeстнаz, тріmпостaснаz, є3ди1нице нераздёльнаz, б9еств0мъ пресyщнаz, џ§е, и3 сн7е, и3 с™hй дш7е, тебє2 поeтъ вс‰ твaрь.

БGор0диченъ:

Пaче є3стествA твоE ржcтво2, ћкw безсёменнw мaтерски под0бнw пaки раждaеши, зак0номъ є3стествA, преи1стиннw nбоS, да ўмолчaтъ сквє1рныz є4рєси њ тебЁ, бцdе чcтаz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џгнь палS пещи2, и3стрzсaшесz, џтроцы њрошaхусz, и3 пою1ще глаг0лаху: бlгословeнъ є3си2, є3ди1нъ сhй б9е nц7ъ нaшихъ.

Пл0ть преwби1дzщымъ страдaльцємъ твои6мъ ѓгGли ўдиви1шасz, и3 земнjи взывaху: бlгословeнъ є3си2, є3ди1ный бGъ nтє1цъ нaшихъ.

ВысокA мhшца си1лы твоеS, сіS сокруши2 враги2 тво‰, гDи, скончaвшымсz въ вёрэ мyченикwмъ твои6мъ, въ мyкахъ г0рькихъ.

Џвіи ќбw кaменіемъ побивaютсz стrтонHсицы твои2, друзjи же сжигaеми: съ ни1миже трофjмъ скончавaшесz, тебЁ воспэвaz сyщему бGу: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Трbченъ:

Трис0лнечное б9ество2, є3ди1но цrтвіе, безначaльне, присносyщне, џ§е, и3 сн7е, и3 дш7е: бlгословeнъ є3ди1нъ сhй б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Q стрaшнагw тaинства! q стрaннагw чудесE! кaкw и3 м™и kви1сz, и3 дв7ою пребhсть, бlгословeнна є3ди1на, р0ждшаz бGа nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Вс‰ дэлA б9іz, и3 всS твaрь благослови1те гDа, прпdбніи и3 смирeнніи сeрдцемъ п0йте є3го2, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ст0лпъ kви1лсz є3си2 мhсленный, ўтверждaz стрaждущыz съ тоб0ю, трофjме, погуби1лъ є3си2 нечести1выхъ шатaніе вёрою хrт0вою, є3г0же превозн0симъ во вёки.

Свётлымъ лицeмъ предстaвъ на суди1щи, беззакHнныz ўжаси1лъ є3си2. показaлъ є3си2 рaдостное твоE є4же за хrтA страдaніе: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Нб7о многоѕвёздное ћвльсz, страдaльцєвъ бGоизбрaнный соб0ръ, њзари2 бGови1днw сyщыz въ мjрэ вёрою хrт0вою: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Трbченъ:

Безначaльнаго nц7A, и3 сн7а, со с™hмъ воспоeмъ д¦омъ, трbцу є3диносyщную, є3ди1но начaло и3 бжcтво2, хвaлzще и3 пою1ще є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Всsкъ тS љзhкъ земнор0дныхъ поeтъ, дв7о, ћкw свётъ непристyпный возсіsла є3си2, просвэщaющаго мjръ хrтA бGа: є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS неискусобрaчную бцdу, нбcный черт0гъ, р0ждшую начaльника спасeніz нaшегw, пёсньми величaемъ.

ТS прошeдшаго чyдо страдaніz течeніе, и3 вэнeцъ пріeмша побэди1тельнw t хrтA бGа, страдaльче, пёсньми величaемъ.

ТS бGоzвлeнна страдaльца, ћкw вождA ћвльшасz стрaждущихъ съ тоб0ю, мwmсeйски къ нестарёющейсz жи1зни, пёсньми величaемъ.

Ли1че дост0инъ бGу мyченическій, ћкw побэди1вшій прeлесть, и3 вэнцы2 t бGа пріи1мшій свётлы, моли1тесz спасти1сz нaмъ.

Трbченъ:

ТS тріmпостaсную є3ди1ницу, и3 нераздэли1мое существо2, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aго д¦а, пёсньми величaемъ.

БGор0диченъ:

ТS купинY, ю4же мwmсeй прови1дэ, горsщу и3 неwпалsему џгнь пріeмшу б9ествA, пёсньми величaемъ.

24 июля: Мученицы Христины. Мучеников Бориса и Глеба, во святом крещении Романа и Давида.

Мёсzца тогHже въ к7д-й дeнь.

С™hz мyченицы хрістjны:

И# с™hхъ мyчєникъ, бори1са и3 глёба, наречeнныхъ во свzт0мъ крещeніи рwмaна и3 давjда.

Слyжба и4хъ пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры с™hz, на ѕ7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Хrтоимeннагw тS звaніz * по достоsнію спод0би, * стр0zй вс‰ пр0мысломъ. * лyчшій бо конeцъ и3мёла є3си2 во nбои1хъ, * звaнію дэлA тво‰, * ўневёстившисz хrтY, * благочeстнw вёрою: * бhвши же дщи2 цRS нбcнагw, * рaдуешисz съ ни1мъ, мyченице, њ нaсъ молsщисz.

Nц7A возжелaвши * нбcнаго, слaвнаz, * нечести1ва роди1телz преwби1дэла є3си2: * мaтерь же возлюби1вши, * вhшній їеrли1мъ, * пристр†стіz мaтерни любвE tри1нула є3си2, * и3 њбогати1вшисz (Исправлена опечатка оригинала њбагати1вшисz. Прим. ояthlіb) хrт0мъ вмёстw всёхъ, * посeмъ дyшу положи1ла є3си2, м§нице, * не ўбоsвшисz мyкъ.

Ни роди1телей пристрaстіе, * ни пи1щи наслаждeніе, * ни богaтства и3мёніе, слaвнаz, * ни прещє1ніz, ни м{ки, * ни џгнь, ни мeчь, ни глубинA, ни к0ло, * ни ѕвэрeй стремлє1ніz * возмог0ша тS t любвE зижди1телz разлучи1ти, * дёво м§нице хрістjно, * слaва м§никwвъ и3 похвалA.

Слaва, глaсъ в7:

Ћкоже многоцённое мЂро, кр0вь твою2 принеслA є3си2 женихY твоемY хrтY, хрістjно мyченице, страстон0сице непобэди1маz, возмeздіе же пріsла є3си2 вэнeцъ нетлёненъ t негw2, досточyднаz: тёмъ ўмeршаго ўгрызє1ніи kдови1тыхъ ѕмjєвъ глаг0ломъ твои1мъ жи1ва воздви1гла є3си2, призвaніемъ прес™aгw д¦а. сегw2 рaди и3 нбcныхъ тS черт0гwвъ спод0би ї}съ чlвэколю1бецъ, и3 сп7съ дyшъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва:

БолBзни претерпёвши мнHгіz въ распsтіи сн7а и3 бGа твоегw2, пречcтаz, стенsше слезsщи, и3 восклицaющи: ўвы2 мнЁ, чaдо слaдкое! безъ прaвды кaкw стрaждеши, хотS и3збaвити, ±же t ґдaма земнорHдныz; тёмже, пречcтаz дв7о, тебE м0лимъ вёрою: ми1лостива нaмъ того2 содёлай.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ в7: Ґнат0ліево:

Хrтоимени1тному звaнію дёло сугyбо показaла є3си2, ћкw вои1стинну, дёвства твоегw2 чистот0ю ўневёстившисz хrтY, благоволeніемъ nц7A, и3 дёйствомъ д¦а: мучeніz же борeнми твeрдыми њблистaла є3си2 свэтлёе с0лнечныхъ л{чь. тёмже ћкw жeртва чи1стаz и3 непор0чнаz, на нбcную принеслaсz є3си2 трапeзу, съ дэви1ческими и3 м§ническими ли6ки во вёки веселsщисz. съ ни1миже проси2, хрістjно тезоимени1таz, даровaтисz чтyщымъ тS ми1ру и3 вeліей ми1лости.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Е#гдA t дрeва:

Е#гдa тz беззак0нніи лю1діе, сп7се, жи1знь всёхъ, на дрeво вознес0ша, тогдA чcтаz и3 пренепор0чнаz м™и твоS предстоsще, и3 рыдaющи взывaше: чaдо моE слaдкое, свёте мои1ма nчи1ма, ўвы2 мнЁ, кaкw посредЁ ѕлодBю на кrтЁ пригвозди1тисz претерпёлъ є3си2, и4же зeмлю повёшей на водaхъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Ѓгница твоS, ї}се, хрістjна зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую, и3 сраспинaюсz и3 спогребaюсz крещeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цrтвую въ тебЁ, и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную пріими1 мz, съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ: тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ, спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ с™hz, на ѕ7, є3гHже краегранeсіе:

Хrт0ву тS пою2 тезоимeнную nтрокови1цу. Творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Благи1ми надeждами ўтверди1всz ќмъ тв0й, хрістjно, впери1сz, и3 къ бGу, мyченице, вознесeсz t текyщихъ, и3змэни1всz во nби1тєли пребывaющыz.

Разсёдшасz и3 лежaща предъ ногaми nтрокови1цы страстон0сицы зрsще ѕлочести1ваго, хвалY сп7си1телю дади1мъ вси2, побэдон0сицу сію2 показaвшему.

Ви1дэти женихA цRS добр0ту крaсную вожделёла є3си2 чи1стw: тёмже бжcтвенными, страстотeрпице, страдaньми свётлw себE ўкраси1ла є3си2.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2 сл0во џ§ее, пл0ти соедини1вшеесz по v3постaси и3зъ тебє2, пaче сл0ва, м™и чcтаz: є3г0же возжелaвши хрістjна, мучeніz слaву стzжaла є4сть.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Простeрши џчи и3 мhсль, слaвнаz, на нб7о, твaрьми твоего2 зижди1телz познaла є3си2.

Богaтство неteмлемо, є4же къ бGу и3мёла є3си2 вёру, честнaz, тёмже нищетY јдwльскую њстaвила є3си2,

Пёніе благодaрственно творцY хrтY пёла є3си2, къ дрeву лю1тэ, м§нице, привsзана, и3 строг†ніz претерпэвaющи.

БGор0диченъ:

Ўстaви моE смущeніе помышлeній, чи1стаz вLчце, и3 ўти1ши души2 всsку печaль, хrтA р0ждшаz.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й.

Кр0вь твою2, честнaz, ћкоже ґлавaстръ мЂра, принеслA є3си2 хrтY женихY твоемY люб0вію: возмeздіе же пріsла є3си2 t негw2, досточyднаz, вэнeцъ бжcтвенный и3 нетлёненъ, мyченице. тёмже пріsла є3си2 и3сцэлeній благодaть си1лою дух0вною.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чи1стаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй и3 лю1тыхъ њбстоsній всёхъ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщихъ: и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречи1стыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Питaласz є3си2 рaнами бжcтвенными наслаждaема, мyченице хrтоимени1та, видёніи женихA твоегw2, и3 на тогw2 добр0ту взирaющи.

Величaю тS, гDи, м§нице, привsзана бhвши къ колесє1мъ, возопи1ла є3си2, и3 слaвлю и4мz твоE, ўкрэплsющагw лю1бzщыz тS.

Прилэпи1хсz къ тебЁ, желaніемъ ўzзвлsема твоеS любвE: побэдон0сицу мS покажи2 въ страдaніи, мyченица взывaше.

БGор0диченъ:

Во прbр0цэхъ тS, слaвный дрeвле и3сaіа, жeзлъ и3меновA, цвётъ носsщу гDа, бцdе м™и приснодв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Ћкw ѓгGлъ во пл0ти, мyченице, бhвши, нбcніи ѓгGли пи1щею ѓгGльскою тS питaху.

Кaменz жи1зни не tвeргласz є3си2, хрістjно: тёмже къ кaменю тS привzзaвше врази2, въ в0ду верг0ша.

Восхи1тиласz є3си2 къ высотЁ, возлетёвши ћкоже г0рлица, крилы2 бжcтвеннагw д¦а, и3 ў зижди1телz почи1ла є3си2.

БGор0диченъ:

Мeртва грэх0мъ бhвша њживи1 мz, жи1знь безсмeртную, дв7о м™и, р0ждшаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Ўслади1сz твоE добр0тами сeрдце преслaдкагw рачи1телz, страстотeрпице, и3 въ воню2 тогw2 стrтeй спёшнw теклA є3си2, зовyщи: женишE м0й, твоеS рaди закалaюсz нhнэ любвE.

Nц7A нбcнагw тS, мyченице, роди1тель ви1дэвъ лю1бzщу, вaрварскій показA нрaвъ, и3 многоoбрaзными њбложи2 мyками; предёла бо ѕлочести1вый своегw2 не разумЁ є3стествA.

Ћкw крjнъ въ мyченическихъ ўд0ліzхъ, ћкw сладков0нный процвэлA є3си2 шип0къ, мЂрну и3скaпающи благодaть и3 вёрныхъ сердцA помaзала є3си2, хrтоимени1таz мyченице честнaz, с™hхъ ѓгGлъ сопричaстнице.

БGор0диченъ:

Разумёвше бGоглaсніи прbр0цы тaинства твоегw2, дв7о, глубинY, прbр0чески провозвэсти1ша, бжcтвеннымъ просвэщaеми и3здалeча д¦омъ, м™рь тS всеи1стинну всёхъ вLки бhти.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Свэтови1днаz голуби1ца познaласz є3си2, крилЁ и3мyщи злaтэ, и3 къ высотЁ нбcнэй возлетёла є3си2, хрістjно честнaz. тёмже тв0й слaвный прaздникъ совершaемъ, вёрою покланsющесz твои1хъ мощeй рaцэ: и3зъ неsже и3стекaетъ всBмъ nби1льнw и3сцэлeніе бжcтвенное, душaмъ же и3 тёлwмъ.

Јкосъ:

Пэсносл0вzщи благочeстнw трbцу с™yю, честнaz дёво м§нице, показaла є3си2 сyщымъ тогдA њмрачє1ннымъ мгл0ю лю1тагw гнёва, кaкw сіsніе тоS просвэщaетъ вBрныz. мучи1телz же t руки2 и3збёгла є3си2, ћкоже другaz feкла и3збёгши t беззак0нныхъ. произшлa же є3си2 посредЁ сэтeй. тёмже вои1стинну пою1ще почитaемъ преставлeніе твоE, благодарsще є3ди1наго бGа, тебє2 рaди даровaвшаго и3сцэлeніе бжcтвенное душaмъ же и3 тёлwмъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Пёніе всёхъ бlгодётелю, клок0щущему nгню2 прибли1жившисz, взывaла є3си2, твоE њрошaющему сeрдце: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Е#ди1наго бGа получи1ти возжелaвши, неради1ла є3си2 ўдHмъ њпалsємымъ, не tвeргласz є3си2 хrтA, дэви1це, пою1щи: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Тyчами кровeй твои1хъ, струи6 и3зсуши1ла є3си2 їдwлонеи1стовства, њдождsеши же нhнэ и3сцэлeній пучи1ну, дёво мyченице, ўстaвила є3си2 плaмень страстeй.

БGор0диченъ:

Зак0ны, дв7о, превозшeдши є3стествA б9eственнымъ твои1мъ зачaтіемъ, пaче є3стествA бGа родилA є3си2, вопію1щи: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Волнyющеесz м0ре напaстей мyкъ, бжcтвеннымъ њкормлeніемъ неврeднw преплылA є3си2, ѕмjz погрузи1вши твои1хъ пHдвигъ, мyченице, глубин0ю, тёмже р†йскаz небyрнw прист†нища дости1гла є3си2, вопію1щи: свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Ѕмjz лю1таго ўмертви1ла є3си2 животв0рными пHдвиги, и3 моли1твъ твои1хъ стоsніи неукроти1мыz ѕвёри ўспи1ла є3си2, и3 t си1хъ врeда кромЁ пребылA є3си2, зижди1телю пою1щи, хрістjно: џтроцы благослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Глаг0ломъ живhмъ воздви1гла є3си2 ўмeршаго ўгрызeніемъ, мyченице страстон0сице, ћда ѕміи1на: бGъ бо смeрть попрaвый бжcтвеннымъ погребeніемъ, твои1хъ моли1твъ послyша, хрістjно. къ немyже вопіeши непрестaннw: џтроцы благослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Твeрдаz пом0щнице вBрнымъ, приснодв7о, и3збaви мS лeсти лукaвагw ѕмjz, лю1тэ борю1щагw, и3 смири1ти тщaщагwсz. тh бо нелeстна на тS надёющымсz є3си2 настaвница, вопію1щымъ непрестaннw: џтроцы благослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Ви1дэти спод0биласz є3си2 ўкрaшена, и3 мучeніz nдeждами блистaющи, твоего2 женихA, хрістjно, мyченице многострадaльнаz.

Крaснаz твоS добр0та, ћкоже возлюби1ла є3си2, и4же пaче всёхъ добрHтъ краснёйши хrт0съ, нбcныхъ черт0гwвъ тS спод0би.

Совокупи1ласz є3си2 со безпл0тными, слaвнаz, ли6ки, и3 со страдaльческими собHры причлaсz є3си2, њ нaсъ молsщи всещeдраго.

С0лнца свэтлёйши kви1сz твоS пaмzть, блистaніи бlгодaтными д¦а, тS чтyщыz, хрістjно, просвэщaющи.

БGор0диченъ:

Благолюби1ваz дв7о, њѕл0бленную грэхми2 дyшу мою2 ўблажи2, и3 вёчнагw плaмене мS и3збaви моли1твами твои1ми.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ћкw шип0къ краснёйшій t терн0вагw прозzблA є3си2 к0рене, дёво хрістjно, њброщeніемъ м§нице, свzщeннагw страдaніz њбагри1вшисz кр0вію, и3 нhнэ бжcтвенную твою2 пaмzть творsщыz люб0вію спасaй t бёдъ.

БGор0диченъ:

Стоsще џкрестъ тебє2 дBвы бGом{дрыz, бGороди1тельнице марjе, ћкоже цари1цы р0домъ, твоемY сн7у привед0шасz невэстолёпнw, пречcтаz, ћкw цRю2 всsческихъ, є3г0же, м™и дв7о nтрокови1це, њ нaсъ моли2.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7: Самоглaсны.

Кrтъ, ћкw nрyжіе держaвно, хрістjно мyченице, держaщи рукaми, вёру, ћкw щи1тъ, надeжду, ћкw бронS, люб0вь, ћкw лyкъ, мучи1телей томлє1ніz побэди1ла є3си2 мyжески, дeмwнwвъ ков†рствіz ўпраздни1ла є3си2 бжcтвеннэ: во главy же ўсэкновeна бhвши, ликyеши со хrт0мъ, непрестaннw молsщи њ душaхъ нaшихъ.

Богaтство њстaвльши nтeческое, хrтa же желaющи и4стиннw, слaву њбрёте мyченица и3 богaтство нбcное, и3 при1сною моли1твою њграждeна благодaтною, nрyжіемъ кrтA попрA мучи1телz. тёмже ѓгGли подвигHмъ чудsщесz глаг0лаху: падeсz врaгъ, жен0ю побэждeнъ бhвъ, вэнцен0сица kви1сz м§ница. и3 хrт0съ во вёки цaрствуетъ ћкw бGъ, подаsй мjрови вeлію ми1лость.

Слaвимъ твоE, хrтE, мн0гое милосeрдіе, и3 блaгость, є4же на нaсъ бhвшую, ћкw и3 жєны2 ўпраздни1ша прeлесть їдwлонеи1стовства си1лою кrтA твоегw2, человэколю1бче, мучи1телz не ўбоsшасz, льсти1ваго попрaша: возмог0ша же во слёдъ тебє2 пріити2, въ воню2 мЂра твоегw2 течaху, молsщесz њ душaхъ нaшихъ.

Чудодёйствова, хrтE, кrтA твоегw2 си1ла, ћкw и3 хрістjна мyченица страдaльческимъ п0двигомъ подвизaсz, toнyдуже немощн0е є3стествA tвeргши, д0блественнэ сопроти1висz мучи1телємъ: тёмже и3 вэнeцъ побёды пріeмши, м0литсz њ душaхъ нaшихъ

Слaва, глaсъ є7:

Дёвства твоегw2 красоты2 восхотЁ цRь слaвы хrт0съ, ћкw непор0чну тS невёсту себЁ њбручи2 совокуплeніемъ нетлённымъ: и4бо в0лею своeю подaвъ добр0тэ твоeй си1лу, на враги1 же и3 стр†сти непобэди1му показA, претерпёвшую р†ны гHрькіz, и3 м{ки свирBпыz, сугyбымъ вэнцeмъ ўвzзe тz, и3 постaви њдеснyю себє2 ћкw цRи1цу и3спещрeну: того2 моли2, м§нице честнaz и3 многострадaльнаz хрістjно, пэвцє1мъ твои6мъ спасeніе и3 жи1знь подaти, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Рaдуйсz:

И#збавлeніе, нaсъ рaди, и3 цёну вели1кую, пречcтую кр0вь твою2 и3зв0лилъ є3си2 дaти, безгрёшне хrтE м0й, всBмъ хотS спасeніе получи1ти. тёмже тS зрsщи пригвождeна м™и твоS, рыдaющи власы2 терзaше си2, глаг0лющи: чaдо, ѓгнче всенепор0чный, мjръ хотS и3збaвити честн0ю твоeю кр0вію, t џчію моє1ю кaкw зашeлъ є3си2, сп7се, незаходи1мое сlнце, и4же всBмъ подаsй просвэщeніе, и3 ми1ръ, и3 вeлію ми1лость;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ №:

Съ вhшними си1лами причлaсz є3си2, слaвнаz, мjръ њстaвльши, и3 хrтA возжелaвши, хрістjно, q всечестнaz! проси2 нaмъ вeліz ми1лости.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Нбcныхъ чинHвъ:

Ў кrтA предстоsщи сн7а и3 бGа твоегw2, * и3 долготерпёніе тогw2 смотрsющи, * гlг0лаше плaчущи м™и чи1стаz: * ўвы2 мнЁ, чaдо сладчaйшее, * что2 сі‰ стрaждеши непрaведнw, сл0ве б9ій, * да спасeши человёчество;

На літургjи, бlжє1нна nктHиха на д7: И# с™hz пёснь G, на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ корjнfzнwмъ зачaло рн7а. Ґллилyіа, глaсъ №: ТерпS потерпёхъ гDа, и3 внsтъ ми2. Е#ђліе луки2, зачaло №. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

Слyжба с™hхъ м§никъ, бори1са и3 глёба, наречeнныхъ во с™0мъ крещeніи, рwмaна и3 давjда.

Ѓще хрaмъ, и3ли2 настоsтель и3зв0литъ, твори1мъ бдёніе.

На мaлэй вечeрни стіхи6ры, глaсъ д7: Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Всесвzтaz, свётлаz * и3 многопрaзднственнаz возсіsвши пaмzть вaша * рwссjйскимъ странaмъ днeсь, * слaвный рwмaне съ кр0ткимъ давjдомъ, * просвэщaющи дyшы вёрою * чтyщихъ страд†ніz в†ша. * тёмъ моли1тесz, преблажeнніи, * даровaти душaмъ нaшымъ њчищeніе * и3 вeлію ми1лость.

Пріиди1те вси2, * q новоизбрaнное стaдо хrт0во, * дух0внw сошeдшесz восхвaлимъ, * благочести1вагw вкyпэ и3 цaрскагw к0рене свzтyю џтрасль, * рwмaна съ д0блимъ давjдомъ днeсь, * хrтA возлюби1вшыz, * и3 сегw2 рaди брaтнее непрaведное заколeніе претерпёвшыz, * и3 хrтY молsщыzсz всегдA, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Да рaдуетсz рaдостію * всE человёчество днeсь, * и3 да поeтъ ликyющи, * бжcтвенными пёсньми хrт0ва цeрковь, * хвaлzщи новопросвэщє1нныz * кнsзи же и3 м§ники. * хrтa бо рaди преходsщее цaрство земн0е њстaвльше, * гDа t всеS души2 возлюби1ша, * и3 м0лzтъ спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7: Самоглaсенъ:

Побэждaеми желaніемъ бyдущихъ, пaче же люб0вію хrт0вою, цaрство земн0е и3 слaву возненави1дэша, чистотy же возлюби1ша, и3 непрaведное ўбjйство претерпёша, никaкоже проти1вzщесz закалaющему вы2 брaту: тёмъ и3 хrт0съ дaры чудeсъ вaсъ њбогати2. q дв0ице свzщeннаz! q свэтозaрный п0лче! q бжcтвенный супрyже! моли1те спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме Е#vфрafовъ:

Д0мъ себE д¦у с™0му * њчи1стивше, * томY и3 нaсъ жили1ще * содёлайте, с™jи, * моли1твами вaшими.

Стjхъ: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ.

Бжcтвеннаz и3 чyднаz дв0ице, * потреби1тели прeлести * и3 сёzтели благочeстіz, * моли1те спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 њ всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь.

ПресвBтлыz ѕвёзды ћвльшесz, * непобэди1міи страдaльцы, * њзари1те нaсъ почитaющихъ вёрою * свzщє1ннаz в†ша страд†ніz.

Слaва, глaсъ }:

Рaка, и3дёже лежaтъ честнhz и3 свzщeнныz мHщи вaшz, версто2 прехвaльнаz, бжcтвєннаz и3сцэлє1ніz приступaющымъ nби1льнw и3сточaетъ, дрeвнюю тмY їдwлобёсіz tгонsщи, и3 свётъ благочeстіz њсіsющи: но м0лимъ вы2, моли1тесz, с™jи, безъ врeда сохрани1ти nтeчество вaше, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Тропaрь, глaсъ в7:

Правди1ваz страстотє1рпца, и3 и4стиннаz є3ђліа хrт0ва послyшатєлz, цэломyдренный рwмaне, съ неѕл0бивымъ давjдомъ, не сопроти1въ стaста врагY сyщу брaту, ўбивaющему тэлесA в†ша, душaмъ же коснyтисz не могyща: да плaчетсz ќбw ѕлhй властолю1бецъ, вh же рaдующесz съ ли1ки ѓгGльскими, предстоsще с™ёй трbцэ, моли1тесz њ держaвэ ср0дникwвъ вaшихъ, бGоуг0днэй бhти, и3 сыновHмъ рwссjйскимъ спасти1сz.

И# tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни: Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, на }, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE, * верстA бжcтвеннаz же и3 честнaz, * прехвaльныхъ самобрaтій нaмъ њблистA днeсь, * созывaющи нHвыz лю1ди, * похвали1ти предHбліz мyченики, * рwмaна ќбw ћкw ўсeрднw пострадaвша, * давjда же ћкw созаколeна, * несквeрному ѓгнцу, пожрeному нaсъ рaди, * сп7су дyшъ нaшихъ.

Пeрвэе ќбw прехвaльніи, * повинyвше багрzни1цу цrтвіz хrтY, * и3 того2 познaвше * и4стиннаго бGа и3 цRS всёхъ, * прaoтеческихъ же сyетныхъ богHвъ ўклони1шасz. * тёмъ и3 хrт0съ дaры чудeсъ вaсъ њбогати2, * и3 вмёстw тлённыхъ вBчнаz вaмъ даровA, * прославлsемый во с™hхъ * сп7съ дyшъ нaшихъ.

Блажeнно nтeчество и3 грaдъ, * въ нeмже воспитaстесz, * честнhй же хрaмъ тэлесA в†ша воспріeмый, * ћкw вэнцeмъ цaрствіz ўкраси1сz: * храни1теліе благопріsтніи, * враги2 ўстрашaющіи * и3 далeче нёгдэ t nтeчествіz вaшегw tгонsщіи, * рwмaне слaвне и3 давjде пречyдне, * моли1те спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И$ны стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Кjими похвaльными:

Кjими похвaльными вэнцы6 вэнчaемъ пэвaємыz, раздэлє1ныz тэлесы2 и3 совокyплєныz дyхомъ, вёрныхъ людeй тє1плыz застyпники, земли2 рwссjйскіz ўдобрeніе, и3 всеS вселeнныz наслаждeніе, мужеyмнымъ смhсломъ бэс0вскую держaву разруши1вшыz хrтA пос0біемъ, подаю1щагw мjру вeлію ми1лость.

Кjими похвaльными добр0тами ўкраси1мъ пэвaємыz, рwмaна си1лу и3мyщаго надъ страстьми2 д0блественнэ, и3 давjда кyпнw ревни1телz, џба свэти6ла вкyпэ сіsющаz, њзарsющаz свётомъ добродётели благочести6выz вс‰; хrтHвымъ бо научи1вшесz зaповэдемъ, прослaвишасz слaвнw, молsше подаю1щаго всBмъ вeлію ми1лость.

Кjими дух0вными словєсы2 состaвимъ прaздникъ чeстенъ преслaвныхъ мyчєникъ, и5же хrтA рaди њстaвиша тлённую слaву земнyю; џвъ бо прободeніе въ рeбра пріsтъ, џвъ же ћкw ѓгнецъ заклaнъ бhсть: и5же t хrтA дост0йнw прослaвишасz, и3 пріsша и3сцэлeній дaръ, всBмъ просsще дост0йнw вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, восхвaлимъ чудотв0рцєвъ и3 мyченикwвъ: сjи бо зак0ннw пострадaвше, побэди1ша сопроти1внаго врагA: и3 нhнэ свётлw ўкрaшени предстоsтъ хrтY рaдующесz. тёмъ и3 мы2 пёсньми пaмzть и4хъ вeселw люб0вію похвaлимъ, вопію1ще: рaдуйтесz, вселeнныz заст{пницы, и3 поб0рники на враги2: рaдуйтесz, врaчеве болsщихъ, и3 бэсHвъ прогони1теліе: рaдуйтесz, q любeзнаz версто2, брaтіz прекрaсніи, рwмaне слaвный и3 давjде чyдный, люби1міи хrтY, за ны2 молsще с™yю трbцу, ўмири1ти мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Тaже, Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz три2.

Прор0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA м7г] Тaкw гlг0летъ гDь: вси2 kзhцы собрaшасz вкyпэ, и3 соберyтсz кнsзи t ни1хъ: кто2 возвэсти1тъ сі‰ въ ни1хъ; и3ли2 ±же t начaла, кто2 слы6шана сотвори1тъ вaмъ; да приведyтъ свидётели сво‰ и3 њправдsтсz, и3 да ўслhшатъ, и3 да рекyтъ и4стину. Бyдите ми2 свидётели, и3 ѓзъ свидётель, глаг0летъ гDь бGъ, и3 џтрокъ, є3г0же и3збрaхъ, да познaете и3 вёруете ми2, и3 разумёете, ћкw ѓзъ є4смь: прeжде менє2 не бhсть и4нъ бGъ, и3 по мнЁ не бyдетъ: Ѓзъ є4смь бGъ, и3 нёсть рaзвэ менє2 спасazй. Ѓзъ возвэсти1хъ и3 спас0хъ, ўничижи1хъ и3 не бЁ въ вaсъ чyждій. Вы2 мнЁ свидётели, и3 ѓзъ гDь бGъ: и3 є3щE t начaла ѓзъ є4смь, и3 нёсть t рyкъ мои1хъ и3збавлszй, сотворю2, и3 кто2 tврати1тъ то2; Си1це глаг0летъ гDь бGъ, и3збавлszй вaсъ, с™hй їзрaилевъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Прaведныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ, и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Прaведникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Благоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть. Восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ д7. Самоглaсны:

Ѓще и3 земнaгw цaрствіz н0вый кaінъ бGоненави1стникъ и3 братоненави1стный ўбjйственнэ лиши2 вaсъ, хrт0съ же непреходsщее и3 безконeчное цrтво вaмъ даровA: є3мyже со ѓгGльскими в0инствы предстоsще моли1тесz, спасти2 люб0вію пою1щыz всечестнyю и3 многопрaзднственную пaмzть вaшу.

ЗемлS њсвzти1сz кр0вію всечестн0ю вaшею, и3 человёцы њбогати1шасz вaми, и3сцэлeніе незави1стно пріeмлютъ бGомyдріи ўг0дницы хrт0вы, слaвне рwмaне съ неѕл0бивымъ давjдомъ, моли1тесz гDеви, є3мyже t ю4ности прилэпи1стесz, спасти2 вёрою пою1щыz вaсъ.

Слaва, глaсъ є7:

Рaдостію вси2 прaзднуемъ днeсь пaмzть великомyченикwвъ, пёсньми и3 пёньми прославлsюще сп7са хrтA, на земли2 ўдиви1вшаго с™ы6z сво‰ чудесы2 и3 бlгодaти разли1чными и3сцэлeніи, къ ни1мже взывaюще рaдостнw рцeмъ: рaдуйтесz, ћкw благодaть пріeмшіи на стр†сти разли6чныz: рaдуйтесz, ћкw кр0вію вaшею всели1стесz въ вёчную жи1знь: рaдуйтесz, ск0ріи послyшатели сyщихъ въ ск0рбехъ, и3 t напaстей и3збавлsющіи nтeчество вaше, бGопріsтне бори1се съ глёбомъ, моли1тесz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На стіх0внэ стіхи6ры с™ы6мъ, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Пріиди1те, цэломyдріz люби1тели, * честнyю дв0ицу почти1мъ, * хrтA возлюби1вшую, * всёми владyщаго, * чи1стымъ сeрдцемъ и3 душeю сокрушeнною, * страстон0сца рwмaна слaвнаго * и3 кр0ткаго давjда досточyднаго, * и5же душaми и3 тэлесы2 чи1стіи, * и3 сокруши1вшіи дeмwнскіz полки2.

Стjхъ: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ:

T к0рене и3зраст0сте чeстна, * брaтіz слaвнаz и3 благор0днаz, * и3 благор0дство вои1стинну возлю1бльшаz, * нетлённыz вожделёсте слaвы, * и3зв0ливше жив0тъ, и3 цrтво неразруши1мое, * и3 по прaвдэ пострадaвше, * вэнцы2 побёды воспріsсте, * страстотeрпцы блажeнніи, * и3 моли1твєнницы њ душaхъ нaшихъ.

Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 њ всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь.

Дёлы и3 ўчeніи хrт0вы и3сполнsюще зaпwвэди, * и3 тогw2 повелBніz, * врагHмъ не враждовaсте, * на ўбіeніе пришeдшымъ вaше непрaведнw: * но ћкw стефaну под0бницы первом§нику, * молsщесz глаг0ласте: * не постaви и5мъ грэхA, чlвэколю1бче, * ї}се б9е нaшъ * и3 сп7се дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ }:

Пріиди1те, новокрещeнніи рwссjйстіи соб0ри, и3 ви1дите, кaкw безъ вины2 сyдъ пріeмлетъ мyченикъ бори1съ, копіeмъ рє1бра є3гw2 пробод0ша, и3 кровопроли1тіе сотвори1ша, t наваждeніz діaволz: глёбъ же t тогHжде брaта свzтоп0лка, ћкw ѓгнецъ заклaнъ бhсть. но сjи вэнчaшасz, ґ џнъ безъ пaмzти поги1бе. и3 сjи слaвими сyть, ґ џнъ въ геeннэ мyчитсz. сjи же хrтA бGа м0лzтъ њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Тропaрь, глaсъ в7, пи1санъ на мaлэй вечeрни. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Терпёніемъ и3 мyжествомъ твои1мъ твою2 стрaсть под8eмлz, бори1се кнsже, люб0вію хrт0вою взирaz на ми1лостиваго и3 чlвэколю1бца бGа, подаю1щаго мjрови вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безм™рнzго на небеси2 пaче мhсли и3 слyха на земли2 безъ nтцA родилA є3си2: того2, бцdе, моли2 њ душaхъ нaшихъ.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №: Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій.

И#змлaда хrтA возлюби1вше кyпнw брaтіе честнjи, жи1знь безстрaстную стzжaвше слaвніи, цэломyдріе и3зв0листе, и3 пощeніе t страстeй душeвныхъ и3 тэлeсныхъ: поспэшeніе же б9іею благодaтію пріeмше, и3сцэлsете вaсъ пою1щыz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Е#ди1на крёпкаz и3 тeплаz предстaтельнице р0ду человёческому, бцdе дв7о, непрестaннw моли2 со прbрHки, и3 м§ники, со с™и1тєли же и3 пHстники и3 прпdбными, є3г0же родилA є3си2, пaче є3стествA бGа сл0ва, спасти2 всsчєскаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Хrт0вы ўвёдэвше зaпwвэди благ‡z, того2 возлю1бльше страстон0сцы слaвніи, њ ўбіeніи тэлeсъ неради1сте, дyшы же прекрaсныz въ рyцэ хrтA предaсте. џвъ копіeмъ прободaемь, веселsшесz: другjй же ћкw ѓгнz неѕл0биво безъ ми1лости закалaемь, молsшесz. сегw2 рaди пріeмше дaръ и3сцэлeній, мyчєницы самобрaтніи, моли1те хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

С0лнце џблаче разyмнагw, бжcтвеннагw свёта свэти1льниче златоковaнный несквeрнаz, неблaзнаz, всенепор0чнаz вLчце, њмрачeнную дyшу мою2 њслэплeніемъ страстeй, безстрaстіz зарeю просвэти2, молю1сz, и3 њсквернeнное моE сeрдце њмhй, потHки ўмилeніz, покаsніz же слезaми. и3 t тимёніz мS њчи1сти дёлъ мои1хъ, да люб0вію зовy ти: бцdе приснодв7о, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе подaти ми2: тебe бо и3мёю надeжду рaбъ тв0й.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ. Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 њ всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ. По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра, глaсъ }: Самоглaсенъ:

Брaтіz прекрaснаz, бори1се и3 глёбе, вaшz стр†сти нaшz болBзни и3 недyги и3сцэлsютъ, притекaющихъ вёрнw: тyне пріsсте, тyне же и3 дади1те болsщымъ и3сцэлeніе: но ћкw и3мyщіи дерзновeніе, хrтA бGа моли1те њ душaхъ нaшихъ.

КанHнъ прес™hz бцdы на ѕ7, є3гHже краегранeсіе сицево2:

Пою2 хвалY живон0сныz nтрокови1цы.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Нетрeну, неwбhчну, нем0креннw морскyю шeствовалъ стезю2, и3збрaнный вопіsше ї}ль: гDеви пои1мъ, ћкw прослaвисz.

Невещeственнаz дрeвле лёствица, и3 стрaннw њлzденёвшій пyть м0рz, твоE kвлsше ржcтво2, чcтаz: ю4же поeмъ вси2, ћкw прослaвисz.

Си1ла вhшнzгw v3постaсь совершeннаz, б9іz мyдрость, вопл0щшаzсz, пречcтаz, и3зъ тебє2, къ человёкwмъ бесёдова, ћкw прослaвисz.

Пр0йде сквозЁ двeрь непрох0дную заключeнныz ўтр0бы твоеS, прaвды сlнце, чcтаz, и3 мjрови возсіS, ћкw прослaвисz.

И# с™hхъ двA канHна, на }.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

БGомyдраz дв0ице, вели1цыи страдaльцы, со с™hми трbцэ предстоsще, моли1тесz њчищeніе мнЁ даровaти, вaсъ похвалsющему.

Бжcтвенное богaтство и3сцэлeній, и3 мЂро благов0нное хрaмъ вaшъ, с™jи: въ нeмже поeмъ хrтA бGа, вaсъ прослaвльшаго.

Незаходи1маго сlнца въ себЁ стzжaвше хrтA бGа нaшего, преслaвне рwмaне съ давjдомъ, њсвzти1те нaсъ, честнyю пaмzть вaшу почитaющихъ.

БGор0диченъ:

Крaсную и3 и3збрaнную, и3 всечестнyю разумёвъ тебE, б9ій, пренепор0чнаz, сн7ъ, тв0й сн7ъ бhсть: сhны сотвори2 благодaтію, бцdу тS чтyщыz.

И$нъ канHнъ с™ы6мъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Дaждь ми2 tпyстъ мн0гихъ прегрэшeній мои1хъ, сп7се, премyдрость мнЁ подаS: ћкw да пёсньми похвалю1 тz прослaвльшаго с™ы6z тво‰.

Воспоeмъ пёснь, благочести1віи, прослaвленныхъ цэломyдреннымъ смhсломъ, рwмaна слaвнаго и3 давjда бlгочести1ваго, кyпнw слaвzще.

Дaръ благодaрства t бGа пріsша џба, благор0дство душeвное возлюби1вше пaче цэломyдріемъ и3 добродётелію ўдобрsющесz.

БGор0диченъ:

И#збрaнную t родHвъ всёхъ, дост0йнw похвaлимъ вёрніи, дв7у вои1стинну пaче сл0ва, бGа сл0ва пл0тію р0ждшую.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA моS:

Пёснь G. Їрм0съ:

Лyкъ сокруши1сz си1льныхъ держaвою твоeю, хrтE, и3 си1лою немощствyющіи препоsсашасz.

И$же врeмене превhшшій всsкагw, ћкw временє1мъ творeцъ, и3зъ тебє2, дв7о, в0лею младeнецъ создaсz.

Чрeво прострaннэйшее небeсъ воспои1мъ, и4мже ґдaмъ на нб7сёхъ рaдуzсz живeтъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цeрковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Весeліемъ весели1тсz хrт0ва цRковь въ пaмzти вaшей с™jи, и3 творцY вопіeтъ: ты2 моS, гDи, крёпость, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

ДHбліz вэнeчники, и3 страдaльцы хrт0вы вси2 восхвaлимъ свётлw, научи1вшыz нaсъ хrтY вопи1ти: свsтъ є3си2, гDи.

Ни цrтва желaніz, ни пи1щи наслаждeніz, ни сребрA и3 злaта возжелёша, но хrтY є3ди1ному вопіsху: свsтъ є3си2, гDи.

БGор0диченъ:

И#збавлsющаго человёки преслушaніz, и3 лю1тагw падeніz, всемY вин0внаго, чcтаz и3 всенепор0чнаz, родилA є3си2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

ВсE помышлeніе къ бGу мyдріи и3мyще, брaтнею люб0вію совокyпльшесz благочeстнw пожи1сте.

Вє1щи возненави1дэсте тлBнныz и3 мимотекyщыz: и3 добродётели kви1стесz сосyди, слaвніи, t ю4ности.

Млaди ќбw тёломъ, душaми же кyпнw свsти, ћкw бlгочести1ви. тёмъ и3 и4скреннw бGа возлюби1сте.

БGор0диченъ:

Е#ди1на ты2 породилA є3си2 несказaннw, нетлённаz, тлёніz вои1стинну потреби1телz, и3 мjръ спаслA є3си2.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

И#змлaда хrтA возлюби1вше кyпнw брaтіz честнaz, жи1знь безстрaстную стzжaвше, слaвніи, цэломyдріе и3зв0листе, и3 пощeніе t страстeй душeвныхъ и3 тэлeсныхъ поспэшeніе б9іею благодaтію пріeмше, и3сцэлsете вaсъ пою1щыz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй и3 лю1тыхъ њбстоsній всёхъ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це, и3мyщихъ: и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слaвное твоE смотрeніе, и3 прослaвихъ, человэколю1бче, непостижи1мую твою2 си1лу.

СE превознесeсz бжcтвеннаz горA д0му гDнz превhшше си1лъ, бGомaтерь ћвственнэйши.

Зак0нwвъ є3стeственныхъ кромЁ, є3ди1на дв7о, р0ждши вLчествующаго твaрію, спод0биласz є3си2 б9eственнагw звaніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћкw двA свэти1ла возсіsвшаz просвэщaете лю1ди вaша бGон0сцы: но и3 нhнэ и3збaвите нaсъ врагHвъ њбстоsніz, да почитaемъ вaсъ съ бGомъ заступлeніе нaше.

Врачество2 неистощи1мое рaка вaша показaсz, бlжeнніи, и3 пристaнище небyрное: вси1 бо вёрою притекaющіи њбрэтaемъ t ѕлhхъ напaстей и3збавлeніе.

Люб0вію ко хrтY привzзaеми, тёмъ и3 дарHвъ спод0бльшесz, стр†сти разли6чныz и3сцэлsти: сегw2 рaди вaше совершaемъ прaзднество, бGомyдріи.

БGор0диченъ:

Сэдsй на прест0лэ херувjмстэ и3 превознесeнэ, ћкw прест0лъ и3мhй на рукY твоє1ю почи1въ, мRjе бGоневёсто, препрослaвленный бGъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Ю$ношески подви1гшесz, бGоблажeнніи, в0зрастомъ цвёта и3 ю4ностію, њ сластeхъ любвE плотскjz попечeніz не и3мёсте tню1дъ, бжcтвєнныz кни6ги почитaюще: тёмъ и3 просвёщшесz зaповэдьми бжcтвенными, тeмнаго погуби1сте кнsзz.

Всемhсленнw nтeчєскимъ послёдуz, ћкw мyдръ, стопaмъ, бlжeнне, сревни1телz и3мёлъ є3си2 дHбрымъ, рwмaне бGомyдре, давjда вои1стинну приснопaмzтнаго: брaтіz ќбw вкyпэ, благочeстнw совокyплени душaми и3 тёломъ kви1стесz.

Зак0ны б9іz t души2 возлюби1вше, прозрsще жи1знь грzдyщую, смhслъ простирaюще, свzтjи, чeсть земнyю и3 влaсть возненави1дэсте, и3 нетлённое цrтво и3 слaву, ўмномyдріи и3змэни1сте.

БGор0диченъ:

Глаг0лwмъ твои6мъ послёдующе, непор0чнаz, бlжeнну тебE и3менyемъ хrтіaнстіи вси2 р0ди, ћкw бGа р0ждшую вои1стинну, ґ не мечтaніемъ: совершeнна nбои1мъ, бжcтвA є3стеств0мъ, и3 зак0номъ человёчества.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќгль и3сaіи проzвлeйсz, сlнце и3зъ дёвственныz ўтр0бы возсіS, во тмЁ заблyждшымъ, бGоразyміz просвэщeніе дaруz.

Џблацы весeліz слaдость кропи1те сyщымъ на земли2: ћкw nтрочA дадeсz, сhй прeжде вBкъ, t дв7ы вопл0щсz бGъ нaшъ.

Житію2 и3 пл0ти моeй свётъ возсіS, и3 дрsхлость грэхA разруши2, напослёдокъ t дв7ы безъ сёмене вопл0щсz вhшній.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

НастA всечестнhй прaздникъ, и3 свzщeнное торжество2 слaвнагw рwмaна съ давjдомъ, носS нaмъ рaдость вёчную, въ нeйже слaвимъ гDа прослaвльшаго и5хъ.

Добродётели (Исправлена опечатка оригинала Добротётели. Прим. ояthlіb) ўкрaшени благолёпіемъ свётлый рwмaне съ глёбомъ, страдaніемъ вэнчaвшесz, врагa же и3 брaта посрaмльше, за хrтA пріsсте заколeніе.

Слhшано бhсть во всeмъ мjрэ честн0е и3 свzщeнное страдaніе вaше: и3 всsкъ kзhкъ возставлsетъ, слaвити хrтA вaсъ прослaвльшаго.

БGор0диченъ:

ПрестA ќбw тлёніе человёка: дв7а бо роди2 нетлённw бGа сл0ва, пaче є3стествA и3 сл0ва, и3 дв7а пaки пребhсть.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ, пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ћкw nтцA благочести1ва ч†да, люб0вію свsзана, и3 того2 лю1бzще, благочeстіz свётлостію въ рwссjи возсіsвше, брaтіz же пaче возлю1бленніи. сегw2 рaди зави1стными стрэлaми и3скушeни бhсте.

Разгнёвасz братоубjйца, ћкw вaшъ прeжде, свzтоп0лкъ nкаsнный, kви1сz же законопрестyпникъ, и3 къ зaвисти ўбjйство приплетE, слaстію прельсти1всz властолю1біz. тёмже tмщeніz прaведнагw не ўбэжE.

T кр0ве своеS препрyду носsще преслaвніи, и3 кrтъ за ски1птръ въ деснyю рyку нhнэ и3мyще, сцaрствовати хrтY спод0бишасz рwмaнъ и3 давjдъ, в0ини хrт0вы непобэди1міи.

БGор0диченъ:

Вhшшу тS всёхъ, и3 с™ёйшу чинHвъ прославлsемъ нбcныхъ, ћкw дHльнаz съ г0рними совокупи1вшу: но, q м™и б9іz! пэвцы2 тво‰ посэщaющи, погaныхъ ўставлsй шат†ніz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Глaсъ глагHлъ молeбныхъ t болёзненныz, вLко, души2 ўслhшавъ, t лю1тыхъ мS и3збaви: є3ди1нъ бо є3си2 нaшегw спасeніz вин0венъ.

Е#стество2 человёческое раб0тающее грэхY, вLчце чcтаz, тоб0ю своб0ду ўлучи2: тв0й бо сн7ъ, ћкw ѓгнецъ, за всёхъ закалaетсz.

Вопіeмъ ти2 вси2 и4стиннэй бGомaтери б9іи: прогнёвавшыz рабы6 и3збaви, є3ди1на бо дерзновeніе къ сн7у и4маши.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Њ и5же свётлый вaшъ прaздникъ совершaющихъ, бlжeнніи, моли1тесz, и3 nтeчество вaше храни1ти t вр†гъ ненавётнw, и3 ми1рно строeніе даровaти моли1твами вaшими.

Нбcнагw цrтвіz рачи1теліе бhвше, бlжeнніи, вLцэ хrтY чи1стою с0вэстію послужи1вше, и3 томY предстоsще моли1тесz, спасти2 вaсъ восхвалsющихъ.

Прилэпи1вшесz хrтY, и3 на него2 всE ўповaніе возложи1вше, бlжeнніи, сегw2 рaди ўбіeни бhвше, вёчнw съ ни1мъ цaрствуете.

БGор0диченъ:

Ўсты2, п0мысломъ и3 сeрдцемъ, пречcтаz, тS бцdу проповёдаемъ: тоб0ю бо бGу примири1хомсz tриновeнніи преступлeніемъ пeрвэе прaoц7а.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Н0щи и3 тмы2 сhнове нарек0шасz проти1вніи, въ нощи1 тz къ бGу пёніе приносsща кHпіи сбод0ша, ходaтаи твоемY вэнцY, рwмaне, бжcтвенному бhвше.

Ћкw вои1стинну сhй под0бникъ бGа вопл0щшагwсz, за ўбивaющыz тS тeплэ моли1лсz є3си2, свsте, ћкw вторhй мyченикъ хrт0въ вели1кій стефaнъ: сегw2 рaди и3 съ ни1мъ прослaвилсz є3си2.

Ю$ношески хрaбрствовавше, мyжески побэди1ша лю1таго ратоб0рца, свzщeнный рwмaнъ кyпнw съ давjдомъ дёломъ и3 сл0вомъ побэди1тели показaшасz, и3 побёдный вэнeцъ t бGа пріsша, слaвніи.

БGор0диченъ:

Ўzснsютъ прbр0честіи глaси б9ію роди1тельницу: поeмъ же тS и3 мы2, ви1дzще сбытіE честнhхъ прорицaній, дёвства вои1стинну и3 чcтоты2 вмэсти1лище.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

ВозсіS днeсь преслaвнаz пaмzть вaша, благор0дніи страстотeрпцы хrт0вы, рwмaне и3 давjде, созывaюще нaсъ къ похвалeнію хrтA бGа нaшегw. тёмъ притекaюще къ рaцэ мощeй вaшихъ, и3сцэлeній дaръ пріeмлемъ моли1твами вaшими, с™jи: вh бо бжcтвенніи врaчеве є3стE.

Јкосъ:

Разyмное житіE совершaz, пребlжeнне, цaрскимъ вэнцeмъ t ю4ности ўкрaшенъ, всебогaтый рwмaне, влaсть вeліz бhлъ є3си2 твоемY nтeчеству, во всeй земли2 рwссjйстэй. тёмъ ви1дz тв0й ўспёхъ хrт0съ бGъ, суд0мъ свои1мъ на мучeніе тS призвA, крёпость тебЁ подaвъ съ нб7сE, да побэди1ши врагA мyжески съ давjдомъ брaтомъ твои1мъ, пострадaвшимъ съ тоб0ю: вh бо бжcтвенніи врaчеве є3стE.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Вэт‡и kви1шасz џтроцы любомудрёйшіи дрeвле, t бGопріsтныz бо души2 бGосл0вzще, ўстнaми поsху: пребжcтвенный nтцє1въ и3 нaшъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Зрsше въ нощи2 ќбw їaкwвъ ћкw въ гадaніи бGа, воплощeнъ же и3зъ тебє2, свётлостію kви1сz, пою1щымъ: пребжcтвенный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Знaменіz є4же въ тебЁ неизречeннагw проzвлsz сплетeніz, со їaкwвомъ б0ретсz: и4мже в0лею соедини1сz чlвёкwмъ, чcтаz, пребжcтвенный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Мeрзокъ, и4же не проповёдуетъ є3ди1наго дв7ы тS сн7а, t препётыz трbцы, и3 несумнённою мhслію и3 љзhкомъ вопіS: пребжcтвенный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Бжcтвеннаz и3 пресвётлаz пaмzть вaша, ћкw нб7о свэтозaрное показaсz, и3 ћкw с0лнце свэтон0сно, просвэщaz безъ сумнёніz хrтY вопію1щыz: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Кто2 не ўдиви1тсz, и3 кто2 не воспоeтъ и3 прослaвитъ вёрнw, преслaвныхъ мyчєникъ хrт0выхъ, бори1са съ глёбомъ, хrт0ва рaди смирeніz, возненави1дэвшихъ діади1му и3 цaрство;

МглY безб0жіz tгнaвше, свётлw научи1ша лю1ди сво‰, чести2 въ трbцэ є3ди1наго бGа, и3 ўсeрднw пёти: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Вhшнzгw њсвzщeнное бжcтвенное селeніе, рaдуйсz, тоб0ю бо дадeсz рaдость, бцdе, вопію1щымъ: бlгословeнна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Преслaвнw прослaви бжcтвеннаz бlгодaть вaсъ, прехвaльніи, ћкw сою1зъ вои1стинну братолю1біz и3 бlгочeстіz, и3 свётлw научи2 вопи1ти: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Q мyжества страстотeрпєцъ! q чистоты2 крёпости! q рaзума непрекл0нна! ћкw ўzзвлsеми вельми2, и3 закалaеми неми1лостивнw, kви1стесz страстон0сцы вели1цыи, рwмaне и3 давjде. и5хже восхвaлимъ вёрніи, вопію1ще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пострадaти хrтA рaди и3зв0листе, и3 сегw2 рaди возмeздіе t бGа њбрэт0сте, стр†сти и3 недyги t земнhхъ tгонsти, хвaлzщихъ и3 вопію1щихъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Кaплz бGот0чнаz, ћже t тебє2 р0ждшисz, мjръ њсвzти1вша, бцdе дв7о, кaплю ми1лости ми2 и3сточи2, њсвzщaющу дyшы и3 помышлє1ніz земнhхъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Њ под0біи злaтэ небрeгше требlжeнніи ю4ношы, неизмённый и3 живhй б9ій џбразъ ви1дэвше, среди2 nгнS воспэвaху: њсуществовaннаz да поeтъ гDа всS твaрь, и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

Ви1дэнъ бhсть на земли2 тоб0ю, и3 съ человёки поживE, и4же бlгостію несравнeнный и3 си1лою. є3мyже пою1ще вси2 вёрніи зовeмъ: њсуществовaннаz да поeтъ гDа всS твaрь, и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

Вои1стинну тS чcтую проповёдающе слaвимъ, бцdе: тh бо є3ди1наго родилA є3си2 t трbцы воплощeнна. є3мyже со nц7eмъ и3 д¦омъ вси2 поeмъ: да поeтъ гDи всS твaрь, и3 превозн0ситъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Просіsвши днeсь пресвётлаz пaмzть вaша, бlжeнніи, вBрныz созывaетъ на торжество2, прослaвити терпBніz в†ша, хrтy же вопи1ти: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGоzвлeнніи и3 н0віи страдaльцы тебE, хrтE, є3ди1наго возлюби1ша, и3 лю1ди настaвиша пёти тS творцA всёхъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Прaвды свэти1льницы возсіsвшіи, ўкрaшени добр0тою мучeніz, просвэщaюще сердцA вёрныхъ, недyги tг0нzтъ t вопію1щихъ вёрнw: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

И#збавлsz нaсъ, возсіS и3зъ тебє2 гDь, дв7о чcтаz, є3г0же моли2, вLчце, просвэти1ти пою1щыz тS, и3 њбстоsніz и3збaвити вопію1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Не дов0льни бhвше њ ўбjйствэ nкаsнніи, но и3 тэлесA в†ша небрег0ма повeргше, не ўстыдёшасz благор0діz: но бlгодaть б9іz хранsше | хранeніемъ ѓгGлwвъ, съ ни1миже ликyете во вёки.

Человёцы, и5же тогдA въ горaхъ л0ва и4щуще, ви1дэша свётъ t твоегw2 тэлесE сіsющь, бGодохновeнне давjде, что2 видёніе, дрyгъ дрyгу гlг0лаху; ви1дэвши же чyдо проповёдаша всBмъ, хrтA хвaлzще, тебE сохрaншаго.

Пресвzтaz вaша пaмzть, њсвzщaющаz мjръ, настA нhнэ, прехвaльніи страстон0сцы, въ ню1же м0лимъ получи1ти вaше заступлeніе, рwмaне и3 давjде, хrтA пою1щымъ во вёки.

БGор0диченъ:

Свёта сосyдъ, чcтаz, бhвши, просвэти1 мz, къ повелёніихъ свёта ходи1ти ми2 поспэши2, всечcтаz, t чрeва твоегw2 возсіsвшагw, и3 просвэти1вша вёрныхъ сердцA, є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вeсь є3си2 желaніе, вeсь слaдость, сл0ве б9ій, дв7ы сн7е, б9е богHвъ гDи, с™hхъ прес™hй: тёмъ тS вси2 съ р0ждшею величaемъ.

Жeзлъ крёпости дадeсz є3стествY тлённому, сл0во б9іе во ўтр0бэ твоeй, чcтаz: и3 сіE возстaви, до ѓда поп0лзшеесz. тёмже тS, всечcтаz, ћкw бцdу величaемъ.

Ю$же и3зв0лилъ є3си2, вLко, пріими2 ми1лостивнw моли1твенницу, м™рь твою2 њ нaсъ, и3 твоеS бlгости всsчєскаz и3сп0лнzтсz: да тS вси2, ћкw бlгодётелz величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

И#спещрeни бhвше бжcтвенными добр0тами, страдaніи вaшими къ бGу востек0сте, вэнцы2 побёды t негw2 пріeмлюще: тёмъ вaшz пэвцы2 поминaйте, да вaсъ непрестaннw величaемъ.

Q бжcтвеннаz дв0ице, самобрaтнаz и3 свэтозaрнаz! моли1тесz даровaти њчищeніе согрэшeній, и3 прeжде концA житіS и3справлeніе: да вaсъ непрестaннw величaемъ.

T млaда в0зраста њсвzти2 вaсъ вседётель бGъ, и3 њкорми1тели и3зрsдны плaвающымъ въ м0ри житіS показA: тёмъ соглaснw почитaемъ пaмzть вaшу.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz всёхъ р0ждшаz и3збaвителz: разори2 души2 моеS џблаки, свёта џблаче, всес™az вLчце, и3 си1льна содёлай на стр†сти борю1щыz мS.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нeбо, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Ѓще и3 на земли2 положeни бhсте ћкw мeртви, но на нб7сёхъ прославлsетесz съ рабы6 б9іими. тёмъ дерзновeніz t негw2 спод0бльшесz, слaвніи, нечи1стаго верхY стоsща надъ гр0бомъ вaшимъ, стрaхомъ џгненнымъ tгнaсте, бlжeнніи.

Здрaвы творитE болsщыz благочєсти1выz, и3 хрwмhмъ течeніе подаeте, и3 послушествyетъ здрaвъ бhвый ў вaшеz рaки, q дв0ице преди1внаz! тёмъ и3 нaмъ всBмъ помHщницы поспёшни бывaете свhше, ўставлsюще болBзни, и3 погaныхъ шат†ніz.

Бжcтвеннаz и3 свэтозaрнаz вои1стинну верстA, рwмaне и3 давjде, добропобёдніи страстон0сцы, на нб7си2 нhнэ трbцэ вседержaвнэй предстоитE, и3збавлeніz просsще прегрэшeній лю1тыхъ, вёрнw на земли2 пaмzть вaшу торжествyющымъ.

БGор0диченъ:

Q чудесE преб0льша ўмA, чyдо вeліе вои1стинну и3 преслaвно! кaкw вмэсти1сz во ўтр0бу твою2 бGъ, никaкоже вмэсти1мый; є3г0же за хвaлzщыz тS благочести1внw моли2, дв7о, t бёдъ и3збавлsти, и3 t беззак0нныхъ kзы6къ всегдA.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

Ћкw вои1стинну пресвётліи свэти1льницы, всю2 вселeнную просвэти1сте вёрою, бGопріsтне рwмaне съ давjдомъ. тёмъ пёсньми воспоeмъ возвели1чившаго вaсъ хrтA бGа нaшего.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бцdу пёсньми нем0лчными благочeстнw поeмъ вопію1ще: рaдуйсz, горо2 с™az, рaдуйсz, прест0ле nгнен0сный всёхъ цRS: рaдуйсz, ѓгGлwвъ рaдосте и3 мyченикwвъ слaво.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Свэтозaрнаz и3 с™az и3 благоoбрaзнаz, * мyченикwвъ бори1са и3 глёба * всепрaзднственнаz возсіS пaмzть: * и4же всю2 зeмлю просвэщaюще * и3 јдwльскій мрaкъ tгонsще, * цэлeбъ благодaть и3сточaютъ.

Двaжды.

Честнhми кaплzми кровeй вaшихъ * њбагри1сте ри6зы вaшz, * блажeнніи рwмaне и3 давjде, * тёмъ вёрою пaмzть вaшу прaзднующе, * моли1тесz, м0лимъ вaсъ, ўмири1ти мjръ, * и3 спасти2 дyшы нaшz.

Ћкw є3ди1нъ свётъ во двою2 тэлеси2, * мjръ просвэщaете чудeсными блистaніи, * страстотeрпцы гDни, * мрaкъ невёдэніz tгонsще. * тёмъ воспэвaемъ рaдостнw, * похвалsюще вaшу пaмzть.

Слaва, глaсъ д7:

Днeсь празднолю1бныхъ соб0ри сошeдшесz, рaдостнымъ лицeмъ и3 чи1стымъ сeрдцемъ, дух0внэ состaвимъ ли1къ: не въ кmмвaлэхъ їудeйски, но въ сокрушeнныхъ сердцaхъ похвалsюще хrтA и4стиннаго бGа нaшего, прославлsющаго с™ы6z сво‰, д0блzго рwмaна съ давjдомъ, и4хже нhнэ многоцэлeбную и3 чудотв0рную рaку њбстоsще, любeзнw њблобызaемъ, глаг0люще: рaдуйтесz, ћкw хrт0вы зaпwвэди по џбразу соблю1дшіи: рaдуйтесz, ћкw смирeніе хrт0во воспріи1мшіи, и3 никaкоже сопроти1вистесz брaту и3 врагY, неми1лостивнw ўбивaющему тэлесA в†ша: рaдуйтесz, ћкw лю1ди вaшz ко и4стиннэй вёрэ наставлsющіи, рwмaне пречyдне и3 неѕл0биве давjде, nтeчеству вaшему пресвётліи свэти1льницы, и3 мlтвенницы дерзновeнніи њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Славосл0віе вели1кое и3 tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна nбою2 канHнwвъ, пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2, ўдиви2 гDь вс‰ хотBніz сво‰ въ ни1хъ. Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну: Ґпcлъ къ ри1млzнwмъ, зачaло §f. Ґллилyіа, глaсъ д7: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ. Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ, и3 t всёхъ и4хъ и3збaвитъ | гDь. Е#ђліе їwaнна, зачaло н7в. Причaстенъ: Рaдуйтесz:

25 июля: Успение святой Анны, матери Пресвятой Богородицы. Святых жен Олимпиады и Евпраксии. Преподобного Макария Желтоводского, Унженского.

Мёсzца тогHже въ к7є-й дeнь.

Ўспeніе с™hz ѓнны, мaтере с™hz бцdы:

И# пaмzть с™hхъ жeнъ, nлmмпіaды и3 є3vпраxjи.

И# прпdбнагw макaріа ќнжескагw.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры с™hz ѓнны, глaсъ д7, на ѕ7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Зак0ны њправдaніz * соблюдaющи невреди1мw, * и3 бGу вседержи1телю непор0чнw раб0тающи, * спод0биласz є3си2, ѓнно, мaти бhти, * по пл0ти хrтA р0ждшей, * чи1стэй бGоoтрокови1цэ: * съ нeюже тS ўблажaемъ, * и3 с™0е твоE ўспeніе * рaдостною мhслію прaзднуемъ днeсь.

Жи1зни палaту, * ѓнно бGомyдраz, р0ждши, * къ жи1зни престaвиласz є3си2 вои1стинну нетлённэй, * и3 совокуплsешисz съ ли1ки прaведныхъ, * питaющихъ тS богaтнw вLчнею рaдостію: * тёмже твоE преставлeніе * совершaемъ, приснопоминaемаz, * и3 вёрнw почитaемъ * бGомyдріи днeсь.

Двeрь нбcную, * ѓнно бGомyдраz, р0ждши, * къ нбcному селeнію востеклA є3си2, слaвнаz, * и3 слaвы бжcтвенныz нhнэ наслаждaешисz. є4йже и3 нaсъ, честн0е твоE ўспeніе прaзднующихъ, * моли1твами твои1ми спод0би, * страстeй мрaкъ разорsющи, и3 лю1тыхъ њбстоsній * мглY tгонsщи.

И$ны стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Q ди1внагw чудесE!

СE свэтозaрное торжество2, и3 свётлый дeнь, и3 мjру рaдостный, ўспeніе честн0е и3 достохвaльное ѓнны благослaвныz, и3зъ неsже роди1сz жи1знь р0ждшаz: њдушевлeнный ківHтъ, невмэсти1мое сл0во вмэсти1вшаz, печaли разрэшeніе, и3 рaдости ходaтаица, подаю1щаz всBмъ вBрнымъ вeлію ми1лость.

Q преслaвнагw чудесE! и3ст0чникъ жи1зни преслaвнw р0ждшаz, є3ди1ну въ женaхъ бlгословeнную чcтую, преставлsетсz t врeменныz жи1зни къ безконeчнэй ѓнна благослaвнаz, t земли2 взeмшисz къ нбcнымъ, днeсь срaдоватисz ѓгGльскимъ соб0рwмъ: є3sже нhнэ свzт0е прaзднуемъ торжество2.

Днeсь свётлое торжество2, вёрныхъ ли1цы, ўспeніе твоE честн0е почитaемъ всеблагоговёйнw, бжcтвеннымъ д¦омъ: настa бо нaмъ и3сцэлeній блистaющаz благодaть, и3 попалsющаz воздyшныхъ духHвъ лукaвыхъ совокуплє1ніz, и3 свётомъ наставлsющаz мы6сли, вёрою воспэвaющихъ твоE, досточyднаz ѓнно, честн0е преставлeніе.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }. Ґнат0ліево:

И$же t непл0дныхъ чрeслъ, жeзлъ с™hй бцdу прозsбшій, и3зъ неsже спасeніе мjру возсіS хrт0съ бGъ, супрyгъ непор0чный и3 дв0ице с™az їwакjмъ и3 ѓнна: сjи бо престaвльшесz къ нбcнымъ селeніємъ, со дщeрію своeю пречcтою дв7ою, и3 со ѓгGлы ликyютъ, њ мjрэ моли1тву творsще. и5хже и3 мы2 сошeдшесz благочeстнw пою1ще, глаг0лемъ: и5же бGоoтрокови1цы рaди, и3 пречcтыz марjи, прaoтцы хrт0вы бhвше, моли1тесz њ душaхъ нaшихъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, мhсленнаz лaстовице, вeсну благодaти нaмъ возвэсти1вшаz, непор0чнw въ цэломyдріи жи1тельствовавши д0брэ, и3 дёвства сокр0вище: чeстнw болёзновавшаz, непор0чную бцdу ѓгнице честнaz, ћже р0ждшаz ю4ницу, взeмлющаго ѓгнца мjра прегрэшє1ніz, сл0вомъ сл0во р0ждшую, є3ди1ну нескусомyжную, ѓнно, прамaти гDнz, тS t земли2 пресeльшаго. є3г0же нhнэ моли2, душaмъ нaшымъ даровaти вeлію ми1лость.

Стjхъ: Рaдуйтесz, прaведніи њ гDэ:

Рaдуйсz, вожделённаz бGу, и3збрaннаz свётлостьми сіsній зак0на, дв0ице честнaz, ћже и3з8zвлє1ніz д0брэ бжcтвенною благодaтію предлагaющаz, хrтA р0ждшую начaльника жи1зни нaшеz тA роди1вши, їwакjмъ бGопріsтный и3 бжcтвеннаz ѓнна всечестнaz: свэти1льницы возсіsвшіи свэщY безсённую, благопрaвzщіи бlгодaть, пречcтую бцdу. съ нeюже моли1тесz, душaмъ нaшымъ даровaти вeлію ми1лость.

Стjхъ: Блажeни вси2 боsщіисz гDа, ходsщіи въ путeхъ є3гw2.

Рaдуйсz, благословeннаz землE, ћже бGопрозsбшую мjрови зeмлю процвётшаz, ћже въ зак0нэ бжcтвеннэмъ безпрестaни поучaющаzсz, и3 благодaть всBмъ подписaвшаz: сою6зъ непл0дствіz ржcтв0мъ свои1мъ и3збёгшаz, и3 смeртію нетлёніе воздавaющаz, и3 къ бжcтвеннэй престaвльшаzсz свётлости ѓнна бGоблажeннаz, прамaти хrтA бGа, ћже свэтон0сный свэти1льникъ бцdу р0ждшаz. съ нeю же и3спроси2 душaмъ нaшымъ даровaти вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Пріиди1те, всS твaрь, въ кmмвaлэхъ pал0мски сошeдшесz, восхвaлимъ ѓнну бGомyдрую, б9eственную г0ру р0ждшую t ложeснъ свои1хъ, и3 къ горЁ мhсленнэй и3 р†йскимъ селeніємъ днeсь преминyвшую, и3 къ нeй возопіeмъ: блажeнное чрeво твоE, носи1вшее вои1стинну свётъ мjрови внyтрь во чрeвэ носи1вшую: и3 сосцA твоS кр†снаz, ±же ссaше дои1вшаz хrтA, пи1щу жи1зни нaшеz: є3г0же моли2, и3збaвити нaсъ t всsкіz ск0рби, и3 прил0га врaжіz, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Тропaрь, глaсъ д7:

Жи1знь р0ждшую во чрeвэ носи1ла є3си2, чcтую бGомaтерь, бGомyдраz ѓнно. тёмже къ пріsтію нбcному, и3дёже веселsщихсz жили1ще, въ слaвэ рaдующисz нhнэ престaвиласz є3си2, чтyщымъ тS люб0вію прегрэшeній просsщи њчищeніе, присноблажeннаz.

На повечeріи канHнъ с™hхъ жeнъ, є3гHже краегранeсіе:

Честны6мъ женaмъ честн0е пою2 пёніе.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

ЇHсифъ:

Плотск0ю нeмощію си1льнаго врагA низложи1сте, и3 присв0истесz къ бGу, прпdбныz жєны2, молsщесz, си1лу всBмъ нaмъ подaти спаси1тельную.

Ўzзви1стесz добр0тою жених0вою, и3 во слёдъ є3гw2 прилэпи1стесz pал0мски, послёдующе живонHснымъ стопaмъ є3гw2: и3 сегw2 рaди низложи1сте врагA ѕмjz.

Ўвzди1вше труды6 п0стническими тэлє1сныz добрHты, ўкраси1сте вaшz дyшы: и3 со хrт0мъ жених0мъ въ черт0ги свётлыz внид0сте, прпdбныz.

БGор0диченъ:

Невёстникъ показaсz свэтови1дэнъ ўтр0ба твоS, дв7о, ми1лости рaди тэлeснw и3зъ тебє2 воплоти1вшагwсz гDа, и3 всsчєскаz бGоразyміz лучaми просвёщшагw.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Презрёла є3си2 добр0ту тэлeсную, пречестнaz, и3 мимогрzдyщую слaву ћкw с0нъ вмэни1ла є3си2: во смирeніи же, nлmмпіaдо, и3 пощeніи бGа взыскaла є3си2, бGоблажeннаz.

Младeнствующи лёты, нaсъ рaди младeнца сл0ва, на зeмлю, є3vпраxjе, пришeдшаго, вёрою возлюби1ла є3си2, и3 тогw2 џбразу дyшу свzзaла є3си2, непрел0жна пребhвши.

Tверг0стесz мjра и3 пл0ти мудровaніz, воздержaніемъ же и3 труды6 стzжaвше хrтA женихA пречcтаго, черт0гъ нбcный, подаю1щаго вaмъ бжcтвенное наслаждeніе.

БGор0диченъ:

Свzщeнныхъ прорHкъ свzщє1нныz трубы6 дрeвле тS провозвэсти1ша: двeрь свёта р0ждшую и3 сви1токъ њдушевлeнный, на нeмже не рукaми сл0во написaсz, пaче сл0ва пречcтаz дв7о.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Страннопріeмница ўсeрднэйша былA є3си2, соб0ръ свzщeнныхъ ўпокоевaющи, и3 хrтA њ сeмъ веселsщи, за милосeрдіе стрaнна бhвшаго.

Добр0ту пречcтую люби1магw ви1диши женихA твоегw2, є3vпраxjе, ўвzди1ла є3си2 пл0ти добр0ту воздержaніемъ.

Дремaніе tри1нувше t душeвныхъ вёждей свzщє1нныz жєны2, ўспи1сте двиз†ніz тэлє1сныz воздержaніемъ.

БGор0диченъ:

Воплоти1вшагосz тебE, гDи, t пречcтыz дв7ы, преподHбныz возлюби1вше, въ воню2 мЂра твоегw2 потек0ша, твоeю ўzзви1вшесz бжcтвенною люб0вію.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

T и3ст0чника напаsема, вселeнную всезлатhми ўчeніи свzщeннагw пaстырz напои1вшагw, клaсы прозzблA є3си2 д0брыz дётели, nлmмпіaдо, и4миже питaеши сердцA нaсъ чтyщихъ тS.

Блажeнными надeждами твою2 слaвную дyшу ўкрёпльши, и3 пи1щею невещeственною питaема, ўмA чистот0ю, дeньми мн0гими терпэли1внw ѓлчбу, є3vпраxjе, претерпёла є3си2 рaдующисz.

Ўмертви1вшесz мjрови, наслёдовасте жи1знь безсмeртную, и3 черт0га бжcтвеннагw спод0бистесz, бGоблажє1нныz, свэщы2 вaшz п0стническимъ є3лeемъ неугаси1мы соблю1дше, всечестны6z.

БGор0диченъ:

Б9іе бGъ сл0во во ўтр0бу неискусобрaчную в0лею всели1сz, и3 чlвёкъ ўзрёнъ бhсть, и4же дв7ою соблюдhй тS, пречcтаz: є3г0же желaюще nтрокови6цы, п0стнически семY послёдоваша житіeмъ свётлымъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Ю$на сyщи є3vпраxjа, болёзней ўсeрдіемъ, благочести1вымъ п0мысломъ, вeтхаго запинaтелz попирaше, въ нeмощи жeнстэй тэлесE: ўтверждaше бо сію2 хrт0съ, и4же въ нaшу њб0лксz нeмощь.

Воздержaніе и3 смирeнное сeрдце, бдёніе съ ми1лостынею, рaзумъ и3 вёру прaву, и3 совершeнну люб0вь, nлmмпіaдо, стzжaвши, слaвнаz, былA є3си2 хрaмъ б9ій, и3 чудeсъ и3ст0чникъ неwскyдный.

Ўстрани1вше себE житeйскихъ сластeй терпёніемъ болёзней п0стническихъ, на зeмлю сошeдшаго нaсъ рaди, и3 в0лею стрaнствовавша, вы2 честны6z: сегw2 рaди стzжaсте на небесёхъ страннопріи1мствовавша вaсъ, досточ{дныz.

БGор0диченъ:

Чистотh тz, и3 чeстна дёвства чcтый сосyдъ, nтрокови1це, содётель њбрётъ, сл0вомъ въ пречcтое твоE чрeво всели1сz, и3 всю2 врaжію t человBкъ ѕл0бу и3згнA.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое.

Въ моли1твахъ тaйныхъ бдsще, и3 наслaждшесz писaньми бGодохновeнными, nлmмпіaда и3 є3vпраxjа слaвнаz, на рaму гDень взsша крeстъ, и3 семY послёдующе воздержaтельнw, всю2 лeсть ѕмjz низложи1ша, зовyще хrтY. женишE нбcный, ты2 бyди нaмъ ўтверждeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Слaву тлёющую на нетлённую премэни1ша люб0вію, прпdбныz, є3sже наслаждaющесz при1снw, рaдующесz и3 веселsщесz пою1тъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Q кaкw претерпЁ стоsніе, ѓлчбу же на дни2 мн0ги, є3vпраxjа, хrтY вопію1щи женихY: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Вели1къ тS сосyдъ ўзрёвъ бжcтвеннагw д¦а, nлmмпіaдо, богaтнw вели1кими свои1ми и3сполнsетъ тS ўчeніи въ патріaрсэхъ вели1кій златосл0въ, блажeннаz.

БGор0диченъ:

Разруши1ла є3си2 є3ди1на клsтву прамaтернюю, всёхъ бlгословeнми вэнчaющаго хrтA р0ждши, дв7о, є3мyже поeмъ: гDи б9е, бlгословeнъ є3си2 во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

Побэди1тели мучи1телz и3 плaмене благодaтію твоeю бhвше, зaповэдемъ твои6мъ ѕэлw2 прилэжaще, џтроцы вопіsху: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

П0мыслу, дёво, стр†сти безсловє1сныz повинyла є3си2, и3 женихY сл0ву ўневёстившисz, непор0чнаz чcтаz, вопію1щи: благослови1те, вс‰ дэлA гDа, п0йте и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Вaшими пHдвиги тeмнаго кнsзz низл0жше, вэнeцъ нетлёніz нaмъ и3сходaтаиша, и3 рaйскіz вх0ды, nтрокови1це, и3 б9eственное наслаждeніе, въ рaдости души2 во вёки.

Распeншесz мjру, и3 б9іею люб0вію ўzзви1вшесz, свzщє1нныz дёвы, вкушeніемъ слaдкимъ є4vу ўzзви1вшаго, воздержaніz стрэлaми ўzзви1сте, воспэвaюще хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Ї}са р0ждшаz t чcтыхъ кровeй твои1хъ воплощeнна, дBвы вс‰ собралA є3си2, пречcтаz дв7о м™и, и3 съ ни1ми вопію1щи: благослови1те вс‰ дэлA гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Крaсныz вLцэ, и3 бGоглагHливыz гHрлицы, и3 л†стовицы свBтлыz и3 чистолюби6выz, въ добрHты нбcныz приведeни бhсте.

Сочтaстесz съ вhшними ликостоsніи, и3 во и3збрaнныхъ соб0рэхъ всели1стесz, њ нaсъ молsщесz люб0вію щeдрому бGу.

Пaмzть є3vпраxjи и3 nлmмпіaды, ћкw с0лнце мjрови возсіS, вёрныхъ мы6сли просвэщaющи, хrтA величaющихъ при1снw.

БGор0диченъ:

Свёта сyщи пріsтелище, просвэти2, дв7о, њмрачeнную страстьми2 дyшу мою2, и3 кромёшніz тмы2 и3збaви мS мольбaми твои1ми.

Стіхи6ры с™hхъ жeнъ, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Тайносл0вца прbр0ка, * и3 ўчи1телz нaшегw, * ўчени1цу въ пёснехъ * nлmмпіaду соглaснw почти1мъ дост0йнw: * и3 съ нeю восхвалsюще цэломyдренную и3 чи1стую є3vпраxjю, * ћкw хrтY молsщуюсz спасти1сz нaмъ.

Благочeстіz и3счaдіе, * и3 ўдобрeніе монaшествующихъ сyщу, * пёсньми дост0йнw почти1мъ, соглaснw вси2 вёрніи, * є3vпраxjю цэломyдренную, * ћкw молsщую зижди1телz њ нaсъ, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва:

Ты2 земнyю красотY совлeкши, * д0брэ благyю чaсть и3збрaла є3си2, бGомyдраz, * ю4же њбрёте марjа, * и3 вс‰ ѓбіе њстaвльши врeмєннаz, * добродётелію пріsла є3си2 * мhсленный би1серъ многоцённый.

И# нhнэ: Дост0йно є4сть.

На ќтрени на БGъ гDь тропaрь ѓнны с™hz, три1жды. БGор0дична не глаг0лемъ.

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

ТвоE прaзднуемъ, прaведнаz ѓнно, ўспeніе, слaвою бо неизречeнною прослaви тS хrт0съ бGъ, ћкw прамaтерь свою2. тёмже престaвльшисz того2 моли2, ми1ръ моли1твами твои1ми подaти нaмъ, покрывaющи t сопроти1вныхъ дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Въ рyцэ нaсъ рaди t дв7ы вочlвёчшагwсz предaвши дyшу, и4бо зижди1тель тв0й и3 бGъ, къ нетлённэй жи1зни престaви тS. тёмже нhнэ чeстнw ўблажaемъ тS, ћкw є3ди1ной честнёй и3 непор0чнэй вои1стинну бцdэ сyщую м™рь, и3 соглaснw взывaемъ: зижди1телz твоего2 и3 бGа, хrтA сп7са нaшего моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўдиви1сz їHсифъ, є4же пaче є3стествA зрS, и3 внимaше мhслію и4же на руно2 д0ждь, въ безсёменномъ зачaтіи твоeмъ, бцdе, купинY nгнeмъ неwпали1мую, жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и3 свидётельствуz њбрyчникъ тв0й и3 храни1тель, свzщeнникwмъ взывaше: дв7а раждaетъ, и3 по ржcтвЁ пaки дв7ою пребывaетъ.

КанHны nктHиха џба безъ мyченична, и3 с™hz на ѕ7.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Согрэшeній прощeніе, и3 ѕлhхъ и3збавлeніе, и3 житіS и3справлeніе нhнэ ми2 и3спроси2, твою2 свэтон0сную пaмzть почитaющему днeсь, ѓнно всехвaльнаz.

Жив0тъ р0ждшую, бGолёпнw родилA є3си2: тёмже къ присножи1зненнэй жи1зни престaвиласz є3си2, наслаждaющисz рaдости неизглаг0ланныz, и3 свёта невечeрнzгw, ѓнно бGозвaннаz.

Благодaть бжcтвеннаz къ рaдости престaви, безъ сёмене ю4же роди2 дщи2 сеS, чи1стаz, и3 предстои1тъ со мн0гимъ дерзновeніемъ, гDеви молsщисz, спасти1сz всBмъ.

Прaведнw и3 прпdбнw пожи1вши, всехвaльнаz, къ прaведному гDу нhнэ престaвиласz є3си2, рaдоватисz съ прaведными и5же t вёка: тёмже сошeдшесz тS вёрою почитaемъ.

БGор0диченъ:

И#зъ тебє2 нaмъ возсіS сlнце прaведное, и3 всю2 њзари2 бGоразyміемъ зeмлю, и3 разори2 мглY неразyміz, чcтаz, всенепор0чнаz и3 всебlжeннаz.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ: Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz: но тоб0ю џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Зачeншую содержaщаго вс‰ зачалA є3си2, и3 родилA є3си2 пaче сл0ва хrтA р0ждшую: тёмже твоE ўспeніе, ѓнно, почитaемъ.

Съ похвалaми совершaетсz слaвнаz пaмzть твоS, ћкw родилA є3си2 нaмъ хвалeній превhшшую, чcтую бGомaтерь, ѓнно бGопріsтнаz.

Ћкоже с0лнце съ лун0ю ѓннэ совокуплszсz слaвный їwакjмъ, дёвства зарю2 раждaетъ: є3sже рaди б9ествA лучA просіS.

Г0ру бжcтвенную и3зъ чрeслъ твои1хъ родилA є3си2, и3 къ горaмъ мhслєннымъ, и3 раS селeніємъ, ѓнно, преминyла є3си2, бGоблажeннаz.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу твeрдую, бGороди1тельнице, стzжaхомъ, ўповaніе на тS возложи1вше спасaемсz, и3 къ тебё бо прибэгaюще њграждaемсz.

Сэдaленъ, глaсъ }: Под0бенъ: Премyдрости:

М™ре вLки и3 творцA мaти былA є3си2, ѓнно всехвaльнаz, тогw2 повелBніz при1снw хранsщи: сегw2 рaди ўмeрши, къ жи1зни безсмeртнэй престaвиласz є3си2 вои1стинну, и3 къ свёту невечeрнему. тёмже свэтон0сную и3 свzтyю твою2 пaмzть совершaемъ, дyхомъ просвэщaеми всегдA, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти, чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Ћже въ зак0нэ пи6саннаz поучaющисz соверши1ла є3си2, и3 законодaвца м™ре мaти былA є3си2: тёмже тебЁ всS твaрь по д0лгу нhнэ сотворsетъ твою2 рaдостнw пaмzть.

Блажeнное чрeво твоE вои1стинну, носи1вшее свётъ мjра внyтрь во чрeвэ носи1вшую, и3 сосцA твоS кр†снаz, ћкw дои1вшаz дои1вшую, ѓнно, хrтA, питaтелz нaшего.

Ћкw пожи1вши непор0чнw, ю4же непор0чнw родилA є3си2 бцdу nтрокови1цу, сл0во џ§ее породи1вшую: и3 къ немY со слaвою всели1ласz є3си2, њбоженA честнhми вои1стинну причaстіи.

БGор0диченъ:

Дв7ы чрeво ст0гъ, ћкоже на гумнЁ вои1стинну kви1сz, клaсъ недёланенъ и3мyщи, и4мже питaетсz всsкое є3стество2, зовyщее: всеси1льне, слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы, твоеS, хrтE, но мы2 тS, є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS, чlвэколю1бче.

Нeбо родилA є3си2 на земли2 вои1стинну, р0ждшую нб7сE творцA, днeсь тS преставлsюща къ небє1снымъ со слaвою, ѓнно преслaвнаz.

Съ невещeственными чи1нми, невещeственнымъ ўм0мъ, ликyеши рaдостнw, и3сполнsема сіsніz богатодaвца: но нaсъ поминaй, вёрою хвaлzщихъ тS.

T к0рене їессeева прозsбшаz ћвэ, благоцвэтyщій жeзлъ чcтую и3зрасти1ла є3си2, слaвнаz, и3зрасти1вшую цвётъ неувzдaющій, ї}са, и3збaвителz нaшего.

БGор0диченъ:

Къ тебЁ прибэгaю є3ди1нэй держaвнэй, вёрныхъ покр0ву, на тS надeжду возлагaю спасeніz моегw2, прес™az вLчце бцdе, не прeзри менє2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

ГDа ї}са бGа прaoтцы, їwакjмъ же и3 ѓнна, прaвдою ўкрaшени, по достоsнію въ пёснехъ да восхвaлzтсz днeсь.

Всsческихъ похвaлъ ѓнна превзhде ћкw всsкіz похвалы2 превозшeдшую родилA є4сть: сегw2 рaди въ ли1цэ прaведныхъ водворsетсz.

Свэтон0сіz и3 свётлости и3сп0лнена пaмzть твоS: сі‰ніz же въ мjрэ спаси1тєльнаz и3спущaющи, цэломyдреннаz ѓнно, даровaній всsческихъ и3сп0лни.

Рyчку, мaнну бжcтвенную вмэсти1вшую, во чрeвэ носи1ла є3си2, ѓнно, и3 съ нeю нhнэ на нб7сёхъ живyщи, њ всёхъ м0лишисz, прехвaльнаz.

БGор0диченъ:

T ѓнны мjрови родилaсz є3си2, цRи1це, всёхъ цRS р0ждшаz, и3 дёвствующи по ржcтвЁ, херув‡мъ превhшши, пренепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Прароди1телей хrт0выхъ пaмzть прaзднуемъ, тёхъ вёрнw просsще п0мощи, и3збaвитисz всBмъ t всsкіz ск0рби, зовyщымъ: бGъ нaшъ съ нaми, си1хъ прославлeй, ћкоже благоволи2.

Јкосъ:

Прор0чески сни1демсz вси2, дост0йнw пёти прамaтере хrт0вы блажeнное преставлeніе: днeсь бо t врeменныz престaвисz жи1зни, на нб7сёхъ съ рaдостію шeствіе творsщи рaдуетсz, ћкw сyщи мaти и4стиннаz сyщіz бцdы, и3 взывaетъ вёрнw: вели1читъ душA моS гDа, ћкw роди1хъ сегw2 м™рь на земли2, и4же сію2 прославлeй, ћкоже благоволи2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвра†мскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw жи1зни и4стинныz, ѓнно, м™рь р0ждши, къ жи1зни и4стиннэй престaвиласz є3си2 ко свёту, взывaющи: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Ћже м™ри и3збaвителz, мaти сyщи, ѓнно, t земли2 къ небеси2 добродётельми ўкрaшена востечE, во хвалeніи зовyщи: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Къ нескончaемэй жи1зни, къ прострaннэй широтЁ рaйскіz пи1щи, къ невечeрнему свёту tшлA є3си2, бGон0сице, зовyщи: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

И#спещрeна добродётельми, добр0тою бжcтвенныхъ даровaній ўкрaшена, къ бGу приложи1сz, непрестaннw зовyщи: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ўкрaшена добр0тами добродётелей, крaснаго пaче сынHвъ человёческихъ родилA є3си2, сл0во, пренепор0чнаz, крaсными лёпотами ўкрашaющаго тебE пэсносл0вzщихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

М™и є3ди1ныz бцdы, ћже непл0ды прeжде, нhнэ же прамaти хrт0ва, ћкоже непл0дства, си1це и3 мeртвости совлeкши nдeжду, во странЁ живyщихъ вопіeтъ: гDа п0йте дэлA и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Хrт0съ тебЁ двє1ри вhшніz tвeрзе, рaдостнw тS пріsтъ: ћкw двeрь родилA є3си2, є4юже сaмъ пр0йде, и3 затворeну kви2 по и3схождeніи, бGомyдраz, достойнопётаz ѓнно: тёмже тS почитaемъ вёрніи во вёки.

Свsтw житіE скончaвши, с™hz приснодёвы м™и былA є3си2, ћже прес™0е сл0во породи2, њсвzщeніе и3 и3збавлeніе нaмъ подаю1ща, бGомyдраz и3 досточyднаz ѓнно: тёмже тS поeмъ при1снw вёрніи во вёки.

БGор0диченъ:

Мн0гими мS содержи1ма бэдaми, и3 бyрею грэх0вною бёдствующаго, ко пристaнищу невлaемому дыхaніи д¦а, бGороди1тельнице вLчце, нhнэ настaви: пристaнище бо є3си2 хrтіaнъ. тёмже тS поeмъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

T земли2 чрeва твоегw2 вои1стинну роди1сz землS с™az, недёланенъ клaсъ прозsбши безсёменнw, мjрови питaтелz и3 гDа, тебE къ пи1щи неиждивaемой, ѓнно, премyдрw престaвльшагw.

Пaмzть твоS днeсь нaмъ возсіS, с0лнца свэтлёйши, сіsніемъ богaтыхъ дарHвъ, нaсъ просвэщaющи, всечестнaz, и3 мрaкъ страстeй и3з8имaющи: ю4же совершaющихъ сохрани2.

Бжcтвенный нaсъ їwакjмъ и3 ѓнна бGомyдраz и3 всеслaвнаz, супрyгъ честнhй и3 свэтон0сный, созывaютъ бжcтвеннэ весели1тисz си1хъ прaздникомъ: є3г0же ўzсни2 свэтодaвецъ всёхъ гDь.

БGор0диченъ:

Марjе, гпcжE всёхъ, всsкими мS порабощeна согрэшeніи, нhнэ свободи2: самa бо свободи1телz родилA є3си2 всёхъ, раб0ты нaсъ и3збaвльшаго грэх0вныz, бжcтвеннымъ мановeніемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Со ўченики2:

Достод0лжнw воспоeмъ бGозвaнную ѓнну: бцdу бо тA дв7у марjю р0ждши пaче надeжды, ср0дница по пл0ти хrтA и3збaвителz нaшегw kви1сz, сію2 бGолёпнw пріeмшагw днeсь въ вhшнихъ, њ нaсъ молsщуюсz и3 њ ўмирeніи мjра.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

Нб7о р0ждши, ѓнно, н0вое, марjю, є4же возсіS слaвы сlнце: днeсь t земли2 къ нбcнымъ прех0диши, хrтY срaдующисz, преслaвнаz.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Пaмzть совершaюще честнyю, * тебE воспэвaемъ, хrтE, * преслaвнw ѓнну t жи1зни приврeменныz, * къ непрестаю1щей слaвэ, престaвльшаго нhнэ, * ћкw мaтерь сyщую, безъ сёмене р0ждшіz тS пaче є3стествA, * бцdы и3 приснодв7ы м™ре.

Двaжды.

Пaмzть свzтyю совершaюще пр†oтецъ хrт0выхъ, * їwакjма и3 ѓнны, * честнhхъ и3 непор0чныхъ, * прославлsемъ непрестaннw и3збaвителz, * и3 щeдраго гDа, * си1хъ престaвльшаго * къ жи1зни нестарёемэй и3 нетлённэй.

Къ невещeствєннымъ ликHмъ, и3 прaведныхъ селeніємъ, * и3дёже ѓгGльстіи чи1ни, * и3дёже с™hхъ соб0ръ, * рaдость прaзднующихъ совершaетсz: * и3 нhнэ дyхи прaведныхъ їwакjма и3 ѓнны всели2, * и5хже благочeстнw восхвалsюще ўблажи1мъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Пріиди1те, любодёвственніи вси2 и3 чистоты2 рачи1теліе, пріиди1те, прaзднуемъ ѓннино честн0е ўспeніе: и4бо тA породи2 пaче є3стествA и3ст0чника жи1зни, марjю бGоoтрокови1цу, и3зъ неsже роди1сz и3збaвитель, просвэщazй и3 њсвzщazй дyшы нaшz.

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна, пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло ©i. Ґллилyіа, глaсъ №: Спасeніе прaвєднымъ t гDа, и3 защи1титель и5мъ є4сть во врeмz ск0рби. Е#ђліе луки2, зачaло lѕ. Причaстенъ: Рaдуйтесz:

Слyжба прпdбнагw nтцA нaшегw макaріа желтов0дскагw, ќнжескагw чудотв0рца.

Вeчеръ, Блажeнъ мyжъ: На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ в7.

Под0бенъ: Кjими похвaльными:

ГDи, дaждь ми2 љзhкъ свэтлоглaсенъ, ўг0ждшагw тебЁ пребlжeннагw nтцA пaмzть вBрнымъ лю1демъ твои6мъ возвэсти1ти, ћкоже речE пэснопи1сецъ дв7дъ: честнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. џ§е бGомyдре, пресвётлый свэти1льниче макaріе, мнHга ќбw возда‰ніz t бGа пріsлъ є3си2, твои1ми чудесы2 њзарsz нaсъ, пог†ныz посрами1лъ є3си2, моли1твами же твои1ми бэсHвскаz ков†рства всS потреби1лъ є3си2, моли2 хrтA бGа, спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Глaсъ прbр0ка твоегw2, гDи, и3сп0лнити хотS, речe бо бGоoтeцъ дв7дъ, поS и3 молsсz не престаS дeнь и3 н0щь: ўдали1хсz бёгаz, и3 водвори1хсz въ пустhню, чazхъ бGа спасaющаго мS. ѓще бы пустhнz ўхaла струsми слeзъ твои1хъ, сe бы, ћкw громоглaснаz трубA, не бы2 почи1ла вопи1ти трудопол0жныхъ пHдвигъ твои1хъ: ѓгGлы возвесели1лъ є3си2, и3 человёки ўдиви1лъ є3си2, џ§е макaріе, прпdбне и3 приснопaмzтне, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

БGон0се џ§е макaріе, ты2 t младeнства жест0кимъ и3 приск0рбнымъ путeмъ шeствовалъ є3си2, добродётельми же твои1ми, ћкw плодови1тъ віногрaдъ на высотY возшeлъ є3си2, люб0вію вLцэ твоемY нелeстнw послёдовавъ. сегw2 рaди нбcный граждани1нъ бhлъ є3си2, и3 тaмw нaмъ ў хrтA бGа покр0въ и3спроси2 t бэс0вскихъ и3скушeній: є3г0же моли2, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ д7:

Рaдуйсz, всебlжeннаz главо2, и4же t младhхъ ногтeй крёпостію ўмA бGа вседержи1телz ўтверждaемь, дух0вную пи1щу хrтA пaче всёхъ возлюби1лъ є3си2, земны6z красоты6 и3 пи6щи и3 пок0й tню1дъ возненави1дэлъ є3си2: тогw2 рaди нбcнымъ си1ламъ собесёдникъ kви1лсz є3си2, прпdбне. съ ни1миже хrтA бGа моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ, вёрнw чтyщихъ пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: И$же тебє2 рaди:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G, пи1саны сегw2 мёсzца въ є7 дeнь, ґfанaсію ґfHнскому.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7:

Е#гдA въ честн0е ўспeніе твоE, грaдъ и3 сyщыz вє1си вс‰, ћкw t fmміaма цRк0внагw нап0лнишасz благов0ніz, тогдA познaша лю1діе твоE прпdбное преставлeніе, и3 стек0шасz вси2: лучaми бо чудeсъ всёхъ њзари1лъ є3си2. тёмъ и3 нhнэ хrтA бGа моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Днeсь правовёрніи лю1діе стек0шасz въ честн0е ўспeніе твоE, тогдA њбрётше ћкw безцённое сокр0вище некрaдомое, лицe же твоE пaче с0лнечнагw свёта сіsющее, всю1ду благов0ніz и3сп0лни. сyщымъ же хромы6мъ хождeніе, и3 слэпы6мъ зрёніе даровaлъ є3си2. моли2 хrтA бGа, подaти tпущeніе согрэшeніємъ нaшымъ, преслaвнw совершaющымъ пaмzть твою2.

Стjхъ: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Тёло и3 ќмъ њчи1стивъ, себE при1снw с™aгw д¦а жили1ще содёлалъ є3си2 и3 нhнэ ћкw свэти1ло сіsеши, и3 t многоцэлeбнагw гр0ба твоегw2 непрестaннw чудесA и3зливaеши: правовёрныхъ же людeй неизглаг0ланною рaдостію возвесели1лъ є3си2. моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ є7:

Вострyбимъ дух0вными пёсньми, во pалмёхъ и3 пёніихъ, стецeмсz въ цRковь б9ію, и3 ўслhшимъ застyпника грaду нaшему гaличу: є3г0же моли1твами свои1ми соблюдaетъ всегдA t нашeствіz сопроти1вныхъ. тёмже є3мY вси2 тaкw рцeмъ: џ§е макaріе приснопaмzтне, предвари2 и3 и3збaви нaсъ t и3скушeній всsческихъ, люб0вію молsщихъ тS, ћкw тeпла предстaтелz ко сп7су всёхъ бGу, за лю1ди тво‰, да спасeтъ дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Хрaмъ и3 двeрь є3си2:

Тaже, Нhнэ tпущaеши:

Тропaрь, глaсъ є7.

Днeсь грaдъ тв0й гaличь тоб0ю хвaлитсz, въ концёхъ бо є3гw2 пресвётлw ћкw вeліе с0лнце возсіsлъ є3си2, и3 чудесы2 твои1ми, прпdбне макaріе вс‰ њзари1лъ є3си2. и3 нhнэ моли1сz гDеви, и3збaвитисz душaмъ нaшымъ t прeлести врaжіz, и3 спасти1сz грaду твоемY t погaнскагw наи1тіz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ по глaсу.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь т0йже.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Звaнію гDа твоегw2 послёдовалъ є3си2, мjръ њстaвивъ, и3 вс‰ ±же въ мjрэ красов†ніz, преблажeнне макaріе, претерпёлъ є3си2 ўсeрднw пустhнное њѕлоблeніе, полки1 же бэсHвскіz tри1нулъ є3си2 мyжески. тёмже пaмzть твою2 при1снw восхвалsемъ пёсньми вёрнw.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ є7. Поd: Собезначaльное сл0во:

П0стника гDнz пёсньми почти1мъ, ћкw ўмертви1вша вс‰ прил0ги страстeй воздержaніемъ твeрдымъ, и3 крёпкимъ терпёніемъ вои1стинну, и3 посрами1вша ѕэлw2 сопроти1внагw всю2 гордhню, и3 нhнэ молsщасz гDеви поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўжaсно чyдо зачaтіz, и3 несказaненъ џбразъ ржcтвA, въ тебЁ познaсz, приснодв7о чcтаz: ўжасaетъ м0й ќмъ, и3 ўдивлsетъ помышлeніе. слaва твоS, бцdе, во всёхъ прострeсz ко спасeнію душaмъ нaшымъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Погрeблъ є3си2 страстeй всE востaніе ўмерщвлeніемъ пл0ти, свzщeнный џ§е: жи1знь безконeчную по смeрти пріsлъ є3си2. тёмже днeсь хrт0ва цRковь прaзднуетъ твою2 досточyдную пaмzть, прпdбныхъ ўкрашeніе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Настaви нaсъ на пyть покаsніz, ўкл0ншыzсz при1снw къ безпyтіємъ ѕHлъ, и3 преблагaго прогнёвавшыz гDа, неискусобрaчнаz благословeннаz марjе, прибёжище tчazнныхъ человёкwвъ, б9іе жили1ще.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ. тёмъ на небесёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дeмwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны, и4хже житію2 безъ пор0ка поревновaлъ є3си2, дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесни6цы фараHновы и3 си1лу є3гw2 ввeрже въ м0ре крёпкій во бранeхъ: воспоeмъ пёснь н0вую, ћкw прослaвисz.

Вeсь њсвzщeнъ бhвъ благодaтію хrт0вою, макaріе прпdбне, вои1стинну ћкw и3збрaнъ сосyдъ бGови показaлсz є3си2, и3 жили1ще чeстно с™aгw д¦а.

T ю4ности бGа возлюби1лъ є3си2, прпdбне макaріе, и3 томY t всеS души2 пораб0талъ є3си2, пребlжeнне. и3 нhнэ поминaй нaсъ, пресвётлw совершaющихъ пaмzть твою2.

T страстeй душетлённыхъ мjра сегw2 и3збёглъ є3си2, прпdбне, и3 въ пустhню всели1лсz є3си2 глуб0кую. нhнэ же ќбw рaдуетсz дyхъ тв0й въ небeсныхъ nби1телехъ.

БGор0диченъ:

Њ тебЁ рaдуетсz всsкое создaніе б9іе, м™и бGа вhшнzгw, є3г0же понеслA є3си2, носsщаго всsчєскаz. и3 мы2 чтyще тS вои1стинну, ћкw бцdу въ пёснехъ величaемъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждazй гр0мъ, и3 созидazй дyхъ, ўтверди2 менE, гDи, да тS пою2 и4стиннw, и3 творю2 в0лю твою2, ћкw нёсть свsтъ, ћкw ты2, б9е нaшъ.

Ўхaетъ твоS рaка богaтнw, и3 даeтъ незави1стнw всBмъ и3сцэлeніе: дyшы же t бэс0вскихъ навBтъ и3збавлsеши моли1твами твои1ми, прпdбне.

Tгнaлъ є3си2, прпdбне, t людeй твои1хъ бэсHвскаz њѕлоблє1ніz, и3 грzдyщаz и4хъ њполчє1ніz, ±же на нaсъ, м0лимъ тS ўкроти1ти, ћкw да при1снw совершaемъ пaмzть твою2.

Ўтверди2 сeрдце моE, свётлw воспэвaти пaмzть твою2, џ§е всеблажeнне макaріе: пощeніемъ бо и3 бдёніемъ ћкw ѓгGлъ показaлсz є3си2, въ моли1твахъ воспэвaz бGа, подаю1щаго нaмъ тоб0ю всBмъ и3сцэлeніе.

БGор0диченъ:

Всепётаz м™и б9іz, р0ждшаz нaмъ жизнодaвца, и3 сп7са всёхъ бGа: того2 ќбw, гпcжE, моли2 б0дренною твоeю моли1твою, да спасeтъ дyшы нaшz.

Сэдaленъ, глaсъ G:

МолS прилёжнw гDа, и3 тогw2 рaди свhше вeліе дерзновeніе пріsлъ є3си2, ћкоже и3 и3новёрніи чудесє1мъ твои6мъ дивлsхусz, вои1стинну прехвaльне макaріе: и4хъ бо ґгaрzнское безб0жное шатaніе посрами1лъ є3си2, и3 моли1твами твои1ми до концA и5хъ њслэпи1лъ є3си2, грaдъ же и3 вс‰ сyщыz лю1ди въ нeмъ невреждeнны соблю1лъ є3си2. и3 нhнэ, прпdбне, хrтA бGа моли2, ми1лостива бhти нaмъ днeсь и3 во вёки.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўстраши1сz всsкое земнор0дное слhшаніе, t нёдръ n§ескихъ въ дв7и1чу ўтр0бу всели1вшасz слhшаще, є3г0же ќбw прbр0цы провозвэсти1ша и3зъ тебє2 воплощeнна бhти сн7а б9іz, м™и дв7о всепётаz: є3г0же моли2, спасти2 стaдо твоE, бцdе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, б9е, слyхъ тв0й, и3 ўбоsхсz: разумёхъ дэлA тво‰, и3 ўжас0хсz, гDи: ћкw твоегw2 хвалeніz и3сп0лнь землS.

СE ўдали1лсz є3си2 бёгаz мjра, и3 сyщихъ въ нeмъ, и3 прилэпи1лсz є3си2 гDеви твоемY, вLцэ и3 бGу всёхъ. є3мyже при1снw поS благоугоди1лъ є3си2, мyдре макaріе.

Ўдиви1шасz ѓгGльстіи ли1цы твоемY трудолю1бію, блажeнне, и3 мы2 вёрніи при1снw тS слaвимъ, ћкw да моли1твами твои1ми и3збaвимсz бyдущагw њсуждeніz.

Ўкрашaетсz днeсь вёрныхъ соб0ръ, торжествyz, препод0бне, въ пaмzть твою2: погaныхъ же сHнмища ўжасaютсz, ви1дzще тS крёпка застyпника грaду твоемY и3 живyщымъ въ нeмъ.

БGор0диченъ:

И#сцэли2, дв7о, болBзни сердeцъ нaшихъ, тебe бо и4мамы пом0щницу, и3 ходaтаицу къ сн7у твоемY и3 бGу нaшему. є3г0же родилA є3си2 сп7са и3 врачA всёхъ, и3сточи1вшаго спасeніе душaмъ нaшымъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Возсіsй ми2, гDи, свётъ повелёній твои1хъ, ћкw къ тебЁ дyхъ м0й ќтренюетъ и3 поeтъ тS: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, и3 къ тебЁ прибэгaю, цRю2 ми1ра.

Въ пустhни ћснw возсіsлъ є3си2, бGодохновeнне макaріе, носS на ўстёхъ твои1хъ непрест†нныz моли6твы, тёмъ мр†чныz соблaзны, и3 бэсHвскіz полки2 до концA потреби1лъ є3си2.

ВозгремЁ и3ліA на колесни1цэ, тh же, свsте, воспэвaлъ є3си2 бGодохновeнную пёснь въ пустhни, со ѓгGлы всsческихъ вLку ўмолsz, є4же ўлучи1ти г0рнее пребывaніе.

Водвори1лсz є3си2, бlжeнне, въ нбcныz nби1тєли, и3 со ѓгGлы, прпdбне, ликyеши въ г0рнихъ селeніихъ, и3 тaмw вседержи1телz вhну зри1ши бGа, є3г0же непрестaннw моли2 њ всёхъ нaсъ.

БGор0диченъ:

Вhшша є3стествA бGа пл0тію породилA є3си2, дв7о, ћкоже сaмъ восхотЁ. тёмъ вёрніи м0лимъ тS и3збaвитисz нaмъ ржcтв0мъ твои1мъ вёчнагw мучeніz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бyрz мS помышлeній пости1гши, во глубинY низвлачи1тъ мS безмёрныхъ грэхHвъ: но ты2, ўпрaвителю бlгjй, предвари1въ ўпрaви, ћкw прbр0ка, и3 спаси1 мz.

Безпл0тныхъ житіE подражaлъ є3си2, прпdбне, ћкw ѓгGлъ непор0чнw на земли2 пожи1въ, воздержaніемъ плотск‡z стр†сти ўмертви1лъ є3си2, џ§е макaріе, слaву же мjра сегw2 возненави1дэлъ є3си2, бGомyдре.

Бжcтвенный глaсъ внsлъ є3си2 себЁ, премyдре, тёмъ и3 въ пустhню водвори1лсz є3си2, послушaніемъ любeзнw носS крeстъ є3гw2. и3 сегw2 рaди потщaлсz є3си2 чи1ста себE сохрани1ти до концA, прпdбне.

Бжcтвеннымъ мановeніемъ тебЁ ѕвёріе ди1віи въ пустhни покори1шасz: стр†сти бо тебЁ плотск‡z вс‰ ўмири1шасz. сегw2 рaди и3 бэсHвскаz льщє1ніz посрами1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Бжcтвенное селeніе ты2 є3си2, пречcтаz бцdе: t твоеs бо ўтр0бы произhде сл0во џ§ее, и3 бhсть бGъ чlвёкъ, ћкw да за неизречeнное милосeрдіе спасeтъ человёческій р0дъ.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Вторhй мwmсeй kви1лсz є3си2, прпdбне: џнъ бо жезл0мъ м0ре раздэли2, тh же стр†сти ћкw ґмали1ка побэди1лъ є3си2, и3 непрох0дную пустhню немzтeжнымъ ўм0мъ прошeлъ є3си2, въ нeйже моли1твами твои1ми вeліе чyдо сотвори1лъ є3си2, гл†дныz лю1ди до и3зoби1ліz прекорми1лъ є3си2. и3 нhнэ моли1сz гDеви, подaти всBмъ печ†льнымъ ўтэшeніе, макaріе џ§е приснопaмzтне, и4же гaличестэй странЁ, и3 всeй рwссjйстэй земли2 похвалA и3 ўтверждeніе.

Јкосъ:

Ћкw свэтозaрнаz лучA вселeннэй свётъ возвэщaz, днeсь ты2, всемyдре џ§е макaріе, њзари1лъ є3си2 гaлическую странY и3 всю2 зeмлю рwссjйскую чудесы2 твои1ми, и4миже тS хrт0съ бGъ њбогати2. тёмъ и3 вопіeмъ ти2: рaдуйсz, пребогaте џ§е макaріе: рaдуйсz, є4же всёхъ п0стничествующихъ всечестн0е сосл0віе: рaдуйсz, ћкw ли1ку с™hхъ всемyдрое сочетaніе показaлсz є3си2: рaдуйсz, прпdбныхъ всёхъ ўдобрeніе, и3 nтцє1въ похвало2: рaдуйсz, крестон0сное послёдованіе, по глaсу гDа твоегw2: рaдуйсz, и4же ў хrтA вёрному в0инству нaшему на сопроти6вныz побBды и3спрошaеши: рaдуйсz, ћкw грaдъ нaшъ t вaрварскагw наи1тіz невреди1мь сохранsеши: рaдуйсz, ћкw пустhннымъ селeніемъ свэтоли1ченъ вэнeцъ себЁ сплeлъ є3си2: рaдуйсz, ћкw нбcнагw жи1тельства смиреномyдріz рaди твоегw2 дости1гнути спод0билсz є3си2: рaдуйсz, ћкw ў прест0ла вседержи1телz бGа со ѓгGлы ликyеши: рaдуйсz, ћкw ўсeрднw тогw2 за вBрныz рабы6 м0лиши: рaдуйсz, макaріе приснопaмzтне, и4же гaличестэй странЁ и3 всeй рwссjйской земли2 вели1каz похвалA и3 ўтверждeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Гlг0лавый на горЁ съ мwmсeомъ, и3 џбразъ дёвства kвлeй въ купинЁ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Глaсомъ любeзнымъ трbцу воспэвaz, и3 ћкw бGодохновeненъ nргaнъ kви1лсz є3си2, макaріе прпdбне, и4же велеглaснw всBмъ зовhй: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пусты6ннаz вит†ніz богaтнw получи1въ, свsте макaріе, ю4же прехождaлъ є3си2 непрестaнною моли1твою, и3 тaмw получи1въ дух0вную пи1щу, зовhй: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Гlг0лъ гDень и3сполнsz, зaпwвэди бGа твоегw2 t ю4ности сохрани1лъ є3си2, џ§е макaріе, и3 тогw2 бlгодaтію возм0глъ є3си2 погaныхъ собHрища твои1ми чудесы2 ўдиви1ти. сегw2 рaди зовeмъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Глаг0лъ дэви1чь їHсифъ тS наречE, ћкw прaво є4сть: ўтр0бу же не дв7и1чу, но нбcный крyгъ, и3 земнyю широтY. во твоeй бо ўтр0бэ џ§ее сл0во бhсть, бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЗемлS, и3 вс‰ ±же на нeй, м0ре и3 вси2 и3ст0чницы, небесA небeсъ, свётъ и3 тмA, мрaзъ и3 зн0й, сhнове человёчестіи, свzщeнницы благослови1те гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Земн†z вс‰ њстaвивъ, пи1щу же и3 слaву мjра сегw2 ћкw прaхъ вмэни1лъ є3си2, и3 є3ди1наго бGа возжелёлъ є3си2, џ§е. є3г0же моли2, плaмень страстeй ўгаси1ти на нaсъ, пою1щихъ и3 превозносsщихъ є3го2 во вёки.

Зeмлю t младeнства слезaми твои1ми, ћкw тyчами напои1лъ є3си2, бlжeнне. п0ты же и3 п0двиги трудHвъ твои1хъ кто2 и3сповёсть; и4хже рaди вэнчa тz хrт0съ въ цrтвіи своeмъ: є3г0же поeмъ, и3 превозн0симъ во вёки.

ЗемлS ћкw плодови1та kви1лсz є3си2, џ§е макaріе: и3знeслъ бо є3си2 бGосаждeнный пл0дъ, вёрныхъ напитавaющъ сердцA брaшномъ живон0снымъ є3ђльскагw ўчeніz хrт0выхъ ўстeнъ: є3г0же поeмъ и3 превозн0симъ во вёки.

БGор0диченъ:

ЗемлE с™az и3 непор0чнаz дв7о, и3зъ тебє1 бо напослёдокъ прозzбE хrт0съ бGъ, ћкоже клsлсz є4сть ґвраaму рабY своемY, є4же ўмн0жити сёмz є3гw2, и3 тоб0ю спасти2 сэдsщыz во тмЁ. спаси2, вLчце, всёхъ пою1щихъ тS, и3 превозносsщихъ гDа во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћкw сотвори2 мнЁ вели6чіz си1льный, и3 свsто и4мz є3гw2, и3 ми1лость є3гw2 въ р0дъ и3 р0дъ боsщымсz є3гw2.

Ћкw тeпла застyпника стzжaхомъ тS въ бранeхъ, џ§е макaріе: плэнє1нныz бо моли1твами твои1ми свобождaеши, и3 невBрнаz сHнмища посрамлsеши.

Ћкw с0лнце свэтон0сное чудесы2 сіsеши, макaріе, и3 равноaгGльнw на земли2 пожи1лъ є3си2, бGомyдре: бжcтвеннэй же слaвэ со ѓгGлы предстоsти спод0билсz є3си2.

Прекрaсенъ д0мъ с™aгw д¦а kви1лсz є3си2, и3 цRS всёхъ хrтA бGа t всеS души2 возлюби1лъ є3си2: є3гHже рaди въ чудесёхъ прославлsешисz, досточyдне џ§е макaріе прпdбне.

БGор0диченъ:

ВсS твaрь воспэвaетъ тS, бцdе, и3 нбcніи чи1нове тебE величaютъ непрестaннw: бGа бо и3 цRS всёхъ родилA є3си2, дв7о чcтаz. є3г0же моли2, всS грaды и3 страны6 вBрныz соблюсти2 t навёта врaжіz.

Свэти1ленъ:

ВLчню прест0лу нhнэ съ прпdбными ли6ки предстоS, бGомyдре, моли1тисz не престaй, даровaти побBды в0инству нaшему на сопроти6вныz вс‰, и3 междоусHбныz бр†ни ўкроти1ти, и3 ми1ръ мjрови ўстр0ити, џ§е макaріе, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

T нерукотворeнныхъ пелeнъ нбcныхъ џблакъ, въ смирє1нныz пелєны2 тлBнныz њблечeсz сл0во џ§ее, и3зъ дв7ы неизречeннw безъ сёмене роди1всz: ю4же чcтую м™рь преслaвную бцdу непрестaннw поeмъ, и3 славосл0вимъ во вёки.

На хвали1техъ постaвимъ стіхHвъ, д7. Глaсъ }:

Џ§е бGомyдре макaріе, въ мёру похвалы2 прпdбныхъ дости1глъ є3си2: смиренномyдріz же рaди дeмwнwвъ вы6и сокруши1лъ є3си2: слeзными же потHки и3 п0тными труды6 вaрварwвъ р0ги сломи1лъ є3си2. хrтY прилёжнw моли1сz, прпdбне, совершeннэ и3спроси1ти nтeчеству побBды на сопроти6вныz.

Двaжды.

Прпdбне џ§е макaріе, начaльниче монaшествующихъ, є3гдA ќбw бhвшу гнёву б9ію на лю1ди, тогдA вaрвары nби1тель твоеS пaствы плэни1ша, и3 ч†да тво‰ мечи6, ћкw клaсы пожaша: моли1твами же и3 молeніемъ твои1мъ, къ невечeрнему свёту и5хъ послaлъ є3си2, и3дёже t вLки всёхъ бGа достHйныz вэнцы2 пріsша: є3г0же прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Въ вhшнихъ вBчнаz взыскaлъ є3си2, дHльнаz же вс‰ ћкw мимошє1дшаz вмэни1лъ є3си2, и3 тaкw и3зsщенъ моли1твенникъ показaлсz є3си2. є3гдa же ќбw t шатaніz безб0жныхъ в†рваръ, непрох0дными пустhнzми шeствовалъ є3си2, тогдA моли1твами твои1ми до и3зoби1ліz брaшно лю1демъ твои6мъ и3спроси1лъ є3си2. и3 нhнэ нaмъ пaче дух0вную пи1щу t хrтA и3спроси2, џ§е макaріе прпdбне, ћкw да люб0вію въ пaмzть твою2 сошeдшесz, тебE почитaемъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Pал0мски пёсньми днeсь почти1мъ прпdбнаго съ весeліемъ њ гDэ, и3 пaки рцeмъ: рaдуйсz, блажeнства тезоимени1те макaріе, рaйскагw рaдованіz нап0лнивыйсz, и3 t хrтA бGа нетлённый вэнeцъ пріsлъ є3си2, и3 ћкw свэти1льникъ пресвётлый, дyшу твою2 просвэти1лъ є3си2. и3 нhнэ тaкw пёсньми вси2 возопіeмъ: рaдуйсz, прпdбне џ§е нaшъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ. На літургjи слyжба прпdбническаz.

26 июля: Священномученика Ермолая и других с ним.

Мёсzца тогHже въ к7ѕ-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика є3рмолaа, и3 и5же съ ни1мъ.

Стіхи6ры глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Мyчениче страдaльче є3рмолaе, * стрaха рaди и3ногдA * беззак0нныхъ крhzсz, * kвлsеши рaдуzсz сокровeнное тaинство, * страстотeрпцу пантелеи1мону, * благочeстіz и3 рaзума: * и3 kвлszсz ўмирaеши * ўсeрднw за хrтA, * за блaгость страдaти и3зв0лившаго.

Мyчениче страдaльче є3рмолaе, * свzщeнную жи1знь * свzщeннw возжелёлъ є3си2 * с™и1тель бhвъ ї}са вседержи1телz, * и3 нечи1стыz тмы2 спaслъ є3си2, * честнhми словесы2 твои1ми, лю1ди благодaтію. * и3 прешeлъ є3си2 къ прем‡рнымъ, * страдaльческою кр0вію њмhвсz, * бGоблажeнне.

Е#рмjппа же и3 є3рмолaа, * и3 є3рмокрaта вёрнw, * гDни мyченики * чyднw страдaвшыz, * и3 лукaваго ўби1вшыz, * и3 њмhвшесz бaнею, * никогдaже вторhми сквeрнами њсквернsемыz, * восхвaлимъ свzщенносл0вzще: * и3 тёхъ пaмzть прaзднуимъ торжествyюще.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Спаси1 мz, вLчце пречcтаz, * ћже сп7са хrтA неизречeннw р0ждшаz: * тs бо є3ди1ну стzжaхъ предстaтельницу, * и3 неwбори1мую стёну, * и3 покр0въ и3 рaдованіе, * и3 души2 моеS бжcтвенное ўтэшeніе. * ты2 ќбw мS и3збaви неусыпaющагw чeрвіz, * и3 nгнS вёчнующагw, * м™и хrтA бGа.

КrтобGор0диченъ:

ТS ви1дzщи пригвождaема на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * чaдо слaдкое, * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый * милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: Пёснми почитaю є3рмолaа труды2.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

ЇHсифъ.

Пёсньми свэтон0сную и3 прехвaльную, и3 всеслaвную восхвaлимъ пaмzть є3рмолaа, хrтA величaюще.

Вели1ка твоS слaва бhсть, є3рмолaе всехвaльне: и4бо вели1кагw бGа kви1лсz є3си2 ўг0дникъ превели1къ.

Зак0ннw прошeдъ, слaвне, п0двигъ, попрaлъ є3си2 беззак0ннующихъ нaглость, всеслaвный мyчениче є3рмолaе.

БGор0диченъ:

Ми1лостива ми2, дв7о, хrтA сотвори2, всенепор0чнаz, въ дeнь судA стрaшнагw њсуждeніz и3з8имaющи.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Си1лою ўкрэплsемь вседётелz, мyдре, дух0вною, си1льнагw, мyчениче, въ ѕл0бэ крёпость низложи1лъ є3си2.

Знaемь бhлъ є3си2 вседержи1телю, свsте, всезнaемы сл0вомъ твои1мъ бжcтвеннымъ въ нeмъ содёлавъ.

ПознA, поучaемь t твоегw2, мyдре, дyха творцA, пантелеи1монъ, и3 зак0ннw пострадA.

БGор0диченъ:

И#збaви мS, всенепор0чнаz, грэхHвъ лю1тыz бyри, и3 п0мыслwвъ находsщихъ нещaднw сeрдцу моемY.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Свzщeннw житіE твоE соверши1въ, свzщeнникъ показaлсz є3си2 и3збaвителz, просвэщaz вёрою къ тебЁ приступaющыz всегдA, и3 при кончи1нэ, блажeнне, бжcтвеннэй њблистaлъ є3си2 мучeніz сіsніемъ, и3 мjръ њзари1лъ є3си2. тёмже свэтон0сную и3 свzтyю твою2 пaмzть совершaюще, поeмъ тS, и3 вёрнw ўблажaемъ, страстотeрпче є3рмолaе: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвенныz стр†сти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Шє1ствіz тво‰, д¦омъ бжcтвеннымъ и3дyще, запsша шє1ствіz лукaвагw, и3 пyть прaвъ мнHгимъ kви1шасz (Исправлена опечатка оригинала kви1шаz Прим. orthlib).

Свzщeнникъ свzщeненъ, мyченикъ и4стиненъ бhлъ є3си2, достослaвне є3рмолaе: сегw2 рaди тS вси2 восхвалsемъ.

Твeрдымъ ўм0мъ беззак0ннующему сопроти1вльсz, мучeніz вэнeцъ пріsлъ є3си2, мyжески пострадaвъ, свzщeнне.

БGор0диченъ:

Ћкоже пrт0лъ nгнеoбрaзенъ, н0сиши вLку, бGоблагодaтнаz: є3г0же моли2 спасти1 мz, грэх0вною волн0ю њбуревaема.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти1 мz ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

И$же въ нощи2 лeстнэй њдержи6мыz къ свёту настaвилъ є3си2, и3 мздY пріsлъ є3си2, є4же скончaтисz кр0вію.

Хrт0вы nрyжницы, є3рмjппъ же и3 бжcтвенный є3рмолaй, вкyпэ съ є3рмокрaтомъ, свzщенносл0віи да прослaвzтсz.

За честнyю трbцу тріE вкyпэ пострадaвше мyчєницы, со тмaми ѓгGлъ нhнэ на нб7сёхъ веселsтсz.

БGор0диченъ:

ТS предстaтельницу вси2, прибёжище, и3 твeрдое заступлeніе и3мyще, дв7о, и3збавлsемсz тоб0ю всsкіz печaли.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Е#рмолaй, д0блій nрyжникъ, є3рмокрaтъ и3 є3рмjппъ вкyпэ, є3ди1нъ твeрдъ показaша прaвъ, є3ди1наго бGа надъ всёми проповёдавше, и3 ўмeрше за хrтA, нбcныz вэнцы2 пріsша.

Кроплeніи и3зліsнныхъ кровeй себЁ њчервлени1вше багрzни1цу страдaльцы, и3 свётлw њдёzвшесz, цRю2 вэкHвъ предстоsтъ, молsщесz њ нaсъ, со всёми вhшними си1лами.

Научaетсz и4же въ д©э бжcтвеннэмъ тоб0ю пантелеи1монъ вели1кій вёрэ прaвэй: и3 пострадaвъ зак0ннw, мучeніz тебЁ ходaтай бhсть, є3рмолaе. съ ни1мже хrтA бGа њ всёхъ ўмоли2.

БGор0диченъ:

Бyрz мS безмёрныхъ согрэшeній смущaетъ, и3 во глубинY tсылaетъ вhну tчazніz, дв7о: но предвари1вши, рyку ми2 простри2, и3 дaждь ми2 къ ти1химъ покаsніz пристaнищємъ дости1гнути.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Ћкw с™и1тель благочeстнw пожи1въ, и3 свzщенномучeніz вэнeцъ пріsлъ є3си2: јдwльскіz жє1ртвы погаси1въ, д0брый пaстырь хrт0ва стaда бhлъ є3си2, премyдре, и3 пантелеи1мону и4стинный ўчи1тель. сегw2 рaди почитaемъ тS пёсньми вопію1ще, t бёдъ и3збaви нaсъ при1снw моли1твами твои1ми, є3рмолaе џ§е нaшъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Просвэти1всz незаходи1мымъ просвэщeніемъ бжcтвеннагw рaзума, прпdбне, къ свёту бGоразyміz мн0жество спасaемыхъ настaвилъ є3си2, вопи1ти: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Брaтски смyдрствующе є3рмокрaтъ вели1кій и3 бжcтвенный є3рмjппъ, є3рмолaе всеблажeнне, съ тоб0ю мучeніz чaшу пію1тъ, пою1ще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

По бжcтвеннэй трbцэ разжигaеми люб0вію, мyчєницы слaвніи, џгнь безб0жіz кр0вными кроплeньми ўгаси1сте, пою1ще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Прес™az дв7о, бGа плотон0сна пор0ждшаz, t всsкагw грэхA и3 ск0рби, вопію1щыz лю1ди тво‰ спасaй: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Свzщeнный є3рмолaй, свzщeннw просвэщaемь, за милосeрдіе нaсъ рaди ћкw nвчaти заклaвшемусz, безкр0вну жeртву принесE, и3 заклaсz є3гw2 рaди в0лею, благопріsтна жeртва принесeсz, зовhй: џтроцы благослови1те, свzщeнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Свzщeнный є3рмолaй, превели1кій є3рмjппъ, и3 є3рмокрaтъ, твeрдіи ґдамaнти, пл0ти не пощадёша, ни и3стук†ннымъ пожр0ша: жє1ртвы же пріsтны себE вLцэ принес0ша, вопію1ще: сщ7eнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

T хrтA ўкрэплsемь бGомyдрый є3рмолaй, сокровeнное тaинство t родHвъ вBрнымъ tкры2, сокровє1ннымъ t стрaха врагHвъ, и3 kвлeнна себE сотв0рь ћвэ за всёхъ заклaвшагосz бGа сл0ва возвэщaетъ и3 ўмирaетъ, и3 живeтъ съ мyченики во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

ТS крaсную палaту, и3 свётлый сосyдъ всёхъ цRS, прес™az вLчце, поeмъ молsщесz, хрaмы ны2 покажи2 и3зъ тебє2 рождeнному, и3 њчи1стившему всsкую ѕл0бу сопроти1вную, вопію1щыz непрестaннw: лю1діе, превозноси1те хrтA во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Стaлъ є3си2 проти1ву врагHмъ, хrтA и3сповёдуz, преслaвне, и3сповёдавшаго д0брое и3сповёданіе предъ пілaтомъ: и3 ведeнъ бhвъ на заколeніе, зeмлю ќбw њсвzти1лъ є3си2 бжcтвенною кр0вію, нб7сa же душeю ўzсни1лъ є3си2.

Kви1шасz трисвётлыz свэщы2, бжcтвеннагw д¦а nгнeмъ вжигaеми, є3рмjппъ слaвный съ є3рмокрaтомъ и3 є3рмолaй, ўzсни1вше вёрныхъ дyшы бжcтвенною благодaтію и3 tгонsще ѕлочeстіz мглY многоб0жную.

Ўсты2 вси2 свётлw, и3 рaдостною мhслію воспоeмъ страстотeрпцы хrт0вы, бжcтвенною слaвою, ћкоже ри1зою њдёzны бGолёпнw, и3 нhнэ на нб7сёхъ живyщыz, и3 чудeсъ рёки и3сточaющыz.

Сlнце незаходи1мое, хrтE, є3рмолaа свzщeнными мольбaми, пантелеи1мона, и3 є3рмокрaта, и3 страдaвшихъ съ ни1ми, не tри1ни t нaсъ, сл0ве, ми1лости твоеS, но nбhчнw нaсъ ўщeдривъ, t ѕлhхъ и3збaви.

БGор0диченъ:

Пощади1 мz, сп7се рождeйсz, и3 сохрани1въ р0ждшую тS нетлённу по ржcтвЁ, є3гдA сsдеши суди1ти всsчєскимъ, грэхи2 презирaz и3 беззакHніz мо‰, ћкw безгрёшенъ, ћкw ми1лостивъ бGъ и3 чlвэколю1бецъ.

27 июля: Великомученика и целителя Пантелеимона.

Мёсzца тогHже въ к7з-й дeнь.

С™aгw великом§ника и3 цэли1телz пантелеи1мона.

Стіхи6ры на ѕ7, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

И$же по достоsнію * звaнъ бhвъ пантелеи1монъ, * є3гдA чlвэколю1бное * всBмъ простeрлъ є3си2 дyшъ попечeніе, * и3 тэлeсъ и3сцэлeніе показyz. * тогдA тезоимeннымъ * звaніемъ њбогати1лсz є3си2, * добродётели воздаsніе, * и3 благочeстіz возмeздіе, м§ниче, њбрётъ, * вэнцен0сецъ и3 непобэди1мь в0инъ ћвльсz * хrтA бGа нaшегw. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

И$же t невещeственныхъ и3стHчникъ сп7си1телz, * бжcтвенныхъ и3сцэлeній * при1снw бlгодaть почерпaz, и3 богaтнw и3зливaz, * и3 подавaz приступaющымъ къ тебЁ, всеблажeнне, * всёхъ слaвное твоE и3 всесвzщeнное * и3 свэтон0сное торжество2 * вёрнw совершaющихъ, * бlгодaтію бжcтвенною си1хъ њзари2, * бGопод0бнымъ помaзанъ и3меновaніемъ, * ћвэ и3 блaгостію: * є4йже моли2, * всBмъ даровaтисz пою1щымъ тS.

Мyками мн0гими и3скуси1сz, * твоS нhнэ nгнепaльнаz люб0вь, * ко є4же сyщему желaнію, * м0ремъ и3 nгнeмъ * зави1стнw бори1мь. * тёмже ѕлоначaльнаго и3спровeргъ, * живон0сное дёйство ўтёшителz * ћвэ пріsтъ богатодaтельное. * є4юже и3 жи1ва преслaвнw ўмeршаго, * бGомyдре, показaлъ є3си2, * и3 разли6чнаz и3сцэлє1ніz * содёлалъ є3си2, пребlжeнне.

И$ны стіхи6ры, глaсъ в7. Самоглaсны. Ґнат0ліево:

Безмeзднw бlгодaть даeши человёкwмъ, пантелеи1моне м§ниче слaвне, и3 дyхи tг0ниши призывaніемъ хrт0вымъ, и3 слэпы6мъ ви1дэти дaруеши, ћкw тогw2 ўг0дникъ и4скренній. но моли2 врачY, всебlжeнне, даровaти мjру ми1ръ твeрдъ, и3 тS лю1бzщымъ вeлію ми1лость.

Мaтере благочести1выz возжелaлъ є3си2 вёру, џ§ее и3спрaвилъ є3си2 нечeстіе: є3рмолaа бо ўтвeрждсz ўчeніи, си1мъ и3 крещeніе соверши1лъ є3си2, пантелеи1моне мyчениче слaвне, ми1лостивагw бGа, недyгующихъ врачY, и3 страстeй tгони1телю, моли2 и3збaвитисz t напaстей вёрою творsщымъ пречестнyю пaмzть твою2.

Tри1нулъ є3си2 прeлесть nтцA, всеслaвне, и3 словесA мaтернz смhсленнw пріeмь, пaче злaта пл0дъ принeслъ є3си2, по гDню глaсу: и3 врaчь и3зрsденъ kви1лсz є3си2, пантелеи1моне мyчениче слaвне. шeствуz же бlгодaти путeмъ, њбрёлъ є3си2 лежaща ни1зу младeнца, є3хjдною ўгрызeна: и3 къ бGу моли1тву сотвори1въ и3 прилёжнw помоли1всz, ѓбіе џтрока воскреси1лъ є3си2, и3 ѕвёрz растерзaлъ є3си2. тёмже поминaй нaсъ, вёрою творsщихъ твою2 пaмzть, ћкw да њбрsщемъ ми1лость въ дeнь сyдный.

Слaва, глaсъ ѕ7: Вmзантjево:

ВозсіS днeсь честнaz пaмzть безсрeбреника, вBрныz созывaющи на трапeзу тaйную, и3 къ торжествY прaзднественному водsщи празднолю1бныхъ составлє1ніz: настa бо нhнэ нaмъ чудодёйственный врaчь, недyги всBмъ и3сцэлszй, пантелеи1монъ твeрдый страдaлецъ, и3 м0литсz прилёжнw гDеви, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: ВсE tл0жше:

Nрyжіе, ћкоже речE сmмеHнъ, * сeрдце твоE пр0йде, * пречcтаz вLчце, * є3гдA ўзрёла є3си2 и3зъ тебє2 возсіsвшаго неизречeннымъ сл0вомъ, * t беззак0нныхъ ћкw њсуждeнна * возноси1ма на кrтъ, * џцтомъ и3 жeлчію напаsемаго, * рeбра же прободaема, и3 рyцэ и3 н0зэ пригвождaемы, * и3 рыдaющи восклицaше, * м™рски вопію1щи: что2 сіE, чaдо сладчaйшее, * н0вое тaинство;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }. Вmзантjево:

Мaтернее возлюби1въ благочeстіе, џтчимъ же безб0жіемъ возгнушaвсz, врачY дyшъ в0инъ бhвъ, врачeбнэ себE наказaлъ є3си2: и3 бжcтвенною бlгодaтію во nбои1хъ благоискyсенъ, страстeй всегуби1тель, и3 дyшъ врaчь показaлсz є3си2: но ћкоже во страдaніихъ твeрдое, и3 въ моли1твахъ приснопребывaтельное стzжaвъ, пантелеи1моне мyчениче хrт0въ, прилёжнw моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, * рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * люби1мэйшее чaдо: * чт0 ти с0нмъ воздадE безблагодaрный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне;

Тропaрь, глaсъ G:

Страстотeрпче с™hй и3 цэлeбниче пантелеи1моне, моли2 ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

На ќтрени џба канHна nктHиха безъ мyченичнwвъ: и3 с™aгw на ѕ7. Творeніе Fеофaново, є3гHже краегранeсіе:

Пантелеи1мона всеизрsднаго мyченика пою2.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть: препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Пристyпль ўсeрднw ко хrтY, прeжде скончaніz є4же њ хrтЁ, мертвецA пeрвэе воздви1глъ є3си2, нhнэ же мS, пребогaте, ўмерщвлeна грэх0внымъ ўгрызeніемъ, твои1ми моли1твами, q пантелеи1моне, њживотвори2.

ВозсіS ћкоже ѕвэздA, носS во ю4ности стaростный и3 бGомyдрый рaзумъ: добр0тою же тёла благолёпіе души2 стzжaвъ, препрослaвленному сл0ву kви1лсz є3си2 прекрaсенъ.

Ўмертви1всz мjру, и3 во хrтA, блажeнне, њдёzвсz бaнею крещeніz, бhлъ є3си2 бGон0сенъ nргaнъ, и3 пріsтелище дёйства д¦у, всBмъ ўгождaz, всёхъ ўврачyz недyги.

Премyдрость сестрY себЁ притвори1въ, и3 причaстникъ жи1зни вед0мь, t неS почти1лсz є3си2, и3 вэнцeмъ даровaній ўкраси1лсz є3си2, бжcтвенныz зари2, блажeнне, њблистaz свётлостію.

БGор0диченъ:

Благословeнми, прес™az чcтаz, є3стество2 ўдaлено преслушaніемъ бhвшее t зижди1телz, хrтA р0ждши вэнчaла є3си2, и3 тлёніz свободи1ла є3си2. тёмже рaдующисz, вси2 вёрніи тS ўблажaемъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz, ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цRковь, пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

СловесA д¦а ўслhшавъ, бhлъ є3си2 ћкw землS д0браz и3 благопл0днаz, пріeмый сёмz многоцённо, и3 роди1вый, треблажeнне, спасeніе душaмъ.

Ўмертви1лъ є3си2 мудровaніе ѕміи1на ўгрызeніz, и3 дyшу њживи1лъ є3си2, бGодохновeннw возроди1всz, и3 цRю2 всёхъ предстоS.

Посрами1лъ є3си2 безб0жное мучи1телей повелёніе, и3 ко хrтY притeклъ є3си2: вмёстw всёхъ сего2 стzжaвъ, и3 бhлъ є3си2, бGомyдре, вели1кій купeцъ.

Мaтере твоеS благочeстіе возлю1бль, слaвне, џ§ее же возненави1дэлъ є3си2 безб0жіе многомzтeжное, ћкw и3мёz рaзумъ, лyчшее и3збрaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Носsй бжcтвеннымъ мановeніемъ всю2 твaрь гDь, на рукY н0ситсz твоє1ю, дв7о. є3г0же нhнэ моли2, и3збaвити t бёдъ пою1щыz тS.

Сэдaленъ, глaсъ д7: Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Д0блzго страдaльца благочeстіz хrт0ва восхвaлимъ свётлw, пантелеи1мона вёрніи, pалмы6 и3 пёньми и3 пёсньми дух0вными, и4мже мучи1тельство неви1димагw врагA си1лою бжcтвенною попрaсz, и3 недyгwвъ и3сцэлeніе богaтнw t гDа даровaсz творsщымъ вёрнw бжcтвенный и3 честнhй прaздникъ є3гw2.

Слaва, другjй, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Е#рмолaа мyдрагw, мyчениче, словeсъ послyшалъ є3си2, и3 њстaвилъ є3си2 ѓбіе худ0жество земн0е, ћкw мeрзско, ћкw некрёпко, ћкw губи1тельно, и3мёz хrт0вы стр†сти, ўчє1ніz жи1зни въ сeрдцы твоeмъ, неисцёльнw стрaждущымъ здрaвіе, пантелеи1моне, дaруz. тёмже моли1сz њ творsщихъ люб0вію пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Треволнeніи страстнhми, безс0вэстный ѓзъ њбуревaемь, чcтаz, призывaю тS тeплэ: да не прeзриши менE nкаsннаго поги1бнути, бeздну милосeрдіz р0ждши: рaзвэ бо тебє2 надeжды не и4мамъ. да не врагHмъ ќбw њбрaдованіе и3 смёхъ, надёzвсz на тS, kвлю1сz, и4бо м0жеши, є3ли1кw х0щеши, ћкw м™и сyщи всёхъ бGа.

КrтобGор0диченъ:

Дв7а и3 ѓгница ви1дэвши на кrтЁ безъ сёмене и3зъ неS ѓгнца р0ждшагосz, и3 копіeмъ прободeна, печaли ўsзвена стрэлaми, вопіsше болёзненнw восклицaющи: что2 н0вое тaинство; кaкw ўмирaеши, и4же животA є3ди1нъ гDь; тёмже воскресни2, пaдшаго воздвизaz прaoтца.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Послёдуz вLцэ люб0вію, расточи1лъ є3си2 богaтство ни1щымъ, себE њбнажaz къ страдaнію, є4же и3 прошeлъ є3си2, вBчныz надє1жды прови1дэвъ.

Хвалeніz бGу жeртву принeслъ є3си2, ћвэ возгнушaвсz јдwльскихъ трeбъ: всe же шатaніе нечести1выхъ, страстотeрпче, попрaлъ є3си2.

Снэдaємымъ зaвистію, и3 гнёвомъ бори6мымъ, непобори1мую си1лу си6мъ предстaвилъ є3си2, мyчениче, и3 побэди1лъ є3си2 ѕлочести1вое томлeніе воwружи1всz.

И$же стaрца сmмеHна рукaми держи1мый, стaрца тS глагHлы, пантелеи1моне, ўлови2 къ бжcтвенному разумёнію, и3 ко мн0гихъ спасeнію, и3 и3збавлeнію.

БGор0диченъ:

Ю$ныz и3 дBвы во слёдъ тебє2 потек0ша, дв7у и3 nтрокови1цу тS и3 м™рь зрsще: є3ди1на бо nбо‰ во є3ди1но собралA є3си2 нескaзаннw, бGоневёсто.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й: къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо рaзвэ тебє2 бGа не знaю.

Рaдостнw п0двиги под8sлъ є3си2 мучeніz, њграждeнъ си1лою бжcтвенною, и3 терпёніемъ твeрдw мучє1ніz под8eмлz, рaдуzсz вопіsлъ є3си2: и3н0гw бо рaзвэ тебє2 бGа не знaемъ.

Ю$ношеско ты2 противлeніе и3мёz, и3 твeрдостію души2 возставлeніе стzжaвъ, всsку ћзву д0блественнэ претерпёлъ є3си2, и3 мyжескимъ, блажeнне, ўм0мъ, благодaтію бжcтвеннагw крестA ўкрэплsемь.

Несоглaсное tри1ну вэщaніе заблyждшихъ, небeснымъ ўчeніемъ страдaлецъ, и3 мнHгимъ спасeнію преслaвну бhсть вин0вникъ, твои1мъ дёйствомъ, хrтE, ўкрэплsемь.

БGор0диченъ:

Речє1ніz премyдрыхъ, и3 гад†ніz вс‰ препрослaвлєнаz, и3 прbр0кwвъ проречє1ніz, тS проwбражaху проzвлeннw напослёдокъ бhти б9ію роди1тельницу: и3нhz бо рaзвэ тебє2 чcтыz не знaемъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Јдwлы лє1стныz њплевaлъ є3си2, и3 возноси1мую прeлесть ўпраздни1лъ є3си2, чудодёйствуz ди6внаz, и3 творS и3сцэлє1ніz, бGомyдре.

Вэнeчникъ показaлсz є3си2, всеизрsдне, сквозё бо џгнь ты2 прошeлъ є3си2 и3 в0ду: и3 на колеси2 протzзaемь, преслaвнw погуби1лъ є3си2 без{мныz.

Мучи1телей суровство2 низложи1въ, неуд0бь носи6маz біє1ніz тэлє1снаz душeвною крёпостію пострадaлъ є3си2, бGомyдре, благодaтію.

БGор0диченъ:

Содержaй концы2 земли2 ћкw бGъ, твои1ми рукaми, чcтаz, держи1тсz, њписaніемъ тёла, и4же бжcтвеннымъ зрaкомъ неwпи1санный.

Кондaкъ, глaсъ є7:

Подражaтель сhй ми1лостивагw, и3 и3сцэлeній благодaть t негw2 пріeмъ, страстотeрпче и3 м§ниче хrтA бGа, моли1твами твои1ми душє1вныz нaшz недyги и3сцэли2, tгонS при1снw борцA соблaзны t вопію1щихъ вёрнw: спаси1 ны, гDи.

Јкосъ:

Безсрeбреника пaмzть, д0блzгw страдaльца, вёрнагw цэлeбника, благочeстнw воспоeмъ хrтолю1бцы, да пріи1мемъ ми1лость, пaче же њсквeрнши, ћкоже и3 ѓзъ сво‰ хрaмы: душaмъ бо и3 тёлwмъ возлю1бленніи и3сцэлє1ніz подавaетъ. потщи1мсz u5бо, вBрнаz брaтіz, въ сердцaхъ нaшихъ и3мёти є3гw2 крёпость, и3збавлsюща t лeсти вопію1щыz: спаси1 ны, гDи.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Тёлу злат0му прем{дрыz дёти не послужи1ша, и3 въ плaмень сaми поид0ша, и3 б0ги и4хъ њбругaша, среди2 плaмене возопи1ша, и3 њроси2 | ѓгGлъ: ўслhшасz ќже ќстъ вaшихъ моли1тва.

Зак0ннw страждA, и3 побэди1въ врагA, пристaнище благоути1шно сyщымъ въ м0ри, слaвне, њбуревaємымъ бhлъ є3си2, свётъ же сyщымъ во тмЁ житіS, и3 пёти научи1лъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Блажeнъ є3си2 и3 добро2 тебЁ є4сть нhнэ, преблажeнне, воспріи1мшему пребогaтную и3 бlжeнную надeжду твою2, ўгот0ванную вёрою гDеви зовyщымъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

С™hхъ дyшы, и3 прaведныхъ ли1цы, и3 безпл0тныхъ чи1ни ѓгGльстіи пріsша, слик0вника тS, бlжeнне. мечeмъ бо ўсёченъ бhвъ во главY, поeши рaдуzсz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Nрyжіе є4же прeжде дрeва жив0тнагw нaсъ tлучи1вшее, нhнэ њбращaемо пріeмлетъ, знaменавшыzсz кр0вію, и3зъ рeбръ сн7а твоегw2 и3зшeдшею, пренепор0чнаz: бlгословeна є3си2 бGа пл0тію р0ждшаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Благопріsтное твоеS хи1трости, душeвное њслэплeніе џтчее и3сцэлsетъ, подаю1щее свётъ вёрою, преблажeнне, притекaющымъ, и3 ко сп7су хrтY наставлsющи.

За хrтA заклaнъ бhвъ, къ вёчнэй жи1зни преминyлъ є3си2, и3 бGозвaненъ kви1лсz є3си2 и3меновaніемъ б9іимъ, бGомyдре. тёмъ почитaемъ тS, и3 превозн0симъ хrтA во вёки.

Витjйское tложи1въ лю1тое мyдрыхъ глумлeніе, хrт0вымъ призывaніемъ, болёзненныхъ страстeй корє1ніz посэкaеши, и3сцэлsz превозносsщыz хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

Безсмeртіz зарю2 вёмы и3ст0чника тS, бцdе, ћкw р0ждшую сл0ва безсмeртнагw nц7A, всёхъ смeрти и3збавлsющаго, превозносsщихъ є3го2 во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Престaвилсz є3си2 рaдуzсz къ желaнію конeчному, и3дёже всeльсz, преблажeнне, блажeнный конeцъ пріsти вои1стинну спод0билсz є3си2, сhй со вLкою твои1мъ во вёки безконє1чныz.

Желaніе получи1лъ є3си2, и3 любвE твоеS и3сполнeніе, кaплющей є3щE тeплэй кр0ви, за хrтA и3зліsвшейсz: t негHже рaдуzсz пріsлъ є3си2 вэнцы2 п0двигwвъ твои1хъ.

ЛьвHвъ ўстA, и3 ѕвэрeй зі‰ніz, ћкоже даніи1лъ дрeвле ты2 њбуздaлъ є3си2: вёсть бо стыдётисz, мyчениче, добродётели и3 безсловeсное є3стество2. тёмже тS, преслaвне, сошeдшесz ўблажaемъ.

Богaтную блaгость тебЁ хrт0съ дaруетъ, сокр0вище и3сцэлeній нaмъ дaруz, и3 всеми1лостива и3зволeніемъ, тS подaвъ всsкому скорбsщему и3 пристaнище ти1хое, и3 предстaтелz и3 защи1тителz.

БGор0диченъ:

Ћкw руно2, всенепор0чнаz, д0ждь нбcный во ўтр0бэ зачeнши нaмъ родилA є3си2, тишинY даю1щаго, ћкw бGа того2 пою1щымъ, и3 тS всепётую бцdу проповёдающымъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: ЎченикHмъ:

Ми1лостивную твою2 дyшу прови1дэ бGъ, пантелеи1мона тS проповёда: безсрeбреннw бо трeбующымъ и3сцэлeніе и3сточaеши, свsте, мучи1телей свирёпство терпёпіемъ твои1мъ побэди1вый.

БGор0диченъ:

Бцdу пёсньми нем0лчными благочeстнw поeмъ, вопію1ще: рaдуйсz, горо2 с™az: рaдуйсz, прест0ле nгнен0сный всёхъ цRS: рaдуйсz, похвало2 ѓгGлwвъ, и3 с™hхъ слaво.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Дёло промышлeніz вhшнzгw, є4же на тебЁ бhвшее, * свётлw показaсz: * тэлє1сныz бо стр†сти цэли1ти ћвственнw, пантелеи1моне, научaемь, * дyшъ њбрёлсz є3си2 врaчь и3зрsденъ, * сл0вомъ благодaти ўврачyz вс‰, * и3 мрaчныz лeсти и3збавлsz, * къ тебЁ притекaющыz.

Ми1лости б9іи под0бzсz, * пантелеи1монъ ћвэ и3меновaсz, * сугyбо пріeмъ и4мz, и3 под0бное вeщи. * ћкw сострадaтеленъ бо ми1луеши всёхъ, * сугyбо подаS си6мъ и3сцэлeніе, * питaz и3 цэлS * и3 къ рaзуму, слaвне, наставлsz бжcтвенному, * и3 пресвётлому хrт0ву, пребогaте.

Добр0тою, бGомyдре, тэлeсною * душeвную добр0ту благодyшнw премэни1лъ є3си2, * и3 ќмное благолёпіе * плотск0ю красот0ю, * и3 зрsщыz, м§ниче, ўдиви1лъ є3си2, * знaменьми сіsz и3 чудесы2, * цвётомъ ю4ности * состарёвшихсz рaзумъ пріeмъ, * вёрою же и3 благодaтію просвэщaемь.

Глaсъ є7. Самоглaсенъ. Гeрманово:

Всесвётлаz м§ника пaмzть сіsетъ ћкw с0лнце концє1мъ, и3 непрестaннw подавaетъ вBрнымъ и3сцэлє1ніz, недyги tгонsющи, и3 стр†сти и3сцэлsющи: м0литсz бо при1снw пантелеи1монъ хrтY, даровaти душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ д7. Вmзантjево:

Днeсь просіS страстон0сца пaмzть, пріиди1те вёрніи, дух0внw возвесели1мсz, и3 пёсньми сего2 вэнчaемъ: и4бо неви1димаго врагA си1лою кrтною мyжески побэди1лъ є4сть, и3 мучи1телей безмёрныхъ мyкъ не ўбоsвсz, зак0ннw п0честь пріsтъ вhшнzгw звaніz: и3 нhнэ со ѓгGлы вёчнw почивaетъ. но, q мyчениче хrт0въ пантелеи1моне, врачY недyгующихъ и3 пристaнище њбуревaемыхъ, не престaй молsсz ми1лостивому бGу, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Ћкw д0блz:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца ви1дzщи пречcтаz, и3 рeбра и3скоповaема копіeмъ, * плaчущи вопіsше: что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ, * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій; * ўдивлsюсz бlгоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

На стіх0внэ nктHиха, и3 стіхи1ра с™aгw, глaсъ №.

Стjхъ: Првdникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Вmзантjево:

П0двигомъ д0брымъ подвизaлсz є3си2, и3 течeніе скончaлъ є3си2 мучeніz твоегw2, мyчениче пантелеи1моне: тёмже въ вhшнихъ со ѓгGлы ликyеши, дост0йнw болёзней твои1хъ пріeмъ вhшнее цrтво. но моли2, врачY всеблажeнне, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ є7. Вmзантjево:

Пріиди1те мучениколю1бцы, є3диномyдреннw вси2 восхвaлимъ страстотeрпца хrт0ва, по благочeстіи д0брэ подви1гшасz, и3 п0честію побёдною њдёzвшасz, свэти1льника вселeнныz, и3 присносіsющую ѕвэздY цRкве. тёмже и3 къ немY вопію1ще рцeмъ: пантелеи1моне, мyчениче слaвне, бyди нaмъ душaмъ же и3 тёлwмъ спасeніе, и3 покр0въ недви1жимь, молsсz ко гDу њ нaсъ непрестaннw, во є4же спасти2 нaсъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Поd: Рaдуйсz:

Ѓгнца своего2 ѓгница и3ногдA зрsщи, къ заколeнію тщaщасz, ўсeрднw послёдоваше, сі‰ вопію1щи є3мY: кaмw и4деши, чaдо моE сладчaйшее, хrтE; чесw2 рaди ск0рое течeніе сіE, долготерпэли1ве, течeши нелёностнw; ї}се возжелённэйшій безгрёшне, многоми1лостиве гDи, дaждь ми2 сл0во рабЁ твоeй: сн7е м0й вселюбeзнэйшій, не прeзри, щeдре, молчA, тS стрaннw р0ждшую, б9е всещeдре, дaруzй мjрови вeлію ми1лость.

На літургjи, бlжє1нна nктHиха на д7: И# с™aгw пёснь G: на д7. Прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа: Ґпcлъ къ тімоfeю, зачaло с§в. Ґллилyіа, глaсъ в7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Е#ђліе їwaнна, зачaло н7в: Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

28 июля: Апостолов Прохора, Никанора, Тимона и Пармена. Явление иконы Пресвятой Богородицы Смоленской, Одигитрии.

Мёсzца тогHже въ к7и-й дeнь.

С™hхъ ґпcлъ и3 діaконwвъ, пр0хwра, ніканHра, тjмwна и3 пармeна.

Въ т0йже дeнь прaзднуемъ kвлeніе їкHны смолeнскіz, прес™hz вLчцы нaшеz бцdы nдіги1тріи.

Слyжба є4й пи1сана по сeй слyжбэ.

И# свzти1телz пітmрjма, є3пcкпа тамб0вскагw.

Слyжба сіS пи1сана въ приложeніи.

Стіхи6ры ґпcлwвъ, глaсъ №: Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

И#збрaніемъ б9іимъ * предпочт0стесz служи1ти трeбованіємъ с™hхъ, * ћкw сyще мyдрости бжcтвенныz и3сп0лнени, * и3 просвэщeніz и3 благодaти слaвніи. * и3 нhнэ живетE на нб7сёхъ, * непрестaннw со ѓгGлы веселsщесz.

Свётлы ћкw свэщы2 д¦а благодaтію, * показaвшесz мjру, * рaзума сіsніе њблистaсте богaтнw, * и3 мглY ѕл0бы ўстaвисте: и3 престaвльшесz ґпcли, * къ свёту всели1стесz незаходи1мому.

Да восхвaлитсz ніканHръ свzщeннэйшій, * и3 пармeна, и3 тjмwнъ, * и3 съ ни1ми да почти1тсz пр0хwръ бжcтвенный, * и3сп0лнителіе сл0ва повелёній, * и3 богати1теліе неимyщихъ, * и3 моли1твєнницы къ бGу нaшему теплёйшіи.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нрaвомъ гнилhмъ поп0лзсz, ни1цъ лежY, * и3 къ твоeй, дв7о, притекaю тишинЁ, * t бyри сопроти1вныz * и3 и3скушeній многоoбрaзныхъ мS и3збaви, * да пою2 твою2 благодaть непрестaннw, * бцdе м™и приснодв7о.

КrтобGор0диченъ:

Воздви1жена ћкw ви1дэ на кrтЁ ѓгнца, * непор0чнаz дв7а, плaчущи вопіsше: * слaдкое моE чaдо, * что2 н0вое и3 преслaвное видёніе; * кaкw содержaй всsчєскаz г0рстію, * на дрeвэ пригвождaешисz пл0тію;

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcли с™jи, моли1те ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: Пою2 зари6 мhсленнагw с0лнца.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма, ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

ЇHсифово:

Причaстіемъ къ бжcтвенному премyдріи свёту бhвше, вaшъ свэтон0сный и3 свётлый прaздникъ прaзднующыz, страстeй мглы2 и3збaвите, и3 просвэщeніz спод0бите.

Привлек0стесz слaдкимъ желaніемъ хrт0вымъ, блажeнніи, и3 кр†снаz житіS тлённагw благочeстнw презрёвше, томY послёдовасте, научи1вшесz и4стиннымъ.

Свэти1льницы вост0ка ћвльшесz свэтодaтельнагw, свэтонаст†вницы бhша дyшъ, пармeна же и3 пр0хwръ, и3 тjмwнъ чyдный, и3 ніканHръ превели1кій.

БGор0диченъ:

Шє1ствіz б9іz, всенепор0чнаz, въ тебЁ познaшасz, бhвшz стрaннымъ ржcтв0мъ, несказaннымъ соединeніемъ. тёмже ћкw всёхъ вLчцу твaрей, тS прославлsемъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь тво‰, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Ћкw сyще дух0вніи џблацы, в0ду и4стиннагw рaзума, сyщымъ на земли2, слaвніи, во њсвzщeніе и3скaпасте.

Д¦а и3збрaніемъ, ћкw и3сп0лнени тогw2 бlгодaти, служи1ти премyдріи, потрeбамъ с™hхъ ўчинeни бhсте. восхвaлимъ пармeна слaвнаго, и3 мyдраго тjмwна, и3 честнaго пр0хwра, и3 выс0каго ўм0мъ ніканHра.

БGор0диченъ:

И#скaпающаго слaдость, и3збавлeніе ѕлhхъ, родилA є3си2 бlгaго гDа, чcтаz дв7о всенепор0чнаz.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвєнныz трубы6 и4стины, сосyди честнjи благочeстіz, наст†вницы блудsщихъ спасeнніи ћвльшесz, гDни ґпcли, рaдуйтесz, и3 моли1те хrтA бGа, просsще даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по ржcтвЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде ржcтвA, сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Возсіsвши на высотЁ цRк0внэй, ћкоже ѕвёзды незаходи1мы, ѕлочeстіz њмрачeніе разори1ша, и3 мjръ просвэти1ша благодётелz ґпcли.

Служaй по благодaти є3ђлію, нікомидjи бhлъ є3си2, пр0хwре преблажeнне, и3зрsденъ ўчи1тель, и3 бжcтвенный первопрест0льникъ, стaду хrт0ву предстaтельствуz.

Чeсть бжcтвенну наслёдовалъ є3си2, ніканHре блажeнне, заколeнъ бhвъ ћкw nвчA, со двэмA тhсzщами на хrтA ўповaющими, въ џньже скончaсz дeнь стефaнъ первострадaлецъ.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнw родилA є3си2 бGа сл0ва, вопл0щшасz, пречcтаz, пaче ўмA и3 сл0ва: тёмже по д0лгу тS, дв7о, слaвимъ, и3 дост0йнw ўблажaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Ты2, гDи, твоS ўченики2, ћкоже трубы6 послaлъ є3си2, возставлsющыz t гробHвъ прeлести дyшы пэсносл0вzщыz тS.

Тjмwнъ свzщeнный, пaстырь в0стрzнwмъ бhвъ, пріsтъ мучeніz блажeнную кончи1ну, nгнeмъ сожигaемь.

Вели1кій пармeна предъ nчи1ма ґпcлwвъ ќспе, соверши1въ со тщaніемъ тeплымъ бжcтвенное служeніе.

БGор0диченъ:

Поeмъ тS, є4юже тли2 и3збaвихомсz, всенепор0чнаz, и3 ѓда, и3 пeрвыz мyчащіz (Исправлена опечатка оригинала: мучaщіz. Прим. orthlib) ѕл0бы льсти1вагw.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

НіканHръ, жи1знь возвэщaz бyдущую, и3 кrтъ и3 стр†сти, за милосeрдіе пл0тію пострадaвшагw, ўмерщвлsетсz, їудeйскими рукaми ўбивaемь.

Вели1кій вжигaемь тjмwнъ желaніемъ гDни любвE, повелёньми беззакHнникъ, посредЁ nгнS скончавaетсz, всесожжeніе бжcтвенно бhвъ.

Бжcтвеннаz и3 свэтон0снаz, и3 благодaти и3сп0лненна вaша, ґпcли, пaмzть њсвzщaетъ всёхъ мы6сли, вёрою творsщихъ сію2, блажeнніи.

БGор0диченъ:

Чи1ни тS безпл0тныхъ ѓгGлъ почитaютъ, и3 ґпcльстіи ли1цы, и3 м§никъ соб0ри, бGороди1тельнице: и4бо всёхъ цRS несказaннw родилA є3си2.

Кондaкъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ўтр0бу дв7и1чу:

Діaкони честнjи, и3 самови1дцы сл0ва, и3 сосyди и3збрaнніи kви1стесz вёры, ніканHръ, пр0хwръ, пармeна и3 тjмwнъ, слaвніи: тёмже днeсь свzщeнную пaмzть вaшу прaзднуемъ, въ весeліи сeрдца вaсъ ўблажaюще.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пещи2 ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Всeю мhслію хrтA возлюби1вше, є3ди1наго въ добр0тэ сyщаго, ћкw вои1стинну преслaвніи, лyчшій жрeбій пріsсте цaрствіе нбcное.

T сл0ва и3зъ дв7ы возсіsвшагw нaмъ, сл0вомъ почтeни бhвше, дёлы же свzщeнными, вёрныхъ спаси1тели kви1стесz, си1хъ претворsюще безсловeсіе, бGоблажeнніи.

Пострадaлъ є3си2 стрaннw бlжeнне, ніканHре, посэкaемь, нрaвомъ ѕлочести1выхъ є3врeєвъ, и3 хrтY ћкw ѓгнz приводи1мь, бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ, вопіS, слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Сл0вомъ сл0во џ§ее, nтрокови1це, родилA є3си2, сл0вомъ нб7о сотв0ршаго и3 зeмлю: и3 слaвиши сего2 пречcтаz, сл0во подаю1щаго, чи1стw въ него2 нhнэ вёрующымъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

T кaла страстeй и3збaвисте и3 сyетства, повинyющыzсz вaшымъ ўчeніємъ, премyдріи: и3 къ высотЁ си1хъ рaзума возвед0сте, бGу ўгоди1вшыz д0брэ, и3 вопію1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Бжcтвенный да почти1тсz пармeнъ бжcтвенными пёсньми, вкyпэ съ тjмwномъ, и3 всехвaльный пр0хwръ, и3 ніканHръ чyдный, ћкw ў§ницы2 ї}совы, и3 богати1теліе kзhкwвъ, вопію1щихъ, благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Вaсъ съ петр0мъ, и3 пр0чихъ лyчшихъ гDь ў§ники2 пріsтъ: причтeни ќбw слaвніи, къ наречє1ннымъ седми1десzтимъ, и3збрaнныхъ же д0брэ, ћкw и3сп0лнени сyще вёры, с™ы6мъ служи1ти потрeбамъ, прехвaльніи.

БGор0диченъ:

СE бGоглаг0ливыхъ глaсы конeцъ пріsша, пор0ждши тебE пресyщнаго гDа, t џныхъ kвлsемаго, во спасeніе вBрнымъ, бGорaдованнаz, вопію1щымъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdэ величaемъ.

Kви1стесz сосyди сл0ва, всю2 вмэсти1вше зарю2, лyчшіи честнhхъ служи1телей, с™hхъ потрeбамъ послужи1вше, и3 со сл0вомъ премyдріи, слaвы неизречeнныz наслаждaющесz.

Днeсь всS твaрь вaшу пaмzть прaзднуетъ, тjмwне, пармeне и3 ніканHре съ пр0хwромъ бGопроповёдникомъ, дост0йнw ўблажaюще вaсъ, бGови1дцы и3 преблажeнніи.

Взsстесz къ вели1цэй слaвэ, ћкw ў§ницы2 б9іz сл0ва, и3 со ґпcльскими ли1ки и3 безпл0тныхъ нhнэ рaдуетесz. съ ни1ми при1снw моли1те, поми1ловатисz нaмъ, слaвніи.

БGор0диченъ:

Глaсъ тебЁ вопіeмъ, дв7о, рaдостнw ґрхaгGловъ: рaдуйсz, рaдосте ѓгGлwвъ, ґпcлwвъ честносл0віе, и3 прор0кwвъ проповёданіе, и3 мyченикwвъ вэнчaніе.

Слyжба kвлeнію чудотв0рныz їкHны смолeнскіz, прес™hz вLчцы нaшеz бцdы и3 приснодв7ы марjи, честнaгw и3 слaвнагw є3S nдіги1тріа.

Стіхи6ры, глaсъ в7. Самоглaсны:

Златaz кади1льнице, рyчко и3 жeзле, и3 свэти1льниче свэтозaрный, сви1тче бжcтвенный, въ нeмже пeрстомъ б9іимъ написaсz сл0во, спаси2 нaсъ, тебE величaющихъ.

Дaруй нaмъ п0мощь, бцdе, на тS надёющымсz, вёрныхъ прибёжище. и3збaви t бёдъ рабы6 тво‰, дв7о: на тs бо по бз7э ўповaніе возлагaемъ.

ВLчце, м™и и3збaвителz, пріими2 молeніе рабHвъ твои1хъ, ѓще и3 недост0йнэ молsщихсz тебЁ, да м0лишисz за ны2 къ р0ждшемусz и3зъ тебє2, вLчце мjра, бyди нaмъ и3збaвительница.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Е$же рaдость ѓгGлwмъ пріи1мшаz, и3 р0ждшаz зижди1телz твоего2, дв7о, спасaй тS величaющыz.

И# нhнэ, глaсъ }:

ВLчце, пріими2 моли1тву р†бъ твои1хъ, и3 и3збaви нaсъ t всsкіz нyжды и3 печaли, тебE величaющыz.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz G, пи1саны сегw2 мцcа во } дeнь.

На літjи стіхи6ры, глaсъ }:

И$же на херувjмэхъ э4здzй, и3 пэвaемый t сераф‡мъ, сшeлъ є3си2 съ нб7сE прор0чески, блaже, и3 всели1лсz є3си2 во ўтр0бу чcтыz бGоoтрокови1цы, ю4же ѓгGли воспёша тaйнw: рaдуйсz, рaдостнаz дв7о, неwб8sтнаго ћкw бGа во чрeвэ своeмъ пріeмши пaче сл0ва, t невёріz въ вёру мjра преводsща. слaва тебЁ, хrтE, є3ди1не ми1лостиве и3 чlвэколю1бче.

Глaсъ з7:

Ўкраси2 тв0й черт0гъ, чcтаz, и3 воспріими2 цRS твоего2. слhши цэловaніе, є4же t ѓгGла, дв7о. сe бо прест0лъ херувjмскій є3си2. сE цRS всёхъ ты2 пріsла є3си2. џблакъ свёта є3си2, бцdе, д¦омъ въ души2 лучи2 пріeмши, ю4же возвэщaетъ велеглaснw бжcтвенный гавріи1лъ, зовhй рaдостнw: сн7а вhшнzгw роди1ши, д¦а б9іz ди1внымъ нашeствіемъ.

Ўкраси1сz, черт0же с™hй, гавріи1ле, благовэствyй цRS хrтA, цэлyй маріaмъ нбcную двeрь. тa бо пrт0лъ херувjмскій новотвори1тсz, т0й бо рaдуйсz, звaти дост0итъ. џблакъ свёта зри1тсz дв7аz, носsщи хrтA сlнца слaвы. є3г0же д¦ъ б9ій во ўтр0бэ є3S глаг0ломъ твои1мъ, преслaвне, вселsетъ, животA и3 смeрти и3 всёхъ вLку.

Возсіsвшаго прeжде вBкъ t nц7A, напослёдокъ же воплощaема t м™ре неизречeннw, съ нб7сE гавріи1лъ къ дв7эй: рaдуйсz, чcтаz, зовhй: q рaдуйсz, свzщeннаz рaдостнаz дв7о, хrтA бGа во ўтр0бэ своeй зачeнши. є3г0же прови1дz мwmсeй бGови1децъ на сінaйстэй горЁ возрaдовасz, є3мyже сmмеHнъ зовhй: сe бо свётъ kзhкwвъ, сeй ї}лz слaва и3 сп7съ дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Бцdу марjю вси2 воспоeмъ: рaдуйсz, м™и б9іz: рaдуйсz, лёствице њдушевлeннаz: рaдуйсz, купино2 неwпали1маz: рaдуйсz, стaмно всезлатaz: рaдуйсz, цвёте вёры: рaдуйсz, жeзле прозzбhй: рaдуйсz, златaz кади1льнице: рaдуйсz горо2 б9іz, присённаz, дв7о: рaдуйсz, разрэшeніе клsтвы пeрвыz є4vы: рaдуйсz, пrт0ле гDень: рaдуйсz, многомоли1твеннаz красото2: рaдуйсz, вLчце.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

ВсBмъ предстaтельствуеши, бlгaz, прибэгaющымъ съ вёрою въ держaвный тв0й покр0въ: и3н0гw бо не и4мамы грёшніи къ бGу въ бэдaхъ и3 ск0рбехъ при1снw и3збавлeніz, њбременeни грэхи6 мн0гими, м™и бGа вhшнzгw. тёмже ти2 припaдаемъ, и3збaви t всsкагw њбстоsніz рабы6 тво‰.

Стjхъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ.

Всёхъ скорбsщихъ рaдосте, и3 њби1димыхъ застyпнице, и3 ѓлчущихъ питaтельнице, стрaнныхъ ўтэшeніе, њбуревaемыхъ пристaнище, больнhхъ посэщeніе, немощнhхъ покр0въ и3 застyпнице, жeзлъ стaрости, м™и бGа вhшнzгw ты2 є3си2 пречcтаz: потщи1сz, м0лимсz, спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Рaдуйсz, пречcтаz дв7о: рaдуйсz, честнhй ски1птре цRS хrтA: рaдуйсz, прозsбшаz гр0здъ тaйный: рaдуйсz, двeре нбcнаz, и3 неwпали1маz купино2: рaдуйсz, всемjрный свёте: рaдуйсz, всёхъ рaдосте: рaдуйсz, вёрныхъ спасeніе: рaдуйсz, застyпнице всёхъ хrтіaнъ и3 прибёжище, вLчце.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Рaдуйсz, вселeнныz похвало2: рaдуйсz, хрaме гDень: рaдуйсz, горо2 приwсэнeннаz: рaдуйсz, всёхъ прибёжище: рaдуйсz, свёщниче златhй: рaдуйсz, слaво правослaвныхъ честнaz: рaдуйсz, марjе м™и хrтA бGа: рaдуйсz, раю2: рaдуйсz, бжcтвеннаz трапeзо: рaдуйсz, сёне: рaдуйсz, рyчко всезлатaz: рaдуйсz, всёхъ ўповaніе.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь, глaсъ д7:

Къ бцdэ прилёжнw нhнэ притецeмъ грёшніи и3 смирeнніи, и3 припадeмъ, въ покаsніи зовyще и3зъ глубины2 души2: вLчце, помози2, на ны2 милосeрдовавши, потщи1сz, погибaемъ t мн0жества прегрэшeній, не tврати2 тво‰ рабы6 тщы2, тs бо и3 є3ди1ну надeжду и4мамы.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Не ўмолчи1мъ никогдA, бцdе, си6лы тво‰ глаг0лати недост0йніи. ѓще бо ты2 не бы предстоsла молsщи, кто2 бы нaсъ и3збaвилъ t толи1кихъ бёдъ; кт0 же бы сохрани1лъ до нhнэ своб0дны; не tстyпимъ, вLчце, t тебє2: тво‰ бо рабы6 спасaеши при1снw t всsкихъ лю1тыхъ.

По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G: Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Лю1діе благочести1віи, правовёрніи соб0ри хrтоимени1тіи приступи1те вёрнw вси2, бжcтвенному припaдающе б9іz м™ре џбразу, и4мже и3сцэлeніе болsщымъ рaдостнw подавaетъ, ўzзвлsетъ же ѕлосл†вныz ћкw стрэлA t лyка, нaсъ всёхъ веселsщи свэтови1днw, и3 благодaтію њзарsющи моли1твами свои1ми.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Всю1 тz бGъ њсвzти2 дв7у д0брую, и3 непор0чную въ женaхъ, прbрHки проwбрази1въ чeстнw, їерє1и бlгослови1въ, во с™†z с™hхъ всели2, ѓгGломъ воспитaвъ, съ нб7сE пи1щу хлёбъ подaвъ: сaмъ же пребlгjй, є3динор0дное бGъ сл0во всели1сz въ тS, и3 пл0тію пр0йде и3зъ тебє2. тёмже ти2 покланsемсz, и3 чти1мъ ћкw вои1стинну и4стинную сyщую бцdу.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ д7 Под0бенъ: Ўдиви1сz:

Да ликовствyетъ свётлw вёрныхъ всE мн0жество, рыдaетъ же дeмwнское в0инство, ви1дzще многоимeннw сіsющыz прaздники б9іz м™ре, ю4же ўблажaемъ ћкw бGом™рь бжcтвенными пёсньми. и3дёже бо бGопріsтнw слaвитсz пребlгословeннаz бцdа вLчца, бGоизбрaннаz nтрокови1ца, непріsзни падeніе, хrтіaнъ же крёпкое ўтверждeніе.

Слaва, и3 нhнэ:

Q всебlгословeннаz бцdе вLчце, бGоизбрaннаz nтрокови1це, свётлое прbр0ческое сбытіE, ґпcльскаz похвало2, и3 мyченическое и3сповёданіе, и3 вёнче, ѓгGлы чт0маz, и3 человёческими рHды многопётаz, и3 всегw2 мjра вожделённаz пом0щнице. и3збaви рабы6 тво‰ њсуждeніz бyдущагw, и3 є4зера џгненнагw, є3ди1на бlгословeннаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Правовёрнw чтyщыz тS, и3 къ тебЁ прибэгaющыz, їкHнэ твоeй с™ёй любeзнw покланsющыzсz, q б9іz м™и, спаси2, и3 не дaждь нaсъ въ расхищeніе сопостaтwмъ, нижE нaйдутъ на ны2 вс‰ ѕл†z, ±же грэхи2 нaшz ўгот0ваша нaмъ, ни беззакHніz н†ша превзhдутъ главы6 нaшz: но да твоS м™рнzz къ бGу преwдолёетъ за ны2 бGопріsтнаz моли1тва.

Слaва, и3 нhнэ:

Пречcтаz твоS їкHна, бцdе дв7о, врачевство2 всегw2 мjра дух0вное, къ нeйже прибэгaемъ, тебЁ покланsющесz почитaемъ, и3 лобызaемъ ю5, и3сцэлeній бlгодaть почерпaюще t неS, и3 недyгwвъ тэлeсныхъ и3 душeвныхъ страстeй твои1ми моли1твами свобождaемсz.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ. Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло д7. По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Не ввёри мS человёческому предстaтельству, прес™az вLчце, но пріими2 молeніе рабA твоегw2: ск0рбь бо њбдержи1тъ мS, терпёти не могY дeмwнскагw стрэлsніz, покр0ва не и4мамъ, нижE гдЁ прибёгну nкаsнный, всегдA побэждaемь, и3 ўтэшeніz не и4мамъ рaзвэ тебє2, вLчце мjра, ўповaніе и3 предстaтельство вёрныхъ: не прeзри молeніе моE, полeзно сотвори2.

КанHнъ прес™hz бцdы. Творeніе монaха їгнaтіа.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz, свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Рaдостнw, чcтаz, нhнэ настaвшее хвалeніе приношaю рaдуzсz, и3 ти1химъ глaсомъ, nдіги1тріе, вопію1 ти: рaдуйсz, и3 и3сп0лни мS рaзума пёти начинaюща.

ХrтA роди1вшаz, рaдость нaмъ вёчную, q рaдуйсz, всепётаz, правосл†внымъ надeжда, nдіги1тріе всепётаz дв7и1це: рaдости и3сп0лни мS мjрови желaнныz.

Ликyютъ вси2 человёцы, и3 ѓгGли, всегдA соглaснw вопію1ще на небеси2 и3 на земли2, nдіги1тріе: рaдуйсz, дв7и1це, рaдости бо ржcтв0мъ твои1мъ всsчєскаz и3сп0лнила є3си2.

Рaдость nдіги1тріе, со стрaхомъ ти2 вопію1щихъ рaдости спод0би, м™и сyщіz рaдости, и3збавлsющи скорбeй всsческихъ, и3 всёхъ поми1луй къ тебЁ прибэгaющихъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz, дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ, вэнцє1въ слaвы спод0би.

ХrтA вhшнzгw цRS, q рaдуйсz, непоколеби1маz чcтаz, и3 њдушевлeннаz палaто! рaдуйсz, nдіги1тріе: рaдуйсz, тоб0ю неруши1мь нaшъ грaдъ сохранsетсz.

Вмэсти1ти є3г0же не возм0же твaрь, во ўтр0бу неискусобрaчную, nдіги1тріе дв7и1це, тэлeснw вмэсти1ла є3си2: тёмже ти2: рaдуйсz, поeмъ, по д0лгу величaюще.

Рaдость многопётаz мjрови, рaдостнw ти2 пою1ще при1снw, вёчнующіz, чcтаz, рaдости сподоблsемсz, твои1ми мaтерними моли1твами къ р0ждшемусz и3зъ тебє2, nдіги1тріе.

Златyю тS стaмну, и3 свёщникъ, и3 жeзлъ, и3 трапeзу, чcтаz, призывaемъ, nдіги1тріе, и3 глaсъ є4же, рaдуйсz, тебЁ при1снw привношaемъ, съ си1миже и3мены2.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7:

Не и4мамы и3нhz п0мощи, не и4мамы и3нhz надeжды, рaзвэ тебє2, вLчце: ты2 нaмъ помози2, на тебE надёемсz, и3 тоб0ю хвaлимсz, твои1 бо є3смы2 раби2, да непостыди1мсz.

Сэдaленъ, глaсъ в7:

Молeніе тeплое и3 стэнA неwбори1маz, ми1лости и3ст0чниче, мjрови прибёжище, прилёжнw вопіeмъ ти2: бцdе вLчце, предвари2, и3 t бёдъ и3збaви нaсъ, є3ди1на вск0рэ предстaтельствующаz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на прест0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Рaдуйсz, чyдо чудесє1мъ, nдіги1тріе вLчце: рaдуйсz, всBмъ рaдосте, градовHмъ и3 вeсємъ непобэди1мое хrтіaнское въ бэдaхъ храни1лище, и3 предгрaдіе, и3 на враги2 побэждeніе.

Рaдуйсz, рaдуйсz, лю1демъ правосл†внымъ похвало2, и3 хрістолюби6вымъ в0инствwмъ покр0въ пребывaеши всBмъ, цRи1це: рaдуйсz, nдіги1тріе, прибёжище всBмъ нaмъ и3 ўтверждeніе.

Рaдуйсz, всBмъ ск0рое въ бэдaхъ и3збавлeніе: рaдуйсz, гот0вое всBмъ скорбsщымъ ўтэшeніе: рaдуйсz, всепётаz: рaдуйсz, nдіги1тріе всебlгословeннаz, всBмъ немощны6мъ цэли1тельнице.

Рaдуйсz, є3sже вели6чіz всS твaрь слaвити ќбw спэши1тъ по достоsнію, но не возмогaетъ, nдіги1тріе, и3 сегw2 рaди зовeтъ ти2: рaдуйсz, вLчце, бGовмэсти1мое жили1ще.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Бlгостhни бeздно и3 щедр0тамъ є3си2: рaдуйсz, nдіги1тріе дв7и1це: рaдуйсz, всBмъ рaдость творsщи вBрнымъ: q рaдуйсz, сyщымъ въ бэдaхъ, и3 скорбsщымъ пребhстраz застyпнице!

Рaдости, t и3сполнeніz вели6чіz чудeсъ твои1хъ зрsще, и3сполнsемсz вси2 незрsщіи, слhшаще же вёрніи. тёмже рaдуйсz, тебЁ при1снw всю1ду, и3 вси2, nдіги1тріе, поeмъ.

ХrтA бGа нaшегw, q рaдуйсz, nдіги1тріе, жили1ще, и3 д0мъ неизречeнныz и3 пребжcтвенныz, дв7о, слaвы є3гw2. q рaдуйсz, палaто преукрашeннаz: рaдуйсz, грaде њдушевлeнный, при1снw цrтвующій.

Рaдость неwскyдную тS разсмотрsюще, ћкw м0ре, nтрокови1це, nдіги1тріе дв7и1це, рaдующесz вси2, рaдуйсz, вопіeмъ ти2: и3 пою1ще, бжcтвенныхъ дарHвъ неви1димw при1снw t тебє2 њжидaюще.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

ХrтA, чcтаz, пріeмлющи, глaсъ є4же рaдуйсz, nдіги1тріе дв7и1це слhшаше: є3г0же неизречeннw р0ждши, рaдуйсz, t всёхъ слhшиши всегдA.

Рaдости вс‰ и3сп0лнила є3си2, вы6шніz и3 ни6жніz ты2 совокупи1ла є3си2, nдіги1тріе. тёмже рaдостнw, и3 соглaснw нhнэ нб7о и3 всS землS зовeтъ ти2.

Вдовaмъ, q рaдуйсz, всепётаz, и3 всBмъ си6рымъ nдіги1тріе, ўтэшeніе: рaдуйсz, всBмъ и3сточaющи ни1щымъ богaтство неистощи1мое.

Злaта всsкагw блистaема, и3 ќтра с0лнечнагw свэтлёйши, жили1ще хrт0во: рaдуйсz, nдіги1тріе, рaдуйсz, дв7и1це, рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7:

Предстaтельство хrтіaнъ непостhдное, ходaтайство ко творцY непрел0жное, не прeзри грёшныхъ молeній глaсы: но предвари2, ћкw бlгaz, на п0мощь нaсъ, вёрнw зовyщихъ ти2: ўскори2 на моли1тву, и3 потщи1сz на ўмолeніе, предстaтельствующи при1снw, бцdе, чтyщихъ тS.

Јкосъ:

Простри2 дл†ни тво‰, и4миже всёхъ вLку ћкw мLнца пріsла є3си2, за мн0жество блaгости: не њстaви нaсъ всегдA надёющихсz на тS, б0дренною твоeю моли1твою, и3 неисчeстною простhнею ўщeдри нaсъ, и3 подaждь душaмъ нaшымъ милосeрдіе твоE, во вёки и3сточaющи: тебe бо и4мамы грёшніи застyпницу t находsщихъ на ны2 бёдъ и3 ѕHлъ. но, ћкw и3мyщи милосeрдіz щедрHты, ўскори2 на моли1тву, и3 потщи1сz на ўмолeніе, предстaтельствующи при1снw, бцdе, чтyщихъ тS.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Рaдуйсz, рaдуйсz, бцdе nдіги1тріе, всёхъ и3 всегдA наставлsющи вёрныхъ, шeствовати ко всsкому пути2 спаси1тельному: рaдуйсz, вLчце, тоб0ю бо при1снw и3збавлsемсz настоsщіz вaрварскіz бэды2.

Рaдуйсz, рaдуйсz, nдіги1тріе, бдsщи и3 молsщисz њ нaсъ къ бGу, и3 всsкіz ѕл0бы ходaтайствомъ твои1мъ, всsческихъ скорбeй, бGороди1тельнице, всёхъ людeй и3збавлsющи.

Рaдуйсz, рaдуйсz, прес™az nдіги1тріе, ћже прошє1ніz н†ша къ п0льзэ нaмъ и3сполнsющи, и3 хотsщи всBмъ при1снw всегдA любодрyжное благ0е є3ди1нство, спёшное же во и3зsщныхъ.

Рaдуйсz, рaдуйсz, кораблє1мъ, nдіги1тріе, нyжднw плaвающымъ, и3збавлsющи вёрныхъ, и3 всBмъ и3збавлeніе t всsкіz ск0рби, и3 недyги пестрHтныz и3 мeдлєнныz разрэшaющи вск0рэ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Рaдуйсz, всеблагословeннаz марjе, и3зъ тебє1 бо всебlгословeнный бGъ њдёzсz во всег0 мz человёка, и3 њдёzвсz соедини2 своемY б9ествY неизречeннымъ соединeніемъ, дв7о nдіги1тріе: рaдуйсz, њбрaдованнаz, рaдосте всегw2 мjра.

Рaдуйсz, лукaвыхъ духHвъ прогони1тельнице: рaдуйсz, бцdе nдіги1тріе: рaдуйсz, ћкw тебE нбcнаz неви6димаz вHинства славосл0вzтъ всегдA, и3 величaютъ, ћкw м™рь б9ію бhвшую: рaдуйсz, ћже ни6жнzz сочтaвши съ вhшними.

Рaдуйсz, всёхъ нбcныхъ си1лъ безъ разсуждeніz превосходsщаz: рaдуйсz, nдіги1тріе: рaдуйсz, всsкіz твaри бGа р0ждшаz, гDьствующи, є4й, вLчце всепётаz: рaдуйсz, ћкw пребывaеши дв7ою, чи1стаz, и3 по ржcтвЁ.

Рaдуйсz, женaмъ всBмъ слaво, хрaме преwсвzщeнный бGа нaшегw: рaдуйсz, nдіги1тріе: рaдуйсz, душеспаси1тельнаz всeй вселeннэй: рaдуйсz, покрывaющій џблаче, нб7съ ши1ршаz: рaдуйсz, мmропол0жнице, бжcтвеннагw мЂра полнA.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее свzщeнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

Рaдуйсz, свэщE, свётъ невечeрній понeсшаz, и3 въ ржcтвЁ твоeмъ многоб0жіz тмY разруши1вшаz, и3 ѓдовы пр0пасти и3збaвльшаz лю1ди: рaдуйсz, nдіги1тріе бцdе, добр0тъ всёхъ предходaтаице.

Рaдуйсz, землE, и3зъ неsже клaсъ прозsбшій нбcный вBрнымъ, и3 мjра всегw2 душегyбнагw глaда и3збaви, разyмнаz и3 њдушевлeннаz: q рaдуйсz, віногрaде, и4же гр0здъ жив0тный р0ждшаz, бцdе чcтаz nдіги1тріе!

Рaдуйсz, тaйныхъ цвэтHвъ прекрaсный сyщій раю2: рaдуйсz, м™и дв7о, неви1димыхъ рaзумъ, чистот0ю страннолёпнw побёждши, бGороди1тельнице: рaдуйсz, nтрокови1це: рaдуйсz, nдіги1тріе, всемjрное чyдо и3 слhшаніе.

Лёто животA нaшегw пр0чее сохрани2 невреждeно, поможeніемъ твои1мъ, дв7о nтрокови1це, и3 спод0би конeцъ благjй получи1ти нaмъ, воспэвaющымъ тS и3 взывaющымъ: рaдуйсz, всеблажeннаz бцdе, чcтаz nдіги1тріе.

Свэти1ленъ.

Да почти1тсz всепётаz м™и б9іz, жи1знь сyщую р0ждшаz хrтA бGа нaшего, рaйскихъ дверeй tверзeніе, всегw2 мjра њчищeніе, къ животY возведeніе. сeй є4сть прbрHки глаг0ланный: томY поклони1мсz бGу, и3 сп7су дyшъ нaшихъ.

Слaва, и3 нhнэ:

Пріиди1те, вёрніи съ чи1стою с0вэстію, возвели1чимъ м™рь бGа нaшегw, носи1вшую во чрeвэ бжcтвеннаго мLнца сп7са хrтA: къ немyже м™рнее дерзновeніе и3мyщи, непрестaннw м0литъ за ны2, и3 подаeтъ рабHмъ свои6мъ бог†тыz ми1лwсти.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Настaвницу тS заблyждшихъ, * и3 пристaнище спаси1тельно * въ пучи1нэ, вLчце, и3 въ бyри, * во и3скушeніи же и3 печaлехъ, * хrт0съ тS всBмъ показA, * сн7ъ тв0й и3 бGъ, * вёрнw приходsщымъ къ тебЁ. * є3г0же моли2, t ѕлhхъ бёдъ и3збaвитисz, * вёдzщымъ тS бцdу, вои1стинну настaвницу.

Тлёніе и3 болёзнь * потреби1ла є3си2, всепётаz, * дрeвнюю всю2 ржcтв0мъ твои1мъ, * жив0тъ мjру р0ждши, * смeрть разруши1вшій, бwлёзни, бlгaz, и3сцэлsеши, * вёрнw тв0й чудeсный џбразъ воспэвaющихъ, * и3 люб0вію клaнzющихсz, * и3 чтyщихъ тS чи1стую настaвницу.

Ћкw и3ст0чника тS, * всепётаz, животA вёмы, * и3 ћкw чудeсъ тS подaтелz и3 цэлeбъ, * страстeй душeвныхъ же и3 тэлeсныхъ, * ћкw ск0рое њставлeніе, * ми1лости и3 щедр0тъ неизчерпaемое м0ре вёдzще, * тебЁ припaдаемъ вси2, * просsще t ск0рби разрэшeніz, * и3 бyдущагw мучeніz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

И$же на херувjмэхъ э4здzй, и3 пэвaемый t сераф‡мъ, сшeлъ є3си2 съ нб7сE прbр0чески, бlже, и3 всели1лсz є3си2 во ўтр0бу чcтыz бGоoтрокови1цы, ю4же ѓгGли воспёша тaйнw: рaдуйсz, рaдостнаz дв7о, неwб8sтнаго ћкw бGа во чрeвэ своeмъ пріeмши пaче сл0ва, t невёріz въ вёру мjръ преводsща. слaва тебЁ, хrтE, є3ди1не ми1лостиве и3 чlвэколю1бче.

Славосл0віе вели1кое и3 tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна t канHна, пёснь G и3 ѕ7. И# пр0чаz слyжба прес™hz бцdы.

29 июля: Мученика Каллиника.

Мёсzца тогHже въ к7f-й дeнь.

С™aгw мyченика каллінjка.

Стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Мyчениче бGомyдре каллінjче, * пaче є4же жи1ти, * ўмрeти благочeстнw желaz, хrт0ву смeрть вои1стинну и3з8wбрази1лъ є3си2, * toнyдуже безсмeртіе получи1лъ є3си2, * и3 невечeрнее блажeнство, * и3дёже чи1нове ѓгGлwвъ сyть, * и3 страдaлєцъ всёхъ, * рaдуzсz всели1лсz є3си2, слaвне.

Цвётъ и3сцэлeніz и3спущaетъ, * и3 рэкA нел0жныхъ даровaній и3сп0лнена, * врачевaніе безмeздно, ковчeгъ свzщeніz, * твои1хъ мощeй рaка kви1сz: * и3зъ неsже почерпaемъ здрaвіе присножив0тно, * приходsщіи вёрнw, мyчениче слaвне, * тебЁ рaди вои1стинну, * чyднаго бGа слaвимъ.

М§ниче пребlжeнне каллінjче, * къ неви1димымъ врагHмъ, * неви1димагw бGа * п0мощь непобэди1му и3мёz, * возстaвилъ є3си2 безсмeртіz побBды, * на и4же погуби1ти зeмлю и3 м0ре хвaлzщагосz, * борeніемъ страдaній твои1хъ низл0жь, * и3 кровeй твои1хъ потопи1лъ є3си2 течeніемъ.

Слaва, глaсъ т0йже:

Благочeстіz поб0рника, и3 губи1телz врaжіz, и3 мyченикwвъ собесёдника, и3 хрaмъ д¦а с™aгw бhвшаго, в0ина цRS хrтA, и3сцэлeній неиждивaемое вои1стинну сокр0вище, вёрныхъ ўтверждeніе, чyднаго днeсь каллінjка пёсньми почти1мъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Пл0ть t кровeй твои1хъ пріeмъ, * первовёчный бGъ * тS предстaтельницу показA * человёкwмъ, чcтаz. * тёмже и3збaви рабы6 тво‰ * t всsкіz бэды2 и3 њбстоsніz, * и3 сётей лукaвагw врагA: * и3 сіsніz причасти1тисz спод0би и3збрaнныхъ * вс‰ слaвzщыz и3 покланsющыzсz тебЁ.

КrтобGор0диченъ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма ви1дитсz, q вLко! * содержaй всю2 твaрь, * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши всBмъ даsй жи1знь; * бцdа плaчущисz глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма, * и3зъ неS неизречeннw возсіsвшаго, * бGа и3 чlвёка.

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyченикъ тв0й, гDи, каллінjкъ во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Колєсни1цы фараHновы, и3 си1лу є3гw2 ввeрже въ м0ре крёпкій во бранeхъ: воспоeмъ пёснь н0вую, ћкw прослaвисz.

На колесни1цу мhсленную всёдъ, ћкw вои1стинну трістaты потопи1лъ є3си2 мhсленнагw є3гЂпта во струsхъ кр0ви твоеS, мyченикwвъ похвало2 каллінjче.

Бжcтвенною nдeждею њдёzвсz, мyдре, nдeжды земнhz совлeклсz є3си2, преблажeнне, и3 къ п0двигу потeклъ є3си2, и3 врагA посрами1лъ є3си2.

Разори1въ вр†жіz многоплетє1нныz кHзни, ќзами страдaній твои1хъ, и3 недёйственна сего2 повeрглъ є3си2 на зeмлю, каллінjче, и3 ногaми твои1ми попрaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Е$же прbр0ческій прови1дэ ли1къ, ћкw двeрь нбcную, и3 неwпали1мую купинY, тS, дв7о м™и чcтаz, бGа р0ждшую познaхомъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждazй гр0мъ, и3 созидazй дyхъ, ўтверди2 менE, гDи, да тS пою2 и4стиннw, и3 творю2 в0лю твою2, ћкw нёсть свsтъ, ћкw ты2, б9е нaшъ.

Хrт0вою люб0вію ўzзвлsемь, мyченикъ взывaше, въ п0двизэхъ претерпэвaz: во благов0ніе текY мЂра, послёдуz стrти твоeй, страдaніемъ кр0ве.

Безъ навёта соблю1лсz є3си2 t стрёлъ ѕміи1ныхъ: твою1 бо пsту мудрeцъ въ рaнахъ претeръ, главy же свою2 сокруши2, каллінjче, во страдaніихъ твои1хъ.

Посёкъ прeлести тeрніе мечeмъ дух0внымъ, хrт0вы вёры нелeстнw пл0дъ принeслъ є3си2, всеблажeнне, стори1чный болёзней твои1хъ вLцэ твоемY.

БGор0диченъ:

Несказaнна ржcтвA рождeніz ты2 є3ди1на м™и былA є3си2, во ўтр0бэ твоeй зачeнши, и4же прeжде тебє2 бGа сл0ва, и3 млек0мъ питaла є3си2, пречcтаz, ћкw мLнца безначaльнаго.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Рeвность бжcтвенную въ души2 твоeй и3мёz, слaвне, беззак0ннующыz всyе терпэли1внw њбличи1лъ є3си2, и3 прибли1живсz мyкамъ, прошeлъ є3си2 тв0й п0двигъ д0блимъ ўм0мъ, мyчениче каллінjче, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по ржcтвЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде ржcтвA сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несвeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена, и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, б9е, слyхъ тв0й, и3 ўбоsхсz: разумёхъ дэлA тво‰, и3 ўжас0хсz, гDи: ћкw твоегw2 хвалeніz и3сп0лнь землS.

Њмывazсz въ струsхъ твои1хъ кровeй, преблажeнне, kви1лсz є3си2 чистёйшій дyхомъ, и3 въ наслаждeніе дости1глъ є3си2 безпл0тныхъ, мyчениче каллінjче.

Кaмень чeстенъ вои1стинну наздaлсz є3си2 цRкви, и3 хрaмы јдwльскіz стрsслъ є3си2, и3 на зeмлю низложи1лъ є3си2, неукл0ннымъ сопротивлeніемъ страдaній твои1хъ.

СмертонHснаz врагHвъ ласк†ніz, вои1стинну tри1нулъ є3си2, мyчениче, словесы2 дух0вными: и3 душeю ўкрэплsемь, на прeлесть постaвилъ є3си2 побёду.

БGор0диченъ:

Нhнэ тS купинY, ю4же въ сінaи, прописyz мwmсeй вели1кій, неwпaльну ви1дzше, џгнь во ўтр0бэ носsщу, чcтаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Возсіsй ми2, гDи, свётъ повелёній твои1хъ, ћкw къ тебЁ дyхъ м0й ќтренюетъ и3 поeтъ тS: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, и3 къ тебЁ прибэгaю, цRю2 ми1ра.

Въ ти1ну поп0лзсz непостоsнную, гDи, и3 во глубинY грэхHвъ мои1хъ, и3 въ бyрю лю1тыхъ мои1хъ дэsній впaдъ, зовy ти: ты2 бyди ми2 пом0щникъ.

Стопaми пригвождeнъ н0гъ, мyчениче, пёлъ є3си2: въ пути2 свидёній твои1хъ богaтнw наслади1хсz, вLко, терпS р†ны, страстопол0жниче, надeждею воздаsній.

Ми1лостію ты2 є3лeа, д0брэ кyплю содёлавъ мучeніz, свэщY твою2 ўzсни1лъ є3си2, пребlжeне: тёмже вeсь бhлъ є3си2 жeртва непор0чнаz, всесожжeніе пріsтно.

БGор0диченъ:

Прbр0кwвъ проповёданіе, и3 ґпcлwвъ похвало2, и3 мyченикwвъ ўдобрeніе, ты2 є3си2, бцdе, бжcтвенное сл0во носsщи, пaче сл0ва, пречcтаz, є4же прeжде вBкъ и3зъ nц7A.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бyрею грэх0вною погружaемь, ћкw во чрeвэ ки1товэ содержи1мь, съ прbр0комъ зовy ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, гDи, и3 спаси1 мz.

Стaда твоегw2 њгрaда неврeдна t ѕвэрeй соблюдeсz є3ресeй: твои1хъ бо страдaній держaщи, слaвне, твeрду пaлицу, волкHвъ kви1сz tгони1тельница.

Н0щь tбэжE прeлести страдaніемъ твои1мъ, и3 вёры добр0та возсіS, во и3сповёданіи твоeмъ, преслaвне, трbцы поб0рниче, ћкw с0лнце въ концёхъ.

Ћкw вёры проповёдникъ и3звёстенъ, беззак0ннующему вопіsше гот0вw: что2 прети1ши и3мyщему не ўмzгчeну душeвную твeрдость; стрёлы бо безб0жныхъ легки2.

БGор0диченъ:

Пребывaеши по ржcтвЁ неискусобрaчнаz, ћкw прeжде ржcтвA дв7а, и3 нетлённаz: и4бо є4же въ тебЁ тaинство, бGоневёсто, пaче ўмA всsкагw, и3 всегw2 сл0ва познавaетсz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

ГHрнzz кр†снаz дост0йнw нhнэ наслёдовалъ є3си2: хrт0вою бо ѕэлw2 люб0вію разжeгсz на џгнь, каллінjче. тёмъ мyжественнw дерзнyлъ є3си2: є3мyже и3 нhнэ предстоS, не престaй молS њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џгнь палS въ пещи2, и3стрzсaшесz, џтроцы њрошaхусz, и3 пою1ще глаг0лаху: бlгословeнъ є3си2, є3ди1нъ сhй б9е nц7ъ нaшихъ.

Сл†сти мнЁ ходaтайственна мyкамъ, сyть страши6лища: ни бо2 џгнь, ни р†ны, и4стиннагw рачи1телz моегw2, м§никъ вопіsше, разлучaтъ мS.

Вжилsемь, слaвне, пос0біемъ хrт0вымъ, на зeмлю сопротивоборцA побори1въ низвeрглъ є3си2, и3 тезоимени1тъ kви1лсz є3си2, на мучи1телz добропобёдникъ.

Діaвола посрами1лъ є3си2, и3 ѓгGлы возвесели1лъ є3си2, страд†ніи твои1ми, слaвне, и3 хrтY взывaлъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, є3ди1нъ сhй б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Разрэши1ла є3си2 ржcтв0мъ твои1мъ, дв7о пречcтаz, є4vы прамaтере клsтву: м™и бо є3си2 всёхъ вLки, ћже всBмъ рaдость и3сходaтаивши.

Пёснь }. Їрм0съ:

Всsчєскаz, вLко, премyдростію твоeю состaвилъ є3си2, земли1 же пaки ўтверди1лъ є3си2, ћкоже вёси, дно2, њсновaніемъ водрузи1вый на водaхъ безмёрныхъ. тёмъ вси2 вопіeмъ, воспэвaюще: благослови1те дэлA гDнz непрестaннw гDа.

Рaдуйсz, наслаждeніе страдaльцєвъ и4стинныхъ: рaдуйсz, ўдобрeніе вёры и3 ўкрашeніе. рaдуйсz, пресвётлый мyченикwвъ свэтон0сецъ, и4же лeсть разори1въ страдaніемъ твои1мъ, и3 свётъ просіsвый мjру, калліни1че премyдре.

Мучи1тель посрами1сz пHдвиги твоегw2 противлeніz, побэждeни бhша ѕлодёи рaнами твои1ми, блажeнне, гвоздьми2 пsты тво‰ ўzзви1шасz: прeлесть же попали1сz вс‰, и3 потреби1шасz јдwльстіи хрaми, бGомyдре, nгнeмъ страдaніz твоегw2.

Њ чтyщихъ тS къ бGу твои1мъ дерзновeніемъ, каллінjче, прекл0нсz, моли2 непрестaннw: стaду твоемY предстaни, и3зимaz сіE t разли1чныхъ сётей льсти1вагw, и3 ўтверди2 вёрою: тоб0ю бо растeтъ и3 крэпи1тсz.

БGор0диченъ:

Д¦омъ прbр0цы тS дв7у проwбрази1ша, сёнь же и3 трапeзу и3 рyчку и3 свёщникъ, и3 г0ру прес™yю, и3 џблакъ и3 скриж†ли, ковчeгъ же и3 жeзлъ, и3 двeрь бжcтвенну, є4юже всBмъ человёкwмъ tвeрзесz дрeвній рaй.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безсёменное ржcтво2 твоE, бцdе чи1стаz, хrтA бGа нaшегw пёсньми нем0лчными величaемъ.

И#сткaсz тебЁ свhше ри1за вёры, є4юже њбнажи1лъ є3си2 врагA на суди1щи, мyчениче слaвне.

Непщевaше мучи1тель прельсти1ти ласкaньми мyченика, но т0й въ вёрэ ўтверждaшесz.

Чи1сто всесожжeніе и3 пріsтна жeртва, каллінjче слaвне, nгнeмъ п0двигwвъ принeслсz є3си2 бGу.

Красны2 н0ги твои2, страдaльче каллінjче, гвоздьми2 пригвождeны, и3 къ проповёданію бжcтвенному и3дyщи.

БGор0диченъ:

Покр0въ тS стzжaхомъ, и3 пристaнище, чcтаz, и3 nрyжіе и3 забрaло, и3 твeрду надeжду въ бэдaхъ при1снw.

30 июля: Апостолов Силы, Силуана и других с ними.

Мёсzца тогHже въ l-й дeнь.

С™hхъ ґпcлъ, сjлы и3 сілуaна, и3 и5же съ ни1ми.

И# мyченика їwaнна в0ина.

Слyжба сіS пи1сана въ приложeніи.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Бжcтвенными њблистaеми * свэтоли1тіи, ґпcли, * ћкоже nрли2 крилaтіи, * мjръ проид0сте, * многоб0жіz тмY tгонsще, * и3 содэвaюще сhны и3 наслёдники днE всёхъ. * тёмже вaсъ почитaемъ, * и3 с™hй и3 бlгонар0читый прaздникъ вaшъ чти1мъ, * покланsющесz мощeмъ вaшымъ.

Сjлу и3 ґндронjка, * сілуaна же и3 крискeнта, * свzщeннw ўблажaемъ, * и3 хвалaми почти1мъ, * рaдостнымъ днeсь сeрдцемъ є3пенeта чyднаго, * гDни ў§ники2 и3 проповёдники, * и4миже и3збaвихомсz јдwльскагw сyетства, * и3 трbческому сіsнію * благочeстнw научи1хомсz.

Вaсъ въ вeсь мjръ хrт0съ послA, * гноє1ніz њчищaющихъ ѕл0бы, ґпcли, * и3 ўsзвлєнныz ћдомъ душетлённымъ њбновлsющихъ дyшы, * и3 къ совершeнному здрaвію ведyщихъ. * тёмже вaсъ почитaемъ, * ћкw бlгодётели прехвaльныz, * и3 премyдрыz врачи2, * и3 духHвныz nргaны.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, солнцезрaчнаz лучE, * сlнца незаходи1магw пrт0ле, * ћже сlнце возсіsвши недоумённое: * рaдуйсz, ќме њблистazй бжcтвенными сіsньми, * зарE м0лнійнаz, * њсвэти1вшаz земли2 концы2: и4стинное злaта блистaніе, * всед0браz и3 пренепор0чнаz, * свётъ невечeрній * вBрнымъ њблистaвши.

КrтобGор0диченъ:

Ўмерщвлsема ви1дzщи хrтA, * пречcтаz вLчце, * ўмерщвлsюща льсти1ваго, * восклицaше г0рцэ взывaющи * и3зъ ўтр0бы тоS произшeдшу, * и3 долготерпёнію є3гw2 чудsщисz взывaше: * чaдо моE любeзнэйшее, * не забyди рабY твою2, * не закосни2, человэколю1бче, моE ўтэшeніе.

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcли с™jи, моли1те ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

КанHнъ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Непроходи1мое волнsщеесz м0ре, б9іимъ свои1мъ велёніемъ, и3зсуши1вшему, и3 пэшешeствовати сквозЁ є5 ї}льтескіz лю1ди настaвльшему, гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Предстоsще пrт0лу бжcтвенному всегдA, сіsніемъ же просвэщaеми незаходи1мымъ, с™jи, просвэщeніе дух0вно всBмъ и3спроси1те t nц7A свётwвъ низпослaти нaмъ, вёрнw вaсъ почитaющымъ.

Возсіsвшаго прaвды сlнца, слaвніи, ўзрёвше t дв7ы бGоoтрокови1цы, прилэпи1стесz є3мY бжcтвеннымъ причaстіемъ, свётъ бhвше, и3 tгнaсте прeлести мрaкъ вeсь.

Зак0нъ бжcтвенный на љзhцэ носsще, всю2 зeмлю проид0сте, беззак0ніе є3S teмлюще, мyдріи крискeнте и3 ґндронjче, сjло и3 сілуaне, и3 всэвaюще сл0во спаси1тельное.

Похвaлимъ є3пенeта слaвнаго, карfагeнwвъ похвалY бжcтвенну бhвшу, и3 сл0ва ў§никA, и3 и3сцэлeній и3ст0чника, и3 вели1ка проповёдника, сyщымъ пaче ўмA, и3 вёры ўтверждeніе.

БGор0диченъ:

Препётаго бGа неизречeннw породилA є3си2, въ пл0ть t тебє2 њблeкшасz за блaгость, препётаz чcтаz. тёмже благодaрными гл†сы пэсносл0вимъ тS и3 ўблажaемъ, ћкоже дрeвле прореклA є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Проповёдавше воплощeніе вLчне, и3 разруши1вше соyзъ ѕл0бы, и5же дрeвле св‰занныz невёріемъ мyдріи разрэши1сте, великопроповёдницы, и3 къ бGу привед0сте вёрою.

Свэти1льницы незаходи1магw свэтоли1тіz бhвше, тмY безб0жіz tгнaсте, показyюще человёкwмъ познaніz свётъ прехвaльніи: сегw2 рaди всегдA блажи1ми є3стE.

Во всю2 зeмлю и3зhде, ћкоже поeтъ дв7дъ, ґпcльское бжcтвенное вэщaніе, ўчaщее стrтeмъ сп7сwвымъ и3 воскресeнію, и4мже востaхомъ t гробHвъ вси2 сyетства.

БGор0диченъ:

Њбрётъ тS ѓгGлъ чистёйшую, вни1де во ўтр0бу твою2 с™yю свётъ, сhй непристyпенъ, бцdе, и3 kви1сz человёкъ и3зъ тебє2 воплощaемь, во двою2 є3стєствY познавaемь.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенное ќгліе ўтёшителz теплот0ю ражжeни, прехвaльніи бhвше ґпcли, безб0жіz мрaкъ разори1сте, и3 вBрныz свzщeннw согрёzсте. тёмже днeсь пaмzть вaшу чтyще, пр0симъ пріsти вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніа былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz: пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz: до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго. тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

Крёпостію вс‰ сотв0ршагw, прошeдше вселeнную ћкоже крилaтіи, спас0сте сyщыz въ пучи1нэ лю1тыхъ, бGон0сніи бёдствующыz, и3 къ ти1хому пристaнищу настaвисте.

Ўтверждaz разслaблєнныz, слaвне, мhсли сл0вомъ, сjло съ пavломъ проповёдникомъ, прошeдъ ты2 вeсь мjръ, мн0гими напaстьми њбливaемь, и3 вBрнымъ спaсъ kвлszсz.

Вeліими бlгодaтьми ўкрашaемь, шeствовалъ є3си2 t вост0ка до зaпада, ћкоже зарS, съ пavломъ сjло премyдре, свэтозaрнаz с0лнцу сyщи, kзhкwвъ сердцA просвэсти1сте.

Да восхвaлитсz крискeнтъ и3 ґндронjкъ, и3 съ сjлою да возвели1читсz сілуaнъ днeсь, є3пенeтъ же да похвaлитсz, хrт0ва віногрaда сyще гр0здіе, слaдость и3скaпающе спаси1тельную.

БGор0диченъ:

Чудeсъ преимyщее бhсть є4же въ тебЁ бhвшее чyдо: зак0нwвъ бо кромЁ є3стeственныхъ законодaвца хrтA раждaеши, преступлeніе первоздaнныхъ рэшaща, всенепор0чнаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й, къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо, рaзвэ тебє2, бGа не знaю.

Взsтсz твои1хъ ўчєни1къ превhше небeсъ великолёпіе, проповёдающихъ на земли2 твоE слaвное пришeствіе, и3 стrти и3 воскресeніе, сл0ве б9ій, ї}се пребlгjй.

Прозaрнаго и3 пресвётлаго сосyда ўтёшителева, заблyждшихъ наставлeніе, селyнz преслaвную похвалY, ґпcлwвъ ўдобрeніе, нhнэ сілуaна мyдраго восхвaлимъ.

Ўкрёпльсz тезоимени1тнw сл0ва пос0біемъ, премyдре ґндронjче, прох0диши, ўтверждaz њслaблєннаz сердцA и3скушeньми бори1телz, и3 наставлsz въ б9іе познaніе.

БGор0диченъ:

ТS дв7дъ преднаписA г0ру ўсырeнну, г0ру бGа нaшегw, г0ру тyчну: въ тебё бо, nтрокови1це, познaшасz сегw2 шє1ствіz пл0тію њбнищaвшагw, и3 къ пeрвому нaсъ блажeнству возвeдшагw.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ко гDу t ки1та їHна возопи2: тh мz возведи2 и3зъ глубины2 ѓда, молю1сz, да ћкw и3збaвителю, во глaсэ хвалeніz, и4стины же дyхомъ пожрY тебЁ.

Возводи1ми ко гDу чи1стыми мановeніи, прикл0ншыzсz д0лу въ поги1бєльныz ћмы, привлек0сте, мyдріи, къ высотЁ небeснэй выс0кагw видёніz и3 дэsніz.

Е#ди1ницу ќбw существ0мъ, ли1цы же трbцу, бGоблажeнніи въ концёхъ проповёдавше, многоб0жную мглY до концA разори1сте, и3 свэти1льницы душaмъ kви1стесz.

Вжили1въ тв0й хrт0съ п0мыслъ, крискeнте премyдре, помaзаніемъ рaдованіz, халкид0на первопaстырz, ћкw сегw2 ўченикA благочeстнw показA, заблуждє1ннымъ стезю2 показyющаго.

БGор0диченъ:

Краснy тz добр0тою творeцъ њбрётъ, въ тS всели1сz, и3 красeнъ пaче всёхъ сынHвъ земнор0дныхъ kви1сz воплощaемь, прес™az дв7о всепётаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Л0зіе kви1стесz хrт0ва віногрaда, гр0здіе приносsще мyдріи въ добродётелехъ, віно2 нaмъ спасeніz и3сточaюще: є4же пріeмлюще весeліz и3сполнsемсz, прaзднующе пречестнyю вaшу пaмzть: въ ню1же моли1тесz њ њставлeніи грэхHвъ нaшихъ, гDни ґпcли.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Вэт‡и kви1шасz џтроцы любомyдрэйшіи дрeвле, t бGопріsтныz бо души2 бGосл0вzще, ўстнaми поsху: пребжcтвенный nтцє1въ и3 нaшъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Сосyды вмэсти1вшыz всю2 ўтёшителеву бlгодaть, и3 пріsтєлища прeлестей бhвшихъ погуби1вшыz, и3 пріsтны бGу сотвори1вшыz, сjлу и3 сілуaна воспоeмъ соглaснw.

Нёсть дов0ленъ кто2 похвали1ти є3пенeта чyднаго, соwбрази1босz хrтY, є3гw2 рaди под8eмь стр†сти, цrтвіz же причасти1сz є3гw2, д0брэ подвизaвсz.

Пётъ бyди крjскъ пёсньми бжcтвенными, сокровє1нныz пути6 хrт0вы показaвый, и3 њсуди1вый пл0тію своeю њсуждeнный грёхъ, и3 мн0ги неwсуждeнны показaвый.

БGор0диченъ:

Разрэши2 плени6цы прегрэшeній мои1хъ ходaтайствомъ твои1мъ, чcтаz, и3 любви2 совершeннэй бlгaгw сн7а твоегw2 привzжи2 ўдалsющасz всегдA t негw2 сластьми2 безмёстными.

Пёснь }. Їрм0съ:

Велёнію мучи1телеву препод0бніи тріE џтроцы не повинyвшесz, въ пeщь ввeржени, бGа и3сповёдаху пою1ще: благослови1те дэлA гDнz гDа.

Не дaша снA nчи1ма б0дріи сл0ва служи1тели, д0ндеже снA тsжкагw вBрныz лeсти и3збaвиша, и3 свёта и3 днE сhны показaша.

Бhвше колесни1ца б9іz, стzжaсте того2 ведyща къ нбcному шeствію, вaсъ ґпcли слaвніи, и3 nр{жіz вс‰ прeлести сокрушaюща.

Премyдрый сjла, ћкw хrт0въ служи1тель, дост0йнw да похвaлитсz, и3 съ ни1мъ да прослaвитсz вёрнw крjскъ и3 ґндронjкъ, свэти1льницы вс‰ kзhки просвэти1вшыz.

Трbченъ:

Воспои1мъ живоначaльную трbцу, v3постaсьми ўстр0еную, разумэвaемую же є3стеств0мъ є3ди1нымъ, и3 пою1ще рцeмъ: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$же прeжде с0лнца свэти1льника бGа возсіsвшаго, пл0тски къ нaмъ пришeдшаго, и3зъ бокY дв7и1чу, неизречeннw воплоти1вшаz, благословeннаz всечи1стаz, тS, бцdе, величaемъ.

Врaчеве дyшъ же и3 тэлeсъ бhсте спаси1тельніи, дух0вными лэчбaми њчищaете нед{жныz, и3 здрaвіе показyете сугyбо, бGосіsнніи ґпcли: тёмже дост0йнw блажи1ми є3стE.

Kви1стесz теплот0ю д¦а вжeгшесz ћкw ќгліе, и3 лeдъ прeлести растопи1сте, и3 сердцA помє1рзшаz вёрою согрёzсте, и3 къ веснЁ, премyдріи, спаси1тельнэй настaвисте.

Состaвимъ ли1къ въ домY бGа нaшегw, слaвzще сілуaна и3 сjлу, и3 ґндронjка и3 вели1каго є3пенeта, и3 крискeнта всемyдраго, ћкw и4стины проповёдники и3 моли1твенники нaшz сyщыz.

С™A и3 полнA даровaній бжcтвеннагw д¦а, свzщeннаz вои1стинну и3 достохвaльнаz вaша пaмzть, бGодётельными зарsми њсіsющи благочести1выхъ и3сполнeніе, пёти вaсъ мyдріи повелэвaетъ.

БGор0диченъ:

Пощади1 мz хотsй во слaвэ пaки пріити2 б9ествA, суди1ти вселeннэй, всеси1льне, мольбaми неискусобрaчныz, вLко, р0ждшіz тS, и3 да не во џгнь п0слеши мS, њсуждeна прегрэшeньми.

31 июля: Предпразднество происхождения честного Креста Господня. Праведного Евдокима.

Мёсzца тогHже въ lа-й дeнь.

Предпрaзднство происхождeніz честнaгw и3 животворsщагw кrтA гDнz.

И# с™aгw и3 прaведнагw є3vдокjма.

Стіхи6ры, кrтA, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Всsкое є3стество2 человёческое * нhнэ предпрaзднуz, рaдостнw да и3грaетъ: * кrтное бо дрeво х0щетъ предположи1тисz, * всBмъ вBрнымъ врачевство2 неиждивaемое, * и3 недyгwвъ рэши1тельно и3 страстeй, * и3 всsкагw њѕлоблeніz.

Пріиди1те, ви1димъ вёрніи стрaнное чyдо, * кaкw кrтное дрeво * ўставлsетъ њпалeніе всsкагw недyга, * и3 страстeй зн0й ўгашaетъ, * предпрaзднующихъ вёрою, * и3 тогw2 почитaющихъ торжество2.

Живyщіи вкyпэ, * и3 ўмeршіи предпрaзднуйте: * жи1зни бо дрeво є4же ѓда ўмори1вшее, * храни1тель человёкwвъ, * мeртвыхъ воскресeніе * грzдeтъ всBмъ незави1стную бlгодaть * нhнэ подaти, * человёкwмъ и3сцэлє1ніz.

И$ны стіхи6ры с™aгw, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE:

Бlжeнне бGомyдре є3vдокjме, * чи1стаz твоS душA, * правовёрнымъ смhсломъ сіsющи, * њблистaz добродётелей свётлостію, * и3 њзарsетъ вёрныхъ и3сполнeніе, * бэсHвъ тмY tгонsющи. * тёмже, ћкw причaстника невечeрніz благодaти, * тS благочeстнw вси2 * почитaемъ, досточyдне.

И#мёz дyшу ми1лостиву, и3 чи1стъ п0мыслъ, * и3 сeрдце б0дрое, * вёру неблaзненную, * и3 люб0вь вои1стинну нелицемёрную, * t земли2 престaвилсz є3си2 къ нбcнымъ, * и3 съ ли1ки прaведныхъ водворsешисz. * тёмже чти1мъ тS свzщeнными пёсньми, * и3 благочести1внw вси2 ўблажaемъ, * блажeнне є3vдокjме.

Бжcтвенными ўчeніи ўкрэплszсz, * стр†сти плотскjz t души2 tгнaлъ є3си2, * и3 с™hz трbцы селeніе чи1сто бhлъ є3си2. * тёмже къ бжcтвенному наслаждeнію tшeлъ є3си2, * бGу соблюдaющу нhнэ неруши1мо * твоE, бlжeнне, тёло, * бжcтвенными судьбaми, * и4миже сaмъ вёсть, * прославлszй тS ћвэ, є3vдокjме.

Слaва, глaсъ №.

Кaкw не диви1мсz благоyмію твоемY; и3ли2 не похвaлимъ, прпdбне є3vдокjме, житіE твоE равноaгGльное; п0мысла цэломyдрію, кр0тости твоeй, и3 смирeнію, и3 безм0лвію, и3 ми1лостыни непрестaннэй; всёми бо добродётельми ўкраси1лсz є3си2, бlжeнне: тёмже ждeтъ тебE неизглаг0ланнаz рaдость, и3 нбcное цrтвіе.

И# нhнэ, глaсъ т0йже:

Днeсь ћкw вои1стинну свzтовэщaнный глаг0лъ дв7довъ конeцъ пріsтъ: сe бо ћвэ пречcтыхъ н0гъ твои1хъ покланsемсz подн0жію, и3 на сёнь крилY твоє1ю надёющесz, всещeдрый, вопіeмъ ти2: да знaменаетсz на нaсъ свётъ лицA твоегw2. правослaвныхъ людeй твои1хъ р0гъ вознеси2 честнaгw кrтA твоегw2 воздви1женіемъ, хrтE многоми1лостиве.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7: Самоглaсенъ:

Тh ми покр0въ держaвенъ є3си2, тричaстный кrте хrт0въ: њсвzти1 мz си1лою твоeю, ћкw да вёрою и3 люб0вію покланsюсz и3 слaвлю тS.

Тропaрь с™aгw, глaсъ д7:

T земли2 воззвaвый тS къ нбcнымъ селeніємъ, соблюдaетъ и3 по смeрти невреди1мо тёло твоE, свsте є3vдокjме: тh бо въ цэломyдріи, и3 чи1стомъ жи1тельствэ, блажeнне, жи1тельствовалъ є3си2, не њскверни1въ пл0ти. тёмже со дерзновeніемъ моли2 хrтA бGа, спасти1сz нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, тропaрь крестA, глaсъ №:

Спаси2, гDи, лю1ди тво‰, и3 благослови2 достоsніе твоE, побBды на сопроти6вныz дaруz, и3 твоE сохранsz крест0мъ твои1мъ жи1тельство.

На ќтрени на БGъ гDь тропaрь крестA двaжды: Слaва, с™aгw: И# нhнэ, крестA. КанHнъ nктHиха є3ди1нъ: и3 крестA на д7 и3 с™aгw на д7 КанHнъ кrтA.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

Кrтъ предгрzдhй бжcтвенный, и3спущaетъ зарю2 бlгодaти, и3 просвэщaетъ вс‰ покланsющыzсz є3мY, и3 воспэвaющыz благочeстнw распeншагосz хrтA.

КrтA покланsніе возвышaетъ люб0вію и3 вёрою слaвzщыz, ћкw бGа и3 гDа пострадaвшаго пл0тію, и3 наздaвшаго нaсъ бжcтвенными страдaніи.

КrтA покланsніе и3сточaетъ благов0ніе даровaній, и3 вс‰ ±же хrтA слaвzщыz њб8юхaетъ при1снw, и3 смрaдъ дyшъ teмлетъ вeсь.

БGор0диченъ:

Познaвше гDи, вопл0щшагосz и3зъ тебє2, бGоневёсто, и3 кrтъ и3 смeрть пріeмша, поeмъ є3го2 и3збaвителz, тS ўблажaюще.

КанHнъ с™aгw.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ послA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть: препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Высоко2 житіE и3мёz, и3 восхождeніи бжcтвенными вeсь свётелъ бhвъ, просвэщeніе ми2 и3спроси2, восхвалsющему честнhz тво‰ п0двиги: и4миже д0брэ пожи1въ, получи1лъ є3си2, є3vдокjме, и4хже надёzлсz є3си2.

МmровHннаz любS ўчє1ніz, и3 во чтeніи свzщeнныхъ писaній ўпражнszсz, сластeй ўклони1лсz є3си2, всебlжeнне, смрaдныхъ и3 безчeстныхъ, и3 њблагов0нилсz є3си2, бжcтвенными даров†ніи ўкрашaемь.

Дремaніе џчію t души2, блажeнне, tгнaлъ є3си2, бдS и3 бGу приединszсz, всен0щными сто‰ніи, непрекл0ненъ нyждами є3стествA: тёмже ко дню2 невечeрнему дости1глъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ћкw черт0гъ њдушевлeнъ б9ій, и3 кади1льницу мhсленнагw и3 свэтон0снагw ќглz, при1снw благодaтную ўблажaемъ бцdу, зовyще: рaдуйсz, ходaтаице спаси1тельнагw воскресeніz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE, въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нeбо ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

И$же во џбразэхъ проначертaемый совершaz преслaвнаz чудесA, нhнэ покланsемый кrтъ, дёйствуетъ ч{днэйшаz, њсвzщaz и3 просвэщaz, зижди1телz слaвzщыz.

И$же во бранeхъ бжcтвеннаz побёда, кrтъ хrт0въ покланsемь, њполчє1ніz врагHвъ побэждazй, подавaетъ лю1демъ правосл†внымъ крBпкіz побBды.

Жeзлъ гDень предположeнный кrтъ во хрaмэхъ и3 жили1щахъ, њснов†ніz незhблєма си1хъ соблюдaетъ, и3 всsкъ прил0гъ и3 ковaрство сопроти1вныхъ побэждaетъ.

И$же гDень покланsемый кrтъ благочeстнw, бжcтвенныz бlгодaти, и3 кажeніz мhсленна и3сполнsетъ покланsющыzсz є3мY, и3 џблаки напaстей teмлетъ и3 скорбeй.

БGор0диченъ:

T глубины2 лeстныz и3звлечE человёчество, и3зъ тебє2 рождeйсz, дрeвомъ кrтнымъ, бцdе, и3 возвhси къ разумёнію своемY, благочeстнw тS слaвzщыz.

И$нъ. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ м0й, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Глаг0лwмъ животHчнымъ внимaz, и3спи1лъ є3си2 в0ду спасeніz, возгнушaвсz г0рькагw грэхA, и3 поS глаг0лалъ є3си2 бGу, є3vдокjме: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

Ми1лованіе стzжaлъ є3си2 хrтоподражaтельное, раздaлъ є3си2 богaтство трeбующымъ, небeсное же богaтство ходaтайствующее тебЁ получи1лъ є3си2, вопіS, є3vдокjме: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

Присв0ивсz зижди1телю люб0вію бжcтвенною, пріsлъ є3си2 нбcное наслёдіе, и3 дрeва жив0тнагw причaстникъ є3си2, nбщeніемъ њбожaемь, и3 поS, слaвне, глаг0лалъ є3си2: ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

БGор0диченъ:

Сyщи ѓгGлъ честнёйши, зижди1телz ѓгGлwвъ во ўтр0бэ носи1ла є3си2, и3 родилA є3си2 неизречeннw. є3мyже вси2 поeмъ: ты2 є3си2 бGъ нaшъ, и3 нёсть свsтъ пaче тебє2, гDи.

Сэдaленъ с™aгw, глaсъ д7:

Благоволи1въ благи1ми дэsніи и3скуси1лсz є3си2 ћкw злaто въ пещи2, напaстьми, є3vдокjме слaвне. тёмже и3 по смeрти и3сточaеши богaтнw чудесA ћкw в0ды, и3 недyги ўставлsеши, њ нaсъ при1снw молsсz, ћкw да согрэшeній прощeніе пріи1мемъ.

Слaва, и3 нhнэ, кrтA, глaсъ д7: Под0бенъ: Вознесhйсz:

Свётло нб7о показyетсz пaче с0лнца, свётомъ крeстнымъ просвэщaетъ всsчєскаz зарeю своeю: тёмже ты2, чlвэколю1бче, сп7се всsческихъ, просвэти2 ќмъ нaшъ є3гw2 рaди и3 ч{вства: мh бо и4мамы того2, nрyжіе мjру, непобэди1мую побёду.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прbр0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz, внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. слaва си1лэ твоeй, гDи.

Воwбражaемь бжcтвенный и3 честнhй кrтъ, тмы2 начaльника tгонsетъ твeрдw t воздyха, и3 благодaти лучы2 воwбражaющымъ простирaетъ, и3 њзарsетъ си1хъ пою1щыz хrтA бGа.

Воwбражaемь бжcтвенный и3 пречестнhй кrтъ въ сердцaхъ, м0ре ўтишaетъ страстeй, и3 ўставлsетъ бёдъ треволнє1ніz, и3 въ тишинY прев0дитъ прaвости, вс‰ люб0вію воwбражaющыz того2.

Ћкоже ќгліе и3спущaz чcтнhй кrтъ, дBйствіz всS попалsетъ вр†жіz, и3 tг0нитъ си1лу, и3 њблегчaетъ мнHгіz въ вёрэ, хвaлzщыz и3 пою1щыz люб0вію, на нeмъ пригв0ждшагосz хrтA.

Всечестнhй и3 бжcтвенный кrтъ вёрою покланsемь, и3сточaетъ струи6 мhслєнныz даровaній и3 в0ды и3сцэлeній, и3 напаsетъ непрестaннw семY покланsющыzсz и3 чтyщыz.

БGор0диченъ:

Ћкw всёхъ цRи1цу и3 вLчцу нaшу, тS люб0вію слaвимъ, прес™az чcтаz, просвёщшіисz стrтьми2 сн7а твоегw2, и3 познaвшіи сего2 всBмъ бlгодётелz: слaва бlгодaти є3гw2.

И$нъ. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўчє1ніz nтeчєскаz хранS невреди1мw правослaвнымъ мудровaніемъ, ты2 t младeнства и3мёлъ є3си2 житіE несквeрное, и3 ми1лостивенъ нрaвъ, досточyдне.

Ни молвA мірскaz, ни влaсти держaніе, ни слaва врeменнаz, твоегw2 къ бGу желaніz преврати2, є3vдокjме: но благоволи1лъ є3си2 вои1стинну бжcтвеннымъ дэsніемъ.

Возвышaемь бжcтвенными поучeніи всегдA, врагA смири1лъ є3си2, и3сцэлeній дёйство пріsлъ є3си2, є3vдокjме, суд0мъ првdнымъ вс‰ ўправлsющагw.

И#скaпающи слaдость рaка мощeй твои1хъ богaтыхъ и3сцэлeній, стр†сти tгонsетъ, є3vдокjме, вёрою чтyщихъ тS, и3 попалsетъ бэсHвъ вс‰ полки2.

БGор0диченъ:

Всепётаz, в0инствы г0рними пэвaемаго, бGа родилA є3си2, чlвёка вои1стинну бhвша: є3г0же њ рабёхъ твои1хъ молsщи не престaй, приснодв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свётлый нaмъ возсіsй свётъ присносyщный, ќтренюющымъ њ судьбaхъ зaповэдей твои1хъ, вLко чlвэколю1бче, хrтE б9е нaшъ.

Держaвному нaшему, и3 недви1жимому nрyжію предлежaщу, нhнэ покланsющесz, пресвzт0му кrтY вёрою, си1лу непобэди1му на враги2 пріeмлемъ.

Воwбражaемаго и3 несэк0маго кaмене, сотв0рша в0ду и3сточи1ти, нhнэ держaще, и3 покланsющесz честн0му кrтY, и3ст0чникъ даровaній пріeмлемъ.

Златосіsненъ нaмъ кrтъ хrт0въ kвлszсz, даров†ніz душaмъ подавaетъ благодaтію, покланsющымсz є3мY, и3 гDа и3 бGа пою1щымъ при1снw.

БGор0диченъ:

Жeзлъ си1лы, бGоневёсто, вёрою держaще, сн7а твоегw2 и3 бGа нaшегw кrтъ, поeмъ тS цRи1цу всёхъ ўблажaюще.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й: къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо рaзвэ тебє2 бGа не знaю.

Зарeю чи1стw с™hz трbцы просвэщeнъ, зак0номъ же сеS њграждeнъ, н0щь житіS непреткновeннw преминyлъ є3си2, видёніи бжcтвенными њкрилsемь, блажeнне, и3 въ бжcтвенную жи1знь всели1лсz є3си2.

Нhнэ на тебЁ чyдо вeліе зри1тсz, и3 ќжаса и3сп0лнено, кaкw по погребeніи вои1стинну мн0гw лётъ соблюдeсz, неруши1мо, бlжeнне, твоE тёло во гр0бэ лежaщее, судьбaми, и4миже вёсть сaмъ прославлszй тS.

Блaгоже твоемY къ бGу дерзновeнію, блaгоже желaнію, є4же въ сeрдцы къ немY и3мёлъ є3си2, блaгw пожи1въ тезоимeннw, просіsлъ є3си2 преслaвнw бжcтвенными свэтлостьми2, и3 ўzсни1лъ є3си2 вёрныхъ совокуплє1ніz.

БGор0диченъ:

Њ нaсъ и3зъ тебє2 воплощeннаго, дв7о м™и, всегдA моли2, благочeстнw тS блажaщихъ, и3збaвитисz бёдъ, и3 душетлённыхъ страстeй и3 печaлей, и3 вёчнующагw плaмене мучeніz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

Пречестнhй кrтъ покланsемый нhнэ, воскресeніz рaдость провозвэщaетъ хrт0ва, и3 смeрть ѕлоначaльника благовэствyетсz.

Водрузи1лъ є3си2 на земли2 честнhй кrтъ, лёствица бывaетъ вBрнымъ мhсленна къ небеси2, и3 возшeствіе покланsющымсz є3мY и3 чтyщымъ.

И$же посредЁ земли2 насади1выйсz честнhй кrтъ, и3 нhнэ вBтви простирaетъ даровaній въ себЁ, и3 вс‰ њсэнsетъ покланsющыzсz є3мY.

Пресэкjй чермн0е прописyемь кrтъ, покланsемь нhнэ, бёдъ и3 страстeй м0ре пресэкaетъ, и3 спасaетъ покланsющыzсz є3мY.

БGор0диченъ:

T земли2 привлечE нaсъ сн7ъ тв0й и3 бGъ къ нбcнэй жи1зни, возшeдъ на кrтъ, люб0вію тS м™рь сегw2 вои1стинну чтyщихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Течє1ніz сл†дкаz и3скaпаху, блажeнне, п0тове твои2 и3 рaдwваніz, и3сцэлeній сіsніе, во хвалY хrтA бGа нaшегw.

Во дв0рэхъ б9іихъ процвёлъ є3си2, віногрaдъ многопл0денъ прозzбhй, и3 добродётелей гр0здіе, дёлателю душaмъ nби1льнw подaвъ.

Цrтва б9іz возжелёлъ є3си2, и3 надъ страстьми2 цaрствовавъ, є3vдокjме, по благоволeнію лyчшему, рaдость прaведныхъ получи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#збрaнна бGу бhвши, ћкw крaсное село2 и3 прострaнное, семY, дв7о, былA є3си2, и3 черт0гъ и3 свёщникъ и3 трапeза.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Вhшнихъ желaz, съ вhшними совокуплszсz, и3 колесни1цу џгненную, бжcтвенными восхождeньми добродётелей, соверши1лъ є3си2 дyшу, преблажeнне є3vдокjме: на земли2 пожи1въ ћкw безпл0тенъ, зижди1телю всёхъ благоугоди1лъ є3си2.

Јкосъ:

ЖитіE сугyбо показaлъ є3си2 прaвою, бlжeнне, вёрою, во nбоeмъ бGу бlгоугоди1въ, є3vдокjме. тёмже њбрёлъ є3си2 нбcнагw цrтвіz наслёдіе, и3 со с™hми нhнэ живhй, вLцэ всёхъ предстои1ши, твоe же тёло сквeрны соблю1лъ є3си2 кромЁ, и3 неруши1мое люб0вію чтyщымъ тS њстaвилъ є3си2. чи1стw бо пожи1въ, слaвне, зижди1телю, всёхъ благоугоди1лъ є3си2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Сyщымъ въ пещи2 nтрокHмъ твои6мъ, сп7се, не прикоснyсz, нижE стужи2 џгнь. тогдA тріE, ћкw є3ди1нэми ўсты6, поsху и3 благословлsху, глаг0люще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$же честн0ю кр0вію хrт0вою, кrтъ є3гw2 напои1всz, и3сточaетъ рёки сіsніи мhсленныхъ даровaній, и3 напаsетъ вс‰ покланsющыzсz и3 воспэвaющыz є3го2 вёрнw.

И$же смeрть, и3 врагA низл0жь кrтъ хrт0въ, и3 верєи2 сокруши2 мhслєнныz. и3 нhнэ томY чи1стою вёрою и3 люб0вію покланsющымсz, всBмъ двє1ри tверзaетъ жи1зни и3 нетлённыz пи1щи.

И$же покланsющесz люб0вію кrтY, њграждaютсz си1лою сегw2, и3 враги2 мhслєнныz и3 ви6димыz tг0нzтъ, и3 невреди1мы соблюдaютсz, пэсносл0вzщіи хrтA.

БGор0диченъ:

Крёпость нaмъ и3 держaва, на враги2 даровaсz кrтъ хrтA сн7а твоегw2, пріsтнымъ и3 м™рнимъ твои1мъ дерзновeніемъ, и4мже, бGоневёсто, прил0ги врaжіz побэждaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су д¦0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

Крёпостію вжили1всz живодaвца, пл0ти ўдержaлъ є3си2 жел†ніz, пребогaте, и3 ќмъ впери1лъ є3си2 къ нбcнымъ, поS крёпкw: сhй бlгословeнъ бGъ и3 препрослaвленъ.

Сaмъ сS неблагор0денъ сотв0рь, благор0дны нрaвы стzжaвъ ўмA цёлостію, поучeніемъ же ўпражнszсz бGодохновeнныхъ писaній, всE твоE желaніе на бGа всеви1дца, бlжeнне, возложи1лъ є3си2.

Вhшнzгw цrтва, вhшнzгw же грaда, б9іz раS, прaведныхъ наслаждeніz, пи1щи нетлённыz, и3 богaтства некрaдомагw, свёта невечeрнzгw спод0билсz є3си2, бlжeнне є3vдокjме.

БGор0диченъ:

Е#г0же родилA є3си2, вLчце, при1снw моли2, t раб0ты и3збaвити мS страстeй и3 њсуждeніz, и3 стужaющагw ми2 лю1тагw tчazніz, и3 t њскорблsющихъ мS, чcтаz, њдержaніz, бGорaдованнаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа, п0йте свzщeнницы, прослaвите џтроцы, благослови1те лю1діе, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Е#г0же водрузи2 смeрть, постaвленный кrтъ, нhнэ покланsема зрsще, мhслєннаz вр†жіz њполчє1ніz скрывaютсz подъ землeю, и3 покланsющіисz є3мY њбновлsютсz.

Е#г0же дрeвле проwбразyема, на высотЁ нбcнэй хrт0съ показA, пресвётлаго кrтA. нhнэ покланsющесz благочeстнw вёрніи возвышaютсz, и3 сегw2 ўzснsютсz зарeю.

Е#г0же дрeвле проповёдаша прbр0цы нел0жнw, є4же хrт0ву подн0жію kви1тисz кrтA. є3мyже нhнэ мы2 и4стиннw покланsющесz вёрнw, тогw2 богaтыхъ дарHвъ наслаждaемсz.

БGор0диченъ:

И$же стрaстію безстрaстіе и3сточи1въ земны6мъ, сн7ъ тв0й и3 гDь, дв7о, тоб0ю нaсъ тS люб0вію пою1щыz при1снw њбновлsетъ, ћкw бlгодётель.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтрочестэй проwбрази1лъ є3си2 и3ногдA твою2 м™рь, гDи, џбразъ же сіS и3зъ nгнS и3з8имaше, неwпaльнw входsщыz: ю4же поeмъ ћвльшуюсz тоб0ю концє1мъ днeсь, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

Џгнь помышлsz стрaшный, предъ пrт0ломъ хrт0вымъ, хотsщъ и3зhти, ўмилeніемъ сeрдца тeплы и3зливaеши к†пли слeзъ, погашaющыz тебЁ страстeй пeщи, є3vдокjме бGомyдре.

ВсE приложи1лъ є3си2 къ бGу мyдре, душeвное џко, и3 томY прилэпи1лсz є3си2, вопіS pал0мски: хrтE м0й, кaла мS и3збaви, и3 смертон0сныхъ страстeй во вёки.

Терпёніемъ пождaтель, и3 сeрдцемъ смирeнъ ты2 бhлъ є3си2, ми1лостивъ трeбующымъ, и3 nбhчай приносS блaгъ, и3 нрaвы добродётельны, всечeстне, въ ни1хже д0брэ пожи1въ, чудeсъ т0чиши благодaть.

Рaзумъ и3мёz бжcтвенъ, и3сп0лнитель вLчнихъ kви1лсz є3си2 словeсъ, деснhz любS стєзи2, лёвыхъ ћвэ ўклонszсz ћкw бlгоyменъ и3 мyдръ. тёмже тS почитaемъ бGомyдре во вёки.

БGор0диченъ:

Ґдaмовъ содётель t кровeй твои1хъ чcтыхъ зи1ждетсz, и3 млек0мъ питaетсz, питazй всsкое дыхaніе, дв7о бцdе. тёмже ћкw б9ію тS слaвимъ м™рь.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный: величaемъ вси2 ћкw м™рь бGа нaшегw чcтую.

Безсмeртіz т0читъ, и3 нетлёніz незави1стны к†пли, честнhй кrтъ клaнzющымсz є3мY: њживлsетъ, њчищaетъ, и3 њбновлsетъ, и3 слaвы лyчшіz и3 благодaти сподоблsетъ воспэвaющыz на т0мъ пригв0ждшагосz ї}са.

ДBйства и3спущaz, ћкоже пресвётлы зари6, всечестнhй кrтъ, томY покланsющыzсz люб0вію и3 вёрою чи1стою, къ свёту непристyпному и3 невещeственному, њзарsz направлsетъ, воспэвaющыz всёхъ творцA.

Њс™и1вый дрeво прес™aгw кrтA твоегw2, честн0ю кр0вію твоeю, пребlгjй сл0ве, дёйствомъ є3гw2 нaсъ просвэти2, и3 њс™и2 томY клaнzющыzсz, и3 воспэвaющыz вLку всsческихъ.

БGор0диченъ:

Пaче сlнца всBмъ просіsвшаz бlгодaть, џблаки бёдъ и3 страстeй tг0нитъ, дв7о, и3 бGоразyміz свётомъ просвэщaетъ, люб0вію тS слaвzщыz, и3 пою1щыz непрестaннw сн7а твоего2, ћкw вLку всёхъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Ви1дэти желaz слaву бGа нaшегw, добродётельми бGоразyміz тебE ўдобри1лъ є3си2: и3 свэщен0сецъ во свётлый черт0гъ вшeлъ є3си2, со ѓгGлы живhй, и3 kснёе наслаждaешисz бGовидёніz.

Ћкw ќтро, ћкw с0лнце возсіS пaмzть твоS, сyщаz во мрaцэ сердцA просвэщaющи: тh бо и3 свёта и3 днE вои1стинну сhнъ kви1лсz є3си2, бGомyдре є3vдокjме. сегw2 рaди тS почитaемъ.

Мyдростію ўкрашaемь, и3 рaзумомъ просвэщeнъ, смирeніемъ сeрдца ўдобрeнъ, высот0ю житіS сіsz, къ мhслєннымъ прешeлъ є3си2 дворHмъ: и3дёже нaсъ помzни2 почитaющихъ тS, є3vдокjме.

Дeнь прaзднественный и3 п0льзы ходaтайственный честнhй тв0й совершaемъ, t земли2 преставлeніz: тh бо гDень ўг0дникъ, и3 тогw2 зaповэдей дёлатель kви1лсz є3си2 непостhденъ, досточyдне є3vдокjме.

БGор0диченъ:

Свёта пріsтелище ўтр0ба твоS бhсть, просвёщшагw мjръ, бGорaдованнаz: тёмже молю1 тz nкаsнный, свётлы зари6 ми2 подaждь, мольбaми, бGоневёсто, є3vдокjма бGомyдрагw.

Свэти1ленъ nктHиха. Слaва, с™aгw:

Ћкоже с0лнце блистaz, зари6 и3спущaеши чудeсъ, просвэщaz всёхъ сердцA, твою2 слaвную пaмzть творsщихъ вёрнw, треблажeнне, и3 спасaеши, є3vдокjме.

И# нhнэ кrтA. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Кrтъ предпрaзднуетсz, и3 мjръ њсвzщaетсz, чи1ни ѓгGльстію пою1тъ нaсъ рaди распeншагосz, и3 торжествyютъ съ нaми и3 срaдуютсz, дв7дски зовyще: содёла спасeніе посредЁ земли2, вLко.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ №:

Кaкw не диви1мсz благоyмію твоемY; и3ли2 не похвaлимъ, прпdбне є3vдокjме, житіE твоE равноaгGльное, п0мысла цэломyдрію, кр0тости твоeй, и3 смирeнію, и3 безм0лвію, и3 ми1лостыни непрестaннэй; всёми бо добродётельми ўкраси1лсz є3си2, блажeнне: тёмже ждeтъ тебE неизглаг0ланнаz рaдость, нбcное цrтвіе.

И# нhнэ, кrтA, глaсъ ѕ7:

Прbр0честіи глaси дрeво с™0е провозвэсти1ша, и4мже дрeвніz клsтвы смeртныz свободи1сz ґдaмъ: твaрь же днeсь возноси1му томY совозвышaетъ глaсъ, ћже t бGа просsщи богaтыz ми1лости. но є3ди1ный въ благоутр0біи безмёрный вLко, њчищeніе бyди нaмъ, и3 спаси2 дyшы нaшz.

На літургjи, Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви: Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа. Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе матfeа, зачaло м7г. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Приложение. 12 июля: Иконы Пресвятой Богородицы Троеручица.

Мёсzца тогHже въ в7i-й дeнь.

Прaзднованіе прес™ёй вLцэ нaшей бцdэ и3 приснодв7э мRjи рaди їкHны є3S, нарицaемыz троерyчица, ћже на с™ёй горЁ ґfHнстэй.

На мaлэй вечeрни:

На ГDи воззвaхъ: стіхи6ры самоглaсны, глaсъ ѕ7:

Рaдуйсz, ґfHне с™hй, и3мyще въ себЁ многоцэлeбенъ дaръ пречcтыz дв7ы бцdы їкHны чудeсное kвлeніе, є4юже въ трbцэ слaвитъ бGа вhшнzго.

Рaдуйсz, ґfHне с™hй и3 вс‰ вселeннаz, ликовствyй, ћкw ты2 и4маши во nгрaдэ своeй зал0гъ бlгодaти б9іz пречyдную їкHну вLчцы бцdы, є3sже троерyчное kвлeніе слaвимъ.

Рaдуйсz и3 весели1сz, ґfHне с™hй, тh бо безцённое сокр0вище въ себЁ храни1ши цэльбон0сную їкHну пречcтыz дв7ы и3 вLчцы, ћже трeтію и3 пречcтую рyку на їкHнэ и3з8oбрази2 всBмъ на заступлeніе.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

И#скопaйте, лю1діе, и3ст0чникъ въ высотЁ ґfHнскіz горы2, потечeтъ бо слaдость во вeсь мjръ неизречeннаz, напаsющи и3сцэлeніи душeвными и3 тэлeсными t с™hz и3 чудотв0рныz їкHны вLчцы нaшеz приснодв7ы бцdы, тa бо вBрнымъ и3сточaетъ дaры цэлє1бныz и3 созывaетъ ви1дэти, кaкw двэмA рукaма дeржитъ во њб8sтіихъ держaщаго всю2 твaрь, трeтіею и3збавлsетъ нaсъ t всёхъ бёдъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ з7:

Восхвалsюще чyдо t с™hz твоеS їкHны, толи1кw невёдомое, вси2 вопіeмъ тебЁ, дв7о пречcтаz: мlтвами твои1ми сп7си2 дyшы нaшz.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь и3 приклони2 ќхо твоE.

Ликyюще, да прaзднуетъ вeсь мjръ пречyдное бGор0ждшіz дв7ы kвлeніе, сплетaюще є4й пёсни д¦Hвныz, потщи1мсz воспёти сщ7eнный џбразъ є3S, люб0вію и3 чудесы2 прослaвльшейсz, и3 пред8 ни1мъ вопію1ще: подaждь млcть нaмъ, вLчце, и3 сп7си2 дyшы нaшz.

Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи.

Ликyйте, вси2 лю1діе и3 торжествyйте, џбразъ бо прес™hz трbцы, всечcтнhми рукaми свои1ми пречcтаz дв7а на їкHнэ и3з8oбражaетъ нaмъ, пріиди1те празднолю1бцы вси2, ўбlжи1мъ чyдное kвлeніе бGомaтере, да сп7сeтъ дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

ВLчце, пріими2 мlтвы р†бъ твои1хъ и3 и3збaви нaсъ t всsкіz нyжды и3 печaли.

Тропaрь пи1санъ на вели1цэй вечeрни.

На вели1цэй вечeрни:

На ГDи воззвaхъ: стіхи6ры, глaсъ №:

Под0бенъ: Q, ди1вное чyдо.

Q ди1вное чyдо! и3ст0чникъ приснотекyщій, пречcтый џбразъ тв0й, вLчце бцdе, даровaсz с™оимени1той горЁ, ўдивлsетъ же прем‡рнаz и3 ўжасaетъ зємнaz чудесы2 свои1ми, зрsще бо џбразъ с™hz трbцы, треми2 рукaми твои1ми и3з8oбражeнный: двэмA дeржиши сн7а своего2, хrтA бGа нaшегw, трeтіею же t напaстей и3 бёдъ вёрнw прибэгaющихъ и3збавлsеши, тёмже бlгодaрнw тебЁ вопіeмъ: њбрaдованнаz, рaдуйсz, съ тоб0ю гDь, подаsй мjрови тоб0ю вeлію млcть.

Q вeліе чyдо и3 неизречeнное! kви2 нaмъ на їкHнэ с™ёй три2 рyки сво‰, q дв7о пребlгословeннаz! сіE бhсть чyдо чудесeмъ и3 во всeмъ мjрэ рaдость вeліz, неизречeнное богaтство возсіS нaмъ бlгодaти б9іz, да вси2, припaдающе къ тебЁ, м0лимсz: tврати2, бцdе, вс‰кіz напaсти t р†бъ твои1хъ и3 покажи2 си1лу и3 бlгодaть цэльбон0сныz с™hz їкHны твоеS, да вёрнw тебЁ вопіeмъ: њбрaдованнаz, рaдуйсz, съ тоб0ю гDь, подаsй мjрови тоб0ю вeлію млcть.

Q, стрaнное чyдо и3 преслaвное! да вси2, притекaюще, ќзримъ, кaкw трeтію и3 пречcтую рyку на їкHнэ и3з8zви2, q дв7о пребlгословeннаz, на п0мощь вBрнымъ и3 въ заступлeніе t бёдъ нaшихъ и3 напaстей, тебЁ є3ди1ной дост0йнw є4сть показaти ст0ль вє1ліz чудесA, пріиди1те, вёрніи, приспё бо дeнь свётлагw є3S торжествA, припaдающе, м0лимсz и3 ўми1льнw вопіeмъ: њбрaдованнаz, рaдуйсz, съ тоб0ю гDь, подаsй мjрови тоб0ю вeлію млcть.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7.

Q, преслaвнагw чудесE! воспёти дост0йнw недоумэвaетъ всsкъ ќмъ, кaкw во ґfHнъ вх0дитъ цRи1ца, цRS хrтA р0ждшаz, и3 прпdбному міхаи1лу малеинY kви1сz чyднымъ џбразомъ, tкры2 бlгодaть њ горЁ, и3 њ сeмъ ґfHнъ ликовствyетъ, ћкw и3мёюще многобогaтый дaръ во њгрaдэ своeй, цэльбон0сную, вLчце, твою2 їкHну, къ нeйже мы2 возопіeмъ: q пребlгословeннаz, къ тебЁ и3мёютъ вёрніи сердцA, люб0вію распалє1ннаz, бlгодaрственную пёснь пою1ще, ћкw всенадeжнэй застyпницэ р0да нaшегw, ћже бlгоизв0ли даровaти нaмъ на прибёжище пречcтый зрaкъ св0й, въ нeмъ бо зри1мъ прославлsемый въ тебЁ џбразъ тріеди1нагw бжcтвA, прослaви и3 въ нaсъ, чтyщихъ тS, вLчце, и4мz твоE, и3 спод0би млcть ўлучи1ти сн7а твоегw2, хrтA бGа нaшегw, того2 молsщи, ћкw милосeрдъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz бцdэ три2.

БытіS чтeніе. (ГлавA к7и.)

И#зhде їaкwвъ t студенцA клsтвеннагw, и3 и4де въ харрaнъ. и3 њбрёте мёсто, и3 спA тaмw: зaйде бо с0лнце. и3 взsтъ t кaменіz мёста тогw2, и3 положи2 возглaвіе себЁ, и3 спA на мёстэ џномъ. и3 с0нъ ви1дэ: и3 сE лёствица ўтверждeна на земли2, є3sже главA досzзaше до небeсъ, и3 ѓгGли б9іи восхождaху и3 низхождaху по нeй. гDь же ўтверждaшесz на нeй, и3 речE: ѓзъ бGъ ґвраaмовъ nтцA твоегw2 и3 бGъ їсаaковъ, не б0йсz: землS, и3дёже ты2 спи1ши на нeй, тебЁ дaмъ ю5, и3 сёмени твоемY и3 бyдетъ сёмz твоE ћкw пес0къ земнhй, и3 распространи1тсz на м0ре, и3 лjву, и3 сёверъ, и3 на вост0ки: и3 возбlгословsтсz њ тебЁ вс‰ колBна зємнaz, и3 њ сёмени твоeмъ. и3 сE ѓзъ съ тоб0ю сохранszй тS на всsкомъ пути2, ѓможе ѓще п0йдеши, и3 возвращy тz въ зeмлю сію2: ћкw не и4мамъ тебE њстaвити, д0ндеже сотвори1ти ми2 вс‰, є3ли6ка глаг0лахъ тебЁ. и3 востA їaкwвъ t снA своегw2, и3 речE: ћкw є4сть гDь на мёстэ сeмъ, ѓзъ же не вёдэхъ. и3 ўбоsсz, и3 речE: ћкw стрaшно мёсто сіE: нёсть сіE, но д0мъ б9ій, и3 сі‰ вратA нбcнаz.

Прор0чества їезекjилева чтeніе. (Главы6 м7г и3 м7д).

Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее сотворsтъ їерeи не nлтари2 всесожжeніz вaшегw и3 ±же сп7сeніz вaшегw: и3 пріимy вы, глаг0летъ ґдwнаJ гDь. и3 њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки: и3 сі‰ бsху затворє1на. и3 речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ: ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ затворє1на. ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ: по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. и3 введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ сyщихъ къ сёверу, прsмw хрaму: и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы хрaмъ гDень.

При1тчей чтeніе (главA f7):

Премyдрость создA себЁ д0мъ и3 ўтверди2 столпHвъ сeдмь. заклA сво‰ жeртвєннаz, и3 раствори2 въ чaшэ своeй віно2, и3 ўгот0ва свою2 трапeзу. послA сво‰ рабы2, созывaющи съ выс0кимъ проповёданіемъ на чaшу, глаг0лющи: и4же є4сть безyменъ, да ўклони1тсz ко мнЁ. и3 трeбующымъ ўмA речE: пріиди1те, kди1те м0й хлёбъ и3 пjйте віно2, є4же раствори1хъ вaмъ. њстaвите безyміе и3 жи1ви бyдете. и3 взыщи1те рaзума, да поживeте и3 и3спрaвите рaзумъ въ вёдэніи. наказyzй ѕлы6z пріи1метъ себЁ безчeстіе, њбличazй нечести1ваго њпор0читъ себE, њбличeніе бо нечести1вому р†ны є3мY. не њбличaй ѕлhхъ, да не возненави1дzтъ тебE, њбличaй премyдра, и3 возлю1битъ тS. дaждь премyдрому винY, и3 премyдршій бyдетъ. сказyй прaведному, и3 приложи1тъ пріимaти. начaло премyдрости стрaхъ гDень, и3 совётъ с™hхъ рaзумъ. разумёти бо зак0нъ п0мысла є4сть бlгaгw: си1мъ бо џбразомъ мн0гое поживeши врeмz, и3 приложaтсz тебЁ лBта животA.

На літjи стіхи6ры, глaсъ є7:

Ты2 є3си2 мlтвенница нел0жнаz ўповaющихъ хrтіaнъ, ты2 є3си2 предстaтельница вёрнаz всBмъ прибэгaющымъ, показaла бо є3си2 нaмъ во сп7сeніе троерyчный џбразъ тв0й, пріими2 мwльбы2 t нaсъ, прилёжнw призывaющихъ тS, и3 подaждь вeлію и3 богaтую млcть.

Ты2 є3си2 ўповaніе и3 покр0въ вёрнымъ, q пребlгословeннаz вLчне, дaруй нaмъ млcть сн7а твоегw2 и3 гDа, тh бо є3си2 ходaтаица къ немY си1льнаz, є3ли1ко восх0щеши, вс‰ ў негw2 и3спроси1ти м0жеши, того2 моли2 подaти ми1ръ и3 вeлію млcть.

Ты2 є3си2 прибёжище нaше, ты2 є3си2 и3збавлeніе t напaстей и3 бёдъ, ўмилосeрдисz, q дв7о пречcтаz, низпосли2 нaмъ щедрHты млcрдіz t с™hz твоеS їкHны, на ню1же рaдостнw взирaюще, пр0симъ ўмирeніz душaмъ нaшымъ и3 вeлію млcть.

Слaва, и3 нhнэ: глaсъ }:

Q, чyдное ўкрашeніе хрaма твоегw2, гпcжE цRи1це бцdе, їкHною твоeю, є4йже предстоsтъ вёрніи, молsщесz, со слезaми вопію1тъ: q дв7о всебlгaz бцdе! ты2 є3си2 нбcныхъ слaва, земнhхъ ўповaніе, nби1димыхъ застyпница, печaльныхъ ўтэшeніе. днeсь прaзднуемъ kвлeніе чcтнaгw џбраза твоегw2, преисп0лненнагw си1лы и3 чудeсъ тріеди1нагw бжcтвA, ћкw три2 рyки на нeмъ ви1димы є4сть: двэмA дeржиши держaщаго вс‰, трeтіею же защищaеши t бёдъ чтyщихъ тS, да вси2 болsщіи, притекaюще, неwскyднw пріeмлютъ и3сцэлeніе, стрaждущіи t бёдъ и3збавлeніе, тh бо є3си2 всBмъ нел0жнаz нaмъ предстaтельница и3 молeбница ко хrтY бGу нaшему, того2 моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

На стіх0внэ стіхи6ры самоглaсны, глaсъ д7:

Ћкw пресвётлэе с0лнца днeсь возсіS нaмъ свэти1ло во хрaмэ сeмъ, предстоsщаz їкHна вLчцы нaшеz бцdы, њсвэщaетъ бо прибэгaющихъ къ нeй вёрою и3 познaніе подаeтъ њ чудeсномъ kвлeніи своeмъ, ћкw тричи1слєнныz рyки є3S прославлsютъ с™yю трbцу, и3 бли1з8 пrт0ла трbчнагw самA сэди1тъ, молsщи њ нaсъ, и3збaвитисz душaмъ нaшымъ t всёхъ бёдъ, ѕHлъ и3 њбстоsній.

Глaсъ є7:

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Ћкw свэтозaрнаz зарS, њзари2 въ сердцaхъ нaшихъ їкHна твоS, q дв7о, рaдость вeлію, показyетъ бо чyдо преслaвное, кaкw ты2, вLчце всепётаz, двэмA рукaма сн7а и3 гDа њб8eмлеши, трeтіею же ди1вный покр0въ и3 заступлeніе рабHмъ твои6мъ kвлsеши, сп7си2, вLчце, дyшы нaшz њ всёхъ бёдъ, ѕHлъ и3 њбстоsній.

Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи.

Ћже ненадeжныхъ ўповaніе и3звёстное и3 согрэшaющихъ сп7сeніе, мRjе всепётаz, чcтаz бцdе, пріими2 t нaсъ молeніе сіE, зрsщихъ на пречcтнyю їкHну твою2, ћкw t неS вBрнымъ и3сточaеши чудесA, скорбsщымъ скHрби њблегчaеши, немощнhхъ и3сцэлsеши, њжидaемъ и3 мы2 милосeрдіz твоегw2: подaждь богaтую твою2 млcть и3 сп7си2 дyшы нaшz t всёхъ бёдъ, ѕHлъ и3 њбстоsній.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Надeжда безмёрнаz и3 во всeмъ пом0щница и3 застyпница гот0ваz ты2 є3си2, дв7о пречcтаz, пріиди1те, вёрніи, сошeдшесz въ хрaмъ, пёсньми д¦0вными рaдостнw є3S почти1мъ, зрsще чудотв0рную їкHну є3S, и3 со дерзновeніемъ молeніе принесeмъ и3 ўми1льнw возопіeмъ: рaдуйсz, вLчце мjра и3 дyшъ нaшихъ сп7сeніе: рaдуйсz, защи1тнице бёдствующихъ, подаю1щаz свою2 неwскyдную млcть: рaдуйсz, ўтолeніе печaльныхъ: не престaй, вLчце, њ нaсъ моли1ти хrтA бGа нaшего, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

На бlгословeніи хлёбwвъ тропaрь, глaсъ д7:

Днeсь всемjрнаz рaдость возсіS нaмъ вeліz: даровaсz с™ёй горЁ ґfHнстэй цэльбон0снаz твоS, вLчце бцdе, їкHна, со и3з8oбражeніемъ тричи1сленнw и3 нераздёльнw пречcтыхъ рyкъ тв0ихъ въ прославлeніе с™hz трbцы, созывaеши бо вёрныхъ и3 молsщихсz тебЁ њ сeмъ познaти, ћкw двэмA сн7а и3 гDа дeржиши, трeтію же kви2 на прибёжище и3 покр0въ чтyщымъ тS, t всsкихъ напaстей и3 бёдъ и3збавлsти, да вси2, притекaющіи къ тебЁ, вёрою пріeмлютъ неwскyднw t всёхъ ѕHлъ свобождeніе, t врагHвъ защищeніе, сегw2 рaди и3 мы2 вкyпэ со ґfHномъ вопіeмъ: рaдуйсz, бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю.

Три1жды.

На ќтрени:

На БGъ гDь: тропaрь бцdы, три1жды.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Чyдо преслaвное зри1тсz днeсь, весели1тесz, лю1діе, почитaюще kвлeніе їкHны всенепор0чныz дв7ы бцdы, сe бо возсіS нaмъ бжcтвеннаz зарS, бlгочeстнw t всёхъ родHвъ пою1щымъ, и3 нhнэ мы2 є4й, взывaюще, прин0симъ бlгодaрственную пёснь, ћкw показyетъ нaмъ познавaти є3ди1наго въ трbцэ бGа нaшего.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Чyдо чудесє1мъ kви1сz нaмъ їкHна твоS, вLчце бцdе, на нeйже пречcтыми твои1ми рукaми с™yю трbцу нераздёльнw въ тріeхъ v3постaсэхъ прославлsеши, сегw2 рaди взирaюще на їкHну, съ вёрою м0лимсz: пріими2, q м™и и3 дв7о, нaсъ въ св0й покр0въ и3 и3збaви всёхъ бёдъ, пребlгословeннаz.

Величaніе со сладкопёніемъ, ли1къ №:

Величaемъ тS, пренепор0чнаz дв7о, и3 чти1мъ чудесA џбраза с™aгw твоегw2, трeхъ пречcтыхъ рyкъ твои1хъ kвлeніе въ слaву бжcтвA, въ трbцэ бGа нaшего.

Ли1къ в7: Величaемъ тS, прес™az дв7о, и3 чти1мъ тричи1сленное и3з8oбражeніе пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, тh бо двэмA сн7а и3 гDа держи1ши, трeтіею t напaстей и3 бёдъ нaсъ и3збавлsеши.

Pал0мъ и3збрaнный: Помzни2, гDи, дв7да:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое тaйнw:

Вeліе чyдо и3 преслaвное, ґfHнъ велеглaснw вопіeтъ, и3мyще џбразъ въ себЁ пречcтыz дв7ы бцdы, ћкw стрaжа надeжнаго проти1ву врагHвъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, и3 мы2 вси2 ўми1льнw вопіeмъ: предвари2, вLчце, мlтвами твои1ми ко хrтY бGу нaшему, да сп7сeтъ дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Тaже степeнна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw2 глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе t лyки, зачaло д7.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Днeсь рaдуйтесz, лю1діе, принeсше достод0лжную пёснь вLчцэ нaшей приснодв7э бцdэ, и3 почерпи1те бlгодaть неwскyдную t неистощи1магw и3ст0чника їкHны є3S, свэтлоблистaємыz чудесы2, ћкw тричи1сленнw и3з8oбрази2 пречcтыz рyки сво‰ во џбразъ трbчнагw бжcтвA, и3 прпdбному міхаи1лу малеинY возвэщaющи бlгодaть, г0ру ґfHнскую и3збрA себЁ ћкw мёсто ўг0дное, сп7сaти въ нeй твeрдw њбитaющихъ и3 прибэгaющихъ къ є3S покр0ву и3 заступлeнію и3 разсёzнный ќмъ собрaти во є3ди1но стaдо, є4же прославлsти хrтA бGа нaшего, того2 моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, глaсъ №, є3г0же краегранeсіе: Пресвzтaz дёва въ рукaхъ свои1хъ слaвитъ свzтyю трbцу.

Пёснь №. Їрм0съ:

ТвоS побэди1тельнаz десни1ца бGолёпнw въ крёпости прослaвисz: тa бо, безсмeртнэ, ћкw всемогyщаz, проти6вныz сотрE, ї}льтzнwмъ пyть глубины2 новосодёлавшаz.

Ди1вны тво‰ чудесA, вLчце бцdе, ±же и3сцэли2 ўсёченную рyку деснyю прпdбному їwaнну дамаски1ну, є4юже по и3сцэлeніи пэснотворeніе написA въ прославлeніе и4мене твоегw2, и3 вси2, таков0му чудеси2 дивsщесz, вопію1тъ: рaдуйсz, пребlгословeннаz, въ болёзнехъ нaшихъ и3сцэлeніе.

ВLчце бцdе, и3звлеки1 мz и3з8 глубины2 напaстей и3 бёдъ, прибэгaю и3 ѓзъ под8 кр0въ тв0й и3 заступлeніе, да не и3зhду посрaмленъ и3 лишeнъ млcти твоеS, слезsщій пред8 чудотв0рною їкHною твоeю, на нeйже три2 руки2 и3з8oбражeны въ слaву бGа вhшнzгw.

Q бGоблажeннаz и3 многоимени1таz дв7о м™и, и3ст0чникъ милосeрдіz и3 щедр0тъ, ѓзъ и3мёю къ тебЁ вёру вeлію, надeжду и3звёстную и3 люб0вь сердeчную, tврати2 вс‰кіz нап†сти t р†бъ твои1хъ, слaвимъ бо тричи1сленное и3 нераздёльное на їкHнэ пречcтыхъ рyкъ твои1хъ kвлeніе, и4миже ты2 с™yю трbцу во є3ди1нствэ прославлsеши.

ВLчце дв7о, кто2 не ўдиви1тсz всечcтнhz твоеS їкHны троерyчному kвлeнію, слaдостнw бо зрёти, кaкw ты2 премyдро тріmпостaсное бжcтво2 прославлsеши, ск0рw ўслhши, пречcтаz, молeніе нaше и3 защити2 рук0ю твоeю, ю4же трeтію kви2 нaмъ на заступлeніе.

Катавaсіа, глaсъ }: Сокруши1вшему бр†ни:

Пёснь G. Їрм0съ:

Е#ди1не, вёдый человёческагw существA нeмощь и3 млcтивнw въ нE воoбрaжсz, препоsши мS съ высоты2 си1лою, є4же вопи1ти тебЁ, с™hй, њдушевлeнный хрaме неизречeнныz слaвы твоеS, чlвэколю1бче.

Съ высоты2 ґfHнскіz горы2 повсю1ду блистaетъ богaтство милосeрдіz твоегw2, вLчце бцdе, t с™hz їкHны, ю4же троерyчнw kви2 на прибёжище вBрнымъ, мh же къ тебЁ воззовeмъ: q м™и и3 дв7о! и3збaви нaсъ t nгнS, и3 мечA, и3 всёхъ бёдъ, пребlгословeннаz.

Безмёрную твою2 млcть на мнЁ славосл0влю и3 величaю въ пёснехъ бlгодaрныхъ чcтымъ сeрдцемъ и3 ўсты2, ћкw и3збaвила є3си2 менE всёхъ напaстей и3 бёдъ и3 не допусти1ла є3си2 поги1бнути до концA. и3 ѓзъ тебE, вLчцу бцdу, и3 чудесA џбраза твоегw2 величaти и3 прославлsти не престaну во вёки.

ВысотA вели1ка ґfHнскіz горы2, но kвлeніе и3 чудесA їкHны твоеS неизречeннw превhше горы2, и3 бlгодaть б9іz въ нeй, ћкw м0ре неисчерпaемое, приходsщымъ вёрою: пріeмлютъ бо ўтэшeніе и3 въ напaстехъ и3збавлeніе: подaждь, q пребlгословeннаz дв7о, и3 мнЁ, бёдствующему, защищeніе ск0рое.

Ты2 є3си2 всёхъ скорбsщихъ прибёжище, и3 nби1димыхъ застyпница, и3 неруши1мый покр0въ въ бэдaхъ стрaждущихъ. тёмже, припaдаz, вопіeмъ тебЁ, дв7о пречcтаz: пріими2 молeніе нaше, t всеS души2 чcтнyю и3 преисп0лненную чудeсъ їкHну твою2 почитaющихъ.

Сэдaленъ, глaсъ є7. Под0бенъ: Собезначaльное сл0во:

Ћкw возлюби1ла є3си2 пaству твою2, бGор0ждшаz м™и, бlговоли2 даровaти є4й с™yю пречcтнyю свою2 їкHну, на нeйже премyдрость триmпостaсную въ пречcтыхъ рукaхъ свои1хъ прославлsеши, и3 подаeши познавaти въ трbцэ є3ди1наго бGа, и3 мнHгаz чудесA t їкHны твоеS вёрою и3 люб0вію тS призывaющымъ kвлsеши, и3 пaству свою2 њграждaеши, и3 подаeши всемY мjру, сп7сeніе и3 ўтверждeніе.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Г0ру тS, бlгодaтію б9іею приwсэнeнную, прозорли1выма ґввакyмъ ўсмотри1въ nчи1ма, и3з8 тебE и3зhти ї}леву провозглашaше с™0му во сп7сeніе нaше и3 њбновлeніе.

Њбнови1мъ сердцA вёрою, зрsще во ґfHнстэй горЁ н0вое вLчцы бцdы троерyчное kвлeніе. всsкъ, недоумэвaюще њ сeмъ, т0кмw молsщесz, тебЁ вопіeтъ: q м™и и3 дв7о, пріими2 молeніе нaше и3 подaждь млcть и3 защищeніе, и3 и3сп0лни љзhкъ и3 сердцA вёрныхъ дост0йнагw ти2 хвалeніz.

Рaдостною труб0ю ґfHнъ во вс‰ концы2 земли2 гласи1тъ: пріиди1те и3 ви1дите дэлA б9іz, кaкw пречcтаz дв7а на їкHнэ въ рукaхъ свои1хъ kвлsетъ трbчный ви1дъ бжcтвA, и4миже держи1тъ люб0вь и3 млcрдіе, восписyемъ сугyбо въ сердцaхъ нaшихъ рaдостную пёснь дост0йнагw є3S хвалeніz.

Ћкw спод0бисz прпdбный міхаи1лъ малеи1нъ бlгодaть ћвнw t тебE, вLчце бцdе, ўлучи1ти, спод0би и3 менE, всепречcтаz, зрёти и3 разумёти, кaкw ты2 с™yю трbцу на їкHнэ въ рукaхъ свои1хъ прославлsеши, да восписyю въ сeрдцэ моeмъ тв0й џбразъ и3 молю1 тz: tвeрзи љзhкъ м0й и3 и3сп0лни є3го2 дост0йнагw тебE хвалeніz.

Грzди1те, лю1діе, ко ґfHну днeсь, є4же принести2 молeніе приснодв7э чcтэй бцdэ пред8 чyдною є3S їкHною, тричи1сленнw и3 нераздёльнw пречcтыми рукaми и3з8oбражaющую є3ди1ную си1лу бжcтвA, на сію1 же враги2 нaшz зрёти не м0гутъ, мh же, вёрніи, взирaюще на џную, вопіeмъ: tвeрзи нaмъ ўстA пёти пёснь дост0йнагw тебE хвалeніz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти1вый сіsніемъ пришeствіz твоегw2 хrтE, и3 њсвэти1вый крест0мъ твои1мъ мjра концы2, сердцA просвэти2 свётомъ твоегw2 бGоразyміz правослaвнw пою1щихъ тS.

ҐfHнскаz горA преисп0лнисz с™hнь, на нeйже kви1сz и3 прослaвисz с™az тво‰, вLчце бцdе, їкHна, крaсzщаzсz и3зліsніемъ t неS бlгодaти во и3сцэлeніе скорбsщихъ, и3 вси2 таков0му чудеси2 дивsтсz, ћкw три2 пречcтыz тво‰ рyки нaмъ kви2.

Сіsетъ добр0та, блистaютъ, ћкw сHлнечныz лучи2, t твоеS с™hz їкHны разли6чнаz чудесA, низпосли2 мнЁ, q пребlгословeннаz, покр0въ и3 заступлeніе твоE t врагHвъ, гyбzщихъ мS, тjи бо t руки2 твоеS поги1бнутъ, ћкw трeтію на їкHнэ и3з8zви2 нaмъ на заступлeніе.

Преслaвное чyдо зри1тсz, всенепор0чнаz дв7о, на їкHнэ твоeй: во џбразъ с™hz трbцы рyки сво‰ kви2 и3 познaніе подаeши рабHмъ твои6мъ, ћкw двэмA держи1ши держaщаго вс‰, трeтіею же защищaеши во всёхъ напaстехъ вёрнw прибэгaющихъ къ тебЁ, мh же, вёрніи, вопіeмъ: рaдуйсz, застyпнице нaша всенадeжнаz.

Q, неизмэри1маz глубинA ржcтвA твоегw2! q, неизречeнное богaтство милосeрдіz твоегw2! ћкw безмBрныz пєчaли и3 напaсти въ рaдость нaмъ твори1ши, призывaющымъ тS въ нyждэ и3 њбстоsніи, подaждь же млcть твою2 въ стрaшный дeнь судA и3 и3спытaніz дёлъ чlвёческихъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њбhде нaсъ послёднzz бeздна, нёсть и3збавлszй, вмэни1хомсz, ћкw џвцы заколeніz, сп7си2 лю1ди тво‰, б9е нaшъ, тh бо крёпость немощствyющихъ и3 и3справлeніе.

Во ґfHнъ рaдостнw вси2 притецeмъ зрёти kвлeніе їкHны вLчцы бцdы, ћкw слaвитъ нбcнаго творцA въ трbцэ трис0лнечное є3стество2 и3 нaсъ тр0йческому покланsтисz ќчитъ бжcтвY, є4йже припaдаz, со слезaми вопіeмъ: q дв7о пречcтаz, tвeрзи нaша ўстA и3 и3сп0лни сeрдце вопи1ти тебЁ пёснь дост0йнагw хвалeніz.

Ўтэшeніе вeліе њбрэт0хъ души2 моeй въ бэдaхъ и3 напaстехъ прибэгaти къ тебЁ, бGороди1тельницэ, и3 ѓзъ къ цэльбон0снэй твоeй їкHнэ со слезaми вопію2: не прeзри, бцdе, слeзъ и3 воздыхaніz моегw2 и3 возведи2 t печaлей въ рaдость, ћкw и3 ґfHнъ рaдостнw ликовствyетъ, и3мyще чcтнhй џбразъ тв0й троерyчнагw kвлeніz.

ВLчце, мjра сп7сeніе, вёрныхъ надeжда, покр0въ и3 заступлeніе, всеусeрднw припaдаz къ тебЁ, вопіeмъ: покажи2 на нaсъ, погибaющихъ, си1лу и3 бlгодaть цэльбон0сныz с™hz їкHны твоеS, и3збaви нaсъ всёхъ напaстей, да не престaнемъ величaти тебE, застyпницу въ печaлехъ вёрную.

Q всенепор0чнаz дв7о! бжcтвенное проречeніе ќстъ твои1хъ и3сп0лнисz, є4же њ рождeніи прпdбнагw міхаи1ла малеинA прeжде предреклA є3си2, рaдуетсz всS землS њ бжcтвеннэй си1лэ твоeй, весели1тсz глaсъ прaзднующихъ непрестaннw, зрsще твоегw2 лицA добр0ту неизречeнную, вeселw воспэвaюще: рaдуйсz, дв7о, хrтіaнъ похвало2.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной воев0дэ:

Днeсь весeлое настA нhнэ твоE торжество2 бGомaти пречcтаz, вси2 вёрніи и3сп0лнишасz рaдости и3 весeліz, ћкw спод0бльшесz и3зрsднw воспёти преди1вное kвлeніе чcтнaгw џбраза твоегw2 и3 р0ждшагосz и3з8 тебE мLнца, и4стинна же бGа, є3г0же двэмA рукaма њб8eмлеши, и3 трeтіею t напaстей и3 бёдъ нaсъ и3зымaеши и3 и3збавлsеши t всёхъ ѕHлъ и3 њбстоsній.

Јкосъ:

ЃгGлwвъ творцA, и4стиннагw свёта хrтA, неизречeннw и3з8 тебE, бGомaти, возсіsвшагw, на їкHнэ чудeснэ kви2 и3 тричи1сленнымъ свои1мъ и3з8oбражeніемъ пречcтыхъ рyкъ твои1хъ вс‰ концы2 земли2 ўдиви2, тёмже бlгодaрственнw дерзaемъ вопи1ти тебЁ си1це: рaдуйсz, по чlвёчеству двэмA рукaма сн7а и3 бGа њб8eмлющаz: рaдуйсz, по бжcтвY трeтіею рук0ю t напaстей и3 бёдъ нaсъ и3збавлsющаz: рaдуйсz, стрaждущымъ въ печaлехъ помогaющаz: рaдуйсz, бwлёзни вск0рэ и3сцэлsющаz: рaдуйсz, ћкw тоб0ю защищaемсz t врагHвъ си1льныхъ, помышлsющихъ на ны2 ѕл†z: рaдуйсz, сохранsющаz t всёхъ ѕHлъ и3 њбстоsній.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ТебE, ќмную, бцdе, пeщь, разсмотрsемъ, вёрніи, ћкоже бо џтроки сп7сE три2 превозноси1мый, мjръ њбнови2, во чрeвэ твоeмъ всецёлъ, хвaльный nтцє1въ бGъ и3 препрослaвленъ.

Q м™и бGа вhшнzгw, при1зри на молeніе вёрою къ тебЁ прибэгaющихъ: врази2 на мS њполчи1шасz, и3з8wстри1ша мeчь св0й, ўzзви1ти мS хотsще. тh же, ћкw защи1тница нaша, tыми2 поношeніz чlвёчєскіz и3 напр†сныz клевєты2, на тебE надёюсz, тh бо моS крёпость и3 защищeніе.

Ненави1дzщіи мS, творsще њби1ды, низпускaютъ стрёлы лукaвствіz, хотsще мS ѕэлw2 ўzзви1ти, ѓзъ же, пречcтаz вLчце, взирaz на їкHну твоегw2 троерyчнагw kвлeніz, ю4же даровA нaмъ ћкw стрaжа на враги2, приношY тебЁ молeніе: защити2, всепётаz, рук0ю твоeю менE, погибaющаго.

ВLчце бцdе, сокруши2 ѕлы6z врагHвъ на мS пHмыслы и3 клевєты2 ўстaви, и3збавлsющи непови6нныz t ск0рби, и4мамы бо, пречcтаz дв7о, твою2 їкHну, бlгодaти преисп0лненную, врагHвъ ўстрашaющую и3 вёрнw прибэгaющихъ къ тебЁ ўвеселsющую.

Q дв7о пречcтаz! смири2 сердцA ѕлhхъ чlвBкъ, њби1дzщихъ и3 ненави1дzщихъ мS, и3 враждeбнw клzнyщихъ загради2 ўстA, да посрамsтсz врази2 и3 ќзрzтъ твою2 сопроти1въ борю1щую си1лу, сE млcтивнw ты2 нaсъ посэщaеши и3 зал0гъ бlгодaти їкHну твою2 ћкw стрaжа на враги2 дaруеши.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пещи2 џтроцы ї}лєвы, ћкоже въ горни1лэ, добр0тою благочeстіz чи1стэе злaта блещaхусz, гlг0люще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа, п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ўслhши молeніе моE, вLчце всепётаz, њблeгчи брeмz бёдъ мои1хъ и3 напaстей, ћкw да возмогY воздaти тебЁ nбёты, ±же въ печaли гlг0лаша ўстA мо‰, слaвлю бо толи1кw чудeсное kвлeніе їкHны твоеS, возведи1 мz рук0ю твоeю и3з8 глубины2 бёдъ въ рaдость, воспэвaюща и3 превозносsща тS во вёки.

Q пребlгословeннаz дв7о! є3гдA приспЁ дeнь свётлагw торжествA kвлeніz пречyднагw џбраза твоегw2, тогдA ґfHнскаz горA крaситсz, ћкw пріeмлетъ многобогaтный дaръ во њгрaду свою2 зари2 бжcтвенныz. q дв7о, њзари2 сердцA н†ша свётомъ бжcтвA, є3г0же въ рукaхъ твои1хъ на їкHнэ прославлsеши, пою1щихъ и3 превозносsщихъ тS во вёки.

Ќжасомъ њб8sти бhша и3 недоумэвaша њ сeмъ, кaкw три2 руки2 на їкHнэ нaмъ kви2, но т0кмw рaдостнw вопіeмъ: q вLчце дв7о, є3ди1ной тебЁ сіE дост0йно є4сть двэмA рукaма сн7а и3 гDа держaти, ґ трeтіею вBрныz t бёдъ и3збавлsти, пою1щихъ и3 превозносsщихъ тS во вс‰ вёки.

Пою1тъ тS вси2 земнор0дніи и3 славосл0вzтъ си6лы нбcныz, ћкw м™рь хrтA бGа нaшегw, тh бо, сэдsщи на чcтнёмъ пrт0лэ бли1з8 прес™hz трbцы, во џбразъ є3S и3 три2 руки2 на їкHнэ kви2, моли2 ю5 њ нaсъ, пречcтаz, и3збaвитисz нaмъ мyкъ, да возрaдуютсz вси2, пою1щіи и3 превозносsщіи тS во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Џбразъ чcтагw ржcтвA твоегw2 nгнепали1маz купинA показA неwпали1маz: и3 нhнэ на нaсъ напaстей свирёпэющую ўгаси1ти, м0лимсz, пeщь, да тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Безмёрнw наслади1хсz щедр0тъ и3 бlгодэsній твои1хъ ѓзъ, дв7о пречcтаz, и3 воспэвaю тS бlгодaрственными пёсньми пред8 їкHною твоeю, на нeйже зри1тсz чyдо чудесє1мъ: трeтіz пречcтаz рукA твоS, на п0мощь и3 защищeніе тS призывaющымъ.

Въ пёснехъ бlгодaрныхъ не престaну величaти тS, всепречcтаz дв7о бцdе, ћкw неисчє1тныz щедрHты низпослaла є3си2, проповёдуеши всBмъ чудесA цэльбонHсныz твоеS їкHны, ћкw подаeши въ болёзнехъ и3сцэлeніе, въ напaстехъ и3збавлeніе, тh бо є3си2 покр0въ всBмъ прибэгaющымъ.

Ўдиви1ла є3си2 всёхъ вои1стинну, пренепор0чнаz дв7о, заступлeніемъ и3 покр0вомъ твои1мъ, врази2 мои2 tступи1ша t менE, вмёсто печaли рaдость ми2 даровA, и3 ѓзъ рaдостнw вопію2, ћкw цэльбон0снаz твоS їкHна ди6внаz чудесA показA, да вси2 вёдуще, ћкw ты2 є3си2 застyпница всBмъ прибэгaющымъ.

Ви1ждь, вLчце бцdе, неможeніе моE, недоумэвaю бо воспёти млcрдіе твоE на мнЁ, подaждь њбновлeніе сeрдцу моемY дост0йнw воспёти тебЁ пёснь, толи1кw чyдному на їкHнэ пречcтыхъ трeхъ рyкъ твои1хъ и3з8oбражeнію, тh бо є3си2 нел0жнаz застyпница хrтіaнъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

ГорA ґfHнскаz вопіeтъ: грzди1те, лю1діе, къ неистощи1мому и3ст0чнику цэльбон0снэй їкHнэ вLчцы нaшеz бцdы пріsти щедр0тъ мн0жество, вси1 бо прибэгaющіи получaютъ неисчeтнw дaры цэлє1бныz и3 вопію1тъ: вои1стинну ты2 є3си2, дв7о бlгословeннаz, всBмъ крёпость, держaва и3 заступлeніе.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

На хвали1техъ стіхи6ры самоглaсны, глaсъ є7:

ТебЁ воспои1мъ свётлw дв7довскую пёснь, ћкw цRи1цэ и3 бцdэ, лицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи, и3 ґfHнскаz горA рaдостію и3сполнsетсz, ћкw въ пaствэ твоeй сохранsетсz, прпdбному міхаи1лу малеинY бlгодaть tкрhла є3си2, сегw2 рaди и3 мы2, люб0вію созывaеми ви1дэти с™yю и3 пречyдную твою2, бцdе, їкHну, въ нeйже бGоначaліе въ трbцэ kвлsеши и3з8oбражeніемъ пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, тёмже къ тебЁ вопіeмъ: вLчце, моли2 хrтA бGа нaшего сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

ТебЁ припaдаемъ, гпcжE, и3 м0лимсz, зрsще прчcтнyю їкHну твою2, сію1 бо и3 ґfHнъ ликовствyетъ, и3мёz во њгрaдэ своeй зал0гъ бlгодaти б9іz, да вси2 притекaющіи пріeмлютъ неwскyднw бlгопотрeбнагw прошeніz своегw2 и3сполнeніе, пріими2, вLчце всепётаz, вёрныхъ твои1хъ р†бъ мwльбы2, чествyющихъ прaздникъ kвлeніz твоегw2, тh бо нaмъ на їкHнэ своeй три2 руки2 kви1ла є3си2, въ слaву бGа нaшегw, того2 моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

ТебЁ припaдаz, м0лимсz, q дв7о чcтаz бцdе, м™и бGа нaшегw, ви1дzще їкHну с™yю твою2, сіsющую пaче с0лнечныхъ л{чъ, подаeши бо млcти просsщымъ, скорбsщымъ скHрби њблегчaеши, немwщнhмъ здрaвіе дaруеши, ћкw получи2 и3сцэлeніе деснhz своеS руки2 с™hй їwaннъ дамаски1нъ, є4йже и3 мы2 нhнэ со ўмилeніемъ предстоsще, м0лимсz, и3 любeзнw њблобызaвъ, глаг0лемъ: сп7си2 нaсъ, гпcжE, t глaда, nгнS, мечA и3 всёхъ бёдъ, почитaющихъ вёрнw твоE kвлeніе, и3 подaждь п0мощь сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Днeсь, соб0ри вёрныхъ, сошeдшесz, восплещи1те рукaми весeліz, д¦0внэ торжествyюще дeнь преслaвнагw kвлeніz цэльбон0сныz їкHны приснодв7ы чcтыz бцdы, є4йже мы2 предстои1мъ и3 є3диноглaснw возопіи1мъ: рaдуйсz, пребlгословeннаz, ћкw и3з8oбражeніемъ на їкHнэ пречcтыхъ рyкъ твои1хъ въ трbцэ бGа слaвиши: рaдуйсz, ћкw є3ди1ну си1лу и3 бlгодaть въ ни1хъ и3мёеши: рaдуйсz, ћкw двэмA рукaма сн7а и3 гDа дeржиши, трeтіею же t всёхъ напaстей и3 бёдъ нaсъ и3збавлsеши: рaдуйсz, застyпнице нaша всенадeжнаz ко хrтY бGу нaшему, того2 моли2 сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Славосл0віе и3 tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нны t канHна, пBсни G-z и3 ѕ7-z, на }. Прокjменъ, глaсъ G, пёснь бцdы: Вели1читъ душA моS гDа, и3 возрaдовасz дyхъ м0й њ бз7э сп7сэ моeмъ. Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS, сe бо tнhнэ ўблажaтъ мS вси2 р0ди. Ґп0столъ къ філіпписjємъ, зачaло ©м. Ґллилyіа, глaсъ }: Слhши дщи2 и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи. Е#ђліе t луки2, зачaло н7д. Причaстенъ: Чaшу сп7сeніz пріимY:

Моли1тва.

Q прес™az гпcжE вLчце бцdе, вeліе чyдо с™0му їwaнну дамаски1ну kви1вшаz, ћкw вёру и4стинную, надeжду несумнённую показaвшему! ўслhши нaсъ, грёшныхъ, пред8 чудотв0рною твоeю їкHною ўсeрднw молsщихсz и3 просsщихъ твоеS п0мощи: не tри1ни молeніz сегw2 мн0гихъ рaди прегрэшeній нaшихъ, но ћкw м™и млcрдіz и3 щедр0тъ, и3збaви нaсъ t болёзней, скорбeй и3 печaлей, прости2 содBzнныz нaми грэхи2, и3сп0лни рaдости и3 весeліz всёхъ, чтyщихъ с™yю їкHну твою2, да рaдостнw воспоeмъ и3 люб0вію прослaвимъ и4мz твоE, ћкw ты2 є3си2 t всёхъ родHвъ и3збрaннаz и3 бlгословeннаz во вёки вэкHвъ. ґми1нь.

И$на моли1тва.

Q прес™az и3 пребlгословeннаz дв7о бцdе мRjе! припaдаемъ и3 покланsемсz ти2 пред8 с™0ю троерyчною їкHною твоeю, воспоминaz преслaвное чyдо твоE, и3сцэлeніемъ ўсэчeнныz десни1цы прaведнагw їwaнна дамаски1на t їкHны сеS kвлeнное, є3г0же знaменіе донhнэ ви1димо є4сть на нeй, во џбразэ трeтіz руки2, къ и3з8oбражeнію твоемY приложeнныz. м0лимсz ти2 и3 пр0симъ тS, всебlгyю и3 всещeдрую р0да нaшегw застyпницу: ўслhши нaсъ, молsщихъ ти сz, и3 ћкоже бlжeннаго їwaнна, въ ск0рби и3 болёзни къ тебЁ возопи1вшаго, ўслhшала є3си2, тaкw и3 нaсъ не прeзри, скорбsщихъ и3 болёзнующихъ рaнами страстeй многоразли1чныхъ и3 къ тебЁ t души2 сокрушeнныz и3 смирeнныz ўсeрднw прибэгaющихъ. ты2 зри1ши, гпcжE всемлcтиваz, нeмwщи нaшz, њѕлоблeніе нaше, нyжду, потрeбу нaшу въ твоeй п0мощи и3 заступлeніи, ћкw tвсю1ду врагaми њкружeни є3смы2, и3 нёсть помогaющагw, нижE заступaющагw, ѓще не ты2 ўмилосeрдишисz њ нaсъ, вLчце. є4й, м0лимъ ти сz, вонми2 глaсу болёзненному нaшему и3 помози2 нaмъ с™оoтeческую правослaвную вёру до концA днeй нaшихъ непор0чнw сохрани1ти, во всёхъ зaповэдехъ гDнихъ неукл0ннw ходи1ти, покаsніе и4стинное њ грэсёхъ нaшихъ всегдA бGу приноси1ти и3 спод0битисz ми1рныz хrтіaнскіz кончи1ны и3 д0брагw tвёта на стрaшнемъ судЁ сн7а твоегw2 и3 бGа нaшегw, є3г0же ўмоли2 за нaсъ мaтернею мlтвою твоeю, да не њсyдитъ нaсъ по беззак0ніємъ нaшымъ, но да поми1луетъ нaсъ по вели1цэй и3 неизречeннэй млcти своeй. q всебlгaz! ўслhши нaсъ и3 не лиши2 нaсъ п0мощи твоеS держaвныz, да тоб0ю сп7сeніе получи1вше, воспоeмъ и3 прослaвимъ тS на земли2 живhхъ и3 р0ждшагосz t тебє2 и3скупи1телz нaшего гDа ї}са хrтA, є3мyже подобaетъ слaва и3 держaва, чeсть и3 поклонeніе, кyпнw со nц7eмъ и3 с™hмъ д¦омъ, всегдA, нhнэ, и3 при1снw, и3 во вёки вэкHвъ. ґми1нь.

КанHнъ молeбный ко прес™ёй вLчцэ бцdэ, рaди їкHны є3S и3менyемыz троерyчица.

Тропaрь, глaсъ д7:

Днeсь свётлw красyетсz цaрствующій грaдъ москвA, и3мёющи въ себЁ, q всемлcтивэйшаz, всеS твaри чcтнёйшаz, застyпнице нaша дв7о бцdе, чcтнhй џбразъ тв0й, и4мже подсHлнечныz концы2 земли2 ўдивлsеши и3 ми1ръ мjрови дaруеши, во џбразъ бо с™hz трbцы kвлsеши тріE руцЁ: двэмA ќбw сн7а своего2, хrтA бGа нaшего, н0сиши, трeтіею t напaстей и3 бёдъ вёрнw къ тебЁ прибэгaющихъ и3збавлsеши, t потоплeніz и3зымaеши, и3 всBмъ полє1знаz дaруеши, и3 прпdбному міхаи1лу мале0нскую г0ру показA, и3 всёхъ всегдA ми1луеши, чcтн0ю ри1зою своeю покрывaеши жи1тельство сіE и3 вс‰ грaды и3 страны2 н†ша, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, њбрaдованнаz.

КанHнъ, глaсъ д7.

Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Припёвъ nс0бый: Прес™az гпcжE бцdе, ўслhши мlтву р†бъ свои1хъ, молsщихсz тебЁ.

Ўмилосeрдисz њ мнЁ, грёшнэмъ, погибaющемъ, прес™az бцdе, и3 въ мёсто печaли дaруй ми2 рaдость, рaдуйсz, воспэвaти, всес™az вLчце.

Ўтиши2 души2 моеS свирёпство, понeже мнHгіz скHрби и3 пєчaли напад0ша, и3 t си1хъ, вLчце, сп7си1 мz, грёшнаго, да не поги1бну, ѕлЁ стрaждущи.

Ты2 моS крёпость, и3 ўтверждeніе, и3 t врагHвъ защищeніе. сегw2 рaди не бою1сz врaжіz прещeніz, но при1снw пою1 тz и3 слaвлю, всеслaвнаz.

Нап†сти, и3 бёды, и3 скHрби мнHгіz пріид0ша нaмъ и3 њтzготи1ша, и3збaви, бGороди1тельнице, и3 t си1хъ њбдержaщихъ мS ѕHлъ и3 весeліz и3сп0лни.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себE совокyпльшыz, д¦0внw ўтверди2: въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Ты2 є3си2 тeплаz предстaтельница и3 милосeрдаz застyпница, и3збaви мS, всепётаz, t нашeдшихъ на мS напaстей, тh бо є3си2, вLчце, пaдшихъ и3збавлeніе.

И#збaви мS, пречcтаz, t си1хъ напaстей, и3 бёдъ, и3 прещeніz діaвольскагw, и3 ўнhніz, и3 вс‰ стр†сти tжени2 t менє2, пречcтаz, да при1снw слaвлю тS.

СE къ тебЁ, пречcтаz, притекaю, не прeзри моеS болёзни и3 воздыхaніz, но при1зри на мS въ ск0рби сyщаго, и3 сію2 мою2 печaль на рaдость преложи2, бGоневёстнаz.

Ви1ждь, вLчце, бэдY мою2 и3 ск0рбь, ћкw лукaвый врaгъ поглоти1ти мS х0щетъ, пречcтаz бцdе, прожени2 тогw2 ѕлохи1трое ковaрство, да и3збaвлюсz и3 слaвлю тS.

Катавaсіа: Сп7си2 t бёдъ рабы6 тво‰, бцdе, ћкw вси2 по бз7э къ тебЁ прибэгaемъ, ћкw неруши1мэй стэнЁ и3 предстaтельству.

Сэдaленъ, глaсъ в7:

Молeніе тeплое и3 стэнA неwбори1маz, млcти и3ст0чниче, мjрови прибёжище, прилёжнw вопіeмъ ти2: бцdе вLчце, предвари2 и3 t бёдъ и3збaви нaсъ, є3ди1на вск0рэ предстaтельствующаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ, на пrт0лэ б9ествA, џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ преб9eственный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва хrтE, си1лэ твоeй.

Ты2 є3си2, пречcтаz вLчце, надeжда и3 ўтверждeніе моE, и3 t лю1тыхъ ми2 бёдъ свобождeніе, и3 въ печaли ўтэшeніе, души2 моeй просвэщeніе и3 во ўповaніи моeмъ непобэди1маz пом0щница.

Ты2 во всёхъ печaлехъ бyди ми2 слaдкое ўтэшeніе, и3 въ бэдaхъ ск0раz пом0щница, и3 въ мlтвахъ предстaтельница, тh бо є3си2 м™и б9іz, стzжaвшаz t всsкихъ бёдъ и3збавлeніе.

Преклони1сz къ мольбaмъ рабA своегw2, вLчце, и3 не закосни2 и3збaвити мS t си1хъ всёхъ скорбeй, ю4же њдержaтъ мS, ви1димыхъ и3 неви1димыхъ врагHвъ tжени2 t менE, да не ѕлЁ поги1бну, њкаsнный.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Nрyжіz супостaта и3 t напрaснагw њскорблeніz и3збaви мS, њсуждeннаго, ћкw ты2 є3си2 всенепор0чнаz м™и, и4же бyдетъ суди1ти комyждо по дэлHмъ.

Ты2 въ напaстехъ и3 ск0рбехъ ми1лостивнw защищaеши, и4же под8 кр0въ тв0й прибэгaемъ, пріими2 всес™az, сіE молeніе t ўнhніz сeрдца моегw2, да ѕлЁ во tчazніи не поги1бну.

Млcтивнымъ и3 кр0ткимъ џкомъ, бGороди1тельнице, воззри2 на мS, недост0йнаго, милосeрдіемъ свои1мъ при1зри на мS, и3 њбстоsніz, и3 бэды2, и3 напaсти свободи2 призывaюща тS, всес™az.

Первоздaнный ґдaмъ и3 є4vа тоб0ю, пречcтаz, и3збaвльшесz t ѕлhхъ, съ ни1миже и3 ѓзъ припaдаю ти2 и3 молю2: млcтію своeю tрэши2 мо‰ болBзненныz слeзы и3 дaждь ми2 полeзное ўтэшeніе.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Внуши2 печaльный в0пль рабA твоегw2, трeбующагw п0мощи твоеS, бGомaти, ты2 є3си2 ўповaніе моE, потщи1сz печaль мою2 на рaдость преложи1ти.

И#збaви мS t льсти2 врaжіz, t љзhка льсти1ва и3 t чlвёка непрaведнагw и3збaви мS без8 пaкости, вс‰ бо м0жеши, ћкw м™и зижди1телz сyщи.

Вёмъ тS, бGоблагодaтнаz, многотрyдныхъ цэлeбницу, и3 ѓзъ немощнhмъ дyхомъ и3 ўсты2 зовY: t напaсти сеS и3 печaли свободи2 и3 сп7си1 мz, вLчце, прибэгaющаго.

И#збaви мS t лeсти сеS и3 бэды2, бGоневёсто, тS ўстр0и бGъ ходaтаицу на сп7сeніе и3 заступлeніе нaше, сегw2 рaди и3 мнЁ, недост0йному, и3сходaтайствуй t всеS печaли свобождeніе.

Кондaкъ, глaсъ }:

Взбрaнной воев0дэ побэди1тєльнаz, ћкw и3збaвльшесz t ѕлhхъ, бlгодaрствєннаz восписyемъ ти2, раби2 твои2, бцdе: но ћкw и3мyщаz держaву непобэди1мую, t всsкихъ нaсъ бёдъ свободи2, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Јкосъ:

ЃгGлъ предстaтель съ нб7сE п0сланъ бhсть рещи2 бцdэ: рaдуйсz, и3 со безпл0тнымъ глaсомъ воплощaема тS зрS, гDи, ўжасaшесz и3 стоsще, зовhй къ нeй такwвaz: рaдуйсz, є4юже рaдость возсіsетъ: рaдуйсz, є4юже клsтва и3счeзнетъ. рaдуйсz, пaдшагw ґдaма воззвaніе: рaдуйсz, слeзъ є4vиныхъ и3збавлeніе. рaдуйсz, высото2 неудобовосходи1маz чlвёческими пHмыслы: рaдуйсz, глубино2 неудобозри1маz и3 ѓгGльскима nчи1ма. рaдуйсz, ћкw є3си2 цReво сэдaлище: рaдуйсz, ћкw н0сиши носsщаго вс‰. рaдуйсz, ѕвэздо2, kвлsющаz с0лнце: рaдуйсz, ўтр0бо бжcтвеннагw воплощeніz. рaдуйсz, є4юже њбновлsетсz твaрь: рaдуйсz, є4юже поклонsемсz творцY. рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ бlгословeнъ є3си2.

Ты2 є3си2, пречcтаz дв7о, покрови1тельница моS и3 непрестaнное ўповaніе души2 моeй, q вLчце, пріими1 мz, њдержи1ма лю1тою бэд0ю, и3 ўтёши мою2 печaль.

Ты2 є3си2 крёпость моS, пречcтаz вLчце, и3 нашeдшихъ на мS си1хъ скорбeй ўтэшeніе. сегw2 рaди и3 ѓзъ, недост0йный рaбъ тв0й, всенадeжнw вопію1 ти: поми1луй мS, пaдшаго.

И#сцэли2 души2 моеS ћзвы, вLчце, и3 заступи1 мz, рабA твоего2, и3 и3збaви мS t всsкагw њбавaніz непрaведнагw и3 t сопроти1внагw навёта и3 развращeніz и3зми1 мz, всебlгословeннаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести1выz въ пещи2 рождество2 бGор0дичо сп7сло2 є4сть: тогдA ќбw nбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную. всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Сокруши2 совёты непрaвєдныz, ±же на мS и3зощрє1ны сyть, ѓзъ бо и3нhz п0мощи не и4мамъ, рaзвэ тебE, чcтаz, къ тебЁ прибэгaю, не попусти1 ми: вс‰ бо тебЁ возмHжна сyть.

Дyшу мою2 сохрани2 кр0вомъ крилY твоeю, пребlгословeннаz бцdе, t разли1чныхъ належaщихъ бёдъ и3 скорбeй и3збaви мS, да не порaдуетсz врaгъ м0й њ моeй нeмощи, но да слaвитсz б9іz м™рь во вёки.

Ѓзъ u5бо п0мощи чlвёческіz и3скaти не прибэг0хъ, но къ тебЁ, пренепор0чнаz: ты2 є3си2 всенадeжнаz храни1тельница хrтіaнwмъ.

Ты2 є3си2, бцdе, просвэщeніе и3 и3збавлeніе, ты2 є3си2 поб0рница моS прерaдованнаz. ты2 є3си2 надeжда неруши1маz, стэнA и3 слaва хвали1маz, пренепор0чнаz дв7о. тебЁ всеусeрднw поклонsюсz и3 вопію2: сп7си1 мz t печaли сеS и3 напaсти.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ, рaдуйсz всебlжeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

И$зсше, ћкw скудeль, крёпость моS, и3 ко ѓду приложи1хсz душепaгубныхъ ѕHлъ. предвари1 мz, м™и б9іz, заступлeніемъ свои1мъ, и3схи1ти мS t њдержaщихъ скорбeй рук0ю млcти твоеS.

Сёти лукaвыхъ и3 ѕлочести1выхъ сокруши2, чcтаz бGороди1тельнице, и3схи1ти мS невреждeна, тв0й бо є4смь рaбъ: q, рaдуйсz њбрaдованнаz.

Всенепор0чнаz nтрокови1це, всBмъ вBрнымъ хrтіaнwмъ п0мощь, бyди и3 мнЁ неwскyднаz пом0щница къ сн7у своемY и3 бGу, слaвимому въ трbцэ, и3 свободи1 мz t сеS нашeдшіz ск0рби.

Ты2 є3си2 крёпость моS, пречcтаz, и3 прибёжище, и3 стэнA неwбори1маz, ты2 є3си2 къ бGу мlтвенница, всsкихъ мS напaстей и3 бёдъ свободи2, є3ди1на бlгословeннаz.

Приложение. 23 июля: Иконы Пресвятой Богородицы Почаевской.

Мёсzца тогHже въ к7г-й дeнь.

Слyжба прес™ёй бцdэ, пред8 чудотв0рною є3S їкHною почaевскою пэвaемаz.

На мaлэй вечeрни, на ГDи воззвaхъ, стіхи6ры на д7, глaсъ д7:

НастA дeнь прaздника твоегw2, пречcтаz, настA нaшеz рaдости пресвётлый дeнь: пріиди1те, монaшествующихъ ли1цы, пріиди1те, вси2 вёрніи лю1діе, воспои1мъ t чи1стагw сeрдца м™рь б9ію, и3 чудесA є3S на горЁ почaевстэй kвлє1ннаz прослaвимъ.

Двaжды.

Вeліz чудeсъ твои1хъ си1ла, бцdе, ћкw мнHги, т0кмо воззвaвшыz къ тебЁ, t недyгwвъ тsжкихъ сп7слA є3си2, вBрныz видёньми ўтверди1ла є3си2, и3 невBрныz къ вёрэ њбрати1ла є3си2.

Ѓки сінaй и3 fавHръ ўбlжaемъ г0ру почaевскую, ѓки влахeрнскую цeрковь чти1мъ здЁ стоsщій хрaмъ вLчцы, занE подHбнаz тёмъ мёстwмъ въ почaевстэй nби1тели содёzшасz, ћкw пребывaніе слaвы приснодв7ы здЁ kви1сz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Нбcнаz вратA, и3 спорyчница сп7сeніz нaшегw, и3 вёры правослaвныz ўтверждeніе ты2 є3си2, бцdе пречcтаz: твоегw2 u5бо предстaтельства чaюще, во є3ди1нъ моли1твенный ли1къ снид0хомсz раби2 твои2, и3 подн0жію н0гъ твои1хъ покланsемсz, и3 пр0симъ просвэщeніz и3 сп7сeніz душaмъ нaшымъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №:

Ўмилeніе сердeцъ и3 њ грэсёхъ покаsніе днeсь возн0ситсz t хrтіaнъ ко пrт0лу пречcтыz дв7ы: тa бо њ нaсъ м0литъ хrтA бGа.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Проречeніе твоE сбhвшеесz здЁ зри1мъ, вLчце: вси1 бо р0ди тебE рaдостнw ўбlжaютъ. тёмже воззовeмъ ти2 съ првdною є3лісавeтою: бlгословeна ты2 въ женaхъ, и3 бlгословeнъ пл0дъ чрeва твоегw2.

Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи.

Вои1стинну бlжeно чрeво носи1вшее тS, гDи, и3 сwсцA, ±же є3си2 ссaлъ: нaмъ же совершaющымъ прaзднество твоеS пречcтыz м™ре, носи1ти тS въ сердцaхъ нaшихъ помози2, да и3 мы2 бlжeнства сегw2, по сл0ву твоемY, причасти1мсz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7:

Рaдуйсz, пребlгословeннаz бцdе дв7о: рaдуйсz, бhстрое молsщихсz ўслhшаніе: рaдуйсz, бэсHмъ ўстрашeніе и3 кaющымсz прибёжище: рaдуйсz, и3ст0чникъ бlгодaти въ чудотв0рнэмъ твоeмъ џбразэ лavрэ почaевстэй даровaвшаz.

Тропaрь, глaсъ є7:

Пред8 с™0ю твоeю їкHною, вLчце, молsщіисz и3сцэлeній сподоблsютсz, вёры и4стинныz познaніе пріeмлютъ, и3 ґгaрzнскаz нашє1ствіz tражaютъ. тёмже и3 нaмъ, къ тебЁ припaдающымъ, грэхHвъ њставлeніе и3спроси2, пHмыслы бlгочeстіz сердцA н†ша просвэти2, и3 къ сн7у твоемY мlтву вознеси2 њ сп7сeніи дyшъ нaшихъ.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи воззвaхъ, стaвимъ стіхHвъ }. И# поeмъ стіхи6ры, глaсъ є7:

Пріиди1те, рwссjйстіи соб0ри, и3 t всёхъ kзы6къ вёрніи собери1тесz, на г0ру почaевскую взhдемъ и3 въ д0мъ м™ре б9іz, и3 ќзримъ мёсто стопы2 є3S, и3дёже во џгненнэмъ столпЁ дрeвле kви1сz, и3 t и3ст0чника, tтyду и3стeкшагw, вёрою њкроплeніе пріи1мемъ, и3 чудотв0рнэй їкHнэ є3S поклони1мсz, прощeніz прегрэшeній нaшихъ просsще и3 душaмъ нaшымъ вeліz млcти.

Двaжды.

Къ твоемY заступлeнію притекaемъ, пречcтаz, и3 чудесA, во nби1тели почaевстэй t тебє2 бhвшаz, воспэвaемъ: и3сцэлє1ніz бо здЁ слэпjи и3 хр0міи рaдостнw пріимaху, бэснjи свобождaхусz, и3 мeртвіи воскрес0ша, и3 нёсть таковaгw жест0кагw сeрдца, є4же зрёніемъ с™hни твоеS не ўмили1тсz. но ўтверди2, всепётаz, бlг0е и3зволeніе молsщихсz тебЁ, и3 подaждь душaмъ нaшымъ вeлію млcть.

Рaдуйсz, бlгодaтнаz бцdе, твоE стaдо t нб7съ назирaющи, t ѓгGлъ ќбw пёніе пріeмлющи, t нaсъ же и3зливaємыz ўмилє1нныz слeзы ви1дzщи и3 моли1твєннаz воздых†ніz дyшъ нaшихъ слhшащи: сі‰ бо пaче витjйства словeснагw на милосeрдіе тебE приклонsютъ, во є4же подaти душaмъ нaшымъ вeлію млcть.

И$ны стіхи6ры, глaсъ в7:

Твою2 їкHну цэлyюще, вLчце, и3 слёду стопы2 твоеS покланsющесz, и3 заступлє1ніz тво‰ мнHгаz поминaюще, дост0йныхъ словeсъ њ прославлeніи тебє2 не њбрэтaемъ: но бlгоговBйныz слeзы тебЁ въ молчaніи приносsще, ѓки на нб7си2 себE мни1мъ твоeй слaвэ предстоsщыz: сп7си2 тебE величaющыz.

Двaжды.

На горЁ fавHрстэй пeтръ со дрyги гDне преoбражeніе ви1дэвъ, и3 лёпотою слaвы є3гw2 ўслаждazсz, тaкw вопіsше є3мY: гDи, добро2 є4сть нaмъ здЁ бhти. сицевhй же глаг0лъ рцeмъ, брaтіе, на г0ру kвлeніz м™ре б9іz собрaвшесz, и3 преoбражeніе слaвы є3S здЁ бhвшее помышлsюще, и3 во ўмилeніи вопію1ще къ нeй: сп7си2 тебE величaющыz.

На скалЁ пустhннэй пeрвэе kви1ласz є3си2, вLчце, свётомъ nгнS просвэщeніе вёрныхъ здЁ проoбразyющи и3 купинY неwпали1мую на пaмzть лю1демъ приводsщи: пот0мже съ нб7съ видёніе твоегw2 заступлeніz и4нокwмъ поч†евскимъ kви1ла є3си2, ћкw покр0въ тв0й, ґндрeемъ дрeвле ви1дэнный. нaсъ же молsщихсz свётомъ њзари2 д¦0внымъ, и3 сп7си2 тебE величaющыz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже:

Непроходи6маz вратA, тaйнw запечaтствwваннаz, бlгословeннаz бцdе дв7о, пріими2 молє1ніz н†ша, и3 принеси2 твоемY сн7у и3 бGу, да сп7сeтъ тоб0ю дyшы нaшz.

Вх0дъ съ кади1ломъ. Прокjменъ днE. Тaже чтє1ніz прaздника три2.

БытіS чтeніе. (ГлавA к7и.)

И#зhде їaкwвъ t студенцA клsтвеннагw, и3 и4де въ харрaнъ. и3 њбрёте мёсто, и3 спA тaмw: зaйде бо с0лнце. и3 взsтъ t кaменіz мёста тогw2, и3 положи2 возглaвіе себЁ, и3 спA на мёстэ џномъ. и3 с0нъ ви1дэ: и3 сE лёствица ўтверждeна на земли2, є3sже главA досzзaше до небeсъ, и3 ѓгGли б9іи восхождaху и3 низхождaху по нeй. гDь же ўтверждaшесz на нeй, и3 речE: ѓзъ бGъ ґвраaмовъ nтцA твоегw2 и3 бGъ їсаaковъ, не б0йсz: землS, и3дёже ты2 спи1ши на нeй, тебЁ дaмъ ю5, и3 сёмени твоемY и3 бyдетъ сёмz твоE ћкw пес0къ земнhй, и3 распространи1тсz на м0ре, и3 лjву, и3 сёверъ, и3 на вост0ки: и3 возбlгословsтсz њ тебЁ вс‰ колBна зємнaz, и3 њ сёмени твоeмъ. и3 сE ѓзъ съ тоб0ю сохранszй тS на всsкомъ пути2, ѓможе ѓще п0йдеши, и3 возвращy тz въ зeмлю сію2: ћкw не и4мамъ тебE њстaвити, д0ндеже сотвори1ти ми2 вс‰, є3ли6ка глаг0лахъ тебЁ. и3 востA їaкwвъ t снA своегw2, и3 речE: ћкw є4сть гDь на мёстэ сeмъ, ѓзъ же не вёдэхъ. и3 ўбоsсz, и3 речE: ћкw стрaшно мёсто сіE: нёсть сіE, но д0мъ б9ій, и3 сі‰ вратA нбcнаz.

И#сх0да чтeніе. (ГлавA G.)

Вни1де мwmсeй въ г0ру б9ію хwри1въ. kви1 же сz є3мY ѓгGлъ гDень въ плaмени џгненнэ и3з8 купины2: и3 ви1дэ, ћкw купинA горsше nгнeмъ, и3 купинA не сгарaше. речe же мwmсeй: прешeдъ ўзрю2 видёніе вели1кое сіE, что2 ћкw не сгарaетъ купинA; ћкоже ви1дэ гDь, ћкw приступaетъ ви1дэти, призвA є3го2 гDь и3з8 купины2, глаг0лz: мwmсeе, мwmсeе. џнъ же речE: что2 є4сть; и3 речE: не прибли1жисz сёмw: и3ззyй сап0гъ t ногY твоeю: мёсто бо, на нeмже ты2 стои1ши, землS свsта є4сть. и3 речE є3мY: ѓзъ є4смь бGъ nтцA твоегw2, бGъ ґвраaмовъ, и3 бGъ їсаaковъ, и3 бGъ їaкwвль. tврати1 же мwmсeй лицE своE: стыдsше бо сz зрёти пред8 бGомъ. речe же гDь къ мwmсeю: ви1дz ви1дэхъ њѕлоблeніе людeй мои1хъ, и4же во є3гЂптэ, и3 в0пль и4хъ ўслhшахъ t наси1льствующихъ въ дёлэхъ: вёмъ бо болёзнь и4хъ, и3 снид0хъ є4же и3з8sти и5хъ t руки2 є3гЂптzнъ, и3 и3звести2 и5хъ t земли2 џныz, и3 ввести2 и5хъ въ зeмлю блaгу и3 мн0гу, въ зeмлю точaщу мeдъ и3 млеко2.

Прор0чества їезекjилева чтeніе. (Главы6 м7г и3 м7д).

Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее сотворsтъ їерє1и не nлтари2 всесожжeніz вaшегw и3 ±же сп7сeніz вaшегw: и3 пріимy вы, глаг0летъ ґдwнаJ гDь. и3 њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки: и3 сі‰ бsху затворє1на. и3 речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ: ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ затворє1на. ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ: по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. и3 введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ сyщихъ къ сёверу, прsмw хрaму: и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы хрaмъ гDень.

На літjи стіхи6ры, глaсъ ѕ7:

Струи6 и3сцэлeній всегдA и3сточaеши, дв7о, вBрнымъ, притекaющымъ къ цэльбон0снэй стопЁ твоeй, бGоневёсто. тyне бо и3зливaеши t неS nби1льнw и3 богaтнw недyгующымъ и3сцэлє1ніz: слэпы6z kвлsеши ви1дzщz ћснw, притекaющыz къ тебЁ хрwмhz мнHгіz и3спрaвила є3си2, и3 разслaблєнныz стzгнyла є3си2, подаю1щи всBмъ ±же ко сп7сeнію прошє1ніz, и3 душaмъ нaшымъ вeлію млcть.

Пріиди1те, празднолю1бцы, чyдное kвлeніе їкHны б9іz м™ре, є4же на горЁ почaевстэй, прослaвимъ: преслaвнw бо и3 бGолёпнw во nби1тели почaевстэй возсіS, неистощи1мую чудeсъ бlгодaть всBмъ и3зливaющи. тёмъ ўсты2 и3 сердцы2, и3 пёсньми, и3 пёніи д¦0вными, сeй с™hй дeнь со всёми, на г0ру почaевскую притекaющими, прaзднуемъ свётлw.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже:

Восп0йте, рwссjйстіи нар0ди, цRи1цэ б9іей м™ри пёснь н0ву, содёzвшей чyдо, новёйшее всёхъ дрeвнихъ чудeсъ, на горЁ почaевстэй: си6льныz бо сокруши2, стрёлы ґг†рzнскіz, на ню2 t татaръ направлsємыz, на главY и4хъ вспsть њбращaющи: немwщнhz же препоsса си1лою свhше, и3 вознесE смирє1нныz. т0й побэди1тєльнаz возсылaемъ и3 припaдающе вопіeмъ: застyпнице нaша ўсeрднаz, м™и гDа вhшнzгw, слaва тебЁ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ G:

Кто2 возглаг0летъ си6лы тво‰, бцdе, цэльбон0сный почaевскій и3ст0чниче; неистощи1мыми бо даров†ніи и3з8oби1лующи, мнHгаz и3 пaче є3стествA содэвaеши и3сцэлє1ніz, не т0кмw тэлє1сныz бwлёзни врачyющи, но и3 душє1вныz стр†сти нaшz и3змывaющи, и3 всBмъ подаeши вeлію млcть.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь и3 приклони2 ќхо твоE.

Твои1ми чудесы2, бцdе, невёрніи ўмили1вшесz, правослaвную вёру и3сповёдаху, и3 є3ретіцы2 t є4реси tрек0шасz и3 ко стaду цRк0вному сопричт0шасz, бэснjи t мучи1тельства дeмонwвъ свобождaхусz, и3 жестHкаz сердцA смири1шасz. u5бо и3 дyшы нaшz покаsніемъ просвэти2, подаю1щи нaмъ вeлію млcть.

Стjхъ: ЛицY твоемY пом0лzтсz богaтіи лю1дстіи.

По и3збавлeніи t невёрныхъ твоеS лavры, вLчце, їкHну твою2 правослaвніи лю1діе рaдостнw пріsша, ћкоже дрeвле животворsщій кrтъ сн7а твоегw2 t плэнeніz пeрсскагw: тёмже и3сцэлє1ніz t неS бывaємаz тaкожде ўмн0жишасz, и4хже не лиши2 и3 нaсъ молsщихъ ти сz, подаю1щи душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію млcть.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Сэдsй на херувjмэхъ и3 пэвaемый t сераф‡мъ, и3з8 ўтр0бы дв7ы бlговоли2 роди1тисz, и3 сію2, ћкw м™рь б9ію, въ мlтву призывaти нaсъ научи2, пeрвэе въ кaнэ галілeйстэй, тоS молє1ніz њ лю1дехъ пріeмый, и3 донhнэ мlтвъ є3S рaди прошє1ніz н†ша и3сполнszй. пріиди1те u5бо, хrтоимени1тіи лю1діе, на мёсто чудeсъ прес™hz бцdы, и3 молє1ніz в†ша пред8 їкHною є3S и3зливaюще, несомнённою вёрою ўтверди1тесz, є4же пріsти нaмъ t неS вeлію млcть.

На бlгословeніи хлёбwвъ тропaрь: Пред8 с™0ю твоeю їкHною, вLчце: три1жды. Пи1санъ на мaлэй вечeрни.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прaздника, три1жды.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7:

Бцdа хrтіaнwмъ всегдA бhсть млcтиваz ўслhшательница, t конє1цъ земли2 къ нeй возносsщымъ мlтвєнныz глaсы, почaевскую же г0ру ћкw мёсто kвлeній свои1хъ и3збрA, и3 сегw2 рaди здЁ бhти поспэшaютъ хrтіaне: и4хже молє1ніz не tврати2, вLчце, но и3 првdнымъ и3 грBшнымъ бyди ходaтаица.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ з7:

Tвeрзи вратA тво‰, с™az лavро почaевскаz, и3 пріими2 приходsщыz безчи1слєнныz нар0ды, с™yю їкHну вLчцы њблобызaти ўмилeннw тщaщыzсz, и3 вкyпэ со брaтіею монaшествующихъ ўсє1рднаz молє1ніz возносsщыz ко хrтY бGу, да мlтвами приснодв7ы, м™ре своеS, млcтивъ бyдетъ рабHмъ свои6мъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже. Величaніе:

Величaемъ тS, прес™az дв7о, и3 почитaемъ честнyю їкHну твою2, ю4же t лётъ дрeвнихъ на горЁ почaевстэй прослaвила є3си2.

Pал0мъ и3збрaнный: Помzни2, гDи, дв7да и3 всю2 кр0тость є3гw2:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ ѕ7:

Днeсь њ всёхъ чудесёхъ твои1хъ, вLчце, на горЁ почaевстэй бhвшихъ, благодарє1ніz ти2 цRковь прин0ситъ. тёмже сошeдшыzсz лю1ди тво‰ t нб7съ бlгослови2, рaзумъ нaшъ ўцэломyдри, и3 житіE нaше и3спрaвити помози2, и3 њ сп7сeніи дyшъ нaшихъ молeніе къ бGу вознеси2, м0лимъ ти сz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже. Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ. Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE: Всsкое дыхaніе да хвaлитъ гDа. Е#ђліе t луки2, зачaло д7.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ є7:

Пріиди1те, рwссjйстіи соб0ри, и3 t всёхъ kзы6къ вёрніи собери1тесz, на г0ру почaевскую взhдемъ и3 въ д0мъ м™ре б9іz, и3 ќзримъ мёсто стопы2 є3S, и3дёже во џгненнэмъ столпЁ дрeвле kви1сz, и3 t и3ст0чника, tтyду и3стeкшагw, вёрою њкроплeніе пріи1мемъ, и3 чудотв0рнэй їкHнэ є3S поклони1мсz, прощeніz прегрэшeній нaшихъ просsще и3 душaмъ нaшымъ вeліz млcти.

КанHнъ, (є3гHже краегранeсіе: Богор0дице почaевскаz, спаси2 и3 сохрани2 правослaвную рyсь.) Глaсъ }.

Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Б9ію м™рь воспои1мъ, вёрніи, молє1ніz къ нeй приносsще и3 чудотв0рному є3S џбразу покланsющесz вёрою и3 люб0вію.

Q вLчце, ўб0гіz хвалы2 нaшеz не tвeржи и3 грэх0вныz нищеты2 не возгнушaйсz, но припaдающыz лю1ди пріими2, ћкw бlгaz, бlгaгw же роди1тельница.

ГорA почaевскаz, прeжде тeмнаz и3 безвёстнаz, kвлeніемъ твои1мъ, вLчце, сінaю ўпод0бисz: тaмw бо џгнь, купинY не палsй, тебE проoбразовaше, здё же самA, во nгни2 зри1маz, хrтіaнwмъ kви1ласz є3си2.

Џчи вaши бlжeни, q пaстыріе џвчи, вLчцу на горЁ почaевстэй ўзрёвши и3 тёмъ чaсти виfлеeмскихъ пaстырей спод0бльшіисz: тёмже u5бо бlжeни сyть хrтіaне сегw2 не ви1дэвшіи, но вёрою мёсту томY покланsющіисz.

Р0ди рwссjйстіи и3 t всsкагw kзhка вёрніи, сошeдшесz къ мёсту kвлeніz вLчцы чудотв0рному є3S џбразу поклони1мсz, и3 њ свои1хъ согрэшeніихъ восплaчемъ, њ милосeрдіи же гDни возрaдуемсz.

Џгненный ст0лпъ, вLчце, тебE и4нокwмъ и3 пaстырємъ kвлsше: нaмъ же џгнь рeвности вложи2 въ дyшу, є4же вёру и4стинную храни1ти, t всsкагw же глаг0ла є3ретjческагw tвращaтисz, и3 грэх0вную tрэвaти прeлесть t сердeцъ нaшихъ.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Дaръ сщ7eнный, страннопріи1мства мздY, пріsтъ хrтолюби1ваz ѓнна їкHну твою2, вLчце, рук0ю с™и1телz, t неsже и3сцэлeніе брaту своемY слёпу рождeну ви1дэвши, сію2 во nби1тель почaевскую на џбщую п0льзу дaрствуетъ.

ЇкHну почaевскую пречcтыz бцdы лобызaимъ, вёрніи, и3 покаsніе њ грэсёхъ нaшихъ принeсше, здрaвіz и3 t нyждъ и3збавлeніz и3 во всёхъ бlги1хъ начинaніzхъ п0мощи t вLчцы воспр0симъ.

Цвётъ прекрaсный на дрeвэ бlгосэнноли1ственнэмъ kви1сz чудотв0рнаz їкHна бцdы на с™ёй горЁ почaевстэй: проси1те, вёрніи, и3 дaстсz вaмъ, по глаг0лу хrт0ву, милосeрдіz дaръ, житію2 вaшему потрeбный.

Е$же врeменному житію2 потрeбно бывaетъ, q брaтіе, вмaлэ полeзно є4сть: и3 сі‰ дaрствуетъ нaмъ гDь, по мlтвэ м™ре своеS. nбaче терпsщыz пaче си1хъ бlжи1тъ и3 вёчною рaдостію на нб7си2 награждaетъ: ю4же нaмъ даровaти, вLчце, помоли1сz.

Почaевскаz цeрковь, чудотв0рный слёдъ стопы2 твоеS, бцdе, покрывaющаz и3 їкHну твою2 хранsщаz, ѓки нбcный вх0дъ вBрнымъ kвлsетсz, въ нeйже молsщымсz помози2, q вLчце, зємнaz попечє1ніz tложи1ти, и3 є3ди1нагw, є4же на потрeбу, желaти, и3 въ мlтвэ тeплэ проси1ти.

Qле безyміz їкwноб0рцєвъ, и5же їкHну твою2, вLчце, t почaевскіz nби1тели плэни1ша, и3 поругaнію предаю1ще, кaру б9ію ѓбіе на сS навед0ша, бэсновaніемъ же њбличeнэ бhвшей женЁ, ќжасомъ мн0гимъ содержaхусz.

Сэдaленъ, глaсъ ѕ7:

РэкA њби1льнw текyщаz пок0ю не навhче, нижE престaти t течeніz воднaгw возм0жетъ: тaкw и3 молє1ніz тво‰ вLчце, њ лю1дехъ при1снw возноси6маz, не престаю1тъ, но првdныz t падeній хранsтъ, пaдшыz же на покаsніе возставлsютъ: нaмъ же, твоемY џбразу покланsющымсz, сугyбую ўмилeніz бlгодaть дaруютъ, и3 вопи1ти тебЁ со ґрхaгGломъ и3 є3лісавeтою воздвизaютъ: бlгословeна ты2 є3си2 въ женaхъ, и3 твоегw2 чрeва пл0дъ бlгословeнъ є4сть.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

ЧасY и3 дни2 пришeдшу возвращeніz їкHны твоеS во nби1тель почaевскую t їкwноб0рцєвъ, сію2 плэни1вшихъ, возрaдовалсz прпdбный јwвъ со брaтіею, тyю лобызaюще: нhнэ же на всsкъ дeнь и3 чaсъ приходsщіи во nби1тель твою2 хrтіaне тyюже рaдость и3 вёру пред8 нeю свидётельствуютъ.

Ѓзъ грёшный лёностію порабощeнъ, q вLчце, бlгaго бGа при1снw грэхи6 свои1ми прогнэвлsю, нижE џчи свои2 возвести2 къ немY не дерзaю, но ко твоемY припaдаю чудотв0рному џбразу, пред8 ни1мже кaющіисz прощeніе t тебє2 пріsша, и3 вопію2: гDа, сн7а твоего2, ўми1лостиви и3 мнЁ предстaтельствомъ твои1мъ.

Е#дA њбрsщетсz толи1кw њкаменeнный сeрдцемъ и3 безyменъ мyжъ, и4же не ўмили1тсz въ цeркви почaевстэй предстоsй и3 с™hнzмъ твои6мъ, вLчце, покланszйсz, чудесa же t ни1хъ бhвшаz помышлszй, и3 вёрою молsщыzсz ви1дzй нар0ды;

Ви1дэни бhша мн0зи и3сцэлeнніи пред8 їкHною твоeю, вLчце, слэпjи и3 хр0міи, слhшани бhша глусjи и3 нэмjи возглаг0лавшіи: тaмw бэснjи, воды2 t стопы2 твоеS пію1ще, t бэсHвъ свобождaхусz: тёмже и3 мою2 пріими2 мlтву, є4же t бэс0вскихъ страстeй свободи1тисz и3 свётъ сп7сeніz хrт0ва вhну созерцaти.

Сhй во ўзи1лищи земли2 тyрскіz плэнeнъ, и4нокъ твоeю си1лою, вLчце, на воздyсэ въ г0ру почaевскую принесeсz: u5бо и3 менE, во ќзахъ страстeй сyща, нhнэ, въ дeнь слaвы твоеS, t тёхъ свободи2, и3 ли1ку вёрою и3 люб0вію пою1щихъ тS сопричти2.

Ко твоемY чудотв0рному џбразу притeкъ, вLчце, и3 вод0ю t слёда стопы2 твоеS њмhвсz, слzчeнный недyгомъ ю4ноша ѓбіе и3сцэлЁ, слэпaz же nтрокови1ца, здЁ принесeннаz, прозрЁ, и3 пред8умeрый младeнецъ воскрeсе: u5бо и3 менE припaдающа t смертон0снагw ўнhніz воздви1гни, и3 душє1вныz мои2 tвeрзи џчи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, сп7си1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ. рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Ѓще и3 всёхъ грэшнёйшій є4смь t тeмъ людeй, ко твоeй, вLчце, їкHнэ припaдающихъ, ѓще и3 вси2 вёрою своeю мS превзыд0ша, nбaче и3 менE њкаsннагw не tри1ни t твоегw2 заступлeніz, млcтей бeздну лю1демъ во nби1тели твоeй kви1вшаz.

Ћкоже ко всBмъ призывaющымъ тS млcтива kвлsешисz, и3здалeча їкHнэ твоeй мhсленнw покланsющыzсz слhшиши, и3 тaкw џтрочища нёкоего, по мlтвэ прабaбы є3гw2, воскреси1ла є3си2: и3 нhнэ, q вLчце, ко всBмъ t конє1цъ земли2 тебЁ молsщымсz бlгоувётлива бyди.

СE, вLчце, людeй мнHгаz мнHжества, на с™yю г0ру твою2 притекaюще, млcти твоеS получи1ти и4щутъ, вёрніи вкyпэ съ маловёрными, првdніи и3 грёшніи, съ ни1миже и3 цRкви с™ёй чуждjи приметaютсz: всёхъ u5бо поми1луй, всBмъ свётъ и4стинныz вёры kви2 во сп7сeніе.

Почто2 ѓзъ грёшный, пречcтэй бGомaтери покланszсz и3 и3спрaвити житіE своE њбэщавaz, пaки на прє1жнzz прегрэшє1ніz њбращaюсz; ўвы2 мнЁ! є3дA ѕлёйшій є4смь невёрныхъ ґгaрzнъ, ю4же, на горЁ почaевстэй покаsніе принeсше, д0бріи хrтіaне содёzшасz;

Ѓще и3 лю1ти бhша ґгaрzне тyрстіи, с™yю nби1тель твою2, вLчце, њсаждaюще, ѓще и3 стрёлы въ тS, на небеси2 ћвльшуюсz, пущaти дерзнyша, но си6мъ на главы2 и4хъ возвращaющымсz, сeрдцемъ сокрушeннымъ покazшасz и3 си1лу твою2 и3сповёдаша.

Со јwвомъ прпdбнымъ на небесёхъ тебE зрsще, вLчце, ґгaрzнwмъ смzтє1ннымъ бэжaщымъ, и4ноцы почaевстіи пёснь воспёша ти2 дост0йную, со ўг0дникомъ тебE бlгодарsще тeплэ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, многоми1лостиве хrтE б9е нaшъ.

И$же t ґгaрzнъ тS, вLчце, на небесёхъ ўзрёша, дрyгъ дрyга вопрошaху, что2 є4сть видёніе сіE ўжaсное; и3 џви смzтeни бhвше, дрyгъ дрyга ўбивaху, џви же вёру въ сeрдце своE пріeмше, крещeніz трeбоваху, по си1хъ же и4ноцы бhша чрез8 всE житіE, си1лу твою2 воспэвaюще.

И$ноки и3 мірск‡z лю1ди твоемY заступлeнію вёрующыz, вLчце, њбогати2 д¦0вными даровaньми, маловBрныz же просвэти2 и3 њзари2, ћкоже тогдA невёдэвшыz хrтA ґгaрzны въ познaніе є3гw2 привелA є3си2.

Сохрани1ша пaмzть твоегw2 заступлeніz, вLчце, ґгaрzне, въ зeмлю тyрскую возврaщшесz, и3 чaдwмъ свои6мъ њ kвлeніи твоeмъ пaмzть предaша: кольми2 пaче нaмъ хrтіaнwмъ чудесA тво‰, на горЁ почaевстэй бhвшаz, пaмzтовати подобaетъ;

Џбразу твоемY мhсленнw припaдаz, во глуб0кій клaдzзь впадhй мyжъ t несумнённыz смeрти спасeсz, и3 невреди1мь и3з8 глубины2 под8sтъ бhвъ, твоE проповёдаше милосeрдіе.

Хотёлъ бhхъ и3 ѓзъ, вLчце, вёрэ сп7сeнныхъ тоб0ю людeй подражaти, хотёлъ бhхъ и3 ѓзъ твоE заступлeніе въ житіи2 моeмъ ўлучи1ти: но за мн0жество прегрэшeній мои1хъ њскудэвaетъ моS вёра. сію2 u5бо ўкрэпи2 во мнЁ, вLчце, вопію1щемъ: вёрую, помози2 моемY невёрію.

Р0въ прельщeній лати1нскихъ чрез8 сто2 и3 дeсzть лётъ поглоти2 nби1тель почaевскую: но твои1мъ, бцdе, заступлeніемъ пaки тaz къ высотЁ правослaвіz и3з8eмлетсz и3 лavра и3менyетсz. сію2 u5бо въ правослaвнэй вёрэ непоколеби1му соблюди2 дaже до часA вторaгw пришeствіz сн7а твоегw2 и3 бGа.

Кондaкъ, глaсъ №:

И#ст0чникъ и3сцэлeній и3 вёры правослaвныz ўтверждeніе почaевскаz твоS їкHна, бцdе, kви1сz: тёмже и3 нaсъ, къ нeй притекaющихъ, t бёдъ и3 и3скушeній свободи2, лavру твою2 неврэди1му сохрани2, правослaвіе во w4крестъ стоsщихъ странaхъ ўтверди2, и3 грэхи2 разрэши2 моли1твєнникъ твои1хъ: є3ли6ка бо х0щеши, м0жеши.

Јкосъ:

Востaните t грHбъ вaшихъ, и4ноцы почaевстіи, и3 рцhте нaмъ: коли1кихъ чудeсъ прес™hz бцdы бhсте зри1тєли и3 свидётєли, кaкw мeртвіи пред8 тоS їкHною воскресaху, кaкw дeмони t мyчимыхъ людeй tбэгaху, кaкw недyжніи тaмw и3сцэлsхусz, кaкw невёрніи вёроваху, кaкw хули1тєли тaмw клsхусz; сі‰ бо ди6вна бывaху человёкwмъ и3 ѓгGлwмъ. мh же вс‰ сі‰ бhвшаz и3 доднeсь бывaємаz воспоминaюще, со стрaхомъ и3 ўмилeніемъ ко с™ёй їкHнэ пречcтыz бGомaтере моли1твеннw припaдаемъ и3 глаг0лемъ си1це: q млcтей бeздно и3 бlгодёzній сокр0вище, грэхи2 разрэши2 моли1твєнникъ твои1хъ: є3ли6ка бо х0щеши, м0жеши.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше џтроцы, въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ґкafістово пёніе возношaху пред8 їкHною твоeю, пречcтаz, правослaвніи лю1діе, є3гдA nби1тель почaевскаz повелёніемъ царeвымъ цRкви возвращeна бhсть: тёмъ ќбw њставлeніе грэхHвъ и3спроси2, нaмъ же молsщымъ ти сz на враги2 пос0бствуй.

Нар0да правослaвнагw дyшы ўпок0ити моли1сz, вLчце, вкyпэ же и3 всёхъ, њ возвращeніи лavры твоеS и3з8 є3ретjческагw плёна потруди1вшихсz, нaмъ же къ тебЁ прибэгaющымъ подaждь є3диномhсліе и3 ми1ръ.

И# нhнэ нар0ду нaшему млcтива бyди, вLчце, и3 ми1ръ подaждь, покарsющи противоб0рствующыz враги2 и3 супостaты.

Пред8 твоeю їкHною, бцdе, правосл†внымъ хrтіaнwмъ возвращeнною, пaки и3сцэлє1ніz пріимaти вёрни. навык0ша: не u5 и3стeкшу бо є3ди1ному лёту t тогw2 днE, ўжE четhрьми чудесы2 цRковь хrт0ву прослaвила є3си2 во ўтэшeніе лю1демъ.

РаS нбcнагw спод0би ны2, вLчце, с™yю лavру твою2 ѓки земнhй рaй почитaющыz и3 тво‰ млcти тeплою вёрою воспэвaющыz.

Ґвраaмъ гDень дeнь и3здалeча ви1дэ и3 рaдовасz, и3 чazніемъ тогw2 днE живsше: ўзрёвши же и3здалeча твою2 почaевскую цeрковь нёкаz хромaz женA, и3 ўповaніемъ твоеS п0мощи и3сп0лнившисz, ѓбіе и3сцэлЁ, и3 ѓки є3лeнь воспрsнувши, ко nби1тели твоeй поспэшaше.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнагw, є3г0же пою1тъ в0и ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Во грaдъ кjевъ t предBлъ ўрaльскихъ пришeдшей женЁ бёснэй kви1сz бцdа съ прпdбнымъ јwвомъ, и3 на г0ру почaевскую тyю призывaше, и3дёже здрaвіе є4й подaвши, слaвити научи2 своE заступлeніе.

Њмhвъ nчесA сво‰ въ купёли сілwaмстэй, пріeмлетъ слэпорождeнный зрёніе хrт0вымъ велёніемъ: њмhвшисz же t воды2 стопнhz въ цeркви почaевстэй, и3сцэлЁ слэпaz nтрокови1ца. u5бо и3 нaше стрaстное њслэплeніе и3сцэли2, вLчце, вод0ю t слёда стопы2 твоеS съ вёрою кропsщихсz.

Сію2 nтрокови1цу и3сцэлeну ўзрёвши, прабaба є3S ѓбіе прельщeніz ўнjтскагw tрицaетсz и3 правослaвную и3сповёдуетъ вёру: въ нeйже ўтверди2 и3 ны2, рабы2 тво‰, q вLчце.

Лю1діе б9іи, на г0ру твою2, вLчце, притекaющіи, nбёты пHдвигъ бlгочести1выхъ тaмw прин0сzтъ, ±же дёлы и3сп0лнити помози2 и5мъ, бцdе.

ЃгGли на нб7си2 твою2 слaву непрестaннw воспэвaютъ, бцdе, на земли1 же человёцы ко твоемY заступлeнію притекaти не престаю1тъ: и4хже воздых†ніz не tри1ни, ћкw бlгaz, пaче же на мёстэ kвлeніz твоегw2 тёхъ молє1ніz ўслhши.

Вeліz твоегw2 заступлeніz си1ла, q вLчце: є3гHже рaди сн7ъ тв0й и3 бGъ нaшъ грBшнымъ прощeніе дaруетъ, подвизaющымсz же крёпость и3 ўнывaющымъ ўтэшeніе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, сп7сeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaюще.

Не т0чію є3ди1нъ по є3ди1ному подвизaютсz хrтіaне на г0ру почaевскую, но и3 t сугyбw сщ7eннагw грaда кjева совокyпльшесz вёрніи, п0мощь t сеS чудотв0рныz їкHны въ годи1ну бhвшагw губи1тельства и3сповёдаша, и3 под0біе є3S написaвше, во с™yю лavру сіE принес0ша.

U5бо и3 во грzд{щаz лBта сп7сaй нaсъ, вLчце, t губи1тельства и3 междоус0бныz брaни, t глaда же и3 џгненнагw запалeніz: занE њскудёвшей крёпости дyшъ нaшихъ, ўнhніz и3сполнsемсz въ бэдaхъ, неразyмливи сyще.

Ю$жскій предёлъ земли2 рwссjйскіz почaевскую їкHну вLчцы и3 с™yю лavру є3S ћкw діади1му цrтвіz храни1тъ, и3 си1ми хвaлитсz: nбaче же и3 сёверскій, во грaдэ тоб0льстэмъ, чудотв0рное под0біе тоsжде почaевскіz їкHны моли1твою и4нокwвъ себЁ и3спроси2.

Рyсскую зeмлю, q вLчце, ћкw безпредёльное горы2 твоеS подн0жіе, t бёдъ и3 и3скушeній свободи2, и3 во бlгочeстіи тyю сохрани2 до скончaніz вёка.

ЎжE нестhднw поднsвшымсz хyльнымъ гласHмъ посредЁ хrтіaнскагw жи1тельства, не њстaви, бцdе, р†бъ твои1хъ въ тёхъ прельщє1ніz впaсти, но вёру несумнённу возгрэвaй въ сердцaхъ нaшихъ вhну.

СE врeмz заступлeніz прес™hz бцdы пріи1де, ўмн0жившымсz соблaзнwмъ, сE врeмz нaшихъ къ нeй воздыхaній, q брaтіе! рцeмъ u5бо t всегw2 сeрдца нaшегw: вLчце, вLчце! помози2 лю1демъ твои6мъ.

Е#xапостілaрій. Под0бенъ: Черт0гъ тв0й ви1жду:

Видёніе ди1вное: во nгни2 прес™az дв7а, чудесa же неисчисли1маz t їкHны почaевскіz нaмъ и3звэсти1шасz: воспрsнемъ u5бо, q лю1діе, t грэх0внагw снA, и3справлeніz житію2 нaшему со слезaми да пр0симъ, и3 м™ри б9іей съ вёрою днeсь поклони1мсz.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7:

Воспои1мъ, лю1діе, прес™yю дв7у чcтую, на горЁ почaевстэй дрeвле пaстырємъ ћвльшуюсz, нhнэ же всю2 странY нaшу tтyду бlгодёющую: вёсть бо вLчца прошє1ніz нaша во бlг0е и3сполнsти, и3 сердцA н†ша ўмилeніемъ растворsти, и3 рабы2 сво‰ t бёдъ и3 ѕHлъ сохранsти.

Двaжды.

Не возгнушaйсz нaсъ грёшныхъ, милосeрдаz м™и, маловёріz рaди нaшегw t нaсъ не tврати1сz: но пaче вёру нaшу бlгодaтною п0мощію твоeю ўмн0жи, и3 жeртву хвалы2 приноси1ти тебЁ рабы6 тво‰ научи2.

Слэпы6z и3 хрwмhz и3 слzчє1нныz, ко твоeй с™ёй їкHнэ припaдающыz, всем0щнымъ дёйствомъ твоегw2 предстaтельства и3сцэли1ла є3си2, бцdе: бёсы, людeй мyчащыz, tгнaла є3си2, правослaвную вёру ґгaрzнwмъ и3 є3ретікHмъ tкрhла є3си2. u5бо и3 нaшихъ молeній не tри1ни, пренепор0чнаz, но ±же ко сп7сeнію прошє1ніz н†ша и3сп0лни.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Њ твои1хъ знaменіихъ, бцdе вLчце, слaвитсz горA почaевскаz, и3 всsкъ kзhкъ хrтіaнскій си1лу твою2 и3сповёдуетъ: и4хже рaди невёрніи правовёрни содёzшасz, грёшніи въ покаsніе пріид0ша, лэни1віи къ д¦0вному дёланію ўстреми1шасz: и4мже и3 нaсъ подражaти, бlгaz, научи2, тебE тeплэ бlгодари1ти ўстр0й нaсъ, и3 воздви1гни вhну воспэвaти слaву сн7а твоегw2, є3ди1нагw t с™hz трbцы слaвимагw бGа нaшегw.

Славосл0віе вели1кое, є3ктєніи2 и3 tпyстъ.

На літургjи: Бlжє1нна, пёснь G-z и3 ѕ7-z, на }. По вх0дэ тропaрь прaздника. Слaва, и3 нhнэ: кондaкъ. Прокjменъ, глaсъ G, пёснь бцdы: Вели1читъ душA моS гDа, и3 возрaдовасz дyхъ м0й њ бз7э сп7сэ моeмъ. Стjхъ: Ћкw призрЁ на смирeніе рабы2 своеS: сe бо tнhнэ ўблажaтъ мS вси2 р0ди. Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло ™к. Ґллилyіа, глaсъ в7: Воскресни2, гDи, въ пок0й тв0й, ты2 и3 ківHтъ с™hни твоеS. Стjхъ: Клsтсz гDь дв7ду и4стиною, и3 не tвeржетсz є3S. Е#ђліе t луки2, зачaло н7д. Причaстенъ: Чaшу сп7сeніz пріимY, и3 и4мz гDне призовY.

Зри2: Слyжбу сію2 поeмъ їyліа въ к7г-й дeнь, є3гдA бhсть видёніе м™ре б9іz над8 цeрковію почaевскою и3 ґгaрzнwмъ поражeніе въ лёто ¤ахo7є. Бывaетъ же поклонeніе чудотв0рному џбразу почaевскому въ прaздникъ ржcтвA прес™hz бцdы и3 поклонeніе слёду стопы2 є3S въ пzт0къ свётлыz седми1цы. Nбaче въ сі‰ дни6 твори1мъ слyжбу по мінeи прaздничнэй и3 по тріHди.

Приложение. 28 июля: Святителя Питирима Тамбовского.

Мёсzца тогHже въ к7и дeнь.

Слyжба и4же во с™hхъ nтцY нaшему пітmрjму, є3пcкпу тамб0вскому, чудотв0рцу.

На мaлэй вечeрни. На ГDи воззвaхъ, стіхи6ры на д7, глaсъ в7.

Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Пріиди1те, вёрніи, прослaвимъ всёхъ бл†гъ подaтелz бGа, даровaвшаго нaмъ н0ваго чудотв0рца, с™и1телz пітmрjма, молsщагосz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Двaжды.

Рaдуйсz, тамб0вскаz страно2, и3з8 тебє1 бо возсіS н0вый свэти1льникъ бlгодaти, разгонszй тьмY и3скушeній и3 бёдъ t вопію1щихъ вёрнw: с™и1телю џтче пітmрjме, моли2 бGа њ всёхъ нaсъ.

Вє1ліz вёры знaмєніz: t воды2 и3ст0чника чудесA совершaютсz, и3 ри1за с™и1телz чудодёйствуетъ, и3 гр0бъ є3гw2 къ жи1зни прив0дитъ вс‰ съ вёрою покланsющыzсz є3мY.

Слaва, глaсъ т0йже, самоглaсенъ:

Восхвaлимъ днeсь, брaтіе, с™и1телz пітmрjма, въ пёснехъ д¦0вныхъ воскли1кнемъ є3мY: рaдуйсz, пaстырю нaшъ д0брый, лю1ди б9іz на торжество2 твоE собрaвый: рaдуйсz, ѓгGлы и3 чlвёки въ славосл0віи совокупи1вый: рaдуйсz, ґрхіерeєвъ ўкрашeніе и3 сщ7eнникwвъ добр0то: рaдуйсz, болsщихъ и3сцэлeніе и3 скорбsщихъ ўтэшeніе: рaдуйсz, тeплый мlтвенниче њ всёхъ нaсъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7:

Рaдуйсz, бlжeнне џтче пітmрjме: пост0мъ и3 бдёніемъ дyшу и3 тёло t страстeй њчи1стивъ и3 лёпотами добродётелей себE ўкраси1въ, nби1тель д¦а с™aгw бhлъ є3си2, и3 нhнэ во nби1телехъ нбcныхъ водворsешисz, молsсz њ чтyщихъ тS.

Стjхъ: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

С™и1телю џтче пітmрjме, нhнэ со ѓгGлы на нб7си2 ликовствyz и3 съ ли6ки с™hхъ предстоS пrт0лу цRS слaвы, моли1сz њ сп7сeніи дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

При1зри съ нб7сE, џтче нaшъ пітmрjме, на ны2 зємнhz, нeмощію њбложє1нныz, почитaющыz нhнэ с™yю пaмzть твою2, и3 ўмоли2 nц7A нбcнаго, да њбрати1тъ нaсъ t беззак0ній нaшихъ и3 приведeтъ на мёсто бlжeнства съ тоб0ю.

Слaва, глaсъ т0йже:

Пріиди1те, бlговёрніи лю1діе, прaздникъ свётлый состaвимъ: б9ій бо с™и1тель пітmрjмъ предстои1тъ днeсь пrт0лу бlгодaти, врачyетъ недyги нaшz и3 м0литсz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Вёры и3 бlгочeстіz настaвниче, цRкве свэти1льниче, монaшествующихъ џбразе, с™и1телю пітmрjме премyдре, стaдо твоE бlгочeстнw ўпaслъ є3си2 и3 ко хrтY привeлъ є3си2: тёмже въ вhшнихъ вэнцeмъ слaвы ўкрашeнъ, съ нaми на земли2 дyхомъ пребывaеши, сіsz чудесы2. моли2 хrтA бGа сп7сти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: T вёка ўтаeнное:

На вели1цэй вечeрни. Бlжeнъ мyжъ, пeрвый ґнтіфHнъ.

На ГDи воззвaхъ, стіхи6ры на }. Глaсъ №:

Под0бенъ: Прехвaльніи м§нцы:

НастA дeнь свётлагw торжествA: ликyютъ ѓгGли на нб7си2, рaдуютсz чlвёцы на земли2, весели1тсz вeсь соб0ръ цRк0вный, слaвитъ бGа ди1внаго во с™hхъ свои1хъ, ћвльшаго с™и1телz пітmрjма, н0ваго чудотв0рца, предстaтелz земли2 рwссjйскіz.

Двaжды.

Рaдуйсz, землE рwссjйскаz, весели1сz, грaде тамб0ве, красyйсz, бlгочести1выхъ собрaніе: днeсь бо вLка и3 гDь всёхъ, нбcный ґрхіерeй сп7съ нaшъ, вэнчaетъ вэнцeмъ вёчныz слaвы вёрнаго рабA своего2, с™и1телz пітmрjма, пaстырz д0браго, тeплэ молsщагосz њ стaдэ своeмъ.

Пріиди1те, бlгочести1віи лю1діе, ќзрите днeсь чудeсъ мн0жество: є3ди1нэмъ прикосновeніемъ ко гр0бу с™и1телz б9іz недyжніи здрaви бывaютъ, дeмони прогонsютсz, скорбsщіи tрaду пріeмлютъ, и3 рaдости и3сполнsетсz вёрныхъ собрaніе, сошeдшихсz въ пaмzть є3гw2.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Днeсь тамб0въ грaдъ њ бз7э дост0йнw весели1тсz, и3мёz въ себЁ цэльбон0сный гр0бъ с™и1телz, и3 съ ни1мъ всS рwссjйскаz странA дyхомъ рaдуетсz: тёмже и3 мы2 вёрніи, сошeдшесz, pалмы6 и3 пёсньми да восхвaлимъ пітmрjма преди1внаго, млcти и3 чcтоты2 сокр0вище, свэти1льника цRкве пресвётлаго, и3ст0чника чудeсъ неисчерпaемаго и3 къ бGу мlтвенника непостhднаго њ вёрою и3 люб0вію чтyщихъ с™yю пaмzть є3гw2.

Двaжды.

Зaпwвэди є3ђльскіz, не скрывaти себЁ сокр0вища на земли2, блюсти1тель вёрный показaлсz є3си2, с™и1телю, стzж†ніz тво‰ мyдрэ расточaz, хрaмы б9іz и3 и4нwческіz њби1тели ўстроsz, ѓлчущыz питaz и3 наг‡z њдэвaz: тёмже и3 пріsтъ тS въ вёчныz кр0вы нaсъ рaди њбнищaвый, є3г0же моли2 грэхHвъ њставлeніе даровaти вёрою и3 люб0вію чтyщымъ с™yю пaмzть твою2.

Въ болёзни смeртнэй в0племъ крёпкимъ возопи1лъ є3си2 ко гDу, и3 ўслhшанъ бhлъ є3си2 t бlгоговёинства твоегw2: сaмъ бо хrт0съ kви1сz тебЁ на џблацэ. бlгословeніемъ служи1телz себЁ вёрна тS знaменуz и3 и3сцэлeніе ти2 дaруz. томY помоли1сz, бGови1дче с™и1телю, и3 нaмъ срёсти того2 на џблацэхъ со всёми с™hми, є3гдA пріи1детъ во слaвэ суди1ти мjру всемY.

Слaва, глaсъ є7:

Ћкоже во дни6 с™hхъ ґпcлъ главот‰жи и3 ўбрyсцы пavлwвы чудодёйствоваху, тaкw и3 днeсь ри1за ґрхіерeа б9іz пітmрjма, дyхомъ ґпcльскимъ њсіsннагw, положeна сyщи на нед{жныz, подаeтъ хрwмhмъ хождeніе, слэпы6мъ прозрёніе, разслaблєннымъ си1лу и3 крёпость, плaчущымъ ўтэшeніе, tч†zннымъ надeжду, всBмъ же вBрнымъ вeлію млcть.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Въ чермнёмъ м0ри:

Вх0дъ. Прокjменъ днE, и3 чтє1ніz с™и1тєльскаz три2.

При1тчей чтeніе.

Пaмzть прaведнагw съ похвалaми, и3 бlгословeніе гDне на главЁ є3гw2. Бlжeнъ чlвёкъ, и4же њбрёте премyдрость: и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ: всe же чcтн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо днeй, и3 лёта животA въ десни1цэ є3S, въ шyйцэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на љзhцэ н0ситъ. послyшайте u5бо менE, q ч†да, честн†z бо рекY: и3 бlжeнъ человёкъ, и4же пути2 мо‰ сохрани1тъ: и3сх0ди бо мои2, и3сх0ди животA, и3 ўготовлsетсz хотёніе t гDа. Сегw2 рaди молю2 вaсъ, и3 предлагaю м0й глaсъ сыновHмъ чlвёчєскимъ: ћкw ѓзъ, премyдрость, ўстр0ихъ совётъ, и3 рaзумъ и3 смhслъ ѓзъ призвaхъ. ћкw ѓзъ премyдрость, ўстр0ихъ совётъ, и3 рaзумъ и3 смhслъ ѓзъ призвaхъ. М0й совётъ и3 ўтверждeніе, м0й рaзумъ, моs же крёпость. Ѓзъ менE лю1бzщыz люблю2, и4щущіи же менE њбрsщутъ бlгодaть. Разумёйте u5бо неѕл0бивіи ковaрство, ненакaзанніи же прилагaйте сердцA. Послyшайте менE и3 пaки, честн†z бо рекY, и3 tвeрзу t ўстeнъ пр†ваz: ћкw и4стинэ поучи1тсz гортaнь м0й, мeрзки же предо мн0ю ўстны2 лжи6выz. Съ прaвдою вси2 глаг0лы ќстъ мои1хъ: ничт0же въ ни1хъ стр0потно, нижE развращeнно. Вс‰ прaва сyть разумэвaющымъ, и3 прHста њбрэтaющымъ рaзумъ. Научy бо вaсъ и4стинэ, да бyдетъ њ гDэ надeжда вaша, и3 и3сп0лнитесz д¦а.

При1тчей чтeніе.

ЎстA прaведнагw кaплютъ премyдрость, љзhкъ же непрaведнагw поги1бнетъ. ЎстнЁ мужeй првdныхъ кaплютъ блгdти, ўстa же нечести1выхъ развращaютсz. Мёрила льсти6ваz мeрзость пред8 гDемъ: вёсъ же прaведный пріsтенъ є3мY и3дёже ѓще вни1детъ досаждeніе, тaмw и3 безчeстіе: ўстa же смирeнныхъ поучaютсz премyдрости. Совершeніе прaвыхъ настaвитъ и5хъ, и3 поползновeніе tрицaющихсz ўпасeтъ и5хъ. Не п0льзуютъ и3мBніz въ дeнь ћрости: прaвда же и3збaвитъ t смeрти. Ќмеръ прaведный, њстaви раскazніе: нарyчна же бывaетъ и3 посмэsтельна нечести1выхъ пaгуба. прaвда непор0чнагw и3справлsетъ пути2, въ нечeстіе же пaдаетъ непрaвда. Прaвда мужeй прaвыхъ и3збaвитъ и5хъ: безсовётіемъ же плэнsютсz беззак0нніи. Скончaвшусz мyжу прaведну, не поги1бнетъ надeжда: похвалa же нечести1выхъ поги1бнетъ. прaведникъ t л0ва ўбёгнетъ, вмёсто же є3гw2 предаeтсz нечести1вый. Во ўстёхъ нечести1выхъ сёть грaжданwмъ, чyвство же прaведныхъ бlгопоспёшное. Во бlги1хъ првdныхъ и3спрaвитсz грaдъ, и3 въ поги1бели нечести1выхъ рaдованіе. Во бlгословeніи прaвыхъ возвhситсz грaдъ, ўстh же нечести1выхъ раскопaетсz. Ругaетсz грaжданwмъ лишeнный рaзума, мyжъ же мyдрый безм0лвіе в0дитъ.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

Прaведникъ ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо чcтнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz. Сэди1на же є4сть мyдрость чlвёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. бlгоуг0денъ бGу бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грBшникъ престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. лю1діе ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 млcть въ прпdбныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ G:

Днeсь ликовствyетъ вёрныхъ мн0жество: с™и1телей и3 сщ7eнникwвъ сосл0віе, монaшествующихъ и3 мірски1хъ собрaніе, стaрцы и3 младeнцы, ю4ныz и3 вдови6цы, кни1жницы и3 простjи є3ди1нэми ўсты2 и3 сeрдцемъ слaвzтъ гDа, kвлeніемъ н0вагw мlтвенника и3 чудотв0рца, подаю1щагw мjру вeлію млcть.

Вёрою и3 люб0вію сошeдшесz днeсь къ цэльбон0сному гр0бу, восхвaлимъ, брaтіе, вин0вника прaздника нaшегw: рaдуйсz, с™и1телю пітmрjме, твeрдый ст0лпе цRк0вный: рaдуйсz, храни1телю земли2 рwссjйскіz: рaдуйсz, грaда тамб0ва свётлое ўкрашeніе: рaдуйсz, џтче кр0ткій и3 млcтивый: рaдуйсz, вдHвъ и3 сир0тъ питaтелю: рaдуйсz, nби1димыхъ ск0рый предстaтелю: рaдуйсz, болsщихъ безмeздный цэли1телю: рaдуйсz, тeплый мlтвенниче њ всёхъ нaсъ.

Слaва, глaсъ д7:

Пресл†внаz днeсь содэвaютсz во грaдэ тамб0вэ: слэпjи прозирaютъ, и3 хр0міи х0дzтъ, нэмjи гlг0лютъ, и3 глусjи слhшатъ, разслaбленніи возстаю1тъ, и3 ни1щіи бlговэствyютъ, предстaтельствомъ с™и1телz и3 чудотв0рца пітmрjма, зовyще и3 гlг0люще: слaва бGу сп7си1телю нaшему.

И# нhнэ, бGор0диченъ: При1зри на молє1ніz:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE:

Џтче прпdбне пітmрjме, со ѓгGлы и3 ли1ки с™hхъ воспэвazй нhнэ с™yю трbцу и3 t нaсъ люб0вію твоeю не tступи1вый, поминaй стaдо твоE, є4же собрaлъ є3си2, мyдре, сохранsй є5 t волкHвъ душепaгубныхъ, и3 путеводи2 невреди1мw во њгрaду цrтва нбcнагw.

Стjхъ: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Д0мъ д¦а с™aгw бhлъ є3си2 въ житіи2 твоeмъ, џтче нaшъ пітmрjме, вёрою и3 люб0вію себE пред8wчи1стивъ, нhнэ же пrт0лу нбcнагw домовладhки хrтA предстоS, помоли1сz є3мY ўсeрднw, да њчи1ститъ нaсъ t страстeй душеврeдныхъ, и3 всели1тсz въ сердцaхъ нaшихъ со nц7eмъ и3 д¦омъ, и3 введeтъ нaсъ въ цrтво нбcное.

Стjхъ: Сщ7eнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 прпdбніи твои2 возрaдуютсz.

Грaда вsзьмы чcтн0е прозzбeніе, десни1цею б9іею во грaдъ тамб0въ пренесeнное, бlгодaтію д¦а с™aгw напоeнное и3 плwды2 добродётелей ўкрашeнное, џтче нaшъ пітmрjме, моли2 за ны2 хrтA бGа, да не посэчeтъ ны2 ћкw безпл0дную смок0вницу, но да всели1тъ ны2, и3дёже свётъ лицA є3гw2.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Возьми1те вратA нбcнаz, кн7зи вaшz, и3 ѓгGли, верхи2 под8ими1те, сaмъ бо цRь нб7сE и3 земли2 грzдeтъ, и3 вв0дитъ въ г0рнюю слaву вёрнаго рабA своего2, прпdбнаго пітmрjма, пaстырz д0браго и3 ўчи1телz бGомyдраго, мн0гими пHты и3 труды2 є3щE въ житіи2 ѓгGльскую чcтотY стzжaвшаго, тлённую слaву земнyю презрёвшаго и3 нбcнагw цrтвіz возжелёвшаго.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель:

На бlгословeніи хлёбwвъ, тропaрь с™и1телю (пи1санъ на мaлэй вечeрни), двaжды, и3 Бцdе дв7о: є3ди1ножды.

На ќтрени. На БGъ гDь, тропaрь с™и1телю, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: T вёка ўтаeное:

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ з7:

Ћкоже дрeвле недyжніи и3сцэлsхусz є3ди1нэмъ прикосновeніемъ крaz ри1зъ хrт0выхъ, тaкw и3 нhнэ болsщіи врачyютсz, ри1зы твоеS коснyвшесz, въ нeйже предстоsлъ є3си2 пrт0лу бlгодaти, ґрхіерeю б9ій, џтче нaшъ пітmрjме. сегw2 рaди слaвимъ бGа и3 вопіeмъ ти2: ўврачyй и3 нaшz недyги душє1вныz и3 тэлє1сныz, свsте, м0лимъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

СтэнA и3 покр0въ є3си2, вLчце, и3 пристaнище небyрное всBмъ въ бэдaхъ сyщымъ и3 ко твоемY заступлeнію съ вёрою притекaющымъ. тёмже и3 мы2 со дерзновeніемъ вопіeмъ ти2: сп7сaй нaсъ t нyждъ и3 њбстоsній, милосeрдаz м™и.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ в7:

Сози1жду цRковь мою2, и3 вратA ѓдwва не њдолёютъ є4й, рeклъ є3си2 дрeвле, сп7се, ўченикHмъ твои6мъ, и3 нhнэ зри1мъ сбытіE словeсъ си1хъ: є3гдa бо невёріе и3 суевёріе возстaша на цRковь твою2, воздви1глъ є3си2 н0ваго чудотв0рца, бlгочeстнымъ житіeмъ и3 чудесы2 мн0гими с™yю вёру ўтверждaюща и3 враги2 є3S посрамлsюща. тёмже рaдующесz вопіeмъ ти2: ди1венъ є3си2 во с™hхъ твои1хъ, гDи.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Е#г0же t д¦а с™а безсёменнw родилA є3си2, моли2 со с™и1телемъ пітmрjмомъ, ўтверди1ти нaсъ въ правослaвіи и3 є3диномhсліи, дв7о пречcтаz и3 неискусобрaчнаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7:

Е#гдA постaвленъ бhлъ є3си2 на свёщницэ цRкве тамб0вскіz, не дaлъ є3си2 снA nчи1ма твои1ма, нижE вёждома дремaніz, сп7сaz словє1сныz тво‰ џвцы, немощны6z ўкрэплsz, нед{жныz врачyz, заблyждшыz и3справлsz, стропHтнаz смирsz кр0тостію твоeю: и3 нhнэ не престaй моли1ти сп7са хrтA, џтче нaшъ пітmрjме, да дaстъ пaстырємъ цRкве рeвность и3 бдёніе њ душaхъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Q пречcтаz бцdе дв7о, моли2 сн7а твоего2 и3 бGа нaшего, да њчи1ститъ нaсъ t беззак0ній нaшихъ и3 дaруетъ нaмъ рaдость сп7сeніz, лобызaющымъ чcтнhй џбразъ прпdбнагw пітmрjма и3 вопію1щымъ: слaва снизхождeнію твоемY чlвэколю1бче.

Тaже степє1нна, пeрвый ґнтіфHнъ д7-гw глaса.

Прокjменъ, глaсъ д7: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Е#ђліе t їwaнна, зачaло lѕ.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Кjими похвaльными пёсньми ўбlжи1мъ с™и1телz пітmрjма, правослaвныz вёры храни1телz и3 невёріz њбличи1телz, бlгочeстіz поб0рника и3 нечeстіz гр0зное вразумлeніе, монaхwвъ и3 мірски1хъ настaвника, ґрхіерeєвъ и3 сщ7eнникwвъ ўкрашeніе, є3гHже рaди хrт0съ земли2 рwссjйстэй дaруетъ ми1ръ и3 вeлію млcть.

КанHнъ бцdы со їрмwсы2 на ѕ7: и3 с™aгw на }, двA канHна.

КанHнъ с™и1телю пітmрjму, глaсъ в7.

Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA дрeвле фараwни1тское всев0инство преoрyженнаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть, препрослaвленный гDь: слaвнw бо прослaвисz.

ХrтE, свёте и4стинный, рaзумъ м0й просвэти2 и3 сeрдце њчи1сти, да прослaвлю пaмzть ўг0дника твоегw2, бGон0снагw пітmрjма.

Џтче прпdбне пітmрjме, nгнезрaчному пrт0лу въ вhшнихъ предстоS и3 трис0лнечными свэтлостьми2 њзарsемь, просвэти2 глубинY ѕHлъ мои1хъ, ћкw да и3 ѓзъ пою2: слaвнw бо прослaвисz.

Ћкоже мwmсeй бGови1децъ дрeвле сп7сE ї}лz t руки2 фараHновы, тaкw и3 ты2, бGон0сне џтче, свободи1 мz t раб0ты врагY, да рaдуzсz слaвлю бGа ди1внаго во с™hхъ свои1хъ.

БGор0диченъ:

ВLчце и3 м™и и3збaвителz, предстaтельствомъ твои1мъ ўмоли2 сн7а твоего2, да потреби1тъ живyщій во мнЁ грёхъ и3 и3зведeтъ мS въ своб0ду слaвы ч†дъ свои1хъ.

И$нъ канHнъ с™и1телю пітmрjму, глaсъ }.

Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Во свётэ непристyпнэмъ лицY б9ію предстоS, бGомyдре с™и1телю, просвэти2 дyшъ нaшихъ њмрачeніе, и3 дaждь сл0во, ћкw да восхвaлимъ рaдующесz твою2, всебlжeнне, пaмzть.

T ю4ности, прпdбне, плwтскaz мудрwвaніz покори1лъ є3си2 дyху, и3 въ безстрaстіе њдёzвсz, сосyдъ и3збрaнъ kви1лсz є3си2 бlгодaти сщ7eнства и3 пaстырь и4стиненъ стaду твоемY: моли1сz, џтче, сп7сти1сz нaмъ.

Жи1знь твоS непор0чна, џтче, и3 ўспeніе со с™hми, пaмzть же, ћкw прaведнагw, съ похвалaми. хrтY њ нaсъ моли1сz, полeзное просS: мн0гw бо м0жетъ мlтва првdнагw поспэшествyема.

БGор0диченъ:

Треволнє1ніz помыслHвъ и3 страстeй и3 бeздна грэхHвъ њкаsнную мою2 дyшу њбыд0ша: дaждь ми2 рyку п0мощи, дв7о бцdе, вёрныхъ прибёжище.

Катавaсіа:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 моS, возвесели1 бо сz д¦ъ м0й, внегдA пёти: нёсть с™ъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть првdнъ пaче тебє2, гDи.

Ћкоже дрeвле првdнаz ѓнна своE чaдо, вдaлъ є3си2 себE самaго, џтче пітmрjме, въ дaръ бGу. ўтверди2 и3 менE на кaмени зaповэдей є3гw2, да зовY: нёсть с™ъ, ћкw бGъ нaшъ.

Џтче пітmрjме, мlтвами твои1ми ўтверди2 ќмъ и3 сeрдце нaше во гDэ, возвhси р0гъ хrтіaнъ правослaвныхъ, да заградsтсz ўстA врагHвъ вёры, и3 возвесели1мсz њ сп7сeніи своeмъ.

Ў цэльбон0снагw гр0ба н0вагw чудотв0рца, да не хвaлитсz си1льный си1лою своeю, да не хвaлитсz мyдрый мyдростію своeю, да не хвaлитсz богaтый богaтствомъ свои1мъ, но њ сeмъ да хвaлитсz хвалsйсz, є4же разумёти и3 знaти гDа и3 стzжaти богaтство бlгодaти є3гw2.

БGор0диченъ:

Пречcтаz дв7о, неискусобрaчнаz м™и, непл0дную дyшу мою2 и3 безчaдную плодон0сну покажи2 бlгодaтію сн7а твоегw2, мlтвами н0вагw чудотв0рца пітmрjма, да зовY и3 ѓзъ со всёми вёрными: нёсть с™ъ, ћкоже бGъ нaшъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Їwaнну ми1лостивому под0бzсz, ми1лостивъ къ трeбующымъ въ житіи2 твоeмъ kви1лсz є3си2, прпdбне, и3 ни1щихъ вои1стину бhлъ є3си2 nтeцъ: и3 нhнэ въ вhшнихъ живhй, млcтивъ бyди тS ўбlжaющымъ.

Прикосновeніемъ къ ри1замъ хrтHвымъ мн0зи недyжніи здрaви бhша дрeвле: и3 нhнэ возлагaющіи на сS ри6зы с™и1телz и3 тёхъ во бlгоговёніи касaющіисz t всsкихъ недyгwвъ пріeмлютъ и3сцэлeніе. тёмже u5бо, брaтіе, є3ђльски прослaвимъ бGа, влaсть даровaвшаго таковyю чlвёкwмъ.

К0рмчій д0брый бhвъ кораблю2 хrт0вы цRкве, и3збaви, џтче, стaдо твоE t бyри грэхHвъ, бёдъ же и3 скорбeй, приводs ны во прист†нища ти6хаz бжcтвенныz в0ли.

БGор0диченъ:

Е$юже нб7о чlвёкwмъ tвeрзесz, и3 дворы2 гDни, пречcтую м™рь дв7у пёсньми почти1мъ: нёсть чcтыz, ћкоже ты2, пречcтаz, и3 нёсть непор0чныz пaче тебE, вLчце.

Сэдaленъ, глaсъ в7:

Ѓще и3 зaйде прeжде под8 зeмлю тёло твоE, но ћкw с0лнце и3з8 џблакъ возсіS, лучaми бlгодaти блистazсz. тёмже њбстоsще гр0бъ тв0й, с™и1телю, со стрaхомъ покланsемсz, и3 ћкw џбщему nтцY тeплэ м0лимсz: и3збaви ны2 ч†да тво‰ t бёдъ и3 нyждныхъ њбстоsній.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 пaче ўмA и3 сл0ва, ўмоли2, смолeбника пітmрjма пріи1мши, њставлeніе прегрэшeній и3 житіS и3справлeніе подaти нaмъ, да поeмъ тS при1снw возвели1чившую р0дъ нaшъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы не ходaтай, ни ѓгGлъ. но сaмъ гDь вопл0щьсz, и3 сп7слъ є3си2 всег0 мz чlвёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

T ю4ности чcтот0ю дёвства ѓгGлwмъ въ житіи2 поревновaлъ є3си2, сп7сeнію человёкwвъ послужи1лъ є3си2, џтче пітmрjме, и3 къ бGу взывaлъ є3си2, вопіS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћкоже ѓгGлъ во пл0ти, горёлъ є3си2, с™е, nгнeмъ любвE хrт0вы, и3 вручє1нныz тебЁ лю1ди познaніемъ сн7а б9іz просвэти1лъ є3си2, зовyщыz: слaва си1лэ твоeй, гDи.

ЃгGле земнhй и3 чlвёче нбcный, и3спроси2 и3 нaмъ грBшнымъ сп7сeніе ў хrтA бGа, да и3 мы2 кyпнw съ тоб0ю зовeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

Q м™и сл0ва и3 дв7о, сохрани1 ны непорHчны t страстeй безчeстіz, да хrтY всeльшусz въ нaсъ поeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Предстaтелz њ нaсъ тeплэйша и3 пом0щника гот0вэйша тS, џтче, сyщіи въ ск0рбехъ стzжaхомъ: не т0чію бо припaдающыz къ чcтн0му твоемY гр0бу, но и3 далeче сyщыz, призывaющыz же и4мz твоE, соблюдaеши t всsкагw ѕлA.

ХrтA є3ди1наго желaлъ є3си2, прпdбне, и3 вeсь хrт0въ бhлъ є3си2: томY въ житіи2 невозврaтнw послёдовалъ є3си2, тогw2 тщaлсz є3си2 дости1гнути. тёмже нhнэ желaннаго њбрётъ, и3 нaсъ мlтвами твои1ми стaду и3збрaнныхъ сопричти2.

Служи1тель вёренъ сhй с™hz трbцы, трeми бжcтвенными добродётельми, вёрою, надeждою и3 люб0вію, њкаsнную мою2 дyшу просвэти2, и3 въ бyдущемъ вёцэ тріеди1наго бGа зрёти мS спод0би.

БGор0диченъ:

Рaдость мjру роди1вшаz гDа, рaдости небeсныz причaстники нaсъ сотвори2, дв7о всепётаz, да глaсъ тебЁ вопіeмъ ґрхaгGловъ: рaдуйсz, благодaтнаz, гDь съ тоб0ю.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тьмЁ лежaщихъ, сп7сeніе tчazнныхъ, хrтE сп7се м0й, къ тебЁ ќтренюю, цRю2 мjра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо рaзвэ тебє2 бGа не знaю.

Свётомъ твои1мъ всю2 вселeнную њзари1вый, просвэти2 тьмY мою2, гDи, мрaкъ души2 моеS разжени2, въ чcтнёй пaмzти ўг0дника твоегw2 пітmрjма.

Свэти1льникъ сhй сlнца првdнагw, њзарszсz при1снw свётомъ невечeрнимъ, џтче нaшъ пітmрjме, њблистaй ќмъ и3 сeрдце нaше, да рaдующесz сп7су нaшему поeмъ: и3н0гw рaзвэ тебє2 бGа не знaемъ.

Что2 тебЁ принесeмъ, хrтE сп7се нaшъ, к‡z пBсни воспоeмъ бlгосeрдію твоемY, ћкw возсіsлъ є3си2 нaмъ свётъ сп7сeніz, и3збавлeніе t беззак0ній нaшихъ, чудесы2 мн0гими с™и1телz пітmрjма.

БGор0диченъ:

М™и с™az, бцdе, р0ждшаz свётъ непристyпный, не прeзри молeніz недост0йныхъ ч†дъ твои1хъ, во тьмЁ грэхHвъ сyщихъ, но просвэти2 нaсъ свётомъ бGовёдэніz, да ќтренююще слaвимъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, человэколю1бче.

Прови1дэвъ души2 твоеS добр0ту, пастыреначaльникъ хrт0съ пaстырz тS д0бра и3 ўчи1телz и3зрsдна стaду своемY показA: тёмже и3 пріsтъ тS въ черт0гъ нбcный со с™и1тельми, и4хже житію2 мyдрэ поревновaлъ є3си2. съ ни1ми u5бо на нб7си2 моли1сz њ всёхъ нaсъ.

Тэлє1сныz нeмwщи нах0дzтъ на ны2, и3 бэды6 tвсю1ду њкружaютъ ны2. и3зьми2 u5бо ны2 t тёхъ мlтвами твои1ми, с™и1телю: врачa бо тS и4мамы бGодаровaннаго въ болёзнехъ и3 ўтёшителz въ ск0рбехъ.

Зaпwвэди хrтHвы сотвори1въ и3 тёмъ стaдо твоE научи1въ, вeлій по достоsнію наречeнъ є3си2 во цrтвіи нбcнэмъ. потщи1сz, џтче, и3 нaсъ ввести2 во дворы2 гDни: мh бо є3смы2 ч†да тво‰ и3 џвцы словeснагw твоегw2 стaда.

БGор0диченъ:

Нбcныхъ слaво и3 земнhхъ весeліе, пречcтаz дв7о, ћкw цRи1ца, со всёми с™hми непрестaннw за ны2 моли1сz сн7у твоемY: на тs бо всE ўповaніе по бз7э возложи1хомъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй содержи1мь, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Бeздна ѕHлъ мои1хъ смущaетъ мS и3 низв0дитъ мS во глубинY tчazніz: но ты2, б9е, пучи1на млcти сhй неисчерпaемаz, дaждь ми2 рyку п0мощи, ћкw петр0ви, предстaтельствомъ млcтивагw ўг0дника пітmрjма, и3 сп7си1 мz.

Бeздно млcти и3 щедр0тъ, гDи, ўщeдри ны2, поги1бшее создaніе твоE, ўкроти2 в0лны страстeй нaшихъ, и3 въ пристaнище сп7сeніz ны2 возведи2, мlтвъ рaди с™и1телz пітmрjма.

Џтче нaшъ пітmрjме, служи1телю вёрный млcтивагw бGа, ўмоли2 є3гw2 бlгостhню, да и4миже вёсть судьбaми, сп7сeтъ ны2 погибaющыz и3 kви1тъ нaмъ всемогyщую п0мощь ў ди1внагw твоегw2 гр0ба.

БGор0диченъ:

Прес™az вLчце, м™и млcрдіz, њбышeдше њбыд0ша нaсъ врази2 вёры нaшеz, и3 нёсть заступaющагw, и3 погибaемъ, пот0цы бо беззак0ній премог0ша ны2, и3 tчаzвaемсz: но ты2 м™рними твои1ми щедр0тами приклони2 сн7а твоего2 на млcть, да сп7сeтъ ны2 t бёдъ, ћкоже t ки1та їHну.

И$нъ. Їрм0съ:

Мlтву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY пєчaли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Пaстырю д0брый, хrтHвы лю1ди бжcтвенными ўчє1ніи ўпасhй и3 добродётельми души2 твоеS воспитaвый, не њстaви и3 нaсъ во грэсёхъ нaшихъ поги1бнути, но въ ни1хже и3 сaмъ ћкw чlвёкъ и3скушaемь бhлъ є3си2, и3 нaмъ и3скушaємымъ нhнэ помози2.

Q вeліе чyдо! гр0бъ с™и1телz џбщаz всBмъ врачeбница бывaетъ, безмeзднаz вои1стину и3 гот0ваz: пріиди1те, чlвёцы, со стрaхомъ и3 вёрою, тyне пріими1те здрaвіе душaмъ и3 тэлесє1мъ вaшымъ, гDа слaвzще и3 ўг0дника тогw2 ўбlжaюще.

Грaду твоемY застyпникъ бyди, с™е џтче, и3 всю2 странY нaшу неwбори1мымъ твои1мъ предстaтельствомъ њгради2, да вси2 съ весeліемъ зовeмъ ти2: рaдуйсz, тамб0вскаz похвало2, пітmрjме приснопaмzтне.

БGор0диченъ:

Под8 кр0въ тв0й, вLчце, вси2 земнор0дніи прибэгaемъ, и3 душaми ўмилeнными вопіeмъ ти2: всем0щнымъ ходaтайствомъ твои1мъ, бGомaти, млcтива нaмъ сотвори2, є3г0же причи1стw родилA є3си2, хrтA бGа нaшего.

Кондaкъ, глaсъ }:

Монaхwвъ настaвника и3зрsдна и3 с™и1телz всBмъ лю1демъ млcтива, чудотв0рца преди1вна и3 мlтвенника њ нaсъ неусhпна, сошeдшесz воспои1мъ пітmрjма, тамб0вскіz земли2 похвалY.

Јкосъ:

Воспои1мъ днeсь, вёрніи, с™и1телz вели1каго въ пёснехъ и3 пёніихъ д¦0вныхъ: рaдуйсz џтче бGон0сне пітmрjме, смолeнскіz земли2 џтрасль пречcтнaz, во грaдэ вsзьмэ бlгодaтію б9іею напоeннаz и3 ћкw крjнъ процвётшаz, тамб0вскую же странY плwды2 добродётелей њбогати1вшаz: рaдуйсz, пaстырю д0брый, насаждeніемъ и4стинныz вёры и3 свётомъ бlгочeстіz тьмY нечeстіz разгнaвый: рaдуйсz, сп7си1тельными труды2 твои1ми и3 пHдвиги мнHги невBрныz њбрати1вый и3 ко хrтY приведhй: рaдуйсz, чyдную їкHну бGомaтере грaду тамб0ву въ наслёдіе њстaвивый, t неsже многоразли6чнаz и3сцэлє1ніz и3сточaютсz: рaдуйсz, свои1ма рукaма и3скопaвый клaдzзи воды2 неисчерпaемыz, ю4же съ вёрою пію1щіи пріeмлютъ недyгwвъ и3сцэлeніе и3 t душепaгубныхъ страстeй свобождeніе: рaдуйсz, посэщeніемъ твои1мъ, со дрyги твои1ми, с™и1телемъ митрофaномъ и3 бGолюби1вымъ васjліемъ, тамбHвскіz дє1бри и3 лэсA њбlгоухaвый: рaдуйсz, тёмъ начaло и4ноческагw житіS тaмw положи1вый, въ мjрэ же живyщымъ џбразъ и4стинныz дрyжбы показaвый: рaдуйсz, тамб0вскіz земли2 похвало2.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Тёлу злат0му на п0ли деи1рэ служи1му, тріE твои2.џтроцы небрег0ша њ безб0жнэмъ велёніи, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ГDи б9е нaшъ, любы2 неизречeннаz, чlвёка пeрстнаго пaче злaта и3 сребрA џбразомъ твои1мъ ўкраси1лъ є3си2, всsкими даров†ніи и3 чудесы2 мн0гими њбогати1лъ є3си2. тёмже припaдающе къ рaцэ чудотв0рца твоегw2 пітmрjма, вопіeмъ ти2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Прпdбне џтче пітmрjме, џбразъ создaтелz своегw2 въ души2 твоeй t страстeй њчи1стивъ и3 люб0вію б9іею распалsемь, прeдалъ є3си2 себE на служeніе в0ли є3гw2, всегдA взывaz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ћкоже дрeвле џтроцы бlгочести1віи въ вавmлHнэ, и4стинную вёру во странЁ тамб0встэй, џтче пітmрjме, ўтверди1лъ є3си2, и3 нечeстіе њбличи1лъ є3си2, всегдA труждazсz, бlговэствyz, молsсz и3 поS: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Прес™az вLчце бцdе, џбразъ тв0й чcтнhй грaду нaшему въ бlгословeніе и3 покр0въ держaвенъ рукaма с™и1телz пітmрjма даровaла є3си2, да славосл0вимъ тоб0ю держaвнаго хrтA бGа нaшего.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2:

Прилeжное њ стaдэ твоeмъ попечeніе и3мёлъ є3си2, џтче, житіeмъ и3 сл0вомъ на пyть сп7сeніz вс‰ д0брэ наставлsz. тёмже заблyждшаго мS на стезsхъ поги1бели, ћкw пaстырь сострадaтеленъ твоE nвчA нhнэ взыщи2, вопію1ща: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Сл0во гDне, ћкw чcтіи сeрдцемъ бGа ќзрzтъ, на тебЁ, с™е џтче, и3сп0лнисz. ви1дэлъ бо є3си2 тэлeсныма nчи1ма сп7са хrтA, послyшающа мlтву твою2, зовhй: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

На мёстэ мlтвенныхъ твои1хъ п0двигwвъ и3скопaлъ є3си2 и3ст0чникъ воды2 бlгодaтныz, t нег0же бlгоговёйніи лю1діе почерпaютъ недyгwвъ и3сцэлє1ніz, ѓще воспр0сzтъ твоеS п0мощи и3 не раскaютсz, зовyще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

T снA грэх0внагw воспрzни2, q њкаsннаz душE моS, и3 ко є3ди1нэй застyпницэ всёхъ воззови2: м™и дв7о, сп7си1 мz мlтвами твои1ми, и3 и3збрaнныхъ чaсти спод0би, вопію1ща: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ГDи б9е м0й, плaмень џгненный дрeвле въ р0су nтрокHмъ бlгочєсти1вымъ преложи1вый, плaмень страстeй мои1хъ ўгаси2 рос0ю мlтвъ бlгочести1вагw с™и1телz пітmрjма, да тS превозношY съ ни1мъ и3 ѓзъ во вс‰ вёки.

Џтче нaшъ пітmрjме, слeзъ твои1хъ течeньми џгнєннаz и3скушє1ніz страстeй и3 п0хотей плотски1хъ ўгаси1лъ є3си2, и3 ћкw во цвётницэ, въ чи1стэмъ сeрдце твоeмъ при1снw ликовствовaлъ є3си2: вс‰ дэлA, бlгослови1те, п0йте гDа.

Чи1стою бGолюби1вою душeю со ѓгGлы nгнезрaчному пrт0лу бGа нhнэ предстоS, и3 tтyду незаходи1мыми зарsми њблиставaемь и3 чудесы2 мн0гими нaмъ сіsz, просвэти2, џтче пітmрjме, њблежaщую нaсъ тьмY невёріz и3 суевёріz, да поeмъ и3 благослови1мъ ди1внаго во с™hхъ свои1хъ бGа во вёки.

БGор0диченъ:

Ћкоже nгнeмъ пeщнымъ, страстьми2 пали1мый, зовy ти блyдный ѓзъ, вLчце чcтаz, м™и всемогyщагw, сп7си2 и3 и3збaви мS t џгненнагw њсуждeніz.

И$нъ. Їрм0съ:

Побэди1тєли мучи1телz:

ЇкHну бGомaтере во њсщ7eніе, покр0въ и3 њграждeніе грaду твоемY принeслъ є3си2, џтче, ћже и3ст0чникъ бlгодaтныхъ и3сцэлeній и3 t всsкихъ напaстей щи1тъ держaвенъ показaсz вопію1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Скоропослyшный пом0щникъ въ ск0рбехъ и3 болёзнехъ бывaеши, прпdбне, призывaющымъ тS вёрою. џвымъ ќбw въ с0ніихъ kвлszсz, џвымъ ћвэ предстоS, џвымъ же тaйнw бlгодёz, вопію1щымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Свzтотaтцу дерзновeнному во хрaмэ твоeмъ, возстaвъ t гр0ба, ћвэ предстaлъ є3си2, с™и1телю, гр0знымъ прещeніемъ призвaвъ того2 къ покаsнію. моли2 и3 нaмъ дaтисz прeжде концA покаsнію, зовyщымъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Ўбlжaютъ тS вси2 р0ди чlвёчестіи, ћкw родилA є3си2 без8 nтцA сн7а пл0тію, прeжде вBкъ сн7а б9іz без8 м™ре сyща, є3мyже вопіeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щьсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz: тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Nц7A безначaльнагw сл0ве, сн7е є3динор0дный, чlвёка пaдшаго хотS њбнови1ти, сн7ъ дв7ы kви1лсz є3си2, и3 грэхи2 всегw2 мjра взeмъ, на кrтъ вознeслъ є3си2, и3 tтyду распростeртыма длaньма расточє1ннаz ч†да б9іz собрaлъ є3си2: тёмже и3 мы2, днeсь сою1зомъ любвE твоеS свzзyеми и3 ди1вный гр0бъ ўг0дника твоегw2 пітmрjма њбстоsще, р0ждшую тS величaемъ.

Воплощeнному сн7у б9ію подражaz, пaче и3нёхъ смири1лъ є3си2 себE, прпdбне џтче пітmрjме: тёмже и3 люб0вь б9ію стzжaлъ є3си2, и3 заблyждшаz ч†да б9іz привeлъ є3си2 ко nц7Y нбcному слaвити є3гw2 бlгосeрдіе.

И#сп0лнь любвE хrт0вы, џтче нaшъ пітmрjме, сл0вомъ и3 житіeмъ пaству твою2 поучaлъ є3си2, си6рыz призирaти, ни1щыz питaти, скорбsщыz ўтэшaти: помоли1сz сп7сY хrтY, да и3 мы2 днeсь въ пaмzть твою2 ўкраси1мъ себE сострадaніемъ и3 млcтынzми, ћкоже ч†да б9іz возлю1блєннаz.

БGор0диченъ:

М™и с™az, безмyжнаz дв7о, во чрeвэ твоeмъ бGа и3 чlвёка во є3ди1но совокупи1вшаz, дaруй и3 нaмъ расточє1ннымъ соедини1тисz во є3ди1нэмъ хrтЁ сн7э твоeмъ, на нeмже ўтверди1сz цRковь, тS величaющаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли1ки тS величaемъ.

Пaстырскою рeвностію распалsемь, и4ны џвцы, ±же не бёша t стaда твоегw2, привeлъ є3си2 ко хrтY, є3ретjчествующихъ мнHжества вразумлsz, невBрныz же свётомъ бGопознaніz њзарsz, да бyдетъ по гlг0лу сп7сову є3ди1но стaдо и3 є3ди1нъ пaстырь.

ТS ћкw нбcнаго врачA, дaръ и3сцэлeній t гDа пріи1мша, ўсeрднw м0лимъ, с™и1телю: твои1хъ мlтвъ нбcнымъ врачевaніемъ и3сцэли2 лю6тыz недyги дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

Бlгодaрное сіE пёніе ч†дъ твои1хъ не прeзри, ўг0дниче б9ій, но бlгосeрдіемъ твои1мъ пріими2 є5, и3 творцY всsческихъ принеси2, да т0й млcтивъ бyдетъ тS почитaющымъ.

БGор0диченъ:

T бёдъ сп7си2 и3 t страстeй свободи2, вLчце, рабы6 тво‰, с™и1телz пітmрjма молeніемъ: тs бо неwбори1мую стёну вси2 сyщіи въ печaлехъ и4мамы, ћкw р0ждшую сп7сeніе нaше.

Свэти1ленъ: Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

Свэти6ла на нб7си2 ўтверди1вый kви1 тz цRкви своeй н0вую ѕвэздY пресвётлую, дyха свэтлостьми2 и3 чудeсъ сі‰ніи нaсъ њзарsющую и3 нечести6выz посрамлsющую, неусhпный предстaтелю нaшъ, с™и1телю џтче пітmрjме.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

М™и пречcтаz, р0ждшаz свётъ неизречeнный, сhны свёта покажи1 ны, и3 зри1тєли бlжeнства нбcнагw бhти спод0би, да рaдующесz съ тоб0ю и3 прпdбнымъ пітmрjмомъ зовeмъ: свэтодaвче хrтE б9е нaшъ, слaва тебЁ.

На хвали1техъ, стіхи6ры на д7, глaсъ G:

Пріиди1те, вси2 kзhцы, ўразумёйте тaйну вёры нaшеz: с™и1тель б9ій пітmрjмъ, храни1тель даровaній д¦0вныхъ, тёломъ въ зeмлю tшeдый, дyхомъ любвE хrт0вы съ вёрными и3 днeсь пребывaетъ и3 вeселw t всsкіz бэды2 сп7сaетъ. разли6чнаz содэвaz чудесA: џво помaзаніемъ є3лeа t гр0ба є3гw2, џво питіeмъ цэлeбныz воды2 и3з8 клaдzзz є3гw2, џво мlтвою пред8 гр0бомъ и3 ли1комъ є3гw2, џво возложeніемъ ри1зы є3гw2, џво видёніемъ є3гw2, ћкw жи1ва сyща, џво є3ди1нэмъ призывaніемъ и4мене є3гw2, стрaждущыz тsжкими недyги здр†вы t nдрA воздвизaz, сомнsщыzсz въ вёрэ ўкрэплsz, заблyждшыz и3справлsz, бёдствующыz въ пути2 t потоплeніz воднaгw сп7сaz, да бlгодарsтъ всегдA бlгодёющаго и5мъ бGа и3 величaютъ н0ваго ўг0дника є3гw2 и3 чудотв0рца пітmрjма.

БGоблажeнне џтче пітmрjме, вс‰ кр†снаz мjра сегw2 возненави1дэвъ, зак0нъ же б9ій возлюби1въ, пл0ть твою2 пост0мъ и3 бдёніемъ и3знури1лъ є3си2, дyшу же слeзъ струsми t страстeй њчи1стилъ є3си2, смирeніемъ и3 кр0тостію, терпёніемъ и3 люб0вію ўкраси1лъ є3си2, и3 ѓгGльски є3щE на земли2 пожи1лъ є3си2: сегw2 рaди, ћкw свэти1льникъ многосвётлый, мн0гими чудесы2 просіsлъ є3си2, и3 и3ст0чникъ вели1кихъ дарHвъ б9іихъ показaлсz є3си2. моли2 прослaвльшаго тS гDа, да просвэти1тъ тьмY грэхHвъ и3 беззак0ній нaшихъ, и3 дaруетъ земли2 рwссjйстэй ми1ръ и3 вeлію млcть.

Џтче бGон0сне пітmрjме, на г0ру добродётелей возшeдъ выс0кихъ, бGа въ души2 твоeй ћкw во хрaмэ носS, возводи1лъ є3си2 пaству твою2 ўчeньми зaповэдей хrт0выхъ, ћкw лёствицею t земли2 къ нб7си2: сегw2 рaди и3 nби1тєли и4ночєскіz бlгоустроsлъ є3си2, и3 хрaмы б9іz всsкими бlголёпотами ўкрашaлъ є3си2 и3 молsщыzсz въ ни1хъ поучaлъ є3си2. хрaмы и3 нaсъ д¦а с™aгw сотвори2 мlтвами твои1ми, ћкw предстaтель нaшъ, вели1кій пітmрjме.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жєства и3 мірски1хъ людeй собр†ніz, настaвника тS почитaемъ, и3 ћкw ўчи1телz бGомyдра слaвимъ тS, џтче нaшъ пітmрjме: вс‰ бо въ житіи2 твоeмъ нелёностнэ на стєзи2 сп7сeніz наставлsлъ є3си2, и3 нhнэ люб0вію твоeю всёхъ њб8eмлеши, струи2 млcти б9іz и3зливaеши съ вёрою приходsщымъ къ чcтн0му и3 многоцэлeбному твоемY гр0бу. моли2 за ны2, џтче сщ7eннэйшій, да спод0бимсz цrтвіz нбcнагw, и3дёже ты2 въ незаходи1мэй сіsеши слaвэ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 мlтвы р†бъ твои1хъ:

Славосл0віе вели1кое, тропaрь с™aгw, є3ктєніи2, и3 tпyстъ.

На літургjи. Бlжє1нна t канHна с™aгw, пBсни G-z и3 ѕ7-z. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло тlє. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ сёмz є3гw2. Е#ђліе t луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ првdникъ:

Моли1тва с™и1телю пітmрjму, тамб0вскому чудотв0рцу.

Бlгословeнъ и3 препрослaвленъ гDь бGъ, призвaвый тS, с™и1телю џтче нaшъ пітmрjме, t пeрвагw часA дёлателz въ віногрaдъ св0й, kви1вый въ тебЁ послушaніе в0ли є3гw2 неукл0нное, рeвность п®тeчеву и3 люб0вь пavлову, тaже и3 на свёщникъ цRкве тамб0вскіz тS постaвивый и3 ґрхіерeа вели1ка тS показaвый. бlгодaтію с™и1тельства ўкрэплsемь и3 nгнeмъ любвE хrт0вы распалsемь, не дaлъ є3си2, пaстырю нaшъ д0брый, снA nчи1ма твои1ма, нижE вёждома дремaніz, на всsкъ дeнь труждazсz, молsсz и3 бlговэствyz, невBрныz просвэщaz, заблyждшыz вразумлsz, пaдшыz возставлsz, немwщнhz ўкрэплsz, плaчущыz ўтэшaz, всBмъ бhвъ вс‰, ћкоже и3 с™hй пavелъ, да всsкw нёкіz сп7сeши. є3гдa же врeмz дёланіz твоегw2 въ вертогрaдэ домовладhки хrтA и3сп0лнисz и3 tшeлъ є3си2 t земнhхъ въ селє1ніz гHрнzz пріsти мздY трудHвъ твои1хъ, дадeсz ти2, ўг0дниче б9ій, пrт0лу цRS слaвы съ ли6ки с™hхъ предстоsти и3 tтyду пaству твою2 назирaти, за ны2 грBшныz моли1тисz, нeмwщи немощнhхъ носи1ти, недyги цэли1ти, скHрби ўтолsти. сегw2 рaди t днE бlжeннагw ўспeніz твоегw2 вёрніи не престaша притекaти къ тебЁ въ ск0рбехъ и3 болёзнехъ, и3 џвіи прикосновeніемъ ри1зы твоеS, џвіи t воды2 и3з8 клaдzзz твоегw2 здрaвіе и3 и3збавлeніе t всsкихъ бёдъ ўлучaху. тёмже и3 нhнэ, къ цэльбон0сному гр0бу твоемY сошeдшесz, слaвимъ бGа, ди1внаго во с™hхъ свои1хъ, и3 тебE, џтче сщ7eннэйшій, величaемъ и3 м0лимъ: не tступaй t нaсъ люб0вію твоeю, сохранsй мlтвами твои1ми цRковь правослaвную незhблему t невёріz и3 раск0ла, странy же рwссjйскую t бёдъ и3 напaстей защити2, ми1ръ и3 безмzтeжіе т0й дaруz: t всsкихъ врагHвъ њгради2, пaстырємъ цRкве с™hz бlгопоспэши2, дэлA рyкъ и4хъ и3спрaви и3 рeвностію њ сп7сeніи вручeннагw и5мъ словeснагw стaда сердцA и4хъ распали2, вс‰ же ны2 въ послушaніи сп7си1тельному бlговёстію хrт0ву соблюди2 и3 дёло сп7сeніz, ћкw є3ди1но на потрeбу, вмэнsти помози2, да кyпнw съ тоб0ю є3ди1нэми ўсты2 и3 є3ди1нэмъ сeрдцемъ вси2 на всsкъ дeнь и3 чaсъ поeмъ и3 слaвимъ сп7са хrтA со nц7eмъ и3 с™hмъ д¦омъ во вёки вэкHвъ. ґми1нь.

Table of Contents

Информация о первоисточнике

1 июля: Святых бессребреников Космы и Дамиана римских.

2 июля: Положение честной ризы Пресвятой Богородицы во Влахерне.

3 июля: Мученика Иакинфа. Святителя Филиппа, митрополита Московского.

4 июля: Святителя Андрея, архиепископа Критского. Преподобной Марфы, матери святого Симеона Дивногор

5 июля: Преподобного Афанасия Афонского. Обретение мощей преподобного Сергия Радонежского.

6 июля: Преподобного Сисоя Великого.

7 июля: Преподобных Фомы Малейского и Акакия, упоминаемого в Лествице.

8 июля: Великомученика Прокопия. Блаженного Прокопия, Христа ради юродивого, Устюжского чудотворца.

9 июля: Священномученика Панкратия, епископа Тавроменийского.

10 июля: Четыредесяти пяти мучеников из Никополи Арменской. Положение честной ризы Господа Иисуса Хр

11 июля: Мученицы Евфимии. Равноапостольной Ольги, великой княгини Российской, во святом крещении Ел

12 июля: Мучеников Прокла и Илария. Преподобного Михаила Малеина.

13 июля: Собор архангела Гавриила. Преподобного Стефана Сассаита.

14 июля: Апостола Акилы. Мучеников Кирика и Иулитты.

15 июля: Равноапостольного великого князя Владимира, во святом крещении Василия.

16 июля: Священномученика Афиногена и десяти учеников его. Святые отцов шести Вселенских соборов.

17 июля: Великомученицы Марины.

18 июля: Мученика Иакинфа Амастридийского. Мученика Емилиана.

19 июля: Преподобной Макрины, сестры святителя Василия Великого. Преподобного Дия.

20 июля: Пророка Илии.

21 июля: Преподобных Симеона, Христа ради юродивого, и Иоанна, спостника его. Пророка Иезекиила.

22 июля: Равноапостольной Марии Магдалины. Возвращение мощей священномученика Фоки.

23 июля: Мучеников Трофима, Феофила и других с ними.

24 июля: Мученицы Христины. Мучеников Бориса и Глеба, во святом крещении Романа и Давида.

25 июля: Успение святой Анны, матери Пресвятой Богородицы. Святых жен Олимпиады и Евпраксии. Преподо

26 июля: Священномученика Ермолая и других с ним.

27 июля: Великомученика и целителя Пантелеимона.

28 июля: Апостолов Прохора, Никанора, Тимона и Пармена. Явление иконы Пресвятой Богородицы Смоленско

29 июля: Мученика Каллиника.

30 июля: Апостолов Силы, Силуана и других с ними.

30 июля: Предпразднество происхождения честного Креста Господня. Праведного Евдокима.

Приложение. 12 июля: Иконы Пресвятой Богородицы Троеручица.

Приложение. 23 июля: Иконы Пресвятой Богородицы Почаевской.

Приложение. 28 июля: Святителя Питирима Тамбовского.